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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 60 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met  overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. toerisme, 
2. hoevewinkels, 
3. hoevetoerisme, 
4. media. 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 60 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
DAR 
 
Benevens de beleidsitems die expliciet aangehaald zijn in de vraag kan ik, voor wat betreft mijn 
bevoegdheden t.a.v. het beleidsdomein 'Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid', de volgende 
projecten vermelden waarvoor een subsidie werd verleend en die uitgevoerd werden in Vlaams-
Brabant en/of voor dewelke de initiatiefnemer zich in Vlaams-Brabant situeert. 
 

1) in het kader van duurzame ontwikkeling 
 

- In het begrotingsjaar 2006 werd een subsidie van 50.000 euro toegekend aan de vzw Ons 
Zorgnetwerk, Remylaan 4b, 3018 Wijgmaal, als bijdrage van de Vlaamse overheid in het 
project 'Dienst woningaanpassing'. Het project heeft als opzet ouderen, kansengroepen en 
gehandicapten die in een onaangepaste woning wonen te ondersteunen door deze te 
detecteren, advies te geven en te begeleiden met de uitvoering van de noodzakelijke 
aanpassingen, zodat zij op een veilige, comfortabele en duurzame wijze zo lang mogelijk in de 
eigen woning kunnen blijven. 

 
- In het begrotingsjaar 2007 werd een subsidie van 30.000 euro toegekend aan de Katholieke 

Hogeschool Leuven, Groeneweg 151, 3001 Heverlee, als bijdrage van de Vlaamse overheid in 
het project 'Oriëntatie van sociaal werk op duurzame ontwikkeling (fase 1)'. Het project heeft 
als opzet het Sociaal Werk beter te oriënteren op duurzame ontwikkeling, en de integratie van 
ecologische, sociale, economische en participatieve aspecten systematisch in het sociaal werk 
op te nemen. 

 
- In het begrotingsjaar 2008 werd aan dezelfde initiatiefnemer, voor de tweede fase van het 

project, een subsidie van 25.000 euro toegekend. 
 

- In het begrotingsjaar 2008 werd een subsidie van 60.000 euro toegekend aan het 
Wetenschappelijk en Technisch Centrum voor het Bouwbedrijf, Lozenberg 7, 1932 Sint-
Stevens-Woluwe, als bijdrage van de Vlaamse overheid in het project 'Referentiekader 
Duurzame woning'. Het project heeft als opzet een referentiekader te creëren voor duurzame 
woningen. 

 
2) in het kader van het project Vlaanderen in Actie (ViA) werden in 2008 op het 

begrotingsprogramma Communicatie (subsidies aan beleidsdomeinoverschrijdende projecten en 
evenementen die de uitstraling van Vlaanderen bevorderen) subsidies toegekend aan de regionaal 
sociaal-economische overlegcomités (RESOC) Leuven en Halle-Vilvoorde, als onderdelen van 
het Erkend Regionaal Samenwerkingsverband (ERSV) Vlaams-Brabant. 

 
- Aan het RESOC Halle-Vilvoorde werd een subsidie van 35.000 euro toegekend in het kader 

van het project 'Elk talent telt'. Met dit project, dat kadert binnen het ViA-atelier talent, wil 
deze RESOC de jobvereisten van werkgevers en de competenties van werkzoekenden binnen de 
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regio Halle-Vilvoorde beter op elkaar afstemmen, in het bijzonder op het vlak van talenkennis. 
Daarnaast wordt er ook gewerkt aan het versterken en valoriseren van de aanwezige competenties 
bij werkzoekenden en werknemers. Het toenemende belang van de interregionale mobiliteit in de 
regio, maakt bovendien extra inspanningen op het vlak van taal- en competentiebeleid van 
primordiaal belang. 
Het project vertrekt van de acties en de methodieken die ontwikkeld worden met betrekking tot 
opleiding en bemiddeling in het kader van het Luchthavenactieplan en wil die veralgemenen naar 
de hele regio Halle-Vilvoorde en eventueel aanpassen aan de specifieke noden van werkgevers en 
werkzoekenden. De arbeidsmarktproblematiek van de luchthaven is immers een goede indicator 
voor de situatie in de hele regio. Concreet dient de toegekende subsidie om een voltijdse 
medewerker aan te trekken die - samen met de VDAB en de sociale partners van de regio - acties 
kan ontwikkelen met betrekking tot bemiddeling en opleiding in de regio. 

 
- Aan het RESOC Leuven werd een subsidie van 30.000 euro toegekend in het kader van het 

project 'Euregional Information Service' (EIS) in Vlaams-Brabant. Deze RESOC werkt in 
samenspraak met het agentschap Studiedienst van de Vlaamse Regering een aantal indicatoren uit 
die het innovatieve, creatieve karakter van de RESOC-gebieden op meerdere domeinen helpen 
in kaart brengen.  

 Er wordt daarbij vertrokken vanuit het bestaande project 'Euregional Information Service' 
(EIS), dat eerder statistieken verzamelde en publiceerde over de Euregio's Maas-Rijn en Rijn-
Maas-Noord en over thema's zoals bevolking, geografie, gezondheid, onderwijs, arbeid, 
mobiliteit, economie, toerisme en innovatie. 
Dit kan binnen het thema sociaal-economische ontwikkeling uitgebreid worden met gegevens 
van interregionale beroepspendel, bedrijvendynamiek, ondernemerschap, innovatie, investe-
ringsklimaat, inclusief arbeidsmarktdata over studieniveau, enzovoort. Ook het domein 
basisinfrastructuur kan met deelthema's mobiliteit, onderwijs en gezondheid belangrijke 
indicatoren opleveren. De kennis die uit dit project gehaald wordt kan gedissemineerd worden 
naar andere RESOC's. 

 
De beide projecten hebben een duurtijd van ongeveer een jaar: ze werden opgestart in het najaar 
van 2008 en lopen af in het najaar van 2009. De beide RESOC's hebben er zich toe geëngageerd 
om het beschreven project te kaderen binnen ViA; dit engagement wordt gevisualiseerd door een 
ViA-logovoering bij alle publieksgerichte activiteiten en op alle communicatiedragers kaderend 
in beide projecten. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND ANTWOORD 
op vraag nr. 60 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Insteek Media 
 
Voor het deeldomein Media werden in de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur met 
ingang van 2006 aan twee regionale Vlaamse televisieomroepen subsidies verleend, te weten ROB-TV 
en Ring-TV.  
Dit is een onderdeel van de steun die Vlaamse Regering verleent alle regionale televisieomroepen in 
Vlaanderen. 
 
Principeverklaring 2006-2007: 
 
Op 15 december 2005 werd een principeakkoord gesloten tussen de Vlaamse Regering en de Niet-
Openbare Regionale Televisieverenigingen Vlaanderen vzw (hierna: NORTV). NORTV is de 
koepelorganisatie van de 10 Vlaamse regionale televisieomroepen (ATV, AVS, Focus, Kanaal 3, Ring 
TV, ROB Televisie, RTV, TV Brussel, TV Limburg en WTV).  
In deze overeenkomst verklaarden de Vlaamse Regering en NORTV dat zij wensen samen te werken 
om: 

o de kwaliteit, de diversiteit en de pluriformiteit van het aanbod van de regionale informatie te 
behouden en te versterken; 

o programma’s te ondertitelen ten behoeve van doven en slechthorenden; 
o de decretale opdrachten zoals vastgelegd in artikel 71 van de gecoördineerde mediadecreten 

uit te voeren; 
o de regionale televisieomroepen te betrekken bij de communicatie tussen de Vlaamse Regering 

en de bevolking. 
Deze principeverklaring werd gesloten voor een periode van 2 jaar (2006-2007). 
 
Binnen de perken van de door het Vlaams Parlement ter beschikking gestelde kredieten ingeschreven 
in de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap stelde de Vlaamse Regering de 
hiernavolgende subsidies ter beschikking van ROB TV en Ring-TV: 
 Een subsidie van 50.000 euro voor gespecialiseerde medewerkers voor de ondertiteling van 

televisieprogramma’s ten behoeve van doven en slechthorenden.  
 Een jaarlijkse subsidie van 81.000 euro voor de uitvoering van de decretale opdrachten, zoals 

vastgelegd in artikel 71 van de gecoördineerde decreten, te weten binnen het zendgebied de 
communicatie onder de bevolking te bevorderen en bij te dragen tot de algemene sociale en 
culturele ontwikkeling van de regio en meer specifiek, het verzorgen van programma’s die de 
betrokkenheid van de burgers bij hun regionale leefwereld moet vergroten; 

 Een subsidie van maximum 30.000 euro per jaar voor algemene opleidings- en vormingsprojecten 
voor jonge journalisten om de kwaliteit, de diversiteit en de pluriformiteit van het aanbod te 
bevorderen. Overeenkomstig Verordening nr. 68/2001 van de Europese Commissie van 12 januari 
2001 betreffende de toepassing van de artikelen 87 en 88 van het EG-Verdrag over 
opleidingssteun, wordt deze subsidie beperkt tot 50% van de kostprijs van het door de omroep 
ingediende algemene opleidings- of vormingsproject. 
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 In 2006 werd ook een investeringssubsidie van 50.000 euro toegekend voor de aankoop van 
apparatuur voor de ondertiteling van programma’s ten behoeve van doven en slechthorenden. 
Deze investeringssubsidie was éénmalig.  

 Voor 2007 werd 55.000 euro toegekend voor het ontwikkelen van initiatieven en projecten die de 
regionale omroepen de mogelijkheid bieden om zich aan te sluiten op een aantal nieuwe digitale 
en interactieve ontwikkelingen en platformen in het kader van de convergerende media.  

 
 Totaal per omroep: 

 2006:  50.000 + 30.000 + 81.000 + 50.000 = 211.000 euro 
 2007:  50.000 + 30.000 + 81.000 + 55.000 = 216.000 euro 
 
De Vlaamse Infolijn werd ingeschakeld om bij de communicatie met de bevolking te onderzoeken hoe 
de regionale televisieomroepen hierbij betrokken konden worden. Dit resulteerde in het toewijzen van 
tien teletekstpagina’s per regionale televisiezender aan het Contactpunt Vlaamse Infolijn.  
 
Steunmaatregel 2008: 
 
Na een positieve evaluatie van bovenvermelde principeverklaring werd besloten om ook voor 2008 
een nieuwe steunmaatregel op te stellen deze keer evenwel zonder een principeverklaring maar met 
verder uitgewerkte subsidiebesluiten, wat het bestaan van een principeverklaring overbodig maakte.  
 
ROB TV en Ring-TV kwamen voor 2008 in aanmerking voor een totaalsubsidie van maximaal 
216.000 euro, waarvan 50.000 euro ten behoeve van gespecialiseerde medewerkers voor de 
ondertiteling van televisieprogramma’s ten behoeve van doven en slechthorenden.  
De overige 166.000 euro kunnen door elke regionale omroep naar eigen goeddunken gespreid worden 
over de 3 subsidiepoten (decretale opdrachten, opleidingen - a rato van 60% van de ingediende kosten 
- en digitale toepassingen), met een minimumbesteding per subsidiepoot én een maximum van 
100.000 euro per projectvoorstel. 
De afrekening 2008 wordt ingewacht op de administratie per 17 maart 2009. 
 
 
Steunmaatregel 2009: 
 
Verwacht wordt dat deze steunmaatregel voor 2009 doorgetrokken zal worden. 
 
 
Insteek Toerisme 
 
I. Kampeerpremies 
 
Vergunde terreinen voor openluchtrecreatieve terreinen kunnen beroep doen op het besluit van de 
Vlaamse regering van 12 mei 2006 tot vaststelling van de voorwaarden waaronder premies kunnen 
worden toegekend aan terreinen voor openluchtrecreatieve verblijven  
 
De premie bedraagt 20% van de kostprijs van de aankopen en van het uitgevoerde werk  waarvoor de 
premie wordt toegekend. De voornoemde premie wordt verhoogd tot 30% indien de aankopen en 
werken verwezenlijkt worden op een kampeerterrein, kampeerautoterrein of terrein voor 
openluchtrecreatieve verblijven met minstens 30 toeristische kampeerplaatsen (= plaatsen voor 
toeristen op doorreis). Voor aankopen en werkzaamheden in het kader van bedrijfsinterne milieuzorg 
met het oog op het verminderen van energie- en afvalkosten (eco-efficiëntie), worden de percentages 
aanvullend met 10% verhoogd. De premie kan nooit hoger zijn dan 60.000 euro. Er wordt geen premie 
toegekend als de kostprijs van de aankopen en van het uitgevoerde werk lager is dan 6.000 euro. 
Indien ook andere overheidsinstanties de subsidiabele uitgaven financieren, bedraagt het eventuele 
gecumuleerde subsidiepercentage maximaal 85%. De premie die aan een terrein wordt toegekend mag, 
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opgeteld bij het bedrag van de premies die aan hetzelfde terrein werden toegekend, op grond van 
eerdere premieaanvragen in de loop van de twee jaar die de huidige voorlopige toekenning 
voorafgaan, nooit de 60.000 euro overschrijden, zelfs bij verandering van eigenaar of 
vergunninghouder. 
 
Overzicht kampeerpremies terreinen voor openluchtrecreatieve verblijven  
in Vlaams-Brabant 
jaar gemeenten Aantal dossiers investeringsbedrag subsidies 
2004 Begijnendijk, 

Grimbergen (2) en 
Londerzeel 

4 232.212,71 euro 68.385,40 euro 

2005 Begijnendijk en 
Averbode 
(Scherpenheuvel) 

2 42.863,42 euro 12.858,00 euro 

2006 Kampenhout 1 30.620,00 euro 9.186,00 euro 
2007 - 0 0,00 euro 0,00 euro 
2008 Langdorp (Aarschot) en 

Begijnendijk 
2 62.280,00 euro 12.456,00 euro 

2009 Liedekerke 1 17.534,00 euro 5.046,00 euro 
totaal  10 385.510,13 euro 107.931,40 euro 
 
 
II. Premies toegankelijkheid voor vergunde logiesverstrekkende bedrijven 
 
Het besluit van de Vlaamse regering van 13 juli 2001 moet de logiesverstrekkende bedrijven ertoe 
aanzetten investeringen te doen om hun bedrijf toegankelijker te maken voor personen met een 
handicap. Het betreft niet alleen personen met een mobiele handicap, maar ook doven en 
slechthorenden, blinden of slechtzienden en personen met astma en allergie. De premie bedraagt 30 % 
van de kosten voor de aanpassingen, met een maximum van 56.000 euro. 
 
De premieregeling is zo opgevat, dat vooraf ook een toegankelijkheidsdoorlichting moet gebeuren, die 
zowel de eigenaar als Toerisme Vlaanderen garanties biedt voor een goed resultaat. Deze doorlichting 
kan bestaan uit een haalbaarheidsstudie en/of een toegankelijkheidsadvies. 
 
De toegankelijkheidsdoorlichting bedraagt 70 % van de kost van de doorlichting met een maximum 
bedrag van 450 euro of 900 euro afhankelijk van de omvang van de doorlichting (enkel haalbaarheid 
of enkel toegankelijkheid, of beide studies). 
 
Overzicht premies toegankelijkheid logiesverstrekkende bedrijven  
in Vlaams-Brabant 
jaar gemeenten aantal dossiers investeringsbedrag  subsidies 
2004 Drogenbos en Bever 2 311.779,50 euro 56.752,00 euro 
2005 - 0 0,00 euro 0,00 euro 
2006 - 0 0,00 euro 0,00 euro 
2007 Wolvertem 1 194.150,00 euro 56.630,00 euro 
2008 Grimbergen 1 102.488,00 euro 31.580,00 euro 
2009 - 0 0,00 euro 0,00 euro 
totaal  4 608.242,00 euro 144.962,00 euro 
 
III. Subsidies voor toeristisch-recreatieve projecten 
 
Op basis van het besluit van de Vlaamse regering van 2 april 2004 betreffende de erkenning en 
financiële ondersteuning van toeristisch-recreatieve projecten en strategische plannen, worden 
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toeristisch-recreatieve projecten betoelaagd. Elk initiatief wordt bekeken in functie van zijn betekenis 
voor de toeristische ontwikkeling van de regio of stad. Indien er een strategisch plan voor toerisme en 
recreatie voor de regio of stad voorhanden is, fungeert dit plan als buffer om projecten te ondersteunen 
en worden de voorgestelde projecten getoetst aan de doelstellingen zoals geformuleerd in deze 
plannen. De maximale financiële steun bedraagt 60 % van de investeringskost. Indien aan een project 
ook Europese steun (EFRO, Interreg) wordt toegekend mag het gecumuleerde subsidiepercentage 
maximaal 85% bedragen. 
 
In bijlage 1 wordt een overzicht gegeven van de subsidies voor toeristisch-recreatieve projecten in de 
provincie Vlaams-Brabant voor de periode 2004-2008. 
 
IV. Subsidies aan toeristische verenigingen voor de tewerkstelling van personeelsleden 
 
Op basis van het besluit van de Vlaamse Regering van 30 maart 2007 houdende de toekenning van 
subsidies aan toeristische verenigingen voor de tewerkstelling van personeelsleden gepubliceerd 
werden de projecten in het kader van het Derde Arbeidscircuit (DAC) geregulariseerd. Hierdoor 
worden de werknemers, die voordien in een DAC-project werkten, voortaan betoelaagd door Toerisme 
Vlaanderen. Het besluit voorziet enerzijds in de continuïteit van de betoelaging van de personeelsleden 
met een gewezen DAC-statuut en maakt het anderzijds mogelijk nieuwe tewerkstellingsinitiatieven in 
de toeristische sector te betoelagen.  De organisaties ontvangen een betoelaging voor de tewerkstelling 
van personeelsleden. De subsidie bedraagt voor de personeelsleden met een gewezen DAC-statuut 
100% en voor nieuwe projecten 80% van de loonkosten. De subsidie mag niet meer bedragen dan het 
brutojaarloon x 1,53.  
 
In bijlage 2 wordt een overzicht gegeven van de subsidies aan toeristische verenigingen voor de 
tewerkstelling van personeelsleden in de provincie Vlaams-Brabant voor de periode 2004-2008. 
 
V. Toerisme voor Allen 
 
Op basis van het decreet betreffende de verblijven en verenigingen die een werking uitoefenen in het 
kader van “Toerisme voor Allen” van 18 juli 2003, kan Toerisme Vlaanderen erkenningen en 
subsidies toekennen aan sociaal-toeristische verblijven.  
Wat jeugdtoerisme betreft streeft het beleid naar behoud van de capaciteit en een opwaardering van de 
kwaliteit en de brandveiligheid. Daarom kan men voor centra die specifiek binnen het jeugdtoerisme 
actief zijn, infrastructuursubsidies krijgen. Daarvoor is wel een erkenning noodzakelijk. Wie aan de 
vooropgestelde kwaliteits- en veiligheidsnormen en comforteisen voldoet voor de erkenning, kan 
infrastructuursubsidiëring krijgen. Verblijven waar minimum 70% van de overnachtingen voor 
rekening komt van personen jonger dan 26 jaar, krijgen bovendien een jeugdlabel.  
 
Een erkend verblijf kan een subsidie krijgen van maximaal 40 % van de kosten voor de volgende 
initiatieven: 

• nieuwbouw, moderniserings- en brandveiligheidswerkzaamheden voor verblijven die onder 
het label jeugdtoerisme vallen ; 

• werkzaamheden die tot doel hebben de toegankelijkheid van het erkende verblijf te vergroten; 
• proefprojecten of themagerichte projecten (vb. in het kader van duurzaamheid of 

kindvriendelijkheid); 
• animatie die gericht is op de vermelde doelgroepen. 

 
In bijlage 3 wordt een overzicht gegeven van de erkende jeugdverblijfcentra Toerisme voor Allen in 
Vlaams-Brabant, die subsidies kregen van Toerisme Vlaanderen voor het uitvoeren van 
infrastructurele aanpassingen. In de meeste gevallen gaat het om projecten waarbij een bestaand 
verblijf wordt gemoderniseerd of aangepast aan de veiligheids- en hygiënenormen. In een aantal 
gevallen wordt de subsidie toegekend voor een volledig nieuwbouwproject of de uitbreiding van een 
bestaand verblijf met een nieuwbouw gedeelte.  
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VI. Directe investeringen 
 
Toerisme Vlaanderen realiseert in eigen beheer investeringsprojecten in de toeristische sector. Het gaat 
veelal om kampeerterreinen, sociale vakantiehuizen, jeugdherbergen of jeugdverblijven die werden 
aangelegd of gebouwd op gronden die Toerisme Vlaanderen heeft verworven. De uitbating ervan is 
uitbesteed aan derden via een erfpachtovereenkomst. 
 
De volgende budgetten werden in de voorbije legislatuur vastgelegd en besteed voor Vlaams-Brabant:   
  
 Project Werken Jaar Bedrag 
      

2004 4.343,64 
2005 1.535,80 
2006 25,00 
2007 121.838,17 
2008 2.738,23 

Landelijk 
verblijfcentrum  
De Carrousel -
Vollezele 
  

 kunstwerk en aanpassingswerken
  

totaal 130.477,84 
 
VII. Projecten in Vlaamse Rand 
 
Op de begroting werd in 2007, 2008 en 2009 een bedrag voorzien van telkens 150.000 voor de 
realisatie van projecten in de Groene Gordel rond Brussel en de Vlaamse Rand. 
In 2007 werd 149.980 euro vastgelegd en uitgekeerd als tegemoetkoming in de kosten voor het 
uitbouwen van de bestaande balie en tuin tot een toeristisch onthaalcentrum in het kasteel van 
Gaasbeek, Kasteelstraat 40, in Gaasbeek. 
In 2008 werden op deze basisallocatie twee projecten gesubsidieerd: 
- 125.000,00 euro als tegemoetkoming in de organisatiekosten van het project “Digitale infokiosken 

in de Groen Gordel, in de provincie Vlaams-Brabant 
- 25.000,00 euro aan de vzw Gewestelijke VVV Toerisme Pajottenland en Zennevallei te 1500 

Halle als tegemoetkoming in de organisatiekosten van het project “Regionaal promotie- en 
boekingsnetwerk Pajottenland en Zennevallei voor toeristische groepsbezoeken en dagprogram-
ma’s 

Ten last van de begroting 2009 werden nog geen projecten ingediend. 
 
VIII Evenementen 
 
Om Vlaanderen door middel van evenementen beter op de internationale kaart te zetten, en vanuit 
toeristisch oogpunt aantrekkelijker te maken voor zowel de inwoners als de buitenlandse bezoekers 
worden op de begroting middelen voorzien om evenementen met zowel toeristisch belang als 
internationale uitstraling te ondersteunen. 
 
In de loop van deze legislatuur werden ten behoeve van evenementen in Vlaams-Brabant volgende 
projecten betoelaagd: 
- 80.000 euro in 2006 voor het project Brueghel06 van vzw De Rand 
- 250.000 euro in 2007 voor “Rogier Van der Weyden – de passie van de meester” van vzw Artes 

Leuven 
- 7.000 euro in 2008 voor het project Ogen,blikken van VVV Toerisme Halle 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de subsidies voor toeristisch-recreatieve projecten in de provincie Vlaams-Brabant 

voor de periode 2004-2008 
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2. Overzicht van de subsidies aan toeristische verenigingen voor de tewerkstelling van 
personeelsleden in de provincie Vlaams-Brabant voor de periode 2004-2008. 

3. Overzicht van de erkende jeugdverblijfcentra Toerisme voor Allen in Vlaams-Brabant, die 
subsidies kregen van Toerisme Vlaanderen 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/60/antw.060.aanv.001.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/60/antw.060.aanv.001.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/60/antw.060.aanv.001.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 62 
van 12 december 2008 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
Subsidies Europees Visserijfonds   -   Besteding 
 
De Europese Commissie heeft haar goedkeuring gehecht aan het operationele programma voor de 
Belgische visserijsector voor de periode 2007-2013. De subsidiabele overheidsuitgaven voor het 
programma bedragen in totaal ongeveer 52,5 miljoen euro. 
 
Dit bedrag wordt overgemaakt aan het Departement Landbouw- en Visserijbeleid van de Vlaamse 
overheid en is onder andere bedoeld voor de aanpassing van de visserijvloot, de aquacultuur en 
binnenvisserij, de bescherming van de aquatische fauna en flora, enzovoort. 
 
1. Waaraan wordt dit bedrag besteed in Vlaanderen? 
 
2. Welk percentage van dit bedrag gaat naar het Waals Gewest? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 62 van 12 december 2008 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
1.  In het Operationele Programma voor de Belgische visserijsector voor de periode 2007-2013 (OP) 

in kader van het Europees Visserijfonds (EVF) dat op 11/11/2008 door de Europese Commissie 
werd goedgekeurd bij beschikking C (2008) 6895 wordt uiteengezet dat de overheidssteun wordt 
onderverdeeld in vijf prioritaire zwaartepunten. Deze zwaartepunten zijn; 

 
1. Prioritair zwaartepunt 1: Maatregelen voor de aanpassing van visserijactiviteiten. 
2. Prioritair zwaartepunt 2: Aquacultuur, binnenvisserij, verwerking en afzet van visserij- en 

aquacultuurprodukten. 
3. Prioritair zwaartepunt 3: Maatregelen van gemeenschappelijk belang. 
4. Prioritair zwaartepunt 4: Duurzame ontwikkeling van visserijgebieden. 
5. Prioritair zwaartepunt 5: Technische bijstand. 

 
In onderstaande tabel wordt een overzicht gegeven van de verdeling van de overheidssteun tussen 
de verschillende zwaartepunten. 

 
Tabel 1. Verdeling van de overheidssteun tussen de verschillende zwaartepunten. 

 
Uit deze tabel is af te leiden dat met betrekking tot de Europese steun eenzelfde bedrag aan 
nationale steun is voorzien. Afhankelijk van de wijzigende toestand, kunnen in de loop van het 
programma nog verschuivingen over de zwaartepunten heen aangebracht worden.  
 

2.  In het OP wordt niet voorzien welk percentage van de totale overheidssteun naar het Waals 
Gewest gaat. Het betreft immers een nationaal programma. 

 Beide regio’s zijn vertegenwoordigd in het Toezichtscomité, en er is afgesproken via dat Comité 
de uitvoering van het programma nauwgezet opgevolgd zal worden, en er gestreefd zal worden 
naar een maximale benuttiging van de middelen die voor ons land voorzien zijn.  

Prioriteit 
Totale 
overheidssteun 
(euro) 

EVF bijdrage 
(euro) 

Nationale bijdrage 
(euro) 

Prioritair zwaartepunt 1 15.123.296 7.561.648 7.561.648 
Prioritair zwaartepunt 2 10.000.000 5.000.000 5.000.000 
Prioritair zwaartepunt 3 18.976.704  9.488.352 9.488.352 
Prioritair zwaartepunt 4 5.800.000 2.900.000 2.900.000 
Prioritair zwaartepunt 5 2.623.296 1.311.648 1.311.648 

TOTAAL 52.523.296 26.261.648 26.261.648 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -17- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 63 
van 12 december 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Samenwerking in land- en tuinbouw   -  Actieplan 
 
Tijdens deze legislatuur heeft de minister van Landbouw altijd veel belang gehecht aan samenwerking 
met en tussen landbouwers. Zowel de gemeenschappelijke uitwisseling van kennis, het 
gemeenschappelijke gebruik van machines, de coöperatieve verkoop van groenten en fruit, de 
zuivelverwerking en de coöperatieve organisatie van de toelevering aan de landbouwers zijn daar 
voorbeelden van. 
 
De Vlaamse overheid stimuleert via verschillende instrumenten de landbouwers, toeleveranciers en de 
voedingsbedrijven om hun mogelijkheden als ketenpartners in gemeenschappelijke initiatieven te 
vertalen. 
 
Het Coöperatief Platform is een overlegplatform dat openstaat voor alle coöperatieve initiatieven in 
Vlaanderen. Het platform werkt actief aan een toekomstvisie en een strategie om de behoeften tot 
samenwerking en coöperatie op elkaar af te stemmen. Het organiseert periodiek overleg met de 
verschillende betrokkenen in het coöperatieve agrarische landschap. Dit actieplan is door de minister 
van Landbouw opgestart om de samenwerking tussen landbouwers verder te stimuleren.  
 
1. Welke concrete actiepunten van het actieplan zijn gerealiseerd? Wanneer werden ze gerealiseerd? 
 
2. Zijn er actiepunten die niet gerealiseerd zijn of worden? Zo ja, welke en waarom? Zijn er acties 

bijgestuurd omwille van een aangepaste visie of verder onderzoek? 
 
3. Welke actiepunten zijn nog in uitvoering en/of staan nog in de startblokken voor 2009? Kan in een 

tijdschema aangegeven worden wanneer de verschillende actiepunten gerealiseerd zullen worden?  
 
4. Is het Coöperatief Platform nog actief? Welke acties /overlegronden heeft het platform recentelijk 

gehad? Wanneer hebben deze plaatsgevonden en rond welke thema’s? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 63 van 12 december 2008 
van TINNE ROMBAUTS 
 
 
 
Het actieplan omvatte 4 acties: 

• werken aan een samenwerkingsvriendelijke wetgeving 
• stimuleren van onderzoek naar en de kennisuitwisseling over verschillende vormen van 

samenwerking 
• degelijk bestuur van coöperaties bevorderen 
• oprichting gemengde werkgroep samenwerking 

 
1. Concreet gerealiseerd zijn: 

• Het beleid heeft bijzondere aandacht voor bestaande en nieuwe vormen van samenwerking 
• Het aspect samenwerking en samenwerkingsvriendelijke wetgeving is ingebouwd in de VLIF-

wetgeving, vooral wat betreft de steunverlening aan landbouwcoöperaties (investeringen). O.a. 
wordt verwacht dat deze organisaties minstens drie leden-landbouwers vertegenwoordigen 
maar ook beschikken over open statuten die het toetreden van nieuwe leden vergemakkelijken 
met hierbij een evenwichtige verdeling van de stemmen. Omzendbrief 42 b van 29 november 
2006 bevat dan weer de clausule dat coöperatieve vennootschappen voor verwerking, afzet en 
dienstverlening (machineringen) hun democratische besluitvorming in eerste instantie moeten 
kunnen aantonen door het bewijs voor te leggen van hun erkenning door de Nationale Raad 
voor de Coöperatie. Naast het aspect ‘samenwerkingsvriendelijke wetgeving’ heeft dit ook 
belang bij het bevorderen van degelijk bestuur. 

• Bijkomend werden de steunpercentages die gelden voor investeringen bij landbouw-
coöperaties, type machineringen, al in 2003 volledig gelijk getrokken met de steunpercentages 
die gelden voor de producenten. Recenter wordt er in het kader van de oproepen m.b.t. 
Agrovoeding (tweede pijler binnen het VLIF) steeds op gelet om de sectoren met een 
belangrijk coöperatief aspect zoals de zuivelsector en de sector groenten en fruit mee op te 
nemen bij het uitschrijven van de calls (vb oproep 2008 en 2009).  

• De mogelijkheid tot oprichting quotaringen in het kader van de hervorming van de 
zuivelsector werd voorzien in het stappenplan zuivel en de Vlaamse regelgeving 

• De code Buysse voor degelijk bestuur werd aan het Coöperatief Platform voorgesteld als 
leidraad voor goed bestuur. Het Platform heeft op basis hiervan een aangepaste code voor 
goed bestuurlijk beleid in de coöperaties opgesteld. 

• Versterkte rol producentenorganisaties in het kader van de GMO groenten en fruit. 
• In de Vlaamse Strategienota m.b.t. de GMO groenten en fruit o.a. wordt expliciet verwezen 

naar de naleving van de code van bestuurlijk beleid bij de beoordeling van de democratische 
besluitvorming in de producentenorganisaties. 

• In de GMO Groenten en fruit worden nieuwe initiatieven van samenwerking tussen telers, 
tussen producentenorganisaties ondersteund naast de verhoogde aandacht voor samenwerking 
van de productieschakel met de handel en met de agro-voedingsindustrie. 

• In demoprojecten wordt samenwerking gestimuleerd. 
 

2.  Tot op heden zijn er nog geen resultaten van het onderzoek gekend  
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3.  De actiepunten die nog niet gerealiseerd werden staan uiteraard op het werkprogramma van 2009. 
 
4.  Het Coöperatief Platform is een initiatief van organisaties die nauwe banden hebben met de 

Boerenbond. De overheid maakt er geen deel van uit en heeft geen zicht op hun initiatieven. 
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Vraag nr. 70 
van 19 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Meerjarenprogramma kustjachthavens   -   Spuikom Oostende 
 
Op het meerjarenprogramma 2009-2013 van het Vlaams Infrastructuurfonds programma MI7324C 
Kustjachthavens staat voor 2009 een bedrag van 700.000 euro voor “de aanleg van natuurvriendelijke 
oevers Spuikom” in Oostende. 
 
1. Waarom werd dit project opgenomen in het meerjarenprogramma? 
 
2. Wat houdt dit project concreet in? 
 
3. Wat is de stand van zaken van dit project? Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
4. Wanneer zullen de werken aanvangen en eindigen? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 70 van 19 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. In opdracht van de afdeling Kust van het agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust 

werd in 2003 een gebiedsvisie opgemaakt voor de Spuikom van Oostende. Deze gebiedsvisie 
wenst de samengang van de aanwezige functies watersport, ecologie en aquacultuur te versterken. 

 
 In navolging van het actieplan van de gebiedsvisie werd in 2005 gestart met de opmaak van een 

inrichtingsplan voor de Spuikom die resulteert in drie aanbestedingsdossiers, nl.: 
 

- Het vernieuwen van de steigers, aanbesteed in 2007, moet er voor zorgen dat de water-
sporters en de aquacultuur optimaal hun activiteiten kunnen beoefenen. 

 
- De heraanleg van de wegenis en de aanleg van een wandelpad, aanbesteed in 2008, moet 

de verkeersveiligheid verhogen en bijdragen tot de belevingswaarde van de site die 
aansluit op het parkbos aan te leggen door Bredene. 

 
- Het project “Aanleg van natuurvriendelijke oevers”, opgenomen op het 

meerjarenprogramma 2009-2013, bevordert de natuurwaarde van de Spuikom en verhoogt 
de belevingswaarde voor de inwoners van de aanpalende Vuurtorenwijk. 

 
2. Dit project voorziet in de aanleg van een natuurtechnische oever langs de Spuikom ter hoogte van 

de Vuurtorenwijk.  
Deze heraanleg voorziet in specifieke zones voor ecologische ontwikkeling en zones voor 
recreatie. 
 

3. Een eerste ontwerp werd besproken op de beheerscommissie Spuikom waar het werd afgetoetst 
aan de noden van de verschillende actoren op en rond de Spuikom. Momenteel worden de 
opmerkingen die daar werden geformuleerd, verwerkt in het aanbestedingsdossier. 
Na verwerking van alle opmerkingen zal een stedenbouwkundige vergunning aangevraagd worden 
en moet de aanbestedingsprocedure worden doorlopen. 

 
4. De aanbesteding zal vermoedelijk eind 2009 doorgaan en de eigenlijke aanleg van de natuur-

vriendelijke oevers zal ten vroegste starten in 2010 om klaar te zijn in 2011. 
De bouw van de steigers en de omgevingswerken zullen in het voorjaar 2009 starten. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -23- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 71 
van 19 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Meerjarenprogramma kustjachthavens   -   Nieuwpoort 
 
Op het meerjarenprogramma 2009-2013 van het Vlaams Infrastructuurfonds programma MI7324C 
Kustjachthavens staat voor 2009 een bedrag van 800.000 euro voor de “Uitbraak oude sluisvloer 
jachthaven Kromme Hoek” in Nieuwpoort. 
 
1. Waarom werd dit project opgenomen in het meerjarenprogramma? 
 
2. Wat houdt dit project concreet in? 
 
3. Wat is de stand van zaken van dit project? Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
4. Wanneer zullen de werken aanvangen en eindigen? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 71 van 19 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project kadert in de uitbreiding van de jachthaven Kromme Hoek te Nieuwpoort met 75 

ligplaatsen, waarvan de realisatie gestart is in 2004. Teneinde de beschikbare ruimte maximaal te 
kunnen gebruiken en de basisinfrastructuur (= hoofdsteigers) optimaal te kunnen inplanten moeten 
de restanten van de oude sluisvloer van de voormalige Vlotkom plaatselijk verwijderd worden. 

 
2. De oude sluisvloer is een restant van de voormalige sluis die de vlotkom (Kromme Hoek) afsloot. 

De bovenstructuur is vroeger afgebroken geworden, zodat alleen nog de oude vloer die zich 
volledig onder de bodem van het dok bevindt, aanwezig is. De vloer meet 60m x 20m en is ca 4m 
dik. 

 
 Het project voorziet in het maken van enkele gaten in de oude sluisvloer om de buispalen van de 

hoofdsteigers te kunnen inplanten, niet in de volledige opbraak. Het project voorziet ook in de 
renovatie van het aanliggende talud dat afgesteund wordt op de oude sluisvloer en momenteel 
verzakt. 

 
3. Het aanbestedingsdossier is in opmaak. Enkel de aanbestedingsprocedure dient te worden 

doorlopen. 
 
4. De werken zullen starten in het najaar 2009 om de basisinfrastructuur te kunnen realiseren tegen 

vaarseizoen 2010. 
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Vraag nr. 72 
van 19 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Meerjarenprogramma kustjachthavens   -   Nieuwpoort (2) 
 
Op het meerjarenprogramma 2009-2013 van het Vlaams Infrastructuurfonds programma MI7324C 
Kustjachthavens staat voor 2009 een bedrag van 550.000 euro voor de “renovatie betonsteigers Novus 
Portus” in Nieuwpoort. 
 
1. Waarom werd dit project opgenomen in het meerjarenprogramma? 
 
2. Wat houdt dit project concreet in? 
 
3. Wat is de stand van zaken van dit project? Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
4. Wanneer zullen de werken aanvangen en eindigen? 
 



-26-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 72 van 19 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De bestaande betonnen steigers in de Novus Portus waar de toegangstrappen tot de hoofdsteigers 

aan zijn bevestigd, vertonen betonrot waardoor instabiliteit dreigt. 
 
2. Het project voorziet in het herstellen of vernieuwen van de bestaande betonnen steigers in de 

Novus Portus. 
 
3. Het dossier bevindt zich in conceptfase. Het volledige aanbestedingstraject dient nog te worden 

doorlopen. 
 
4. De aanbesteding zal doorgaan eind 2009 of begin 2010, waarna de eigenlijke werken vermoedelijk 

zullen starten na het vaarseizoen 2010. 
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Vraag nr. 74 
van 19 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Jachthaven Blankenberge   -   Verzanding 
 
De sterke golfwerking veroorzaakt een ernstig verzandingsprobleem in de jachthaven van 
Blankenberge. Om dit probleem aan te pakken en te vermijden dat zeilschepen en motorboten 
vastlopen, worden tot op vandaag jaarlijks baggerwerken uitgevoerd. Gezien de hinder waarmee de 
haven jaarlijks wordt geconfronteerd, de administratieve lasten en de hoge kosten van de 
baggerwerken, lijkt een structurele oplossing noodzakelijk. 
 
Blankenberge is één van de belangrijkste jachthavens aan de Vlaamse kust. De jachthaven betekent 
bovendien een niet te onderschatten economische en toeristische factor voor de regio. Het lijkt dan ook 
vanzelfsprekend dat de nodige inspanningen worden geleverd om die belangrijke troef te behouden en 
te versterken. 
 
Tegen eind april 2009 worden enkele concrete voorstellen verwacht voor een structurele oplossing 
voor het probleem. 
 
Voor een stand van zaken had ik van de minister graag een antwoord gekregen op volgende vragen. 
 
1. Welke mogelijkheden worden momenteel door de administratie onderzocht? Kan de minister deze 

kort toelichten? 
 
2. Welke rol zal de Vlaamse overheid in dit dossier spelen? 
 
3. Werden afspraken werden gemaakt betreffende de budgettering en de financiering van een 

structurele oplossing? 
 
4. Wanneer mag de realisatie van een structurele oplossing verwacht worden? Werd ter zake een 

timing vooropgesteld?  
 
5. Ook in de andere jachthavens Zeebrugge, Nieuwpoort en Oostende worden op geregelde 

tijdstippen baggerwerken uitgevoerd. 
 

a) Is in deze gevallen ook geen structurele oplossing nodig? 
 

b) Werden er al initiatieven in die zin genomen? Zo ja, welke en wat is de stand van zaken? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 74 van 19 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Momenteel wordt een studie uitgevoerd door het Waterbouwkundig Laboratorium in opdracht van de 
afdeling Kust van het agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust. Deze studie onderzoekt de 
aanzanding van de havengeul en voorplein van Blankenberge en zal tegen eind april resulteren in een 
voorstel van maatregelen om de toegankelijkheid van de haven van Blankenberge te verbeteren. 
 
Uit de tussentijdse resultaten blijkt nu reeds dat de aanzanding van de havengeul hoofdzakelijk een 
gevolg is van golfgedreven langstransport van west naar oost en in mindere mate van eolisch 
zandtransport. 
 
Nu al kan worden gesteld worden dat de infrastructurele maatregelen een meer gecontroleerde wijze 
van baggeren zullen toelaten, wat moet leiden tot een uitgesproken vermindering van de hinder voor 
de pleziervaart. Inzake eigenlijke vermindering van de te baggeren volumes dienen de resultaten van 
de studies te worden afgewacht. 
 
De studie is momenteel nog aan de gang en de te nemen maatregelen zijn nog niet in detail uitgewerkt. 
 
Op basis van de tussentijdse bevindingen, kan ik wel reeds volgende antwoorden geven op de gestelde 
vragen: 
 
1. Het scenario dat momenteel verder wordt onderzocht is een combinatie van maatregelen zoals het 

verhogen en verlengen van de bestaande westelijke lage havendam en het afgraven van het strand 
westelijk deze havendam. Deze maatregelen zouden er voor zorgen dat er ten gevolge van het 
golfgedreven langstransport geen aanzanding is in de smalle havengeul, maar eerder vóór de 
havengeul. 
Het plaatsen van bijkomende windvangen kan er voor zorgen dat de aanzanding door eolisch 
transport wordt beperkt. 

 
2. De Vlaamse Overheid is opdrachtgever van de studie en zal instaan voor de realisatie van de 

infrastructurele ingrepen. 
 
3. De maatregelen zullen worden opgenomen op de meerjarenbegroting van de kustjachthavens. 
 
4. De juiste timing en fasering van de werken is afhankelijk van de uiteindelijk geraamde kostprijs en 

de beschikbare middelen. 
 
5. In de jachthaven van Zeebrugge, Oostende en Nieuwpoort zijn er geen gelijkaardige problemen en 

is er bijgevolg geen noodzaak aan gelijkaardige structurele ingrepen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 77 
van 7 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Kosten-batenanalyse havenprojecten   -   Omzendbrief 
 
In de Beleidsbrief Havens lezen we het volgende: “De omzendbrief MKBA, horend bij het 
subsidiebesluit, werd afgewerkt.(p.20)”. 
 
Wanneer wordt hij verspreid? 
 
Wordt hij ter beschikking van het parlement gesteld? 
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KRIS PEETERS 
 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 77 van 7 januari 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Bijgevoegd vindt u de gevraagde omzendbrief. Eerstdaags wordt deze aan alle commissieleden 
overgemaakt. 
 
BIJLAGE 
 
Omzendbrief met betrekking tot de modaliteiten voor socio-economische evaluatie van grote 
infrastructuurwerken in de Vlaamse zeehavens. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/77/antw.077.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 78 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 9 januari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk antwoord. Het bevat de bijdragen van minister-president Kris Peeters en 
minister Hilde Crevits. Voor de bijdragen van de andere ministers wordt een aanvullend antwoord 
gegeven. 
 
Antwoord Vlaams minister-president Peeters 
 
Landbouw en Visserij 
 
1.  Het algemeen jaarverslag van het beleidsdomein Landbouw en Visserij 2007 is op 2.400 

exemplaren gedrukt, telde 144 blz. en  kostte 12.475,78 euro incl. btw. 
 Het Vlif-activiteitenverslag 2007 is gedrukt in een oplage van 1.300 ex., telde 150 blz. en kostte 

7.212,24 euro inclusief btw. 
 Het FIVA-activiteitenverslag 2007 werd op 250 exemplaren gedrukt, telde 172 blz.  en kostte 

1.827 euro incl. btw. 
 Andere verslagen van de zeevisserij: 

• Aanvoer en besomming 2007: 100 ex., 104 blz., 455,60 euro incl. btw  
• Uitkomsten 2007: 90 ex., 30 blz., 133,65 EUR incl. btw 
Het ILVO-activiteitenverslag 2007 werd gedrukt op 900 exemplaren, telde 162 blz. en kostte 
6.292 euro incl. btw. 
Het activiteitenverslag van het Vlaams Centrum voor Agro- en Visserijmarketing 2007 werd op 
750 exemplaren gedrukt, telde 108 blz. en kostte 5.957,20 euro incl. btw. 

 
2.  Het algemeen jaarverslag van het beleidsdomein Landbouw en Visserij wordt op gerecycleerd 

papier gedrukt en de oplage is in vergelijking met voorgaande jaren gevoelig verlaagd (in 2007 
was de oplage nog 3.000 exemplaren). Bovendien zal het aantal bladzijden vanaf 2009 nagenoeg 
gehalveerd worden. 

 Ook het Vlif-activiteitenrapport wordt op gerecycleerd papier gedrukt. Er is altijd gekozen voor 
een sobere opmaak met slechts één steunkleur, zonder foto's.  

 Het FIVA-activiteitenverslag wordt ook op gerecycleerd papier gedrukt. Het is de bedoeling het 
aantal gedrukte exemplaren van de zeevisserijverslagen nog te verminderen. 

 Het VLAM-activiteitenverslag wordt op 100% post-consumer gerecycleerd papier gedrukt, 
chloorvrij en zonder optische witmakers. Bij de opmaak wordt erop toegezien dat het activiteiten-
verslag ook als praktisch bruikbare brochure kan worden gehanteerd. 

 
3.  In de communicatie rond het algemeen jaarverslag van het beleidsdomein Landbouw en visserij, 

het Vlif-activiteitenrapport en het FIVA-activiteitenrapport wordt steeds verwezen naar de digitale 
versie op de website van het beleidsdomein en in het bestelloket op de portaalsite Vlaanderen.be. 
Deze digitale versies voldoen bovendien aan de Anysurferrichtlijnen voor toegankelijkheid van 
informatie. 

 In de communicatie rond het ILVO-activiteitenverslag wordt ook steeds verwezen naar de digitale 
versie die op de website van het ILVO staat en in het bestelloket op de portaalsite Vlaanderen.be. 
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De digitale versie voldoet eveneens aan de Anysurfernormen voor toegankelijkheid van 
informatie. 

 Het VLAM-activiteitenverslag 2007 is digitaal beschikbaar als pdf op de website van VLAM, 
maar niet op het bestelloket op de portaalsite Vlaanderen.be. 

 
4.  Het algemeen jaarverslag van het beleidsdomein Landbouw en Visserij werd in 2008 verzonden 

aan 1.500 geadresseerden. Bij de verzending werd de geadresseerden gevraagd of zij in 2009 nog 
een papieren exemplaar wensten te ontvangen of de voorkeur gaven aan de digitale versie. Slechts 
een 600-tal geadresseerden gaven te kennen het jaarverslag nog op papier te willen ontvangen. 
Hierdoor zal de oplage ook verder naar omlaag kunnen. 
Totnogtoe is het VLIF-activiteitenverslag altijd als drukwerk verstuurd naar alle belanghebbende 
personen of instellingen, met toepassing van de algemene 
richtlijn om automatisch een exemplaar te bezorgen aan alle gemeentebesturen, alle openbare 
bibliotheken en alle Vlaamse parlementsleden (in totaal een 750-tal 
exemplaren). De vraag kan gesteld worden of het relevant is dat alle gemeentebesturen en alle 
bibliotheken een exemplaar krijgen toegestuurd. Voor het Vlif-activiteitenverslag 2008 zal dan 
ook bekeken worden of het aantal exemplaren voor de verzending kan verlaagd worden, waardoor 
de oplage en de kosten kunnen worden teruggedrongen. 
Bij de verzending van het vorige FIVA-activiteitenverslag werd de geadresseerden gevraagd of zij 
in 2008 nog een papieren exemplaar wensten te ontvangen of de voorkeur gaven aan de digitale 
versie. Op basis van het aantal ontvangen antwoorden in 2007 werd in 2008 dan ook beslist om de 
oplage van het FIVA- activiteitenverslag drastisch te verlagen van 1.000 naar 250 exemplaren. Dit 
bracht een aanzienlijke kostenbesparing met zich mee.  
In 2007 is bij het verzenden van het ILVO-activiteitenverslag telkens de vraag gesteld aan de 
geadresseerde of die de publicatie nog op papier wenste of de voorkeur gaf aan de digitale versie. 
Op die manier kon de oplage in 2008 verlaagd worden tot 900 exemplaren. 
Van het VLAM-activiteitenverslag gebeurt jaarlijks een verzending naar ongeveer 400 
geadresseerden. 

 
DAR 
 
1  In 2008 hebben zes afdelingen/entiteiten van het beleidsdomein DAR een jaarverslag verspreid dat 

onder de bevoegdheid van de minister-president valt: 
- Departement DAR. Afdeling Communicatie 
- Departement DAR. Afdeling Contactpunt Vlaamse Infolijn 
- Departement DAR. Afdeling Kanselarij. Taaladvies 
- Departement DAR. Afdeling Kanselarij. Beroepsinstantie inzake Openbaarheid van Bestuur 
- Agentschap Interne Audit van de Vlaamse Administratie - IAVA 
- Agentschap voor Geografische Informatie Vlaanderen - AGIV 

 
De afdeling Communicatie heeft het Communicatiejaarverslag van de Vlaamse Regering 2007 
samengesteld en verspreid. Dit jaarlijkse verslag over het communicatiebeleid en de communica-
tieacties van alle departementen en agentschappen van de Vlaamse overheid is een decretale 
verplichting, vastgelegd in het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van 
bestuur. 
Kostprijs: 578,30 euro voor druk in eigen beheer 
Aantal gedrukte exemplaren: 75 
Digitale verspreiding via: 
www.vlaanderen.be/communicatie en www.vlaanderen.be/publicaties 
 
De afdeling Contactpunt Vlaamse Infolijn heeft haar werking en resultaten beschreven in het jaar-
verslag 2007. 
Kostprijs: 6289,06 euro voor drukwerk 
Aantal gedrukte exemplaren: 2100 
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Digitale verspreiding via www.vlaanderen.be/infolijn en www.vlaanderen.be/publicaties 
 

De dienst Taaladvies heeft naar jaarlijkse gewoonte een jaarverslag opgemaakt over de werking 
van de Taaltelefoon en de interne taaladviesdienst. 
Kostprijs: Geen drukwerk 
Aantal gedrukte exemplaren: 0. Enkel digitale verspreiding  
Digitale verspreiding via: 
 www.vlaanderen.be/taaltelefoon en www.vlaanderen.be/publicaties 
 
De Beroepsinstantie inzake openbaarheid van bestuur, die ressorteert onder de afdeling Kanselarij, 
heeft ingevolge het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur, de 
verplichting om jaarlijks een verslag op te maken van de ingediende beroepen. Dit verslag wordt 
afgeprint en voorgelegd aan de Vlaamse Regering, die het vervolgens aan het Vlaams Parlement 
overmaakt. 
Kostprijs: Geen drukwerk 
Aantal gedrukte exemplaren: 0. Distributie via het Vlaams Parlement  
Digitale verspreiding via: 
 www.vlaanderen.be/openbaarheid en www.vlaanderen.be/publicaties 
  
Het agentschap IAVA heeft het Jaarverslag van het Auditcomité en het agentschap Interne Audit 
van de Vlaamse Administratie 2007 opgemaakt. 
Kostprijs: 439 euro voor druk in eigen beheer 
Aantal gedrukte exemplaren: 100 
Digitale verspreiding via: 
 www.vlaanderen.be/interneaudit en www.vlaanderen.be/publicaties 
  
Het Agentschap voor Geografische Informatie Vlaanderen – AGIV heeft haar activiteiten en 
werking beschreven in het jaarverslag 2007. 
Kostprijs: 3006,28 euro voor drukwerk 
Aantal gedrukte exemplaren: 2000  
Digitale verspreiding via www.agiv.be en www.vlaanderen.be/publicaties 
  

2  De diensten die onder de bevoegdheid van de minister-president vallen, streven ernaar om hun 
jaarverslag sober, goedkoop en duurzaam op te maken en te verspreiden. Illustraties en foto’s 
worden enkel om functionele redenen opgenomen, bijvoorbeeld om de tekst visueel te onder-
steunen en om de leesbaarheid van het verslag te verhogen. De diensten trachten de kostprijs zo 
laag mogelijk te houden door de opmaak en de druk zoveel mogelijk in eigen beheer uit te voeren 
en de oplage te beperken.  

 Voor de druk van de jaarverslagen wordt milieuvriendelijk papier gekozen. 
 
3  Alle jaarverslagen van de Vlaamse overheid zijn raadpleegbaar in het elektronische bestelloket 

voor publicaties www.vlaanderen.be/publicaties. Dit bestelloket maakt over alle beleidsdomei-nen 
heen een ruim aanbod van overheidsinformatie op een klantvriendelijke manier toegankelijk. 
Gebruikers kunnen de jaarverslagen zoeken, downloaden en eventueel een gedrukte versie ervan 
aanvragen. Ook de oudere edities van de jaarverslagen zijn op deze site toegankelijk. 

 
4  In het beleidsdomein DAR worden initiatieven genomen om de automatische verspreiding van 

gedrukte jaarverslagen te beperken tot de hoogstnoodzakelijke doelgroepen. De digitale versprei-
ding via de eigen website en het elektronische bestelloket neemt jaarlijks toe aan belang. 

 
Media 
 
Wat mediabeleid betreft zijn er 2 instanties die een jaarverslag 2007 verspreidden m.n. de VRT en de 
Vlaamse Regulator voor de Media. 
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• De openbare omroep VRT - een NV van publiek recht - stelde voor 2007 een jaarverslag op, zoals 

opgelegd in de beheersovereenkomst 2007-2011. De VRT moet ieder jaar aan de Vlaamse 
Regering een door de Raad van bestuur goedgekeurde nota voorleggen die voor elk van de perfor-
mantiecriteria opgenomen in de beheersovereenkomst aangeeft in hoeverre de vooropgestelde 
doelstellingen bereikt zijn. 
 
Het jaarverslag van de VRT wordt zowel elektronisch als gedrukt verspreid. De gedrukte 
exemplaren werden verspreid naar organisaties uit verschillende sectoren. Burgers kunnen een 
gedrukt exemplaar opvragen.  
 
Het jaarverslag is ook te raadplegen op www.vrt.be, maar niet op de site van de Vlaamse overheid.  
 
De VRT maakte voor het aanmaken van zijn jaarverslag gebruik van een bureau dat 
gespecialiseerd is in grafische vormgeving en corporate communicatie om de lay out van het 
document te verzorgen en de druk te regelen. Aan het bureau werd betaald voor advies, lay out en 
druk. Het bureau leverde 700 exemplaren in gedrukte vorm en een elektronische versie af. De 
VRT hield zich hierbij aan de toepasselijke wetgevende bepalingen, onder meer betreffende de 
overheidsopdrachten. 
 
De VRT maakt geen details bekend van de kostprijs voor haar jaarverslag. 

 
• De Vlaamse Regulator voor de Media heeft het ontwerp en de druk van het jaarverslag 2007 laten 

uitbesteden. 
Er werd aan verschillende drukkerijen prijsofferte gevraagd voor enerzijds de layout, anderzijds 
het drukken van de jaarverslagen. 
Bij de definitieve toewijzing van de opdracht werd rekening gehouden met de verhouding beste 
prijs/kwaliteit. 
Voor het ontwerpen van het jaarverslag werd een prijs van 2.204,80 euro betaald, voor het 
drukken 3.430,77 euro. Deze bedragen zijn inclusief btw. 
Er werden 500 exemplaren besteld. 
  
Het jaarverslag is als pdf consulteerbaar op de website van de Vlaamse Regulator voor de Media 
(www.vlaamseregulatormedia.be) evenals op de website publicaties van de Vlaamse overheid 
 

Agentschap voor Overheidspersoneel (AgO) 
 

Bij het Agentschap voor Overheidspersoneel (AgO) werd voor de opmaak van haar eerste jaarverslag 
(over het jaar 2007) nadrukkelijk rekening gehouden met de Resolutie van het Vlaams Parlement 
omtrent het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de opmaak en de verspreiding van 
jaarverslagen. 
 
Het jaarverslag werd zoveel mogelijk elektronisch verspreid naar de diverse doelgroepen. Het jaar-
verslag werd slechts in beperkte oplage gedrukt, namelijk op 275 exemplaren: voor het topmanage-
ment van de Vlaamse gemeenschap, de eigen personeelsleden (omdat het concept past binnen ons 
kwaliteitsproject ‘Investeren in Mensen’ en voor wie er uitdrukkelijk één aanvroeg. De andere 
doelgroepen, bijvoorbeeld de verantwoordelijken voor Personeel en Organisatie (P&O) in de dertien 
beleidsdomeinen lieten we via e-mail weten dat het jaarverslag beschikbaar was op de website en dat 
ze op verzoek een papieren versie konden verkrijgen. 
 
Het jaarverslag werd intern met eigen beschikbare mensen gemaakt: het uitdenken van het concept, 
schrijven van teksten, nemen van foto’s (AgO zelf), lay-out (DAR, communicatie) en druk (BZ, 
facilitair management). 
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Jobpunt Vlaanderen 
 

Jobpunt Vlaanderen streeft in al haar activiteiten naar een efficiënte inzet van haar middelen. Er wordt 
steeds een evenwicht gezocht tussen een professionele en kwalitatieve opmaak in de vastgelegde 
huisstijl van Jobpunt Vlaanderen en een haalbaar kostenplaatje.  
 
Agentschap Facilitair management (AFM). 
 
Verschillende jaarverslagen van de Vlaamse overheid worden gedrukt door de digitale drukkerij van 
het Agentschap voor Facilitair Management (AFM).  
 
Ofwel worden deze klaar voor druk aangeleverd door de klant, ofwel gebeurt de lay-out door de 
digitale drukkerij. De grafici van het AFM proberen hierbij te voldoen aan de wensen van de klant. Zij 
kunnen de klanten wel suggereren om kostenbesparend te publiceren maar de uiteindelijke beslissing 
ligt bij de klant. 
 
De lay-out door de digitale drukkerij van het AFM is in principe kosteloos. Voor de druk beschikt het 
AFM over digitale productiemachines. Hierdoor is de digitale drukkerij goed geplaatst om te 'drukken 
op vraag' (Printing On Demand). Zo kunnen kleine oplages gedrukt worden tegen een voordelige prijs. 
Eventuele kleine nabestellingen kunnen achteraf ook gebeuren tegen dezelfde voordelige 
voorwaarden. Een offsetdrukkerij kan dit niet omdat opstartkosten eigen zijn aan de productie-
methode.  
 
Departement Bestuurzaken 
 
Voor alle jaarverslagen die binnen het Departement Bestuurszaken verschijnen, wordt steeds een 
kostenefficiënte realisatie nagestreefd. 
 
Zo werd het jaarverslag ‘Vlaamse regelgeving’ van de Dienst Wetsmatiging uitsluitend digitaal 
opgemaakt. 
 
De opmaak van het Jaarrapport 2007 van de Entiteit ICT Beleid (e-IB) werd verzorgd door de 
communicatieverantwoordelijke van de entiteit ICT-Beleid. Aangezien de opmaak intern werd 
verzorgd, was hier geen extra kost aan verbonden. Het betreft een sobere en eenvoudige opmaak. Het 
volume en het aantal foto’s in het jaarrapport werd beperkt gehouden.  
Daarnaast werd er geopteerd voor een sobere afwerking van het jaarrapport, dus geen bijzondere 
afwerking zoals een harde of geplastificeerde kaft. In het kader van kostenbesparing werd het 
drukwerk uitbesteed aan de digitale drukkerij van het Facilitair Management van de Vlaamse 
overheid.  
 
Het Gelijke Kansen en Diversiteitsplan 2008 van de dienst Emancipatiezaken (evaluatie over 2007 en 
acties voor 2008) dat verspreid werd, betrof dan weer een samenvatting van het volledige rapport. 
 
Het activiteitenrapport van de dienst Preventie en Bescherming (GDBP) werd via de interne digitale 
drukkerij afgedrukt, met als gevolg dat er bespaard werd in de kosten. 
 
AgO 
 
Het jaarverslag is nog steeds raadpleegbaar op de site van de publicaties van de Vlaamse overheid.  
 
Jobpunt Vlaanderen 
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Het jaarverslag van Jobpunt Vlaanderen is elektronisch beschikbaar via de website 
http://publicaties.vlaanderen.be. Tot en met mei 2008 werd dit jaarverslag tevens bekendgemaakt via de 
website van Jobpunt Vlaanderen, www.jobpunt.be. 

 
Departement Bestuurzaken 
 
Het jaarrapport van de entiteit ICT Beleid (e-IB) is raadpleegbaar op www.vlaanderen.be onder de 
publicaties van de Vlaamse overheid. Het beleidsdomein ‘Bestuurszaken’, waaronder de entiteit ICT-
beleid ressorteert, wordt niet als afzonderlijk thema vermeld. Wel is het rapport terug te vinden onder 
het thema ‘overheid’, meer bepaald onder het subthema ‘werking van de Vlaamse overheid’. 
In de zoekfunctie, bij het type publicatie, is een afzonderlijke rubriek voorzien waaronder de 
jaarverslagen kunnen geraadpleegd worden. 
Een digitale versie van het Jaarrapport 2007 is beschikbaar op de website van de entiteit ICT-Beleid: 
het ICT-extranet (http://koepel.vonet.be/ict) (onder Nieuws > Brochures en rapporten). 
 
Het jaarverslag van de dienst Wetsmatiging werd op de website van de Dienst Wetsmatiging 
gepubliceerd. Deze is terug te vinden via www.vlaanderen.be 
 
Zowel het integrale als het samengevatte Gelijke Kansen en Diversiteitsplan van de dienst 
Emancipatiezaken (EZ) wordt ontsloten via de website van de dienst Emancipatiezaken en kan digitaal 
aangevraagd worden door burgers via de website van de Vlaamse overheid. 
 
Het jaarverslag van het Team Vlaamse Bouwmeester (TVB) is niet raadpleegbaar op  
www.vlaanderen.be . 
 
Het activiteitenrapport van de afdeling Preventie en Bescherming (GDPB) is op dit moment nog niet 
raadpleegbaar op de website www.vlaanderen.be . GDPB is op dit moment echter bezig met het 
rapport toegankelijk te maken via hun website. 
 
Jobpunt Vlaanderen 

 
Jobpunt Vlaanderen bezorgt een gedrukte versie van het jaarverslag aan haar vennoten (momenteel 
104 organisaties). Door het opzet van het jaarverslag (zie punt 1) en de bruikbaarheid van dit verslag 
voor de verschillende doelgroepen van Jobpunt Vlaanderen, werd dit document daarnaast ook aan 
andere belanghebbenden verspreid.  
 
Departement Bestuurzaken 
 
Het jaarverslag 2007 van de entiteit ICT-beleid werd automatisch verzonden aan alle leidend 
ambtenaren van de Vlaamse overheid. Via www.vlaanderen.be en via het ICT-extranet kan er op verzoek 
een papieren versie van het jaarverslag worden verkregen.  
 
Door het integrale Gelijke Kansen en Diversiteitsplan om te vormen tot een kernachtig samen-vattend 
rapport, is dit rapport omgevormd tot een sensibiliserend instrument. Daarom wenst de 
opdrachthouder Emancipatiezaken het uitsturen van dit rapport in een toegankelijke én beknopte 
versie te behouden. 
 
Als er bij de afdeling Preventie en Bescherming (GDBP) naar het activiteitenrapport gevraagd  
wordt, biedt GDBP de mogelijkheid aan om een digitale versie van het rapport te leveren. 

 
Agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust  
 
1.  De kostprijs voor aanmaak en druk van het jaarverslag 2007 van het Agentschap voor Maritieme 

Dienstverlening en Kust (MDK) bedroeg 1880,34 euro, inclusief btw. 
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2. Om de kostprijs te drukken opteerde MDK ervoor om de lay-out intern te verzorgen. Daarenboven 

werd het formaat zo gekozen dat er bij het versnijden een minimaal papierverlies zou zijn. Het 
drukwerk gebeurde in eigen beheer. De totale oplage van de gedrukte versie bedroeg 200 
exemplaren. Daarnaast verschenen er 3000 exemplaren op cd-rom. 

 
3.  / 
 
4.  Het jaarverslag werd onmiddellijk gepubliceerd op de website www.agentschapmdk.be.  
 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken 
 
Nihil 
 
Antwoord Vlaams minister Crevits 
 
1. Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 
 
 Het Departement Leefmilieu, Natuur en Energie (Dept. LNE) heeft ervoor gekozen om een 

activiteitenverslag op te maken voor de periode 2006, 2007 en 2008. Dit activiteitenverslag wordt 
momenteel intern opgemaakt en zal extern gedrukt worden in 1000 opvraagbare exemplaren. De 
drukkosten bedragen 3266,50 euro inclusief BTW. 

 Voor het Milieuhanhavingsrapport 2007 van de afdeling Milieu-inspectie werden geen kosten 
gemaakt voor lay-out. De kosten voor drukwerk bedroegen 5633,06 euro voor 1650 exemplaren.  

 
 Het jaarverslag van het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) werd gedrukt op 2150 exemplaren. 

De redactie, copywriting en coördinatie zijn in eigen beheer door het communicatieteam van het 
ANB uitgevoerd. Enkel lay-out en druk werd uitbesteed. De kosten voor lay-out en drukken 
bedragen 7063,76 euro, inclusief BTW. 

 
 De kosten voor het Jaarboek 2007 van het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek (INBO) 

bedroegen 3872 euro voor copywriting en 4742,6 euro voor druk, dus een totaal van 8614,6 euro, 
inclusief BTW. Het Jaarboek werd gedrukt op 1500 exemplaren. 

 
 De totale kostprijs van het activiteitenverslag 2007 van de Openbare Vlaamse 

Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) bedroeg 15.663,23 euro.  
 De opmaak van het activiteitenverslag 2007 heeft 12.033, 45 euro gekost. In deze prijs is 

inbegrepen: de opmaak & lay-out van het activiteitenrapport, de redactie & copywrting van de 
bronteksten,de vertaling naar het Frans en het Engels en de redactie, lay-out en vertaling van een 
leaflet (samenvatting van het activiteitenverslag in het Nederlands, Frans en Engels). De kostprijs 
voor druk (activiteitenverslag + leaflets) bedroeg 3.629,78 euro. 

 Er werden 2.100 exemplaren van het OVAM activiteitenverslag Nederlands, Frans en Engels) 
gedrukt en 690 leaflets (samenvatting van het activiteitenverslag in het Nederlands, Frans en 
Engels). Deze infodrager wordt enkel op beperkte oplage gedrukt n.a.v. specifieke gelegenheden. 
(Bijvoorbeeld, buitenlandse zendingen van OVAM-medewerkers). 

 
 De kostprijs voor de aanmaak van het ‘Activiteitenverslag 2007’ van de Vlaamse Milieumaat-

schappij (VMM) bedraagt 2.057 euro inclusief BTW. 
 Enkel de copywriting werd uitbesteed. De lay-out werd verzorgd door de VMM zelf; de publicatie 

wordt enkel elektronisch aangeboden via de website van de VMM. 
 
 De Vlaamse Landmaatschappij (VLM) heeft geen gedrukt Jaarverslag 2007 uitgegeven. Er werden 

bijgevolg geen kosten gemaakt voor de opmaak en het drukken van een jaarverslag 2007. 
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 De Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- en Gasmarkt (VREG) splitst haar 
jaarverslag op in een jaarverslag (werking van het agentschap) en een marktrapport (situatie van 
de Vlaamse energiemarkt via statistieken, grafieken en tabellen).  

- De kostprijs voor het jaarverslag (200 exemplaren) bedroeg 5.412,97 euro (rechten foto’s: 
588,87 euro, template en grafieken: 4.314,86 euro, drukwerk: 509,24 euro). Dat is veel 
minder dan het bedrag voor het jaarverslag 2006 (met PR-fiche): 19.201,49 euro.  

- De kostprijs van het marktrapport (200 exemplaren) bedroeg 7.744,18 euro (rechten 
foto’s: 588,87 euro, template en grafieken: 6.830,45 euro, drukwerk: 324,86 euro). Dat is 
minder dan het bedrag voor het markrapport van het jaar voordien: 10.841,60 euro.  

 
De uitgaven voor het drukwerk van het jaarverslag en de jaarrekeningen van de Vlaamse 
Maatschappij voor Watervoorziening (VMW) bedroegen in 2008 29.468 euro voor 7.000 
jaarverslagen en 3.000 synthesebrochures. 
 
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 
 
De kostprijs voor het jaarverslag 2007 van Waterwegen en Zeekanaal NV (W&Z) bedroeg in 
totaal 22.201,5 euro (incl. BTW).  
Er werden 3000 exemplaren gedrukt 
 
Het jaarverslag 2007 van nv De Scheepvaart werd gedrukt op 900 exemplaren en het wordt 
eveneens digitaal ter beschikking gesteld via de website van nv De Scheepvaart. Ook de bijlagen 
bij het jaarverslag zijn via de website te raadplegen. 
De kosten voor opmaak en druk bedroegen 7.580 euro (excl. BTW). 
 
Bij het maken van het jaarverslag 2006-2007 werd bij het Agentschap Wegen en Verkeer  (AWV) 
ernaar gestreefd om de kosten zo laag mogelijk te houden. De redactie van de teksten, het maken 
van de foto’s en ook het drukken van het jaarverslag gebeurde intern. Alleen de opmaak werd 
uitbesteed aan een professioneel bureau. Om het jaarverslag zo weinig mogelijk op papier te 
verspreiden werd ervoor gekozen om naast de 200 gedrukte exemplaren, het jaarverslag ook op 
cd-rom ter beschikking te stellen. 
 
De prijs voor de opmaak van het jaarverslag bedroeg 4.356 euro inclusief btw. Voor de lay-out 
van het cd-boekje werd een supplement van 175,70 euro inclusief btw aangerekend. 
 
Het drukwerk gebeurde in eigen beheer. In totaal werden 200 exemplaren van het jaarverslag en 
3000 exemplaren van het cd-boekje gedrukt in de digitale drukkerij van Bestuurszaken, in het 
Ferrarisgebouw, tegen een prijs van 1.044 euro. 
 
Het persen van 3000 cd-roms kostte 2196,15 euro inclusief btw 
 

2. Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 
 
 De kosten van het vorige INBO Jaarboek bedroegen 19 747,2 euro. Het INBO heeft dus al een 

besparing gerealiseerd van meer dan 50%. Het INBO Jaarboek 2007 werd opgemaakt in een klein 
formaat (21 x 21 cm) en telt slechts 64 blz, waardoor de kosten beperkt zijn. 

 Het brengt geen systematisch overzicht van alle projecten, maar biedt enkele highlights evenals 
algemene informatie over het INBO. Het geldt ook als een presentatiebrochure van het INBO die 
jaarlijks vernieuwd wordt en daardoor altijd up-to-date is. 

 
 Het OVAM activiteitenverslag en de leafets werden opgemaakt in een sobere, duidelijke en 

kostenbesparende stijl. Het activiteitenverslag werd gedrukt op gerecycleerd papier. De leaflets 
konden wegens de beperkte oplage (geen offset-druk) niet op gerecycleerd papier gedrukt worden. 
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Het activiteitenverslag 2007 van de VMM werd niet meer gedrukt om papier te besparen. 
Bovendien werd extra aandacht besteed aan een gebruiksvriendelijke online publicatie, zodat 
lezers gestimuleerd worden om de tekst op het scherm te lezen. Zie  www.vmm.be/publicaties. 
 
De opmaak van het jaarverslag en marktrapport van de VREG gebeurde zoveel mogelijk “in-
huis”. Vooral de grafieken en tabellen werden door een extern bureau aangeleverd. Het drukwerk 
werd verzorgd door de digitale drukkerij in het Graaf de Ferrarisgebouw. Hierdoor was er een 
duidelijke kostenbesparing tegenover vorige jaren.  
 
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 
 
De opmaak van het jaarversalg bij W&Z was uniform aan de vorige jaren, wat de conceptkost 
reduceert. 
 
De stijl van het jaarverslag van nv De Scheepvaart bleef al een viertal jaren ongewijzigd. 
Daardoor vergroot niet alleen de herkenbaarheid, maar worden ook de kosten beperkt. 
 
De minister bracht de kosten voor de redactie, opmaak en het drukwerk van het jaarverslag vorig 
jaar terug met 63 procent. Het jaarverslag van AWV 2005-2006 kostte in totaal 20.750,70 euro, 
terwijl het jaarverslag 2006-2007 slechts 7.771,85 euro kostte. Verder zal de lay-out van het 
jaarverslag 2008 intern gebeuren waardoor deze kost in de toekomst zal wegvallen. 

 
3. Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 
 
 De activiteitenverslagen/ jaarverslagen 2007 van ANB, INBO, VMM en VLM zijn raadpleegbaar 

via www.vlaanderen.be.  
 
 Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 
 
 Wat betreft de jaarverslag van W&Z kunnen we stellen dat deze toegankelijk is op de site 

www.vlaanderen.be. Het jaarboek 2007 is daar elektronisch te bestellen (zowel in pdf-vorm als in 
gedrukte versie) via het elektronisch bestelloket van de Vlaamse overheid. 

 
 Het jaarverslag van nv De Scheepvaart is toegankelijk op de site www.vlaanderen.be. Het jaarboek 

2007 is daar elektronisch te bestellen (zowel in pdf-vorm als in gedrukte versie) via het 
elektronisch bestelloket van de Vlaamse overheid. 

 
 Het jaarverslag 2006-2007 van AWV is zowel op www.vlaanderen.be als op 

www.wegen.vlaanderen.be terug te vinden. 
 
4. Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 
 
 Het Activiteitenverslag (Dept. LNE) zal via mail, www.lne.be en brief bekend worden gemaakt. Het 

Milieuhandhavingsrapport 2007 wordt in gedrukte vorm enkel actief verspreid naar een selectie 
van adressen, maar is op te vragen en ook digitaal te raadplegen via de website www.lne.be. 

 
 In 2008 stond de website van het ANB nog niet volledig op punt. Het is uitdrukkelijk de bedoeling 

om in 2009 het jaarverslag 2008 een prominente plaats op de nieuwe website van het agentschap 
te geven. 

 
 Het INBO Jaarboek is digitaal beschikbaar op www.inbo.be. De papieren versie wordt ook gebruikt 

als presentatiebrochure van het INBO en wordt daarom verstuurd naar contacten en selectief 
uitgedeeld aan bezoekers en op beurzen, congressen en studiedagen. 
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 Gedrukte exemplaren van het activiteitenverslag van de OVAM werden enkel op verzoek 
verstuurd. Alle contacten uit het adressenbestand van het OVAM activiteitenverslag ontvingen een 
brief met de mededeling dat het activiteitenverslag online raadpleegbaar is op www.ovam.be en dat 
men desgewenst een gedrukt exemplaar kan aanvragen via info@ovam.be. 

 
 In plaats van het automatisch toezenden van een gedrukte publicatie werd het activiteitenverslag 

van de VMM op volgende manier onder de aandacht gebracht: 
- mailing brief naar een beperkte doelgroep waarin de publicatie op de website werd 

aangekondigd; 
- aankondiging via elektronische nieuwsbrief VMM van mei 2008; 
- aankondiging op homepagine www.vmm.be gedurende één maand; 
- aankondiging op homepagina www.vlaanderen.be gedurende enkele weken na publicatie. 

Het milieuargument (‘papierbesparing’) werd hierbij telkens in de kijker gezet.  
 
De VLM-jaarrekening 2007 met de sociale balans, de waarderingsregels en het jaarverslag van de 
Raad van Bestuur aan de Algemene Vergadering van 12 maart 2008 is als .PDF-bestand 
beschikbaar in de mediatheek op de VLM-portaalsite www.vlm.be en kan gratis gedownload 
worden. 
 
De VREG volgt de hierboven beschreven filosofie. Er werden slechts 200 exemplaren van het 
jaarverslag gedrukt en 200 exemplaren van het marktrapport. Via de VREG nieuwsbrief wordt de 
publicatie van beide rapporten aangekondigd. Er is in de nieuwsbrief ook steeds een link naar de 
elektronische versie op de website. 
 
De VMW is door haar specfieke intercommunale en vennootschaprechterlijke structuur 
genoodzaakt het jaarverslag en jaarrekeningen in gedrukte vorm aan te bieden aan haar 
aandeelhouders (Vlaams Gewest, provincies en aangesloten gemeenten). De medewerkers 
ontvangen een synthese. Ten behoeve van het grote publiek wordt het jaarverslag als PDF-
document op de website geplaatst waar het afgehaald kan worden. Slecht op uitdrukkelijk verzoek 
wordt een papieren exemplaar toegestuurd. 

 
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 
 
De papiermatige verspreiding van het jaarboek 2007 werd tot een minimum van circa 500 ex. 
beperkt naar voor W&Z echt relevante actoren. Het jaarverslag 2007 is ter beschikking bij de 
diverse afdelingen van W&Z en is in gedrukte versie te bekomen via voormeld bestelloket. 
 
De lijst met bestemmelingen voor het jaarverslag van nv De Scheepvaart wordt jaarlijks ingeperkt. 
Vooral bibliotheken en onderzoeksinstellingen blijven uitdrukkelijk om een gedrukte versie van 
het jaarverslag vragen. 
 
Opgemerkt moet worden dat het jaarverslag van nv De Scheepvaart een ruimere doelstelling heeft 
dan het louter publiceren van boekhoudkundige en statistische gegevens. Het jaarverslag heeft 
eveneens de bedoeling om aan een ruimer publiek een actuele stand van zaken te geven over de 
werking en de doelstellingen van de vennootschap. Op die manier wordt het jaarverslag gedurende 
het volledige jaar gebruikt als public-relationsinstrument. 
 
Het versturen van de gedrukte versie van het jaarverslag van AWV werd vervangen door het 
versturen van de cd-rom samen met de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijkt op de 
website en een papieren versie op verzoek verkregen kan worden aan een selectie van 
bestemmelingen. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 9 januari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Dit aanvullend gecoördineerd antwoord bevat de bijdragen van viceminister-president Dirk Van 
Mechelen, van viceminister-president Frank Vandenbroucke en van de ministers Bert Anciaux, 
Kathleen Van Brempt en Veerle Heeren. Voor de bijdrage van de ministers Marino Keulen en Patricia 
Ceysens wordt een tweede aanvullend antwoord gegeven. 
 
Antwoord Vlaams viceminister-president Vandenbroucke 
 
Onderwijs 
 
A. Departement Onderwijs en vorming 
 

- Raad voor betwistingen inzake studievoortgangsbeslissingen – verslag over de 
werkzaamheden 2007 
 
De Raad voor betwistingen inzake studievoortgangsbeslissingen heeft een verslag opgemaakt 
over de werkzaamheden van het werkjaar 2007 en dit in uitvoering van artikel II.43 van het 
Aanvullingsdecreet van 19 maart 2004. 

 
1. Slechts een 50-tal exemplaren werden in gedrukte vorm verspreid. 
 Gezien de zeer beperkte oplage werden de gedrukte exemplaren in eigen beheer – 

door de afdeling Hoger Onderwijs zelf – opgemaakt en afgeprint. Er werd niet 
gewerkt met een externe drukker. Er zijn dan ook geen kosten aan verbonden. 

2. De opmaak is inderdaad uiterst sober en kostenbesparend. 
3. Het jaarverslag werd ook elektronisch gepubliceerd op de website van de afdeling 

Hoger Onderwijs en is kosteloos te raadplegen op http://www.ond.vlaanderen.be/ 
hogeronderwijs/publicaties/. 

 
- Jaarverslag Verantwoording van het gebruik van een andere onderwijstaal dan het Nederlands 

– Analyse academiejaar 2006-2007 
 

De afdeling Hoger Onderwijs heeft voor het academiejaar 2006-2007 een jaarverslag 
opgesteld met betrekking tot de verantwoording van het gebruik van een andere onderwijstaal 
dan het Nederlands en dit in uitvoering van artikel 91, § 6 van het Structuurdecreet van 4 april 
2003. 

 
1. Slechts een 40-tal exemplaren werden in gedrukte vorm verspreid. 

Gezien de zeer beperkte oplage werden de gedrukte exemplaren in eigen beheer – 
door de afdeling Hoger Onderwijs zelf – opgemaakt en afgeprint. Er werd niet 
gewerkt met een externe drukker. Er zijn dan ook geen kosten aan verbonden. 

2. De opmaak is inderdaad uiterst sober en kostenbesparend. 
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2. Het jaarverslag werd ook elektronisch gepubliceerd op de website van de afdeling 
Hoger Onderwijs en is kosteloos te raadplegen op http://www.ond.vlaanderen.be/ 
hogeronderwijs/publicaties/. 

 
- Jaarverslag van de Erkenningscommissie Hoger Onderwijs – werkjaar 2007 
 

De Erkenningscommissie Hoger Onderwijs heeft een verslag opgemaakt over de 
werkzaamheden van het werkjaar 2007 en dit in uitvoering van artikel 9, §3 van het decreet 
van 4 april 2003 betreffende de herstructurering van het hoger onderwijs in Vlaanderen, zoals 
gewijzigd door het decreet van 16 juni 2006 tot instelling van een aantal maatregelen tot 
herstructurering en flexibilisering van het hoger onderwijs in Vlaanderen. 

 
1. Slechts een 20-tal exemplaren werden in gedrukte vorm verspreid. 

Gezien de zeer beperkte oplage werden de gedrukte exemplaren in eigen beheer – 
door de afdeling Hoger Onderwijs zelf – opgemaakt en afgeprint. Er werd niet 
gewerkt met een externe drukker. Er zijn dan ook geen kosten aan verbonden. 

2. De opmaak is inderdaad uiterst sober en kostenbesparend. 
3. Het jaarverslag werd ook elektronisch gepubliceerd op de website van de Erkennings-

commissie Hoger Onderwijs en is kosteloos te raadplegen op http://www.ond. 
vlaanderen.be/hogeronderwijs/Erkenningscommissie/ 

 
B. AGODI 
 

ADODI publiceert de jaarverslagen in eigen beheer via de website. 
 
C. UZ Gent 
 

Het UZ Gent heeft in 2007 geen jaarverslag gepubliceerd. De schriftelijke vraag is voor hen dus 
niet relevant. 

 
D. AGION 
 

Het jaarverslag van AGIOn wordt in kleine oplage (400 ex.) gedrukt. Het jaarverslag is ook op de 
website van AGIOn te downloaden. 
De kosten voor de opmaak, druk en verzending van het jaarverslag  bedroegen 7.338,56 euro. 

 
E. VLOR 
 

Het jaarverslag werd opgemaakt in 850 exemplaren. Totale kostprijs 3.908,52 euro. 
Dit komt neer op 4,60 euro per exemplaar. 
Het jaarverslag is ook gepubliceerd op de site van de VLOR: www.vlor.be/sub_Publicaties 

 
F. GO! 
 

Het GO! publiceert jaarlijks zijn jaarverslag in 1500 exemplaren. Deze worden verspreid naar de 
overheid, de parlementairen en de 700 GO! instellingen. Het jaarverslag wordt ook op de www.g-
o.be/communicatie site gepubliceerd. Geïnteresseerden kunnen het jaarverslag ook schriftelijk 
opvragen.  
Voor het jaarverslag 2007 werd voor het eerst ook gebruik gemaakt van testimonials waarin 
medewerkers de gerealiseerde projecten toelichten. Op deze manier doet het jaarverslag ook dienst 
als een toelichting over de stand van zaken ten behoeve van de eigen scholen en instellingen. Tot 
slot zijn de testimonials ook een erkenning van het werk van de medewerkers. 
De totale kostprijs (gedeeltelijke externe redactie (testimonials), lay-out en drukwerk bedroeg 
15.394 euro. 
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Redactie testimonials 7.562,50  
lay-out cover en 80 binnenpagina's 3.630,00  
Druk Jaarverslag 2007 - 72 binnenpagina's 
+ 4 pagina's cover - 1500 ex. 4.501,43  

 
Werk 
 
1. Overzicht van jaarverslagen per entiteit 
 

Departement Werk en Sociale Economie 
Het departement heeft voor het werkjaar 2007 een jaarverslag Inspectie gemaakt. Dit jaarrapport is 
niet door een externe leverancier gelay-out en gedrukt. Het jaarverslag is digitaal verspreid en is 
permanent beschikbaar op de website www.werk.be . 
 
Vlaams Subsidieagentschap voor Werk en Sociale Economie 
Er is een jaarverslag van de werking 2007 opgemaakt. 
Het jaarverslag werd elektronisch verspreid en gepubliceerd op internet (www.werk.be) in pdf-
formaat. Het jaarverslag staat eveneens in elektronische vorm op www.vlaanderen.be waar via het 
bestelloket een gedrukt exemplaar kan worden aangevraagd. Het jaarverslag werd gedrukt in een 
oplage van 300 exemplaren op milieuvriendelijk papier.   
 
De kostprijs van het drukwerk bedraagt 1.317 euro. 
 
VDAB 
De VDAB maakt jaarlijks een jaarverslag. 
Het jaarverslag wordt  steeds in een sobere en kostenbesparende opmaak gemaakt. Er worden geen 
extra uitgaven gemaakt voor een originele lay-out.  
 
Het jaarverslag wordt zowel in gedrukte vorm als elektronisch verspreid. Het jaarverslag is ook 
consulteerbaar op de website van de VDAB. De VDAB heeft de laatste jaren het aantal gedrukte 
exemplaren reeds sterk gereduceerd en probeert zoveel mogelijk dit op elektronische weg aan te 
bieden. Voor het jaarverslag 2007 werden er 1500 ex gedrukt. 
 
De kostprijs van dit jaarverslag bedraagt 5.687 euro. 
 
SYNTRA Vlaanderen 
SYNTRA Vlaanderen publiceerde in 2008 een activiteitenverslag over het tweede werkingsjaar 
2007. Er werd gekozen voor een sobere toch stijlvolle afwerking aansluitend bij de huisstijl van 
het Agentschap.  
 
De verspreiding gebeurt maximaal via digitale kanalen:  

- Digitaal  
o Via intranet en extranet voor het eigen personeel en de personeelsleden van de centra.  
o Voor het ruime publiek: downloadbaar op de website van SYNTRA Vlaanderen en 

die van de Vlaamse overheid.  
o Op CD-rom (die intern gekopieerd worden) in functie van de noden.  

 
- Gedrukte oplage van 600 exemplaren. Verspreiding naar beheerders van het SYNTRA 

netwerk, vak- en sectororganisaties en stakeholders.  
  

Kostprijs: 12.912,75 euro, inclusief BTW 
 

ESF-agentschap Vlaanderen 
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Het ESF-Agentschap maakte een jaarverslag 2007 voor het Vlaamse Parlement. Daarnaast ook 
telkens een jaarverslag ten behoeve van de Europese Commissie voor wat betreft de operationele 
programma’s (2000-2006) Doelstelling 3 en Equal en het programma (2007-2013) Doelstelling 2. 
Al deze jaarverslagen worden enkel elektronisch verspreid. Er zijn dus geen drukkosten aan 
verbonden.  
 
De opmaak van het jaarverslag van het ESF-Agentschap gebeurde voor 2007 op dezelfde unifor-
me en sobere wijze als het vorige jaar.  
Het jaarverslag van het ESF-Agentschap kan geraadpleegd worden via de eigen website www.esf-
agentschap.be. 

 
2. De entiteiten van het beleidsdomein Werk en Sociale Economie geven hun jaarverslagen uit in hun 

specifieke huisstijl. Ze voorzien in een sobere opmaak en beperken de gedrukte exemplaren om de 
kosten zo laag mogelijk te houden. Ze bieden het jaarverslag bovendien permanent digitaal aan. 

 
3. De entiteiten bieden hun jaarverslag via hun website digitaal aan. Deze sites zijn ook gemakkelijk 

bereikbaar via www.vlaanderen.be. 
 
4. De entiteiten beperken de gedrukte oplage van hun jaarrapporten en zenden die hoofdzakelijk naar 

hun belangrijkste stakeholders. Ze stimuleren daarnaast zo veel mogelijk de consultatie en 
verspreiding van de digitale versies via e-mail, cd-rom en website. 

 
Antwoord Vlaams minister Anciaux 
 
1- 4  
 
Naam 
organisatie/entiteit 

Kunsten en Erfgoed 

Titel jaarverslag Jaarverslag 2006-2007 
Kostprijs (aanmaak, 
druk) incl BTW 

5.989,00 euro (1.000 exemplaren) 

Wordt voorzien in 
een sobere, uniforme 
en duidelijk 
kostenbesparende 
opmaak en druk om 
te streven naar 
halvering van de 
kostprijs? 

ja 

Is het jaarverslag 
online raadpleegbaar 
op 
www.vlaanderen.be? 

ja 

Wordt melding 
gemaakt dat het 
jaarverslag online 
beschikbaar is en dat  
een gedrukte versie 
opgevraagd kan 
worden? 

ja  

 
 
Naam 
organisatie/entiteit 

Agentschap Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassenen 
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Titel jaarverslag Jaarverslag 2006-2007 
Kostprijs (aanmaak, 
druk) incl BTW 

19.317,84 euro 

Wordt voorzien in 
een sobere, uniforme 
en duidelijk 
kostenbesparende 
opmaak en druk om 
te streven naar 
halvering van de 
kostprijs? 

Ja 
Het Agentschap Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassen heeft een 
uniforme stijl laten ontwikkelen voor haar jaarverslagen. Hierdoor kan 
bespaard worden op de conceptkosten voor de vormgeving. 

Is het jaarverslag 
online raadpleegbaar 
op 
www.vlaanderen.be? 

Ja  
Een elektronische versie wordt ter beschikking gesteld (in pdf-formaat) op de 
website jeugdbeleid (www.vlaanderen.be/jeugdbeleid) en op de website sociaal-
cultureel volwassenenwerk (www.vlaanderen.be/sociaalcultureelwerk). De publicatie 
is ook beschikbaar via www.vlaanderen.be. 

Wordt melding 
gemaakt dat het 
jaarverslag online 
beschikbaar is en dat  
een gedrukte versie 
opgevraagd kan 
worden? 

Ja  
Het jaarverslag kan gedownload worden op bovenvernoemde sites. Op de 
sites staat vermeld dat wie dat wenst een exemplaar kan toegezonden krijgen, 
op eenvoudig verzoek. 

 
 
Naam 
organisatie/entiteit 

Bloso IVArp 

Titel jaarverslag Jaarverslag 2007 
Kostprijs (aanmaak, 
druk) incl BTW 

Vermits het jaarverslag niet wordt uitbesteed, maar intern wordt 
geproduceerd (teksten, lay-out, fotokopieën...) zijn de kosten miniem ± 500 
euro. 

Wordt voorzien in 
een sobere, uniforme 
en duidelijk 
kostenbesparende 
opmaak en druk om 
te streven naar 
halvering van de 
kostprijs? 

De kosten zijn reeds zeer miniem (zie hierboven). 

Is het jaarverslag 
online raadpleegbaar 
op 
www.vlaanderen.be? 

De Bloso-jaarverslagen worden al jaren ter beschikking gesteld via de Bloso-
website www.bloso.be (infotheek) die meer dan 1 miljoen bezoekers heeft per 
jaar. 

Wordt melding 
gemaakt dat het 
jaarverslag online 
beschikbaar is en dat  
een gedrukte versie 
opgevraagd kan 
worden? 

Ja. Een versie op papier kan bekomen worden op aanvraag.   

 
Naam 
organisatie/entiteit 

Raad voor Cultuur 

Titel jaarverslag Raad voor Cultuur, Jaarverslag 2007 
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Kostprijs (aanmaak, 
druk) incl BTW 

1.825,00 euro 

Wordt voorzien in 
een sobere, uniforme 
en duidelijk 
kostenbesparende 
opmaak en druk om 
te streven naar 
halvering van de 
kostprijs? 

ja  

Is het jaarverslag 
online raadpleegbaar 
op 
www.vlaanderen.be? 

ja  
op www.sarc.be bij historiek en archieven 
SARC staat voor Strategische AdviesRaad Cultuur, Jeugd, Sport en Media en 
is de opvolger van de Raad voor Cultuur 

Wordt melding 
gemaakt dat het 
jaarverslag online 
beschikbaar is en dat 
een gedrukte versie 
opgevraagd kan 
worden? 

ja  
Achteraan wordt vermeld: De publicaties van de Raad voor Cultuur kunnen 
ook besteld worden via 1700. Meer informatie vindt u op www.vlaanderen.be 
  

 
Naam 
organisatie/entiteit 

BRUSSEL 

Titel jaarverslag Jaarverslag Brusselfonds 
Kostprijs (aanmaak, 
druk) incl BTW 

minimaal 

Wordt voorzien in 
een sobere, uniforme 
en duidelijk 
kostenbesparende 
opmaak en druk om 
te streven naar 
halvering van de 
kostprijs? 

Het jaarverslag werd enkel in gedrukte vorm verspreid voor de Vlaamse 
parlementsleden. De aanmaak van het jaarverslag gebeurt binnen de 
administratie en bijgevolg vallen de kosten (aanmaak en drukwerk) binnen 
het reguliere werkingsbudget. 
 

Is het jaarverslag 
online raadpleegbaar 
op 
www.vlaanderen.be? 

Het jaarverslag van het Vlaams Brusselfonds is niet rechtstreeks 
raadpleegbaar op www.vlaanderen.be. Het beleidsveld “Brussel” vindt u onder 
het thema “overheden – Vlaamse overheid – Vlaamse overheid in Brussel – 
Vlaamse overheid en Brussel”. Op de pagina “Vlaamse overheid en Brussel” 
is er een link naar de website www.vlaanderen.be/brussel, waar het jaarverslag 
elektronisch beschikbaar is. 
 

Wordt melding 
gemaakt dat het 
jaarverslag online 
beschikbaar is en dat  
een gedrukte versie 
opgevraagd kan 
worden? 

Het jaarverslag wordt slechts in gedrukte vorm toegezonden naar de Vlaamse 
parlementsleden. Daarnaast is het in elektronische vorm beschikbaar op de 
website van het beleidsveld “Brussel” (www.vlaanderen.be/brussel). 
 

 
Antwoord Vlaams viceminister-president Van Mechelen 
 
Het Departement Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed (Departement RWO), het 
Vlaams Instituut voor het Onroerend Erfgoed (VIOE), het agentschap Inspectie RWO en het 
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agentschap Ruimtelijke Ordening - Onroerend Erfgoed (R-O Vlaanderen) hebben geen jaarverslagen 
2007 gepubliceerd.  
 
De Vlaamse Commissie voor Ruimtelijke Ordening (VLACORO) en de Hoge Raad voor het 
Herstelbeleid (HRH) hebben wel een jaarverslag 2007 uitgegeven.  
 
VLACORO 
De kosten voor het jaarverslag van Vlacoro (in een sobere uitvoering en geen kleurendruk noch foto's) 
heeft voor het jaar 2007 5000 EUR gekost voor 300 exemplaren. Dit jaarverslag is ook digitaal 
beschikbaar op de website van Vlacoro (www.vlacoro.be).  
 
HRH 
 
Het jaarverslag 2007 van de HRH werd gedrukt op 125 exemplaren en kostte in totaal 123,4 euro. Het 
is tevens beschikbaar via de site www.ruimtelijkeordening.be. 
 
Financiën en Begroting 
 
1. Elke publicatie, zo ook jaarverslagen, worden door mijn administratie vooraf gecheckt op haar 

relevantie. Daar waar mogelijk, wordt immers met managementrapportering gewerkt, die een 
overzicht geeft van een aantal indicatoren, zonder dat deze ook effectief opgemaakt, gedrukt en 
ruim verspreid worden. Daardoor is het aantal jaarverslagen, en de middelen die eraan besteed 
worden binnen het Beleidsdomein Financiën en Begroting eerder beperkt. De jaarverslagen die 
wel worden opgemaakt zijn, naast een klachtenverslag en een jaarverslag van het VFLD, die 
allebeide in MS Word worden opgemaakt en op een twintigtal exemplaren worden gekopieerd en 
ingebonden, een jaarverslag FFEU (Fonds voor de Financiering van Eenmalige Uitgaven) en een 
jaarverslag van de dienst Onroerende Voorheffing binnen het IVA Vlaamse Belastingdienst. 

 Beide jaarverslagen (FFEU en Onroerende voorheffing) worden intern gelayout. In het eerste 
geval staat hiervoor de afdeling Communicatie van DAR in, en het tweede geval een grafische 
designer van het Agentschap Facilitair Management (beleidsdomein Bestuurszaken). 

 Het jaarverslag FFEU werd extern gedrukt op 1.000 exemplaren aan een totale kostprijs van 
3.898,61 euro (6% BTW incl.). Het jaarverslag van de dienst Onroerende Voorheffing werd intern 
gedrukt door het Agentschap voor Facilitair Management op 100 exemplaren aan een totale 
kostprijs van 395,40 euro. Dit laatste is een enorme daling ten opzichte van de voorgaande jaren. 
Toen werd dit immers uitbesteed, en lag de kostprijs rond de 15.000 euro. 

 
2. Uiteraard doe ik er als minister bevoegd voor Financiën en Begroting alles aan om zo kosten-

efficiënt mogelijk te werken. De opmaak van de jaarverslagen wordt daarom verzorgd door eigen 
diensten binnen de Vlaamse overheid. Om de efficiëntie op te drijven, wordt daarbij zoveel 
mogelijk gewerkt op bestaande sjablonen. Dit zal u duidelijk merken wanneer u bijvoorbeeld het 
jaarverslag FFEU 2006 vergelijkt met dat van 2007. Doordat het jaarverslag van het IVA Vlaamse 
Belastingdienst voor het eerst in eigen beheer werd opgemaakt, was dit proces ditmaal intensiever, 
maar zal er ook in de toekomst kunnen voort gewerkt worden op de bestaande uitgangspunten. 

 
3. Voor de relevant geachte jaarverslagen werd inderdaad een bekendmaking voorzien via de portaal-

site vlaanderen.be. Deze werden ook opgenomen in de publicatiedatabank van de Vlaamse 
overheid. Alle rapporteringen zijn voorts ook terug te vinden op de website van het beleidsdomein 
zelf: http://fin.vlaanderen.be. 

 
4. Zoals reeds gesteld is een beperking van de budgettaire én ecologische lasten ook mijn bekommer-

nis. Daarom wordt enkel het jaarverslag FFEU omwille van de breedte van de werking van het 
FFEU, en de noodzakelijke actieve openbaarheid terzake, ruim verspreid: via de interne kanalen 
wordt dit verzonden naar gemeenten en bibliotheken. Het jaarverslag Onroerende Voorheffing 
wordt slechts aan de externe belanghebbenden bezorgd. Uiteraard is er ook steeds de mogelijkheid 
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- en deze wordt via de publicatiedatabank expliciet aangeboden - om op vraag een exemplaar 
toegezonden te krijgen. 

 
Antwoord Vlaams minister Heeren 
 
De antwoorden op vragen 1, 2 en 3 en 4 betreffende het jaarverslag 2007 zijn te vinden in 
onderstaande tabel. 

 
 Kosten 

aanmaak en 
druk in euro 
(incl.BTW) 

Oplage  Kosten-
besparen-
de opmaak 

Automatisch 
toezenden 
drukwerk 
 

Raadpleegbaar 
op  
www.vlaandere
n.be 
 

Melding 
beschik-
baarheid 
via website 

Toezenden 
drukwerk op 
op vraag 

Departement 
WVG 

508,80 (alleen 
fotomateriaal) 

300 Ja Ja, maar 
beperkt tot 
155 ex. 

Ja, zie ook 
website  
http://wvg.vlaan
deren.be/departe
mentwvg/jaarver
slag/ 

Ja Ja 

Vlaams 
Infrastructuurf
onds voor 
Persoonsgebon
den 
Aangelegenhed
en 

1.197, 80 
(alleen 
vormgeving) 

0 Ja Neen 
 

Ja, zie ook 
website 
www.vipa.be 

Ja NVT 

Rusthuis- 
Infofoon 

0 0 NVT Neen  Nee, wel op 
website 
www.zorg-en-
gezondheid.be 

Neen NVT 

Vlaamse 
Zorgverzekerin
g 

0 0 NVT Neen  Neen Neen Ja (kopie) 

 Toezicht 
Volksgezondhei
d 

0 0 NVT Neen Nee, wel op 
website 
www.zorg-en-
gezondheid.be 

Neen NVT 

Agentschap 
Inspectie WVG 

Nog geen 
jaarverslag 

NVT NVT NVT NVT NVT NVT 

Agentschap 
Jongerenwelzij
n 

27.311,91 750 Specifieke 
opmaak 
gelinkt aan 
communicati
e-plan JWZ 

Ja Nee, wel op 
http://wvg.vlaand
eren.be/jongeren
welzijn 

Ja Ja 

VAPH 10.390,88 
(alleen 
vormgeving 
en 
fotomateriaal) 

0 Neen, er 
was een 
overeenko
mst met 
bureau tot 
en met 
2008, wel 
vanaf 2009 

Neen Ja, zie ook 
website 
www.vaph.be 

Ja NVT 

Kind en Gezin 20 197,09  2500 Opmaak in 
huisstijl 

Ja, 2350 ex Ja, zie ook 
website 
www.kindengezin.
be 

Ja Ja 

OPZC - Rekem 
 

5.638,14  750 Ja- voor 
2008 wordt 
de inhoud 
herbekeken 
en worden 
nog slechts 
enkele 
thema’s 
beschreven 

Neen Ja, zie ook 
website 
www.opzrekem.be 
 

Ja Ja 
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OPZC - Geel 4242,00  2000 ex. Ja. Vanaf 
2008 enkel 
elektronisc
h 

Ja, naar 
verwijzers 
omdat deze 
doelgroep niet 
via andere 
kanalen kan 
bereikt 
worden. 

Ja, zie ook  
website 
www.opzgeel.be  

Ja Ja 

 
Antwoord Vlaams minister Van Brempt 
 
In het departement Mobiliteit worden, voor wat mijn bevoegdheid betreft, geen gedrukte jaarverslagen 
gemaakt. 
 
De Lijn 
 
1.  Overzicht kosten jaarverslag 2007: 

Aantal exemplaren: 1 700 
- opmaak, incl. copywriting + drukwerk: 34 877,04 euro (incl. 21% BTW) 
- beelden: 1 019,72 euro (incl 6% BTW) 
TOTAAL: 35 896,76 euro (incl. btw) en dus 1074,47 euro goedkoper dan het jaarverslag 2006. 
 

2.  De kostprijs voor het jaarverslag bestaat uit de conceptontwikkeling, de copywriting, opmaak, 
fotografie, productieopvolging, drukwerk en accountmanagement.  

 59 % van de kost omvat de opmaak en het drukwerk. Er zou kunnen geopteerd worden om het 
jaarverslag alleen digitaal te verspreiden maar de aandeelhouders, exploitanten, ondernemingsraad 
en bedrijfsrevisoren, aan wie het jaarverslag dient voorgelegd, prefereren een papieren versie. 
Wanneer de opmaak niet meer zou worden uitbesteed zou een vormgever moeten worden 
aangeworven waarvan de kostprijs aan loonkost, infrastructuur en werkingsmiddelen hoger is. 

 De kostprijs met de helft reduceren is dus niet mogelijk. 
 
3.  Op www.vlaanderen.be is een link naar het jaarverslag op de website van De Lijn teneinde steeds 

de meest actuele versie te kunnen aanbieden. De Lijn zorgt ervoor dat de website www.delijn.be 
steeds actueel is. 

 
4.  Een papieren versie van het jaarverslag van De Lijn wordt tijdens de algemene vergadering aan 

een belangrijke groep aandeelhouders overhandigd. 
 Op de algemene vergadering wordt meegedeeld dat het jaarverslag ook op de website ter 

beschikking wordt gesteld en dat op verzoek een papieren versie kan worden verkregen. 
 De verzending van het jaarverslag gebeurt enkel naar de belangrijkste stakeholders van De Lijn en 

naar de personen en/of instanties die hier uitdrukkelijk om vragen. 
 
Vlaamse stichting Verkeerskunde 
 
De VSV heeft in 2007 een gedrukt jaarverslag laten maken in een oplage van 300 exemplaren. De 
kostprijs hiervan (incl. btw) bedroeg 4.971,04 euro. Het jaarverslag is ook te consulteren op onze 
website www.verkeerskunde.be.  
 
Departement Werk en Sociale Economie 
 
Het departement heeft voor het werkjaar 2007 een jaarverslag Inspectie gemaakt. Dit jaarrapport is 
niet door een externe leverancier gelay-out en gedrukt. Het jaarverslag is digitaal verspreid en is 
permanent beschikbaar op de website www.werk.be . 
 
Vlaams Subsidieagentschap voor Werk en Sociale Economie 
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Er is een jaarverslag van de werking 2007 opgemaakt. 
Het jaarverslag werd elektronisch verspreid en gepubliceerd op internet (www.werk.be) in pdf-formaat. 
Het jaarverslag staat eveneens in elektronische vorm op www.vlaanderen.be waar via het bestelloket een 
gedrukt exemplaar kan worden aangevraagd. Het jaarverslag werd gedrukt in een oplage van 300 
exemplaren op milieuvriendelijk papier.   
 
De kostprijs van het drukwerk bedraagt 1.317 euro (incl. btw) 
 
VDAB 
 
De VDAB maakt jaarlijks een jaarverslag. 
 
Het jaarverslag wordt  steeds in een sobere en kostenbesparende opmaak gemaakt. Er worden geen 
extra uitgaven gemaakt voor een originele lay-out.  
Het jaarverslag wordt zowel in gedrukte vorm als elektronisch verspreid. Het jaarverslag is ook 
consulteerbaar op de website van de VDAB. De VDAB heeft de laatste jaren het aantal gedrukte 
exemplaren reeds sterk gereduceerd en probeert zoveel mogelijk dit op elektronische weg aan te 
bieden. Voor het jaarverslag 2007 werden er 1500 ex gedrukt. 

 
De kostprijs van dit jaarverslag bedraagt 5.687 euro. 
 
SYNTRA Vlaanderen 
 
SYNTRA Vlaanderen publiceerde in 2008 een activiteitenverslag over het tweede werkingsjaar 2007. 
Er werd gekozen voor een sobere toch stijlvolle afwerking aansluitend bij de huisstijl van het 
Agentschap.  
 
De verspreiding gebeurt maximaal via digitale kanalen:  
- Digitaal  

o Via intranet en extranet voor het eigen personeel en de personeelsleden van de centra.  
o Voor het ruime publiek: downloadbaar op de website van SYNTRA Vlaanderen en die van de 

Vlaamse overheid.  
o Op CD-rom (die intern gekopieerd worden) in functie van de noden.  

 
- Gedrukte oplage van 600 exemplaren.  

Verspreiding naar beheerders van het SYNTRA netwerk, vak- en sectororganisaties en 
stakeholders.  

  
Kostprijs: 12.912,75 euro, inclusief BTW 

 
ESF-agentschap Vlaanderen 
 
Het ESF-Agentschap maakte een jaarverslag 2007 voor het Vlaamse Parlement. Daarnaast ook telkens 
een jaarverslag ten behoeve van de Europese Commissie voor wat betreft de operationele program-
ma’s (2000-2006) Doelstelling 3 en Equal en het programma (2007-2013) Doelstelling 2. Al deze 
jaarverslagen worden enkel elektronisch verspreid. Er zijn dus geen drukkosten aan verbonden. 
 
De opmaak van het jaarverslag van het ESF-Agentschap gebeurde voor 2007 op dezelfde uniforme en 
sobere wijze als het vorige jaar.  
Het jaarverslag van het ESF-Agentschap kan geraadpleegd worden via de eigen website www.esf-
agentschap.be. 
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• De entiteiten van het beleidsdomein Werk en Sociale Economie geven hun jaarverslagen uit in hun 
specifieke huisstijl. Ze voorzien in een sobere opmaak en beperken de gedrukte exemplaren om de 
kosten zo laag mogelijk te houden. Ze bieden het jaarverslag bovendien permanent digitaal aan. 

 
• De entiteiten bieden hun jaarverslag via hun website digitaal aan. Deze sites zijn ook gemakkelijk 

bereikbaar via www.vlaanderen.be. 
 
• De entiteiten beperken de gedrukte oplage van hun jaarrapporten en zenden die hoofdzakelijk naar 

hun belangrijkste stakeholders. Ze stimuleren daarnaast zo veel mogelijk de consultatie en 
verspreiding van de digitale versies via e-mail, cd-rom en website. 
 

Gelijke kansen. 
 
1. Vanuit het Vlaamse gelijkekansenbeleid werden geen jaarverslagen 2007 aangemaakt. 
 
2. niet van toepassing 
 
3. niet van toepassing 
 
4. niet van toepassing 
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AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Dit aanvullend antwoord bevat de bijdrage van minister Keulen. Voor de bijdrage van minister 
Ceysens wordt een aanvullend antwoord gegeven.  
 
Antwoord Vlaams minister Keulen 
 
Wat mijn bevoegdheden binnenlands bestuur, stedenbeleid en inburgering betreft kan ik u het 
volgende meedelen : 
Het Agentschap voor Binnenlands Bestuur publiceert geen jaarslag in de vorm van een document met 
opgave van de activiteiten van het agentschap gedurende het afgelopen jaar. Het agentschap publiceert 
wel een “jaarbeeld”. Dit bevat statistische informatie over de lokale en provinciale besturen en hun 
werking. De publicatie van het jaarbeeld is een gevolg van een afspraak, gemaakt ter gelegenheid van 
het zogenaamde kerntakendebat, waarin werd overeengekomen om onder meer gegevens inzake de 
uitoefening van het toezicht op de lokale besturen bekend te maken, samen met informatie over de 
bestuurlijke ontwikkelingen in de gemeenten en provincies. Mijn bevoegdheden “Stedenbeleid” en 
“Inburgering” komen eveneens aan bod in het jaarbeeld. 
 
Het jaarbeeld geniet veel bijval bij de lokale bestuurders. Het Agentschap voor Binnenlands Bestuur 
neemt in dit document ook informatie op over de activiteiten van het agentschap. Het jaarbeeld 
verschijnt in mei en wordt naar alle gemeenten, OCMW’s, provincies en intergemeentelijke samen-
werkingsverbanden gestuurd. Andere geïnteresseerden kunnen het opvragen, zolang de voorraad 
strekt. De publicatie wordt ook aangeboden op de website van het Agentschap voor Binnenlands 
Bestuur op volgend adres: http://www.binnenland.vlaanderen.be/publicaties/jaarbeeld2007.htm  
 
De kosten voor het verzorgen van de lay-out en het drukken van het jaarbeeld 2007 bedroegen 
18.724,90 euro. De oplage was 3.600 exemplaren. De kostprijs is ten opzichte van die van het 
jaarbeeld 2006 fors verminderd (bij een gelijk gebleven oplage). De kostprijs van het jaarbeeld 2006 
bedroeg 23.590,00 euro. Dit is onder ander het gevolg van een wijziging in het concept van het 
jaarbeeld. In het jaarbeeld 2007 worden geen tabellen meer opgenomen met gegevens per gemeente of 
OCMW. Deze gegevens worden enkel aangeboden op onze website. In het jaarbeeld worden 
samenvattende tabellen opgenomen. Dit leidt tot een reductie van het aantal pagina’s van de publicatie 
met bijna een derde en bijgevolg ook tot een reductie van de kostprijs van de publicatie.  
 
Voor wat mijn bevoegdheid wonen betreft kan ik u het volgende mededelen: Het Departement 
Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed (Departement RWO) en het agentschap 
Wonen-Vlaanderen hebben geen jaarverslagen 2007 gepubliceerd.  
 
De Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen (VMSW) en het agentschap Inspectie Ruimtelijke 
Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed (Inspectie RWO) wat mijn bevoegdheid betreft, hebben 
wel een jaarverslag 2007 uitgegeven.  
 
VMSW 
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De kostprijs van het VMSW-jaarverslag 2007 was 3342 euro (incl. BTW) voor een oplage van 1200 
exemplaren. De redactie en vormgeving verzorgde de VSMW zelf, enkel het drukwerk werd 
uitbesteed. 
De VMSW realiseerde in 2008 een gevoelige prijsdaling (meer dan de helft van de vroegere kostprijs) 
onder meer door een grondige aanpassing van het stramien van het jaarverslag, met een aanzienlijke 
inkrimping van het aantal pagina’s. De VMSW streeft ernaar om deze lage kostprijs ook de volgende 
jaren te behouden. 
Een digitale versie van het VMSW-jaarverslag 2007 is beschikbaar in de rubriek ‘Publicaties van de 
Vlaamse overheid’ op www.vlaanderen.be en op www.vmsw.be.  
Geïnteresseerden worden in eerste instantie doorverwezen naar de digitale versie op de website. 
Een gedrukt exemplaar werd enkel automatisch toegezonden aan de sociale huisvestingsmaat-
schappijen (108 exemplaren) en een beperkte groep van personen of organisaties (185 exemplaren) die 
in het verleden gevraagd hebben om hen het jaarverslag te bezorgen. 
 
Inspectie RWO 
 
Het jaarverslag over het zesde werkjaar van de Wooninspectie (uitgegeven in maart 2008) werd 
gedrukt op 1500 exemplaren door de digitale drukkerij van het agentschap voor Facilitair Manage-
ment. De totale kostprijs bedroeg 3348 euro. 
Het jaarverslag werd recto-verso geprint in heel sobere lay-out en is raadpleegbaar op de website 
www.bouwenenwonen.be.  
Het jaarverslag werd enkel verzonden naar de pertinente doelgroepen zoals Wonen-Vlaanderen, de 
afdeling Woonbeleid en voor het overige naar alle Vlaamse gemeentebesturen, huisvestings-
ambtenaren, OCMW's, bepaalde politiezones en parketten,... 
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Vraag nr. 79 
van 9 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Vrind 2008   -    Modale verdeling personenvervoer 
 
In Vrind 2008 (Vlaamse Regionale Indicatoren) op blz. 315 vinden we m.b.t. de “Modale verdeling” 
het volgende terug: 
 
“De auto en vrachtwagen blijven het meest populaire vervoermiddel. Een verschuiving naar andere 
transportmiddelen biedt nochtans interessante perspectieven: het kan het aantal files op de weg 
verminderen, de milieuschade beperken en de kans op verkeersongevallen doen dalen. 
In 2006 nam binnen het personenvervoer de wagen 81% van de personenkilometer voor zijn rekening. 
Het Vlaamse cijfer zit daarmee 2,4 procentpunt onder het EU-27 gemiddelde en zelfs 3,6 procentpunt 
onder het EU-15 gemiddelde. Het vervoer per trein benadert het EU-gemiddelde. Het busvervoer ligt 
dan weer boven dat gemiddelde. Sinds de eeuwwisseling won het bus- en treinvervoer aandeel op het 
vervoer met de wagen. Deze trend gaat in tegen de Europese tendens. De overheidsmaatregelen om het 
openbaar vervoer te stimuleren werpen dus hun vruchten af”. 
 
De betrokken cijfers zijn terug te vinden in de tabel “Modale verdeling van het personenvervoer voor 
de drie voornaamste modi (personenwagens, bussen en autocars, treinen), volgens personenkm, 
ongeacht het land van registratie, in %”, terug te vinden op website van de Studiedienst Vlaamse 
Regering. 
 
Deze indicator wordt onder meer gebruikt in de monitoringrapporten “Pact van Vilvoorde” en “Top 
van Lissabon” (“Voor de berekening van deze indicator vertrekken we vanuit het aantal afgelegde 
reizigerskilometers door de 3 modi (personenwagens, autobussen en autocars, treinen). De afgelegde 
reizigerskilometers van de 3 modi worden bij mekaar opgeteld en het aandeel van elke modus wordt 
berekend (in %). De afgelegde reizigerskilometers voor de lidstaten van de EU zijn te vinden in de 
publicatie 'Energy and Transport in figures' van de Europese Commissie, DG Transport and Energy. 
De FOD Mobiliteit en Vervoer publiceert jaarlijks een rapport over de federale verkeerstellingen. 
Hierin vind je de reizigerskilometers met personenwagens (België en gewesten) en met autobussen en 
autocars (enkel België). De gewestelijke cijfers over het busvervoer worden opgevraagd bij de FOD 
Mobiliteit en Vervoer. De cijfers over het treinvervoer (België en gewesten) worden opgevraagd bij de 
NMBS.”).  
 
De “indicator” stemt niet overeen met andere bronnen (bv. gegevens van het Vlaams Verkeerscentrum 
- in de grafiekenbundel over rapportering stand van zaken Mobiliteitsplan vindt men op p.20 cijfers 
die tot omgekeerde conclusie leiden, nl. aandeel auto stijgt en aandeel OV en fiets daalt. De presentatie 
(juni 2008) is terug te vinden via deze link:  
 
https://intranet.vlaamsparlement.be/docs/portlet/p1836dp35lijn10010.pdf  
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De cijfers vertonen bovendien een aantal “eigenaardigheden”: 
- Vlaanderen (en de andere gewesten) gaat in tegen de trend in Europa; 
- in Wallonië en Brussel is er nog een grotere verschuiving (het aandeel van de auto zou nog sterker 

gedaald zijn, in Brussel van 72 % in 1995 naar 66 % in 2006; en in Wallonië van 83 % in 1995 
naar 80 % in 2006), hoewel “de overheidsmaatregelen om het openbaar vervoer te stimuleren” 
daar niet gelijkaardig waren; 

- in Brussel zou 18 % (2006) van het aantal personenkilometer per trein worden afgelegd (16 % in 
1995), tegen 7 % in Vlaanderen. 

 
Om deze redenen heeft de betrokken indicator een “parfum van te bewijzen wat bewezen moet 
worden”. 
 
1. Is de betrokken  statistiek wel goed als indicator van de modal split? Is de statistische waarde 

ervan kritisch beoordeeld? Wat zijn de zwakten ervan?  
 
2. Zijn er andere metingen van de modal split beschikbaar? Wat zijn de verschillen en hoe kunnen ze 

worden verklaard? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 79 van 9 januari 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1.  Voor de verdeling van het personen- en goederenvervoer naar vervoermiddel maakt de 

Studiedienst van de Vlaamse Regering gebruik van het Belgische modal split-model zoals dit 
toegepast wordt door de Algemene Directie Statistiek en Economische Informatie (FOD 
Economie) en dat op zijn beurt gebaseerd is op door Eurostat opgelegde instructies. Er wordt net 
zoals op federaal niveau gebruik gemaakt van statistieken die door overheidsinstanties worden 
verzameld en ontsloten. Voor personenwagens wordt gebruik gemaakt van de verkeerstelling van 
de FOD Mobiliteit, die gegevens op gewestniveau bezorgt. Voor autobussen en -cars wordt bij de 
FOD Mobiliteit de gewestverdeling opgevraagd en voor de trein bij de NMBS. De Studiedienst 
van de Vlaamse Regering bewerkt deze gewestelijke data conform de richtlijnen van Eurostat. Op 
deze wijze kunnen de resultaten internationaal vergeleken worden. 

 
2.  Het Vlaams Verkeercentrum berekent eveneens een modale verdeling van het weg- en goederen-

vervoer. Er zijn enkele verschilpunten zowel naar methode als naar bronnenmateriaal. Het Vlaams 
Verkeerscentrum maakt gebruik van een eigen verkeersmodel dat focust op de spitsuren (16-18u) 
terwijl voor VRIND gebruik gemaakt wordt van daggemiddelden. Hierdoor kunnen er afwij-
kingen ontstaan omdat tijdens de piekuren andere vervoermiddelen kunnen gebruikt worden dan 
tijdens de daluren. 

 De definities van privé en openbaar vervoer verschillen eveneens. Het Vlaams Verkeerscentrum 
geeft een andere definitie van openbaar vervoer: het maakt geen melding van privé-busvervoer, in 
VRIND wel. In VRIND maakt men een modale verdeling met personenwagens ( inclusief bestel-
wagens met passagiers, exclusief motoren), autobussen en –cars (inclusief privaat busvervoer) en 
trein. In de VRIND resultaten wordt bij de modale verdeling geen rekening gehouden met het 
vervoer per fiets. Het Verkeerscentrum maakt een berekening zowel voor de verdeling ‘auto-
openbaar vervoer’ als voor ‘auto-openbaar vervoer-fiets’. 

 
Binnenkort zal er door het departement MOW, Afdeling Beleid, Mobiliteit en Verkeersveiligheid 
een modal split worden berekend op basis van het (5-jaarlijks) onderzoek over het verplaatsings-
gedrag. Dit onderzoek is niet gebaseerd op tellingen maar op vervoersdagboeken bij een 
steekproef van de Vlaamse bevolking.  
 
Opmerkingen over “eigenaardigheden” 
 
In Vlaanderen stellen we recent een lichte verschuiving vast ten gunste van het openbaar vervoer 
en meer specifiek met betrekking tot het busvervoer. Dit kan verklaard worden door de zware 
inspanningen die de Vlaamse overheid de voorbije tien jaar leverde om een algemene basis-
mobiliteit over heel haar grondgebied te realiseren. Dit leverde voor het openbaar vervoer een 
sterkere groei op in personenkilometer dan voor de personenwagens.  
Deze investeringen in openbaar vervoer zijn niet in alle EU-landen even groot geweest of toch niet 
van dien aard dat het aantal afgelegde km met het openbaar vervoer sneller steeg dan met de privé 
wagen.  
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In bepaalde EU-landen is er eerder een omgekeerde beweging vast te stellen. Door de toegenomen 
welvaart kunnen zich steeds meer mensen een privé wagen aanschaffen, met als gevolg dat er een 
sterkere toename pkm. met personenwagen is dan met de trein en bus. 
 
In Wallonië en in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest is er nog een grotere verschuiving waar te 
nemen ten gunste van het openbaar vervoer. Ook de TEC en de MIVB hebben de voorbije jaren 
geïnvesteerd in hun netwerk.  
In Brussel zou volgens de NMBS 18% van het aantal personenkilometer per trein worden 
afgelegd, tegen 7% in Vlaanderen. Dit is een typisch verschijnsel voor grote steden met veel 
(trein)pendelaars. Brussel ligt ook centraal in het Belgische spoornetwerk.  
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Vraag nr. 80 
van 12 januari 2009 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Haven Zeebrugge   -   Toekomst LNG-terminal 
 
De haven in Zeebrugge is in de laatste dertig jaar uitgegroeid tot een volwaardige en erg belangrijke 
haven. De haven heeft haar succes vooral te danken aan de container- en roro-trafieken (roll on roll 
off, waarbij vrachtwagens over zee worden vervoerd, zodat het in- en uitladen snel gebeurt en het 
overzeese transport tijd wint). Daar was de groei de laatste jaren het sterkst en het is ook op die 
vlakken dat een indirecte groeipotentie nog zeer groot is. 
 
De haven van Zeebrugge zal in 2008, ondanks de economische en financiële crisis, evenveel goederen 
behandeld hebben als in 2007. Uit een prognose van het Zeebrugse havenbestuur blijkt dat de totale 
trafiek op circa 42 miljoen ton uitkomt. De daling bij de rijdende vracht (roro) kon worden 
opgevangen met een groei bij de containertrafiek en Zeebrugge kon zich handhaven als belangrijkste 
distributiehaven ter wereld voor nieuwe wagens. Dit betekent dat, ondanks de recessie, de 
containertrafiek erg belangrijk is en blijft voor Zeebrugge. 
 
De ruimte nodig voor de verdere uitbreiding van de Zeebrugse voorhaven, is echter beperkt. De LNG-
terminal (gasterminal) neemt immers 40 % in van de Zeebrugse voorhaven. Eind 2007 was de LNG-
terminal goed voor 2 miljoen ton. Dit betreft  slechts 5 % van de Zeebrugse haventrafieken, toch bezet 
de terminal 40 % van de voorhaven. 
  
Tot op heden was de LNG-terminal uniek voor de Noordzee. Nu krijgt de terminal echter concurrentie 
van het buitenland. Er wordt een LNG-terminal gebouwd in Rotterdam en men bouwt er vier in 
Frankrijk. Deze buitenlandse havens beschikken over veel meer ruimte voor het bouwen van 
dergelijke terminals. 
 
Gezien de toenemende concurrentie voor de LNG-terminal en gezien het feit dat de verwachte groei 
volgens verschillende bronnen het grootst is in de containertrafiek, rijst de vraag of de ruimte die door 
de LNG-terminal ingenomen wordt in de toekomst niet beter op een andere manier uitgetekend wordt. 
Als belangrijke randvoorwaarden voor een eventuele nieuwe invulling moeten zeker de toegevoegde 
waarde en de tewerkstelling in overweging genomen worden. De LNG-terminal ligt geografisch zeer 
gunstig voor het aantrekken van trafieken en de zone kent een grote potentie.  
 
Zeebrugge moet eventueel ook naar de toekomst zijn rol als knooppunt van internationale gasleidingen 
(in de achterhaven) behouden.  
 
Een andere optie, namelijk de voorhaven verder in zee uitbouwen, werd nog niet opgenomen in het 
meerjarenprogramma en zal dus niet voor morgen zijn.   
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1. Kan de minister een overzicht geven van het aandeel van de LNG-terminal in de totale 
haventrafiek en haventewerkstelling sinds 2000? 

 
2. Gezien de beperkte ruimte en de verwachte groei van de containertrafieken; werd reeds 

onderzocht of het geen meerwaarde zou betekenen voor de Zeebrugse haven, indien de LNG-
terminal plaats ruimt voor andere havengebonden trafieken met een grote toegevoegde waarde en 
tewerkstelling? Zijn er bepaalde opties voor een eventuele herinvulling van de site ? 

 
3. Wat voorziet de Vlaamse Regering indien de LNG-terminal blijft en er een uitbreiding 

noodzakelijk is van de containerterminals in de voorhaven? Waar zal deze uitbreiding kunnen 
gebeuren?  

 
4. Wat zijn de verwachtingen betreffende het aandeel van de LNG-terminal in de haventrafieken, 

gezien de toekomstige concurrentie van de buitenlandse LNG-terminals? Zal, gezien de 
internationale ontwikkelingen op dit vlak, de LNG-terminal nog zijn functie kunnen vervullen? 

 
5. Hoe zit het met het veiligheidsrisico van de LNG-terminal? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 80 van 12 januari 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
1. Aandeel van de LNG-terminal in de totale haventrafiek: 
 

Jaartal Totale haven (milj ton) LNG-terminal (milj ton) % 
2000 35,5 3,1 8,74% 
2001 32,1 1,8 5,61% 
2002 32,9 2,6 7,89% 
2003 30,6 2,5 8,18% 
2004 31,8 2,3 7,23% 
2005 34,6 2 5,78% 
2006 39,5 3,1 7,85% 
2007 42,1 2 4,75% 
2008 42,0 2,5 5,95% 

 Bronnen:  
• Totale haven: VHC, jaaroverzicht Vlaamse havens 2007 
• LNG-terminal: MBZ 

 
De tonnages gerealiseerd aan de LNG terminal fluctueren tussen 1.8 miljoen ton en 3.1 miljoen 
ton. Als dit uitgezet wordt ten opzichte van de totale haventrafiek, dan schommelt dat tussen 
4.75% en  8.74%. De capaciteit van de LNG-terminal is in absolute waarde sterk gestegen door de 
aanleg van een vierde opslagtank. Daarenboven zijn er belangrijke contracten getekend. Hierdoor 
zijn de verwachtingen van MBZ positief omtrent de LNG-terminal in de toekomst. De cijfers van 
2007 waren lager dan verwacht maar mede door de stijgende consumptie wordt verwacht dat de 
cijfers op korte termijn zullen stijgen. Dit is al enigszins merkbaar voor 2008 met een stijging van 
0.5 miljoen ton ten opzichte van 2007. 
 
Aandeel van de LNG-terminal in de totale haventewerkstelling: 
 

Jaartal Totale haven LNG-terminal % 
2000 10808 74 0,685% 
2001 10855 74 0,682% 
2002 10383 74 0,713% 
2003 10438 74 0,709% 
2004 10858 74 0,682% 
2005 10604 74 0,698% 
2006 11106 74 0,666% 
2007 11092 74 0,667% 
2008 ??? 74  

 Bronnen:  
• Totale haven: NBB, economisch belang van Vlaamse zeehavens 2005, 2006 en raming  2007 
• LNG-terminal: MBZ: enkel cijfer 2008 en als continu te beschouwen voor voorgaande jaren 

  
Het aantal werknemers op de LNG terminal bedroeg in 2008 74 VTE. Er zijn geen gegevens 
beschikbaar over de vorige jaren, maar er kan van uitgegaan worden dat dit aantal constant is. 
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Als dit uitgezet wordt ten opzichte van het totale aantal VTE binnen de haven van Zeebrugge, 
komt dit neer op circa 0,7%. 

 
2. In het Strategisch Plan van Zeebrugge, met planhorizon 2030, zijn gebieden toegewezen aan 

specifieke zeehavengebonden sectoren (visserij, marinebasis en LNG-terminal). Voor deze 
gebieden wordt een ontwikkeling geboden binnen de voorziene ruimte van deze activiteiten. Voor 
de LNG-terminal wordt het gebied ten noorden van de terminal (binnen de noordelijke strekdam) 
in reserve gehouden voor een eventuele uitbreiding. 
Op korte termijn zal er zich volgens het plan een krapte manifesteren voor wat betreft RORO-
activiteiten bij gebrek aan onmiddellijk uitgeefbare terreinen. Er wordt wel aan toegevoegd dat het 
hier om een sterk fluctuerende trafiek gaat. Voor containertrafiek gaat men er vanuit dat op korte 
en middellange termijn de nodige ruimte kan worden voorzien door het in gebruik nemen van 
onbenutte terreinen en het opdrijven van de capaciteit van onderbenutte terreinen. Het plan stelt 
ook dat het moeilijk is om een inschatting te maken van de ruimtebehoeften na 2020, maar 
voorziet wel dat bij een eventuele expansieve groei van de containertrafiek in de tweede helft van 
de planningsperiode, schaarste zou kunnen optreden. Het plan gaat er verder vanuit dat, gelet op 
de beperkte ruimtelijke mogelijkheden van de westelijke voorhaven en de reservering van de 
oostelijke voorhaven (LNG-terminal), ruimte moet worden gezocht buiten de klassieke voorhaven. 
Hiervoor wordt een strategisch haveninfrastructuurproject uitgewerkt op middellange termijn.  

 
3. De krachtlijnen en randvoorwaarden voor de ontwikkeling van de haven in de komende jaren zijn 

vastgelegd in het strategisch plan. De Vlaamse Regering heeft reeds akte genomen van dit 
strategisch plan en heeft gevraagd om het ruimtelijk te vertalen in een GRUP voor het 
zeehavengebied.  

 Voor wat betreft het uitwerken van een strategisch haveninfrastructuurproject (SHIP), wordt op dit 
moment de laatste hand gelegd aan het studiewerk door de administratie. De resultaten van deze 
studie zullen op korte termijn worden voorgelegd aan de Vlaamse Regering. 

 Verder kan worden gesteld dat een strategisch plan eigenlijk ook als een dynamisch gegeven moet 
worden beschouwd. Het up to date houden van gegevens, het beschikken over goed onderbouwd 
studiemateriaal en goede analyses is en blijft dan ook een absolute voorwaarde om in de toekomst 
de juiste keuzes te maken of de uitgestippelde koers bij te sturen. Dat geldt ook voor eventuele 
verdere uitbreidingen op het vlak van containertrafieken. Daarom heb ik, los van het feit dat de 
LNG-terminal momenteel niet ter discussie staat, gevraagd om werk te maken van bijkomend 
onderzoek :  

 
• Door de schaalvergroting in het mondiale scheepvaartverkeer en de continu toenemende 

afmetingen van zeeschepen, worden door de gebruikers van de Vlaamse zeehavens steeds 
hogere eisen gesteld aan de maritieme toegankelijkheid. In het bijzonder voor de container-
vaart lijkt deze evolutie zich de komende jaren verder te zetten. De vraag kan dan ook 
beleidsmatig gesteld worden in hoeverre de Vlaamse havens in de toekomst aan deze hogere 
eisen inzake maritieme toegankelijkheid zullen kunnen blijven voldoen. 

 
• Verder wordt naar aanleiding van een recent debat in de commissie Openbare Werken van het 

Vlaams Parlement, waarbij de vraag gesteld werd “beschikt u over een internationaal 
benchmark onderzoek over het potentieel aan werkgelegenheid en toegevoegde waarde van 
bestaande en nieuwe containerterminals in de Hamburg - Le Havre range?”, een brede onder-
zoeksopdracht opgestart om een duidelijk zicht te krijgen op onze algehele positie binnen de 
Hamburg - Le Havre range waarbij niet alleen op toegevoegde waarde en werkgelegenheid 
gefocust wordt, maar alle factoren, die de performantie en concurrentiepositie van onze 
havens bepalen, moeten bestudeerd worden. Bvb ook de vestigingsvoorwaarden voor 
investeerders kunnen hierbij in beeld komen, hierbij rekening houdend met de ontwikkelingen 
die zich in de maritieme en havenwereld voordoen. 
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Alvorens in te gaan op de vraag naar het hoe en waar van uitbreiding van de containercapaciteit, is 
het dus met andere woorden van primordiaal belang dat eerst een helder antwoord wordt 
geformuleerd op de vraag naar het nut, de noodzaak en de haalbaarheid van bijkomende 
containercapaciteit. 

 
4. Ongetwijfeld zal het aandeel van de LNG-terminal in de haventrafieken nog stijgen, gezien de 

steeds groeiende energiebehoefte van West-Europa. Door de stijgende vraag naar energie zal ook 
de aanvoer van LNG blijven stijgen. Ook indien in de toekomst LNG via andere terminals wordt 
ingevoerd, betekent dat niet noodzakelijk dat dat ten koste moet gaan van het aandeel van de 
LNG-terminal in de haven van Zeebrugge. Het beleidsplan van MBZ voorziet niet dat de LNG-
activiteiten zullen verdwijnen. Hiertoe bestaat ook geen enkele indicatie. 

 
Naast de stijgende energiebehoefte is er nog het feit dat gas dat wordt ingevoerd via LNG-
terminals de energieafhankelijkheid van West-Europa vermindert, omdat de toevoer via pijp-
leidingen veel afhankelijker is van lokale instabiliteiten, zoals recentelijk nog is gebleken in het 
gasconflict Tussen Oekraïne en Rusland. Om deze reden dringt ook de Europese Commissie aan 
op meer LNG-terminals in Europa. 
 
Zeebrugge zal zeker in staat zijn om deze toenemende vraag op te vangen. Het aantal LNG-
schepen dat afgelopen jaar de haven aandeed bedroeg ongeveer vijftig, maar de capaciteit van 
Zeebrugge ligt op 110 LNG-schepen. Dankzij de baggerwerken kunnen nu ook LNG-schepen van 
210.000 m3 ontvangen worden. Vóór de baggerwerken bedroeg dit 150.000 m3 
 
Verder kan er op gewezen worden dat er langetermijncontracten bestaan tussen het havenbestuur 
en de uitbaters van de terminal, en dat deze contracten de betrokken partijen engageren.  

 
5. De LNG-terminal is een Sevesobedrijf, waarop de betrokken regelgeving van toepassing is. Door 

erkende onafhankelijke veiligheidsdeskundigen worden veiligheidsstudies uitgevoerd (en regel-
matig geactualiseerd) waarbij, deze worden beoordeeld door de betrokken diensten van de 
Vlaamse overheid. Deze veiligheidsstudies zijn verplicht bijgevoegd aan de milieuvergunnings-
aanvraag en maken deel uit voor de beoordeling terzake bij het verlenen van de milieuvergunning. 
De afgeleverde milieuvergunning en het gehele dossier van de milieuvergunning zijn steeds 
raadpleegbaar bij de vergunningverlenende overheid, in dit geval de Bestendige Deputatie van de 
provincie West-Vlaanderen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 81 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Informatica-investeringen 
 
De aankopen en investeringen in informatica zijn over de ganse begroting verspreid per beleidsdomein 
en dan nog verspreid over verschillende basisallocaties.  
 
De vraag rijst wat de totaliteit van deze investeringen is per programma en per beleidsdomein. 
 
1. Kan de minister een totaaloverzicht geven van het volledige budget dat werd besteed aan 

aankopen en investeringen in informatica in de loop van deze legislatuur voor zijn/haar 
beleidsdomeinen, met graag een opsplitsing per begrotingsjaar? 

 
2. Wat is het aandeel binnen dit budget voor de aanschaf van nieuwe informatica enerzijds en voor 

onderhoud en herstelling anderzijds? 
 
3. Kan de minister meedelen welk budget er wordt besteed voor de aankopen en investeringen van 

informatica in het licht van het “anders werken”, “telewerken”, en dergelijke? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 71, 

Vandenbroucke nr. 139, Anciaux nr. 84, Keulen nr. 69, Van Brempt nr. 125, Crevits nr. 291, 
Ceysens nr. 46, Heeren nr. 135). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 81 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Dit gecoördineerde antwoord bevat de bijdragen van minister-president Kris Peeters, viceminister-
president Dirk Van Mechelen, en de ministers Bert Anciaux, Veerle Heeren en Hilde Crevits. Voor de 
bijdragen van de overige ministers wordt een aanvullend antwoord gegeven. 
 
Antwoord Vlaams minister-president Peeters 
 
Elementen van antwoord, voor wat betreft de bevoegdheden van de minister-president t.a.v. de 
entiteiten van het ministerie "Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid" 
 
1.  Hierbij gaat een totaaloverzicht van het volledige budget dat werd besteed aan aankopen en 

investeringen in informatica in de loop van deze legislatuur.  
 

Jaar Soort 
krediet 

Departement 
Diensten voor 
het Algemeen 

Regeringsbeleid 

Studiedienst 
v.d. Vlaamse 

Regering 

Interne Audit 
v.d. Vlaamse 
Administratie 

Totaal 

2004 Onderhoud 2.735.000 EUR 48.000 EUR 7.000 EUR 2.790.000 E 
 Investering 1.711.600 EUR 72.000 EUR 42.730 EUR 1.826.330 E 
 Totaal 4.446.600 EUR 120.000 EUR 49.730 EUR 4.616.330 E 
2005 Onderhoud 582.150 EUR 48.000 EUR 5.400 EUR 635.550 E 
 Investering 487.290 EUR 72.000 EUR 16.100 EUR 575.390 E 
 Totaal 1.069.440 EUR 120.000 EUR 21.500 EUR 1.210.940 E 
2006 Onderhoud 201.000 EUR 48.000 EUR 11.000 EUR 260.000 E 
 Investering 440.000 EUR 149.940 EUR 29.000 EUR 618.940 E 
 Totaal 641.000 EUR 197.940 EUR 40.000 EUR 878.940 E 
2007 Onderhoud 234.000 EUR 54.000 EUR 13.000 EUR 301.000 E 
 Investering 454.000 EUR 78.000 EUR 30.000 EUR 562.000 E 
 Totaal 688.000 EUR 132.000 EUR 43.000 EUR 863.000 E 
2008 Onderhoud 535.000 EUR 69.000 EUR 19.000 EUR 623.000 E 
 Investering 464.000 EUR 80.000 EUR 31.000 EUR 575.000 E 
 Totaal 999.000 EUR 149.000 EUR 50.000 EUR 1.198.000 E 

  
Deze gegevens houden geen rekening met de eventuele uitgaven die werden verricht op de 
specifieke beleidskredieten van de beleidsvelden “Brussel”, “Vlaamse Rand” en “Gelijke 
Kansen”, die niet onder de bevoegdheid van de minister-president ressorteren.  
 
De gegevens voor de Studiedienst van de Vlaamse Regering voor de jaren 2004 en 2005 zijn een 
benadering gezien de entiteit pas in 2006 is opgericht. 
 
In 2003 werd opgemerkt dat talloze e-governmentprojecten in het kader van de realisatie van het 
e-government actieprogramma niet zouden kunnen gerealiseerd worden. Daarom werd in de 
begroting 2004 het ICT-budget aanzienlijk verhoogd zodat vooral bestedingen op het vlak van e-
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governmentprojecten konden plaatsvinden. De kosten voor het onderhoud en de exploitatie, 
behoudens het eerste jaar (opgenomen in de projectkosten), worden, in afwachting van eventuele 
verdere stappen in de decentralisering van de ICT-budgetten, gedragen door het centrale ICT-
budget beheerd door de entiteit ICT-Beleid.  

 
2.  Zie sub 1. 
 
3.  Voor telewerken werden tot heden geen extra uitgaven voorzien in het licht van “anders werken” 

of “telewerken”. Het concept “anders werken” is momenteel nog niet ingevoerd binnen de 
entiteiten van het ministerie “Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid”. De personeelsleden 
die telewerken maken gebruik van de infrastructuur die ook op de werkplaats wordt aangewend. 

 
Media 
 
Algemeen 

 
Het beleidsdomein Cultuur, Jeugd, Sport en Media (CJSM) werd opgericht met het Besluit van de 
Vlaamse regering van 31 maart 2006. Het beleidsdomein bestaat uit het:  

- Het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media.  
o het Agentschap Sociaal-Cultureel werk voor Jeugd en Volwassenen (ASCW); 
o het Agentschap Kunsten en Erfgoed (K&E); 
o het Departement Cultuur, Jeugd Sport en Media (DEP);  
o Het Koninklijk Museum voor Schone Kunsten Antwerpen (sinds 1 januari 2009). 

- BLOSO; 
- De Vlaamse Regulator voor de Media (VRM); 
- Strategische Adviesraad: Raad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media (SARC). 
 

De entiteiten van het beleidsdomein CJSM werden dus, met uitzondering van BLOSO, tijdens deze 
legislatuur opgericht in het kader van de uitvoering van Beter Bestuurlijk Beleid. Dit impliceert ook 
dat er pas met de begroting voor het jaar 2007 informaticakredieten werden toegewezen aan deze 
entiteiten.  
 
De bedragen vermeld voor de jaren 2005 en 2006 zijn voor wat betreft het aandeel van het Vlaams 
ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media gebaseerd op afspraken die ter voorbereiding van de 
invoering van BBB gemaakt werden binnen het oude departement Welzijn, Volksgezondheid en 
Cultuur en met het departement Wetenschap, Innovatie en Media. Hieruit is het latere beleidsdomein 
CJSM ontstaan is. De bedragen vermeld voor die jaren geven een goede indicatie van de informatica-
investeringen voor de entiteiten die vandaag deel uitmaken van het beleidsdomein CJSM. Voor het 
begrotingsjaar 2004 konden om dezelfde reden, geen gegevens gereconstrueerd worden voor het 
Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd Sport en Media. De bedragen vermeld onder 2004 betreffen 
enkel de gegevens van BLOSO. 
 
Antwoorden per vraag  
 
1. Totaaloverzicht van de informaticakredieten voor het beleidsdomein CJSM. (de vermelde 

bedragen zijn uitgedrukt in duizend euro):  
  
 2008 2007 2006 2005 2004*  
Totaal  2927 2291 1930 1969 915  

 
Voor wat betreft het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media is in 2009 een bedrag 
van 1.366.000 euro in de begroting 2009 ingeschreven (vastleggingskredieten voor informatica-
investeringen –en onderhoud). 
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Voor 2004 zijn enkel de gegevens van BLOSO opgenomen, aangezien er op dat ogenblik nog 
onvoldoende informatie beschikbaar was omtrent de inhoud en gevolgen van BBB. 

 
 
2. Aandeel van het onderhoud en de investeringen binnen de hierboven vermelde 

informaticakredieten:  
 

 2008 2007 2006 2005 2004* 
Onderhoud 41% 51% 61% 55% 93% 
Investering 59% 49% 39% 45% 7% 

 
Voor 2004 zijn enkel de gegevens van BLOSO opgenomen, aangezien er op dat ogenblik nog 
onvoldoende informatie beschikbaar was omtrent de inhoud en gevolgen van BBB. 

 
 
3. Voor wat betreft het budget besteed aan Anders Werken kan ik melden dat er voor het ter 

beschikking stellen van breedbandverbindingen in het kader van telethuiswerken een beroep 
gedaan wordt op de kredieten die via het Impulsfonds door het Agentschap voor 
Overheidspersoneel ter beschikking gesteld worden. Enkel de entiteiten van het Beleidsdomein 
CJSM die gehuisvest zijn in het Arenberggebouw kunnen aanspraak maken op de kredieten van 
het Impulsfonds. Vandaag heeft het beleidsdomein CJSM 100 breedbandverbindingen in gebruik 
waarvoor een beroep gedaan wordt op het Impulsfonds (92 voor het Vlaams ministerie van 
Cultuur, Jeugd, Sport en Media en 8 voor Bloso).  

 
Wat betreft de informatica-investeringen in het kader van anders werken die gedragen worden via 
de kredieten van het beleidsdomein CJSM zelf,  is het beeld iets genuanceerder: 
- BLOSO laat weten dat bijkomende informatica-investeringen in het kader van Anders Werken 

niet noodzakelijk waren om telewerken mogelijk te maken. 
 

- Voor wat betreft de entiteiten van het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media 
die in het Arenberggebouw gehuisvest zijn, is in de loop van 2006 beslist om in het kader van  
‘office sharing’ en telethuiswerken, laptops in plaats van pc’s aan te kopen voor ongeveer 80% 
van de personeelsleden (zij die niet aan een vaste werkplek gebonden zijn). De budgettaire 
impact van deze maatregel wordt geraamd op 30.000 euro op jaarbasis.  

 
- De VRM kan geen beroep doen op middelen uit het Impulsfonds en investeerde een beperkt 

bedrag van 1.500 euro in 2008. 
 
Toerisme, Internationaal Vlaanderen, Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerkung en het 
Vlaams-Europees Verbindingsagentschap 
 
 
1. Het Agentschap Toerisme Vlaanderen, het Departement internationaal Vlaanderen, het Vlaams 

Agentschap voor Internationale Samenwerking en het Vlaams-Europees Verbindingsagentschap 
hebben in de periode 2005-2008 volgende bedragen besteed aan informatica-infrastructuur: 

 

 Agentschap Toerisme 
Vlaanderen 

Departement 
internationaal 
Vlaanderen 

Vlaams Agentschap 
voor Internationale 
Samenwerking 

Vlaams Europees 
Verbindingsagentschap 

2005 529.000 € 199.000 € 0 € 0 € 
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2006 593.000 € 198.319 € 61.833 € 6.000 € 

2007 816.000 € 235.000 € 62.000 € 6.000 € 

2008 380.000 € 266.000 € 82.150 € 6.000 € 

Totaal 2.318.000 € 898.319 €  205.983 € 18.000 € 
 

Daar het Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerking en het Vlaams-Europees 
Verbindingsagentschap pas in 2006 officieel van start zijn gegaan, kunnen voor jaar 2005 geen 
cijfers gegeven worden.  

 
2. Het Agentschap Toerisme Vlaanderen, het Departement internationaal Vlaanderen, het Vlaams 

Agentschap voor Internationale Samenwerking en het Vlaams-Europees Verbindingsagentschap 
hebben in de periode 2005-2008 volgende bedragen besteed aan onderhoud/herstellingen van en 
investeringen in informatica: 

 

 Agentschap Toerisme 
Vlaanderen 

 

Departement 
internationaal 
Vlaanderen 

Vlaams Agentschap 
voor Internationale 
Samenwerking 

Project Vlaams 
Europees 
Verbindingsagent-
schap 

 onderhoud investering Onderh. Invest. Onderh. Invest. Onderh. Invest. 

2005 304.000 € 225.000 € 55.000 € 144.000 
€ 

0 € 0 € 0 €  0 € 

2006 299.000 € 294.000 € 54.745 €  143.574 
€  

26.155 € 35.678 
€ 

1.000 € 5.000 € 

2007 334.000 € 482.000 € 72.000 € 163.000 
€  

26.000 € 36.000 
€ 

1.000 € 5.000 € 

2008 233.000 € 147.000 € 97.000 € 169.000 
€ 

58.150 € 24.000 
€ 

1.000 € 5.000 € 

Totaal 896.000 € 1.148.000 
€ 

278.745 
€ 

619.574 
€ 

110.305 
€ 

95.678 
€ 

3.000 € 15.000 € 
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Daar het Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerking en het Vlaams-Europees 
Verbindingsagentschap pas in 2006 officieel van start zijn gegaan, kunnen voor jaar 2005 geen 
cijfers gegeven worden.  

 
3. Het Agentschap Toerisme Vlaanderen, het Departement internationaal Vlaanderen, het Vlaams 

Agentschap voor Internationale Samenwerking en het Vlaams-Europees Verbindingsagentschap 
deden geen specifieke investeringen in het kader van “anders werken”, “telewerken”, en 
dergelijke. Er wordt bij de meeste aankopen van hard- en software wel rekening gehouden met de 
functionele mogelijkheid om een beveiligde (internet)toegang te krijgen van op afstand.  

 
Landbouw en Visserij 
 
Informatica-investeringen voor Beleidsdomein Landbouw en Visserij 
 

Allocatie 
Begrotings- 
Jaar 

Aankopen en 
investeringen 
in informatica 

% aankoop 
nieuwe 

informatica 

% onderhoud 
en 

herstellingen 

Budget aankopen en 
investeringen informatica 

voor “anders werken”, 
“telewerken” en 

dergelijke 
 

2004 * 
€ 1.091.954,40 75,24 %  24,76 % € 0,00 

2005 € 2.183.742,80 66,18 % 33,82 % € 16.352,86 

2006 € 2.313.501,02 77,33 % 22,67 % € 270.504,26 

2007 € 2.286.272,65 81,13 % 18,87 % € 138.822,97 

2008 (tot 31/12) € 2.929.298,09 60,26 % 39,74 % € 78.150,05 

 
* voor het begrotingsjaar 2004 is het volledige jaar in aanmerking genomen. 
 
Bestuurszaken 
 
1.  Hierbij gaat een totaaloverzicht van het volledige budget dat werd besteed aan aankopen en 

investeringen in informatica in de loop van deze legislatuur.  
 

Jaar Soort krediet Departeme
nt 

Bestuurs-
zaken 

Agentschap 
voor 

Overheids-
personeel 

Agentschap 
voor Facilitair 
Management 

Totaal 

2004 Onderhoud 
& herstelling 

   52.570.989 

 Investering    4.004.754 
 Totaal     56.575.743 
2005 Onderhoud 

& herstelling 
   56.005.444 

 Investering    4.488.135 
 Totaal    60.493.579 
2006 Onderhoud 

& herstelling 
54.297.620 316.000 149.000 54.762.620 

 Investering 6.172.434 289.000 360.000 6.821.434 
 Totaal 60.470.054 605.000 509.000 61.584.054 
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2007 Onderhoud 
& herstelling 

55.190.000 316.000 253.000 55.396.000 

 Investering 6.453.000 290.000 252.000 6.101.000 
 Totaal 61.643.000 606.000 505.000 61.497.000 
2008 Onderhoud 

& herstelling 
53.877.000 1.590.000 292.000 53.793.000 

 Investering 5.900.000 1.296.000 257.000 6.249.000 
 Totaal 59.777.000 2.886.000 549.000 60.042.000 

  
In dit overzicht werden geen gegevens weergegeven die betrekking hebben op het extern 
verzelfstandigd agentschap Jobpunt Vlaanderen daar dit agentschap pas eind 2008 werd opgericht.  
De gegevens voor het departement Bestuurszaken (DBZ) bevatten eveneens de beleidskredieten 
van de entiteit IT-beleid alsook de nog na de verdeling resterende centrale interdepartementale 
ICT-kredieten (betaalkredieten voor eerder aangegane engagementen). Bovendien zijn de 
gegevens voor de jaren 2004 en 2005 gedeeltelijk een benadering omwille van het 
hervormingsproces BBB (de kredieten waren indertijd centrale interdepartementale kredieten). 
Vanaf 2007 zijn er bij het departement twee basisallocaties voorzien waarop kredieten via 
herschikkingen kunnen herverdeeld worden voor werking en investeringen (niet-gesplitste 
kredieten). Deze basisallocaties hebben betrekking op het ganse beleidsdomein en niet enkel op 
het departement. 

 
Ook voor de agentschappen Overheidspersoneel (AgO) en Facilitair Management (AFM) zijn de 
gegevens voor de jaren 2004 en 2005 niet beschikbaar, de kredieten waren indertijd centrale 
interdepartementale kredieten. 
 
De investeringen en onderhoudskosten voor het personeelssysteem Vlimpers die mogelijk werden 
door een aantal herverdelingsbesluiten zijn mee opgenomen in de tabel (voor 2007 en 2008). 

  
2. Onderhoud en herstellingen zie sub 1. 
 
3. De uitgaven voor telewerken zitten vervat in de werkingsuitgaven. Onderstaande tabel geeft een 

overzicht van de totale installatiekosten voor thuiswerkaansluitingen (VPN) per entiteit voor 2007 
en 2008.  

 
Entiteit 2007 2008 
Totaal DBZ 10.556,52  6.199,27  
Totaal AgO 5.359,91  931,86  
Totaal AFM 1.566,35  530,42  

 
Naast de eenmalige installatiekosten, moet er per VPN op een gemiddeld jaarbedrag van 650 euro 
gerekend worden. Hierin zit de kost voor het abonnement (Telenet / Belgacom) met daarbovenop 
een kost voor het beschikbaar houden (die aan EDS-Telindus betaald dient te worden). Voor de 
Vlaamse overheid schommelen de prijzen afhankelijk van de gekozen formule (hardwarematig/ 
softwarematig) tussen de 48 euro en de 62 euro per maand. 
 
Voor het AFM kunnen ook de uitgaven worden vermeld die gedaan werden via het Impulsfonds 
Anders Werken. De Vlaamse Regering besliste om een deel van de middelen die worden 
uitgespaard bij herhuisvestingsprojecten volgens anders werken, te herinvesteren in nieuwe 
telewerkprojecten die worden opgestart bij de betrokken entiteiten.  
 
Het ‘Impulsfonds’ is een deel van het variabele krediet (programma BF basisallocatie 01.90F) van 
het AFM. Het fonds wordt gespijsd uit de huuropbrengsten die gerealiseerd worden door de 
overstap naar anders werken. In de aanvangsfase werd de tussenkomst dan ook beperkt tot de 
betrokken beleidsdomeinen. Met dit fonds konden vanaf 2007 telethuiswerkfaciliteiten 
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(breedbandverbindingen en éénmalige installatiekosten) voor 25% van het personeelsbestand in 
het Ellipsgebouw en het Arenberggebouw worden aangeboden.  

 
Beleidsdomein/entiteit 2007 2008 
WVG 41.631,35 76.837,01 
EWI (excl. MOD) 22.245,99 9.618,03 
WSE (excl. MOD) 0,00 0,00 
MOD WSE/EWI 0,00 0,00 
LV 29.897,38 40.107,55 
CJSM (excl. Bloso) 0,00 22.687,74 
Bloso 0,00 3.329,15 
Totaal 93.774,72 152.579,48 

 
 
Antwoord Vlaams viceminister-president Van Mechelen 
 
Hierna gaat een overzicht van de budgettaire middelen voor informatica voor het beleidsdomein 
Financiën en Begroting.  
De budgettaire afsplitsing van de begrotingsmiddelen per beleidsdomein is pas van kracht sinds 2007. 
Voor 2006 is er een interne verdeling gebeurd van de middelen van AZF.  
2005 werd op basis van de verdeelsleutels van 2006 hersamengesteld. 
 
2005 
Investeringen Apparaatskredieten A7473B 552 KEUR 
    
Onderhoud en herstellingen Apparaatskredieten A1276B 1.078 KEUR 
    
Algemeen totaal   1.630 KEUR 
    
Aandeel “anders werken”, 
“telewerken 

  54 KEUR 

 
2006 
Investeringen Apparaatskredieten A7473B 563 KEUR 
    
Onderhoud en herstellingen Apparaatskredieten A1276B 1.099 KEUR 
    
Algemeen totaal   1.662 KEUR 
    
Aandeel “anders werken”, 
“telewerken 

  60 KEUR 

 
2007 
Investeringen Apparaatskredieten A7473B 767 KEUR
 Beleidskredieten    CC12.39E 

CC74.01E 
205 KEUR 
764 KEUR

 Totaal  1.736 KEUR
   
Onderhoud en herstellingen Apparaatskredieten A1276B 1.687 KEUR
   
Algemeen totaal   3.423 KEUR
   
Aandeel “anders werken”, 
“telewerken 

  85 KEUR
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2008 
Investeringen Apparaatskredieten A7473B 

A7474E 
A7475C 

273 KEUR 
358 KEUR 
157 KEUR

 Beleidskredieten    CC12.39E 
CC74.01E 

953 KEUR 
1.570 KEUR

 Totaal  3.311 KEUR
   
Onderhoud en herstellingen Apparaatskredieten A1276B 

A1277E 
A1278C 

353 KEUR 
621 KEUR 
871 KEUR

 Totaal  1.845 KEUR
   
Algemeen totaal    5.156 KEUR
   
Aandeel “anders werken”, 
“telewerken 

  93 KEUR

 
RWO 
  
1.  
 
       

 
TOTAAL  

2004 
TOTAAL  

2005
TOTAAL  

2006
TOTAAL 

2007
TOTAAL 

2008 
TOTAAL 

2009
TOTAAL 911.812,45 1.442.620,75 1.120.062,35 1.490.637,40 2.422.912,01 897,91

 
2.  
 
       

 
TOTAAL  

2004 
TOTAAL  

2005
TOTAAL  

2006
TOTAAL 

2007
TOTAAL 

2008 
TOTAAL 

2009
Aanschaf 
nieuwe 
informatica 706.384,37 635.566,68 575.960,50 570.287,92 1.250.926,33 297,79
Onderhoud en 
herstelling 205.428,08 807.054,07 544.101,85 920.349,48 1.171.985,68 600,12
TOTAAL 911.812,45 1.442.620,75 1.120.062,35 1.490.637,40 2.422.912,01 897,91

 
Bij het beleidsdomein RWO is men in de diensten van RWO in 2005 volledig overgeschakeld naar 
laptops in het kader van “anders werken” naar aanleiding van de verhuis naar het Phoenix-
gebouw. Dit gebeurde tevens in een globaal migratieproject van refresh van pc’s bij RWO met 
migratie naar Windows XP, vandaar de grote kostprijs in 2005. Voor de andere jaren gaat het 
enkel over kosten zoals RAS verbindingen, ISDN, ADSL, Telenet, VPN,  ... 

 
       

 
TOTAAL  

2004 
TOTAAL  

2005
TOTAAL  

2006
TOTAAL 

2007
TOTAAL 

2008 
TOTAAL 

2009 
TOTAAL 2.162,47 359.329,88 34.207,95 45.207,92 70.443,34 0,00 

 
 
Antwoord Vlaams minister Heeren 



-74-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

 
In bijlage de antwoorden op vragen 1, 2 en 3 voor het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en 
Gezin. 
 
Antwoord Vlaams minister Anciaux 
 
CULTUUR – JEUGD – SPORT EN MEDIA 
 
Het beleidsdomein Cultuur, Jeugd, Sport en Media (CJSM) werd opgericht met het Besluit van de 
Vlaamse Regering van 31 maart 2006. Het beleidsdomein bestaat uit het:  

- Het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media.  
o het Agentschap Sociaal-Cultureel werk voor Jeugd en Volwassenen (ASCW); 
o het Agentschap Kunsten en Erfgoed (K&E); 
o het Departement Cultuur, Jeugd Sport en Media (DEP);  
o Het Koninklijk Museum voor Schone Kunsten Antwerpen (sinds 1 januari 2009). 

- BLOSO; 
- De Vlaamse Regulator voor de Media (VRM); 
- Strategische Adviesraad: Raad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media (SARC). 
 

De entiteiten van het beleidsdomein CJSM werden dus, met uitzondering van BLOSO, tijdens deze 
legislatuur opgericht in het kader van de uitvoering van Beter Bestuurlijk Beleid. Dit impliceert ook 
dat er pas met de begroting voor het jaar 2007 informaticakredieten werden toegewezen aan deze 
entiteiten.  
 
De bedragen vermeld voor de jaren 2005 en 2006 zijn voor wat betreft het aandeel van het Vlaams 
ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media gebaseerd op afspraken die ter voorbereiding van de 
invoering van BBB gemaakt werden binnen het oude departement Welzijn, Volksgezondheid en 
Cultuur en met het departement Wetenschap, Innovatie en Media. Hieruit is het latere beleidsdomein 
CJSM ontstaan is. De bedragen vermeld voor die jaren geven een goede indicatie van de informatica-
investeringen voor de entiteiten die vandaag deel uitmaken van het beleidsdomein CJSM. Voor het 
begrotingsjaar 2004 konden om dezelfde reden, geen gegevens gereconstrueerd worden voor het 
Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd Sport en Media. De bedragen vermeld onder 2004 betreffen 
enkel de gegevens van BLOSO. 
 
4. Totaaloverzicht van de informaticakredieten voor het beleidsdomein CJSM. (de vermelde 

bedragen zijn uitgedrukt in duizend euro):  
  
 2008 2007 2006 2005 2004*  
Totaal  2927 2291 1930 1969 915  

 
Voor wat betreft het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media is in 2009 een bedrag 
van 1.366.000 euro in de begroting 2009 ingeschreven (vastleggingskredieten voor informatica-
investeringen –en onderhoud). 
 
Voor 2004 zijn enkel de gegevens van BLOSO opgenomen, aangezien er op dat ogenblik nog 
onvoldoende informatie beschikbaar was omtrent de inhoud en gevolgen van BBB. 
 

 
5. Aandeel van het onderhoud en de investeringen binnen de hierboven vermelde informatica-

kredieten:  
 

 2008 2007 2006 2005 2004* 
Onderhoud 41% 51% 61% 55% 93% 
Investering 59% 49% 39% 45% 7% 
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Voor 2004 zijn enkel de gegevens van BLOSO opgenomen, aangezien er op dat ogenblik nog 
onvoldoende informatie beschikbaar was omtrent de inhoud en gevolgen van BBB. 

  
6. Voor wat betreft het budget besteed aan Anders Werken kan ik melden dat er voor het ter beschik-

king stellen van breedbandverbindingen in het kader van telethuiswerken een beroep gedaan wordt 
op de kredieten die via het Impulsfonds door het Agentschap voor Overheidspersoneel ter 
beschikking gesteld worden. Enkel de entiteiten van het Beleidsdomein CJSM die gehuisvest zijn 
in het Arenberggebouw kunnen aanspraak maken op de kredieten van het Impulsfonds. Vandaag 
heeft het beleidsdomein CJSM 100 breedbandverbindingen in gebruik waarvoor een beroep 
gedaan wordt op het Impulsfonds (92 voor het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en 
Media en 8 voor Bloso).  

 
Wat betreft de informatica-investeringen in het kader van anders werken die gedragen worden via 
de kredieten van het beleidsdomein CJSM zelf,  is het beeld iets genuanceerder: 
- BLOSO laat weten dat bijkomende informatica-investeringen in het kader van Anders Werken 

niet noodzakelijk waren om telewerken mogelijk te maken. 
 

- Voor wat betreft de entiteiten van het Vlaams ministerie van Cultuur, Jeugd, Sport en Media 
die in het Arenberggebouw gehuisvest zijn, is in de loop van 2006 beslist om in het kader van  
‘office sharing’ en telethuiswerken, laptops in plaats van pc’s aan te kopen voor ongeveer 80% 
van de personeelsleden (zij die niet aan een vaste werkplek gebonden zijn). De budgettaire 
impact van deze maatregel wordt geraamd op 30.000 euro op jaarbasis.  

 
- De VRM kan geen beroep doen op middelen uit het Impulsfonds en investeerde een beperkt 

bedrag van 1.500 euro in 2008. 
 
BRUSSEL 

 
Deze cel verzorgt de beleidsondersteuning en de beleidsuitvoering en is gepositioneerd binnen de 
afdeling Stafdienst van de Vlaamse Regering, departement Diensten voor het Algemeen Regerings-
beleid.  
 
In de eerste plaats verwijs ik daarom naar het antwoord voor het departement Diensten voor het 
Algemeen Regeringsbeleid. In het bijzonder voor het beleidsveld Brussel werden echter nog de 
volgende aanvullende uitgaven gedaan ten laste van de beleidskredieten: 
 
2006   
 Onderhoud en exploitatie  

Lodestar 
hosting website 
brussel.vlaanderen.be 726

Lodestar Huur 2 domeinnamen VCHB 72.6 
   
2007   
Lodestar Investeringen  
 nieuwsbrief Brussel in 

Octopush 1300,75
   
 Onderhoud en exploitatie  
Hostbasket website Taalwetwijzer 60,5
Lodestar huur 2 domeinnamen VCHB 72,6

Lodestar 
hosting website 
brussel.vlaanderen.be 726

Lodestar omzetten naar nieuw ACMS, 1270,5
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 aanpassen sjablonen 
2008    

 Onderhoud en exploitatie 
Lodestar huur 2 domeinnamen VCHB 72,6

 
 
Antwoord Vlaams minister Crevits 
 
1A. Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 
 
 Departement Leefmilieu, Natuur en Energie 
 2006: 3,74 miljoen euro 
 2007: 3,21 miljoen euro 
 2008: 4,48 miljoen euro 
 2009: 4,33 miljoen euro 
  
 Deze bedragen zijn inclusief de bedragen voor het MMIS-project (Milieu Management 

Informatie Systeem).  
 

Agentschap voor Natuur en Bos 
Voor het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) is het totaaloverzicht van het volledige budget 
voor informatica vanaf de start van het agentschap in 2006 gegeven. Er zijn geen gegevens 
beschikbaar van vóór 1 april 2006. Het ICT-budget voor rechtsvoorgangers van het ANB, de 
afdelingen Bos en Groen en Natuur, werden toen beheerd voor het toenmalige ganse 
Departement Leefmilieu en Infrastructuur. 
 
2006: 1.079.351,00 euro 
2007: 1,773.000,00 euro 
2008: 1.901.000, 00 euro 
2009: 1.778.000,00 euro 
 
Vlaams Energieagentschap 
Het totaaloverzicht van het energiebudget, toegewezen aan of beheerd door het Vlaams 
Energieagentschap (VEA), dat sinds de oprichting van het agentschap werd besteed aan 
werkingskosten en investeringen in informatica, bedroeg in:  
 
2006: 1,24 miljoen euro 
2007: 1,10 miljoen euro 
2008: 1,41 miljoen euro 
 
Instituut voor Natuur en Bosonderzoek 
2004: 356.393,85 euro 
2005: 397.498,73 euro 
2006: 535.163,05 euro 
2007: 752.401,72 euro 
2008: 920.574,33 euro 

 
Vlaamse Milieumaatschappij 
2004: 1.910.111,11 euro 
2005: 2.839.458,83 euro 
2006: 3.213.762,81 euro 
2007: 3.151.744,80 euro 
2008: 3.322.469,81 euro 
Vlaamse Landmaatschappij 
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2004: 4.455.667,56 euro 
2005: 4.318.397,82 euro 
2006: 4.084.446,56 euro 
2007: 2.920.541,49 euro 
2008: 2.912.752,58 euro 
 
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij 
2004: 868.537 euro 
2005: 759.334 euro 
2006: 1.471.450 euro 
2007: 2.558.319 euro 
2008: 2.031.608 euro 
 
Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- en Gasmarkt 
2004: 60.593,38 euro 
2005: 120.468,44 euro 
2006: 86.693,95 euro 
2007: 377.833,94 euro 
2008:407.871,44 euro 

 
Vlaamse Maatschappij voor watervoorziening 
De VMW ontvangt doet geen investerings- of exploitatieuitgaven die noch direct, noch indirect 
ten laste van de begroting van het Vlaams Gewest vallen. De VMW ontvangt voor haar 
activiteiten inzake watervoorziening geen dotatie of toelage van het Vlaams Gewest. 
 
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 

 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken. 

  
 De aandacht wordt er op gevestigd dat voor de periode 2004 tot en met 31 maart 2006 de 

 gegevens betrekking hebben op het (oude) departement Leefmilieu en Infrastructuur (LIN). 
 

  Begrotingsjaar Totaalbedrag jaar 
    

MVG / Departement LIN 
(incl AAAD, AWV, AWZ 

en AOSO) 2004 16.160.614,26 
  2005 14.373.678,56 
  2006 (01/01-31/03) 407.694,39 

Beleidsdomein MOW / 
Departement (excl IVA’s 
AWV, MDK) en EVA’s 

(W&Z, DS, VVM) 2006 (01/04-31/12) 4.837.231,36 
  2007 5.276.762,28 
  2008 5.665.447,37 

 
Agentschap Wegen  en Verkeer 
 
De ICT kredieten van het Agentschap Wegen en Verkeer zijn pas vanaf BBB in voege. De 
cijfers van AWV gaan dus terug tot 1 april 2006, daarvoor is het LIN. 
 

Begrotingsjaar Totaal besteed 
2006 (vanaf 1 april 2006) 3.073.593,15 euro 

2007 3.012.000,00 euro 
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2008 3.270.000,00 euro 
2009 0,00 euro 

 
nv De Scheepvaart 
 
Volgend budget werd besteed aan investeringen in informatica : 

 
Begrotingsjaar Totaal besteed 

2005 593.122 euro 
2006 819.830 euro 
2007 2.000.382 euro 
2008 1.728.188 euro 

 
Waterwegen en Zeekanaal NV 
 
Het totaaloverzicht van het volledig budget dat werd besteed aan aankopen en investeringen in 
informatie in de loop van deze legislatuur : 

 
Begrotingsjaar Totaal besteed 

2004 254.000 euro 
2005 247.000 euro 
2006 674.000 euro 
2007 1.165.000 euro 
2008 982.000 euro 

 
2. Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 

 
Departement Leefmilieu, Natuur en Energie 
Investeringen nieuwe ICT – onderhoud en herstelling 
 
2006: 2,34 miljoen euro – 1,40 miljoen euro 
2007: 2,17 miljoen euro – 1,04 miljoen euro 
2008: 2,52 miljoen euro – 1,96 miljoen euro 
2009: 2,15 miljoen euro – 2,18 miljoen euro 
 
Deze bedragen zijn inclusief de bedragen voor het MMIS-project (Milieu Management 
Informatie Systeem).  
 
Agentschap voor Natuur en Bos 
Investeringen nieuwe informatica - onderhoud en herstelling 
 
2006: 640.177,00 euro - 439.174,00 euro 
2007: 1.228.000,00 euro - 545.000,00 euro 
2008:1.253.000,00 euro - 648.000,00 euro 
2009: 926.000,00 euro - 852.000,00 euro 
 
Vlaams Energieagentschap 
Voor de betreffende periode, bedroeg het aandeel voor investeringen (74-artikelen in 
programma’s LE en LA) 1,03 miljoen euro en het aandeel voor werking (12-artikelen in 
programma’s LE en LA) 2,72 miljoen euro. 
 
Instituut voor Natuur en Bosonderzoek 
Investeringen nieuwe informatica - onderhoud en herstelling 
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2004: 356.393,85 euro – nihil  
2005: 397.498,73 euro – nihil 
2006: 535.163,05 euro – nihil 
2007: 738.282,09 euro – 11.068,39 euro 
2008: 841.066,43 euro – 75.030,68 euro 
 
Vlaamse Milieumaatschappij 
Investeringen nieuwe informatica - onderhoud en herstelling: 
 
2004: 1.225.234,86 euro – 669.607,14 euro 
2005: 1.542.265,62 euro – 1.247.971,85 euro 
2006: 1.180.266.47 euro – 1.997.798,13 euro 
2007: 1.224.401,41 euro – 1.892.964,15 euro 
2008: 1.547.077,79 euro – 1.748.457,44 euro 
 
Vlaamse Landmaatschappij 
Investeringen nieuwe informatica - onderhoud en herstelling: 
 
VLM 
2004: 797.776,37 euro – 848.532,04 euro 
2005: 562.518,78 euro – 826.684,91 euro 
2006: 565.922,09 euro – 863.834,18 euro 
2007: 628.732,18 euro – 868.692,10 euro 
2008: 714.176,53 euro – 905.132,07 euro 
 
Mestbank 
2004: 682.033,55 euro – 676.229,69 euro 
2005: 706.348,16 euro – 602.913.31 euro 
2006: 611.334,14 euro – 657.615,57 euro 
2007: 701.889,79 euro – 721.227,42 euro 
2008: 602.621,52 euro – 690.822,46 euro 
 
Ondersteunend Centrum GIS Vlaanderen (OC GIS Vlaanderen): 
2004: 659.357,90 euro – 583.061,87 euro 
2005: 688.411,67 euro – 599.699,17 euro 
2006: 728.641,15 euro – 382.549,44 euro 
 
Grootschalig Referentie Bestand (GRB): 
2004: nihil – 208.676,14 euro   
2005: 25.709,88 euro – 269.521,54 euro 
2006: 83.902,59 euro – 152.529,90 euro 
 
Kabel- en Leiding Informatie Portaal (KLIP): 
2005: 36.590,40 euro 
2006: 2.117,50 euro 
 
Tot 31 maart 2006 waren het OC GIS Vlaanderen een afdeling van de Vlaamse 
Landmaatschappij. GRB en KLIP ressorteerden onder dit OC GIS Vlaanderen maar zijn apart 
begroot. In 2004 werden er geen investeringen uitgevoerd voor GRB. De onderhoudskosten 
betreffen in hoofdzaak het onderhoud van de AutoCadsoftware, de stereoplotter, de server en het 
backupsysteem die in 2001 werden aangekocht. 
Vanaf 1 april 2006 werd het OC GIS Vlaanderen de EVA Agentschap voor Geografische 
Informatie Vlaanderen (AGIV). 
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Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij 
Investeringen nieuwe informatica – onderhoud 
 
2004: 482.906 euro - 385.631 euro 
2005: 446.672 euro -312.662 euro 
2006: 1.107.264 euro - 364.186 euro 
2007: 2.223.218 euro - 335.101 euro 
2008: 1.685.898 euro - 345.710 euro 
 
Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- en Gasmarkt 
Investeringen en aankopen samen vertegenwoordigen 1.053.461,15 euro. 
Aandeel aanschaf nieuwe informatica : 89.495,56 euro. 
Aandeel onderhoud en herstelling :297.141,07 euro. 

  
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken. 

 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken 
 
Onderstaand overzicht omvat zowel de uitgaven ten laste van IT-kredieten vervat in de 
bestaansmiddelenprogramma’s (apparaatskredieten) van de jaarbegrotingen als de uitgaven ten 
laste van activiteitenprogramma’s, dotaties en fondsen 

 

  
Begrotings- 

jaar 
Begrotings-

artikel Betreft 
Totaalbedrag

artikel 
Totaalbedrag 

inv. of wk. 
Totaalbedrag

jaar 
              

MVG / 
Departement 
LIN (incl 
AAAD, AWV, 
AWZ en 
AOSO) 2004 1BC0A1289 IT werkingskosten 9.890.149,86     
    1MB0D1201 Werkingskosten 79.156,00     
    1208 Werkingskosten 154.459,96     
    3MBUC1215 Werkingskosten 292.440,19     
    3MBUF1230 Werkingskosten 78.629,28 10.494.835,29   
    1BC0A7489 IT investeringen 5.061.383,61     
    3MBUF7312 Investeringen 18.150,00     
    3MBUG7321 Investeringen 69.515,28     
    3MBUG7323 Investeringen 373.016,30     
    1MB0D7401 Investeringen 143.713,78 5.665.778,97 16.160.614,26
              
  2005 1BC0A1289 IT werkingskosten 6.480.099,41     
    1MB0D1201 Werkingskosten 60.871,62     
    1208 Werkingskosten 129.725,07     
    3MBUC1215 Werkingskosten 493.118,10     
    3MBUF1230 Werkingskosten 119.957,59 7.283.771,79   
    1BC0A7489 IT investeringen 4.348.382,54     
    3MBUG7321 Investeringen 316.886,76     
    3MBUG7323 Investeringen 2.390.353,67     
    1MB0D7401 Investeringen 34.283,80 7.089.906,77 14.373.678,56
              

  
2006 (01-
03) 1BC0A1289 IT werkingskosten 268.588,85 268.588,85   

    1BC0A7489 IT investeringen 139.105,54 139.105,54 407.694,39
              
Beleidsdomein 
MOW / 
Departement 
(excl IVA’s 
AWV, MDK) en 

2006 (04-
12) 1BC0A1289 IT werkingskosten 734.479,19     
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EVA’s (W&Z, 
DS, VVM) 
    1MB0D1201 Werkingskosten 103.807,26     
    3MBUC1215 Werkingskosten 607.338,51     
    1MBUG1405 Werkingskosten 460.282,94 1.905.907,90   
    1BC0A7489 IT investeringen 957.926,67     
    3MDUH7311 Investeringen 550.000,00     
    3MBUG7321 Investeringen 109.597,38     
    3MBUG7323 Investeringen 1.309.130,96     
    1MB0D7401 Investeringen 4.668,45 2.931.323,46 4.837.231,36
              
  2007 1MB0A1274 IT werkingskosten 635.000,00     
    3MBUC0102 Werkingskosten 250.000,00     
    1MB0D1201 Werkingskosten 105.959,19     
    3MBUC1215 Werkingskosten 827.503,78     
    3MBUF1230 Werkingskosten 240.077,85 2.058.540,82   
    1MB0A7474 IT investeringen 822.000,00     
    3MBUG7370 Investeringen 1.627.938,16     
    3MBUG7372 Investeringen 756.876,70     
    1MB0D7401 Investeringen 11.406,60 3.218.221,46 5.276.762,28
              
  2008 1MB0A1274 IT werkingskosten 852.000,00     
    3MBUC0102 Werkingskosten 592.192,11     
    1MB0D1201 Werkingskosten 62.588,08     
    3MBUC1215 Werkingskosten 715.911,64     
    3MBUF1230 Werkingskosten 998.815,11     
    3MBUF1231 Werkingskosten 964.686,75 4.186.193,69   
    1MB0A7474 IT investeringen 838.000,00     
    3MBUG7370 Investeringen 283.877,58     
    3MBUG7372 Investeringen 277.782,12     
    1MB0D7401 Investeringen 79.593,98 1.479.253,68 5.665.447,37

 
Agentschap Wegen en Verkeer 

 
De ICT kredieten van het Agentschap Wegen en Verkeer zijn pas vanaf BBB in voegen. De 
cijfers van AWV gaan dus terug tot 1 april 2006, daarvoor is het LIN. 

 
Begrotingsjaar Begrotingsartikel Doel Totaal Totaal per jaar

2006 1BCOA1289 
Werking (onderhoud, 
correctie, herstelling)  1.171.062,16 €   

2006 1BCOA7489 Investering  1.902.530,99 €   3.073.593,15 € 

2007 1MDOA1275 
Werking (onderhoud, 
correctie, herstelling)  1.305.000,00 €   

2007 1MDOA4775 Investering  1.707.000,00 €   3.012.000,00 € 

2008 1MDOA1275 
Werking (onderhoud, 
correctie, herstelling)  1.529.000,00 €   

2008 1MDOA4775 Investering  1.741.000,00 €   3.270.000,00 € 
 

nv De Scheepvaart 
 
Binnen de genoemde bedragen, werden volgende uitgaven gedaan voor onderhoud en 
herstelling: 

 
Begrotingsjaar Totaal besteed 

2005 26.269 euro (4,43 %) 
2006 46.958 euro (5,73 %) 
2007 109.478 euro (5,47 % ) 
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2008 114.000 euro (6,60%) 
 
  

Waterwegen en Zeekanaal NV. 
 
Het aandeel binnen het budget voor de aanschaf van nieuwe informatica enerzijds en voor 
onderhoud en herstellingen anderzijds, bedraagt : 

 
Begrotingsjaar Nieuwe informatica Onderhoud en herstellingen 

2004 102.000 euro 152.000 euro 
2005 92.000 euro 155.000 euro 
2006 374.000 euro 300.000 euro 
2007 482.000 euro 683.000 euro 
2008 530.000 euro 452.000 euro 

 
3.  Beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie 

 
Departement Leefmilieu, Natuur en Energie 
Er zijn momenteel 138 thuisaansluitingen bij het Departement LNE, die maandelijks samen 7 k 
euro/maand kosten aan onderhoud. Het zijn verschillende types van thuisaansluitingen. De 
initiële investeringskost voor thuisaansluitingen, enkel de netwerkinfrastructuur, is gemiddeld 
400 euro/stuk. 
 
Agentschap voor Natuur en Bos 
Het ANB heeft 204 personeelsleden die thuis werken (in hoofdzaak boswachters, beleids-
adviseurs en natuurinspecteurs, die hun kantoor thuis hebben) of die via het ANB een breed-
bandaansluiting hebben. Maandelijks wordt hiervoor ongeveer 12.000 euro uitgegeven. Er loopt 
momenteel ook een proefproject voor anders werken in de provinciale dienst Oost-Vlaanderen 
van het ANB. Hier zijn 8 personeelsleden voor geselecteerd. De kostprijs voor investeringen, 
abonnementen en onderhoud wordt voor 1 jaar gerekend op 10.826,55 euro. 
 
Vlaams Energieagentschap 
Het budget dat werd besteed voor de aankopen en investeringen van informatica in het licht van 
“anders werken”, telewerken” en dergelijke, bedroeg 0 euro. 
 
Instituut voor Natuur en Bosonderzoek 
2007: 3.051,24 euro 
2008: 4.477,22 euro 
 
Vlaamse Milieumaatschappij 
De investeringen voor informatica in het kader van telewerken werden voornamelijk gemaakt in 
2003 voor wat de hardware (computers, printers, …) betreft. Gedurende de huidige legislatuur 
werden de bestaande (thuis)infrastructuren onderhouden en werden in 2008 het merendeel van 
de oorspronkelijke ISDN-verbindingen omgeschakeld naar ADSL-lijnen, waardoor de kostprijs 
van de datalijnen in de toekomst merkelijk zal dalen.  
 
2004: 15.269,11 euro 
2005: 49.221,36 euro 
2006: 35.698,21 euro 
2007: 34.379,24 euro 
2008: 26.934,58 euro 
 
Vlaamse Landmaatschappij 
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Voor de aankopen en investeringen van informatica in het licht van het anders werken, 
telewerken en dergelijke, dienden op servervlak geen specifieke investeringen gedaan; wel kan 
er uitgegaan worden van een jaarlijkse investering in een 30-tal notebooks aan een gemiddelde 
kostprijs van 1.500 € per notebook = 45.000 € per jaar, daarbij dienen ook de diverse 
internetverbindingen gerekend en deze bedragen gemiddeld per jaar ± 40.000 €. 
 
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij 
2007: 21.987 euro (exl. BTW), onderhoud 4505 euro (exl. BTW) 
2008: 2.541 euro(excl. BTW), onderhoud 4.733 euro  
 
Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- en Gasmarkt 
Het bedrag gespendeerd aan informatica in het licht van ‘anders werken’ bedraagt 19.517,22 
euro. 
 
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken. 
 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken 
In het kader van “telewerken” werden de volgende investeringen doorgevoerd : 
Het gedeelte aankoop (netscreen boxen) voor de periode 2005 tot en met 2008 bedraagt 
49.004,48 euro ; het gedeelte werkingskosten (onderhoud) voor de periode 2006 tot en met 2008 
bedraagt 235.970,00 euro. 
Deze uitgaven werden aangerekend op de IT-kredieten. 
 
Agentschap Wegen en Verkeer 
De totale kost besteed voor aankopen en investeringen i.v.m. “anders werken”, “telewerken”, en 
dergelijke is moeilijk te berekenen. Wel kan indicatief een aantal kosten die aan “anders 
werken”, “telewerken”, en dergelijke met zich meebrengen gegeven worden: 
Voordat het "anders werken" (landschapsbureau's, werken in vergaderzalen) en "telewerken" 
(thuiswerk en werken op andere sites) werd gehanteerd, kon het Agentschap Wegen en Verkeer 
zijn taken in hoofdzaak uitvoeren op desktop toestellen. 
  
Dat deze twee principes worden gehanteerd in het agentschap, is duidelijk te merken aan de 
evolutie in het aantal aangekochte laptops: 

  
2003 4 
2004 8 
2005 44 
2006 265 
2007 85 
2008 90 

 
Deze laptops brengen een gemiddelde meerprijs van 600 euro per toestel met zich mee t.o.v. 
desktops. 
 
Dit resulteert in de volgende investeringsbedragen (ramingen, aangezien exacte cijfers niet tijdig 
te achterhalen zijn, doordat de laptops vervat zitten in werkaanvragen met meerdere kosten-
plaatsen). 

 
2006 vanaf 1/4/2006 131.400 euro 

2007 51.000 euro 
2008 54.000 euro 

 
I.v.m. werkingskosten kunnen de kosten voor het ter beschikking houden van de breedband-
verbindingen een verduidelijking opleveren: 
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2006 vanaf 1/4/2006 65.800 euro voor het ministerie MOW 

2007 43.330 euro 
2008 46.500 euro 

 
nv De Scheepvaart 
Aankopen en investeringen met het oog op “anders werken” en “telewerken” zijn begrepen in de 
bedragen vermeld onder vraag 1, maar zijn moeilijk als dusdanig aanwijsbaar. Deze bedragen 
kunnen op ongeveer 5 % worden geraamd. 
 
Waterwegen en Zeekanaal NV 
Het budget dat wordt besteed voor de aankopen en investeringen van informatica in het licht van 
het “anders werken” en “telewerken”, bedraagt ongeveer 30.000 euro per jaar. 
 

BIJLAGE 
 
Antwoord Vlaams minister Veerle Heeren 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/81/antw.081.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 83 
van 13 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Vlaamse Infolijn   -   Federaal initiatief 
 
De Vlaamse Infolijn “1700” is vrij goed bekend en levert goede diensten. De Vlaamse burgers, 
ondernemingen en andere informatiezoekers kunnen daar per telefoon en per e-mail terecht met hun 
diverse vragen over Vlaamse overheidsaangelegenheden in de brede zin van het woord. 
 
Tot voor kort werd verwacht dat de federale overheid geen apart initiatief zou nemen, maar 
integendeel in de back-office een verbinding zou maken met de Vlaamse en de Franstalige infolijnen. 
Dit zou de logica zelve zijn. Zo’n uniek loket is klantvriendelijk. De burger wordt bediend en krijgt 
antwoord, ongeacht welke overheid bevoegd is. Dergelijke oplossing zou ook passen in de 
Copernicaanse omwenteling die nu voorstaat: een dienende rol voor de federale overheid en een 
staatshervorming waarbij het zwaartepunt van de bevoegdheden bij de twee deelstaten ligt. 
 
Nu blijkt dat de federale overheid toch een eigen infolijn zal creëren. 
 
Wat gaat de minister-president ondernemen om te komen tot één unieke Vlaamse Infolijn 1700, 
waarbij de federale overheid zich aansluit? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 83 van 13 januari 2008 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Ik kan de Vlaamse volksvertegenwoordiger meedelen dat uit een contact met de federale overheid 
blijkt dat deze een overleg met de verschillende gewesten terzake voorbereidt. 
Dat betekent dat samenwerking met de gewesten een reële optie blijft in functie van dat overleg.  
De federale overheid deelt mij ook mee dat de gepubliceerde oproep enkel een "call for interest" was. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 84 
van 13 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
VRT-programmatie   -   Overleg met Forum der Joodse Organisaties 
 
Op basis van artikel 7 van de gecoördineerde mediadecreten hoeven we ons niet te mengen in de 
inhoud en programmatie van de VRT. Maar in de laatste twee maanden zijn er bij de VRT 
verschillende incidenten vastgesteld waarbij de gevoelens werden gekrenkt van de slachtoffers van de 
Holocaust.  
 
Het Forum der Joodse Organisaties heeft een onderhoud met de minister gevraagd teneinde dit dossier 
te bespreken. 
 
Heeft het onderhoud reeds plaatsgevonden? 
 
Zo ja, wat zijn de resultaten van dit onderhoud? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER- 
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE- 
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 84 van 13 januari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
Via mail dd. zondag 21 december 2008 heeft het Forum der Joodse Organisaties mij gevraagd om 
actie te ondernemen ten aanzien van de VRT en dat naar aanleiding van diverse programma’s waarin 
de gevoelens van de slachtoffers van de Holocaust gekrenkt werden en de historische feiten zelfs 
geminimaliseerd. 
Het Forum stelde mij meteen in kennis van het feit dat zij juridisch advies zouden inwinnen om te zien 
hoe verder gevolg zou worden gegeven aan deze reeks van incidenten. 
 
Gelet op de herhaalde contacten die mijn medewerkers en ikzelf de laatste maanden met vertegen-
woordigers van de Joodse Gemeenschap hebben gehad, ben ik op dat ogenblik niet ingegaan op de 
vraag om rond deze problematiek een afzonderlijke ontmoeting te organiseren. 
 
Met respect voor de autonomie van de VRT heb ik echter informele contacten gelegd en de gevoelig-
heden m.b.t. reeds uitgezonden en geplande programma’s ter sprake gebracht. Een en ander heeft op 
19 januari ook geleid tot een discussie op het niveau van de Raad van Bestuur van de VRT. Ik heb er 
ook op gewezen dat dergelijke, als provocaties aangevoelde uitspraken, zelfs in satirische program-
ma’s, moeilijk verzoenbaar zijn met de missie van een openbare omroep die moet bijdragen tot een 
democratische en verdraagzame samenleving. Ik heb in deze ook aangedrongen op een sterkere interne 
kwaliteitscontrole. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 85 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Klachtrecht   -   Integratie in Beter Bestuurlijk Beleid 
 
Uit het Jaarverslag 2007 van de Vlaamse Ombudsdienst is gebleken dat, ondanks aanbevelingen uit 
het verleden, de Vlaamse overheid nog steeds niet de nodige inspanningen heeft gedaan om het 
klachtrecht van de burger te optimaliseren in de nieuwe structuren naar aanleiding van de 
hervormingsoperatie Beter Bestuurlijk Beleid (BBB).  De Vlaamse overheid had immers de 
verplichting ervoor te zorgen dat de bepalingen en de geest van het Klachtendecreet volledig tot 
uitvoering worden gebracht. 
 
Ondanks het uitgesproken engagement van de Vlaamse Regering blijkt evenwel uit de 
klachtenrapportages bij het jaarverslag dat er zowel in de kerndiensten als in perifere diensten nog 
steeds vaak geen bereidheid bestaat om klachten te herkennen, te erkennen, te behandelen en over die 
klachtenbehandeling te rapporteren (Jaarverslag 2007, blz 269-270). 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister inmiddels genomen om het klachtrecht van de burger te 

optimaliseren in de nieuwe structuren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen ingevolge de 
hervormingsoperatie BBB ? 

 
Wat zijn hiervan de concrete resultaten ?  Kan de minister inmiddels bevestigen dat de nodige 
inspanningen zijn gedaan om de bepalingen van het Klachtendecreet volledig tot uitvoering te 
brengen ? Gebeurt de nodige controle ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal klachten dat er sinds 2007 in de diensten onder 

zijn/haar bevoegdheid in behandeling zijn en eveneens informatie geven betreffende de wijze van 
rapportering ? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 85, Van Mechelen nr. 74,  

Vandenbroucke nr. 141 , Anciaux nr. 86, Keulen nr. 72, Van Brempt nr. 127, Crevits nr. 294, 
Ceysens nr. 48 en Heeren nr. 137). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 85 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk antwoord. Het bevat de bijdragen van minister-president Kris Peeters en van 
minister Veerle Heeren. Voor de bijdragen van de andere ministers wordt een aanvullend antwoord 
gegeven.  
 
Antwoord Vlaams minister-president Peeters 
 

DAR 

Inzake de integratie van het klachtrecht in de BBB-structuren kan ik u voor wat betreft het 
beleidsdomein Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid het volgende meedelen: 
 
1. Voor het Departement DAR zijn, in uitvoering van de beslissing van de directieraad van 8 mei 

2006 volgende acties ondernomen om te voldoen aan de verplichtingen van het klachtendecreet: 
 een contactpersoon ombud (klachtencoördinator) werd aangewezen, alsook 3 klachten-

behandelaars; 
 een klachtenprocedure werd uitgewerkt, die via intranet aan de personeelsleden werd 

gecommuniceerd; 
 de inkomende klachten worden geregistreerd in een klachtenregister en worden jaarlijks 

gerapporteerd aan de Vlaamse Ombudsdienst. 
Voor de Studiedienst van de Vlaamse Regering is een klachtenbehandelaar aangesteld. 
Door de specifieke taakstelling van het agentschap Interne Audit van de Vlaamse Administratie 
(IAVA) heeft IAVA nagenoeg geen contacten met burgers. IAVA heeft geen kennis van eventuele 
initiatieven die werden genomen om het klachtrecht van de burger te optimaliseren. 
Het Ondersteunend Centrum GIS-Vlaanderen maakte vroeger deel uit van de Vlaamse 
Landmaatschappij maar werd ingevolge BBB omgevormd tot het Agentschap voor Geografische 
informatie Vlaanderen (AGIV). Door de verzelfstandiging was het AGIV verplicht om een 
eigen klachtenvoorziening op te zetten. Volgende acties worden ondernomen om tegemoet te 
komen aan de verplichtingen van het klachtendecreet: 

 uitwerking van een klachtenprocedure 
 opstellen van een klachtenformulier 
 bijhouden van inkomende klachten in een klachtenregister 
 aanstelling van een klachtencoördinator 
 communicatie naar het personeel toe 
 jaarlijkse rapportering aan de Vlaamse Ombudsman 

 
2. Voor het Departement DAR, voor wat betreft mijn bevoegdheden, zijn in 2007 14 klachten 

geregistreerd, waarvan 1 inzake openbaarheid van bestuur, 11 over het Contactpunt Vlaamse 
Infolijn en 2 bij de afdeling Communicatie. Voor 2008 zijn er 10 klachten geregistreerd: 8 voor 
het Contactpunt Vlaamse Infolijn en 2 voor de afdeling Kanselarij. 
De Studiedienst van de Vlaamse Regering en IAVA hebben sinds hun oprichting nog geen 
klacht van een burger ontvangen. 
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Voor 2007 registreerde het AGIV vier klachten; voor 2008 twee. 
Zowel het Departement DAR, de Studiedienst van de Vlaamse Regering, IAVA als AGIV 
rapporteren jaarlijks in toepassing van het klachtendecreet over de geregistreerde klachten aan de 
Vlaamse Ombudsdienst. 

 
Bestuurszaken 
 
1. Het managementcomité van het beleidsdomein Bestuurszaken heeft van bij de aanvang van BBB 

het initiatief genomen om de continuïteit te verzekeren van de bestaande Klachtendienst Algemene 
Zaken, die voordien voor het Departement Algemene Zaken en Financiën in het Ministerie van de 
Vlaamse Gemeenschap klachten heeft behandeld, en die dienst om te vormen in de Klachtendienst 
Bestuurszaken voor het beleidsdomein Bestuurszaken. De Klachtendienst Bestuurszaken behoort 
tot de Managementondersteunende diensten van het Departement Bestuurszaken en behandelt alle 
klachten over de werking en handelingen van het Vlaams Ministerie van Bestuurszaken. Het 
departement en de agentschappen die deel uitmaken van het Vlaams Ministerie van Bestuurszaken 
zijn ingelicht over het bestaan van deze klachtendienst en over zijn werkwijze. De klachtendienst 
wordt vermeld op het extranet van het beleidsdomein Bestuurszaken. De entiteiten worden ook 
verzocht om in hun contacten met de burger te verwijzen naar het recht om een klacht bij de 
klachtendienst in te dienen. Ook de Vlaamse ombudsdienst die ontvangen klachten doorstuurt naar 
de Klachtendienst Bestuurszaken voor een eerstelijnsklachtenbehandeling is geïnformeerd. De 
bepalingen van het decreet van 1 juni 2001 houdende toekenning van een klachtrecht ten aanzien 
van bestuursinstellingen zijn hiermee volledig uitgevoerd. 

 Controle op de uitvoering van het decreet is voor het beleidsdomein Bestuurszaken niet nodig 
geweest.  

 
2.  Het aantal door de Klachtendienst Bestuurszaken geregistreerde en behandelde klachten is voor 

het beleidsdomein Bestuurszaken beperkt. Voor 2007 werden er 5 klachten genoteerd; in 2008 
werden 11 klachten geteld. Hiervan hielden respectievelijk 1 en 6 klachten verband met entiteiten 
waarvoor ik bevoegd ben.  

 Jaarlijks vóór 10 februari brengt de Klachtendienst Bestuurszaken schriftelijk verslag uit over zijn 
klachtenbehandeling bij de Vlaamse ombudsdienst zoals dit door het klachtendecreet wordt voor-
geschreven. Hij maakt hiervoor gebruik van de door de Vlaamse ombudsdienst toegestuurde 
vragenlijst waarin niet alleen een aantal cijfergegevens worden geleverd, maar ook in ’t kort wordt 
gerapporteerd over de indeling van de klachten in inhoudelijke categorieën (aantallen gegronde/ 
deels gegronde/ongegronde klachten; opgeloste/deels opgeloste/onopgeloste klachten en het aantal 
gegronde of deels gegronde klachten per toegepaste ombudsnorm) en over het algemeen 
klachtenbeeld van het afgelopen kalenderjaar. 

 
Landbouw en Visserij 
 
1.  Binnen het beleidsdomein Landbouw en Visserij hebben de verschillende entiteiten elk een eigen 

klachtenvoorziening opgezet, met klachtenbehandelaars en klachtencoördinatoren. 
 
 De controle van de klachtenbehandeling wordt uitgevoerd door de Vlaamse Ombudsdienst.  
 Enerzijds wordt de klager wiens klacht ongegrond of onontvankelijk wordt bevonden conform art. 

11 van het klachtendecreet geïnformeerd dat tegen deze beslissing opnieuw een klacht kan worden 
ingediend bij de Vlaamse Ombudsdienst. In voorkomend geval zal de Vlaamse Ombudsdienst 
contact opnemen met de klachtenbehandelaar en wordt de klacht opnieuw door de Vlaamse 
Ombudsdienst behandeld 

 
 Anderzijds is er voorzien in een systematische periodieke controle door middel van een jaarlijkse 

verslaggeving aan de Ombudsman. Overeenkomstig artikel 12 wordt er jaarlijks vóór 10 februari 
een verslag opgemaakt en bezorgd aan de Vlaamse Ombudsman, over de ingediende klachten en 
de bevindingen van de behandeling van deze klachten. 
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2.  Sinds 2007 zijn er binnen het beleidsdomein Landbouw en Visserij 14 klachten ingediend en 

behandeld (ILVO: geen, VLAM: 1, Departement Landbouw en Visserij, 1, en Agentschap voor 
Landbouw en Visserij: 12).  

 
 Wat de wijze van rapportering betreft, kan naast de interne terugkoppeling en de terugkoppeling 

naar de indiener van de klacht conform het Klachtendecreet, verwezen worden naar de jaarlijkse 
verslaggeving, vermeld in artikel 12 van het klachtendecreet. Overeenkomstig artikel 12 wordt er 
jaarlijks vóór 10 februari een verslag opgemaakt en bezorgd aan de Vlaamse Ombudsman, over de 
ingediende klachten en de bevindingen van de behandeling van deze klachten. Het beleidsdomein 
rapporteert hierover tijdig aan de Vlaamse Ombudsman.  

 
Antwoord Vlaams minister Heeren 
 
1. In alle beheersovereenkomsten van het beleidsdomein WVG is de toepassing van het 

klachtenrecht van de burger opgenomen. Elk agentschap verbindt er zich toe het klachtenrecht van 
de burger te optimaliseren binnen zijn werking door middel van verschillende initiatieven. Deze 
beheersovereenkomsten zijn behandeld door de commissie van het Vlaams Parlement.  

 Elk jaar vormt deze beheersovereenkomst voorwerp van een evaluatie door de minister waarbij 
ook het klachtenmanagement van het betrokken agentschappen een element van de evaluatie is.  

 Alle agentschappen van het beleidsdomein WVG en ook het departement, waarmee geen 
beheersovereenkomst afgesloten is, en mijn kabinet hebben het voorziene schriftelijke verslag 
voor 2007 opgesteld en ingediend bij de Vlaamse Ombudsdienst. Op basis van de ontvangen 
verslagen voor alle bestuursinstellingen, stelt de Vlaamse Ombudsdienst zijn jaarverslag op.  

 Dit jaarverslag wordt ook telkens besproken op de Beleidsraad van het beleidsdomein Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin. Naar aanleiding van deze bespreking worden waar nodig en mogelijk, 
verbeterinitiatieven genomen. 

 
2. Voor vraag 2 kan verwezen worden naar het jaarverslag 2007 van de Vlaamse Ombudsdienst. Dit 

jaarverslag wordt door de Vlaamse Ombudsdienst steeds aan het Vlaams Parlement bezorgd.  
 Op p. 239 vindt u een overzicht van de eerstelijnsklachten in 2007 voor het hele beleidsdomein 

WVG. Het gaat in totaal om 1364 klachten waarvan 1154 ontvankelijk. De wijze van rapporteren 
blijkt uit het jaarverslag.  

 Ook voor 2008 zal via de voorziene procedure door de bestuursinstellingen gerapporteerd worden 
aan de Vlaamse Ombudsdienst. 
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Vraag nr. 86 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse zendingen, congressen en seminaries   -   Overzicht 
 
Ieder jaar voorziet de begroting een afzonderlijk budget voor buitenlandse zendingen en voor de 
deelname aan congressen en seminaries in binnen- en buitenland. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlandse zendingen van de minister en van 

zijn/haar kabinet? Graag een opsplitsing per begrotingsjaar sinds het begin van deze legislatuur.   
 

Kan de minister per zending meedelen hoeveel personen van het kabinet er telkens de minister 
hebben vergezeld? 

 
Welke buitenlandse zendingen zijn er nog gepland tot het einde van deze legislatuur ? 

 
Wat is de jaarlijkse kostprijs voor deze buitenlandse zendingen ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de deelname aan congressen en seminaries in het 

buitenland, graag eveneens opgesplitst per begrotingsjaar, met aanduiding van het thema van het 
congres of seminarie en met vermelding van het aantal personen van het kabinet dat hieraan heeft 
deelgenomen? 

 
Wat is hiervan de jaarlijkse kostprijs ? 

 
Aan welke congressen en seminaries zal de minister nog deelnemen tot het einde van de 
legislatuur ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 75, 

Vandenbroucke nr. 142, Anciaux nr. 87, Keulen nr. 73, Van Brempt nr. 128, Crevits nr. 295, 
Ceysens nr. 49 en Heeren nr. 138). 
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GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 86 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk antwoord. Het bevat de bijdragen van viceminister-president Dirk Van 
Mechelen en van de ministers Kathleen Van Brempt en Veerle Heeren. Voor de bijdrage van de 
andere ministers wordt een aanvullend antwoord gegeven. 
 
Antwoord Vlaamse viceminister-president Van Mechelen 
 
1. Tijdens deze legislatuur ben ik één maal op buitenlandse zending geweest naar de minister-

conferentie over Territoriale Cohesie en Stedelijk Beleid te Rotterdam. Voormelde bijeenkomst 
had plaats op 29 november 2004 en was onder leiding van het Nederlands EU-voorzitterschap.  

 Eén kabinetsmedewerker, de heer Dimitri Meessen, raadgever RO en gespecialiseerd in onder 
meer grensoverschrijdende en internationale projecten, heeft hier samen met mij aan deelge-
nomen. 

  
 Kostprijs : onbekend (ten laste van het Nederlands EU-voorzitterschap) 
 
 Er zijn geen buitenlandse zendingen meer gepland. 
   
2.  Zie hierboven. 
 Er zijn geen buitenlandse seminaries of congressen meer gepland. 
 
Antwoord Vlaams minister Heeren 
 
1. 2004 
 

11/11/2004 – 12/11/2004: Valencia – Third Regional Ministerial Meeting (op uitnodiging van het 
Regions for Health Network van de Wereldgezondheidsorganisatie). Minister Inge Vervotte werd 
vergezeld door haar kabinetschef en een ambtenaar van de administratie Gezondheidszorg van het 
departement Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur. 
 
Jaarlijkse kostprijs = 2.534,86 euro 
 
2005 
 
07/11/2005 – 13/11/2005: San Francisco – studiebezoek op uitnodiging van de organisatie KID’s 
Turn. Minister Inge Vervotte werd vergezeld door de adjunct-kabinetschef, de secretaris-generaal 
en een directeur van de administratie. De secretaris-generaal en de directeur keerden terug op 
15/11/2005. 
 
Jaarlijkse kostprijs = 12.283,10 euro 

 
2006 
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19/03/2006 – 20/03/2006: Parijs – bezoek ONED (Observatoire National de l’ enfance en 
danger).Minister Inge Vervotte werd vergezeld door drie leden van het kabinet en zes personen 
van Kind en Gezin. 
 
Jaarlijkse kostprijs = 4089,14 euro 
 
2007 
 
17/05/2007 – 19/05/2007: Friesland (Leeuwarden) – studiebezoek Ouderenzorg-sector en 
Residentiële zorg (Frieslandcomité). Eén kabinetslid nam deel aan deze zending. 
 
Jaarlijkse kostprijs = 326 euro  
 
2008 
 
3/06/2008: Rijsel – Persconferentie Gids van de grensoverschrijdende gezondheidszorg. Deze 
persconferentie werd bijgewoond door één kabinetslid en een ambtenaar van het Vlaams 
Agentschap Zorg en Gezondheid. 
 
Jaarlijkse kostprijs = 122,68 euro 
 
2009 
 
22/01/2009 – 29/01/2009: Kazachstan – diplomatieke missie m.b.t. de samenwerking tussen 
Kazachstan en België op het vlak van adoptie. Eén adjunct-kabinetschef en de adoptie-ambtenaar 
van Kind & Gezin namen deel aan deze zending.  
 
Geraamde jaarlijkse kostprijs = 3370 euro 
 

2. 2005 
 

12/10/2005 – 13/10/2005: Boekarest – Congres ‘Living with a stoma: the quality of life issue’. 
Minister Inge Vervotte en haar adjunct-kabinetschef namen deel aan dit congres.  
 
Jaarlijkse kostprijs = 2.712,72 euro 
 
2006 
 
21/10/2006 – 22/10/2006: Berlijn – WHO-conferentie TBC. Eén kabinetslid woonde deze 
conferentie bij. Kostprijs = 584,92 euro. 
 
15/11/2006 – 16/11/2006: Istanbul – WHO European Ministerial Conference on Counteracting 
Obesity. Minister Inge Vervotte werd vergezeld door haar adjunct-kabinetschef en een ambtenaar 
van het Vlaams Agentschap Zorg en Gezondheid. Kostprijs = 2201,40 euro. 
 
Jaarlijkse kostprijs = 2786,32 euro 
 
2008 
 
28/01/2008: Amsterdam – Congres Jeugdzorg in onderzoek. Drie kabinetsleden namen deel aan 
dit congres. Kostprijs = 300,00 euro 
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26/03/2008 – 30/03/2008: Padua – Eusarf International Conference (Assessing the “Evidence-
base” of Intervention for Vulnerable Children and Their Families). Drie kabinetsleden namen deel 
aan dit congres. Kostprijs = 4.046,88 euro 
 
20/10/2008 – 23/10/2008: Valencia – Congres ‘Juvenile justice systems in Europe’. Eén 
kabinetslid nam deel aan dit congres. Kostprijs = 868,05 euro 
 
Jaarlijkse kostprijs = 5.214,93 euro 

 
Antwoord Vlaams minister Van Brempt 
 

Periode Bestemming Doel Deelnemers Kostprijs 
2004     
 Nihil    
  Kostprijs voor 2004  0€ 
2005     
 Nihil    
  Kostprijs voor 2005  0€ 
2006     
19/05 – 
20/05/06 

Londen Werkbezoek mobiliteit en 
gastspreker bij “Policy 
Network’s Annual Spring 
Retreat “ 

Minister K. Van Brempt 
Milan 
Rutten,Adj.kabinetschef 

 

26/10 – 
27/1006 

Rome Deelname internationaal 
congres MVO –  Relatie 
tussen overheid en sociale 
economiesector. 

Minster K. Van Brempt 
Karin Van Mossevelde 
Kabinetschef 

 

  Kostprijs voor 2006  1.198,58€ 
2007     
09/07 – 
10/07/07 

Barcelona Infrastructuurprojecten voor 
openbaar vervoer via privaat 
publieke samenwerking. 
Overleg met Transports 
Metropolitans de Barcelona 
en Autoritat Transport Metro-
polità 

Minister K. Van Brempt 
Joost Swinnen, Raadgever 
Astrid Hulhoven, 
Medewerker 

 

  Kostprijs voor 2007  171,09€ 
2008     
10/03 – 
11/03/08 

Oslo Studie van maatregelen voor 
het vergemakkelijken van de 
combinatie arbeid en gezin, 
bevorderen van participatie 
van vrouwen aan beheers-
organen, implementatie en 
monitoring van een anti-
discriminatiebeleid. Werk-
lunch met staatssecretaris 
Kjell Erik Oie, kinderen en 
Gelijke Kansen. 
Werkbezoek aan Microsoft 
Norway. 
Bezoek aan het Verbond der 
Noorse Ondernemingen. 
Bezoek aan de Ombudsman 

Minister K. Van Brempt 
Liesbet Stevens, 
Raadgever  
Jan De Zutter, 
Medewerker 
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voor Gelijke Kansen en 
Antidiscriminatie. 

  Kostprijs voor 2008  1.690,18€ 
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Vraag nr. 87 
van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Armoedebestrijding   -   Financiële middelen 
 
Het Armoededecreet van 21 maart 2003 vormt de basis van het huidige Vlaamse armoedebeleid. Dit 
decreet wil onder meer door participatie van mensen die in armoede leven, armoede, 
bestaansonzekerheid en sociale uitsluiting voorkomen, verminderen en oplossen. Daartoe moeten 
mensen die in armoede leven, betrokken worden bij het beleid, en moeten hun organisaties structureel 
en financieel ondersteund worden. 
 
Armoede is niet van vandaag op morgen opgelost. De kern van een armoedebestrijdingsbeleid is dat er 
voldoende middelen aan besteed worden. Armoede heeft ook te maken met problemen op 
verschillende domeinen tegelijk. De memorie van toelichting bij het decreet van 21 maart 2003 
betreffende de armoedebestrijding stelt duidelijk dat er op alle beleidsdomeinen aandacht dient te gaan 
naar de preventie en bestrijding van armoede. Elke minister is dan ook voor zijn/haar beleidsdomeinen 
bevoegd voor het nemen van maatregelen in de strijd tegen armoede. 
 
Graag had ik vernomen hoeveel middelen de minister, voor elk van de beleidsdomeinen waarvoor 
hij/zij bevoegd is, besteedt aan het armoedebestrijdingsbeleid. Graag een overzicht per jaar vanaf  het 
begin van de legislatuur (zowel in absolute cijfers als in procenten). 
 
Beschikt de minister al over gegevens dienaangaande voor de periode voordien (vanaf 1999)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 76, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 88, Keulen nr. 74, Van Brempt nr. 129, Crevits nr. 297, 
Ceysens nr. 50 en Heeren nr. 139). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 87 van 14 januari 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Er zal een gecoördineerd antwoord verstrekt worden door Vlaams minister Heeren.  
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Vraag nr. 88 
van 14 januari 2009 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
VRT “Start to run”   -   Podcast 
 
Dankzij het succesvolle programma ‘Start to run’ van de VRT kon iedereen op tien weken tijd aan zijn 
of haar conditie werken en oefenen om 10 km te lopen. 
 
Eén van de meest in het oog springende en vernieuwende onderdelen van dit televisieprogramma was 
de "podcast", een audiobestand dat kon gedownload worden van de website. Startende sporters konden 
dit bestand op hun mp3-speler laden om zich zo te laten begeleiden tijdens hun loopsessies. 
 
Op 1 oktober besliste de VRT om de audiobestanden niet meer online aan te bieden. Op diverse 
internetfora zijn echter berichten terug te vinden van surfers die op zoek zijn naar de audiobestanden 
om – alsnog – aan hun conditie te werken. 
 
Ondanks de beperkte houdbaarheid van een televisieprogramma lijkt het Internet een uitstekend 
medium om het programma een tweede leven te geven. De diverse berichten op internetfora leren dat 
de vraag naar deze audiobestanden nog steeds zeer groot is. 
 
1. Welke zijn de redenen om de podcast’s niet langer aan te bieden via de website van de openbare 

omroep? 
 
2. Is de minister-president ervan overtuigd dat het aangemaakte materiaal voor het 

televisieprogramma nog voor veel mensen van nut kan zijn? 
 
3. Zal de minister-president een initiatief nemen om de audiobestanden opnieuw aan te bieden via de 

website van de openbare omroep? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 88 van 14 januari 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Krachtens artikel 7 van de gecoördineerde mediadecreten stelt de VRT autonoom zijn programma-
aanbod en uitzendschema vast. Ik kan de VRT niet verplichten om de podcast van “Start-to-Run” 
online aan te bieden. Ik wil dit ook niet, dit zou een ongeoorloofde inmenging zijn in het programma-
beleid van de autonome openbare omroep.  
 
De VRT meldt mij dat de podcast “Start-to-run” van de website van Eén werd verwijderd om twee 
redenen: 
 
1. een financiële reden: 

 
De podcast “Start-to-run” blijven aanbieden is relatief duur. Met name de muziekrechten kosten 
veel: de VRT moest immers een bepaald bedrag betalen per download. Dat is gebruikelijk bij 
muziekrechten voor podcasts. 

 
2. een beleidsmatige reden: 
 

Het programma Vlaanderen Sportland waaraan de podcast Start-to-run gekoppeld was, is al enige 
tijd afgelopen. 
 
De websites van de VRT bevatten informatie die aansluiten bij actuele programma’s. Van recente 
programma’s kan de mediagebruiker vaak trailers, fragmenten, links, achtergrondinformatie, 
enzovoort terugvinden. Van archiefprogramma’s voorzien de websites beknopte informatie. 
 
Aangezien Vlaanderen Sportland niet meer in het programmaschema opgenomen staat, wordt 
geen webpagina meer bijgehouden waarop het product Start-to-run staat. 

 
Ik ben ervan overtuigd dat de podcast van het programma “Start-to-Run” nog voor veel mensen van 
nut kan zijn. Ik betreur het dat de VRT dit niet meer online aanbiedt. Anderzijds stel ik vast dat 
volgens de beheersovereenkomst Eén verder moet investeren in mobiliserende programma’s waarin de 
mediagebruiker wordt aangezet tot sporten (art. 10, §2). Ik ga ervan uit dat de VRT hieraan werkt en 
dat kijkers en luisteraars via andere programma’s worden aangemoedigd om zelf aan sport te doen. 
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Vraag nr. 90 
van 16 januari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringssteun hoevetoerisme   -   Aanvragen 
 
Land- en tuinbouwbedrijven kunnen met Vlaamse en Europese steun hun bedrijfsactiviteiten 
diversifiëren naar hoevetoerisme. 
 
1. Hoeveel aanvragen tot investeringssteun voor hoevetoerisme waren er in 2007 en 2008? Kan dit 

opgesplitst per provincie? 
 
2. Hoeveel van die aanvragen waren ontvankelijk en kregen subsidies? Kan dit opgesplitst per 

provincie? 
 
3. Hoe groot waren de toegekende subsidies? Kan dit opgesplitst per provincie? 
 
4. Welke evolutie stelt men vast wat diversificatie naar hoevetoerisme betreft? Kan dit opgesplitst 

per provincie? 



-104-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 90 van 16 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het aantal aanvragen om steun voor investeringen in hoevetoerisme, zowel verblijfstoerisme als 

dagrecreatie, wordt per provincie weergegeven in onderstaande tabel. 
 

Jaar West-
Vlaanderen 

Oost-
Vlaanderen 

Antwerpen Limburg Vlaams-
Brabant 

Totaal 

2007 8 3 5 5 0 21 
2008 5 6 3 0 0 14 

 
2. Van de aanvragen om steun die ingediend werden in 2007 zijn er nog 10 in onderzoek. Van de 

aanvragen 2008 zijn er nog 13 in onderzoek. 
 Bij de huidige stand van afhandeling van de dossiers 2007 wordt voor 2 aanvragen (allebei West-

Vlaanderen) geen steun verleend. Het betreft een aanvraag waar het minimuminvesteringsbedrag 
van 15.000 euro niet bereikt wordt en een aanvraag waar de landbouwactiviteit ondergeschikt is 
aan de verbrede activiteit. Bij de huidige stand van afhandeling worden de andere 19 aanvragen 
positief beoordeeld. 

 Bij de huidige stand van afhandeling van de dossiers 2008 wordt voor één aanvraag (West-
Vlaanderen) geen steun verleend. Het betreft een aanvraag om steun voor investeringen die 
volgens de gangbare interpretatie niet kunnen gerangschikt worden onder de noemer “investe-
ringen in hoevetoerisme”. Er wordt alleen steun gegeven voor basisinfrastructuur. Bij de huidige 
stand van afhandeling worden de andere 13 aanvragen positief beoordeeld. Gelet op de stand van 
afhandeling zijn wijzigingen mogelijk. 

 
3. Vertrekkend bij het antwoord op vraag 2 is het duidelijk dat de eindafrekening inzake 

investeringssteun voor de betrokken periode 2007-2008 nog niet kan opgemaakt worden. Bij de 
huidige stand van afhandeling worden de geraamde steunbedragen (in 1.000 euro) weergegeven in 
onderstaande tabel. Het betreft steun voor het totaal aan aanvragen en niet louter voor de volledig 
afgehandelde. 

 
Jaar West-

Vlaanderen 
Oost-
Vlaanderen 

Antwerpen Limburg Vlaams-
Brabant 

Totaal 

2007 84,40 34,27 107,71 174,31 0 400,69 
2008 176,00 207,06 100,00 0 0 483,06 

 
4. Uit voorliggende cijfers blijkt dat diversificatie naar hoevetoerisme en dagrecreatie thans nog voor 

een beperkt aantal bedrijven een optie is. Sinds het invoeren van de verhoogde steun voor dit type 
van investering is het aantal aanvragen nooit zo laag geweest. Enerzijds wijst dit op een 
verzadiging maar anderzijds wordt vastgesteld dat de combinatie tussen een belangrijke 
landbouwactiviteit die vereist is om VLIF-steun te krijgen en een kwaliteitsvolle activiteit van 
hoevetoerisme die tegemoet komt aan de noden van de moderne recreant, steeds moeilijker wordt. 
Het betreft een algemene trend. 
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Vraag nr. 91 
van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Steunpunten   -   Stand van zaken 
 
De Vlaamse overheid kent en subsidieert diverse steunpunten. Dergelijke steunpunten nemen een 
belangrijke plaats in tussen de overheid en de betrokken sector en/of doelgroep.  
 
1. Hoeveel en welke steunpunten die aan de bevoegdheden van de minister gerelateerd zijn, bestaan 

er? Graag een overzicht per departement. 
 

 Hoeveel van deze steunpunten zijn er deze legislatuur opgericht? 
 
2. Wat is de concrete opdracht en het statuut van de diverse steunpunten en werd dit vastgelegd in 

een beheersovereenkomst? Indien het een vzw betreft, wie zetelt in de raad van beheer en in de 
algemene vergadering? 

 
3. Op welke wijze zijn de “stakeholders” betrokken bij de diverse steunpunten? 
 
4. Hoeveel personeelsleden werken er in elk van deze steunpunten? 
 
5. Wie bepaalt de aanwervingsvoorwaarden en –procedures voor de personeelsleden? 
 
6. Hoeveel middelen krijgen deze steunpunten jaarlijks? Graag een overzicht per steunpunt. 
 
7. Worden de steunpunten geëvalueerd? Zo ja, hoe en op welke tijdstippen? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 91, Van Mechelen nr. 81,  

Vandenbroucke nr. 144 , Anciaux nr. 92, Keulen nr. 78, Van Brempt nr. 134, Crevits nr. 311, 
Ceysens nr. 51 en Heeren nr. 141). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 91 van 16 januari 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Er zal een gecoördineerd antwoord verstrekt worden door Vlaams minister Ceysens. 
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Vraag nr. 92 
van 19 januari 2009 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Historische hoeves Kieldrecht   -   Sloop 
 
Als compensatie voor het verlies aan flora en fauna door de bouw van het Deurganckdok heeft de 
Vlaamse Regering zich ertoe verbonden een nieuw natuurgebied te creëren. Voor de aanleg van dit 
gebied wordt in de Kieldrechtse polders op dit moment overgegaan tot de sloop van een achttiende- en 
negentiende-eeuwse hoeve. Een belangrijke reden hiervoor is het feit dat de hoeves nog werkzaam 
waren als landbouwbedrijf: het waren bedrijfsgebouwen in een te voorziene natuurzone. 
 
De schuren waren tot voor kort nog in gebruik en zijn in goede staat. Wie er binnen komt, wordt 
verrast door de authentieke gebinten. Daarenboven zijn de schuren beeldbepalend in het omliggende 
landschap en hun afbraak zou een onherstelbaar litteken veroorzaken. 
 
In aanloop van de afbraak werd geen onderzoek uitgevoerd naar de waarde van het onroerend erfgoed. 
Het vakgebied betreurt dat het pas onlangs op de hoogte werd gesteld en verzoekt dringend om nader 
onderzoek. 
 
De twee historische hoeves in Kieldrecht zijn bedreigd met sloop. 
 
De hoeve Oud Arenberg nr. 73 werd op 13 januari overrompeld door drie combi’s met agenten. 
Ondanks het feit dat actievoerders de toestemming hadden van de bewoner werd de schuur en het erf 
(dat nog steeds bewoond is) manu militari ontruimd. Onder politiebescherming werd vervolgens een 
weg vrijgemaakt voor een bulldozer die de poorten van de zeventiende-eeuwse schuur ramde en een 
deel van de beplanking achteraan aan flarden reed. Als toetje werd het meubilair van de bewoner dat 
de bezetters van de schuur mochten gebruiken buiten opgesteld waarna het door de bulldozer werd 
platgereden. Zo werken blijkbaar de overheidsdiensten in ons land. Dergelijke beelden ziet men 
normaal enkel in oorlogsgebieden. Dat alles vond plaats terwijl er nog volop onderhandeld werd over 
de toekomst van de schuur. 
 
Waarom moet zo nodig tabula rasa gemaakt worden van die oude waardevolle gebouwen, die typisch 
zijn voor de eeuwenoude landbouwactiviteit in de Wase polders? De vraag rijst wie er baat bij heeft 
om de geschiedenis van deze plek geografisch, landschappelijk, landbouwkundig en qua menselijke 
activiteit volkomen uit te vlakken. 
 
1. Is het waar dat de diensten die zich bezig houden met erfgoed, niet op de hoogte zijn (waren) van 

de mogelijk op handen zijnde afbraak van deze twee waardevolle hoeves? 
 
2. Is de opdrachtgever voor deze sloopvergunning de Vlaamse overheid? Zo ja, wanneer werd die 

sloopvergunning afgeleverd en door wie? 
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3. Waarom wordt deze sloopvergunning niet herbekeken? Waarom wordt er niet creatief omgegaan 

met dit waardevol historisch erfgoed, zelfs al moet het gebied overgeheveld worden naar 
compensatiegebied voor natuur? 

 
4. Waarom kunnen de oude hoeves geen herbestemming krijgen, met museale functie, verblijf voor 

natuurbezoekers, ecotoerisme, hoevetoerisme, vogelspotters en dergelijke meer? 
 
5. Waarom wil men zo stringent aan uitvlakking van de landschappelijke geschiedenis doen? Welke 

drijfveren spelen hier? Is de historische betekenis van een waardevolle landschappelijke 
cultuuruiting selectief te benaderen? 

 
6. Welke mogelijke meerwaarde(n) kan een dergelijke sloop opleveren? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 92 van 19 januari 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Vooraleer een antwoord te geven op de door u gestelde vragen, lijkt het me nuttig om de twee 
sloopvergunningen waarover het vandaag gaat te kaderen binnen hun context: de natuurcompensaties 
voor het Deurganckdok. 
 
U weet dat zowat het gehele Linkerscheldeoevergebied is aangeduid als Europees vogelrichtlijn-
gebied, gelet op het unieke karakter van de er aanwezige overwinterende en broedende watervogels.  
 
Zoals u zich ongetwijfeld herinnert, voorzag artikel 2, 5° van het “decreet voor enkele bouwvergun-
ningen waarvoor dwingende redenen van groot algemeen belang gelden” van 14 december 2001 
(kortweg het Nooddecreet genoemd) dan ook in een aantal natuurcompensaties voor de aanleg van het 
Deurganckdok. 
 
Deze natuurcompensaties vereisen de realisatie van specifieke leefgebieden. In de betrokken gebieden 
worden onder meer natte weilanden, waterplassen en kreken aangelegd en dient het landbouwkarakter 
te wijken. Deze keuze is gemaakt vanuit het oogpunt van het behoud van de biodiversiteit. In dit kader 
is specifiek grondwaterafhankelijke natuur immers zeer schaars. 
  
De Vlaamse overheid is dus overgegaan tot de verwerving van de betrokken gebieden om er het 
natuurgebied “Zoetwaterkreek” en het tijdelijke natuurgebied “Putten West” te kunnen realiseren. De 
in deze gebieden gelegen gebouwen werden in der minne verworven. 
 
In 2005 werden deze twee gebieden opgenomen in het ruimtelijk uitvoeringsplan “Waaslandhaven 
Fase 1 & Omgeving”. 
  
Op 2 juni 2006 heb ik, als toenmalige minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur, 
een visienota "Gebouwen Linkerscheldeoevergebied" aan de Vlaamse Regering overgemaakt. Deze 
visienota werd opgesteld door een werkgroep waar zowel ambtenaren van de Departementen 
Openbare Werken, Leefmilieu als Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed bij betrokken waren.  
 
De nota geeft een beoordelingskader voor de bestemming en de eventuele afbraak van gebouwen die 
eigendom zijn van de verschillende agentschappen en departementen van de Vlaamse overheid in het 
Linkerscheldeoevergebied. Aan de visienota is een inventaris gehecht van alle gebouwen die op dat 
moment door de Vlaamse overheid verworven waren in het betrokken gebied.  
 
In toepassing van de principes van de visienota werden in het najaar van 2006 voor de twee in uw 
vraag vermelde hoeves door de eigenaar, de Vlaamse Landmaatschappij, sloopvergunningen aange-
vraagd. Het betreft enerzijds de volledige sloop van de hoeve gelegen Oud Arenberg 71 te Kieldrecht 
en anderzijds de sloop van de stallingen en bijgebouwen van de hoeve gelegen Oud Arenberg 73 te 
Kieldrecht (Hof ter Walle). 
 
Deze vergunningen werden door het Agentschap Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
Vlaanderen, afdeling Oost-Vlaanderen, verleend in juni 2007. Alle wettelijk voorziene inspraak-
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procedures werden daarbij gevolgd en er werd respectvol omgegaan met de mensen die in betrokken 
woongedeelten een tijdelijk bewoningsrecht hadden gekregen.  
 
Ik betwist dan ook formeel de voorstelling als zouden de afbraakwerken onzorgvuldig worden 
uitgevoerd en zonder respect voor het erfgoed. 
 
1. Er werd, in het kader van de procedure voor de sloopvergunning, voor beide hoeves een advies 

gevraagd aan de cel Onroerend Erfgoed van het Agentschap R-O Vlaanderen. De betrokken 
diensten waren dus op de hoogte. 

 
2. Beide hoeves zijn eigendom van de pregrondenbank Linkerscheldeoever en dus van de Vlaamse 

Landmaatschappij.  
De VLM heeft als eigenaar de sloopvergunningen aangevraagd bij het Agentschap R-O 
Vlaanderen, afdeling Oost-Vlaanderen.  
 
De sloopvergunningen werden verleend door het Agentschap R-O Vlaanderen op 8 juni 2007.  

 
3. Ik licht u voor beide sloopvergunningen toe welke elementen mee gespeeld hebben bij de uitein-

delijke beslissing tot afbraak. 
 
Oud Arenberg 71 
De hoeve met adres Oud Arenberg 71, is gelegen in het midden van een natuurgebied 
(Zoetwaterkreek, RUP 2005). De hoeve is opgenomen in de Inventaris van het Onroerend 
Erfgoed.  
 
Punt 3 van de visienota Gebouwen Linkerscheldeoever stelt dat in dergelijke gevallen : 
“Door de eigenaar kan, in overleg met de afdeling Natuur, overwogen worden om een gebouw 
gelegen binnen de genoemde natuurgebieden niet te slopen, indien aan elk van de volgende 
voorwaarden voldaan is: 

• Het gebouw is beschermd, komt voor in de Inventaris van het Bouwkundig Erfgoed of 
wordt door de afdeling Monumenten en Landschappen als zeer waardevol beschouwd 
omwille van zijn specifieke, streekeigen, culturele of bouwkundige aard;  

• De nieuwe tijdelijke bestemming en de eventueel daartoe uit te voeren werkzaamheden 
dienen in overeenstemming te zijn met de planologische bestemming van het gebied of 
met de ter zake geldende decretale uitzonderings- of afwijkingsbepalingen;. 

• Er mag verwacht worden dat er geen significante nadelige effecten op het betrokken 
natuurgebied zullen optreden.” 

 
Aangezien de gebouwen in het midden van het natuurgebied Zoetwaterkreek ligt, mogen er 
volgens het Agentschap voor Natuur en Bos significante nadelige effecten verwacht worden op 
het natuurgebied.  
 
Recente monitoringgegevens bevestigen dit. Er werden in 2008 door het Instituut voor Natuur en 
Bosonderzoek significant minder nesten van broedvogels geteld in de omgeving van de 
bewoonde gebouwen, dan in de rest van het natuurgebied.  
 
Dit ligt ook in de lijn van de resultaten van gelijkaardig onderzoek in het buitenland. Een studie 
van SOVON – Vogelonderzoek Nederland toont aan dat bewoning tot op 175 m een significante 
verstoring geeft van de natuurwaarden in weidevogelgebieden 1. 
 

                                                      
1 R. van ’t Veer e.a. - Gebiedsgerichte analyse historische datasets - LNV kenmerk TRCDKE/2007/1125 – 15 
december 2007. 
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De jaarlijkse rapporteringen van de Beheercommissie Natuur Linkerscheldeoever aan het 
Vlaamse Parlement en aan de Europese Commissie, tonen aan dat er nog steeds geen gunstige 
staat van instandhouding is van de beoogde habitatten en soorten in het Linkerscheldeoever-
gebied. 
 
Aangezien de hoofdfunctie van het natuurgebied Zoetwaterkreek “natuur” is, is het logisch dat er 
in de eerste plaats maximale inspanningen geleverd worden om de vooropgestelde natuurdoel-
stellingen te halen. 
 
Verder werd vastgesteld dat door de inrichting van het natuurgebied Zoetwaterkreek de grond-
watertafel in het gebied verhoogd is, wat leidt tot vochtproblemen in elk van de aldaar gelegen 
gebouwen. Het behoud van de gebouwen in het natuurgebied is dus op zich niet vanzelfsprekend. 
 
Een plaatsbezoek met de ambtenaren van de verschillende betrokken beleidsdomeinen leerde 
bovendien dat de bouwfysische toestand van de gebouwen, onder meer door vochtproblemen, 
dermate slecht is dat behoud een zeer diepgaande en dure restauratie noodzaakt. Dit alles nog 
onafgezien van het vinden van een nuttige nieuwe bestemming voor de gebouwen, die niet 
verstorend werkt voor het natuurgebied. 
 
Ten slotte werd vastgesteld dat de cultuurhistorische waarde, zoals beschreven in de Inventaris 
van het Onroerend Erfgoed, eerder beperkt is, en de hoeve uiteindelijk niet veel meer dan honderd 
jaar oud is.  
 
Omwille van al deze redenen werd een sloopvergunning aangevraagd en bekomen. 
 
Oud Arenberg 73 (Hof ter Walle) 
Het gebouw is gelegen midden in het tijdelijk natuurcompensatiegebied Putten West (RUP 2005).  
Het betreft een hoeve (woonhuis en bedrijfsgebouwen) op een omwald terrein. Het woonhuis 
(18de eeuw) wordt uitvoerig beschreven in de Inventaris van het Onroerend Erfgoed.  
 
De toekomst van het hoofdgebouw hangt in grote mate af van de uiteindelijke bestemming van 
het gebied in het afbakeningsGRUP voor de haven van Antwerpen. Teneinde geen voorafnames 
te doen op het GRUP, werd in 2006 beslist om het woonhuis minstens in stand te houden tot de 
definitieve vaststelling van het GRUP. Er werd een sloopvergunning aangevraagd en verkregen 
voor de schuur en de stallingen. 
 
De op het plaatsbezoek aanwezige architect van het Agentschap voor Facilitair Management 
stelde vast dat de muren overal aangetast zijn door opstijgend vocht. De in het verleden op de 
buitengevel van de hoeve aangebrachte cementbepleistering maakt bovendien dat het vocht naar 
binnen migreert, wat zorgt voor zeer ongezonde leefomstandigheden. In het hoofdgebouw werd 
dit vele jaren geleden door de toenmalige bewoners “opgelost” door in de leefruimten valse 
wanden en een vals plafond te plaatsen. 
 
Net als in het gebied Zoetwaterkreek zorgt de verhoging van de grondwatertafel voor een verdere 
aantasting van de gebouwen door vocht. 
 
Een eventueel behoud en herbestemming van het hoofdgebouw zal dus sowieso belangrijke 
renovatiekosten met zich brengen. Dit alles nog onafgezien van de problematiek van het vinden 
van een nieuwe, nuttige bestemming voor het gebouw, die in overeenstemming is met de 
doelstellingen van het gebied. 
 

4. Voor elk van de door u voorgestelde mogelijke nieuwe bestemmingen van het hoofdgebouw van 
Hof ter Walle dient in de eerste plaats afgewogen te worden in hoeverre zij geen verstoring 
zouden kunnen betekenen voor de aanwezige natuurwaarden in het gebied. 
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Omwille van de hierboven reeds aangehaald bouwfysische staat van de gebouwen, vergen 
dergelijke nieuwe bestemmingen bovendien belangrijke investeringen die enkel deel kunnen 
uitmaken van een ruimere visie, voor het gehele Linkerscheldeoevergebied. Het is voorbarig om 
vóór de definitieve vaststelling van het GRUP terzake reeds keuzes te maken.  
 
Het spreekt dus voor zich dat er, in afwachting van de uiteindelijke bestemming van dit gebied en 
het gehele Linkerscheldeoevergebied in het afbakeningsGRUP, er momenteel geen investeringen 
voorzien worden aangaande het hoofdgebouw van Hof ter Walle, maar enkel instandhoudings-
maatregelen.  
 

5. Bij de opmaak van het strategisch plan voor de haven van Antwerpen wordt een geïntegreerd 
streefbeeld voor de beide Scheldeoevers opgesteld waarin de gewenste economische, ruimtelijke 
en milieuontwikkelingen op elkaar zijn afgestemd.  
 
Het behalen van een gunstige staat van instandhouding voor de speciale beschermingszones 
(Vogel- en Habitatrichtlijngebieden) in en om de haven van Antwerpen is dus een noodzakelijk 
uitgangspunt in dit strategisch planningsproces. 
  
Om deze natuurdoelstellingen te behalen is gekozen om de natuur te concentreren binnen aaneen-
gesloten hoogwaardige natuurkernen. Zo ontstaan schaaleffecten en worden allerlei verstorende 
invloeden kleiner. Bovendien is op deze wijze een relatief kleinere oppervlakte nodig om de 
vooropgestelde natuurwaarden te bereiken. Dit zuinig ruimtegebruik betekent echter ook dat de 
natuurkerngebieden maximaal dienen te renderen in functie van het behalen van een gunstige 
staat van instandhouding. 
 
Met andere woorden: hoe meer verstorende elementen er zich bevinden binnen deze natuurkern-
gebieden, hoe groter hun oppervlakte zal moeten zijn om de opgelegde natuurdoelstellingen te 
behalen. En u weet allemaal dat de aanleg van grotere natuurgebieden enkel kan gerealiseerd 
worden ten koste van de ter plaatse reeds zwaar getroffen landbouwsector. 
 
Het eventuele behoud van hoeves in deze natuurkerngebieden wordt dan ook in een ruimere 
context van maatschappelijke belangen (economie, landbouw, natuurdoelstellingen, 
leefbaarheid,…) afgewogen.  
 

6. Zie mijn antwoord op vraag 4. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 94 
van 20 januari 2009 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Historische hoeves Kieldrecht   -   Sloop 
 
Er kunnen vraagtekens worden geplaatst bij het nut of de noodzaak om de historische hoeves in 
Kieldrecht te slopen. 
 
Eerst en vooral bij het moment van de sloop. Moet de Vlaamse Regering zich vandaag werkelijk 
bezighouden met de gedeeltelijke afbraak van twee oude hoeves? Naar verluidt moeten “deze 
boerderijen in Kieldrecht gesloopt worden omdat ze aan de rand liggen van een tijdelijk 
natuurcompensatiegebied. Dat werd aangelegd om de door havenuitbreiding vernietigde 
natuurwaarden in het nabijgelegen polderdorp Doel te compenseren.”  Dit gaat formeel over een 
natuurcompensatie voor het Deurganckdok, ook al is de link met de toekomst van het dorp Doel heel 
duidelijk. Zo komt dit onmiskenbaar over als een voorafname op de beslissing omtrent de komst van 
een tweede opengetijdedok, met name het Saeftinghedok. 
 
De fundamentele vraag ter zake houdt natuurlijk verband met Doel. Het lijkt onredelijk dat de 
Vlaamse Regering gewoon verder doet in Doel en de gelieerde dossiers, terwijl op dit moment de 
komst van het Saeftinghedok toch allesbehalve zeker genoemd kan worden. Tot daarin een duidelijke 
beslissing genomen wordt, lijkt het tijd voor een andere politiek en aanpak waarbij de resterende 
inwoners en alle mensen die bij het dossier betrokken zijn minstens even rust gegund wordt. Kwestie 
van een menselijke aanpak en geen onherstelbare schade aan te richten die nadien eventueel nutteloos 
zou blijken. Opdat er nog echt een keuze zou voorliggen, moet nu zeer terughoudend te werk worden 
gegaan. 
 
Bovendien worden er tegenstrijdige signalen gegeven door het kabinet van de minister-president. 
Vorige week was er in de media enerzijds sprake van beloftes om rond de tafel te gaan zitten, maar 
anderzijds werd vanuit het kabinet ook groen licht gegeven om verder te slopen. Zo creëert men 
natuurlijk geen vertrouwen.  
 
1. Kan de minister-president meedelen in welk kader de afbraak van deze historische boerderijen in 

Kieldrecht past? Over welke zogenaamde “tijdelijke natuurcompensatie” gaat dit ? 
 
2. Vanwaar de noodzaak van en de spoed bij de sloop van delen van deze boerderijen? 
 
3. Welk belang wordt er gehecht aan de erfgoedwaarde van de twee boerderijen? Ik verwijs hierbij 

naar het overleg dat de minister-president op 20 januari had onder meer met erfgoedactoren.  
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Is de gedeeltelijke afbraak van de twee boerderijen in die zin een noodzaak? Met andere woorden: 
kunnen deze historische boerderijen geen functie of waarde behouden, zelfs binnen een 
natuurcompensatiezone? 

 
4. Wat was het resultaat van het overleg op 20 januari 2009? Welke stappen onderneemt de minister-

president in opvolging van dit overleg en wat is daarvan de timing? 
 
5. Gaat de minister-president er niet van uit dat de afbraak van deze boerderijen onlosmakelijk 

verbonden is met de toekomstperspectieven voor de leefbaarheid van de omgeving?  
 
6. Waarom koppelt deze Vlaamse Regering haar acties in Doel en Kieldrecht niet aan de effectieve 

beslissing over de komst van het Saeftinghedok? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 94 van 20 januari 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Vooraleer een antwoord te geven op de door u gestelde vragen, lijkt het me nuttig om de twee 
sloopvergunningen waarover het vandaag gaat te kaderen binnen hun context: de natuurcompensaties 
voor het Deurganckdok. 
 
U weet dat zowat het gehele Linkerscheldeoevergebied is aangeduid als Europees vogelrichtlijn-
gebied, gelet op het unieke karakter van de er aanwezige overwinterende en broedende watervogels.  
 
Zoals u zich ongetwijfeld herinnert, voorzag artikel 2, 5° van het “decreet voor enkele bouwvergun-
ningen waarvoor dwingende redenen van groot algemeen belang gelden” van 14 december 2001 
(kortweg het Nooddecreet genoemd) dan ook in een aantal natuurcompensaties voor de aanleg van het 
Deurganckdok. 
 
Deze natuurcompensaties vereisen de realisatie van specifieke leefgebieden. In de betrokken gebieden 
worden onder meer natte weilanden, waterplassen en kreken aangelegd en dient het landbouwkarakter 
te wijken. Deze keuze is gemaakt vanuit het oogpunt van het behoud van de biodiversiteit. In dit kader 
is specifiek grondwaterafhankelijke natuur immers zeer schaars. 
  
De Vlaamse overheid is dus overgegaan tot de verwerving van de betrokken gebieden om er het 
natuurgebied “Zoetwaterkreek” en het tijdelijke natuurgebied “Putten West” te kunnen realiseren. De 
in deze gebieden gelegen gebouwen werden in der minne verworven. 
 
In 2005 werden deze twee gebieden opgenomen in het ruimtelijk uitvoeringsplan “Waaslandhaven 
Fase 1 & Omgeving”. 
  
Op 2 juni 2006 heb ik, als toenmalige minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur, 
een visienota "Gebouwen Linkerscheldeoevergebied" aan de Vlaamse Regering overgemaakt. Deze 
visienota werd opgesteld door een werkgroep waar zowel ambtenaren van de Departementen 
Openbare Werken, Leefmilieu als Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed bij betrokken waren.  
 
De nota geeft een beoordelingskader voor de bestemming en de eventuele afbraak van gebouwen die 
eigendom zijn van de verschillende agentschappen en departementen van de Vlaamse overheid in het 
Linkerscheldeoevergebied. Aan de visienota is een inventaris gehecht van alle gebouwen die op dat 
moment door de Vlaamse overheid verworven waren in het betrokken gebied.  
 
In toepassing van de principes van de visienota werden in het najaar van 2006 voor de twee in uw 
vraag vermelde hoeves door de eigenaar, de Vlaamse Landmaatschappij, sloopvergunningen aange-
vraagd. Het betreft enerzijds de volledige sloop van de hoeve gelegen Oud Arenberg 71 te Kieldrecht 
en anderzijds de sloop van de stallingen en bijgebouwen van de hoeve gelegen Oud Arenberg 73 te 
Kieldrecht (Hof ter Walle). 
Deze vergunningen werden door het Agentschap Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
Vlaanderen, afdeling Oost-Vlaanderen, verleend in juni 2007.  
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Alle wettelijk voorziene inspraakprocedures werden daarbij gevolgd en er werd respectvol omgegaan 
met de mensen die in betrokken woongedeelten een tijdelijk bewoningsrecht hadden gekregen.  
 
Ik betwist dan ook formeel de voorstelling als zouden de afbraakwerken onzorgvuldig worden uitge-
voerd en zonder respect voor het erfgoed. 
 
1. Ik licht u voor beide sloopvergunningen toe welke elementen mee gespeeld hebben bij de uitein-

delijke beslissing tot afbraak. 
 
Oud Arenberg 71 
De hoeve met adres Oud Arenberg 71, is gelegen in het midden van een natuurgebied (Zoetwater-
kreek, RUP 2005). De hoeve is opgenomen in de Inventaris van het Onroerend Erfgoed.  
 
Punt 3 van de visienota Gebouwen Linkerscheldeoever stelt dat in dergelijke gevallen : 
“Door de eigenaar kan, in overleg met de afdeling Natuur, overwogen worden om een gebouw 
gelegen binnen de genoemde natuurgebieden niet te slopen, indien aan elk van de volgende 
voorwaarden voldaan is: 

• Het gebouw is beschermd, komt voor in de Inventaris van het Bouwkundig Erfgoed of 
wordt door de afdeling Monumenten en Landschappen als zeer waardevol beschouwd 
omwille van zijn specifieke, streekeigen, culturele of bouwkundige aard;  

• De nieuwe tijdelijke bestemming en de eventueel daartoe uit te voeren werkzaamheden 
dienen in overeenstemming te zijn met de planologische bestemming van het gebied of 
met de ter zake geldende decretale uitzonderings- of afwijkingsbepalingen;. 

• Er mag verwacht worden dat er geen significante nadelige effecten op het betrokken 
natuurgebied zullen optreden.” 

 
Aangezien de gebouwen in het midden van het natuurgebied Zoetwaterkreek ligt, mogen er 
volgens het Agentschap voor Natuur en Bos significante nadelige effecten verwacht worden op 
het natuurgebied.  
 
Recente monitoringgegevens bevestigen dit. Er werden in 2008 door het Instituut voor Natuur en 
Bosonderzoek significant minder nesten van broedvogels geteld in de omgeving van de 
bewoonde gebouwen, dan in de rest van het natuurgebied.  
 
Dit ligt ook in de lijn van de resultaten van gelijkaardig onderzoek in het buitenland. Een studie 
van SOVON – Vogelonderzoek Nederland toont aan dat bewoning tot op 175 m een significante 
verstoring geeft van de natuurwaarden in weidevogelgebieden 2. 
 
De jaarlijkse rapporteringen van de Beheercommissie Natuur Linkerscheldeoever aan het 
Vlaamse Parlement en aan de Europese Commissie, tonen aan dat er nog steeds geen gunstige 
staat van instandhouding is van de beoogde habitatten en soorten in het Linkerscheldeoever-
gebied. 
 
Aangezien de hoofdfunctie van het natuurgebied Zoetwaterkreek “natuur” is, is het logisch dat er 
in de eerste plaats maximale inspanningen geleverd worden om de vooropgestelde natuurdoel-
stellingen te halen. 
 
Verder werd vastgesteld dat door de inrichting van het natuurgebied Zoetwaterkreek de 
grondwatertafel in het gebied verhoogd is, wat leidt tot vochtproblemen in elk van de aldaar 
gelegen gebouwen. Het behoud van de gebouwen in het natuurgebied is dus op zich niet 
vanzelfsprekend. 

                                                      
2 R. van ’t Veer e.a. - Gebiedsgerichte analyse historische datasets - LNV kenmerk TRCDKE/2007/1125 – 15 
december 2007. 
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Een plaatsbezoek met de ambtenaren van de verschillende betrokken beleidsdomeinen leerde 
bovendien dat de bouwfysische toestand van de gebouwen, onder meer door vochtproblemen, 
dermate slecht is dat behoud een zeer diepgaande en dure restauratienoodzaakt. Dit alles nog 
onafgezien van het vinden van een nuttige nieuwe bestemming voor de gebouwen, die niet 
verstorend werkt voor het natuurgebied. 
 
Ten slotte werd vastgesteld dat de cultuurhistorische waarde, zoals beschreven in de Inventaris 
van het Onroerend Erfgoed, eerder beperkt is, en de hoeve uiteindelijk niet veel meer dan honderd 
jaar oud is.  
 
Omwille van al deze redenen werd een sloopvergunning aangevraagd en bekomen. 
 
Oud Arenberg 73 (Hof ter Walle) 
Het gebouw is gelegen midden in het tijdelijk natuurcompensatiegebied Putten West (RUP 2005).  
Het betreft een hoeve (woonhuis en bedrijfsgebouwen) op een omwald terrein. Het woonhuis 
(18de eeuw) wordt uitvoerig beschreven in de Inventaris van het Onroerend Erfgoed.  
 
De toekomst van het hoofdgebouw hangt in grote mate af van de uiteindelijke bestemming van 
het gebied in het afbakeningsGRUP voor de haven van Antwerpen. Teneinde geen voorafnames 
te doen op het GRUP, werd in 2006 beslist om het woonhuis minstens in stand te houden tot de 
definitieve vaststelling van het GRUP. Er werd een sloopvergunning aangevraagd en verkregen 
voor de schuur en de stallingen. 
 
De op het plaatsbezoek aanwezige architect van het Agentschap voor Facilitair Management 
stelde vast dat de muren overal aangetast zijn door opstijgend vocht. De in het verleden op de 
buitengevel van de hoeve aangebrachte cementbepleistering maakt bovendien dat het vocht naar 
binnen migreert, wat zorgt voor zeer ongezonde leefomstandigheden. In het hoofdgebouw werd 
dit vele jaren geleden door de toenmalige bewoners “opgelost” door in de leefruimten valse 
wanden en een vals plafond te plaatsen. 
 
Net als in het gebied Zoetwaterkreek zorgt de verhoging van de grondwatertafel voor een verdere 
aantasting van de gebouwen door vocht. 
 
Een eventueel behoud en herbestemming van het hoofdgebouw zal dus sowieso belangrijke 
renovatiekosten met zich brengen. Dit alles nog onafgezien van de problematiek van het vinden 
van een nieuwe, nuttige bestemming voor het gebouw, die in overeenstemming is met de 
doelstellingen van het gebied. 

 
2. Ik heb onder punt 1 reeds toegelicht wat de elementen zijn die geleid hebben tot de beslissing tot 

afbraak van deze hoeves.  
 
3. Voor elke mogelijke nieuwe bestemming van het hoofdgebouw van Hof ter Walle dient in de 

eerste plaats afgewogen te worden in hoeverre deze geen verstoring zou kunnen betekenen voor 
de aanwezige natuurwaarden in het gebied. 

 
Omwille van de hierboven reeds aangehaalde bouwfysische staat van de gebouwen, vergt iedere 
nieuwe bestemming bovendien belangrijke investeringen die enkel deel kunnen uitmaken van een 
ruimere visie, voor het gehele Linkerscheldeoevergebied. Het is voorbarig om vóór de definitieve 
vaststelling van het GRUP terzake reeds keuzes te maken.  
 
Het spreekt dus voor zich dat er, in afwachting van de uiteindelijke bestemming van dit gebied en 
het gehele Linkerscheldeoevergebied in het afbakeningsGRUP, er momenteel geen investeringen 
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voorzien worden aangaande het hoofdgebouw van Hof ter Walle, maar enkel instandhoudings-
maatregelen.  
 

4. Aangaande het overleg van 20 januari 2009 kan ik u mededelen dat werd beslist om, voorafgaand 
aan de verdere uitvoering van de sloopvergunningen, over te gaan tot een spoedonderzoek en 
inventarisatie van de bouwkundige waarde van beide hoeves. 

 
Teneinde de onderzoekers toe te laten ongestoord hun studiewerk uit te voeren, worden de 
sloopwerken tijdelijk opgeschort.  
 
In een breder kader wordt, gegeven de geplande ruimtelijke veranderingsprocessen in het Linker-
scheldeoevergebied, de vraag gesteld om een meer diepgaande analyse te maken van de intrin-
sieke waarde en het al dan niet uniek zijn van het nog aanwezige historische landbouwerfgoed in 
het gebied. Er zal terzake, in overleg met het Vlaams Instituut voor het Onroerend Erfgoed, een 
voorstel van studie uitgewerkt worden.  

 
5. Bij de opmaak van het strategisch plan voor de haven van Antwerpen wordt een geïntegreerd 

streefbeeld voor de beide Scheldeoevers opgesteld waarin de gewenste economische, ruimtelijke 
en milieuontwikkelingen op elkaar zijn afgestemd.  
 
Het behalen van een gunstige staat van instandhouding voor de speciale beschermingszones 
(Vogel- en Habitatrichtlijngebieden) in en om de haven van Antwerpen is dus een noodzakelijk 
uitgangspunt in dit strategisch planningsproces. 
  
Om deze natuurdoelstellingen te behalen is gekozen om de natuur te concentreren binnen aaneen-
gesloten hoogwaardige natuurkernen. Zo ontstaan schaaleffecten en worden allerlei verstorende 
invloeden kleiner. Bovendien is op deze wijze een relatief kleinere oppervlakte nodig om de 
vooropgestelde natuurwaarden te bereiken. Dit zuinig ruimtegebruik betekent echter ook dat de 
natuurkerngebieden maximaal dienen te renderen in functie van het behalen van een gunstige 
staat van instandhouding. 
 
Met andere woorden : hoe meer verstorende elementen er zich bevinden binnen deze natuurkern-
gebieden, hoe groter hun oppervlakte zal moeten zijn om de opgelegde natuurdoelstellingen te 
behalen. En u weet allemaal dat de aanleg van grotere natuurgebieden enkel kan gerealiseerd 
worden ten koste van de ter plaatse reeds zwaar getroffen landbouwsector. 
 
Het eventuele behoud van hoeves in deze natuurkerngebieden wordt dan ook in een ruimere 
context van maatschappelijke belangen (economie, landbouw, natuurdoelstellingen, leefbaar-
heid…) afgewogen. 
 

6. De natuurgebieden waarin de hoeves gelegen zijn, zijn natuurcompensaties voor de aanleg van 
het Deurganckdok. In tegenstelling tot wat u suggereert, is er dus geen link met de problematiek 
van de woonkern van Doel of met de eventuele realisatie van een tweede containergetijdendok in 
het Linkerscheldeoevergebied. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 96 
van 27 januari 2009 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Vlaamse jeugdherberg Brussel   -   Uitbreiding 
 
Vandaag telt Brussel in totaal vijf jeugdherbergen. Vier jeugdherbergen zijn afhankelijk van de Franse 
Gemeenschap en één van de Vlaamse Gemeenschap. Uit een artikel in “La Tribune de Bruxelles” van 
8 oktober 2008 blijkt dat er plannen zijn voor de bouw van een nieuwe “Franstalige” jeugdherberg in 
Brussel. Deze nieuwe jeugdherberg zou worden gefinancierd met middelen uit het Belirisfonds. Beliris 
is een samenwerking tussen de Federale Staat en het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 
 
Brussel kampt sinds enkele jaren met een permanent tekort aan capaciteit inzake toeristische 
jeugdverblijven. De “Vlaamse” jeugdherberg “Breughel” is vrijwel altijd volzet en heeft dringend 
nood aan uitbreiding. 
 
Deze uitbreiding werd reeds voorzien door toenmalig Vlaams minister van Toerisme Geert Bourgeois 
en zou worden gerealiseerd via de PPS jeugdverblijven. Een vernieuwbouw van een aangrenzend pand 
moet zorgen voor 52 extra bedden. De totale capaciteit komt hierdoor op 187 bedden. 
 
De uitbreiding van de jeugdherberg van de Vlaamse Gemeenschap gebeurt dus met middelen van 
Toerisme Vlaanderen, dit in tegenstelling tot de bouw van de vijfde jeugdherberg van de Franse 
Gemeenschap. Opnieuw blijkt het belang van het slagen van het PPS-project “jeugdverblijven” voor 
het jeugdtoerisme in het algemeen en voor Brussel in het bijzonder. 
 
1. Kan de minister meedelen of er ondertussen vorderingen zijn gemaakt in het PPS-dossier 

“jeugdverblijven”? 
 
2. Kan de minister een stand van zaken geven inzake het dossier van de uitbreiding van jeugdherberg 

“Breughel” in Brussel? Werd er een timing vooropgesteld? 
 
3. Kan de Vlaamse Gemeenschap eveneens een beroep doen op middelen van het Belirisfonds? Kan 

de minister dit toelichten? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 96 van 27 februari 2009 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Na het niet indienen van kandidaturen voor de oprichting van een vennootschap ter realisatie van 9 

jeugdverblijven in Vlaanderen is er onderzoek gedaan naar de economische haalbaarheid van de 
projecten. Er wordt prioriteit gegeven aan jeugdverblijven binnen het eigen patrimonium van 
Toerisme Vlaanderen en de gemeentelijke eigendommen die zowel op het technisch vlak als 
financieel vlak klaar zijn. Voor de projecten van het eigen patrimonium van Toerisme Vlaanderen 
wordt versneld werk gemaakt van de aankoop van de gronden. Gezien de huidige onstabiele 
financiële situatie zal de markt opnieuw worden verkend zodat de slaagkansen van het project 
kunnen worden gemaximaliseerd. 

 
2. In functie van het project te Brussel maakt Toerisme Vlaanderen werk van de aankoop van de 

projectgronden. Aangezien het project te Brussel zowel op technisch vlak als financieel vlak 
haalbaar is, kan het project worden opgestart van zodra de projectgronden zijn verworven. 

 
3. De besteding van het Belirisfonds wordt beslist in overleg tussen vertegenwoordigers van de 

federale regering en van het Brussels Hoofdstedelijk gewest. Toerisme Vlaanderen onderzoekt 
momenteel de mogelijkheden om eventueel een dossier in te dienen en gebruik te maken van het 
Belirisfonds voor de realisatie van de uitbreiding van de Vlaamse jeugdherberg in Brussel. 
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DIRK VAN MECHELEN, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 58 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. fiscale aftrek voor monumenten, landschappen, stads- en dorpsgezichten, 
2. belastingen, 
3. ruimtelijke ordening, 
4. fiscaal pact. 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 58 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Bevoegdheid financiën en begroting 
 
Het belangrijkste “project dat met overheidssteun” gerealiseerd is, heeft betrekking op de overname 
van de gemeenteleningen ten belope van maximaal 100 euro per inwoner. De bedoelde overname 
maakt deel uit van het lokaal fiscaal pact met de lokale besturen. Alle gemeenten behorende tot het 
Vlaamse Gewest hebben van deze maatregel gebruik gemaakt. In bijlage I is het overzicht gegeven 
met betrekking tot de gemeenten van de provincie Vlaams-Brabant. 
 
Om de volledigheid van dit antwoord te bewaren, dient ook te worden vermeld dat het lokaal fiscaal 
pact met de lokale besturen vanaf 2009 in een compensatie voor de gemeenten en provincies voorziet 
voor de gederfde inkomsten ingevolge de volledige vrijstelling van de onroerende voorheffing voor 
het kadastraal inkomen van nieuw materieel en outillage, en ingevolge de vermindering van de 
onroerende voorheffing voor energiezuinige woningen en gebouwen. Bovendien worden in 2008, 
2009 en 2010 bijkomende middelen toegekend aan de gemeenten ter compensatie van de afschaffing 
van de Eliataks. In het antwoord van mijn collega, Vlaamse minister bevoegd voor het binnenlands 
bestuur, zal op deze laatste compensatie verder ingegaan worden. 
 
Bevoegdheid onroerend erfgoed 
 
Met betrekking tot de fiscale aftrek voor beschermde monumenten, stads- en dorpsgezichten en 
landschappen wil ik er graag op wijzen dat het hier een federale maatregel betreft, waarvoor de 
Vlaamse overheid als het ware een aantal zaken faciliteert.  
Artikel 104, 8° van het Wetboek van de Inkomstenbelastingen 1992 voorziet in de mogelijkheid om 
het niet door subsidie gedekte deel van de uitgaven (voor onderhoud, beheer en restauratie) aan niet-
verhuurde beschermde monumenten af te trekken van het totale netto-inkomen in de 
personenbelasting. De helft van het bestede bedrag (met een maximum van 25.000 euro, te indexeren 
en BTW inbegrepen) kan worden afgetrokken.  
Bij de aanvraag voor aftrek moeten een aantal documenten worden gevoegd, waaronder een kopie van 
het desbetreffende beschermingsbesluit en een document waarin staat op welke manier aan de 
publieke toegankelijkheid (een andere voorwaarde om in aanmerking te komen) is voldaan. Op vraag 
van de eigenaar levert het agentschap R-O die attesten af. Het agentschap R-O beschikt, gezien het 
hier om een federale maatregel gaat, niet over informatie of de eigenaars die een attest hebben 
aangevraagd en gekregen dat attest ook daadwerkelijk bij hun belastingsaangifte voegen, noch hebben 
zij er begrijpelijkerwijze zicht op welke bedragen ook daadwerkelijk kunnen worden afgetrokken. De 
aanvaarding van de uitgaven is immers een federale overheid. 
 
Bevoegdheid ruimtelijke ordening 
 
Vanuit de bevoegdheid ruimtelijke ordening worden subsidies verleend in het kader van de 
verwerving, saneringswerkzaamheden en strategische projecten. Een overzicht van de goedgekeurde 
subsidiedossiers inzake subsidiëring van verwerving in de periode 2004-2008 is hieronder te vinden. 
 
Gemeente Project Aanvrager Object Subsidiebedrag Datum MB 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -125- 
 
 

 

Gemeente Project Aanvrager Object Subsidiebedrag Datum MB 

Holsbeek Gravenstraat 26 gemeentebestuur verwerving 300.000,00 25/04/2008
 
Daarnaast worden subsidies verleend in het kader van saneringswerken. Een overzicht van de Vlaams-
Brabantse aanvragen voor subsidiëring van de saneringswerkzaamheden (zowel privé als openbare 
sector) in de periode 2004-2008 is hieronder te vinden.  
 
Gemeente Project Aanvrager Object Subsidiebedrag Datum MB 

Vilvoorde Schapulierenstraat 14 Scapulier gunning 194.726,26 7/06/2004 
Leuven De Stordeur POM Vlaams-Brabant gunning 280.315,13 12/06/2004 
Gooik Kwabeekstraat 17 Bvba Vogeleer gunning 106.339,81 23/09/2004 

Grimbergen Ringlaan 19-31 
Gemeentebestuur 
Grimbergen gunning 36.153,06 8/12/2004 

Herent brouwerij Veltem Vander Elst gunning 381.341,23 8/12/2004 
Hoegaarden Lorierstraat Markant Wonen gunning 35.698,50 8/12/2004 

Zaventem Suchard 
Gemeentebestuur 
Zaventem gunning 420.948,87  15/12/2004 

St.-Genesius-Rode 
Dorpsstraat 3a 
Brouwerij Algoet Bvba Oasis Rode gunning 238.938,04  17/12/2004 

Halle Arkenvest 20-22-26 NV Arkenvest gunning 38.477,13  27/10/2006 
Gooik Kerkplein Oetingen NV Klein Eikenveld gunning 97.864,20  20/06/2007 
Herent Persilstraat 51 ex-

Henkel - deel 1 
NV Viviterra gunning 253.708,56  

20/11/2007 
Herent Persilstraat 51 ex-

Henkel - deel 2 
NV Viviterra gunning 310.520,89  

7/12/2007 
Machelen Rittwegerlaan 62 NV PSR 1830.01 gunning 70.773,75  17/04/2008 
Boortmeerbeek Dorpsstraat  NV Electrorail ontwerp 1.616.072,95  10/12/2008 

 
Tot slot worden subsidies uitgekeerd aan strategische projecten. Een overzicht van de subsidies voor 
strategische projecten in Vlaams-Brabant is hieronder te vinden (in euro). 
 
 

Periode Locatie Project Bedrag 

01.06.2007 - 31.05.2010 Noord-Hageland Demervallei 186.000 

01.09.2008 - 31.08.2011 Weesbeek Groene vallei De Weesbeek 172.800 

01.04.2007 - 31.03.2010 Vilvoorde Watersite deel Broek 186.000 

 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht overname gemeenteleningen provincie Vlaams-Brabant (euro) 
2. Restauratiepremies 2004 – 2008 (euro) 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_MECHELEN/58/antw.058.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_MECHELEN/58/antw.058.bijl.002.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 59 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
  
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
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1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 
departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 59 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, 
Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 60 
van 17 december 2008 
van ERIK  MATTHIJS 
 
 
 
Stedenbouwkundige verordening hemelwater   -   Aanpassing 
 
Wie begaan is met de veiligheid en de kwaliteit van het watermilieu streeft naar het opvangen van het 
hemelwater aan de bron. 
 
Vlario (d.i. het overlegplatform voor de riolerings- en afvalwaterzuiveringssector in Vlaanderen) heeft 
na een uitvoerig overleg met alle betrokken actoren in de sector (de VVSG, de provinciebesturen, de 
intercommunales actief in de waterzuiveringsector, de drinkwatermaatschappijen, de 
gemeentebesturen, de KUL, de Bond Beter Leefmilieu, e.a.) een consensus bereikt over een 
aanpassing van de gewestelijke stedenbouwkundige verordening “hemelwater”. 
 
Sinds de Vlaremregelgeving het gescheiden rioolstelsel heeft ingevoerd en de verplichting om op 
privaat terrein een gescheiden rioolstelsel aan te leggen, is het afkoppelen van het hemelwater een 
noodzaak geworden. Het ophouden van hemelwater aan de bron en ter plaatse laten infiltreren, is nog 
belangrijker geworden door de dalende grondwatertafels en derhalve noodzakelijk voor deze 
grondwaterreserves. 
 
De door de VZW Vlario aangepaste gewestelijke stedenbouwkundige verordening biedt hierop een 
antwoord: uit een enquête bij 186 gemeentebesturen blijkt dat 81 procent van deze gemeenten 
voorstander is van de wijziging. Ook in de door het Vlaams Parlement goedgekeurde resolutie (Stuk 
1504 (2007-2008)-Nr. 6) betreffende de saneringsplicht van afvalwater vraagt het Parlement aan de 
Vlaamse Regering in punt 13: ”de maximale afkoppeling (waar technisch mogelijk) en het hergebruik 
van de hemelwaters, ook door infiltratie te stimuleren en daaraan invulling te geven door onder meer 
een openbaredienstverplichting voor de drinkwatermaatschappijen, de invoering van een eventuele 
regulerende en vermijdbare heffing op niet van de riool afgekoppelde verharde oppervlakten, een 
handhaving van de afkoppelingsplicht en de aanpassing van de gewestelijke stedenbouwkundige 
verordening zoals voorgesteld door VVSG en Vlario. 
 
1. Is het voorstel van de VZW Vlario tot gewijzigde gewestelijke stedenbouwkundige verordening 

“hemelwater” reeds voorgelegd en besproken door de diverse gewestelijke administraties? Welke 
zijn de resultaten en opmerkingen? 

 
2. Komt er deze legislatuur nog een voorstel van gewijzigde gewestelijke stedenbouwkundige 

verordening “hemelwater”? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 60 van 17 december 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
1. Het voorstel van de VZW VLARIO is bekend bij de werkgroep van het CIW (Coördinatie-

commissie Integraal Waterbeleid) die belast is met de voorbereiding van de wijziging van de 
gewestelijke stedenbouwkundige verordening. Binnen deze werkgroep werd tot nu toe nog geen 
consensus bereikt. 

 
2. Gelet op mijn antwoord onder punt 1. is het niet zeker dat nog deze legislatuur een voorstel van 

gewijzigde verordening kan worden gefinaliseerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 61 
van 17 december 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
GSM-antennes   -   Locatievoorwaarden 
 
Het aantal gsm-antennes nam de laatste jaren een hoge vlucht. Door de aanwezigheid van meerdere 
operatoren op de markt en het gebrek aan onderlinge samenwerking, is er ondertussen een dicht 
netwerk van gsm-antennes uitgebouwd. Tegelijkertijd waarschuwen wetenschappers steeds meer voor 
de gevaren van gsm-straling voor de volksgezondheid.  
 
De Waalse minister van Ruimtelijke Ordening, André Antoine, heeft beslist dat in het Waalse gewest 
alleen nog in uitzonderlijke gevallen nieuwe gsm-antennes toegelaten worden. Die nieuwe masten 
moeten in het landschap geïntegreerd worden en aan de stralingsnorm van 3 volt per meter voldoen. 
De operatoren zullen ook de omwonenden beter moeten informeren over technische en 
gezondheidsaspecten. Bovendien overweegt de minister om de rondvraagzone voor de omwonenden 
uit te breiden van 50 naar 100 of 200 meter. 
 
1. Overweegt de minister dezelfde strenge inplantingsvoorwaarden voor nieuwe gsm-antennes in te 

voeren in Vlaanderen als zijn Waalse collega van Ruimtelijke Ordening in Wallonië? Zo ja, 
welke? Zo neen, waarom niet? 

 
2. Beschikt de minister over cijfers van het huidige aantal gsm-antennes in Vlaanderen, opgesplitst 

per provincie?  
 
3. Hoe gaat de minister in zijn beleid om met het aspect van de visuele hinder van gsm-antennes? 
 



-134-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 61 van 17 december 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. Ook ik heb uit persberichten vernomen dat mijn Waalse collega de plaatsing van nieuwe GSM-

installaties zou verbieden, behalve indien: 
- de straling onder de 3 Volt per meter zou liggen; 
- de site ruimtelijk geïntegreerd is. 

 
De impact van GSM-antennes focust zich, zoals door u gesteld, inderdaad vooral op de 
volksgezondheid en de visueel-ruimtelijke aspecten. Mogelijke effecten op de volksgezondheid 
worden efficiënt aangepakt door stralingsnormen vast te leggen, en hiervoor hanteert de federale 
overheid de norm van 20 V / m. 
 
Het Vlaams parlement keurde echter op 07/01/2009 een resolutietekst goed om de federale 
stralingsnorm van 20 V/ m te verstrengen naar 3 V/m, met een streefwaarde van 0,6 V / m, samen 
met de invoering van een afstandsnorm voor GSM-pylonen in relatie tot de aanwezigheid van 
kwetsbare groepen, zoals scholen, kinderdagverblijven, ziekenhuizen, rust- en verzorgings-
tehuizen.   
 
De wijze waarop deze resolutie voor de inplanting van GSM-installaties in Vlaanderen 
geïmplementeerd dient te worden, moet in eerste instantie in samenspraak gebeuren met mijn 
collega van volksgezondheid, mevrouw Veerle Heeren. Dan pas kan bekeken worden hoe dit 
onder andere kan ingebouwd worden in de planologische en/of stedenbouwkundige wetgeving. 
  
De visuele impact van GSM-installaties staat los van de discussie over de stralingsnormen. De 
ruimtelijke integratie van GSM-installaties is vanzelfsprekend wel mijn bevoegdheid en ik ben, 
net als mijn Waalse collega, ervan overtuigd dat mogelijke visuele hinder tot het minimum moet 
beperkt worden. Daarom hebben we in Vlaanderen de visueel minst storende inplantingswijzen 
vrijgesteld van stedenbouwkundige vergunning, en wordt “Site-sharing” sterk aangemoedigd, 
naast plaatsing op reeds bestaande hoge gebouwen en constructies. Slechts in uitzonderlijke 
gevallen worden momenteel nog nieuwe pylonen vergund. Daarnaast speelt ook de hoge kostprijs 
van het plaatsen van nieuwe pylonen mee in het stimuleren om zoveel als mogelijk bestaande 
pylonen door meerdere te gebruiken. 
 

2. Ik beschik niet over deze informatie. Op de website van het BIPT (www.sites.bipt.be) kunt u zelf per 
gemeente de locatie van de antennesites terugvinden. 

 
3. Zie hiervoor mijn antwoord onder punt 1. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 62 
van 17 december 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Afbakening natuurlijke en agrarische structuur   -   Herbevestigingen 
 
Ik verwijs naar de omzendbrief RO/2005/01 van 23 december 2005 (Belgisch Staatsblad van 19 
januari 2006):  
 
Punt 2.  Beleidsmatige herbevestiging van de gewestplannen 
Punt 2.2 Het beleid binnen de aangeduide gebieden 
  (beslissing Vlaamse Regering van 3 juni 2005) 

I. Bewarende maatregelen binnen de beleidsmatige  
herbevestigde agrarische bestemmingen. 

A. Algemene bewarende maatregelen. 
Volgende voorwaarden gelden als algemene bewarende  
maatregelen in de herbevestigde agrarische gebieden: 

1. In de herbevestigde agrarische bestemmingen hebben de  
landbouwers rechtszekerheid (over de herbevestigde  
agrarische bestemming). 
 

De beleidsmarge op Vlaams niveau (gewestelijke RUP’s): 
- (punt III) hier geldt in de meeste gevallen de algemene compensatieregel. 
  De beleidsmarge op gemeentelijk en provinciaal niveau is zeer beperkt;  
- (punt II) De beslissing (gemeentelijk en provinciaal niveau) moet steeds voldoende  

gemotiveerd worden. 
 In het kader van de goedkeuringsbevoegdheid van de minister bevoegd voor de  
 ruimtelijke ordening of het administratief toezicht moet er voldoende  

terughoudend beoordeeld worden ten aanzien van elke mogelijke  
planologische aanpassing van de herbevestigde agrarische gebieden. 

 
Ter plaatse wordt vastgesteld dat er voornamelijk in discussies en onderhandelingen die momenteel 
aan de gang zijn op gemeentelijk niveau weinig of geen rekening gehouden wordt met het feit of een 
gebied al dan niet herbevestigd is. 
 
Enkele voorbeelden. 
 
- De stad Tienen stelt twee maanden na de herbevestigingsbeslissing met betrekking tot de gebieden 

van de natuurlijke en de agrarische structuur in de regio Hageland een vernietigingsprocedure in 
bij de Raad van State. Er zouden bepaalde herbevestigde zones in het structuurplan van de stad 
Tienen aangeduid zijn als zoekzone voor de inrichting van industriepark. 
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- In het gewestelijk RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) afbakening zeehavengebied Zeebrugge dat 
momenteel in openbaar onderzoek is, kan men vaststellen dat het traject van de AX deels door 
herbevestigd agrarisch gebied loopt. 

 
- In de regio Leiestreek, meer bepaald in het gemeentelijke RUP in Harelbeke, zou ongeveer 25 à 30 

ha herbevestigd agrarisch gebied omgezet worden naar natuurgebied: het openbaar onderzoek is 
afgelopen; de definitieve goedkeuring is nog niet gebeurd. 

 
- Ook  in de gemeente Tielt-Winge, waar het openbaar onderzoek van het gemeentelijke 

structuurplan afgesloten werd, liggen enkele zoeklocaties voor kmo-zone in het herbevestigde 
agrarische gebied. 

 
1. Bestaat er een inventaris van RUP’s (op verschillende bevoegdheidsniveaus) die ingaan tegen het 

herbevestigde agrarische gebied en dus een planologische aanpassing met zich mee hebben 
gebracht in het agrarische gebied?  

 
Zo ja, zijn er al voorbeelden en wat zijn de cijfers? 

 
Zo neen, zal dit in de toekomst opgevolgd worden? 
 

2. Werd de algemene compensatieregeling toegepast? 
 
3. Wat betreft de terughoudende beoordeling die moet gebeuren door de minister of de bevoegde 

administratie: zijn er al ruimtelijke uitvoeringsplannen die hierdoor geen goedkeuring hebben 
gekregen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 62 van 17 december 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
1. De essentie van een ‘herbevestigd agrarisch gebied’ is dat het planningsproces voor de afbakening 

van de gebieden van de natuurlijke en agrarische structuur voor deze gebieden als afgerond 
beschouwd wordt en dat er op gewestelijk niveau in principe geen planningsinitiatieven genomen 
zullen worden voor het omzetten van landbouw- naar natuur- of bosgebied. In de omzendbrief 
RO/2005/01 is uitvoerig aangegeven op welke wijze omgegaan moet worden met 
planningsinitiatieven op gemeentelijk, provinciaal of gewestelijk niveau die – in uitvoering van de 
respectievelijke ruimtelijke structuurplannen – nadien nog in deze gebieden genomen worden. 
Binnen de herbevestigde agrarische gebieden bestaat er dus een zekere beleidsmarge voor 
welbepaalde andere planningsinitiatieven: 

 
- De omzendbrief stelt dat binnen de beleidsmatig herbevestigde agrarische gebieden 

gemeentelijke en provinciale planningsinitatieven geen betekenisvolle afbreuk mogen doen 
aan de ruimtelijk-functionele samenhang van de agrarische macrostructuur. De Vlaamse 
overheid zal gemeentelijke en provinciale initiatieven die een planologische aanpassing van de 
beleidsmatig herbevestigde agrarische gebieden inhouden “voldoende terughoudend” 
beoordelen. Dit betekent dat de gemeentelijke of provinciale opties steeds getoetst zullen 
worden aan de ruimtelijke doelstellingen voor samenhangende landbouwgebieden op Vlaams 
niveau. Deze afweging ten aanzien van de agrarische structuur zal een belangrijk inhoudelijk 
element zijn bij de beoordeling van deze plannen. 

 
- Indien in een herbevestigde agrarische bestemming een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan 

gronden met een agrarische bestemming zou omzetten naar een niet-agrarische bestemming, 
dan dient volgens de omzendbrief hiervoor elders een compensatie te gebeuren indien de 
afbakening van 750.000 ha agrarisch gebied op Vlaams niveau in het gedrang komt (niet-
agrarische bestemming omzetten naar agrarische bestemming) en geldt minstens een algemene 
compensatieregel: de compensatie neemt de herbevestiging van een agrarische bestemming in 
een niet-bevestigd gebied aan of kan ook een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan inhouden 
voor percelen of gebieden met huidige agrarisch gebruik behorende tot de betreffende regio. 
In dit laatste geval wordt rekening gehouden met de ruimteboekhouding en de gelijktijdige 
afbakening van de agrarische en natuurlijke structuur. 

 
Er wordt geen specifieke inventaris bijgehouden van gemeentelijk, provinciale of gewestelijke 
planningsinitiatieven die zich situeren in herbevestigde agrarische gebieden. Wel worden alle 
definitief goedgekeurde plannen van aanleg en ruimtelijke uitvoeringsplannen verwerkt in een 
geografische databank in functie van de beleidsmatige opvolging van de ruimteboekhouding van 
het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen. Bestemmingswijzigingen van agrarisch gebied naar 
andere bestemmingen worden daarin verwerkt. Dergelijke bestemmingswijzigingen binnen 
herbevestigde agrarische gebieden kunnen op basis van deze databank geanalyseerd en opgevolgd 
worden. De gevraagde inventaris kan aldus beschouwd worden als een afgeleid gegeven vanuit 
een bestaande databank. De genoemde geografische databank wordt jaarlijks geactualiseerd 
waarbij de definitief goedgekeurde plannen van het afgelopen jaar verwerkt worden. Er wordt 
verwacht dat de verwerking van de plannen die in 2008 goedgekeurd zijn in de loop in het 
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voorjaar van 2009 afgewerkt kan worden. De cijfers die thans uit de databanken opgevraagd 
kunnen worden hebben bijgevolg betrekking op de plannen tot en met 31 december 2007. 
 
Voor de regio Haspengouw-Voeren (herbevestiging beslist op 5 december 2005) is op 1.1.2008 in 
totaal ca. 18 ha agrarisch gebied van bestemming veranderd via 6 BPA’s, 2 gemeentelijke RUP’s 
en 1 gewestelijk RUP. Het gaat in de meeste gevallen steeds om zeer kleine wijzigingen van 
minder dan 1 ha gerelateerd aan zonevreemde bedrijven of recreatie en/of om plannen die al in 
procedure waren op het ogenblik dat de herbevestiging tot stand kwam. De ca. 5 ha 
ontginningsgebied die via een gewestelijk RUP in herbevestigd agrarisch gebied bestemd werd, is 
gecompenseerd via het omzetten van niet te realiseren ontginningsgebieden naar agrarisch gebied 
in hetzelfde RUP.  
 

gemeente plantype naam datum 
goedkeuring 

bestemmingswijzing oppervlakte 
in ha 

Riemst BPA Aan het Eldere straatjen 5/07/2006 recreatie 3 

Kortessem Gem. RUP Begrenzing zuid 24/08/2006 wonen 1,1 

Riemst Gew. RUP Leem in Limburg 22/09/2006 ontginningsgebied 5,5 

Lanaken Gew. RUP Leem in Limburg 22/09/2006 ontginningsgebied 0,5 

Sint-Truiden Gem. RUP Zorgsite Velm 18/10/2006 openbaar nut 0,7 

Sint-Truiden Gem. RUP Zorgsite Velm 18/10/2006 overig groen 0,4 

Voeren BPA Recyclagepark 17/04/2007 openbaar nut 1,5 

Lanaken BPA Brouns 10/10/2007 industrie 0,5 

Riemst BPA Zonevreemde bedrijven 
(3 deelplannen) 

30/11/2007 industrie 0,9 

Voeren BPA Hoogsteyns 17/12/2007 industrie 0,1 

Riemst BPA Vlijtingen 3 31/12/2007 recreatie 3,5 

Riemst BPA Vlijtingen 3 31/12/2007 industrie 0,4 

 
Voor de regio Kust-Polders-Westhoek (herbevestiging beslist op 31 maart 2006) is op 1.1.2008 in 
totaal ca. 30 ha agrarisch gebied van bestemming veranderd. Het gaat ook hier in de meeste 
gevallen steeds om zeer kleine wijzigingen gerelateerd aan zonevreemde bedrijven, woningen of 
recreatie en/of om plannen die al in procedure waren op het ogenblik dat de herbevestiging tot 
stand kwam (bv. gewestelijk RUP’s Terca in Zonnebeke en Belgomilk in Langemark-Poelkapelle) 
of uitvoering gaven aan een voordien reeds afgeleverde planologisch attesten (bv. PRUP 
Eurofreez in Poperinge). 

 
gemeente plantype naam datum 

goedkeuring 
bestemmingswijzing oppervlakte 

in ha 
Damme BPA Zonevreemde bedrijven  

(1 deelplan) 
3/07/2007 industrie 0,3 

Nieuwpoort BPA Ramskapelle-dorp 27/07/2007 wonen 1 

Nieuwpoort BPA Ramskapelle-dorp 27/07/2007 industrie 0,8 

Nieuwpoort BPA Ramskapelle-dorp 27/07/2007 recreatie 0,7 

Koksijde Gem. RUP Zonvreemde constructies 
duin-polderovergang 

13/04/2006 wonen 0,8 

Veurne-
Koksijde 

Prov. RUP Bedrijventerrein Veurne II 12/06/2006 industrie 1,6 

Alveringem BPA Zonevreemde bedrijven 
Westpatat aardappelhandel 

27/07/2007 industrie 0,8 

Poperinge Prov. RUP Eurofreez 5/07/2007 industrie 1,8 

Poperinge Gem. RUP Woon-werklint 
Iepersesteenweg 

13/09/2007 industrie 1,8 

Ieper Gem. RUP RWZI Vlamertinge 29/06/2006 openbaar nut 1,1 

Ieper Gem. RUP Brandhoek 2/08/2007 industrie 0,8 

Ieper Gem. RUP Brandhoek 2/08/2007 wonen 1,3 

Heuvelland BPA Zonevreemde bedrijven (2 
deelplannen) 

27/07/2007 industrie 1,6 
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Zonnebeke Gem. RUP Menenstraat 8/02/2007 wonen 0,2 

Zonnebeke Gew. RUP Historisch gegroeid bedrijf 
Terca 

20/07/2006 industrie 3,1 

Langemark-
Poelkappele 

Gew. RUP Historisch gegroeid bedrijf 
Belgomilk 

16/05/2007 industrie 12,1 

Houthulst BPA Zonevreemde bedrijven 
Desender 

24/04/2006 industrie 0,4 

Diksmuide Gem. RUP Kruiskalsijdemolen 21/12/2006 wonen 0,2 

 
Voor de regio Veldgebied Brugge-Meetjesland (herbevestiging beslist op 20 juli 2006) is op 
1.1.2008 in totaal ca. 30 ha agrarisch gebied van bestemming veranderd in hoofdzaak gerelateerd 
aan het zoneëigen maken en beperkt uitbreiden van bestaande zonevreemde bedrijven. Het 
provinciaal RUP ‘Braem’ in Kortemark betrof een beperkte uitbreiding van een bestaand regionaal 
bedrijf waarvoor geen alternatieven gevonden werden. Het vermelde BPA in Assenede, 
provinciaal RUP ‘Oostmolen’ in Aalter en gemeentelijk RUP in Nevele zijn definitief 
goedgekeurd kort na de beslissing over te herbevestigen agrarische gebieden, maar alle 
voorgaande formele stappen en adviezen dateren van ervoor, waardoor er binnen die procedure 
nog geen specifieke afweging gemaakt kon worden.  

 
gemeente plantype naam datum 

goedkeuring 
bestemmingswijzing oppervlakte 

in ha 
Kortemark Prov. RUP Braem 6/07/2007 industrie 2 

Kortemark BPA Schaakstraat 7/07/2007 industrie 2,1 

Damme BPA Zonevreemde bedrijven 3/07/2007 industrie 1 

Koekelare BPA RWZI 17/04/2007 openbaar nut 1,1 

Ichtegem BPA Zonevreemde bedrijven  
(9 deelplannen) 

20/11/2007 industrie 2,8 

Aalter Prov. RUP Regionaal bedrijventerrein 
Woestijne 

13/02/2007 industrie 0,6 

Aalter Prov. RUP Oostmolen 18/08/2006 industrie 2 

Nevele Gem. RUP Voorde-Kouterken 9/11/2006 industrie 0,3 

Nevele Gem. RUP Voorde-Kouterken 9/11/2006 wonen 3 

Nevele Gem. RUP Voorde-Kouterken 9/11/2006 overig groen 1 

Nevele Gem. RUP Voorde-Kouterken 9/11/2006 bos 4,7 

Eeklo BPA Zonevreemde bedrijven 
Tondat 

12/01/2007 industrie 0,6 

Assenede BPA Stoepe 24/08/2006 industrie 7,3 

Zomergem Gem. RUP Zonevreemde bedrijven  
(3 deelplannen) 

21/09/2006 industrie 1 

 
Voor de regio Hageland (herbevestiging beslist op 19 juli 2007) is op 1.1.2008 in totaal ca. 9 ha 
agrarisch gebied van bestemming veranderd via 3 BPA’s en één gemeentelijk RUP. Het gaat 
telkens om plannen in functie van het zoneëigen maken van bestaande zonevreemde bedrijven of 
recreatie waarvan de impact op de ruimtelijk-functionele samenhang van de agrarische structuur 
nihil of verwaarloosbaar is, gelet op de bestaande feitelijke situaties. 

 
gemeente plantype naam datum 

goedkeuring 
bestemmingswijzing oppervlakte 

in ha 
Aarschot BPA Zonevreemde sport, jeugd en 

recreatie  
(4 deelplannen) 

27/07/2007 recreatie 2,9 

Bekkevoort BPA Zonevreemde bedrijven  
(1 deelplan) 

23/07/2007 industrie 0,4 

Hoegaarden BPA Zonevreemde sport en 
recreatie (2 deelplannen) 

7/11/2007 recreatie 4,1 

Rotselaar Gem. RUP Zonevreemde bedrijven  
(1 deelplan) 

18/10/2007 industrie 1,1 

 
In z’n algemeenheid kan bijgevolg gesteld worden dat wijzigingen die zich voorgedaan hebben en 
hierboven opgelijst werden verenigbaar zijn met de principes van de vermelde omzendbrief. In 
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veel gevallen gaat het ook om plannen gaat die reeds in procedure waren op het ogenblik van de 
beslissing en een definitieve goedkeuring kregen na de beslissing over herbevestigde agrarische 
gebieden waarbij in het voorafgaand traject nog geen specifieke afweging aan de orde was. 
 
Voor de regio Neteland (beslist 21 december 2007) en de in het najaar van 2008 besliste regio’s 
kan op basis van de thans beschikbare gegevens binnen de genoemde geografische databank nog 
geen analyse gemaakt worden. 

 
2. De omzendbrief voorziet wat de gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen betreft dat bij de 

bestemmingswijziging van een herbevestigd agrarisch gebied elders een compensatie moet 
gebeuren indien de afbakening van 750.000 ha agrarisch op Vlaams niveau in het gedrang komt 
(niet-agrarische bestemming omzetten naar agrarische bestemming) en stelt dat er daarnaast een 
‘algemene compensatieregel’ moet gelden die de vorm aanneemt van een herbevestiging van een 
agrarische bestemming in een niet-bevestigd gebied of van een gewestelijk ruimtelijk 
uitvoeringsplan voor percelen of gebieden met huidige agrarisch gebruik behorende tot de 
betreffende regio. 

 
Hoewel de afbakening van 750.000 ha agrarisch gebied op Vlaams niveau thans niet in gedrang 
komt en de omzendbrief wat dat betreft strikt genomen (nog) geen dergelijke compensatie vraagt, 
zijn er een bepaalde specifieke RUP’s (bv. Leem in Limburg) toch reeds ‘compenserende’ 
omzettingen van niet-agrarische bestemmingen naar agrarisch gebied opgenomen. 
 
Wat betreft de ‘algemene compensatieregel’ kan gesteld worden dat binnen de regio’s 
Haspengouw-Voeren en Kust-Polders-Westhoek dit momenteel gerealiseerd wordt door het 
bijkomend afbakenen van agrarische gebieden in de gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen 
voor de afbakening van de gebieden van de natuurlijke en agrarische structuur, waarbij gesteld kan 
worden dat via deze (ontwerpen van) gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen reeds meer dan 
3.500 ha bijkomende agrarische gebieden vastgelegd worden. 

 
3. Het is niet mogelijk en bovendien weinig zinvol inventarissen bij te houden van alle mogelijke 

zoekzones voor bv. bedrijventerreinen die in het kader van gemeentelijke, provinciale of 
gewestelijke planningsprocessen voorgesteld worden in voorontwerpen of ontwerpen van 
structuurplannen of uitvoeringsplannen, zolang deze niet effectief goedgekeurd zijn. De plan-
MER-regelgeving verplicht bovendien om in een vroeg stadium van het planningsproces meerdere 
alternatieven te onderzoeken, waarbij dus ook locatiealternatieven binnen herbevestigde agrarische 
gebieden aan de orde kunnen zijn. 

 
In de verschillende gemeentelijke en provinciale planningsprocessen wordt steeds in een vrij vroeg 
stadium gewezen op de ligging van mogelijke initiatieven binnen herbevestigde agrarische 
gebieden en desgevallend een negatief standpunt geformuleerd door de gewestelijk 
stedenbouwkundig ambtenaar voor voorstellen die een betekenisvolle en onaanvaardbare 
aantasting zouden veroorzaken van de ruimtelijk-functionele samenhang van de agrarische 
macrostructuur.  
 
Voor wat betreft de gemeentelijke ruimtelijke structuurplannen en uitvoeringsplannen is het 
uiteindelijk de deputatie van de betreffende provincie die beslist over de goedkeuring van de 
plannen. In een aantal gevallen wordt door de gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaar een 
beroep aangetekend tegen de provinciale beslissing, bv. wanneer de negatieve adviezen inzake 
impact op de agrarische structuur niet of onvoldoende weerhouden werden in de besluitvorming. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 64 
van 19 december 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Economisch Netwerk Albertkanaal   -   Zone Zolder Lummen-Zuid 
 
Op 23 april 2004 beslist de Vlaamse Regering dat er bijkomend onderzoek voor enkele ENA-gebieden 
(Economisch Netwerk Albertkanaal) nodig is alvorens te beslissen of ze werkelijk in aanmerking 
komen als industriegebied. Eén van die vier gebieden is de zogenaamde zoekzone “Zolder Lummen-
Zuid” waarin de Groene Delle ligt. 
 
Hierbij een citaat uit de beslissing van de Vlaamse Regering van 23 april 2004: 
“Zoekzone Zolder Lummen-Zuid (Lummen en Hasselt), die pas onderzocht wordt nadat er garanties 
zijn voor de uitvoering van een goede ontsluiting van de huidige industrieterreinen en nadat er 
sluitende garanties zijn voor de vrijwaring en/of volwaardige compensatie van de aanwezige 
natuurwaarden die ook kan (of moet) gerealiseerd worden via de beperking van de oppervlakte van de 
voorgestelde uitbreiding”, 
 
Afhankelijk van de conclusies van dit onderzoek wordt dus beslist over de wenselijkheid van een 
uitbreiding. Eventueel kan de Vlaamse overheid een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan (GRUP) 
opmaken om de uitbreiding mogelijk te maken. 
 
Dit gebied heeft uitzonderlijke natuurwaarden van dit gebied, zie daarvoor onder meer de Biologische 
Waarderingskaart. Bovendien wordt het gebied als natuurreservaat beheerd door het Limburgs 
Landschap, paalt het aan het erkend natuurreservaat De Laambeekvallei en ligt het ook in de 
aankoopperimeter van het Limburgs Landschap. In het kennisgevingsdossier Plan-MER is overigens 
te lezen dat het gebied een tijdelijke bescherming geniet sedert 19 april 2006, twee jaar na de 
voornoemde regeringsbeslissing rond het ENA. 
 
Recentelijk - dit najaar 2008 - merkte men in het gebied bomen voor een latere dunningskap (20 %) in 
functie van het bosbeheer. In dezelfde periode volgde de bekendmaking van het Hasseltse 
structuurplan waarin het stadsbestuur aangeeft het gebied te willen ontwikkelen als groenzone (deels 
recreatief, deels natuur), als het niet opgenomen wordt in het ENA. 
 
Het kappen enerzijds en de bekendmaking van het Hasseltse structuurplan anderzijds zorgen voor 
onrust bij de omwonenden alsook bij mensen in de ruimere omgeving. 
 
In Stokrooie hebben een aantal buurtbewoners zich georganiseerd en voeren actie om de Groene Delle 
te behouden. In het kader van het lopende openbaar onderzoek rond het ruimtelijk structuurplan 
Hasselt (tot 31 december) zullen ze ook massaal bezwaar aantekenen tegen het verdwijnen van de 
Groene Delle. 
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Is de studie waarvan sprake in de beslissing van de Vlaamse Regering van 23 april 2004 ondertussen 
gegund?  
Zo ja, aan wie, met welke opdrachtomschrijving? Op welke termijn mogen we de resultaten ervan 
verwachten? 
 
Zo neen, wanneer wordt deze studie opgemaakt en wat is de verdere planning dienaangaande? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 64 van 19 december 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
De studie waarvan u melding maakt, en die in de beslissing van de Vlaamse Regering van 23 april 
2004 (houdende de nadere uitwerking van het Economisch Netwerk Albertkanaal) werd aangekondigd 
is inderdaad opgestart, met name in de vorm van een planMER voor het gehele ENA.  
 
Het planMER voor het Economisch Netwerk Albertkanaal bestaat uit twee sporen, die tegelijkertijd 
worden gevolgd. 

• een globaal spoor voor het geheel van het ENA. Hierin worden de milieueffecten onderzocht 
die zich zullen voordoen bij volledige realisatie van de goedgekeurde onderdelen van het ENA 
‘programma’ (= cumulatieve effecten).  

• een gebiedsgericht spoor waarvoor de milieueffecten die zich zullen voordoen bij 
ontwikkeling van één welbepaald gebied binnen het ENA worden onderzocht. Het betreft hier 
enkel die gebieden waar een beslissing over de ontwikkeling nog door de Vlaamse regering 
nog moet worden genomen (met name Zolder-Lummen-Zuid, Genk Zuid-Oost en Ranst 
Zwaaikom) en gebieden waar de regering in 2004 reeds heeft beslist over de ontwikkeling en 
waarvoor een ruimtelijk uitvoeringsplan in procedure is. Dit spoor leidt tot gebiedsspecifieke 
planMER’s.  

 
In opdracht van NV de Scheepvaart is voorafgaand aan dit planMER reeds onderzoek gebeurd naar de 
in het gebied aanwezige natuurwaarden. Dit onderzoek is vanzelfsprekend geïntegreerd in het 
planMER-onderzoek.  

 
Met betrekking tot het planMER (beide sporen) zijn al verschillende stappen genomen:  

a. De kennisgevingsfase heeft gelopen van 20 februari 2008 tot en met 16 maart 2008. 
b. De richtlijnenvergaderingen zijn doorgegaan op 24 april 2008 (algemeen en provincie 

Antwerpen) en 25 april 2008 (provincie Limburg). 
c. De dienst MER heeft de richtlijnen op 28 mei 2008 overgemaakt.  
 

Het planMER-onderzoek is momenteel nog lopende. In het najaar volgt de goedkeuringsprocedure van 
de planMER door de dienst MER van het departement LNE. Zoals ook voorzien is in de Beslissing 
van de Vlaamse Regering van 23 april 2004, zal de Vlaamse Regering mede op basis van de resultaten 
van het planMER, een beslissing nemen over de opportuniteit van het lokaliseren van bedrijvigheid op 
deze plek, en de eventuele omvang ervan. Het tijdstip hiervan hangt af van de goedkeuring van de 
planMER. Aangezien het planMER ENA niet is afgerond en het onderzoek naar de milieueffecten en 
de effecten op de natuurlijke en ecologische structuur dus nog lopende is, kan actueel dus geen 
uitsluitsel worden gegeven over de aansnijdbaarheid van deze zoekzone en de vrijwaring van het 
natuurgebied De Groene Delle. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 67 
van 7 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Amateur-archeologen   -   Prospectievergunningen 
 
Vlaanderen heeft heel wat amateur-archeologen. De laatste maanden krijg ik geregeld signalen dat zij 
vaak botsen op een muur van wantrouwen en dat ze problemen hebben met het verkrijgen van 
vergunningen voor prospectie. 
 
De tijd tussen de aanvraag van een vergunning en de aflevering is vaak zo lang dat het terrein (vaak 
akkers) niet meer te betreden is wegens omgeploegd of ingezaaid. 
 
1. Hoeveel amateur-archeologen zijn er in Vlaanderen bekend? 
 
2. Hoe verloopt de samenwerking met het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap? 
 
3. Hoeveel meldingen gebeuren er van vondsten sinds de invoering van het Archeologiedecreet? 
 
4. Wat is de gemiddelde aflevertijd van een vergunning voor prospectie? Zijn er regionale 

verschillen? 
 
5. Worden er initiatieven genomen om de behandeling van de vergunningsaanvragen te versnellen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 67 van 7 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Vooraleer concreet in te gaan op de door u gestelde vragen, lijkt het mij toch verstandig om de 
algemene context even te duiden.  
Inzake archeologie wordt het kader gevormd door het archeologiedecreet van 1993 en de daaraan 
gekoppelde uitvoeringsbesluiten. In functie van uw vraagstelling zijn enkele bepalingen in deze 
regelgeving belangrijk. Eerst en vooral is het zo dat iedereen die bij toeval iets vindt waarvan hij 
vermoedt of kan vermoeden dat het archeologische waarde heeft dit zo snel mogelijk moet melden en 
er ook moet voor zorgen dat eventuele sporen niet worden vernield of beschadigd. Ten tweede is 
relevant dat voorzien wordt in een vergunningsplicht wanneer er ingrepen in de bodem zijn, of het nu 
gaat om prospectie dan wel om opgraving. Bijzondere voorwaarden inzake vergunning worden 
bovendien gekoppeld aan het zoeken met een metaaldetector, wat alleen kan gebeuren in het kader van 
een vergunde prospectie of opgraving met ingreep in de bodem. Zomaar gewoon zoeken met de 
metaaldetector is zonder meer verboden. 
De meeste vrijetijdsarcheologen zoeken naar vondsten via de zgn. veldprospectie. Hierbij zoeken zij, 
doorgaans op versgeploegde akkers naar archeologische objecten die aan de oppervlakte liggen. 
Iedereen is vrij dit te doen (het is uiteraard aangewezen dit in overleg te doen met de eigenaar van de 
grond) en hiervoor is geen vergunning noodzakelijk. Eventuele vondsten moeten wel worden gemeld.  
 
Dat brengt mij bij het antwoord op uw concrete vragen. 
 
1. Het is onmogelijk om het aantal vrijetijdsarcheologen dat in Vlaanderen actief is in te schatten. 

Hoewel er enkele tientallen verenigingen zijn in Vlaanderen die op een of andere manier actief 
zijn rond (lokale) archeologie, zijn de meeste vrijetijdsarcheologen wellicht wel op individuele 
basis actief. Op basis van de aangesloten leden bij deze verenigingen en op basis van de vele 
contacten die vanuit de administratie en andere instellingen (universiteiten e.d.) onderhouden 
worden met vrijetijdsarcheologen kan hun aantal op verschillende honderden worden geschat. 
Uiteraard gaat het hier in feite om mensen die op een of andere manier geïnteresseerd zijn in 
archeologie. In sommige gevallen blijft die interesse beperkt tot het bezoeken van tentoon-
stellingen of het lezen van publicaties, andere mensen willen actiever aan de slag en worden 
bijvoorbeeld ingeschakeld bij de begeleiding van bezoekers aan een opgraving (de wisselwerking 
tussen de Gentse Vereniging voor Stadsarcheologie en de Stedelijke Archeologische Dienst is wat 
dat betreft een zeer goed voorbeeld). Uiteraard zijn er ongetwijfeld ook heel wat mensen die in 
hun vrije tijd via veldprospectie op zoek gaan naar archeologische voorwerpen.  

 
2. De afgelopen jaren heeft mijn administratie sterk geïnvesteerd in het optimaliseren van de relatie 

met de vrijetijdsarcheologen en dan vooral met mensen die actief op prospectie gaan. Uit een 
evaluatie enkele jaren geleden was immers gebleken dat er globaal gezien twee belangrijke 
redenen zijn waarom mensen toevallig gevonden of intentioneel gezochte archeologische voor-
werpen niet meldden. Enerzijds gebeurde dat omdat mensen niet goed konden inschatten of het 
hier wel degelijk om een archeologisch voorwerp ging (voor de identificatie van steentijd-
vondsten is bijvoorbeeld een geoefend oog noodzakelijk) of om een voorwerp met archeologische 
waarde (meest bekende voorbeeld zijn ongetwijfeld de relicten uit de beide wereldoorlogen). 
Anderzijds blijft bij veel mensen de misvatting dat melden overeenkomt met afgeven, wat 
uiteraard niet het geval is. De eigendom van gevonden voorwerpen is geregeld in het Burgerlijk 
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Wetboek (eventueel aangevuld met andere regelgeving) en de meldingsplicht heeft als enige 
bedoeling om de wetenschappelijke waarde en informatie in kaart te brengen, maar voorziet op 
geen enkele manier in welke verzaking van de eigendomsrechten ook.  

 Daarom wordt sinds enkele jaren werk gemaakt van een actieve ondersteuning van vrijetijds-
archeologen. Naast de algemene informatieverstrekking rond de wetgeving en procedures, bestaan 
er een aantal initiatieven naar specifieke doelgroepen toe. Zo werd gedurende de afgelopen twee 
jaar intensief overlegd met de verenigingen die actief zijn in de zgn. luchtvaartarcheologie of het 
onderzoek naar ‘crash sites’, plaatsen waar tijdens de Eerste of de Tweede Wereldoorlog 
vliegtuigen zijn neergestort. De aandacht voor deze tak van de wetenschap is immers slechts 
recent gegroeid, en de kennis ervan berust voornamelijk bij deze enthousiaste vrijwilligers. Dit 
overleg bevindt zich momenteel in de eindfase.  

 
3. Van het aantal vondstmeldingen zijn voor de periode 1993-2003 geen cijfers voorhanden. 

Vondsten werden bij de verschillende medewerkers van het toenmalige IAP gemeld, evenwel 
zonder dat daar statistieken van worden bijgehouden. Ook voor de periode vanaf 2004 is het niet 
evident om na te gaan hoeveel vondsten werden gemeld. Vondsten kunnen immers via 
verschillende kanalen worden gemeld. Ofwel kan dat rechtstreeks bij de Centraal Archeologische 
Inventaris, maar veel vondsten worden ook gemeld aan de provincies, aan universiteiten en aan de 
intergemeentelijke archeologische diensten. Die medewerkers hebben rechtstreeks toegang tot de 
CAI en zijn ook gemachtigd om volgens een geëigende procedure nieuwe of bijkomende 
informatie toe te voegen. Het is duidelijk dat vondstmelding, zoals ook al in het antwoord op uw 
tweede vraag aangegeven, ook een kwestie van vertrouwen is. We zien dat de werking van de 
intergemeentelijke archeologische diensten, er onder andere voor gezorgd hebben dat er veel meer 
contacten zijn met prospecterende vrijetijdsarcheologen. Bij het VIOE alleen al kwamen in 2007 
190 vondstmeldingen en in 2008 155 vondstmeldingen binnen. Daarbij moet wel worden gezegd 
dat elke melding niet noodzakelijk een vondst betekent. In een aantal gevallen blijkt het na 
controle bijvoorbeeld niet te gaan over een archeologisch relict. Dankzij de inspanningen ten 
aanzien van de vrijetijdsarcheologen zijn er ook meldingen die een veelheid aan vondstenmateriaal 
of vindplaatsen betreffen. Dat is bijvoorbeeld het geval wanneer een prospecterende 
vrijetijdsarcheoloog op basis van de positieve stimuli overtuigd wordt om al zijn gevonden 
voorwerpen ineens aan te melden. 

 
4. Zoals reeds eerder gezegd is op basis van de regelgeving met betrekking tot prospectie een 

vergunning nodig voor prospectie met ingreep in de bodem en voor het gebruik van een 
metaaldetector. De maximale in de regelgeving voorziene termijn voor de vergunningsprocedure 
bedraagt 90 kalenderdagen, eventueel verlengbaar tot 120 dagen indien het advies van de KCML 
ingewonnen wordt. Deze termijn wordt gerekend vanaf de dag van ontvangst, tot en met de dag 
van verzending van de vergunning of weigering. In 2007 bedroeg de gemiddelde proceduretermijn 
12 kalenderdagen, met een hoogste maandelijks maximum van 22 kalenderdagen. In 2008 werd de 
gemiddelde termijn gereduceerd tot 11 kalenderdagen, met een hoogste maandelijks maximum 
van 17 dagen.  

 Aangezien de behandeling van de aanvraag centraal in Brussel gebeurt, zijn er geen regionale 
verschillen.  

 
5. Op basis van de cijfers is duidelijk dat de doorlooptijd voor de behandeling van een prospectie-

vergunningsaanvraag erg snel is en in praktijk zelfs een fractie van de toegestane termijn van 90 
dagen bedraagt (zelfs voor de vergunningsaanvragen met de langste doorlooptijd). Ik ben er dan 
ook van overtuigd dat er geen enkele noodzaak bestaat om de procedure nog te versnellen.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 68 
van 7 januari 2009 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Huis Maes Beernem   -   Deklasseringsaanvraag 
 
Bij ministerieel besluit van 25 juni 2002 werd het Herenhuis Maes, gelegen in Beernem (Oedelem), 
Bruggestraat 6 beschermd als monument. Het gemeentebestuur van Beernem heeft evenwel op 6 juli 
2007 beslist een deklasseringsaanvraag in te dienen die de minister heeft bereikt op 11 december 2007.  
 
Deze deklasseringsaanvraag past in de realisatie van een project rond sociale huisvesting. Maar de 
realisatie ervan kan perfect met behoud en integratie van de beschermde woning Maes. 
 
Merkwaardig is dat het gemeentebestuur in zijn motivering voor de deklassering een 
verkeerstechnisch argument gebruikt. Huis Maes staat er al bijna 200 jaar en tot op heden is geen 
enkel ongeval bekend ter hoogte van deze burgerwoning. Er is trouwens nooit een verkeerstechnische 
studie hierover gemaakt. 
 
Op een eerdere schriftelijke vraag ter zake (nr. 111, Websitebulletin publicatiedatum 22-05-2008) 
antwoordt de minister onder meer het volgende:“Conform de bepalingen in het decreet van 3 maart 
1976 tot bescherming van monumenten, stads- en dorpsgezichten, heb ik ter zake het advies 
ingewonnen van de Koninklijke Commissie voor Monumenten en Landschappen (KCML). In haar 
advies van 7 februari 2008 spreekt de KCML zich tegen de deklassering uit. Ook mijn administratie 
blijft voorlopig voorstander van de bescherming. Ik zal met betrekking tot de deklassering van huis 
Maes evenwel pas een beslissing nemen zodra ik beschik over de bijkomende adviezen, enerzijds met 
betrekking tot het verkeerstechnische aspect, anderzijds met betrekking tot de mogelijkheden om de 
restauratie en herbestemming van het huis alsnog te integreren in het bouwproject dat momenteel 
wordt gerealiseerd”. 
 
1. Wat is de concrete stand van zaken in dit dossier? Zijn er nog recente ontwikkelingen, 

bijvoorbeeld in het kader van de adviesverlening of de besluitvorming? Zo ja, welke? 
 
2. Zijn er adviezen afgeleverd over het verkeerstechnische aspect, en over de mogelijkheid om de 

herbestemming van het huis alsnog te integreren in het sociale bouwproject? Zo ja, wat is de 
inhoud ervan? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 68 van 7 januari 2009 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
1-2. Conform mijn antwoord op uw vorige schriftelijke vraag aangaande dit dossier, heb ik 

bijkomende adviezen ingewonnen van de bevoegde mobiliteitsambtenaar en van de admini-
stratie Wonen.  

 
 De mobiliteitsambtenaar stelt dat de bijzondere inplanting van huis Maes geen wezenlijk 

verkeersonveilige situatie veroorzaakt, en zelfs een rol kan spelen in het concretiseren van de 
snelheidsremmende maatregelen, die worden voorzien in het conform verklaarde mobiliteitsplan 
en het ontwerp van gemeentelijk ruimtelijk structuurplan van de gemeente Beernem.  

 
 De administratie Wonen stelt dat het restaureren van huis Maes en de inrichting ervan tot twee 

woongelegenheden steeds in het vooruitzicht is gesteld en nog altijd op haar steun kan rekenen.  
 
 Aangezien deze bijkomende adviezen de door de gemeente aangereikte argumentatie verder 

ondergraven, kan ik vooralsnog niet ingaan op de vraag tot opheffing van de bescherming. 
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Vraag nr. 69 
van 7 januari 2009 
van VERA DUA 
 
 
 
“Gesticht Vyvens” Zingem   -   Bescherming 
 
“Gesticht Vyvens” in Huise (Zingem) werd gebouwd op het einde van de 19de eeuw en werd 
oorspronkelijk gebruikt als weeshuis en school voor meisjes en als “oudmannen en – vrouwenhuis”. 
Dit gebouw is het kloppend hart van deze landelijke gemeenschap. Het is nog steeds de school van het 
dorp en het was vroeger ook een cultureel centrum avant la lettre. Bouwkundig is het een klassiek, 
symmetrisch opgetrokken gebouw met fronton en torentje.  
 
Het  “Gesticht Vyvens” wordt momenteel echter met de sloop bedreigd. De eigenaar, de Vrije 
Basisschool Huise, heeft concrete bouwplannen en wil het gebouw met de grond gelijkmaken om er 
een ultramodern complex neer te poten. Dit zou een zeer spijtige zaak zijn. Het gaat om een robuust, 
stevig en perfect renoveerbaar gebouw, dat een betere bestemming verdient dan te worden 
platgegooid. 
 
Ten eerste sluit het gebouw onmiddellijk aan bij de oostgrens van een beschermd molenlandschap en 
vormt het op deze manier een hoofdelement in de achtergrondsector van de beschermde molen.  
 
Ten tweede situeert het gebouw zich in een schitterende “ankerplaats” van de Vlaamse Ardennen, die 
uitzonderlijk waardevol is wegens de densiteit van kastelen (de kasteeldomeinen van Kruishoutem, 
Nokere, Lozer, Wannegem en Mullem) en molens (de molens van Wannegem, Huise en Mullem). 
Belangrijk is ook dat het zich bevindt in de nabijheid van de vermaarde kasseiweg “Huisepontweg.”  
 
Ten derde ligt “Home Vyvens” centraal in de ankerplaats en bovendien op een heuveltop, die deel 
uitmaakt van de hoogste heuvelrug van de betrokken ankerplaats. 
 
De actiegroep “Red het Klooster” heeft een verzoek tot de minister gericht om een procedure op te 
starten om het “Gesticht Vyvens” te beschermen, zodat het niet gesloopt kan worden. Deze eis wordt 
ondersteund door diverse plaatselijke verenigingen. 
 
1. Werd er door de minister effectief een beschermingsprocedure voor het Gesticht Vyvens 

opgestart?  
 

Zo ja, in welke fase bevindt deze procedure zich momenteel? Binnen welke termijn kan deze 
bescherming gerealiseerd worden? 

 
Zo neen, wat is de reden van het niet opstarten van een beschermingsprocedure? Is de minister van 
plan om ter zake nog enig initiatief te nemen? 
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2. Werd er ondertussen reeds een bouwaanvraag ingediend voor de sloop van dit gebouw? Wat is de 
stand van zaken met betrekking tot de procedure van de aanvraag tot sloop? 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -153- 
 
 

 

DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 69 van 7 januari 2009 
van VERA DUA 
 
 
 
1. Op 15 september 2008 ontving ik inderdaad een aanvraag om het “Gesticht Vyvens” in Zingem 

als monument te beschermen. Gewoontegetrouw heb ik deze vraag voor advies overgemaakt aan 
mijn administratie, die evenwel van oordeel is dat het gebouw niet in aanmerking komt voor 
bescherming als monument. Als onderdeel van de ankerplaats “Kasteeldomeinen van Aaishove, 
Lozer, Mullem en Wannegem” maakt het wel kans om een beschermd statuut te krijgen. Er wordt 
immers een dossier voorbereid voor de officiële aanduiding van deze ankerplaats, zodat dit gebied 
in het kader van een planningsproces kan worden omgezet in een erfgoedlandschap, met alle 
juridische consequenties van dien. Normaal gezien zal het dossier in de tweede helft van dit jaar 
kunnen worden voorgelegd aan de ter zake bevoegde minister.  

 
Tot zo lang kan desgevallend aan de hand van een concrete vergunningsaanvraag een erfgoed-
vriendelijke oplossing worden bepleit. Dat zulks tot resultaten kan leiden is al gebleken in 2007, 
toen in het kader van een vergunningsaanvraag voor de bouw van een rusthuis op het terrein, in 
overleg met mijn administratie is geopteerd voor een nieuwbouw met behoud van het oude 
gesticht.  

  
2. Mijn administratie heeft nog geen concrete vergunningsaanvraag ontvangen met betrekking tot het 

slopen van de school.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 70 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 70 van 9 januari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 71 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Informatica-investeringen 
 
De aankopen en investeringen in informatica zijn over de ganse begroting verspreid per beleidsdomein 
en dan nog verspreid over verschillende basisallocaties.  
 
De vraag rijst wat de totaliteit van deze investeringen is per programma en per beleidsdomein. 
 
1. Kan de minister een totaaloverzicht geven van het volledige budget dat werd besteed aan 

aankopen en investeringen in informatica in de loop van deze legislatuur voor zijn/haar 
beleidsdomeinen, met graag een opsplitsing per begrotingsjaar? 

 
2. Wat is het aandeel binnen dit budget voor de aanschaf van nieuwe informatica enerzijds en voor 

onderhoud en herstelling anderzijds? 
 
3. Kan de minister meedelen welk budget er wordt besteed voor de aankopen en investeringen van 

informatica in het licht van het “anders werken”, “telewerken”, en dergelijke? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 71, 

Vandenbroucke nr. 139, Anciaux nr. 84, Keulen nr. 69, Van Brempt nr. 125, Crevits nr. 291, 
Ceysens nr. 46, Heeren nr. 135). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 71 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 72 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Schadevergoedingen BW 1382 
 
Jaarlijks worden er in de begroting per beleidsdomein budgetten voorzien die kunnen worden 
aangewend voor het betalen van schadevergoedingen aan derden waarvoor de Vlaamse Gemeenschap 
of het Vlaams Gewest op grond van de artikelen 1382, 1383 en 1384, lid 3 van het Burgerlijk Wetboek 
verantwoordelijk is. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal vergoedingen die er volgens de vermelde 

juridische  grondslag betaald zijn voor zijn/haar beleidsdomeinen voor de periode 2004 tot 2008, 
graag met een opsplitsing per begrotingsjaar ? 

 
2. Gebeurde de uitbetaling van de schadevergoedingen via een minnelijke regeling of op basis van 

een juridische procedure ? 
 
3. Hoeveel procedures zijn er thans hangende op basis van deze juridische grondslag ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 72, 

Vandenbroucke nr. 140, Anciaux nr. 85, Keulen nr. 70, Van Brempt nr. 126, Crevits nr. 292, 
Ceysens nr. 47, Heeren nr. 136). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 72 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 73 
van 13 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Eigen inning gewestbelastingen   -   Stand van zaken 
 
De Bijzondere Wet van 13 juli 2001 tot herfinanciering van de gemeenschappen en uitbreiding van de 
fiscale bevoegdheden van de gewesten legt twaalf gewestelijke belastingen vast; De gewesten zijn 
sinds 1 januari 2002 ten volle bevoegd om de aanslagvoet, de heffingsgrondslag en de vrijstellingen 
van deze gewestelijke belastingen autonoom te wijzigen. De gewesten hebben sinds 2004 ook de 
mogelijkheid om zelf in te staan voor de inning van de twaalf gewestelijke belastingen. Als een gewest 
hiertoe beslist, moet de gewestregering haar beslissing ter zake notificeren aan de federale regering en 
zal het gewest met ingang van het tweede begrotingsjaar volgend op de datum van die notificatie de 
inning van de belastingen zelf verzorgen. 
 
De Vlaamse Regering besliste op 10 juli 2008 om – in navolging van de zelfstandige inning van de 
onroerende voorheffing – vanaf 1 januari 2010 de verkeersbelasting, de belasting op de 
inverkeerstelling en het eurovignet zelf te innen. De minister herhaalt dit voornemen nog eens in zijn 
Beleidsbrief Financiën en Begroting 2008-2009. Daartoe moest de Vlaamse minister van Financiën en 
Begroting namens de Vlaamse Regering deze beslissing aan de federale regering betekenen, uiterlijk 
op 31 december 2008. 
 
In het wetsontwerp tot vaststelling van de totale kostprijs van de dienst van de gewestelijke 
belastingen, in uitvoering van artikel 68ter van de Bijzondere Wet van 16 januari 1989 betreffende de 
financiering van de gemeenschappen en de gewesten (DOC 52 1583/001 van de Kamer van 
volksvertegenwoordigers van 14 november 2008), wordt echter geen melding gemaakt van een 
notificatie van de beslissing van de Vlaamse Regering van 10 juli 2008: “Tot op heden heeft enkel het 
Waalse gewest, bij notificatie van 21 december 2007, beslist om vanaf 1 januari 2009 de dienst te 
verzekeren van de belasting op de spelen en weddenschappen, de belasting op de automatische 
ontspanningstoestellen en de openingsbelasting op de slijterijen van gegiste dranken.” 
 
1. Is de beslissing van de Vlaamse Regering van 10 juli 2008 voor 31 december 2008 genotificeerd 

aan de federale regering, zo ja wanneer? 
 
2. In zijn antwoord op een vraag om uitleg van 18 oktober 2007 spreekt de minister over de 

chronologie van het overnametraject van de inning van de gewestelijke belastingen die hij heeft 
vooropgesteld: “We zouden starten met een overname van de verkeersbelastingen. In een latere 
fase zouden we overgaan tot de overname van de registratie- en successierechten.” 

 
Welke chronologie stelt de minister voorop? Graag een gedetailleerd overzicht: over welke 
gewestelijke belastingen gaat het, wat is de streefdatum van de minister voor de zelfstandige 
inning, welk voorbereidend stappenplan is noodzakelijk, hoe wordt de overname van federale 
ambtenaren geregeld? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 73 van 13 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
1. De beslissing van de Vlaamse Regering van 10 juli 2008 om de inning van de verkeersbelasting, 

de belasting op de inverkeerstelling en het eurovignet in eigen beheer te nemen met ingang van 1 
januari 2010, werd via aangetekend schrijven van 17 december 2008 overgemaakt aan de 
toenmalige Eerste Minister. 

 
2. De Vlaamse Regering heeft nog geen beslissing genomen over de overname in eigen beheer van 

de inning van de andere gewestbelastingen.  
 
 Op 10 juli 2008 besliste de Vlaamse Regering om voor de inning van de verkeersbelasting het 

personeel van de Federale Administratie, zoals voorzien bij artikel 68 ter van de Bijzondere 
Financieringswet over te nemen. Hieraan is een dotatie gekoppeld, in voordeel van het betrokken 
gewest, ten laste van de Federale overheid.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 74 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Klachtrecht   -   Integratie in Beter Bestuurlijk Beleid 
 
Uit het Jaarverslag 2007 van de Vlaamse Ombudsdienst is gebleken dat, ondanks aanbevelingen uit 
het verleden, de Vlaamse overheid nog steeds niet de nodige inspanningen heeft gedaan om het 
klachtrecht van de burger te optimaliseren in de nieuwe structuren naar aanleiding van de 
hervormingsoperatie Beter Bestuurlijk Beleid (BBB).  De Vlaamse overheid had immers de 
verplichting ervoor te zorgen dat de bepalingen en de geest van het Klachtendecreet volledig tot 
uitvoering worden gebracht. 
 
Ondanks het uitgesproken engagement van de Vlaamse Regering blijkt evenwel uit de 
klachtenrapportages bij het jaarverslag dat er zowel in de kerndiensten als in perifere diensten nog 
steeds vaak geen bereidheid bestaat om klachten te herkennen, te erkennen, te behandelen en over die 
klachtenbehandeling te rapporteren (Jaarverslag 2007, blz 269-270). 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister inmiddels genomen om het klachtrecht van de burger te 

optimaliseren in de nieuwe structuren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen ingevolge de 
hervormingsoperatie BBB ? 

 
Wat zijn hiervan de concrete resultaten ?  Kan de minister inmiddels bevestigen dat de nodige 
inspanningen zijn gedaan om de bepalingen van het Klachtendecreet volledig tot uitvoering te 
brengen ? Gebeurt de nodige controle ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal klachten dat er sinds 2007 in de diensten onder 

zijn/haar bevoegdheid in behandeling zijn en eveneens informatie geven betreffende de wijze van 
rapportering ? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 85, Van Mechelen nr. 74,  

Vandenbroucke nr. 141 , Anciaux nr. 86, Keulen nr. 72, Van Brempt nr. 127, Crevits nr. 294, 
Ceysens nr. 48 en Heeren nr. 137). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 74 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 75 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse zendingen, congressen en seminaries   -   Overzicht 
 
Ieder jaar voorziet de begroting een afzonderlijk budget voor buitenlandse zendingen en voor de 
deelname aan congressen en seminaries in binnen- en buitenland. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlandse zendingen van de minister en van 

zijn/haar kabinet? Graag een opsplitsing per begrotingsjaar sinds het begin van deze legislatuur.   
 

Kan de minister per zending meedelen hoeveel personen van het kabinet er telkens de minister 
hebben vergezeld? 

 
Welke buitenlandse zendingen zijn er nog gepland tot het einde van deze legislatuur ? 

 
Wat is de jaarlijkse kostprijs voor deze buitenlandse zendingen ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de deelname aan congressen en seminaries in het 

buitenland, graag eveneens opgesplitst per begrotingsjaar, met aanduiding van het thema van het 
congres of seminarie en met vermelding van het aantal personen van het kabinet dat hieraan heeft 
deelgenomen? 

 
Wat is hiervan de jaarlijkse kostprijs ? 

 
Aan welke congressen en seminaries zal de minister nog deelnemen tot het einde van de 
legislatuur ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 75, 

Vandenbroucke nr. 142, Anciaux nr. 87, Keulen nr. 73, Van Brempt nr. 128, Crevits nr. 295, 
Ceysens nr. 49 en Heeren nr. 138). 
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VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 75 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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Vraag nr. 76 
van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Armoedebestrijding   -   Financiële middelen 
 
Het Armoededecreet van 21 maart 2003 vormt de basis van het huidige Vlaamse armoedebeleid. Dit 
decreet wil onder meer door participatie van mensen die in armoede leven, armoede, 
bestaansonzekerheid en sociale uitsluiting voorkomen, verminderen en oplossen. Daartoe moeten 
mensen die in armoede leven, betrokken worden bij het beleid, en moeten hun organisaties structureel 
en financieel ondersteund worden. 
 
Armoede is niet van vandaag op morgen opgelost. De kern van een armoedebestrijdingsbeleid is dat er 
voldoende middelen aan besteed worden. Armoede heeft ook te maken met problemen op 
verschillende domeinen tegelijk. De memorie van toelichting bij het decreet van 21 maart 2003 
betreffende de armoedebestrijding stelt duidelijk dat er op alle beleidsdomeinen aandacht dient te gaan 
naar de preventie en bestrijding van armoede. Elke minister is dan ook voor zijn/haar beleidsdomeinen 
bevoegd voor het nemen van maatregelen in de strijd tegen armoede. 
 
Graag had ik vernomen hoeveel middelen de minister, voor elk van de beleidsdomeinen waarvoor 
hij/zij bevoegd is, besteedt aan het armoedebestrijdingsbeleid. Graag een overzicht per jaar vanaf  het 
begin van de legislatuur (zowel in absolute cijfers als in procenten). 
 
Beschikt de minister al over gegevens dienaangaande voor de periode voordien (vanaf 1999)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 76, 
Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 88, Keulen nr. 74, Van Brempt nr. 129, Crevits nr. 297, Ceysens 
nr. 50 en Heeren nr. 139). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 76 van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Veerle Heeren, Vlaams minister van 
Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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DIRK VAN MECHELEN 
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Vraag nr. 77 
van 15 januari 2009 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Algemene uitgavenbegroting   -   Eenmalige provisie financiën 
 
In de goedgekeurde algemene uitgavenbegroting voor het begrotingsjaar 2009 is een basisallocatie 
01.41B op het programma CB provisies voorzien.   
 
Volgens de toelichting is het een “éénmalige” provisie financiën, die kan worden herverdeeld “voor 
allerhande uitgaven met betrekking tot de specifieke problematiek van financiën”. 
 
In 2008 was het bedrag 3,5 miljoen euro, in 2009 nog 1 miljoen euro. 
 
Waarvoor dient deze provisie?   
 
Wat moet verstaan worden onder “éénmalig”, gelet op het feit dat ze twee jaar na elkaar in de 
begroting is opgenomen? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 77 van 15 januari 2009 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
De provisie op het Pr. CB, ba. 01.41B kan aangewend worden voor het opvangen van tijdelijke 
budgettaire noodwendigheden m.b.t. de problematiek van financiën en begroting. Zoals de libellé van 
het begrotingsartikel aangeeft, gaat het hierbij telkens om éénmalige uitgaven. 
 
In 2008 werden de kredieten ingeschreven op de ba. CB01.41B herverdeeld in het kader van   het 
ORAFIN upgrade project 2010. Naast de technische upgrade van de huidige Orafin toepassing van 
versie 11.0.3 naar versie 12 wordt in het kader van voornoemd project tevens de verdere optimalisatie 
van de financiële administratie beoogd. Het project loopt dus over meerdere jaren maar heeft duidelijk 
een éénmalig karakter. 
 
Voor het begrotingsjaar 2009 werd op deze provisie een krediet ingeschreven van 1 miljoen euro. 
Analoog aan het begrotingsjaar 2008 kan het krediet in de loop van het jaar worden aangewend voor 
diverse uitgaven met een éénmalig karakter binnen het beleidsdomein Financiën en Begroting.  Het 
gaat hierbij o.m. over uitgaven in het kader van het ORAFIN upgrade project 2010, overname in eigen 
beheer van de verkeersbelastingen vanaf 2010, Vlaams Fiscaal Platform en andere uitgaven met een 
éénmalig karakter.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 78 
van 15 januari 2009 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
Netto te financieren saldo   -   Bijzondere operaties 
 
Het netto financieringstekort bedroeg in 2008 bijna 1,2 miljard.  
 
Hoeveel van dit tekort is te wijten aan gewone begrotingsoperaties en hoeveel aan bijzondere 
operaties? Met bijzondere operaties bedoel ik onder meer: 
- stortingen aan Toekomstfonds; 
- stortingen aan Zorgfonds om reserves te verhogen; 
- schuldovername gemeenten; 
- schuldovername Vlaamse Gemeenschapscommissie; 
- schuldovername provincies; 
- participatie in Ethias; 
- schuldaflossing; 
- saldo kredietverleningen en deelnemingen. 
 
Waren er in 2007 gelijkaardige “bijzondere operaties” (bedrag en soort)? 
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VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 15 januari 2009 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
Het netto financieringstekort in het jaar 2008 bedraagt 1.112 duizend euro. Dit tekort is volledig te 
wijten aan bijzondere operaties. Een opsomming vindt u hieronder. 
 

- Stortingen aan het Toekomstfonds: 513.852 duizend euro 
- Stijging van de reserves van het Zorgfonds: 200.000 duizend euro 
- Schuldovername van gemeenten: 620.039 duizend euro (waarvan 611.743 duizend euro 

kapitaal) 
- Schuldovername VGC: 15.004 duizend euro (waarvan 15 mln euro kapitaal) 
- Schuldovername provincies: 15.252 duizend euro (waarvan 14.880 duizend euro kapitaal) 
- Participatie in Ethias: 500.001 duizend euro 
- Schuldaflossing directe schuld (incl. Titel III): 249.306 duizend euro  
- Som van alle ESR 8-uitgaven (kredietverleningen en deelnemingen, incl. Ethias): 570.533 

duizend euro 
 
In 2007 waren deze bijzondere operaties veel beperkter. Meer bepaald: 

- Schuldaflossing directe schuld (incl. Titel III): 242.553 duizend euro  
- Som van alle ESR 8-uitgaven (kredietverleningen en deelnemingen): 220.007 duizend euro 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 79 
van 15 januari 2009 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
Vlaamse Gemeenschap   -   Financiële activa en passiva 
 
1. Over welke financiële activa in de vorm van financiële beleggingen in de ruime zin van het woord 

beschikte de Vlaamse Gemeenschap op geconsolideerde wijze eind 2007 en 2008 ?   
 

Ik denk onder meer aan  kas Vlaamse Gemeenschap, zichtrekening CFO, Vlaams Pensioenfonds, 
Vlaams Zorgfonds, Toekomstfonds. 

 
2. Hoeveel bedraagt de geconsolideerde schuld van de Vlaamse Gemeenschap einde 2007 en einde 

2008? 
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VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 79 van 15 januari 2009 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
1. Onderstaande tabel geeft een overzicht van de financiële activa in de vorm van financiële 

beleggingen in de ruime zin van het woord eind 2007 en eind 2008, bepaald aan de hand van de 
marktwaarde van de beleggingen. De beperkte participatie in Dexia-Holding (2,8% in het aande-
lenkapitaal) die via het Toekomstfonds verliep, wordt beschouwd als financiële belegging en kent 
voorlopig een belangrijke minwaarde. 
De negatieve kastoestand eind 2008 was voorzien. Er werd immers 650 miljoen euro in mindering 
gebracht, ten voordele van de operatie schuldvermindering bij de Vlaamse gemeenten/ provincies 
en de VGC, en ook de participatie in Ethias Finance ten belope van 500 miljoen euro werd via 
kasmiddelen gestort. Begin januari 2009 was de kassituatie trouwens reeds opnieuw positief. 

 
in miljoen euro 2007 2008 

Kas MVG 924,9 -255,0 
Kas CFO 43,3 31,3 
Vlaams Pensioenfonds 196,6 189,1 
Vlaams Zorgfonds 733,2 928,5 
Toekomstfonds 0,0 187,6 
 1.898,0 1.081,5 

 
2. De geconsolideerde schuld van de Vlaamse Gemeenschap wordt opgemaakt aan de hand van de 

jaarrekeningen van alle te consolideren instellingen van de Vlaamse Gemeenschap. Bijgevolg kan 
deze voor het jaar 2008 maar berekend worden na controle van desbetreffende jaarrekeningen.   
De geconsolideerde schuld eind 2007 bedroeg 1,055 miljard euro. Van deze schuld was 249,6 
miljoen euro toewijsbaar aan de Vlaamse Gemeenschap (directe schuld + indirecte schuld). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 80 
van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Transportcentrum LAR (Menen)   -   Herbestemming LAR-zuid 
 
In een schriftelijke vraag nr. 151 van 23 mei 2008 antwoordde de minister over de situatie van de LAR 
dat bestemmingswijziging niet aan de orde was omdat er op dat moment geen onduidelijkheid was 
over de huidige bestemming.  
 
Op 5 december 2008 heeft de rechtbank van eerste aanleg in Kortrijk in een rechtsgeding tussen 
bewoners en de Vlaamse overheid en Leiedal vastgelegd dat het RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) met 
betrekking tot LAR-Zuid aangepast dient te worden. 
 
1. Heeft de minister reeds opdracht gegeven aan de administratie om een herziening van het RUP  

LAR-Zuid op te maken? 
 

Zo neen, welke stappen zal de minister ondernemen? 
 
2. Welke initiatieven zal de minister nemen om de verdere uitbreiding van de transportzone LAR 

mogelijk te maken? 
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VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 80 van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. Rekening houdende met de stand van zaken van de lopende procedure is het voorbarig om te 

starten met de opmaak van een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan.  
 

De Rechtbank van eerste aanleg te Kortrijk heeft op 5 december 2008 een vonnis uitgesproken. 
Dit vonnis werd op vandaag nog niet betekend. Het vonnis verplicht het Vlaamse Gewest binnen 
een termijn van drie maanden na betekening van de uitspraak de procedure tot herziening van het 
gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan “Afbakening regionaalstedelijk gebied Kortrijk”, beperkt 
tot het deelplan van de transportzone “LAR-Zuid” op te starten.  

 
Tegen dit vonnis bestaat de mogelijkheid om beroep aan te tekenen. Aan de advocaat van het 
Vlaams Gewest werd opdracht gegeven om tijdig beroep aan te tekenen tegen het vonnis van 5 
december 2008.  

 
Gezien de beslissing tot het instellen van beroep, is een planologisch initiatief dus niet aan de 
orde. De uitkomst van de procedure in beroep moet worden afgewacht. De administratie heeft dus 
niet de opdracht gekregen een herziening van het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan voor te 
bereiden. 
 

2. Zoals gezegd in antwoord op de eerste vraag is het voorbarig om nu initiatieven te nemen of 
voorop te stellen vooraleer er een definitieve uitspraak van de rechter is over het beroep dat door 
de advocaat van het Vlaams Gewest werd ingediend.  
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Vraag nr. 81 
van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Steunpunten   -   Stand van zaken 
 
De Vlaamse overheid kent en subsidieert diverse steunpunten. Dergelijke steunpunten nemen een 
belangrijke plaats in tussen de overheid en de betrokken sector en/of doelgroep.  
 
1. Hoeveel en welke steunpunten die aan de bevoegdheden van de minister gerelateerd zijn, bestaan 

er? Graag een overzicht per departement. 
 

 Hoeveel van deze steunpunten zijn er deze legislatuur opgericht? 
 
2. Wat is de concrete opdracht en het statuut van de diverse steunpunten en werd dit vastgelegd in 

een beheersovereenkomst? Indien het een vzw betreft, wie zetelt in de raad van beheer en in de 
algemene vergadering? 

 
3. Op welke wijze zijn de “stakeholders” betrokken bij de diverse steunpunten? 
 
4. Hoeveel personeelsleden werken er in elk van deze steunpunten? 
 
5. Wie bepaalt de aanwervingsvoorwaarden en –procedures voor de personeelsleden? 
 
6. Hoeveel middelen krijgen deze steunpunten jaarlijks? Graag een overzicht per steunpunt. 
 
7. Worden de steunpunten geëvalueerd? Zo ja, hoe en op welke tijdstippen? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 91, Van Mechelen nr. 81,  

Vandenbroucke nr. 144 , Anciaux nr. 92, Keulen nr. 78, Van Brempt nr. 134, Crevits nr. 311, 
Ceysens nr. 51 en Heeren nr. 141). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 81 van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Patricia Ceysens, Vlaams minister 
van Economie, Ondernemen, Wetenschap, Innovatie en Buitenlandse Handel. 
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Vraag nr. 83 
van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Restauratiepremies   -   Ontvankelijke dossiers 
 
In het antwoord op mijn schriftelijke vraag van 3 december 2008 (nr. 54) deelt de minister mee dat het 
toekennen van een restauratiepremie in twee fasen gebeurt.  
 
Eerst evalueert zijn administratie het dossier, en zodra het aan alle inhoudelijke en administratieve 
voorwaarden voldoet om voor de premie in aanmerking te komen, verklaart zij het “ontvankelijk”. 
Alle ontvankelijk verklaarde dossiers worden opgenomen in lijsten, met een bepaalde volgorde, die 
onder meer wordt bepaald door de ouderdom van de dossiers en de dringendheid van de beoogde 
werken. Deze lijsten worden op gezette tijden (doorgaans aan het begin, in het midden en aan het 
einde van het jaar) aan de minister voorgelegd.  
 
Op basis van de budgetten die (nog) beschikbaar zijn (of die op dat moment beschikbaar worden 
gesteld) selecteert de minister dan de dossiers waarvoor de premie effectief kan worden toegekend. 
Mits gunstig advies van de Inspectie van Financiën, wordt de premie vervolgens individueel 
toegekend bij ministerieel besluit. 
 
Kan de minister de diverse lijsten meedelen van ontvankelijke restauratiedossiers die de administratie 
deze legislatuur aan hem heeft bezorgd (doorgaans driemaal per jaar), overmaken? Graag per lijst ook: 
- de volgorde respecteren die de administratie aan de restauratieprojecten heeft toegekend; 
- vermelding van de gemeente waar het te restaureren goed zich bevindt; 
- vermelding van het gevraagde subsidiebedrag (per restauratiedossier); 
- desgevallend vermelding van de datum waarop de premie is toegekend. 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 83 van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
In bijlage vindt u per premieregime (cf. het statuut van de premienemer: privé, openbaar of eredienst) 
een globaal overzicht van de ontvankelijk verklaarde restauratiedossiers tot en met de laatste 
geactualiseerde wachtlijst, die mij in de loop van januari 2009 is voorgelegd. Per dossier worden 
vermeld: de naam van het monument, de naam van de gemeente waar het zich bevindt, een 
opsomming van de werken waarvoor de premie is aangevraagd, het geraamde premiebedrag (aandeel 
Vlaams gewest), de datum waarop het dossier ontvankelijk werd verklaard en desgevallend de datum 
waarop de premie is toegekend. 
 
Het betreft een globaal overzicht voor de ganse legislatuur en geen lijsten per individuele selectie. 
Dossiers die geen voorwerp zijn van een selectie, maar waarvoor sowieso een budget wordt gereser-
veerd, afhankelijk van de instroom (de zogenaamde “enveloppedossiers”, “beveiligingsdossiers” en 
dossiers “vooronderzoek”) zijn niet in rekening gebracht. Dit alles om de leesbaarheid te verhogen en 
misinterpretaties uit te sluiten. Mijn selecties zijn immers slechts ten dele gebaseerd op de “admini-
stratieve” volgorde van de wachtlijsten (voor een gedetailleerde uitleg aangaande het eigenlijke 
selectiemechanisme verwijs ik graag naar mijn antwoorden op vragen om uitleg ter zake in de 
commissie voor leefmilieu en natuur, landbouw, visserij en plattelandsbeleid en ruimtelijke ordening 
en onroerend erfgoed). 
 
De keuze voor een globale lijst impliceert wel dat bijgaande lijsten slechts ten dele inzicht bieden in de 
“administratieve” volgorde van de dossiers. Deze wordt immers voor elke nieuwe selectie geactua-
liseerd. Slechts in de lijst dossiers waarvoor de premie nog niet is toegekend, die trouwens is geactua-
liseerd met het oog op de eerste selectie van 2009, wordt de “administratieve” volgorde weerspiegeld. 
 
BIJLAGE 
 
Lijst restauratiedossiers privé, openbaar en eredienst, 2004-2009 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_MECHELEN/83/antw.083.bijl.001.xls 
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FRANK VANDENBROUCKE, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 
 VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING 
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Vraag nr. 121 
van 15 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Dubbele maximumfactuur   -   Gevolgen voor de betrokken sectoren 
 
Sinds januari 2008 zijn alle basisscholen verplicht de zogenaamde dubbele maximumfactuur te 
hanteren. Deze bestaat uit een scherpe maximumfactuur die een kostenbeperking oplegt voor 
activiteiten van één dag en een minder scherpe maximumfactuur die een beperking bepaalt van de 
kosten voor meerdaagse activiteiten tijdens de schooluren. Bedoeling is de kosten voor de ouders te 
beperken. Om de terugval aan inkomsten van de scholen op te vangen, werd het systeem van de 
maximumfactuur gekoppeld aan de invoering van de nieuwe studiefinanciering. 
 
De invoering van het systeem van de maximumfactuur ging gepaard met heel wat terughoudendheid 
en kritiek vanuit verschillende hoeken. In zijn antwoord op een schriftelijke vraag van mevrouw 
Moerman (nr. 380 van 9 september 2008, Websitebulletin publicatiedatum 27-10-2008) benadrukte 
minister Vandenbroucke dat “de invoering van de maximumfactuur gekoppeld is aan de invoering van 
de nieuwe financiering, die extra werkingsmiddelen oplevert”. 
 
Ook in antwoord op de schriftelijke vraag van mevrouw Demeulenaere (nr. 364 van 7 augustus 2008, 
Websitebulletin publicatiedatum 14-10-2008) stelde minister Vandenbroucke dat bekommernissen van 
de diverse sectoren veelal zijn ingegeven door het feit dat men slechts een deel van het verhaal kent, 
namelijk de invoering van de maximumfactuur, maar niet de extra werkingsmiddelen die de nieuwe 
financiering genereert. 
 
Desondanks blijft de kritiek en ongerustheid bestaan. Vanuit verschillende sectoren (cultrele centra, 
musea, ontspanningsparken, busvervoerders, sport- en recreatieorganisaties) blijft men wijzen op de 
gevolgen van maximumfactuur. 
 
1. Zijn er al gevolgen merkbaar in de betrokken sectoren door verminderde schoolbezoeken, 

gevolgen op het vlak van tewerkstelling of op andere vlakken in de toeristische en culturele 
sector?  

 
2. Wat zijn de mogelijkheden om de nadelen - of minstens de risico's - van de maximumfactuur 

op dit vlak te beperken? Welke initiatieven worden er eventueel genomen? 
 
3. Hoe willen de ministers de interesse van de scholen gaande houden voor toeristische en 

culturele items?  
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan minister-president Peeters (vraag nr. 64) en aan de ministers 

Vandenbroucke (nr. 121) en Anciaux (nr. 75). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 121 van 15 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Minister Frank Vandenbroucke 
 

Sommige culturele instellingen en organisaties stellen inderdaad dat ze een daling van het aantal 
schoolbezoeken tijdens de eerste maanden van dit schooljaar gemerkt hebben.  

 
Minister-president Kris Peeters 
 
Gevolgen voor de daguitstappen (dagtoerisme) 
Op dit ogenblik zijn nog geen gegevens beschikbaar. Schoolbezoeken worden immers 
voornamelijk georganiseerd gedurende de maanden september-oktober enerzijds, en de maanden 
april-mei-juni anderzijds. Vooral gedurende deze laatste periode vinden de meeste 
schooluitstappen plaats. Om die reden kunnen de gevolgen van de maximumfactuur voor de 
daguitstappen pas geëvalueerd worden op het einde van het schooljaar 2008-2009, wanneer ook de 
belangrijkste periode voor schooluitstappen (april-juni) achter de rug is.  
 
Gevolgen voor de meerdaagse uitstappen (verblijfstoerisme) 
Ook voor de meerdaagse uitstappen zal het einde van het schooljaar 2008-2009 moeten worden 
afgewacht om een duidelijke vergelijking te kunnen maken met de vorige schooljaren en het effect 
van de maximumfactuur op de boekingen te kunnen aantonen. 
 
Minister Bert Anciaux 
 
Reeds van bij de eerste onderhandelingen over de maximumfactuur werd met nadruk onze 
bezorgdheid geuit dat deze maatregel niet zou mogen leiden naar een verschraling van de culturele 
en sportieve participatie via de scholen. Een museumbezoek of de aanwezigheid bij een 
theatervoorstelling kunnen als belevenis niet vervangen worden, ook niet door de meest 
geavanceerde multimedia. Net zoals onderzoek uitwijst dat actieve sportbeoefening niet kan 
vervangen worden door de nieuwe Wii-mogelijkheden. 
De signalen over een verminderde participatie zijn zeker niet eenduidig of gelijkaardig voor het 
hele Vlaamse culturele of sportieve landschap. In sommige regio’s wordt wel een verminderd 
gebruik van het aanbod uit de culturele sector vastgesteld. Andere regio’s zeggen dan weer 
hoegenaamd geen gevolgen te ondervinden. Eén voorbeeld ter illustratie: het Cultureel Centrum 
van uw gemeente, Brugge, geeft aan dat voor wat betreft hun schoolvoorstellingen de vraag nog 
steeds groter is dan het aanbod.  
 

2. Minister Frank Vandenbroucke 
 

Ik ben er evenwel van overtuigd dat een modale school haar leerlingen minstens evenveel kan 
bieden als vroeger, ook al mag ze minder aan de ouders doorrekenen. De invoering van de 
maximumfacturen is immers gekoppeld aan de nieuwe financiering die extra werkingsmiddelen 
oplevert. Wat de school minder aan de ouders mag doorrekenen, krijgt de school meer van de 
overheid. Hiervoor werd recurrent een extra budget van 85 miljoen euro per jaar voor het 
basisonderwijs vrijgemaakt. Dit is gemiddeld 130 euro extra per leerling en per jaar. Bovendien 
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was er een éénmalige tussenstap in dit begrotingsjaar 2008. Een extra van 21,3 miljoen euro.  Een 
deel van dit budget kan de school gebruiken om de maximumfactuur te compenseren.  
 
Als sommige scholen dit schooljaar toch minder activiteiten plannen, kan dat verschillende 
redenen hebben. 
 
In sommige scholen is n.a.v. de introductie van de maximumfacturen een gezond debat ontstaan 
over de activiteiten: wat zijn zinvolle activiteiten, waar staat het schoolteam achter? Het debat is 
nog niet overal afgerond.  
 
Bij een aantal scholen heeft het enige tijd geduurd vooraleer ze een precies zicht hadden op de 
beschikbare werkingsmiddelen voor dit schooljaar. Het geld wordt immers gestort op rekening van 
het schoolbestuur. Wanneer er meerdere scholen onder dat schoolbestuur resorteren kan het enige 
tijd in beslag nemen vooraleer het schoolbestuur heeft beslist hoe deze werkingsmiddelen over 
haar scholen worden verdeeld. De overheid heeft wel aan school en schoolbestuur laten weten 
hoeveel geld het schoolbestuur zal krijgen voor zijn school. Maar zolang de directeur niet exact 
weet hoeveel centen hiervan effectief op zijn rekening komen, is hij geneigd een zeker 
zorgvuldigheidsprincipe te hanteren bij de besteding van zijn middelen. Daarom is het van groot 
belang dat alle schoolbesturen zo snel mogelijk duidelijkheid verschaffen aan hun scholen 
wanneer zij hoeveel werkingsmiddelen doorstorten.  
 
Het is normaal dat een grote verandering in het financieringssysteem tijd nodig heeft. Ik ga er van 
uit dat de terughoudendheid van scholen grotendeels een tijdelijk fenomeen is.  
 
Op macroniveau wordt de maatregel inzake kostenbeheersing gemonitord. Ik heb hiertoe een 
onderzoek laten opstarten naar de eventuele effecten van het invoeren van de scherpe 
maximumfactuur op de activiteiten die het onderwijs in onze basisscholen levendiger maken en 
het invoeren van de minder scherpe maximumfactuur op de meerdaagse uitstappen. De cel 
‘Schoolloopbanen in het Basisonderwijs’ (SiBO) van het Steunpunt ‘Studie- en Schoolloopbanen’ 
(SSL)  hield een bevraging over de deelname van leerlingen aan culturele, sportieve en andere 
activiteiten, zowel eendaagse als meerdaagse activiteiten.  
Deze bevraging gebeurde bij 190 scholen tijdens het najaar van 2007 (eendaagse activiteiten 
schooljaar 2006-2007) en 2008 (eendaagse en meerdaagse activiteiten schooljaar 2007-2008). De 
aangeschreven scholen waren scholen die participeerden aan het SiBO-onderzoek.  
Op basis van deze retrospectieve bevraging kan een beeld gevormd worden hoe de participatie aan 
nevenschoolse activiteiten is voor de invoering van de maximumfacturen op 1 september 2008. 
Als deze bevraging in de komende jaren opnieuw wordt afgenomen, zal het mogelijk zijn om een 
vergelijking te maken over de participatie aan deze nevenschoolse activiteiten voor en na de 
invoering van de maximumfacturen. 
Voor meer informatie verwijs ik naar het verslag van de bespreking van de beleidsbrief.  
 
Minister-president Kris Peeters 
 
Vanuit toeristisch beleidsoogpunt worden op dit ogenblik geen initiatieven genomen. 
 
Minister Anciaux 
 
De verantwoordelijkheid als minister van Cultuur beperkt zich tot het handhaven van een rijk en 
kwalitatief aanbod. De cultuuractoren blijven hier het nodige doen met de middelen die zeker 
toereikend zijn. Te vermelden is bovendien onze 1 euro-maatregel voor toegang tot de op Vlaams 
niveau ingedeelde musea. Deze maatregel geldt niet alleen voor individuele kinderen en jongeren 
in de vrije tijdssfeer, maar tevens voor groepsbezoeken in schoolverband. De 1 euro-maatregel is 
niet expliciet in het leven geroepen als flankerende maatregel bij de maximumfactuur, maar de 
maatregel zorgt er voor dat het cultuurbudget van de scholen diverser kan worden ingezet. 
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3. Minister Frank Vandenbroucke 

 
Hoe houden we de interesse van scholen levendig voor toeristische en culturele activiteiten? 
Daarvoor is permanent aandacht via de lerarenkaart en de Canon Cultuurcel.  
 
Canon Cultuurcel organiseert jaarlijks een reeks ontmoetingsdagen voor mensen uit de onderwijs- 
en de cultuursector. Rond thema’s als literatuureducatie en creatief projectwerk op school. 
Uitwisseling tussen onderwijs en cultuur staat centraal.  
Daarnaast biedt de cultuurcel aan culturele organisaties de kans om hun aanbod kenbaar te maken 
bij het onderwijs. Zo kan iedere organisatie zichzelf op de website canoncultuurcel.be voorstellen. 
Via de cultuurcel ondersteun ik ook jaarlijks 220 scholen en hun project rond een 
vakoverschrijdend thema. Een uitdrukkelijke voorwaarde daarbij is: samenwerking met een 
partner buiten de school. Meer dan de helft van deze projecten hebben als thema muzische 
vorming, de cultuur- en kunsteducatieve component van ons onderwijscurriculum.  
Ik beklemtoon hierbij wel dat het tot de autonomie van elke school behoort om uit het cultureel 
aanbod een keuze te maken. 
 
In het kader van cultuureducatie verwijs ik ook naar de beleidsinspanningen die zijn gebeurd naar 
aanleiding van het onderzoek van Anne Bamford. Zoals u ongetwijfeld weet, stelde ik na 
ontvangst van dit rapport een commissie samen om de aanbevelingen uit het rapport te verfijnen 
binnen de Vlaamse context. Ik betrok bij de samenstelling van deze commissie mijn collega 
minister van cultuur Bert Anciaux en een ruim samengestelde klankbordgroep met actoren uit 
onderwijs én cultuur. De commissie legde mij bij het begin van dit schooljaar haar advies voor. 
Vooraleer concrete maatregelen te nemen, legde ik dit advies voor aan de VLOR.  
Op basis van de adviezen van de commissie en de VLOR zal ik dit voorjaar nog enkele concrete 
maatregelen aankondigen. Ik vermeld hierbij wel uitdrukkelijk dat veel van de thema’s die de 
commissie en de VLOR in hun advies aanreiken, van die aard zijn dat ze beleidsmaatregelen 
vragen die verder reiken dan de huidige legislatuur.  
 
Naast Canon is er de lerarenkaart van Klasse. Die stimuleert leraren om actief op zoek te gaan naar 
buitenschoolse activiteiten die bij hun lessen aansluiten. Alle 180 000 personeelsleden van de 
Vlaamse onderwijsinstellingen krijgen jaarlijks deze kaart. Tegelijk met  een brochure die 
samenvat in welke musea, natuurparken, wetenschappelijke instellingen, theaters, cultuurhuizen, 
sportcentra… leraren gratis of goedkoop prospectie kunnen doen.  
En de lerarenkaart organiseert jaarlijks een 200-tal speciale lerarendagen. Dit zijn een soort 
‘opendeurdagen’ waarop deze instellingen hun nieuwe of vernieuwde educatieve pakketten en 
activiteiten voorstellen. Zo kunnen leraren er zich ter plaatse van vergewissen of een educatief 
aanbod geschikt is voor hun leerlingen.  
Aansluitend op de lerarenkaart is er de rubriek Zeker Doen, in het tijdschrift Klasse.  Daarin staan 
nieuwe initiatieven van instellingen. Denk aan lespakketten, publicaties, studiedagen, websites, 
cd-roms, dvd’s… Deze rubriek heeft een verlengstuk op de website klasse.be en in een 
elektronische nieuwsbrief met informatie per onderwijsniveau. 

 
Minister Anciaux 
 
Vanuit onze sectoren is steeds het nodige gedaan om het aanbod voldoende onder de aandacht te 
brengen. Anderzijds dient wel gesteld dat ook de pedagogische vrijheid speelt. Zo wordt 
bijvoorbeeld een toenemend succes van tal van commerciële en, verhoudingsgewijs, dure musea, 
zoals bijvoorbeeld het chocolademuseum in Brugge, vastgesteld. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -187- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 114 
van 10 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Imamopleiding   -   Stand van zaken 
 
Ondanks de algemene vraag naar de organisatie van een eigen opleiding voor imams blijkt een 
volwaardige imamopleiding nog niet voor morgen. Voor islamleerkrachten komt er wel een 
vormingsaanbod. Dat blijkt uit de haalbaarheidsstudie naar een specifiek vormingsinitiatief voor 
moslimkader van het Centrum voor Migratie en Interculturele Studies (CeMIS) van de Universiteit 
Antwerpen in opdracht van de minister. 
 
De vraag naar een basisopleiding voor imams was er al vanaf de erkenning van de islamitische 
eredienst in 1974. Sindsdien komt het dossier op geregelde tijdstippen opnieuw op tafel, echter zonder 
echte vooruitgang. De haalbaarheidsstudie leert dat de uitbouw van een volwaardige academische 
opleiding voor imams in Vlaanderen op korte termijn onhaalbaar is. Voor toekomstige 
islamleerkrachten, geïnteresseerden of professionelen die binnen de moslimgemeenschap werkzaam 
willen zijn, zal wel een opleidingsaanbod worden gerealiseerd. De minister hoopt vanaf volgend 
schooljaar te starten met het Hoger Instituut voor Islamitische Studies (HISS), een samenwerking 
tussen verschillende universiteiten en/of hogescholen en moslimgemeenschappen. 
 
Uit de haalbaarheidsstudie blijkt dat het merendeel van de huidige imams opgeleid is in het buitenland 
en dat Turkse imams slechts voor een beperkt aantal jaren in Vlaanderen vertoeven. Hierdoor missen 
zij voeling met een westerse context en kennis van de landstaal. Gezien de belangrijke rol die imams 
kennen binnen de moslimgemeenschappen is het belangrijk dat zij voldoende vertrouwd zijn met en 
geïntegreerd zijn in onze maatschappij. 
 
In de commissie Inburgering van 4 december 2008 ondervroeg ik minister Keulen over deze 
problematiek. De minister verklaarde zijn verantwoordelijkheid vanuit zijn beleidsdomein te willen 
opnemen, maar stelde dat deze materie eigenlijk een bevoegdheid van de minister van Onderwijs is. 
 
1. Acht de minister het zinvol dan wel wenselijk om imams – in afwachting van een volwaardige 

imamopleiding – te verplichten het vormingsaanbod aan het HISS te volgen? Kan de minister zijn 
standpunt kort toelichten? 

 
2. Welke zijn de volgende stappen die de minister zal ondernemen inzake de oprichting van de 

imamopleiding? 
 
3. Voorlopig blijkt er nog geen enkele instelling te zijn die zich wil engageren voor de organisatie 

van een volwaardige imamopleiding. 
 

Hoe denkt de minister de universiteiten en hogescholen alsnog te overtuigen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 114 van 10 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Het opzet dient uiteraard te zijn dat een vorming kan worden aangeboden die aantrekkelijk en 

zinvol is voor buitenlandse bedienaars van de islamitische eredienst. Als zo een aanbod 
daadwerkelijk kan worden ingericht – en de onderzoekers van CEMIS houden de noden en 
wensen van deze doelgroep uiteraard voor ogen bij de concrete invulling van het voorgestelde 
opleidingsprogramma – lijkt het mij inderdaad wenselijk dat buitenlandse bedienaars van de 
eredienst daar ook gebruik van maken. Uit de contacten die er geweest zijn, blijkt overigens dat dit 
binnen de moslimgemeenschappen evenzeer wenselijk geacht wordt. 
 
De Vlaamse minister, bevoegd voor de inburgering, heeft in zijn antwoord in de vergadering van 4 
december 2008 van de commissie voor Wonen, Stedelijk Beleid, Inburgering en Gelijke Kansen al 
aangegeven dat hij zal beoordelen in welke mate dit aanbod ook de doelstellingen van inburgering 
kan realiseren. 
 

2. In opvolging van de haalbaarheidsstudie hebben de onderzoekers van CEMIS de opdracht 
gekregen om het voorgestelde stappenplan concreter uit te werken. CEMIS zal, in samenwerking 
met experts van andere universiteiten, voor elk onderdeel van de voorgestelde opleiding de 
inhoudelijke contouren en de benodigde onderwijskundige aanpak uitschrijven en daarbij ook 
indicaties geven van handboeken en van basisliteratuur. Deze bijkomende opdracht wordt eind 
april 2009 afgerond.  
 

3. Vanuit verschillende universiteiten is ondertussen wel interesse getoond voor (medewerking aan) 
de organisatie van een dergelijke opleiding. Als de inhoudelijke aspecten van de opleiding 
duidelijk in kaart gebracht zijn, zullen de instellingen ook een beter zicht krijgen op wat er 
verwacht wordt en wat zij daartoe kunnen bijdragen. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -189- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 115 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. schooltoelagen, 
2. jobkorting, 
3. schoolgebouwen, 
4. GOK (gelijke onderwijskansen), 
5. PPS-projecten (publiek-private samenwerking), 
6. passieve schoolgebouwen. 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 115 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Departement Onderwijs 
 
1. Basisonderwijs 
 

a. Aanvullende lestijden taalvaardigheid  
 
 De Nederlandstalige basisscholen in de zes randgemeenten rond Brussel evenals de 

Nederlandstalige scholen in de taalgrensgemeenten krijgen sinds 1 september 2005 structureel 
aanvullende lestijden toegekend voor de aanpak van de vele anderstalige leerlingen die er 
school lopen. De toegekende lestijden hebben tot doel de integratie van de anderstalige 
leerlingen te bevorderen. Daarvoor werden deze aanvullende lestijden projectmatig toegekend. 

 Sinds 9 januari 2006 krijgen ook de basisscholen uit de 13 bijkomende gemeenten van de 
brede rand rond Brussel bijkomende middelen. De scholen die grenzen aan Brussel of aan één 
van de zes randgemeenten hebben immers te kampen met gelijkaardige problemen als de 
Nederlandstalige scholen in de zes Brusselse randgemeenten en de taalgrensgemeenten. Ook 
in de gemeenten die grenzen aan Brussel of aan het één van de zes randgemeenten is de 
leerlingenpopulatie steeds meer anderstalig zodat dezelfde noden aan taalvaardigheids-
onderwijs zich stellen. De basisscholen uit de doelgroep krijgen extra lestijden op basis van 
een tijdelijk project dat loopt tot het einde van het schooljaar 2005-2006. 

 Sinds 1 september 2006 is er een nieuw organiek stelsel ingevoerd dat van toepassing is zowel 
op de Nederlandstalige scholen in de rand- en taalgrensgemeenten als op de basisscholen in de 
scholen gelegen in de 13 gemeenten van de brede rand rond Brussel. Er werden aanvullende 
lestijden toegekend aan alle scholen uit de doelgroep waar 10% of meer anderstalige 
leerlingen ingeschreven zijn. De lestijden werden toegekend voor een periode van twee 
opeenvolgende schooljaren. De eerste tweejaarlijkse periode liep tot einde schooljaar 2007-
2008. 

 Op 1 september 2008 is een nieuwe cyclus gestart met dien verstande dat de aanvullende 
lestijden nu worden toegekend voor een periode van 3 schooljaren naar analogie van de GOK-
cyclus 116 scholen van de 130 scholen (111 scholen voor gewoon basisonderwijs en 5 scholen 
voor buitengewoon basisonderwijs) krijgen aldus verder de ruimte om hun taalvaardigheids-
onderwijs vorm te geven. 

 In totaal krijgen 116 van de 130 scholen in de rand- en taalgrensgemeenten extra lestijden.  
 Het gaat om 2.050 lestijden (gewoon + buitengewoon basisonderwijs). 
 
b. Tweedelijns ondersteuning Vlaamse Rand 
 
 Sinds 1 september 2006 is de ondersteuningsstructuur van de gezamenlijke begeleidings-

diensten operationeel. Ze levert expertise waarmee de schoolteams in het basisonderwijs hun 
beleid kunnen versterken. Deze ondersteuning wordt sedert 2006 toegekend en bedroeg in het 
begrotingsjaar 2008 een bedrag van 1.203.897, 95 euro. 

 
c. Project “Schooldeur op een kier” – Vilvoorde 
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 Sinds het schooljaar 2006-2007 loopt in de katholieke basisscholen in Vilvoorde een project 
rond opvoedingsondersteuning voor ouders, verhogen ouderbetrokkenheid, uitwerken van 
zinvolle vrijetijdsbesteding en aanbod wereldoriëntatie beter afstemmen op de leefwereld van 
de kinderen. Hiervoor werd in 2008 een subsidie van 26.791 euro toegekend.  

 
2. Deeltijds kunstonderwijs 
 

a. Experimentele Muziek (Gemeentelijke Academie voor Muziek en Woord Oud-Heverlee) 
 
 Dit door de Gemeente Oud-Heverlee georganiseerde project introduceert een nieuwe 

opleidingsinhoud in de hogere graad van het DKO; de leerlingen volgen 2 wekelijkse lesuren 
van het vak Experimentele Muziek. 

 De academie krijgt vanaf het schooljaar 2004-2005 voor dit project jaarlijks een pakket 
wekelijkse leraarsuren dat berekend wordt op basis van de omkaderingscoëfficiënt 0,45 en dat 
vertrekt van het aantal leerlingen op 1 oktober. Het project liep af aan het einde van het 
schooljaar 2007-2008, maar werd met één schooljaar verlengd via het Decreet van 10 juli 
2008 houdende enkele dringende maatregelen voor het deeltijds kunstonderwijs. Aan de 
berekening en toekenning van de omkadering is niets gewijzigd. 

 
b. Volksmuziek Hogere Graad (Gemeentelijke Muziekacademie Gooik) 
 
 Dit project van de Gemeente Gooik bouwt verder op de al lopende projecten Volksmuziek in 

de lagere en de middelbare graad van de plaatselijke academie en betreft een opleidingsaanbod 
(bestaande uit verschillende vakken) dat in de reguliere DKO-structuur nog niet is 
opgenomen. 

 De academie ontvangt vanaf het schooljaar 2004-2005 voor dit project in de hogere graad 
jaarlijks een pakket wekelijkse leraarsuren dat berekend wordt op basis van de omkaderings-
coëfficiënt 1,1 en dat vertrek van het leerlingenaantal op 1 oktober. De omkadering van de 
(reeds lopende) projecten volksmuziek in de lagere en middelbare graad wordt eveneens op 
die manier berekend, zij het op basis van een coëfficiënt van respectievelijk 0,45 en 0,7. Het 
project liep af aan het einde van het schooljaar 2007-2008, maar werd met één schooljaar 
verlengd via het Decreet van 10 juli 2008 houdende enkele dringende maatregelen voor het 
deeltijds kunstonderwijs. Aan de berekening en toekenning van de omkadering is niets 
gewijzigd. 

 
c. Regie Podiumkunsten (Hagelandse Academie voor Muziek en Woord Diest) 
 
 Dit door de Stad Diest georganiseerde project introduceert een nieuwe opleidingsinhoud 

(bestaande uit verschillende vakken) in de hogere graad van het DKO.  
 De academie ontvangt voor het project voor de 4 opeenvolgende schooljaren van de duur van 

het project het volgende aantal wekelijkse leraarsuren: 
 

 
Indien blijkt dat er minder leerlingen dan door de aanvrager verwacht de projectopleiding 
volgen, kan de Vlaamse minister van Onderwijs en Vorming de toegekende ondersteuning 
herzien voor het volgende schooljaar. Het project loopt tot het einde van het schooljaar 2010-
2011. 

 
3. Secundair onderwijs 

 Instap groep 1 Instap groep 2 Uren-leraar HSO 
Schooljaar 2007-2008 Leerjaar 1  4 
Schooljaar 2008-2009 Leerjaar 2 Leerjaar 1 8 
Schooljaar 2009-2010 Leerjaar 3 Leerjaar 2 8 
Schooljaar 2010-2011  Leerjaar 3 4 



-192-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

 
a. Taalachterstand wegwerken 
 
 De scholen van het katholiek secundair onderwijs en het gemeenschapsonderwijs in Vilvoorde 

krijgen samen sedert 2006 een projectsubsidie voor taalvaardigheidsonderricht Nederlands. In 
2008 bedroeg die projectsubsidie 190.947 euro.  

 
b. Investering in uitrustingsgoederen 
 
 Met het oog op de modernisering van hun uitrusting kregen technische scholen subsidies. In 

bijlage 1 vindt de vraagsteller een tabel met de bedragen die de scholen gelegen in de 
provincie Vlaams Brabant kregen. In totaal ontvingen ze samen in de periode van 2005 tot en 
met 2008 een bedrag van 5.043.568 euro. 

 
4. Schoolinfrastructuur 
 

Hoewel het thema schoolgebouwen eerder deel uitmaakt van het recurrente beleid bezorg ik de 
Vlaams volksvertegenwoordiger de volgende overzichten in de bijlage 2: 

 
a. reguliere subsidiëring: de overzichtslijst bevat alle scholen uit Vlaams-Brabant waarvan het 

subsidiedossier werd afgesloten in de huidige legislatuur (maw. de subisidie volledig betaald). 
Van sommige dossiers werd de principiële beslissing reeds genomen tijdens de vorige 
legislatuur.  

 
b. de geselecteerde projecten voor het DBFM-project. Deze projecten zijn nog niet in uitvoering. 
 
c. de geselecteerde projecten om een school te bouwen volgens de passiefhuisstandaard. Deze 

projecten zijn nog niet in uitvoering.  
 
5. Flankerend onderwijsbeleid Vlaams Brabant 

 
Sinds het schooljaar 2006-2007 krijgen alle centrumsteden projectsubsidies ter stimulering van 
hun lokaal flankerend onderwijsbeleid. Vanaf het daaropvolgende schooljaar 2007-2008 kunnen 
ook enkele niet centrumsteden genieten van deze steun. Een uitgebreide beschrijving van de 
projecten, de regelgeving en het beleid rond lokaal flankerend onderwijsbeleid vindt de Vlaams 
volksvertegenwoordiger op de website http://www.ond.vlaanderen.be/lokaalbeleid/.  
Hieronder vindt de Vlaams volksvertegenwoordiger een overzicht van de subsidies tijdens de 
huidige legislatuur aan projecten in Vlaams Brabant:  
 
Stad  Periode  Projectnaam  subsidiebedrag 
Leuven  Schooljaar 2006-2007 Drieklap 35.000 euro 
  Brede school 60.000 euro 
 Schooljaar 2007-2008 Drieklap  35.000 euro 
  Brede school 60.000 euro 
 Schooljaar 2008-2009 Drieklap 36.436 euro 
  Brede school 48.500 euro 
Diest  Schooljaar 2007-2008 Stimulering Taal en 

Communicatie 
22.000 euro 

 Schooljaar 2008-2009 Taal, communicatie en 
ouderbetrokkenheid 

34.000 euro 

Tienen Schooljaar 2007-2008 Huistaakbeleid en 
gelijke kansen 

25.000 euro 

 Schooljaar 2008-2009 Huistaakbeleid en 
gelijke kansen 

31.300 euro 
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Halle Schooljaar 2008-2009 Korte en lange time out 40.000 
 
6. Leerlingenvervoer (gewoon onderwijs) Vlaams-Brabant 

 
Het pilootproject ‘Netoverstijgend leerlingenvervoer in het gewoon onderwijs’ is opgestart in het 
schooljaar 2006-2007. Op basis van de evaluatie van dit pilootproject is het concept ‘Duurzaam 
naar school’ ontwikkeld, de eerste projecten binnen dit concept zijn opgestart in het schooljaar 
2008-2009. Volgens het concept ‘Duurzaam naar school’ kunnen gemeenten zowel subsidies 
aanvragen voor een basisluik (stappen en trappen) als voor een optioneel luik (netoverstijgend 
leerlingenvervoer in het gewoon onderwijs).  
Op de website http://www.ond.vlaanderen.be/leerlingenvervoer/duurzaam/ vindt de Vlaams 
volksvertegenwoordiger een uitgebreide beschrijving van de projecten, de regelgeving en het 
beleid rond ‘Duurzaam naar school’  
Hieronder vindt de vraagsteller een overzicht van de subsidies tijdens de huidige legislatuur aan 
projecten in Vlaams Brabant:  

 
Gemeente Periode  Projectnaam  Subsidiebedrag 
Asse Schooljaar 2006-2007 Pilootproject 104.100 € 
Asse Schooljaar 2007-2008 Pilootproject 104.100 € 
Bekkevoort Schooljaar 2006-2007 Pilootproject 27.800 € 
Bekkevoort Schooljaar 2007-2008 Pilootproject 27.800 € 
Rotselaar Schooljaar 2006-2007 Pilootproject 84.900 € 
Rotselaar Schooljaar 2007-2008 Pilootproject 84.900 € 
Asse Schooljaar 2008-2009 Basisluik 25.291 € 
Begijnendijk Schooljaar 2008-2009 Basisluik 16.733 € 
Bekkevoort Schooljaar 2008-2009 Basisluik 12.995 € 
Bierbeek Schooljaar 2008-2009 Basisluik 19.318 € 
Boortmeerbeek Schooljaar 2008-2009 Basisluik 17.583 € 
Boutersem Schooljaar 2008-2009 Basisluik 17.846 € 
Dilbeek Schooljaar 2008-2009 Basisluik 20.458 € 
Geetbets Schooljaar 2008-2009 Basisluik 10.820 € 
Glabbeek Schooljaar 2008-2009 Basisluik 12.664 € 
Kortenaken Schooljaar 2008-2009 Basisluik 15.315 € 
Landen Schooljaar 2008-2009 Basisluik 20.743 € 
Leuven Schooljaar 2008-2009 Basisluik 77.894 € 
Machelen Schooljaar 2008-2009 Basisluik 22.191 € 
Overijse Schooljaar 2008-2009 Basisluik 31.318 € 
Rotselaar Schooljaar 2008-2009 Basisluik 13.324 € 
Scherpenheuvel-Zichem Schooljaar 2008-2009 Basisluik 28.044 € 
Sint-Pieters-Leeuw Schooljaar 2008-2009 Basisluik 31.486 € 
Tienen Schooljaar 2008-2009 Basisluik 37.679 € 
Vilvoorde Schooljaar 2008-2009 Basisluik 46.396 € 
Asse Schooljaar 2008-2009 Optioneel luik 51.200 € 
Bekkevoort Schooljaar 2008-2009 Optioneel luik 48.000 € 
Rotselaar Schooljaar 2008-2009 Optioneel luik 70.400 € 

 
7. Prioritaire nascholing  
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Het decreet van 16 april 1996 stelt dat de Vlaamse Regering op eigen initiatief nascholing kan 
organiseren. Het besluit van de Vlaamse Regering 1996 regelt de procedure voor deze 
nascholingsprojecten op initiatief van de Vlaamse Regering. Elk jaar kan de Minister van 
Onderwijs & Vorming een aantal thema’s naar voor schuiven voor nascholing op initiatief van de 
Vlaamse Regering. In de huidige legislatuur werd er voor de schooljaren 2005-2006 en 2006-2007 
geen thema’s naar voor geschoven en bijgevolg ook geen nascholing op initiatief van de Vlaamse 
Regering georganiseerd. Voor de huidige legislatuur werden in de provincie Vlaams-Brabant de 
volgende projecten gesubsidieerd. Toch zou ik er nog op willen wijzen dat scholen uit Vlaams-
Brabant eveneens kunnen deelnemen aan nascholingsprojecten die organisaties van andere 
provincies aanbieden. 

 
2004-2005 Departement 

Lerarenopleiding 
(DLO) aan de 
K.H.Leuven 

Mag ik zijn zoals ik ben? Samen 
zorgen voor ieder kind  

63.971,61 €

2004-2005 Voortgezette 
lerarenopleiding 
Buitengewoon 
onderwijs – DLO – 
K.H.Leuven Verzorgde zorg  84.557,87 €

Heverlee 
  
  

2008-2009

Departement 
Lerarenopleiding 
(DLO) aan de 
K.H.Leuven 

Flamme: Frans en vreemde talen via 
Ludieke, Activerende en 
Motiverende werkvormen, met 
aandacht voor het Muzische, in 
Elemnetaire communicatieve 
contexten. 75.485,70 €

2004-2005 Expertisecentrum 
Ervaringsgericht 
Onderwijs 
(K.U.Leuven) 

Groeien in zorg. Naar een verdere 
integratie van zorginitiatieven op 
niveau van klas, school en 
scholengemeenschap  117.763,37 €

2004-2005 Centrum voor Taal 
en 
Migratie/Steunpunt 
NT2 (K.U.Leuven)

Een wereld vol talen. Vreemde 
taleninitiatie in het kleuter- en lager 
onderwijs  104.062,63 €

2007-2008 Centrum voor Taal 
en Onderwijs- 
KULeuven 

Met vereende leerkrachten! Naar 
een geïntegreerd taalbeleid voor de 
secundaire school 102.046 €

2008-2009 Centrum voor Taal 
en Onderwijs- 
KULeuven 

Met vereende leerkrachten! Naar 
een geïntegreerd taalbeleid voor de 
secundaire school 114.203 €

2007-2008
Centrum voor Taal 
en Onderwijs- 
KULeuven 

Taal de hele dag!  
Taalvaardigheidsonderwijs in het 
kleuteronderwijs en eerste graad 
lager onderwijs! 134.813 €

Leuven 

2008-2009
Centrum voor Taal 
en Onderwijs- 
KULeuven 

Taal de hele dag!  
Taalvaardigheidsonderwijs in het 
kleuteronderwijs en eerste graad 
lager onderwijs! 140.436 €

 
Meer informatie over de projecten die in het schooljaar 2008-2009 geselecteerd werden, kan de 
vraagsteller terugvinden op onze website: www.ond.vlaanderen.be/nascholing. 

 
8. Time-out  
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Time-out kende eerst een experimentele fase die liep in de schooljaren 2004-2005 en 2005-2006. 
In deze periode werden vier projecten gesubsidieerd, waaronder één project uit Vlaams-Brabant. 
Vanaf het schooljaar 2006-2007 werd Time-out verankerd over heel Vlaanderen en vanaf dat 
schooljaar wordt Time-out geregeld bij het decreet van 22 juni 2007 betreffende het onderwijs 
XVII, inzonderheid op art. X.3.  Dit decreet bepaalt dat de Vlaamse Regering een subsidie kan 
verlenen aan organisaties die door middel van een Time-outprogramma opvang en begeleiding 
bieden aan leerlingen die omwille van verschillende redenen tijdelijk uit het onderwijs worden 
gehaald met de bedoeling hen nadien opnieuw in het onderwijs op te nemen. Per schooljaar wordt 
er een Besluit van de Vlaamse Regering opgemaakt waarin de organisaties opgenomen zijn die 
subsidies ontvangen om langdurige en/of kortdurende time-outbegeleidingen uit te voeren, alsook 
de grootte van het subsidiebedrag. Verder bepaalt dit Besluit de doelstellingen, 
uitbetalingsvoorwaarden ed. per soort van Time-out. De afgelopen 2 schooljaren en ook het 
huidige schooljaar worden 6 langdurige Time-outprojecten, waarvan één zich situeert in Vlaams-
Brabant en 14 korte Time-out projecten, waarvan er drie zich situeren in Vlaams-Brabant, 
gesubsidieerd.  
Het Time-outprogramma bestaat uit individuele– en groepsactiviteiten. De gehanteerde 
methodieken variëren per project.  
In de langdurige Time-out worden jongeren voor minimum twee weken tot maximum zes weken 
begeleid. In de kortdurende Time-out worden jongeren vijf dagen tot maximum twee weken 
begeleid.  
De doelgroepleerlingen van zowel langdurige als kortdurende Time-out zijn leerlingen tussen 
twaalf en achttien jaar die zijn ingeschreven in het gewoon of buitengewoon voltijds of deeltijds 
secundair onderwijs, de erkende vormingen of de leertijd. Uitzonderlijk is een uitbreiding tot 
eenentwintig jaar mogelijk. 
 
De doelstellingen zijn vierledig: 

1° schooluitval voorkomen 
2° de gedragsproblematiek reduceren en de probleemsituatie neutraliseren 
3° een buffer vormen om te voorkomen dat de leerling terechtkomt in zwaardere vormen 

van hulpverlening 
4° het schoolteam versterken in het voorkomen van en omgaan met een dergelijke 

problematiek. 
 
In de tabel in de derde bijlage vindt de Vlaams volksvertegenwoordiger de organisaties uit 
Vlaams-Brabant die subsidies ontvangen in het kader van Time-out. 

 
Enkel het jongerencentrum Cidar ontvangt subsidies voor een langdurig Time-out project in de 
provincie Vlaams-Brabant. Wat de kortdurende Time-out begeleidingen betreft, zijn er drie 
projecten die hiervoor subsidies ontvangen: de vzw jongerencentrum Cidar  en Arktos Vlaams-
Brabant voor enerzijds het project Time-out kort programma waarbij men de regio rond Vilvoorde 
bedient en anderzijds het project Beter Op School waarbij men jongeren begeleidt uit de regio 
Diest. 
op de website: http://www.ond.vlaanderen.be/leerplicht/actoren/time-out/projecten.htm kan de vraagsteller meer 
informatie vinden over alle Time-out projecten in gans Vlaanderen gesubsidieerd door de Vlaamse 
Regering  

 
9. Dynamo² 
 

Binnen het Agentschap voor Onderwijscommunicatie ondersteunt CANON Cultuurcel 
vakoverschrijdende schoolprojecten binnen het initiatief DynaMo². Deze subsidielijn stelt scholen 
in staat om op maat van hun leerlingen projectactiviteiten te co-financieren. Na een screening door 
een professionele jury worden bedragen toegekend per project. Het gaat om bedragen variërend 
van maximaal 1250 euro tot 2000 euro per project, afhankelijk van het jaar waarin ze 
plaatsvonden.  
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De werkvelden waarbinnen werd ingediend spoorden met de gangbare educaties: bedrijvige 
school, groene school, gezonde school, democratische school  en tot slot muzisch-creatieve school.  

   
Totalen voor Vlaams Brabant:  

  
04/05: 18.641,81 euro 
  
05/06: 23.170,53 euro 
  
06/07: 14.316,57 euro 
  
07/08: 14.372,25 euro 
  
08/09: 26.427 euro (gereserveerd budget; projecten lopen nog) 
  
totaal over de 5 schooljaren : 96 927,35 euro  
 

10.  hoger onderwijs  
 

a) Project “Muziektherapie” van het departement Muziek, Podiumkunsten en Onderwijs 
(Lemmensinstituut) van de Hogeschool voor Wetenschap & Kunst 

 
 Onder basisallocatie FG3309D van de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse 

Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2008 wordt een subsidie van 200.000 euro verleend aan 
het project “Muziektherapie” van het departement Muziek, Podiumkunsten en Onderwijs 
(Lemmensinstituut) van de Hogeschool voor Wetenschap & Kunst. 

 
Dit project wil de betekenis en de waarde van muzikale improvisaties bij 
muziektherapeutische behandeling van dementerende personen onderzoeken.  
De subsidie moet bij voorrang worden aangewend voor literatuurstudie en het ontwikkelen 
van onderzoeksdesign, en geldt als tegemoetkoming in de personeels-, werkings- en 
uitrustingskosten van het project voor het academiejaar 2008-2009. 
 

b) Project ondersteuning opleiding islamleerkrachten 
 

Om in het kader van de ondersteuning van de opleiding tot leerkracht islamitische godsdienst 
(bachelor in het onderwijs, secundair onderwijs) en het keuzevak “islamitische godsdienst” in 
de opleidingen bachelor in het onderwijs: kleuteronderwijs en bachelor in het onderwijs: lager 
onderwijs, werd aan Groep T Internationale Hogeschool Leuven voor het schooljaar 2008-
2009 een subsidie van 65.000 euro toegekend.  

 
Met deze subsidie zal de hogeschool een coördinator aanstellen die in hoofdzaak volgende 
opdrachten vervult:  

 (1) opstarten en indien mogelijk het verder verhogen van de instroom van studenten in de 
opleiding; 

 (2) verhogen van de doorstromingskansen van studenten van allochtone afkomst in de 
opleiding door begeleiding en door de interculturalisering van de opleiding; 

 (3) een lesopdracht in het kader van het onderwijsvak islam.  
 
c) Project “School voor allen” 
 

Ten laste van het krediet, ingeschreven onder basisallocatie FG3309D van de algemene 
uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2008, wordt een 
subsidie van maximaal 17.000 euro (zeventienduizend euro) verleend aan de Katholieke 
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Hogeschool Leuven, Abdij van Park 9, in 3001 Heverlee, als bijdrage in de financiering van 
het project “School voor allen”. Dit project heeft tot doel een interdisciplinaire aanpak van een 
brede leerzorg te ontwikkelen. De subsidie, vermeld in artikel 1, geldt als tegemoetkoming in 
de personeels-, werkings- en uitrustingskosten van het project voor het academiejaar 2008-
2009. 

 
Departement Werk 
 
In het kader van het werkgelegenheidsbeleid werd o.a. overheidssteun toegekend aan volgende 
projecten: 
 
Diversiteitsplannen  
Via diversiteitsplannen willen we ondernemingen, organisaties en lokale besturen stimuleren om een 
HR-beleid met bijzondere aandacht voor diversiteit te ontwikkelen. Daarbij wordt veel aandacht 
besteed aan enerzijds de werving en het onthaal van nieuwe werknemers, maar anderzijds ook aan de 
bevordering van doorstroom, retentie en opleiding voor werknemers die al langer in dienst zijn. 
Ondernemingen, organisaties en lokale besturen kunnen hiervoor een subsidie aanvragen en 
begeleiding genieten van een projectontwikkelaar.  
 
 
Diversiteitsprojecten  
Via diversiteitsprojecten proberen we snel en via experimenten in te spelen op de noden binnen het 
impulsbeleid EAD. Op die manier worden de structurele projecten en de acties in de ondernemingen, 
instellingen, lokale besturen en sectoren (diversiteitsplannen en sectorconvenants) ondersteund. 
Daarbij wordt steeds aandacht besteed aan methodiekontwikkeling of ervaringsuitwisseling. 
Diversiteitsprojecten moeten ook beleidsaanbevelingen opleveren. 
 
 
WEP-plus plan (sinds 1/1/2009 werkervaring) 
We bieden werkervaring aan voor laaggeschoolde langdurig werklozen. De werknemers krijgen 
gedurende 12 maanden begeleiding en opleiding tijdens hun tewerkstelling. De activiteiten van de 
werknemers situeren zich in de niet-commerciële sector. 
 
COMOKRA - Competentiecentrum voor montage en kraanbediening 
PPS tussen VDAB – Montage VZW en de NV Sarens 
 
1. De samenwerkingsovereenkomst heeft tot doel opleidingen en opleidingsgerelateerde activiteiten 
voor het domein rigger-monteerder en bouwmachines te organiseren en attesten, diploma’s en/of 
getuigschriften af te leveren, die gehomologeerd zijn. 
 
2. Doelgroep en doelstelling: 

1. werkzoekenden, maar prioritair deze uit de kansengroepen; 
2. werknemers, maar prioritair deze uit een bedrijf behorende tot het PC 111.3; 
3. leerlingen van de 3de graad en leerkrachten van het secundair technisch en 

beroepsonderwijs van alle netten in Vlaanderen; 
4. leerlingen uit het deeltijds onderwijs. 

De opleidingen en opleidingsgerelateerde activiteiten voor werkzoekenden en leerlingen hebben tot 
doel hun tewerkstellingskansen in de sector te maximaliseren. Voor werknemers en leerkrachten 
bieden de opleidingen en opleidingsgerelateerde activiteiten de mogelijkheid om hun competenties 
optimaal te ontwikkelen in functie van bedrijfsspecifieke behoeften om zo de doorgroeimogelijkheden 
te bevorderen. 

 
3. Inbreng van iedere partner 
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3.1. Inbreng VDAB 
De VDAB draagt de personeelskosten (all-in) nodig voor de uitvoering van deze overeenkomst. 
VDAB voorziet 3 instructeurs, 1 deeltijdse coördinator en 1 administratief bediende. De kostprijs 
bedraagt op jaarbasis is ca. 233.500 €. 

3.2. De inbreng van Montage vzw 
De inbreng van Montage vzw bestaat uit enerzijds het opzetten van opleidingsprojecten voor 
werkzoekenden, leerlingen en leerkrachten (40.000 €) en anderzijds de aanvraag, opmaak en 
financiering van de certificaten voor de opleidingen (17.000 €). 
 
3.3. Inbreng NV Sarens 
NV Sarens voorziet in infrastructuur voor COMOKRA, gevestigd te 1840 Steenhuffel, Brouwerijstraat 
10. NV Sarens voorziet hiervoor 1ha 28a 78ca opleidingsterrein, waarvan 351 m² opleidingslokalen en 
2 mobiele kranen dit alles ter waarde van 278.606 € per jaar. 
 
Opmerking: Ter waarde van deze jaarlijkse inbreng zal de firma Sarens gratis eigen werknemers en 
andere werknemers in opleiding kunnen sturen naar COMOKRA en andere VDAB-vestigingen. 
 

*** 
 
In bijlage vindt u een gedetailleerd overzicht per maatregel. 
 

*** 
 
Daarnaast was er een cofinanciering van 21.828,70 € voor een beroepsinformatiebeurs, die 
georganiseerd werd door het ERSV Vlaams Brabant. Dit event vond plaats op 15/05/08 en 16/05/08 in 
de Brabanthal te Leuven. 1.088 kinderen maakten via begeleide doe-activiteiten en workshops kennis 
met praktische en uitvoerende technische beroepen.  
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht toelagen voor technische uitrusting secundair onderwijs 
2. Overzicht projecten schoolinfrastructuur (reguliere projecten, DBFM-projecten, projecten passief-

huisstandaard) 
3. Organisaties uit Vlaams-Brabant die subsidies ontvangen in het kader van Time-out 
4. Projecten steun Vlaams-Brabant – diversiteit 
5. Projecten steun Vlaams-Brabant – WEP 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/115/antw.115.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/115/antw.115.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/115/antw.115.bijl.003.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/115/antw.115.bijl.004.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/115/antw.115.bijl.005.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 116 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
  
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
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1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 
departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 116 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 117 
van 10 december 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Werkingsmiddelen scholen   -   Indicator “school- en studietoelagen” 
 
Het Vlaams Parlement keurde in mei 2007 het decreet over de studiefinanciering van de Vlaamse 
Gemeenschap goed, waardoor meer gezinnen in aanmerking komen voor een school- of studietoelage. 
Sinds dit schooljaar is ook in het kleuter- en lager onderwijs een schooltoelage mogelijk. Hetzelfde 
geldt voor het deeltijds secundair onderwijs. 
 
Op 25 juni 2008 keurde het Vlaams Parlement de nieuwe financiering van het leerplichtonderwijs 
goed. Dit nieuwe financieringssysteem inzake werkingsmiddelen in het basis- en secundair onderwijs 
financiert scholen deels op grond van bepaalde leerlingenkenmerken. Zo wordt rekening gehouden 
met vier leerlingenkenmerken: het opleidingsniveau van de moeder, de thuistaal, de woonbuurt en het 
ontvangen van een schooltoelage. 
 
De indicator “schooltoelage” speelt een belangrijke rol in het bepalen van de werkingsmiddelen van 
een school. Een goede verwerking van de aanvragen is essentieel. 
 
1. Hoe gebeurt de verwerking van de aanvragen voor een school- of studietoelage? Op welke manier 

wordt bijgehouden hoeveel aanvragen zijn toegekend aan een bepaalde school?  
 

Kan de minister voorlopige cijfers geven per school in het arrondissement Turnhout?  
 
Op welke manier wordt bijgehouden of de doelgroep die beoogd wordt, effectief bereikt wordt?  

 
2. De schooltoelage in het basisonderwijs is sinds dit schooljaar van kracht. Een schooltoelage 

aanvragen kan tot 30 juni 2009.  
 

Wanneer zal worden bepaald welke basisschool welke werkingsmiddelen krijgt voor het 
schooljaar 2009-2010? 

 
3. Ook voor een studietoelage in het secundair onderwijs kan een aanvraag worden ingediend tot 30 

juni 2009.  
 

Wanneer wordt bepaald welke secundaire school welke werkingsmiddelen ontvangt voor het 
schooljaar 2009-2010? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 117 van 10 december 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De verwerking van de aanvragen voor schooltoelagen voor basis- en secundair onderwijs door de 

afdeling Studietoelagen gebeurt individueel per leerling/gezin. De onderhoudsverstrekker van de 
leerling wordt op de hoogte gebracht van het resultaat van het onderzoek. 

 De afdeling Studietoelagen bezorgt vervolgens aan het Agentschap voor Onderwijsdiensten op 1 
mei 2009 en op 15 november 2009 de namen en rijksregisternummers van de leerlingen die voor 
het schooljaar 2008-2009 in aanmerking kwamen voor een schooltoelage. Deze gegevens worden 
dan verder verwerkt door het Agentschap voor Onderwijsdiensten wat betreft de indicator 
“schooltoelagen”. 
De afdeling Studietoelagen houdt zelf geen gegevens bij over hoeveel aanvragen er zijn toegekend 
aan een bepaalde school; een aanvraag voor een schooltoelage basisonderwijs wordt, wat de 
pedagogische voorwaarden betreft, voorlopig afgehandeld op basis van de verklaring op eer van 
de onderhoudsverstrekker van de leerling met betrekking tot het gevolgde onderwijs – er worden 
geen gegevens met betrekking tot de onderwijsinstelling opgevraagd/bijgehouden. Op het einde 
van het schooljaar wordt er per leerling wel gecontroleerd of voldaan werd aan alle vereiste 
pedagogische voorwaarden (inschrijving, minimum aanwezigheid, aantal dagen ongewettigde 
afwezigheid) aan de hand van de leerlingengegevens aanwezig in de databanken van het 
Agentschap voor Onderwijsdiensten. 
 
Om ouders en leerlingen te informeren over de gewijzigde en verruimde regelgeving over studie-
financiering werden er een aantal acties op het getouw gezet: een nieuwe gebruiksvriendelijke 
website werd gelanceerd, in samenwerking met OCMW’s en LOP’s, steden en gemeenten werden 
zitdagen en vorming georganiseerd. Ook schoolsecretariaten kregen vorming om ouders en 
leerlingen met kennis van zaken te informeren over o.a. het invullen van een aanvraag. Ook 
werden alle leerlingen die vorig schooljaar in aanmerking kwamen voor een toelage, 
aangeschreven. 
Op het eind van het schooljaar 08 – 09 volgt dan een grondige evaluatie op basis van de 
statistische gegevens aanwezig in de databank Studietoelagen. Deze cijfers worden dan vergeleken 
met het statistisch materiaal van vorige schooljaren. 
Ondanks al deze inspanningen weten we dat er toch nog altijd mensen zijn die geen aanvraag voor 
schooltoelage (of studietoelage) indienen zelfs al hebben ze recht op studiefinanciering. 
Daarom wordt er een project opgestart op de afdeling Studietoelagen waarbij zal worden 
onderzocht of de dossierbehandeling niet kan worden vereenvoudigd en het binnen de bestaande 
wetgeving, niet mogelijk is om potentieel rechthebbenden op voorhand te screenen zodat zij 
kunnen gewezen worden op hun rechten. 

 
2. De aanvragen voor een schooltoelage voor basis- en secundair onderwijs voor het schooljaar 2008 

- 2009 kunnen inderdaad worden ingediend tot 30 juni 2009.  
Wat betreft de werkingsmiddelen voor het schooljaar 2009 – 2010 (voorschot uitbetaald in januari 
2010 en saldo in juni 2010) is er voor het leerplichtonderwijs bepaald dat scholen die tellen op de 
eerste schooldag van februari van het voorgaande schooljaar (voor het schooljaar 2009 - 2010 is 
dit dus 1 februari 2009), de datum wordt vastgesteld op 15 november volgend op de teldatum, dus 
in concreto 15 november 2009. Op 15 november zal dus gekeken worden naar alle goedgekeurde 
aanvragen voor de betrokken school van het schooljaar 2008 – 2009.  
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Een voorbeeld ter verduidelijking: Een school die 100 leerlingen heeft op 1 februari 2009, en van 
deze 100 zijn er op 15 november 2009 12 leerlingen die een goedgekeurd dossier hebben 
ingediend (in de periode september 2008 – juni 2009) voor een schooltoelage, krijgt dus 
bijkomende werkingsmiddelen voor deze 12 leerlingen.  

 
3. Voor scholen die tellen op de eerste schooldag van oktober is deze datum vastgesteld op 1 mei 

volgend op de teldatum. Met andere woorden voor het schooljaar 2009 - 2010 (voorschot 
uitbetaald in januari 2010 en saldo in juni 2010) wordt voor de scholen met teldatum 1 oktober 
2009, als afsluitdatum voor de schooltoelagen 1 mei 2010 gehanteerd.  
Een voorbeeld ter verduidelijking: Een school die 100 leerlingen heeft op 1 oktober 2009, waarvan 
er op 1 mei 2010 15 leerlingen een dossier hebben ingediend (in de periode september 2009 – 30 
april 2010) voor een schooltoelage, krijgt dus bijkomende werkingsmiddelen voor deze 15 
leerlingen.  
 
Dit is noodzakelijk om de administratieve verwerking te kunnen doen voor het uitbetalen van het 
saldo van de werkingsmiddelen dat decretaal vastligt nl. eind juni.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 118 
van 10 december 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Onderwijs aan huis voor chronisch zieke kinderen   -   Ziektelijst 
 
Tijdens verschillende debatten in de commissie Onderwijs werd de problematiek van het Tijdelijk 
Onderwijs Aan Huis (TOAH) voor chronisch zieke kinderen besproken.  
 
Chronisch zieke kinderen zijn vaak veelvuldig korte tijd afwezig, zelden 21 kalenderdagen na elkaar, 
en daarom werd het systeem van TOAH uitgebreid tot deze groep. Dit met als doelstelling het 
leerrecht aan zoveel mogelijk kinderen aan te bieden en te garanderen. 
 
De minister verklaarde dat het departement Onderwijs contact zou opnemen met de medische wereld 
om uit te klaren welke ziektes voor deze reglementering als chronische ziekte kunnen worden 
beschouwd. 
 
1. Zijn er hieromtrent al contacten geweest met de medische wereld? 
 
2. Is dergelijke lijst reeds opgemaakt? 
 

Zo ja, kan de minister die lijst bezorgen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 118 van 10 december 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
1. Met het oog op de uitwerking van de regelgeving op het tijdelijk onderwijs aan huis voor 

chronisch zieke kinderen heeft mijn administratie inderdaad contact opgenomen met de medische 
wereld. Daarnaast is er ook overleg geweest met het RIZIV, aangezien in de regelgeving van het 
RIZIV het begrip ‘chronische ziekte’ ook gehanteerd wordt en het aangewezen is om zoveel 
mogelijk op elkaar afgestemde begrippen te gebruiken.  
 

2. Op basis van de bekomen informatie bleek dat het opstellen van een (exhaustieve) lijst van 
chronische ziekten niet in het voordeel van de zieke leerlingen zou zijn. Een langdurig zieke 
leerling met een ziekte die niet op deze lijst voorkomt, zou dan immers van het recht op TOAH 
verstoken blijven.  

 
Eerder dan voor een opsommende lijst is bijgevolg geopteerd voor een omschrijving van het 
begrip chronische ziekte, waarbij een geneesheer-specialist dan beslist of de ziekte van de 
betrokken leerling aan deze definitie beantwoordt. Een chronische ziekte wordt gedefinieerd als 
een ziekte die een continue of repetitieve behandeling van minstens 6 maanden noodzaakt. Dit is 
ook de omschrijving die het RIZIV toepast (al komt bij het RIZIV er een tweede element bij, het 
levensbedreigende aspect van de ziekte). Het is dus aan de geneesheer-specialist om te oordelen of 
een leerling aan een ziekte lijdt die een behandeling van 6 maanden vereist.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 119 
van 10 december 2008 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Universiteit Hasselt   -   Site Oude Gevangenis 
 
De Oude Gevangenis van Hasselt wordt de nieuwe campus van de Universiteit Hasselt, faculteit 
Rechten. 
 
Conform de wet van 1962 (onteigening bij hoogdringendheid) en voorzien door het 
Universiteitendecreet, wordt de minister verzocht om een voornemen tot onteigening van de Oude 
Gevangenis in Hasselt te formuleren. Hierna zal het Aankoopcomité de opdracht  gegeven worden een 
verkoop van de gevangenis “in der minne” te bewerkstelligen en als “instrumenterende overheid” op 
te treden voor de Regie der Gebouwen én de Universiteit Hasselt. 
 
Wat is de stand van zaken hieromtrent? Heeft de minister dit voornemen tot onteigening van de Oude 
Gevangenis al geformuleerd? Zo ja, wanneer en wat is het resultaat?  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 119 van 10 december 2008 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
De oude gevangenis van de stad Hasselt maakt deel uit van de plannen die de universiteit Hasselt heeft 
om een nieuwe campus te realiseren. Vorig jaar heeft men deze plannen toegelicht op mijn kabinet en 
daarna is er nog verder overleg geweest met de administratie en het aankoopcomité. 
Het resultaat van dit overleg was de door de vraagsteller geschetste procedure.  
 
De intentie tot onteigening gaat enkel over de oude gevangenis zelf. Daar rond situeren zich nog een 
aantal andere percelen die de universiteit via de klassieke weg wenst te verwerven.  
Vooraleer de procedure in gang te stellen, wil de universiteit uiteraard eerst zekerheid dat het volledige 
plan gerealiseerd kan worden. De site van de oude gevangenis alleen is onvoldoende om de nieuwe 
campus te realiseren. Vandaag heb ik geen indicaties dat er zich hier problemen stellen, maar men 
heeft voldoende tijd nodig om het dossier degelijk voor te bereiden. 
Zodra het volledige dossier ver genoeg staat zal de UHasselt contact opnemen met mijn diensten om 
de site van de oude gevangenis te kunnen verwerven.  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 120 
van 10 december 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Schrijnwerker-glazenmaker   -   BSO-opleiding pijpfitten-lassen-monteren 
 
Een wijziging in 2007 inzake de regelgeving m.b.t. de diplomavereisten voor het uitoefenen van de 
zelfstandige activiteit “schrijnwerker/glazenmaker” maakt dat een afgestudeerde in de richting BSO 
“pijpfitten-lassen-monteren” niet aan de voorwaarden voldoet om de zelf gefabriceerde producten ook 
effectief te gaan plaatsen bij klanten. 
 
Met andere woorden, deze persoon kan zich wel vestigen als zelfstandige voor het maken van poorten 
en hekwerken, maar mag ze niet gaan plaatsen. 
 
Ik neem aan dat de minister bij deze federale initiatieven betrokken is uit het oogpunt van de inhoud 
van de beroepsopleidingen in kwestie. 
 
1. Waarom werd de wijziging “diplomavereisten” in 2007 doorgevoerd? 
 
2. Waarom werd er geen bijkomende categorie gecreëerd om de aangehaalde situatie te 

ondervangen? 
 
3. Zijn er meer gevallen bekend van zelfstandigen of kandidaat-zelfstandigen die ten gevolge van 

bovenvermelde wijzigingen met hun opleiding uit de boot vallen? 
 
4. Wordt er momenteel gewerkt aan maatregelen om aan deze situatie iets te veranderen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 120 van 10 december 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Begin 2007 werd de regelgeving met betrekking tot de toegang tot zelfstandige activiteiten in de 

bouwsector gewijzigd op initiatief van de destijds bevoegde federale minister van Middenstand en 
Landbouw, mevrouw Sabine Laruelle. Dit gebeurde na overleg met de beroepssector en leidde tot 
het KB van 29 januari 2007 betreffende de beroepsbekwaamheid voor de uitoefening van 
zelfstandige activiteiten van het bouwvak en van de elektrotechniek, alsook van de algemene 
aanneming. Artikel 19 § 1 van dit KB reglementeert uitdrukkelijk het plaatsen en herstellen van 
ramen, deuren, vensters, poorten in en aan een gebouw. 
 

2. Met dit nieuw Koninklijk Besluit wilde de federale regelgever twee doelstellingen nastreven: (1) 
de al bestaande KB’s voor de bouwsector en de elektrotechniek stroomlijnen en afstemmen binnen 
één nieuw KB, (2) het minimumniveau van de beroepsbekwaamheid voor de toegang tot de 
voornoemde zelfstandige activiteiten optrekken tot minimum derde graad secundair onderwijs. 
Bijgevolg was het niet de bedoeling om categorieën bij te creëren. Voor wat betreft de toegang tot 
de zelfstandige activiteiten van “schrijnwerker/glazenmaker” zijn twee vroegere categorieën 
samengevoegd, meer bepaald die van “schrijnwerker-timmerman” en die van “glazenmaker”, die 
vóór het nieuwe KB afzonderlijk waren gereglementeerd. 
Hierbij is het de bedoeling van de federale regelgever om het schrijnwerk in of aan gebouwen te 
reglementeren, ongeacht het materiaal: hout, PVC, kunststof of metaal. Historisch gezien, wordt 
schrijnwerk nogal dikwijls geassocieerd met hout, maar dit klopt niet met de ontwikkelingen 
betreffende het materiaal dat gebruikt wordt voor deuren, ramen, poorten en hekwerk. 
De uitoefening van het zelfstandig beroep van “schrijnwerker/glazenmaker” vereist heel wat 
kennis en vaardigheden die opgesomd worden in art. 20 van het KB van 29-01-2007. Op die 
manier wenst men te garanderen dat de plaatsing is gebeurd in functie van o.a. een maximale 
isolatie en dichting. Deze kennis en vaardigheden worden in Vlaanderen verworven via de 
opleidingen “schrijnwerkerij” in de derde graad van het BSO en de gelijkwaardige opleidingen in 
het volwassenenonderwijs. Bijgevolg zijn alle studiebewijzen van deze opleidingen opgenomen in 
de federale databank van FOD Economie, KMO, Middenstand en Energie (het DIPLO-bestand) en 
geven zij toegang tot het zelfstandig beroep. 
Nazicht van de leerplannen “pijpfitten-lassen-monteren” (7de jaar BSO) leert ons dat deze 
opleidingen vandaag de leerlingen aanleren om metalen constructies aan te maken binnen het 
constructiebedrijf en niet om deze constructies te plaatsen in of aan een gebouw. Het is bijgevolg 
logisch dat de afgestudeerden van deze richting BSO niet aan de voorwaarden voldoen van het KB 
van 29-01-2007 dat de plaatsing reglementeert onder de categorie “schrijnwerker/glazenmaker”. 

 
3. Deze vraag is zonder voorwerp, aangezien het aangehaalde voorbeeld van de opleiding “pijpfitten-

lassen-monteren” niet beschouwd kan worden als een geval waarbij een opleiding door gewijzigde 
regelgeving “uit de boot valt”. De vermelde opleiding biedt vandaag geen toegang tot het 
gereglementeerde zelfstandige beroep van “schrijnwerker/glazenmaker”, maar bood dit in het 
verleden ook niet. 

 
4. Er worden bijgevolg geen maatregelen genomen om aan de situatie iets te veranderen.  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
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Vraag nr. 122 
van 17 december 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Palestina   -   Onderwijssamenwerking 
 
Tijdens recente contacten met docenten en studenten van de An-Najah National University 
(www.najah.edu) in Nablus, werd bij herhaling gewezen op het bijzonder grote belang van internationale 
contacten van Palestijnse studenten met studenten uit andere regio’s en landen.  
 
Concreet werd verwezen naar een recent initiatief van de KU Leuven waarbij studenten uit Leuven via 
een gezamenlijke chatsessie met collega’s uit Nablus van gedachten wisselden zowel over de 
vakinhouden als over het dagelijkse leven. Ook werd verwezen naar uitwisselingsprogramma’s tussen 
de universiteit van Nablus en verschillende andere Arabische maar ook Europese instellingen. 
 
1. Zijn er Vlaamse universiteiten of hogescholen die samenwerken met Palestijnse instellingen voor 

hoger onderwijs? Zo ja, met welke instellingen wordt er samengewerkt en welke zijn hun 
partners? Over welke opleidingen gaat het? Welke termijn bestrijken de 
samenwerkingsakkoorden? 

 
2. Staan er juridische en/of praktische bezwaren een eventuele samenwerking in de weg? Zo ja, 

welke? 
 
3. Indien er sprake is van uitwisseling, over hoeveel studenten en/of docenten gaat het? Voor welke 

opleidingen? 
 
4. Steunde de minister de voorbije jaren eventueel andere projecten met betrekking tot de 

samenwerking met en/of de ondersteuning van het onderwijs in Palestina? Zo ja, om welke 
projecten ging het en welke budgetten werden hieraan besteed? 
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1. Een korte rondvraag bij de Vlaamse universiteiten en hogescholen leert ons dat weinig hoger 

onderwijsinstellingen (nog) samenwerkingsprojecten hebben met Palestijnse instellingen.  
 

Uitzondering daarop zijn: 
 
- Universiteit Gent 
 

• De Faculteit Toegepaste Wetenschappen heeft een bilateraal akkoord met de Faculty 
of Engineering van de Universiteit van Birzeit (Ramallah), gestart in 2007; 

• Er wordt ook gemeenschappelijk wetenschappelijk onderzoek verricht tussen de 
Faculteit Wetenschappen en de Universiteit van Birzeit; 

• Het International Centre for Reproductive Health (ICRH) zoekt naar mogelijkheden 
om vroegere contacten met instellingen in de regio terug op te nemen; 

• Een aantal Palestijnse studenten zijn ingeschreven voor de ICP-cursussen aan de 
Universiteit Gent. 

 
- Katholieke Universiteit Leuven 
 

• Er is enkel samenwerking met de Palestijnse universiteiten in het kader van het 
PEACE- netwerk, dat een UNESCO-initiatief is. 

 
- Vrije Universiteit Brussel 
 

• De VUB coördineert het programma “Erasmus Mundus External Cooperation 
Window - Lot 2" met instellingen uit Israël, Egypte en Palestina. Voor Palestina 
neemt de Al-Azhar University uit Gaza deel; 

• Daarnaast heeft de VUB culturele akkoorden lopen met de Al-Azhar University (tot 
2012) en de Al Quds University (tot 2012); 

• Uitwisseling van studenten en docenten is voorzien in de disciplines biotechnologie, 
hydrologie, geologie, rechten, informatica, architectuur en urban design.  

 
2. Voor inkomende studenten stellen zich vooral praktische moeilijkheden, waarvan de visa-

problematiek de voornaamste is. Samenwerking wordt uiteraard ook bemoeilijkt door de veilig-
heidssituatie en de politieke instabiliteit. 

 
3. Op het Erasmus Mundus programma na, lopen geen structurele mobiliteitsprojecten tussen 

Vlaanderen en Palestina; eventuele uitwisselingen zijn occasioneel van aard (zie 1 en 2). 
 
4. Via de onderwijsbudgetten is de laatste jaren niet in financiële steun voorzien voor samenwerking 

met Palestina. De Vlaamse Regering heeft voor 2009 wel in 300.000 euro voorzien voor het 
United Nations Relief and Work Agency for Palestine Refugees in the Near East (UNRWA). 
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Vraag nr. 123 
van 17 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Scholen en grieppandemie   -   Noodplannen 
 
In Hongkong waren alle basisscholen en kleuterscholen in maart 2008 gesloten in verband met een 
gewone seizoensgriep. De maatregel, die van 13 maart tot 28 maart van kracht was, volgde op de dood 
van een zevenjarige jongen die de week voordien met griepverschijnselen was opgenomen in het 
ziekenhuis. Op zijn school zijn dertig andere kinderen ook ziek geworden. 
 
Een dergelijke maatregel werd zo'n vier jaar geleden ook genomen, toen een uitbraak van sars, een 
acute luchtwegaandoening, in Hongkong 299 levens eiste.  
 
De seizoensgriep staat los van de vogelgriep.  
 
Nog in de maand maart stierf in Vietnam een elfjarige jongen aan de gevolgen van de vogelgriep. 
Sinds begin dit jaar waren in Vietnam al vier volwassenen omgekomen door een besmetting met het 
H5N1-virus. Met dit overlijden telt Vietnam in totaal 52 overlijdens ten gevolge van vogelgriep. 
 
Tot nog toe heeft de Wereldgezondheidsorganisatie 387 gevallen van H5N1-infectie bij de mens 
gerapporteerd. Gevallen werden vastgesteld in vijftien verschillende landen. In totaal stierven 245 
patiënten aan de infectie. 
 
Hoewel de besmettelijkheid tussen mensen zeer beperkt blijft, wordt gevreesd dat het virus zich verder 
zal ontwikkelen tot een stam die gemakkelijk tussen mensen wordt overgedragen en zo aanleiding 
geeft tot een wereldwijde pandemie. De vraag is dus niet of het virus overdraagbaar van mens tot mens 
zal zijn, maar wanneer dit zal gebeuren. Elke dag dat deze mutatie nog niet heeft plaatsgevonden, is 
een gewonnen dag in het zoeken naar middelen om een pandemie in te dijken of zelfs te voorkomen. 
 
Er bestaan verschillende methodes om de schadelijke gevolgen van een pandemie in te dijken: 
prepandemische vaccinatie, aanleg van grote voorraden antivirale middelen, maar ook een goed 
noodplan kan mensenlevens redden in geval van een pandemie.  
 
Scholen spelen een cruciale rol in het indijken van de ziekte. Scholen brengen veel mensen samen en 
kinderen zijn in het algemeen vatbaarder voor ziekten. Volgens een powerpointpresentatie over het 
operationeel plan Pandemie, raadpleegbaar op de website www.influenza.be, staan de schoolarts en –
verpleegkundigen vermeld als indirecte actoren bij de organisatie van de eerstelijnshulp. 
 
Hoewel deze materie niet de exclusieve bevoegdheid is van de minister, is de Vlaamse Gemeenschap 
rechtstreekse partner in het Interministerieel Commissariaat Influenza dat de algemene coördinatie 
doet van de acties en voor overleg met alle betrokken instanties, op federaal, gewest- en 
gemeenschapsniveau zorgt. 
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Vandaag bestaat al een instrument voor gevallen van besmettelijke ziektes in scholen, de omzendbrief 
profylactische maatregelen. De omzendbrief van de minister is er gekomen om de verspreiding van 
besmettelijke ziekten in het schoolmilieu tegen te gaan. In deze omzendbrief zijn maatregelen 
vastgelegd die scholen en het CLB (centrum voor leerlingenbegeleiding) dienen te nemen indien bij 
leerlingen, personeelsleden of in hun huis een besmettelijke ziekte wordt vastgesteld. 
 
Zo wordt de rol van de directeur van de school, de rol van de gezondheidsinspecteur als de rol van de 
CLB-arts en arbeidsgeneesheer duidelijk vastgesteld. 
 
In de bijlage van de omzendbrief staan noodscenario’s voor een hele reeks besmettelijke ziektes zoals 
hersenvliesontsteking, hepatitis A en B, tbc, enzovoort. 
 
Hoewel de lijst niet exhaustief wil zijn, lijkt hij vandaag echter wel aan aanpassingen toe. De grootste 
kans op een epidemie/pandemie is deze van griep (ten gevolge van de vogelgriep). Vandaag ontbreekt 
het CLB’s en scholen aan de mogelijkheid om op een wetenschappelijk onderbouwde manier een 
geval van griepepidemie aan te pakken.  
 
1. Bestaat er een noodplan voor griepepidemie/pandemie per school, scholengemeenschap, stad, 

regio? Zo ja, wat zijn de kernpunten van dit plan? Waar is dit plan raadpleegbaar? Is dit plan al 
getest? Wat zijn de resultaten?  

 
Zo neen, zijn er plannen om alsnog een noodplan op te maken? 

 
2. Zal de minister de omzendbrief profylactische maatregelen ook in deze zin wijzigen of 

andere maatregelen nemen om tegemoet te komen aan de lacune die bestaat rond 
griepepidemie in scholen? Zo neen, waarom niet? 

 
3. Hoe wordt de rol van de schoolartsen en –verpleegkundigen als indirecte actor in de organisatie 

van de eerstelijnshulp ingevuld?  
 
4. Maakt het Departement Onderwijs deel uit van de stuurgroep van het Interministerieel 

Commissariaat Influenza? Zo ja, wat is de inbreng?  
 

Zo neen, op welke wijze wordt de rol van scholen/schoolartsen meegenomen op het overleg van 
de stuurgroep? 
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1. De scenario’s voor een algemeen grieppandemieplan werden voorbereid voor België, in het kader 

van het toenmalige Interministerieel Commissariaat Influenza, waarbij ook een luik voorzien is 
voor de eerste lijn. Bij de voorbereiding hiervan werd de Vlaamse overheid nauw betrokken via 
het kabinet van de minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin en het Agentschap Zorg en 
Gezondheid. Het volledige plan is nog niet uitgetest in de setting van scholen. 
Er is op Belgisch niveau wel een studiedag geweest over de impact en aanpak van een eventuele 
grieppandemie wat collectiviteiten betreft en dus ook scholen. Aan alle kabinetten van de Vlaamse 
overheid werd gevraagd om noodscenario’s voor te bereiden. 

 
2. Het nemen van profylactische maatregelen in het algemeen en dus ook wanneer zich een 

grieppandemie zou voordoen, moet gecoördineerd worden met de gezondheidsinspecteurs van de 
afdeling Toezicht Volksgezondheid binnen het Agentschap Zorg en Gezondheid. Momenteel is er 
een vernieuwd draaiboek infectieziekten in voorbereiding voor de CLB’s. Het is de bedoeling dat 
daarin een aantal elementen in verband met profylactische maatregelen beschreven worden met de 
nodige aandacht voor verschillende ziektes, onder andere ook bij griepepidemies. Wanneer dit 
handboek af zal zijn, lijkt het zeker de moeite om een studiedag te organiseren voor de CLB’s en 
eventueel ook voor de scholen. 
Voor de CLB’s gelden momenteel twee regelgevingen waarbij infectieziekten moeten gemeld 
worden. Enerzijds is er het profylaxedecreet (Decreet van 5 april 1995 betreffende de profylaxe 
van besmettelijke ziekten) dat geldt voor alle artsen en anderzijds is er de specifieke regelgeving 
voor de CLB’s (Besluit van de Vlaamse Regering van 17 maart 2000 tot bepaling van sommige 
opdrachten van de Centra voor Leerlingenbegeleiding). 
In beide gevallen wordt Toezicht Volksgezondheid gecontacteerd om een inschatting te maken 
van de situatie en de nodige adviezen te geven in verband met profylactische maatregelen die dan 
door de CLB-artsen geïmplementeerd worden naar de scholen toe. 
Het profylaxedecreet zal wellicht in 2008 vervangen worden door een nieuw uitvoeringsbesluit 
voor de profylaxe van infectieziekten in het kader van het preventiedecreet (decreet van 21 
november 2003 betreffende het preventieve gezondheidsbeleid). Wellicht is het beter te wachten 
op dit nieuwe uitvoeringsbesluit om eventueel de aparte regelgeving voor de CLB’s hierbij ook 
aan te passen. Hierover zal overlegd worden met het Agentschap Zorg en Gezondheid. 

 
3. De verantwoordelijkheid voor het nemen van profylactische maatregelen in scholen ligt bij de 

CLB-artsen. Voor de CLB’s geldt momenteel de melding van infectieziekten via het profylaxe-
decreet van 1995 enerzijds en anderzijds via de specifieke regelgeving voor de CLB’s. 
In beide gevallen wordt Toezicht Volksgezondheid gecontacteerd om een inschatting te maken 

van de situatie en de nodige adviezen te geven in verband met profylactische maatregelen die dan 
door de CLB-artsen geïmplementeerd worden naar de scholen toe. Zij zijn dus in feite de centrale 
spil voor de concrete organisatie van de preventieve gezondheidszorg in scholen. 

 
4. De structuur van het vroegere Interministerieel Commissariaat Influenza is ondertussen gewijzigd 

(Interministerieel Coördinatiecomité Influenza). In de stuurgroep is er één vertegenwoordiger voor 
de Vlaamse Gemeenschap via het kabinet van de minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 
en één voor het Vlaamse Gewest via het kabinet van de minister van Landbouw. Het spreekt voor 
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zich dat de CLB’s zullen betrokken worden als er specifieke procedures uitgewerkt worden naar 
scholen toe. 
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Vraag nr. 124 
van 17 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Jongeren en internet   -   Onderwijsbeleid 
 
Uit een recent onderzoek van professor Steven Eggermont, communicatiespecialist aan de KU 
Leuven, dat op vraag van het Vlaams Informatiepunt Jeugd en minister Bert Anciaux werd uitgevoerd, 
blijkt dat kinderen en jongeren helemaal niet goed zijn in het opzoeken van informatie op internet (De 
Standaard, “Ouders zijn eerste bron van informatie”, 3 december 2008). Professor Eggermont en zijn 
team bevroegen voor het onderzoek 1.100 kinderen tussen 10 en 25 jaar. 
 
Tijdens het onderzoek gaven jongeren zelf verrassend aan dat ze niet goed wisten hoe ze informatie op 
het internet moesten zoeken. De stelling dat jongeren als het ware opgroeien met het internet en beter 
dan wie ook informatie kunnen opzoeken op het net, gaat blijkbaar niet op. Bij eerstejaarsstudenten op 
de universiteiten blijkt deze gebrekkige kennis van het internet ook in de praktijk. Opmerkelijk in het 
onderzoek was ook dat TSO-jongeren (technisch secundair onderwijs) beter hun weg vinden op het net 
dan ASO-jongeren (algemeen secundair onderwijs). Er werden geen verschillen opgetekend tussen 
autochtone en allochtone jongeren. 
 
Onze maatschappij wordt steeds meer een kennis- en informatiemaatschappij. Het is dan ook heel 
belangrijk dat kinderen al op jonge leeftijd leren hoe ze snel en efficiënt informatie kunnen 
terugvinden op het internet.  
 
Naast een belangrijke rol voor de ouders, is hier ook een belangrijke rol weggelegd voor de scholen. 
 
1. Wat doet het onderwijs vandaag om jongeren vertrouwd te maken met de informatie die op het 

internet verkrijgbaar is? 
 
2. Is de minister van plan om zijn beleid aan te passen na de bevindingen van de onderzoekers? En 

zo ja, op welk vlak? 
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1. In 2007 werden de bestaande eindtermen en ontwikkelingsdoelen uitgebreid met een nieuw ICT-

curriculum, bestaande uit 10 nieuwe eindtermen en ontwikkelingsdoelen:  
 

Voor het gewoon basisonderwijs en voor het buitengewoon basisonderwijs, types 1, 2, 7, 8: 
 
• De leerlingen hebben een positieve houding tegenover ICT en zijn bereid ICT te gebruiken om 

hen te ondersteunen bij het leren. 
• De leerlingen gebruiken ICT op een veilige, verantwoorde en doelmatige manier. 
• De leerlingen kunnen zelfstandig oefenen in een door ICT ondersteunde leeromgeving. 
• De leerlingen kunnen zelfstandig leren in een door ICT ondersteunde leeromgeving. 
• De leerlingen kunnen ICT gebruiken om eigen ideeën creatief vorm te geven. 
• De leerlingen kunnen met behulp van ICT (voor hen bestemde) digitale informatie opzoeken, 

verwerken en bewaren. 
• De leerlingen kunnen ICT gebruiken bij het voorstellen van informatie aan anderen. 
• De leerlingen kunnen ICT gebruiken om op een veilige, verantwoorde en doelmatige manier 

te communiceren. 
 

Voor het secundair onderwijs A- en B-stroom, en BUSO OV3: 
 
Voor deze doelgroep gelden ook die voor het basisonderwijs, maar er werden 2 eindtermen 
toegevoegd:  
• De leerlingen kunnen afhankelijk van het te bereiken doel adequaat kiezen uit verschillende 

ICT-toepassingen. 
• De leerlingen zijn bereid hun handelen bij te sturen na reflectie over het eigen en elkaars ICT-

gebruik. 
 

De zesde eindterm slaat expliciet op het leren omgaan met digitale informatie. Het zoeken van 
informatie situeert zich hier gedeeltelijk in de ‘elektronische bibliotheek’ die ter beschikking staat 
op cd-roms, de server of op het internet. Denk hierbij aan elektronische encyclopedieën, DVD, 
vertaalwoordenboeken, databanken, educatieve cd-roms met tekst, beeld, geluid, animatie en 
uiteraard webpagina’s.  

 
Met het verwerken van informatie wordt bijv. bedoeld dat zij uitmaken wat er interessant is in het 
kader van hun doel of opdracht; dat zij deze informatie gebruiken om oplossingen te geven voor 
een vraag of een opdracht; dat zij deze informatie ordenen om ze nadien te kunnen voorstellen aan 
anderen, dat zij de informatie representeren naar een andere vorm, zoals een informatieve tekst, 
een dialoog, een grafiek, een schema, een presentatie, een affiche …  

 
Het begrip digitale informatie dient ruim geïnterpreteerd en omvat naast informatie van het 
internet ook het omzetten van informatie naar een elektronische drager, bv. het gebruik van foto’s 
of krantenartikels die men eerst ingescand heeft. 
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Scholen worden op verschillende manieren ondersteund om dit nieuwe curriculum te integreren in 
hun werking. Voor een overzicht van alle maatregelen en krachtlijnen verwijs ik naar mijn ICT-
beleidsnota “Competenties voor de kennismaatschappij”.  

 
2. Deze nieuwe ICT-eindtermen en ontwikkelingsdoelen werden pas ingevoerd op 1 september 2007. 

Het is nu aan de inspectie om na te gaan of ze behaald resp. nagestreefd worden. Verder zal ik de 
integratie van ICT blijven opvolgen via de ICT-monitor. Aangezien de ICT-eindtermen nog maar 
pas in voege zijn, voorzie ik geen specifieke beleidsmaatregelen n.a.v. dit onderzoek. Ik leer uit dit 
onderzoek wel dat er nood was aan een dergelijk curriculum. 
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Vraag nr. 125 
van 18 december 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Masteropleidingen   -   Erkenning door Franse Gemeenschap 
 
Ik verneem dat er problemen zijn voor masterstudenten afgestudeerd aan een Vlaamse universiteit om 
een bijkomende master te volgen aan een Waalse universiteit. 
 
Het aantal studiepunten van een Vlaamse studierichting volstaat niet altijd voor een master-na-master 
in de Franse Gemeenschap. Sommige masters behaald aan een Vlaamse universiteit bevatten 60 
studiepunten, maar om bepaalde master-na-masteropleidingen te kunnen starten aan een Waalse 
universiteit heeft men 120 studiepunten nodig. 
 
Het kan toch niet zijn dat een Vlaamse master systematisch van een vervolgopleiding zou worden 
uitgesloten als bij ons de opleiding 60 studiepunten bedraagt en in de Franse Gemeenschap 120 
studiepunten? 
 
Ik dacht dat binnen België de effecten van de opleidingen nog altijd als gelijk moesten worden 
beschouwd en dat gelijkwaardigheid de regel was. 
 
Klopt deze situatieschets? 
 
Zo ja, welke initiatieven neemt de minister om dit probleem te verhelpen? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 125 van 18 december 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Ik verwijs naar het antwoord dat ik gaf op een vraag om uitleg over dezelfde problematiek die de heer 
Dirk De Cock me gesteld heeft in de Commissie voor Onderwijs, Vorming, Wetenschap en Innovatie 
op donderdag 8 januari 2009. 
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Vraag nr. 126 
van 18 december 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Leerlingencijfers gemeenschappen   -   Franstalige privé-school Voeren 
 
Er is nog steeds onduidelijkheid rond de Franstalige privéschool in Sint-Martens-Voeren. 
 
De situatie is als volgt. 
 
- In Voeren zijn er geen kinderen die al dan niet collectief huisonderwijs volgen. 
- Dat zou betekenen dat de kinderen die schoollopen in de Franstalige privéschool van Sint-

Martens-Voeren van buiten de gemeente komen.  
- In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 26 van 16 oktober 2008 (Websitebulletin 

publicatiedatum 03-12-2008) stelt de minister dat het Rekenhof er over waakt dat er met het oog 
op de verdeelsleutel van de jaarlijkse btw-dotatie over de verschillende gemeenschappen, geen 
leerlingen kunnen bijgeteld worden die ingeschreven zijn in een niet ingerichte of niet 
gesubsidieerde instelling van die gemeenschappen. De leerlingen van de Franstalige school in 
Voeren zouden met andere woorden niet bij de leerlingenbestanden van de Franse Gemeenschap 
geteld zijn. 

- Het vermoeden blijft dat die leerlingen staan ingeschreven in één of meerdere scholen van de 
Franse Gemeenschap binnen het Waalse gewest.  

 
Naar aanleiding van mijn vraag om uitleg (Handelingen C169 – OND17 - 6 maart 2008) over de 
inspectie van collectief huisonderwijs in Voeren, vroeg ik de minister ook of hij bereid was de 
bovenvermelde aangelegenheid verder te laten onderzoeken, dan wel of hij deze zaak wenste te laten 
zoals ze was. De minister stelde dat dit bijkomende vragen waren. 
 
Ik ben dus ook zo vrij deze vragen hierbij afzonderlijk te stellen. 
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van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Bij de leerplichtcontrole die dit jaar werd doorgevoerd gaf de gemeente Voeren volgend beeld: er 
waren 272 leerplichtige leerlingen tussen 6 en 11 jaar. 
 

- 153 kinderen zijn ingeschreven in een door de Vlaamse Gemeenschap gefinancierde of 
gesubsidieerde school; 

 
- 109 kinderen zijn ingeschreven in een door de Franse Gemeenschap gefinancierde of 

gesubsidieerde school; 
 

- 5 kinderen gaan in het buitenland naar school; 
 

- 5 kinderen werden niet teruggevonden. Hun ouders zijn aangeschreven in het kader van de 
leerplichtcontrole. 

 
Het feit dat er voor geen enkel kind huisonderwijs is aangevraagd, onderschrijft uw stelling dat dit zou 
betekenen dat de kinderen die schoollopen in de Franstalige privéschool van Sint-Martens-Voeren van 
buiten de gemeente komen. Ik heb echter geen inzagerecht in de registers van deze privéschool. 
 
Indien het parlementslid vreest of vermoedt dat de leerlingen die zijn ingeschreven in de privéschool 
van Sint-Martens-Voeren worden meegeteld bij het bepalen van de verdeelsleutel van de jaarlijkse 
btw-dotatie over de verschillende gemeenschappen, kan hij het rekenhof verzoeken hieromtrent een 
controle uit te voeren. 
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Vraag nr. 127 
van 19 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Hoger onderwijs   -   Taaltest 
 
Bij de inschrijving aan de Universiteit Gent (en wellicht ook aan andere Vlaamse universiteiten) 
moeten studenten die hun getuigschrift humaniora in een andere taal dan het Nederlands hebben 
behaald, een taaltest ondergaan en daarvoor 50 euro betalen. 
 
Een screening op taalvaardigheid voor anderstaligen in het hoger onderwijs is in deze mogelijk wel 
verantwoordbaar. Echter, deze situatie lijkt minder logisch als een dergelijke taaltest ook wordt 
opgelegd aan studenten die opgevoed zijn in het Nederlands, een belangrijk deel van hun 
schoolopleiding in het Nederlandstalig onderwijs hebben doorlopen en daarvan ook een diploma 
kunnen voorleggen, maar bewust gekozen hebben om hun humaniora in een andere taal (Frans of 
Engels) te voleindigen. 
 
1. Is de minister op de hoogte van deze situatie? 
 
2. Kan een gebrek aan taalkennis gebruikt worden als uitsluitingscriterium door instellingen in het 

hoger onderwijs? 
 
3. Welk niveau van taalkennis binnen het Gemeenschappelijk Europees Referentiekader voor Talen 

mag worden verwacht van generatiestudenten in het hoger onderwijs? 
 
4. Hoe verhouden deze taalscreenings zich tot de activiteiten die de Huizen van het Nederlands 

ontwikkelen? 
 
5. Welke beleidsvisie hanteert de minister omtrent de screening op taalvaardigheid van anderstalige 

studenten in het hoger onderwijs? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 127 van 19 december  2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
1. Ja. 
 
2.  Ja. Dit is geregeld in het Flexibiliseringsdecreet (2004), zowel voor opleidingen die in het 

Nederlands worden georganiseerd als voor anderstalige opleidingen. 
 
3.  Van een kandidaat-student voor een Nederlandstalige opleiding in het hoger onderwijs wordt 

verwacht dat hij of zij de taalcompetenties beheerst die overeenstemmen met een certificaat niveau 
5 van een universitair talencentrum. Het certificaat niveau 5 stemt overeen met niveau B2-C1 van 
het Gemeenschappelijk Europees Referentiekader voor Talen. 

 
4.  De opdracht van de Huizen van het Nederlands vertrekt vanuit een andere invalshoek: zij 

oriënteren anderstalige kandidaat-cursisten voor een opleiding Nederlands tweede taal op basis 
van hun cognitieve vaardigheden naar ofwel een centrum voor basiseducatie, ofwel een centrum 
voor volwassenenonderwijs, ofwel een universitair talencentrum. Kandidaat-cursisten die reeds 
beschikken over een kennis van de Nederlandse taal kunnen ook een niveaubepalingstoets doen, 
die richtinggevend kan zijn bij inschrijving in een bepaald niveau van een opleiding Nederlands 
tweede taal.  

 
5.  Ik sluit me volledig aan bij de bedoelingen van de decreetgever (cf. Flexibiliseringsdecreet). Het is 

van cruciaal belang dat een kandidaat-student over voldoende kennis van de onderwijstaal 
beschikt om een opleiding met een redelijke kans op succes te kunnen volgen. Als dit niet ondub-
belzinnig kan worden aangetoond, acht ik een taaltest zeker gerechtvaardigd.  

 
 In sommige gevallen zal dit als een overtrokken maatregel overkomen. Men mag evenwel niet uit 

het oog verliezen dat ook moedertaalcompetenties gradueel verworven worden; het onderwijs 
vervult daar bovendien een centrale rol in. Als cruciale stappen wegvallen in het verwerven van 
het taalniveau dat in een academische context wordt gebruikt, kan dit ook bij een moedertaal-
spreker tot moeilijkheden leiden wanneer hij of zij studies in het hoger onderwijs wil aanvatten. 
Een taaltest is een objectief instrument om daarover een aanduiding te geven én om op een 
geobjectiveerde basis een beslissing te nemen over de toelating tot een opleiding. 
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Vraag nr. 128 
van 19 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Internationaal TIMSS-onderzoek   -   Deelname 
 
Op 9 december 2008 werden de resultaten bekendgemaakt van het internationale Trends in 
International Mathematics and Science Studies 2007. TIMSS brengt de leerlingenprestaties voor 
wiskunde en wetenschappen in het vierde leerjaar lager onderwijs en het tweede leerjaar secundair 
onderwijs internationaal in kaart.  
 
Het grote voordeel van deelname aan dergelijk grootschalig onderzoek bestaat erin dat door de 
internationale vergelijking van verscheidene kenmerken van het Vlaamse onderwijssysteem informatie 
wordt verkregen die het mogelijk maakt het functioneren van het onderwijssysteem te evalueren. 
Outputinformatie speelt daarbij een belangrijke rol maar wordt systematisch aangevuld met context-, 
input en procesinformatie. Aan het TIMSS-onderzoek namen meer dan vijftig landen deel. 
Niettegenstaande Vlaanderen hier in het verleden (2003) wel aan deelnam, namen we hier in 2007 niet 
aan deel. 
 
Naar aanleiding van mijn vraag om uitleg van 10 januari 2008 over de resultaten van recent 
wetenschappelijk onderzoek naar de schoolprestaties van Vlaamse leerlingen besloot de minister dat er 
“meer tijd nodig is om een grondig inzicht te krijgen in wat er wezenlijk aan de hand is.” 
 
Vandaar mijn volgende vraag. 
 
De minister pleit heel vaak voor peilingen in de Vlaamse scholen. Hiermee kan men inderdaad de 
kwaliteit van het onderwijs in onze scholen controleren. Maar kunnen internationale peilingen niet 
hetzelfde belang hebben wanneer men de kwaliteit van het overheidsbeleid wil controleren?  
 
Waarom werd er beslist om niet deel te nemen aan het internationale onderzoek TIMSS 2007? Is dit 
geen gemiste kans? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 128 van 19 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Internationaal vergelijkende onderzoeken vervullen zeker een rol in het meten en benchmarken van de 
kwaliteit van ons Vlaams onderwijs en onderwijsbeleid. Het is echter niet zo dat er daarom automa-
tisch wordt overgegaan tot deelname aan alle internationale projecten die worden voorgesteld; bij ieder 
project wordt Vlaamse deelname steeds nauwgezet overwogen. 
Bij de lancering van TIMSS 2007 in 2004-2005 werd Vlaamse deelname aan dit internationaal 
vergelijkend onderzoek overwogen en uiteindelijk negatief geadviseerd om volgende redenen: 
 

• voor het tweede leerjaar van het secundair geldt dat de leerdomeinen die in TIMSS aan bod 
komen (wiskunde & wetenschappen) eveneens bevraagd worden in het PISA-onderzoek (bij 
15-jarigen), waaraan Vlaanderen wel deelneemt. PISA levert heel wat beleidsrelevante 
informatie op en TIMSS zou daaraan weinig hebben toegevoegd. Ook conceptueel past PISA 
beter in de Vlaamse onderwijscontext dan TIMSS: terwijl TIMSS vertrekt uit de onderwijs-
curricula van de verschillende landen, is het toepassen van kennis in concrete situaties de basis 
van de PISA-tests. 

 
• De eindtermen hebben de focus in het Vlaams onderwijs van eerder theoretische kennis naar 

probleemoplossend denken gebracht; 
 

• In het lager onderwijs komt de TIMSS-test in het vierde leerjaar te vroeg voor ons Vlaams 
onderwijs; de eindtermen hebben immers betrekking op het einde van het zesde leerjaar lager 
onderwijs. Een test in het vierde leerjaar zou dan ook minder waardevolle informatie hebben 
opgeleverd; 

 
• Voor beide TIMSS-populaties geldt dat het aantal deelnemende landen waarmee Vlaanderen 

zich op relevante wijze kan vergelijken steeds kleiner wordt (in 1995, 1999 & 2003 nam 
Vlaanderen wél deel aan TIMSS). Deze vergelijkbaarheid vertegenwoordigt een aanzienlijk 
deel van de meerwaarde van een internationaal onderzoek. 

 
• Tot slot moet ook gewezen worden op de hoge kostprijs van deelname aan dergelijk 

internationaal onderzoek.  
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Vraag nr. 129 
van 19 december 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Academische lerarenopleidingen   -   Inschrijvingen 
 
De inschrijvingen voor de academische lerarenopleiding tijdens dit academiejaar liggen opnieuw laag 
(“dramatisch laag” volgens bepaalde persartikels), zeker ten opzichte van het jaar 2006.   
 
Dit bleek uit een rondvraag bij de hogeronderwijsinstellingen. In de meeste universiteiten zijn de 
inschrijvingen met meer dan de helft gedaald ten opzichte van 2006. Even ter herinnering : vanaf 2007 
verhoogde het aantal studiepunten van 30 naar 60.  
 
Als oorzaak wordt onder meer verwezen naar de vernieuwde opleiding die een volledig academiejaar 
in  beslag neemt. Vroeger kon deze opleiding gecombineerd worden met de laatste studiejaren van een 
reguliere master. Door de verzwaring van het programma (tot zestig studiepunten) moeten studenten 
een volledig extra jaar uittrekken voor deze opleiding. 
 
Hoewel de bedoeling van deze hervorming ontegensprekelijk goed is (verbetering van de kwaliteit van 
de opleiding, opleiding die meer praktijkgericht is), dreigt het bestaande lerarentekort, vooral in het 
secundair onderwijs, nog te vergroten.  
 
Aansluitend bij een actuele vraag hierover in het Vlaams Parlement op 22 oktober 2008, heb ik nog de 
volgende vragen. 
 
1. Kan de minister (gedetailleerd) het huidig aantal inschrijvingen meedelen van alle academische 

lerarenopleidingen per studierichting (en per Vlaamse universiteit of andere hogere 
onderwijsinstelling) in dit academiejaar 2008-2009? Kan hij dat in het bijzonder doen voor het 
Brussels Nederlandstalig hoger onderwijs? Zijn er op dit vlak parallellen waar te nemen met de 
inschrijvingen van vorig academiejaar 2007-2008? Welke conclusies trekt de minister hieruit? 

 
2. Uit het antwoord op de schriftelijke vraag nr. 266 van collega Jos De Meyer (Websitebulletin 

publicatiedatum 15-07-2008) blijkt dat vorig jaar het aantal inschrijvingen ook laag lag. Heeft de 
minister een tekort aan leerkrachten (zowel op het niveau van kleuter-, lager als secundair 
onderwijs) dit schooljaar vastgesteld naar aanleiding van de dalingen in de inschrijvingen vorig 
academiejaar? Welke stappen heeft de minister in voorkomend geval ondernomen? 

 
3. Welke gevolgen heeft deze daling in de inschrijvingen van de academische lerarenopleiding dit 

academiejaar voor het lerarenkorps? Heeft de minister er zicht op hoe deze daling in de 
academische lerarenopleiding effect zal hebben op het aantal leraren voor volgend schooljaar?  

 
4. Hoe houdt de minister hiermee rekening in zijn beleid? Heeft hij stappen ondernomen om de 

eventuele daling voor volgende academiejaren tegen te gaan? 
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5. Welke andere initiatieven overweegt de minister om specifiek de academische lerarenopleiding 

aantrekkelijk(er) te maken? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 129 van 19 december 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De onderstaande tabel geeft de som aan van het aantal inschrijvingen in de specifieke 

lerarenopleiding, de academische initiële lerarenopleiding en de initiële lerarenopleiding van 
academisch niveau. De specifieke lerarenopleiding wordt pas sinds het academiejaar 2007-2008 
ingericht; de academische initiële lerarenopleiding en de initiële lerarenopleiding van academisch 
niveau waren de voorlopers bij respectievelijk de universiteiten en de hogescholen.  
 
Merk op: 

a) De Brusselse instellingen zijn in de tabel afzonderlijk gegroepeerd. De Hogeschool voor 
Wetenschap & Kunst is daarbij geplaatst, ook al worden niet alle opleidingen van deze 
hogeschool in Brussel aangeboden. 

b) Voor het academiejaar 2008-2009 zijn de cijfers nog onvolledig (stand van zaken dd. 4 
januari 2009): inschrijvingen zijn immers in de loop van het hele academiejaar mogelijk, 
namelijk in de lerarenopleiding wordt van die mogelijkheid traditioneel ook regelmatig 
gebruik gemaakt.  

c) Deze cijfers bevatten nog niet de studenten die in een tweejarige masteropleiding in de 
studiegebieden biomedische wetenschappen en exacte wetenschappen zijn ingeschreven en 
gekozen hebben voor de afstudeerrichting "lerarenopleiding" (die de helft van het traject van 
de specifieke lerarenopleiding uitmaakt).  

d) Het Agentschap voor Hoger Onderwijs, Volwassenenonderwijs en Studietoelagen 
(AHOVOS) werkt sinds dit academiejaar met een nieuwe databank. De gegevens per 
studierichting zijn op dit ogenblik nog niet beschikbaar. 

 
  2004-05 2005-06 2006-07 2007-08 2008-09 
EHSAL-Europese Hogeschool Brussel 133 104 98 62 22 
Erasmushogeschool Brussel 66 66 63 35 33 
Hogeschool Sint-Lukas Brussel 13 19 13 11 11 
Hogeschool voor Wetenschap & Kunst 226 342 350 226 140 
Vrije Universiteit Brussel 449 427 592 345 254 

 
Artesis Hogeschool Antwerpen 257 175 258 171 150 
Hogeschool Gent 150 151 143 115 77 
Katholieke Hogeschool Limburg 3 27 24 26 15 
Katholieke Universiteit Leuven 2033 2186 2574 1532 854 
Lessius Hogeschool 66 65 48 33 8 
Provinciale Hogeschool Limburg 36 29 27 21 17 
transnationale Universiteit Limburg 34 23 25 10 4 
Universiteit Antwerpen 532 511 471 279 217 
Universiteit Gent 1487 1624 1827 1015 710 
Universiteit Hasselt 47 47 42 21 12 

 
Totaal 5532 5796 6555 3902 2524 
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Voor een analyse en een beleidsreactie kan verwezen worden naar het verslag van de bespreking 
in de plenaire vergadering van het Vlaams Parlement van 22 oktober 2008. 

 
2. Het huidige schooljaar is nog niet afgelopen. Het is dan ook nog te vroeg om hierover al zinvolle 

uitspraken te kunnen doen, temeer daar tekorten zich traditioneel vooral voordoen in de periode 
januari-maart. In de editie 2009 van het jaarlijkse arbeidsmarktrapport (publicatie juli 2009) zal 
hierop uiteraard worden ingegaan. 

 
3. Neen.  
 Noteer ook dat studenten die sinds de hervorming kiezen voor de lerarenopleiding geacht worden 

sterker gemotiveerd én beter voorbereid te zijn om door te stromen naar het onderwijs. Gelet op de 
lage verhouding instroom in de opleiding vs. instroom in het beroep vóór de hervorming is het dan 
ook van belang om niet alleen rekening te houden met het aantal studenten dat instroomt in de 
lerarenopleiding, maar ook te kijken naar het aantal dat het diploma behaalt, daadwerkelijk 
instroomt in het beroep en dat beroep ook blijft uitoefenen.  

 
4-5.Het decreet op de lerarenopleidingen voorziet in een evaluatie van de verschillende hervormingen, 

met het oog op eventuele bijsturingen en aanpassingen.  
 
Naast de organisatie en de kwaliteit van de opleiding zelf speelt uiteraard ook de aantrekkelijkheid 
van het beroep waartoe een opleiding voorbereidt, een belangrijke rol in het studiekeuzeproces en 
in de effectieve doorstroom naar het beroep. In cao VIII zijn verschillende maatregelen genomen 
die niet alleen het huidige lerarenkorps direct ten goede komen, maar ook globaal de 
aantrekkelijkheid van het lerarenberoep kunnen helpen verhogen: 
- Zo zijn er maatregelen genomen om de koopkracht te verhogen, met onder meer het optrekken 

van het vakantiegeld tot 92% van het referentiemaandsalaris, het verhogen van een aantal 
lagere salarisschalen en het uitbreiden van de toekenning van de niet-verworven salarisschalen 
zorg en Frans.  

- Ook de verlofstelsels zijn uitgebreid, met de mogelijkheid om voortaan ook een 
loopbaanonderbreking voor medische bijstand op te nemen en om het ouderschapsverlof 
halftijds op te nemen. 

- Om de begeleiding van stagiairs, startende leerkrachten en leraren-in-opleiding verder uit te 
bouwen, zijn de middelen voor het mentorschap verhoogd.  

- Er zijn ook diverse maatregelen genomen om de directeurs te waarderen in hun opdracht en 
het leiderschap van een school verder te professionaliseren. Dit zal uiteraard ook positieve 
effecten hebben op de beroepsuitoefening van de leraren.  
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Vraag nr. 130 
van 19 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Lokaal flankerend onderwijsbeleid   -   Gemeentelijke rapportering 
 
Artikel 13 van het decreet betreffende het flankerend onderwijsbeleid op lokaal niveau van 30 
november 2007 bepaalt dat de lokale besturen aan de Vlaamse Regering jaarlijks een overzicht 
bezorgen van de beslissingen over de sociale en andere voordelen, evenals de staat van gedane 
uitgaven. 
 
We merken op het terrein dat er een spanningsveld dreigt te ontstaan in verschillende gemeenten 
tussen de verschillende onderwijsnetten. Dit was uitdrukkelijk niet de bedoeling van de decreetgever.  
 
1. Kan de minister de lijst (graag gerangschikt per provincie) meedelen van de lokale besturen die 

conform artikel 13 van bovenvermeld decreet een overzicht aan de Vlaamse Regering hebben 
bezorgd? Graag ook per lokaal bestuur opnemen welke sociale en andere uitgaven ze hebben 
toegekend, alsook de staat van de gedane uitgaven. 

 
2. Wordt er nagegaan of de lokale besturen die geen overzicht aan de Vlaamse Regering bezorgen, 

wel degelijk geen sociale en andere voordelen hebben toegekend? Zo ja, hoe? Zo neen, waarom 
niet? 

 
3. Kan de minister een overzicht bezorgen van de diverse verschillen in sociale en andere uitgaven 

die er in het kader van lokaal flankerend onderwijsbeleid bestaan op het terrein? Zo neen, waarom 
niet? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 130 van 19 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1-3.  In navolging van artikel 13 van het decreet betreffende het flankerend onderwijsbeleid op lokaal 

niveau van 30 november 2007 werd in december 2007 vanuit het departement onderwijs een 
brief gestuurd naar de Vlaamse provincies en gemeenten waarin gewezen werd op het jaarlijks 
te bezorgen overzicht. Sommige centrumsteden nemen in hun onderwijsplannen die ze elke 
legislatuur bezorgen aan het departement ook hun beleid met betrekking tot de sociale en andere 
voordelen op.  

 
 Er wordt een concrete bevraging georganiseerd van de gemeenten om de toegekende sociale en 

andere voordelen, alsook de staat van gedane uitgaven, te inventariseren. Ik verwacht deze 
gegevens tegen 1 maart. De volledige lijst zal u nadien worden bezorgd. 
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Vraag nr. 131 
van 19 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Arbeidskaarten en arbeidsvergunningen   -   Stand van zaken 
 
Buitenlandse werknemers die in België willen werken, zijn verplicht een arbeidskaart aan te vragen. 
Afhankelijk van de aard en de duur van de arbeid moet een arbeidskaart A, B of C worden 
aangevraagd. 
 
Een arbeidskaart A geldt voor gelijk welk beroep in loondienst bij om het even welke werkgever en dit 
voor een onbepaalde duur. Deze kaart kan enkel worden toegekend aan buitenlandse werknemers die 
reeds meerdere jaren in België hebben gewerkt met een arbeidskaart B. 
 
Dergelijke arbeidskaart B geldt voor één bepaald beroep in loondienst bij één welbepaalde werkgever 
die hiertoe vooraf een arbeidsvergunning heeft verkregen voor een bepaalde periode van maximum 
twaalf maanden. 
 
Een arbeidskaart C ten slotte geldt voor gelijk welk beroep in loondienst bij om het even welke 
werkgever voor een bepaalde duur. Enkel buitenlanders die in België mogen verblijven om andere dan 
tewerkstellingsredenen, komen hiervoor in aanmerking. 
 
1. Kan de minister een stand van zaken geven inzake de toekenning van de arbeidskaarten A?  

Daarbij had ik graag cijfermateriaal en toelichting gekregen wat betreft het aantal ingediende 
aanvragen; het aantal goedgekeurde aanvragen; redenen van weigering; nationaliteit, 
opleidingsniveau en leeftijd van de aanvragers. Indien mogelijk graag een overzicht per 
woonplaats en provincie. 

 
2. Kan de minister een stand van zaken bezorgen inzake de toekenning van de arbeidskaarten B? 

Daarbij had ik graag cijfermateriaal en toelichting gekregen wat betreft het aantal ingediende 
aanvragen; het aantal goedgekeurde aanvragen; redenen van weigering; nationaliteit, 
opleidingsniveau en leeftijd van de aanvragers; sector van tewerkstelling. Indien mogelijk ook een 
overzicht per provincie. 

 
Eén werknemer kan binnen hetzelfde jaar meerdere arbeidskaarten ontvangen. Beschikt de 
minister ter zake over cijfermateriaal? 

 
Sinds enkele jaren houdt de dienst Migratie een pleidooi voor de afschaffing van het statuut van de 
“au pairs”. Reden zijn de talrijke misbruiken van het statuut. Wordt ter zake controle uitgeoefend 
door de inspectiediensten? Heeft de minister zicht op de omvang van dit misbruik? 

 
Heeft de minister zicht op het aantal arbeidskaarten B dat op basis van gezinshereniging kan 
worden toegekend? Hoe evolueert dit gegeven? 
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Kan de minister een stand van zaken bezorgen inzake de toekenning van de arbeidskaarten in het 
kader van de overgangsregeling voor knelpuntberoepen? Wat is het aandeel van de sector seizoen- 
en gelegenheidswerk? Graag ook een overzicht van de nationaliteit van de betrokken 
arbeidskrachten. 

 
3. Kan de minister een stand van zaken bezorgen inzake de toekenning van de arbeidskaarten C? 

Daarbij had ik graag cijfermateriaal en toelichting gekregen wat betreft het aantal ingediende 
aanvragen; het aantal goedgekeurde aanvragen; redenen van weigering; nationaliteit, 
opleidingsniveau en leeftijd van de aanvragers; reden van verblijf. Indien mogelijk een overzicht 
per woonplaats en provincie. 

 
4. Kan de minister een overzicht bezorgen van het aantal uitgereikte arbeidsvergunningen? Indien 

mogelijk een overzicht naar sector en per provincie. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 131 van 19 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Er dient te worden opgemerkt dat het aantal afgeleverde arbeidskaarten en -vergunningen absoluut 

géén beeld geeft noch van het totale aantal buitenlandse werknemers dat in Vlaanderen is 
tewerkgesteld, noch van het nieuwe aantal buitenlandse werknemers dat het afgelopen jaar naar  
Vlaanderen is gemigreerd. 
 
Het overgrote aantal buitenlandse onderdanen dat hier werkt is immers vrijgesteld van de 
verplichting van arbeidskaarten (ondermeer de hier gevestigde Unieburgers van de oude lidstaten, 
de buitenlandse echtgenoten en partners van Belgen, derdelanders die hier onbeperkt mogen  
verblijven,  diplomatiek personeel …). 
 
Daarnaast is het ook zo dat werknemers die wel onderworpen zijn aan de verplichting van 
arbeidskaarten soms meerdere arbeidskaarten bekomen voor meerdere tewerkstellingen bij één of 
meerdere werkgevers. Typische voorbeelden hiervan zijn de tewerkstellingen in de fruitsector en  
de uitzendsector. 
 
Om een totaalbeeld te kunnen vormen van de toepassing van de regelgeving op het gebied van 
tewerkstelling van buitenlandse arbeidskrachten werd in samenwerking met de andere gewesten 
en gemeenschappen een overzicht gemaakt van de toegekende arbeidsvergunningen en 
arbeidskaarten in België gedurende de periode 2006-2007-2008 (Tabel 1).  

 
De vragen met betrekking tot de arbeidskaarten A per categorie werden in één globale tabel 
gegroepeerd (Tabel 2). 

 
Daarna werd nog een tabel met de provinciale verdeling (Tabel 3), de verdeling per 
leeftijdscategorie en geslacht toegevoegd (Tabel 4), en de verdeling naar nationaliteit en geslacht 
(Tabel 5). 

 
De motivatie van de weigeringen wordt toegelicht op basis van Tabel 6. Een weigering van een 
arbeidskaart A heeft meestal betrekking op het feit dat men niet over het vereiste aantal jaren 
arbeid op basis van een tewerkstelling met arbeidskaarten B (2, 3 of 4 jaar) beschikt, of omdat de 
gepresteerde arbeid met een arbeidskaart B niet in aanmerking mag worden genomen voor de 
berekening van het vereiste aantal jaren (bijvoorbeeld de jaren arbeid gepresteerd als 
hooggeschoolde, navorser,…). 

 
2. De vragen met betrekking tot de arbeidskaarten B per categorie werden in één globale tabel 

gegroepeerd (Tabel 2). 
 

Daarna werd nog een tabel met de provinciale verdeling (Tabel 3), de verdeling per 
leeftijdscategorie en geslacht toegevoegd (Tabel 4), en de verdeling naar geslacht en nationaliteit 
(Tabel 5). 

 
De gegevens betreffende opleidingsniveau worden niet expliciet opgevraagd bij de aanvraag-
dossiers. Voor de toekenning van een arbeidskaart A of C zijn deze gegevens trouwens niet 
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vereist. Enkel bij de arbeidsvergunning en de arbeidskaart B kan het opleidingsniveau een rol 
spelen in het beslissingsproces. 
Met betrekking tot deze arbeidsvergunning en arbeidskaart B is het opleidingsniveau indirect terug 
te vinden in de statistische gegevens.  
Zo dienen hooggeschoolden in het bezit te zijn van een diploma op het niveau van Master, of 
minimaal een diploma op het niveau van Bachelor.  
Bij de gegevens betreffende de beroepen dient men eveneens over vereiste kwalificaties te 
beschikken (lasser, stukadoor…). 

 
De motivatie van de weigeringen wordt toegelicht op basis van Tabel 6. De relatieve stijging van 
het aantal weigeringen is uiteraard een logisch gevolg van de sterke stijging van het aantal 
aanvragen. 

 
Een weigering van een arbeidskaart B heeft meestal betrekking op het gegeven dat er op de 
arbeidsmarkt (Belgische en de arbeidsmarkt van de Europese Ruimte) voldoende arbeidskrachten 
beschikbaar zijn om de betrokken vacature in te vullen, dat men niet afkomstig is uit een land 
waarmee België verbonden is door een akkoord of overeenkomst op het gebied van 
arbeidskrachten, of dat men al in het land aanwezig is vooraleer de werkgever de noodzakelijke 
arbeidsvergunning bekomen heeft. 
 
Ook werd een tabel toegevoegd die het onderscheid maakt en toelicht tussen eerste aanvragen van 
arbeidsvergunningen arbeidskaarten B en aanvragen tot hernieuwing (Tabel 7). 

 
De gegevens met betrekking tot de knelpuntberoepenregeling voor de nieuwe lidstaten per 
beroepengroep werden toegevoegd (Tabel 8), alsook een tabel met de nationaliteit van deze 
werknemers (Tabel 9). 

 
In 2008 werden 32.522 arbeidskaarten B afgeleverd voor tewerkstellingen in knelpuntberoepen 
aan arbeidskrachten uit diezelfde tien nieuwe lidstaten. Van de 32.522 toelatingen werden er 
21.566 toelatingen verstrekt voor de tuinbouwsector, waarvan 19.836 binnen de context van 
seizoen- en gelegenheidswerk in de tuinbouwsector (65-dagenregeling), en 1.730 andere tewerk-
stellingen in de tuinbouwsector. De 10.956 toelatingen buiten de tuinbouw hadden zoals vorige 
jaren betrekking op alle andere sectoren, voornamelijk op de bouwsector, transporteurs en de 
voedingssector.  
 
Gegevens met betrekking tot de evolutie van het aantal arbeidskaarten B van au pair jongeren en 
gezinshereniging vindt men terug in tabel 2. 

 
Ten slotte werd nog een tabel toegevoegd, specifiek met betrekking tot de au pair jongeren (Tabel 
10). Het is duidelijk dat het au pair statuut opnieuw meer in beeld komt. Ten opzichte van 2001 is 
het aantal au pairs ongeveer verzesvoudigd (van 51 in 2001 naar 295 in 2008). 

 
Met betrekking tot au pair jongeren uit de Filippijnse Republiek werd in 2008 een specifieke actie 
opgezet. In maart 2008 werd de administratie geïnformeerd dat de houding van de Filippijnse 
overheid met betrekking tot de visaverstrekking aan Filippijnse au pair jongeren ten opzichte van 
november 1998 (restrictieve toekenning of visa-stop) ongewijzigd gebleven was. Naar aanleiding 
van deze melding werden systematisch onderzoeken gevraagd aan de Afdeling Inspectie van het 
Departement Werk en Sociale Economie bij aanvragen van au pair jongeren. Enkel bij expliciet 
positieve inspectieverslagen werden nog arbeidsvergunningen en arbeidskaarten ten gunste van 
Filippijnse au pair jongeren toegekend. 
Daarnaast werden voor andere nationaliteiten in geval van twijfel nog ad hoc onderzoeken 
aangevraagd. 
Eventuele misbruiken van het statuut van au pair jongeren zullen ook in 2009 een aandachtspunt 
blijven. 
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3. De vragen met betrekking tot de arbeidskaarten C per categorie werden in één globale tabel 
gegroepeerd (Tabel 2). 

 
Daarna werd nog een tabel met de provinciale verdeling (Tabel 3), de verdeling per 
leeftijdscategorie en geslacht toegevoegd (Tabel 4), en de verdeling naar geslacht en nationaliteit 
(Tabel 5). 

 
Een weigering van een arbeidskaart C is het logische en rechtstreekse gevolg van het feit dat de 
aanvrager niet voldoet aan de formele wettelijke (meestal verblijfs-) voorwaarden. 

 
4. De gevraagde gegevens zijn terug te vinden in alle voorgaande vragen en de tabellen in bijlage. 

Een uitvoerige analyse kan u terugvinden op de site: www.werk.be. Het Jaarverslag 2008 van de 
Dienst Migratie en Arbeidsbemiddeling van het Vlaams Subsidieagentschap voor Werk en Sociale 
Economie met betrekking tot de arbeidsvergunningen en arbeidskaarten in Vlaanderen kan men 
daar downloaden.   

 
BIJLAGE: 
 
Tabellen 1 tot 10 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/131/antw.131.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 132 
van 23 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Buitengewoon onderwijs   -   Nederlandse leerlingen 
 
Er zijn heel wat leerlingen die vanuit Nederland (Nederlandse nationaliteit + domicilie) schoollopen in 
Vlaamse scholen (vooral leerlingen uit Limburg en Zeeuws-Vlaanderen) van het buitengewoon 
onderwijs.  
 
Zo ook in de MPI ’s (medisch-pedagogisch instituut) waar de leerlingen in de week in het internaat 
verblijven. Voor leerlingen met een meervoudige handicap gaat het hier niet enkel over 
onderwijsfinanciering, maar ook over medische zorg (apparatuur nodig voor de motorische 
ontwikkeling, medische opvolgingsonderzoeken in België). 
 
In Vlaanderen is hierover afstemming met Welzijn. 
 
Bestaan hierover samenwerkingsakkoorden met Nederland? 
 
Zo ja welke? 
 
Zo neen, waarom niet? Hoe wordt dit geregeld? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 132 van 23 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
De zorg die in Vlaanderen verleend wordt aan jongeren met ernstige beperkingen in onze MPI’s is een 
dubbel verhaal. Enerzijds zijn er de voorzieningen gesubsidieerd door het Vlaams Agentschap voor 
Personen met een Handicap (deze behoren tot het beleidsdomein Welzijn maar door de systematiek 
Coens-Steayert is er een link met onderwijs) anderzijds zijn er de MPI’s van het Gemeenschaps-
onderwijs (deze behoren volledig tot het beleidsdomein Onderwijs en Vorming).  
 
In verband met eventuele samenwerkingsakkoorden tussen België en Nederland op het vlak van 
medische zorg (of bij uitbreiding de gehele paramedische, medische, sociale, psychologische en 
orthopedagogische bejegening) voor leerlingen in de welzijnsvoorzieningen moet ik u doorverwijzen 
naar mijn nieuwe collega Vlaamse minister, mevrouw Veerle Heeren. In dit antwoord beperk ik mij tot 
de situatie binnen onderwijs. 
 
Het spreekt voor zich dat het buitengewoon onderwijs in Vlaanderen openstaat voor alle leerlingen die 
aan de toelatingsvoorwaarden voldoen, ongeacht nationaliteit en domicilie. Nederlandse jongeren 
worden onder dezelfde voorwaarden (leeftijdsvoorwaarden, inschrijvingsverslag) ingeschreven als 
Vlaamse jongeren. Zij worden op gelijke manier behandeld voor wat het onderwijs- en zorgaanbod 
betreft. Er bestaan hierover geen specifieke akkoorden tussen Nederland en Vlaanderen (in geen van 
beide richtingen) en een zodanig akkoord wordt ook niet in het vooruitzicht gesteld. 
 
Mijn medewerkers hebben uitgezocht hoeveel leerlingen dit schooljaar ingeschreven zijn in onze 
Vlaamse scholen voor buitengewoon onderwijs. 
 
Het gaat hier over kleine aantallen. Het aandeel van de Nederlandse jongeren (Nederlandse 
nationaliteit + gedomicilieerd in Nederland) die als interne of semi-interne leerling opgevangen 
worden is zeer beperkt. 
 
Voor het buitengewoon basisonderwijs gaat het slechts over 18 interne of semi-interne kinderen op 
een totaal van 128 Nederlandse leerlingen. Zij zitten verspreid over een aantal scholen (4 van het 
gefinancierd en 2 van het gesubsidieerd onderwijs) 
Voor het buitengewoon secundair onderwijs gaat het over 1 interne leerling op een totaal van 325 
leerlingen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 133 
van 23 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Financieringsdecreet leerplichtonderwijs   -   Buitenlandse leerlingen 
 
In het nieuwe financieringsdecreet voor het leerplichtonderwijs wordt de financiering afgestemd op 
leerlingenkenmerken. Het gaat hier om de volgende vier leerlingenkenmerken: opleidingsniveau 
moeder, schooltoelage, taal en woonplaats.  
 
Er zijn heel wat leerlingen die vanuit Nederland (Nederlandse nationaliteit + domicilie) schoollopen in 
Vlaamse scholen (vooral leerlingen uit Limburg en Zeeuws-Vlaanderen). 
 
1. Heeft de minister een idee van het aantal buitenlandse leerlingen dat in Vlaanderen schoolloopt? 
 
2. Hoe worden de gegevens  van de leerlingenkenmerken van de buitenlandse leerlingen verkregen 

en opgevolgd? 
 
3. Hoe wordt in het kader van de leerlingenkenmerken naar leerlingen van over de grens gekeken? 

Graag een opdeling per leerlingenkenmerk. 
 

Hoe gebeurt de concrete toepassing van heel deze regeling als het om leerlingen van over de grens 
gaat? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 133 van 23 december 2008 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
1. Hieronder vindt de Vlaams volksvertegenwoordiger een overzicht van het aantal leerlingen met 

Belgische of andere nationaliteit en hun woonplaats. 
 

WOONPLAATS EN NATIONALITEIT LEERLINGEN IN HET GEWOON 
ONDERWIJS 
       
Land verblijfplaats Basis Secundair 

  
Niet 
Belg Belg Totaal 

Niet 
Belg Belg Totaal 

Duitsland 12 9 21 22 6 28 
Frankrijk 44 62 106 20 23 43 
Luxemburg (GH) 0 6 6 4 3 7 
Nederland 1869 517 2386 3469 287 3756 
België 34892 584669 619561 18737 422429 441166 
Andere, onbepaald 0 7 7 1 3 4 
  36817 585270 622087 22253 422751 445004 

 
2. De vier leerlingenkenmerken worden op een andere manier verzameld en verwerkt en worden 

daarom hieronder apart behandeld. 
 

A. Taal en opleidingsniveau van de moeder 
 

Om de leerlingenkenmerken ‘taal’ en ‘opleidingsniveau moeder’ vast te stellen, werken we 
met een vragenlijst die we via de scholen bij de ouders verdelen. Ook ouders van buitenlandse 
leerlingen hebben deze lijst kunnen invullen en hun gegevens zijn verwerkt in onze databank. 
 
Op het formulier verklaren de ouders op eer welk het hoogst behaalde onderwijsdiploma of 
getuigschrift van de moeder is.  
Daarnaast vragen we de ouders op hun eer te verklaren of ze thuis al dan niet Nederlands 
spreken. 
  

B. Ontvangen van een schooltoelage 
 

Gegevens over de schooltoelagegerechtigde leerlingen zullen beschikbaar zijn in de databank 
van het Ministerie van Onderwijs en Vorming.  
Om aanspraak te maken op een schooltoelage moet aan een aantal voorwaarden voldaan 
worden, één van deze voorwaarden heeft betrekking op nationaliteit.  
Komen in aanmerking voor een studietoelage: 

- Belgen 
- EU-onderdaan die al 5 jaar onafgebroken in België wonen 
- Kinderen van onderdanen van een lidstaat van de EER (Europese Economische 

Ruimte) waarvan minstens één ouder in België werkt of heeft gewerkt (als 
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werknemer: een arbeidsovereenkomst van minstens 32 uur per maand, voor een 
periode van minstens twaalf maanden. Die twaalf maanden moeten niet noodzakelijk 
op elkaar aansluiten, maar ze moeten wel binnen een periode van twee jaar liggen. Als 
zelfstandige: één van de ouders moet twee jaar lang ingeschreven zijn (geweest) in de 
Kruispuntbank voor Ondernemingen of in het handelsregister).  

- Onderdanen van een lidstaat van de Europese Economische Ruimte die minstens 
twaalf maanden in België werkten met een arbeidsovereenkomst van minstens 32 uur 
per maand of twee jaar als zelfstandige ingeschreven zijn in de Kruispuntbank voor 
Ondernemingen onmiddellijk voorafgaand aan 31 december van het schooljaar in 
kwestie. 

- Leerlingen of studenten met een permanente verblijfsvergunning 
- Slachtoffers van mensenhandel. Zij moeten een attest hebben van een gespecialiseerde 

onthaaldienst. (vzw Payoke in Vlaanderen, vzw Pagasa in het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest en vzw Sürya in het Waals Gewest) Hoofdstedelijk Gewest en vzw Sürya in 
het Waals Gewest). 

- Buitenlandse leerlingen of studenten onder "subsidiaire bescherming", dat wil zeggen: 
met een verblijf van bepaalde duur in België wegens reëel levensgevaar in het land 
van herkomst. 

- Mensen van buiten de EER en hun kinderen die minstens 12 maanden onafgebroken 
wettig in België verblijven. Hun verblijfsvergunning werd niet verleend om hoger 
onderwijs te volgen of om te werken en er loopt ook geen asielprocedure. 

- Buitenlanders die zijn toegelaten tot een wettig verblijf in België op basis van 
gezinshereniging met een persoon die Belg is of aan een van de andere voorwaarden 
bovenvermelde voorwaarden voldoet, of met een persoon die minstens 12 maanden 
wettig verblijft in België om er hoger onderwijs te volgen of te werken, 

- Kandidaat-vluchtelingen van wie de asielaanvraag ontvankelijk is verklaard. Ook hun 
kinderen komen in aanmerking, als ze sinds hun minderjarigheid in België verblijven. 

 
C. Woonplaats 

De gegevens nodig voor het leerlingenkenmerk ‘buurt’ zijn beschikbaar in de databanken van 
het Ministerie van Onderwijs en Vorming en bij het Nationaal Instituut voor de Statistiek. In 
de leerlingendatabank is het officiële adres van de leerlingen voorhanden. Het NIS beschikt 
over de sectorcodes van de woonplaats die bij een statistische sector horen. Op basis van het 
rijksregisternummer van de leerlingen die wonen in het Vlaamse of Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest kan de sectorcode van de buurt geïdentificeerd worden en gekoppeld aan de 
statistische sector van het NIS. Leerlingen die niet wonen in het Vlaams of Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest scoren niet op de indicator ‘buurt’. Leerlingen die behoren tot de 
trekkende bevolking en de thuislozen scoren automatisch op het kenmerk ‘buurt’ ongeacht hun 
woonplaats of nationaliteit. 

3. Ik verwijs hiervoor naar het antwoord op vraag 2. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 134 
van 23 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Interregionale mobiliteit   -   Gewestoverschrijdende buslijnen 
 
In 2008 werd een technische werkgroep over het gewestoverschrijdend openbaar vervoer opgestart. In 
deze werkgroep zitten vertegenwoordigers van De Lijn, VDAB, Unizo, VOKA en meerdere 
ministeriële kabinetten. Tijdens een overleg in maart 2008 werd afgesproken om de voorstellen voor 
gewestoverschrijdend openbaar vervoer verder te onderzoeken en na te gaan of er verbindingen zijn 
waarvoor voldoende potentieel aanwezig is en welke engagementen de Vlaamse bedrijven in de 
Vlaamse tewerkstellingsgebieden kunnen nemen om het gebruik van het openbaar vervoer te 
stimuleren. 
 
Hoewel de financiering van bijkomend gewestgrensoverschrijdend vervoer niet is voorzien in de 
begroting van De Lijn, bestaat de mogelijkheid dat er met de bedrijven een derdebetalersysteem wordt 
afgesloten.  
 
De VDAB heeft zich ertoe verbonden om te polsen naar mobiliteitsproblemen bij Waalse 
werkzoekenden door middel van een enquête en hoopte met de resultaten input te kunnen geven aan 
De Lijn/TEC/MIVB om hun dienstverlening aan te passen in het kader van de interregionale 
mobiliteit. 
 
Sinds september exploiteert de vervoermaatschappij TEC enkele nieuwe buslijnen vanuit Wallonië 
naar het Brussels Hoofdstedelijke gewest en het Vlaamse gewest. De TEC stelt op haar website dat 
deze nieuwe buslijnen er zijn gekomen om werknemers uit Wallonië makkelijker naar hun job in 
Brussel of in Vlaanderen te vervoeren. 
 
Het is essentieel dat zowel reizigers als werkgevers op de hoogte zijn van het aanbod. De publiciteit 
van de lijnen in Wallonië is natuurlijk de bevoegdheid van de TEC.  
 
Of de exploitatie haalbaar is en hoe de behoeftes aan deze nieuwe verbindingen evolueren, wordt door 
de TEC op de voet geanalyseerd. Toch lijkt het niet aangewezen om de evaluatie af te wachten. 
Vlaanderen kan ook een inspanning doen om deze lijnen bij werkgevers en mogelijke (ook Vlaamse) 
gebruikers bekend te maken.  
 
1. Past het initiatief van de TEC in de uitwerking van de interregionale mobiliteit? Zijn de 

aangeboden lijnen een gevolg van de input die de VDAB aan de TEC heeft gegeven? 
 
2. Hoeveel bedrijven hebben een derdebetalersysteem afgesloten met De Lijn? Over hoeveel 

abonnementen gaat het? Hoeveel van deze abonnementen kunnen worden ingebracht in een 
gewestgrensoverschrijdend vervoer? 
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N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 134) en Van Brempt 
(nr.120). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 134 van 23 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 136 
van 7 januari 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
Vacaturestatistieken   -   Uitvoering EU-verordening 
 
In april 2008 kondigde de EU verordening nr. 453/2008 (van 23 april 2008) af, waardoor  aan de 
lidstaten wordt opgelegd om op kwartaalbasis cijfers inzake vacatures (op arbeidsmarkt) te verzamelen 
en te bezorgen aan Eurostat. 
 
Welke uitvoering wordt aan deze verordening gegeven (of zal eraan worden gegeven)?  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 136 van 7 januari 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
In het kader van de Europese Werkgelegenheidsstrategie wil de Commissie beschikken over gegevens 
over vacatures, uitgesplitst naar economische activiteit, en andere kenmerken, om het niveau en de 
structuur van de vraag naar arbeid te volgen en te analyseren. 
 
In de EU-verordening nr. 453/2008 van 23 april 2008 stelt artikel 4 dat “voor de productie van de 
gegevens de lidstaten gebruik maken van bedrijfsenquêtes.” De federale administratie ‘Algemene 
Directie Statistiek en Economische Informatie’ (ADSEI) is de aangewezen instelling om deze 
opdracht uit te voeren. 
 
De EU-verordening stelt eveneens dat er ook gebruik mag worden gemaakt van andere bronnen dan 
bedrijfsenquêtes, zoals administratieve gegevens, mits deze voldoen aan de kwaliteitseisen van artikel 
6. De verordening bepaalt in artikel 6 dat  “de vacaturegegevens relevant moeten zijn; dit houdt onder 
meer in dat zij volledig zijn, nauwkeurig met de juiste dekking, actueel, coherent, vergelijkbaar en 
gemakkelijk toegankelijk voor de gebruikers.” 
 
De vacaturedata van de gewestinstellingen zijn geen aangewezen bron om de volledige vacaturemarkt 
in kaart te brengen. Er is o.a. een probleem inzake verschillen qua dekking: 

- naast de gewestinstellingen zijn een veelheid van private en publieke spelers actief op dit 
terrein; 

- de vacaturemarkt is zeer gesegmenteerd en het respectievelijk marktaandeel van de verschil-
lende gewestinstellingen varieert in de tijd, ruimte (regio, subregio) en profiel (sector, beroep, 
loon, ervaring,…); 

- de samenwerking met intermediairen (uitzendsector, selectiebureaus, jobsites, rekruterings-
bijlagen kranten,…) is verschillend uitgebouwd in de gewesten; 

- de succesvolle samenwerking met intermediairen zorgt voor vertekeningen doordat een zelfde 
vacature diverse malen kan voorkomen; 

- het aanbieden van open en laagdrempelige systemen om vacatures in te geven tekent zich af in 
de cijfers. 

 
In het kader van Synerjob bestaat een werkgroep ‘Transparantie van de arbeidsmarkt’ met 
vertegenwoordigers van de studiediensten van VDAB, Forem en Actiris. Doel van deze werkgroep is 
o.a. een zicht te krijgen op de totale vacaturemarkt. Langs deze weg zal contact opgenomen worden 
met de federale administratie om te kijken of de gewestelijke instellingen een bijdrage zouden kunnen 
leveren aan dit onderzoek om op die manier bij te dragen tot de uitvoering van de verordening. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 137 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 

 



-256-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 137 van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 138 
van 12 januari 2009 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Vlaamse studenten in het buitenland   -   Hogeschool-masters 
 
De invoering van het Bolognaproces in het hoger onderwijs in Vlaanderen heeft tot gevolg dat 
studenten ook voor een masteropleiding aan een hogeschool kunnen kiezen. Bovendien wordt er heel 
wat in het werk gesteld om studenten te stimuleren één of meerdere jaren in het buitenland te studeren. 
De beste studenten moeten inderdaad de kans krijgen om kennis en ervaring te vergaren in het 
buitenland om die bagage te kunnen inzetten in onze maatschappij.  
 
Sommige studenten willen na hun masteropleiding hun studies aan een buitenlandse universiteit 
voortzetten, bijvoorbeeld in de Verenigde Staten. Om dit te bekostigen, doen zij vaak een beroep op 
een beurs.  
 
Ik verneem echter dat het niet zo evident is in het kluwen van mogelijkheden ook effectief een beurs te 
bemachtigen.  
 
Bovendien stellen enkele organisaties de voorwaarde dat de betrokken student aan een erkende 
universiteit moet studeren, wat in tijden van omvorming van het hoger onderwijs toch wel achterhaald 
lijkt.  
 
1. Heeft de minister weet van deze erkenningsvoorwaarden bij de verschillende organisaties voor het 

verkrijgen van een beurs?  
 
2. Op welke manier worden studenten ondersteund om een aanvraag in te dienen bij de juiste 

organisatie met het oog op het verkrijgen van een beurs voor het studeren in het buitenland? 
 
3. Heeft de minister zicht op het aantal studenten dat vanuit een masteropleiding aan een hogeschool 

de stap zet naar voortzetting van de studies in het buitenland? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 138 van 12 januari 2009 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. Het lijkt me net heel erg aan te bevelen dat overheden, instellingen en private organisaties in 

principe alleen maar tussenkomen voor studies die op een of andere manier door de aldaar 
bevoegde overheid erkend zijn. Die erkenning zegt in de regel niets over de aard van de aanbieder 
van de opleidingen (publiek of privaat), maar wel over de kwaliteit van het onderwijs en/of de 
waarde van de diploma's. Voor een gelijkwaardigheidverklaring met een Vlaams diploma moeten 
buitenlandse diploma’s trouwens ook erkend worden door de overheid van het land of de regio 
waar ze uitgereikt zijn. 
 

2. Op de website van het Ministerie van Onderwijs en Vorming is een rubriek gewijd aan studeren in 
het buitenland. Die zet geïnteresseerde studenten op weg naar informatie over beurzen die zowel 
door de Vlaamse overheid als door buitenlandse overheden en organisaties worden aangeboden. 
Studenten kunnen ook terecht op de diensten voor internationale relaties of studieadvies van hun 
eigen hogeschool of universiteit, waar vaak uitgebreide informatie beschikbaar is en persoonlijk 
advies verleend kan worden over studeren in het buitenland (brochures en opleidingsaanbod van 
buitenlandse universiteiten en hogescholen, maar ook toelatingsvoorwaarden, procedures, finan-
ciering e.d.). 
 

3. Neen. Wie na zijn studies in Vlaanderen wil voortstuderen in het buitenland, is (uiteraard) niet 
verplicht om daar de toelating voor te vragen of dat aan de onderwijsadministratie te melden. 

 (Zie ook het antwoord op vraag nr. 88 van 30 november 2007 van de heer Jan Roegiers, op vraag 
nr. 180 van 25 maart 2008 van mevrouw Cindy Franssen, op vraag nr. 257 van 16 mei 2008 van 
de heer Jan Roegiers en op vraag nr. 67 van de heer Ludo Sannen.) 
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STEVEN VANACKERE, 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 

 VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 111 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. zorgverzekering, 
2. ondersteuningspremie voor personen met een handicap, 
3. woningaanpassingspremie via VAPH (Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap), 
4. PAB (persoonlijk-assistentiebudget), 
5. kinderopvang, 
6. CAW’s (centra voor algemeen welzijnswerk), 
7. bijzondere jeugdbijstand, 
8. logo’s (lokaal gezondheidsoverleg), 
9. CGG’s (centra voor geestelijke gezondheidszorg), 
10. VIPA (Vlaams Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aangelegenheden). 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 111 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Zorgverzekering  
Binnen de zorgverzekering worden er geen projectsubsidies of toelagen toegekend. 
 
2. Ondersteuningspremie voor personen met een handicap 
Binnen de bevoegdheid van Welzijn bestaat er geen ondersteuningspremie voor personen met een 
handicap. 
 
3. De subsidies voor aanpassingen aan de woning die het Vlaams Agentschap voor Personen met een 
Handicap (VAPH) toekent, zijn vrij divers. Er is niet zoiets als één bepaalde 
woningaanpassingspremie zoals men die bijvoorbeeld wel op provinciaal of gemeentelijk niveau 
vindt.  
 
In de eerste plaats gaat het om de refertebedragen die bepaald zijn in de bijlage bij het BVR van 13 juli 
2001 tot vaststelling van de criteria, voorwaarden en refertebedragen van de tussenkomsten in de 
individuele materiële bijstand voor de sociale integratie van personen met een handicap. Deze bijlage 
wordt de refertelijst genoemd en is opgedeeld in combinaties van functiebeperkingen (vb. onderste 
ledematen) en interventieniveaus (aanvulling of vervanging, afhankelijk van de ernst van de 
beperking).   
 
Per combinatie van een functiebeperking en een interventieniveau zijn de relevante refertebedragen 
per domein (‘ombouw/aanbouw van de woning’, ‘aanvullende uitrusting bij de woning’, 
‘mobiliteit’,…) vastgelegd waarop iemand wiens beperking erkend wordt door de bevoegde 
commissies binnen het VAPH als behorende tot die combinatie van functiebeperking en 
interventieniveau in principe aanspraak kan maken. Het domein wonen komt uiteraard aan bod bij 
verschillende combinaties van functiebeperking en interventieniveaus, telkens met een aangepaste 
configuratie van relevante refertebedragen.       
 
Een refertebedrag is steeds onlosmakelijk verbonden met een omschrijving van wat onder dat bedrag 
aangekocht kan worden. Binnen het domein ‘Aanvullende uitrusting bij de woning’ vinden we 
bijvoorbeeld de omschrijving ‘In hoogte verstelbaar werkvlak” met het refertebedrag 886,24 € (geldig 
voor aanvragen vanaf 01/01/2008).   
 
Naast deze refertebedragen bestaat ook de mogelijkheid om voor de eventuele meerkost beroep te 
doen op de Bijzondere Bijstandscommissie. Voor verbouwingswerken is dit niet zelden het geval. De 
totale uitgaven voor woningaanpassingen in de provincie Vlaams-Brabant opgesplitst tot op het niveau 
van de betrokken gemeenten vindt u per jaar weergegeven in onderstaande tabel.   
 
Woningaanpassingspremie via VAPH 
 
Tabel 1. Subsidies van het VAPH voor woningaanpassingen per jaar en per gemeente.  
 
Subsidies 
VAPH wonen 

Subsidies 
2004 Subsidies 2005 Subsidies 2006 Subsidies 2007 Subsidies 2008

Leuven 67.941,72 €  125.884,88 € 142.534,53 € 173.991,53 €  188.451,43 € 
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Tienen 59.422,50 €  64.901,19 € 53.525,55 € 110.686,79 €  110.468,66 € 
Diest 25.479,64 €  35.965,40 € 30.607,17 € 50.086,84 €  59.198,71 € 
Halle 30.427,35 €  37.955,14 € 29.641,32 € 41.288,57 €  55.242,33 € 
Herent 21.221,04 €  29.959,16 € 43.036,21 € 38.650,79 €  53.267,64 € 
Scherpenheuvel-
Zichem 22.608,24 €  34.927,02 € 36.309,27 € 49.168,91 €  47.317,57 € 
Vilvoorde 22.599,24 €  34.918,02 € 42.998,21 € 42.128,49 €  47.308,57 € 
Aarschot 31.155,45 €  29.980,16 € 30.618,17 € 48.339,98 €  42.433,34 € 
Asse 18.407,63 €  38.972,51 € 37.314,12 € 36.911,93 €  42.431,34 € 
Sint-Pieters-
Leeuw 16.941,43 €  22.932,56 € 26.738,78 € 33.346,22 €  42.381,34 € 
Dilbeek 12.732,82 €  22.972,56 € 29.649,32 € 34.265,15 €  39.460,81 € 
Lubbeek 12.704,82 €  19.946,44 € 21.009,68 € 29.842,52 €  34.498,58 € 
Zemst 17.638,53 €  22.921,56 € 21.943,53 € 26.303,81 €  34.475,58 € 
Bierbeek 12.736,82 €  18.979,07 € 19.127,98 € 26.358,81 €  33.543,74 € 
Grimbergen 17.683,53 €  26.964,05 € 41.125,51 € 32.501,30 €  33.533,74 € 
Haacht 7.769,11 €  19.967,44 € 19.116,98 € 29.863,52 €  33.532,74 € 
Landen 9.171,32 €  17.954,70 € 20.059,83 € 21.939,17 €  33.518,74 € 
Londerzeel 11.997,72 €  26.943,05 € 26.751,78 € 26.327,81 €  33.512,74 € 
Tervuren 9.149,32 €  23.928,93 € 18.124,13 € 26.311,81 €  30.536,20 € 
Rotselaar 9.155,32 €  13.941,21 € 16.216,44 € 19.286,39 €  29.555,36 € 
Liedekerke 16.249,33 €  14.953,58 € 29.625,32 € 24.572,95 €  28.581,51 € 
Opwijk 15.533,23 €  22.940,56 € 18.135,13 € 17.533,54 €  27.586,67 € 
Affligem 16.992,43 €  19.985,44 € 22.005,53 € 16.697,61 €  26.642,82 € 
Overijse 11.282,62 €  19.940,44 € 21.003,68 € 24.562,95 €  26.597,82 € 
Merchtem 14.118,02 €  13.947,21 € 18.136,13 € 25.444,88 €  25.613,97 € 
Zoutleeuw 9.869,11 €  23.066,81 € 18.346,44 € 16.142,83 €  23.790,59 € 
Keerbergen 12.715,82 €  12.961,84 € 21.020,68 € 19.306,39 €  23.654,28 € 
Steenokkerzeel 7.027,01 €  14.936,58 € 19.082,98 € 21.040,25 €  23.630,28 € 
Linter 6.333,91 €  17.949,70 € 9.529,49 € 14.023,83 €  22.658,44 € 
Boutersem 9.194,32 €  16.978,33 € 9.557,49 € 21.962,17 €  21.699,59 € 
Gooik 8.479,21 €  9.975,72 € 14.334,74 € 15.802,68 €  20.705,75 € 
Kampenhout 9.885,42 €  11.964,47 € 14.324,74 € 19.308,39 €  19.708,90 € 
Lennik 12.710,82 €  13.956,21 € 15.274,59 € 21.059,25 €  19.701,90 € 
Begijnendijk 9.200,32 €  14.985,58 € 15.304,59 € 17.573,54 €  18.745,06 € 
Tremelo 7.022,01 €  11.933,47 € 13.336,89 € 14.003,83 €  18.691,06 € 
Wemmel 11.268,62 €  10.932,09 € 18.119,13 € 19.275,39 €  18.689,06 € 
Kortenberg 6.340,91 €  13.959,21 € 10.493,34 € 12.272,98 €  17.731,21 € 
Hoegaarden 6.348,91 €  9.969,72 € 6.673,94 € 10.523,12 €  16.752,37 € 
Bekkevoort 6.366,91 €  11.986,47 € 6.691,94 € 12.298,98 €  15.783,52 € 
Meise 4.913,71 €  14.947,58 € 4.741,25 € 10.504,12 €  15.746,52 € 
Sint-Genesius-
Rode 7.029,01 €  4.944,86 € 10.473,34 € 7.858,34 €  15.737,52 € 
Roosdaal 7.740,11 €  13.942,21 € 6.648,94 € 16.650,61 €  14.753,68 € 
Huldenberg 7.762,11 €  10.966,09 € 15.282,59 € 14.914,76 €  13.788,83 € 
Geetbets 4.232,61 €  4.980,86 € 4.768,25 € 6.136,49 €  12.812,99 € 
Zaventem 6.309,91 €  10.930,09 € 7.591,79 € 9.605,20 €  12.765,99 € 
Bertem 1.409,20 €  9.986,72 € 5.734,09 € 7.903,34 €  11.835,14 € 
Kapelle-Op-
Den-Bos 8.468,21 €  9.964,72 € 5.712,09 € 10.518,12 €  11.813,14 € 
Oud-Heverlee 3.494,51 €  8.948,35 € 9.522,49 € 10.501,12 €  11.796,14 € 
Ternat 4.901,71 €  2.943,12 € 5.686,09 € 7.855,34 €  11.787,14 € 
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Galmaarden 3.525,51 €  10.978,09 € 14.337,74 € 23.716,03 €  10.840,30 € 
Machelen 2.790,40 €  8.952,35 € 11.440,19 € 13.141,90 €  10.813,30 € 
Boortmeerbeek 5.654,81 €  9.983,72 € 9.558,49 € 6.142,49 €  9.858,45 € 
Hoeilaart 7.056,01 €  9.968,72 € 7.629,79 € 14.037,83 €  8.856,61 € 
Holsbeek 3.514,51 €  7.968,98 € 6.671,94 € 12.278,98 €  8.855,61 € 
Kraainem 7.048,01 €  4.963,86 € 8.578,64 € 11.393,05 €  7.861,76 € 
Tielt-Winge 4.191,61 €  9.936,72 € 12.382,04 € 14.884,76 €  7.837,76 € 
Glabbeek 4.231,61 €  3.980,49 € 8.594,64 € 7.893,34 €  6.890,92 € 
Kortenaken 2.801,40 €  -31,00 € 3.796,40 € 7.879,34 €  5.890,07 € 
Pepingen 4.908,71 €  3.949,49 € 1.865,70 € 7.862,34 €  5.873,07 € 
Wezembeek-
Oppem 3.478,51 €  4.934,86 € 8.549,64 € 7.848,34 €  5.859,07 € 
Bever 1.408,20 €  991,37 € 948,85 € 1.749,85 €  4.926,23 € 
Herne 4.933,71 €  2.975,12 € 3.804,40 € 5.250,56 €  4.911,23 € 
Linkebeek 1.378,20 €  961,37 € 5.703,09 € 6.114,49 €  4.896,23 € 
Beersel 2.120,30 €  2.994,12 € 2.866,55 € 5.269,56 €  2.956,54 € 
Drogenbos 0,00 €  985,37 € 942,85 € 3.501,71 €  2.946,54 € 
Totaal 749.185,07 €  1.135.286,71 € 1.191.277,15 € 1.492.417,91 €  1.684.544,74 € 
 
4. Het Persoonlijke-assistentiebudget (PAB) is een budget dat wordt toegekend aan de persoon met 
een handicap (of zijn/haar wettelijke vertegenwoordiger) om voor zichzelf de zorg te organiseren door 
het aanwerven van één of meerdere persoonlijke assistenten. 
 
In deze legislatuur 2004-2009 werden 140 nieuwe PAB’s opgestart door personen woonachtig in de 
provincie Vlaams-Brabant.  In totaal zijn er op dit moment 220 actieve budgethouders wonend in 
Vlaams-Brabant.  
 
In onderstaande tabellen 1 t.e.m. 5 vindt u een overzicht van het aantal opgestarte budgetten op 
jaarbasis opgedeeld naar de verschillende gemeenten in de provincie. Gezien de budgethouders in de 
loop van de betreffende jaren van start gegaan zijn met hun PAB werd dat jaar niet steeds het ganse 
jaarbudget uitbetaald en opgebruikt.  De opgegeven budgethoogtes zijn de geïndexeerde bedragen van 
het betreffende budgetjaar.  (De PAB-budgetten worden jaarlijks geïndexeerd.) Tijdens 2009 zullen er 
nog een groot aantal PAB’s opgestart worden door personen die een PAB-toekenning krijgen in het 
kader van het uitbreidingsbeleid. De middelen van het uitbreidingsbeleid 2008 zijn nog niet uitgeput.  
Bovendien werden eind december nog een groot aantal beslissingsbrieven m.b.t. PAB-toekenningen 
verstuurd.  Het is op dit moment nog niet mogelijk een overzicht te geven van de nieuw-opstartende 
PAB’s in 2009. 
 

Tabel 1: nieuwe, opgestarte PAB’s in 2004 verdeeld over de verschillende gemeenten 
 

 Budget €  
Gemeente 18.318,03 20.934,89 23.551,75 26.168,61 34.019,19 36.636,05 Eindtotaal 
Aarschot     1  1 
Bierbeek     1  1 
Erps-Kwerps  1     1 
Haacht     1  1 
Hever   1    1 
Hoeilaart 1      1 
Kortenaken     1  1 
Landen      1 1 
Lennik    1   1 
Leuven  1     1 
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Overijse      1 1 
Wezembeek- 
Oppem    1   1 
Totaal budget 
€ 18.318,03 41.869,78 23.551,75 52.337,22 136.076,76 73.272,10 12 
 
Er werden in 2004 in de provincie Vlaams-Brabant 12 nieuwe PAB’s opgestart. Het totaal van de 
opgestarte budgetten bedroeg 345.425,64 euro op jaarbasis. 
 

Tabel 2: nieuwe, opgestarte PAB’s in 2005 verdeeld over de verschillende gemeenten 
 
 

 Budget € 
Gemeente 15.970,96 21.294,61 23.956,44 26.618,27 29.280,09 34.603,75 Eindtotaal 
Averbode-Zichem 1      1 
Bierbeek   1    1 
Everberg-Meerbeek    1   1 
Galmaarden    1  1 2 
Glabbeek 
(Zuurbemde)     1  1 
Gooik      1 1 
Grimbergen  1    1 2 
Groot-Bijgaarden  1     1 
Halle      1 1 
Herent      1 1 
Hever    1   1 
Heverlee 2      2 
Kapelle-op-den-bos  1     1 
Kessel-Lo  1     1 
Langdorp  1     1 
Opwijk  1  1   2 
Overijse 2      2 
Rillaar  1     1 
Ruisbroek (Brabant)    1   1 
Sint-Genesius-Rode 1      1 
Tervuren    1   1 
Tremelo  1     1 
Wezemaal      1 1 
Wilsele      1 1 

Zemst  1     1 
Totaal budget € 95.825,76 191.651,49 23.956,44 159.709,62 29.280,09 242.226,25 30 

 
Er werden in 2005 in de provincie Vlaams-Brabant 30 nieuwe PAB’s opgestart. Het totaal van de 
opgestarte budgetten bedroeg 742.649,65 euro op jaarbasis. 
 

Tabel 3: nieuwe opgestarte PAB’s in 2006 verdeeld over de verschillende gemeenten 
 

 Budget €  

Gemeente 13.619 16.342,8 19.066,6 21.790,4 27.238 29.961,8 32.685,6 35.409,4 38.133,2
Eind-
totaal

Affligem    1      1 
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Asse 1         1 
Attenhoven
-
Neerlanden  1        1 
Bierbeek    1      1 
Diest    1      1 
Dilbeek        1  1 
Erps-
Kwerps    1      1 
Geetbets         1 1 
Grimbergen     1    1 2 
Groot-
Bijgaarden       1   1 
Herent  1        1 
Heverlee    1      1 
Holsbeek        1  1 
Houwaart        1  1 
Kessel-Lo   1       1 
Kortenberg     1     1 
Kraainem 1         1 
Landen  1        1 
Leuven    1    1  2 
Liedekerke     1     1 
Linter  1        1 
Londerzeel     1    1 2 
Lubbeek    1      1 
Oud-
Heverlee        1  1 
Rillaar        1  1 
Scherpen- 
heuvel    1      1 
Steenokker-
zeel        1  1 
Sterrebeek        1  1 
Ternat    1      1 
Tervuren        1  1 
Tienen     1 1   1 3 
Tremelo     1     1 
Vilvoorde    1      1 
Zaventem     1   1  2 

Totaal 
budget € 27.238 65.371,2 19.066,6 217.904 190.666 29.961,8 32.685.6 354.094152.532,8 40 

 
Er werden in 2006 in de provincie Vlaams-Brabant 40 nieuwe PAB’s opgestart. Het totaal van de 
opgestarte budgetten bedroeg 1.089.520 euro op jaarbasis. 
 

Tabel 4: nieuwe, opgestarte PAB’s in 2007 verdeeld over de verschillende gemeenten 
 

 Budget € 
Gemeente 22.196,73 27.745,92 30.520,51 38.844,29 Eindtotaal 
Aarschot 1    1 
Asse    2 2 
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Diest    1 1 
Dilbeek    1 1 
Galmaarden    1 1 
Heverlee    1 1 
Landen   1  1 
Linkebeek    1 1 
Merchtem    1 1 
Strombeek-Bever  2   2 
Ternat    1 1 
Tienen    1 1 
Tremelo    1 1 
Wijgmaal (Brabant)    1 1 

Totaalbudget € 22.196 55.491,84 30.520,51 466.131,48 16 
 
Er werden in 2007 in de provincie Vlaams-Brabant 16 nieuwe PAB’s opgestart. Het totaal van de 
opgestarte budgetten bedroeg 574.339,83 euro op jaarbasis. 
 

Tabel 5: nieuwe, opgestarte PAB’s in 2008 verdeeld over de verschillende gemeenten 
 

 Budget € 
Gemeente 14.238,73 17.083,48 17.086,48 22.781,97 34.172,96 37.020,71 39.868,45 Eindtotaal 
Aarschot      2  2 
Beigem      1  1 
Bertem      1  1 
Bierbeek       1 1 
Boortmeer-
beek       1 1 
Buizingen      1  1 
Diest      1  1 
Everberg-
Meerbeek      1 1 2 
Galmaarden      1  1 
Grimbergen      1  1 
Halle   1     1 
Hever      1  1 
Hoeilaart      1  1 
Hoeleden      1  1 
Humbeek      2  2 
Kessel-Lo  1    1  2 
Leuven      1 1 2 
Liedekerke    1    1 
Meise     1  1 2 
Overijse      1  1 
Pepingen 1 1      2 
Roosdaal      1  1 
Rotselaar      2  2 
Scherpen-
heuvel      2 1 3 
Sint-Pieters-
Leeuw      1  1 
Testelt-      2  2 
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Messelbroek 
Tielt-Winge      1  1 
Tienen      1  1 
Wezemaal       1 1 
Wilsele      1  1 
Zoutleeuw      1  1 
Totaalbudget 

€ 14.238,73 34.166,96 17.086,4822.781,9734.172,96
1.073.600

,59 279.079,15 42 
 
Er werden in 2008 in de provincie Vlaams-Brabant 42 nieuwe PAB’s opgestart. Het totaal van de 
opgestarte budgetten bedroeg 1.475.126,84 euro op jaarbasis. 
 
5. Kinderopvang 
Er zijn geen projecten binnen de kinderopvang. 
 
6. CAW’s 
Bovenop de reguliere subsidies voor de thema’s / sectoren samenlevingsopbouw, lokaal sociaal 
beleid, schuldbemiddeling, armoedebestrijding, vrijwilligerswerk en regionaal welzijnsoverleg, 
werden vanuit de Afdeling Welzijn en Samenleving (Team Samenleving) de voorbije legislatuur 
projectsubsidies, specifiek voor initiatieven in de provincie Vlaams-Brabant, verleend aan. 
 
Armoedebestrijding 
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Leren Ondernemen 
Gemeente Leuven 
Naam project Babybabbel: werken aan de ontwikkeling van psychische ruimten in 

de opvoedingsondersteuning met gezinnen in armoede 
Bedrag  55.800 euro 
Korte beschrijving project Het project Babybabbel richt zich op preventie en ondersteuning bij 

de opvoeding. De prioritaire doelgroep zijn de gezinnen in armoede 
met kinderen tussen 0 en 3 jaar. Het is de bedoeling om enerzijds 
sociale en innerlijke ruimte te creëren bij ouders en anderzijds om de 
positief affectieve ouder-kind relatie te ondersteunen. 

 
Begrotingsjaar 2008 
Organisatie Leren Ondernemen 
Gemeente Leuven 
Naam project Babybabbel: werken aan de ontwikkeling van psychische ruimten in 

de opvoedingsondersteuning met gezinnen in armoede 
Bedrag  7.000 euro 
Korte beschrijving project Verlenging project Babybabbel (2 maanden) in overgang naar 

erkenning als inloopteam door Kind en Gezin (vanaf 1 januari 2009) 
 
Vrijwilligerswerk 
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie OCMW Lennik 
Gemeente Lennik 
Naam project 3.264 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  
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Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Vzw Auxilia 
Gemeente Leuven 
Bedrag  3.264 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Centrum voor Relatievorming en Zwangerschapsproblemen vzw 
Gemeente Leuven 
Bedrag  955 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Seniorama vzw 
Gemeente Leuven 
Bedrag  1.076 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Similes vzw 
Gemeente Heverlee 
Bedrag  3.264 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Pallium vrijwilligers in palliatieve thuiszorg vzw 
Gemeente Heverlee 
Bedrag  2.958 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Astma en allergie vzw 
Gemeente Kessel-Lo 
Bedrag  2.729 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Beschermcomité, dienst voor maatschappelijke reïntegratie vzw  
Gemeente Kessel-Lo 
Bedrag  1.850 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
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rekruteren  
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Leven zoals voorheen vzw 
Gemeente Kortenberg 
Bedrag  3.264 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Domo vzw 
Gemeente Leuven 
Bedrag  2.998 euro 
Korte beschrijving project Project i.v.m. waarderen van vrijwilligers; aanbieden van vorming aan 

vrijwilligers; nieuwe initiatieven opzetten om vrijwilligers te 
rekruteren  

 
Algemeen Welzijnswerk 
 
Begrotingsjaar 2004 
Organisatie Suggnome 
Gemeente Leuven 
Bedrag  165.000,00 euro 
Korte beschrijving project - Leveren van expertise m.b.t. visieontwikkeling en 

operationalisering van de bijdrage van het welzijnswerk aan 
een meer herstelgericht antwoord op criminaliteit  

- Herstelbemiddeling in de fase van de strafuitvoering. 
 
Begrotingsjaar 2004 
Organisatie CAW Leuven 
Gemeente Gerechtelijk arrondissement Leuven 
Bedrag  112.614,95 euro 
Korte beschrijving project Begeleiding bij het onderbroken of conflictueuze ouder-kindcontact 
 
Begrotingsjaar 2004 
Organisatie CAW Delta 
Gemeente Gerechtelijk arrondissement Brussel 
Bedrag  112.614,95 euro 
Korte beschrijving project Begeleiding bij het onderbroken of conflictueuze ouder-kindcontact 
 
Begrotingsjaar 2005 
Organisatie Suggnome 
Gemeente Leuven 
Bedrag  165.000,00 euro 
Korte beschrijving project - Leveren van expertise m.b.t. visieontwikkeling en 

operationalisering van de bijdrage van het welzijnswerk aan 
een meer herstelgericht antwoord op criminaliteit  

- Herstelbemiddeling in de fase van de strafuitvoering. 
 
Begrotingsjaar 2006 
Organisatie Suggnome 
Gemeente Leuven 
Bedrag  135.575,00 euro 
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Korte beschrijving project Herstelbemiddeling in de fase van de strafuitvoering. 
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Suggnome 
Gemeente Leuven 
Bedrag  168.300,00 euro 
Korte beschrijving project Herstelbemiddeling in de fase van de strafuitvoering. 
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Trefpunt Zelfhulp – Katholieke Universiteit Leuven 
Gemeente Leuven 
Bedrag  11.966,00 euro 
Korte beschrijving project Onderzoeken van toekomstscenario voor zelfondersteuning in 

Vlaanderen en organisatie van een internationale expertenmeeting en 
een Vlaamse studiedag 

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie Trefpunt Zelfhulp – Katholieke Universiteit Leuven 
Gemeente Leuven 
Bedrag  33.316,00 euro 
Korte beschrijving project Ontwikkeling van zelfhulpondersteuning voor intermediairen 
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie CAW Archipel 
Gemeente Gerechtelijk arrondissement Brussel 
Bedrag  60.498,20 euro 
Korte beschrijving project Uitvoering van de omzendbrief betreffende de opvang van 

verkeersslachtoffers, de opvang van minderjarige slachtoffers en de 
ondersteuning van de vrijwilligerswerking bij de hulpverlening aan 
slachtoffers 

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie CAW Regio Leuven 
Gemeente Gerechtelijk arrondissement Leuven 
Bedrag  24.199,28 euro 
Korte beschrijving project Uitvoering van de omzendbrief betreffende de opvang van 

verkeersslachtoffers, de opvang van minderjarige slachtoffers en de 
ondersteuning van de vrijwilligerswerking bij de hulpverlening aan 
slachtoffers 

 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie CAW’s Delta, Zenne en Zoniën, Regio Vilvoorde, Hageland en Regio 

Leuven 
Gemeente Provincie Vlaams-Brabant 
Bedrag  1.250,00 euro 
Korte beschrijving project Opleiding ‘ouderschapsreorganisatie in complexe scheidingssituaties’ 
 
Begrotingsjaar 2007 
Organisatie CAW’s Delta, Zenne en Zoniën, Regio Vilvoorde, Hageland en Regio 

Leuven 
Gemeente Provincie Vlaams-Brabant 
Bedrag  8.750,00 euro 
Korte beschrijving project Basisopleiding bemiddeling in familiezaken 
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Begrotingsjaar 2008 
Organisatie Suggnome 
Gemeente Leuven 
Bedrag  186.000,00 euro 
Korte beschrijving project Herstelbemiddeling in de fase van de strafuitvoering. 
 
Begrotingsjaar 2008 
Organisatie Trefpunt Zelfhulp – Katholieke Universiteit Leuven 
Gemeente Leuven 
Bedrag  2.600,00 euro 
Korte beschrijving project Organisatie van een ontmoetingsdag voor gezinnen met jonge 

verkeersslachtoffers. 
 
Begrotingsjaar 2008 
Organisatie CAW Regio Leuven 
Gemeente Gerechtelijk arrondissement Leuven 
Bedrag  4.382,14 euro 
Korte beschrijving project Herstelgericht werken in de detentiecontext 
 
Begrotingsjaar 2008 
Organisatie De Rode Antraciet 
Gemeente Wijgmaal 
Bedrag  125.000,00 euro 
Korte beschrijving project Vorming ‘Slachtoffer in Beeld’ aan groepen daders in detentie. 
 
7. Bijzondere Jeugdbijstand 
 
Als bijlage gaat een overzicht van de projecten lastens het Fonds Jongerenwelzijn die tijdens deze 
legislatuur in de provincie Vlaams-Brabant en het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest uitgevoerd 
worden/werden (bijlage 1). 
 
De administratieve procedure voor de continuering van deze projecten in 2009, met uitzondering van 
‘Programmaleiding Crisishulp aan Huis’ dat op 31 december 2008 werd stopgezet, is nog lopende. 
 
8. Logo’s 
Als bijlage gaat een overzicht van de projecten die subsidies kregen (bijlage 2) 
 
9. Centra voor Geestelijke Gezondheidszorg 
 
2004: geen 
 
2005: geen 
 
2006:  
- outreach naar de rusthuizen 
In 2006 werden 9 projecten gesubsidieerd met als opdracht outreachend te werken vanuit de CGG naar 
de rusthuizen. De provincie Vlaams-Brabant had 1 van de 9 geselecteerde projecten. CGG Vlaams-
Brabant Oost kreeg als projecthouder hiervoor 35.000 euro. Het project was in samenwerking met de 
andere twee CGG van Vlaams-Brabant, namelijk CGG PassAnt en CGG Ahasverus. 
 
2007 - 2008: 
- Kom binnen:  
De opdracht van dit project is het uitwerken van een ambulant therapeutisch aanbod voor de doelgroep 
mensen met een verstandelijke handicap en psychische problemen. 
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CGG Vlaams-Brabant Oost, CGG Passant en CGG Ahasverus ontvingen voor dit project elk 25.000 
euro vanuit het VAPH voor het jaar 2007. Ze ontvingen hetzelfde bedrag vanuit het agentschap Zorg 
en Gezondheid voor de periode van 1 januari 2008 t.e.m. 31 december 2008. Vanaf 2009 zijn deze 
subsidies recurrent en worden ze opgenomen in de enveloppes van de betrokken CGG. 
 
- Metawonen: 
In dit project gaan buddy’s (vrijwilligers) en deelnemers (‘cliënten’) wekelijks of tweewekelijks sa-
men op stap of doen leuke dingen. De deelnemers zijn mensen met langdurige psychiatrische proble-
men die zelfstandig wonen, maar in een sociaal isolement terecht kwamen door hun psychiatrische 
problematiek en de stigmatisering ervan. 
CGG Eclips uit Gent is projecthouder en zorgt voor de coördinatie en verdeling van de middelen. 
Voor de periode van 1 september 2007 t.e.m. 31 augustus 2008 werd voor dit project een subsidie-
bedrag van 150.000 euro uitgetrokken. Hiervan werd 16.666,66 euro voorzien voor een stafmede-
werker in de provincie Vlaams-Brabant voor 6 maanden. Dit project is verlengd voor de periode van 1 
september 2008 t.e.m. 31 augustus 2009, het subsidiebedrag is tevens opgetrokken tot 210.000 euro.  
 
10. VIPA 
Als bijlage gaat een overzicht (bijlage 3). 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de projecten lastens het Fonds Jongerenwelzijn die tijdens deze legislatuur in de 

provincie Vlaams-Brabant en het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest uitgevoerd worden/werden; 
2. Overzicht van projecten Logo’s; 
3. Overzicht subsidiebeslissingen en principiële akkoorden VIPA. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/111/antw.111.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/111/antw.111.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/111/antw.111.bijl.002.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 114 
van 17 december 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Seksueel overdraagbare aandoeningen   -   Campagnes 
 
Uit de media vernamen we begin november dat het aantal besmettingsgevallen van gonorroe en syfilis 
de laatste tijd sterk is gestegen (onder meer in De Morgen van 4 november 2008 en Het Laatste 
Nieuws van 5 november 2008). 
 
Per maand worden in Vlaanderen een vijftigtal nieuwe gevallen van gonorroe en veertig gevallen van 
syfilis vastgesteld. Vier jaar geleden was dat voor beide nog minder dan dertig per maand. In de eerste 
negen maanden van 2008 werden 371 gevallen van gonorroe gemeld, in 2004 waren dat er in diezelfde 
periode nog maar 173. Volgens het Vlaams Agentschap voor Zorg en Gezondheid, dat de cijfers 
bekendmaakte, is de stijging deels te wijten aan een hoger aantal mensen dat zich laat testen, maar het 
vreest dat er ook sprake is van een reële stijging van het aantal besmettingen. 
 
Tachtig procent van de patiënten met syfilis en zestig procent van de patiënten met gonorroe zijn 
homoseksueel. Enerzijds zou blijken uit onderzoek dat steeds meer homomannen zich geregeld laten 
testen, wat de stijging deels zou verklaren. Anderzijds wordt vastgesteld dat deze ziektes veel vaker 
voorkomen dan een aantal jaren geleden. 
 
Het aantal geregistreerde gevallen van hepatitis C daarentegen, is de afgelopen jaren aanzienlijk 
gedaald. In 2004 werden nog 635 nieuwe gevallen geregistreerd, in 2007 waren dit er nog 376. De 
besmettingen met gonorroe en syfilis zouden voornamelijk worden opgelopen via orale contacten. 
Hiv-positieven zijn hierbij een extra kwetsbare groep aangezien zij vatbaarder zijn voor deze 
besmettingen. Hoewel het bewustzijn over hiv-besmettingen toeneemt, is dit niet het geval voor 
gonorroe en syfilis, die veelal worden beschouwd als “vuile ziektes” die men enkel oploopt door 
roekeloos seksueel gedrag. 
 
Het spreekt voor zich dat deze infecties niet enkel bij homoseksuelen voorkomen en dat ook 
heteroseksuelen de nodige aandacht moeten besteden aan bescherming. 
 
Om het aantal nieuwe besmettingen terug te dringen, is een volgehouden inspanning nodig. 
Informeren en sensibiliseren blijft absoluut noodzakelijk. De inspanningen van onder meer Sensoa zijn 
in dit opzicht cruciaal. Bijzondere aandacht dient daarbij te gaan naar die groepen en individuen welke 
niet gemakkelijk bereikbaar zijn omdat ze bijvoorbeeld onvoldoende kennis hebben van het 
Nederlands, de courante ontmoetingsplaatsen van de algemene doelgroep niet frequenteren, niet 
aangesloten zijn bij doelgroeporganisaties, geen kennis hebben van de publicaties van de doelgroep, 
laaggeschoold zijn, enzovoort. 
 
Om effectief en efficiënt te zijn, heeft een preventief beleid behoefte aan juiste en recente cijfers. 
Concreet wil dit zeggen dat de prevalentie van soa’s (seksueel overdraagbare aandoeningen) mee 
bepalend is voor de aandacht die eraan besteed wordt in preventieve en informatieve campagnes. 
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1. Kan de minister een overzicht geven van de verschillende campagnes in verband met soa’s die 

door Sensoa werden gelanceerd sinds 2004? Graag met vermelding van volgende elementen: 
- start van de campagne en – waar van toepassing – de einddatum; 
- aard (informerend, sensibiliserend, …) van de campagne en specifiek onderwerp; 
- doelgroep(en) van de campagne; 
- drager(s) van de campagne; 
- budget van de campagne. 
 

2. Op welke wijze werden de vermelde campagnes geëvalueerd? 
 
3. Op welke wijze werd sinds 2004 getracht om moeilijk te bereiken groepen (cfr. supra) toch te 

bereiken? Acht de minister de hiertoe geleverde inspanningen voldoende? 
 
4. Gebeurt de opsporing en de registratie van soa’s thans voldoende systematisch en zorgvuldig? Zijn 

hiervoor voldoende middelen ter beschikking? Acht de minister bijkomende initiatieven 
wenselijk? 
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VEERLE HEEREN  
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 114 van 17 december 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. Als bijlage vindt u een schematisch overzicht van de diverse campagnes die de afgelopen jaren 

door Sensoa rond soa en hiv werden opgezet. Ik geef u hierbij wel enkele kanttekeningen: 
 Sommige doelgroepen zijn ondervertegenwoordigd in het overzicht, zoals mensen met hiv en 

jongeren in het algemeen. Dat komt omdat vzw Sensoa de sensibilisering rond de overdracht van 
soa en hiv voor hen op een veel meer geïntegreerde manier aanbieden:  

• binnen de context van seksuele en relationele vorming en het Goede Minnaars concept: en 
publicaties als het ‘Boekske vol Goesting’, de interactieve tentoonstellingen… (jongeren); 

• binnen het concept van seksuele en reproductieve gezondheid (mensen met hiv.) 
 

De budgetten zijn indicatief en dekken enkel de productiekosten. Bij elke campagne zijn meerdere 
medewerkers van Sensoa gedurende langere of kortere tijd betrokken. De loonkost hiervan 
bedraagt doorgaans het veelvoud van de druk- en realisatiekosten. Loonkosten worden gedekt 
door het convenant van Sensoa met de Vlaamse overheid. Bij vele campagnes wordt een deel van 
de realisatiekost mee gesponsord door derden (gratis medewerking van reclamebureaus; 
sponsoring van kaartjes en drukwerk; zendtijd en advertentieruimte…). 
Niet alle activiteiten zijn in detail opgenomen (acties rond Wereldaidsdag bijvoorbeeld variëren 
jaar na jaar en zijn vaak uitgebreid). Ook alle andere activiteiten rond hiv- en soapreventie, ofwel 
van occasionele aard (een congres, de Ronde tafels…) of van structurele aard (netwerking, 
samenwerking met Holebifederatie en horeca…) zitten niet in het campagneoverzicht.  

 
2. De campagnes uit het overzicht worden in de eerste plaats geëvalueerd via de methode van 

procesevaluatie, waarbij volgende elementen van belang zijn: 
• Hoeveel activiteiten/interventies zijn geïmplementeerd en welke? Campagne, folder, affiches, 

magazine (zie overzicht)? 
• Hoeveel mensen hebben de verschillende activiteiten/interventies bereikt? Hoeveel geld werd 

uitgegeven aan deze activiteiten/interventies? 
• Wat vindt het programmateam/management van de interventie(s)? 
• Zijn de activiteiten volgens plan verlopen? 
• Welke problemen en moeilijkheden zijn opgetreden? In programmabijeenkomsten worden 

‘lessons learned’ opgesteld en meegenomen naar de volgende campagne/interventie. 
 
Effectevaluaties zijn in vele gevallen wenselijk maar vaak zeer moeilijk financieel haalbaar. Dit 
komt omdat de kost doorgaans een veelvoud van de uitgevoerde acties bedraagt. De stijging of 
daling van cijfers als indicator nemen, gaat evenmin. Gezien het ontbreken van voldoende 
prevalentie en/of incidentiecijfers kan onmogelijk het effect gemeten worden. Bovendien kan de 
impact van de campagne moeilijk worden losgemaakt van de andere factoren die de cijfers 
beïnvloeden zoals een verhoogde media-aandacht; een stijging van het testgedrag, het parallel 
lopen van campagnes, de meer gevoelige tests die infecties beter kunnen opsporen. 
Een aantal elementen kunnen in elk geval bijdragen tot de effectiviteit van tot heden gevoerde 
interventies:  

• bekendheid van Sensoa alsook de opdracht en boodschappen waar Sensoa voor staat bij 
diverse doelgroepen (MSM, jongeren,…); 

• bereidheid van werkveld om samen met Sensoa een bijdrage te leveren aan de totstandkoming 
en implementatie van ontwikkelde producten; 
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• hoge spontane herinnering van recent gevoerde campagnes van Sensoa; 
• hoog aantal unieke bezoekers van internetinterventies (websites). 

 
3. Met preventieve interventies dient men een zo groot mogelijke groep van de doelgroep te 

bereiken. Toch zijn deze meer algemene acties vaak niet voldoende om specifieke kwetsbare 
groepen te bereiken. Een strategie die in het bijzonder werd gehanteerd om te zorgen dat mannen 
die seks hebben met mannen bereikt werden op die horecaplaatsen waar ze seks hebben met 
elkaar, is het SAFE SEX ZONE-concept. Hierbij verbinden horeca-uitbaters zich ertoe om de 
preventie te ondersteunen, door campagnemateriaal mee te verdelen, condooms beschikbaar te 
stellen e.d. Ook het internet dat steeds meer als virtuele ontmoetingsplaats fungeert, wordt 
systematisch als plaats voor preventie ingeschakeld. 

 Eén van de belangrijkste elementen in deze toename is het feit, dat homomannen met hiv langer 
gezond en seksueel actief blijven. Het is bovendien een groep die vaak meer problemen heeft (of 
er in uitzonderlijke gevallen niet voor kiest) om veilig te vrijen. Preventie-initiatieven naar mensen 
met hiv, in de eerste plaats ingebed in de counseling die hen binnen de aidsreferentiecentra wordt 
geboden, is dan ook een belangrijke prioriteit. De aidsreferentiecentra begeleiden bijna 70% van 
de Belgische mensen met hiv die hun status kennen. Zij hebben bijkomende middelen gekregen 
om mensen met hiv ook op psychosociaal vlak te begeleiden. Een echte seksuele counseling is 
echter nog niet optimaal aanwezig of gerealiseerd. Naast de nodige middelen is hiervoor ook 
specifieke expertise nodig. Via het initiatief van ‘positieve preventie’ en de medewerking aan het 
internationale onderzoeksprogramma ‘Eurosupport’, wil Sensoa bijdragen tot een betere seksuele 
counseling van mensen met hiv. 

 
Het is echter niet realistisch om te verwachten, dat campagnes alleen het tij kunnen keren. 
Campagnes naar de doelgroep homomannen zijn er in de eerste plaats op gericht om de 
aanzienlijke groep homomannen die geen risico’s neemt, in hun gedrag te ondersteunen. Een 
aanzienlijk deel van het gedrag dat als onveilig wordt bestempeld omdat geen condoom wordt 
gebruikt, wordt vertoond door een nochtans gemotiveerd deel van de doelgroep dat in bijzondere 
omstandigheden er (eens) niet in slaagt het veilig te doen of bijvoorbeeld binnen relaties waar 
beide partners op hiv zijn getest. Er is tevens een belangrijke (maar waarschijnlijk eerder kleine) 
groep homomannen, die ondanks de informatie die ze wel degelijk hebben, er toch voor kiest 
onveilige seks te hebben of geen waarde hecht aan veilig vrijen. Zij voelen zich niet aangesproken 
door campagnes en zullen eerder individuele counseling nodig hebben om hun gedrag te 
veranderen. Sensoa is dan ook een groot voorstander van meer bereikbare testfaciliteiten voor 
homomannen, omdat zij bij uitstek een goede context vormen om een dergelijke counseling te 
voorzien. 
Op het vlak van sensibiliseren is de huidige frequentie en keuze van interventies positief, maar er 
is nog gezondheidswinst te boeken met een versterken van bestaande initiatieven. Gerichte 
interventies naar de doelgroepen die een verhoogd risico lopen, alsook naar mensen die al besmet 
zijn met hiv, kunnen nog betere resultaten opleveren. Deze aandacht is echter meer dan enkel het 
voeren van campagnes. Met een campagne wordt hooguit aan persoonlijke en individuele 
agendasetting gedaan. De preventieve aandacht dient een meer multidisciplinair karakter te krijgen 
waarbij preventieve (counselende) interventies worden ingepast binnen een breder gezondheids-
zorgkader.  

 
4. Wat de registratie betreft, worden op dit ogenblik de gediagnosticeerde soa opgenomen in vier 

verschillende informatie- en registratiesystemen: peilnetwerk van clinici voor de surveillance van 
soa in België (WIV), netwerk van laboratoria van microbiologie (WIV), verplichte aangifte aan 
Toezicht Volksgezondheid van het agentschap Zorg en Gezondheid (VL), nationale surveillance 
van hiv en aids. 
Hoewel regelgeving de rapportage van de arts naar de verplichte systemen ondersteunt, gebeurt dit 
nu nog vaak te versnipperd. Het peilnetwerk van clinici toont aan dat een goed ondersteunde 
rapportagevraag goede resultaten levert. Ook dienen artsen meer gesensibiliseerd en ondersteund 
te worden in het testen, diagnosticeren en behandelen van soa bij diverse doelgroepen.  
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Tijdens het symposium ‘Sex In The City’ (28 november 2008) van het Instituut voor Tropische 
Geneeskunde en de Stad Antwerpen, werden de resultaten gepresenteerd van het project ‘Testen 
Op Locatie’. Met dit project bezocht een medisch team van het ITG samen met een medewerker 
van Sensoa meermaals een homosauna en een fetisjclub voor homomannen in het Antwerpse. De 
aanwezigen kregen de gelegenheid om er zich anoniem en gratis te laten testen op hiv en soa. 
Tegelijk werd een vragenlijst afgenomen die de mate van seksueel risicogedrag kon meten en 
informeerde naar contacten van de homoman met zijn huisarts. 
Deze vernieuwende vorm van outreach toonde aan dat veel van deze bezoekers van homohoreca in 
Vlaanderen een nog onbehandelde soa hadden. Hierbij viel op dat één op vijf mannen die zich liet 
testen door het medische team, aangeeft dat hij niet om een soa-test durft te vragen aan zijn 
huisarts. De gehanteerde methode van ‘Testen op Locatie’ bleek echter bijzonder effectief: niet 
minder dan 99% van de mannen met een nog onbehandelde soa- of hiv-infectie liet zich na de 
diagnose behandelen. Het is essentieel om groepen die meer risico lopen op infecties met hiv en 
soa, er toe te brengen zich regelmatig te laten testen. Voor elke soa- of hiv-infectie die in een 
vroeg stadium gedetecteerd wordt, staan mogelijk tientallen nieuwe infecties die vermeden zijn. 
Hoe sneller een infectie wordt opgespoord en behandeld, des te kleiner de kans dat de infectie bij 
een volgend contact wordt doorgegeven. Pure winst dus, zowel voor de persoonlijke gezondheid 
als voor de maatschappelijke kost. Deze winst kan gemaximaliseerd worden door bijkomend in te 
zetten op initiatieven die hiv- en soa-testen dichter brengen bij de doelgroep. ‘Testen op Locatie’ is 
hier een mooi voorbeeld van. Nadelen echter aan deze werkwijze zijn dan weer de hoge kostprijs 
van het inzetten van medische teams tijdens de avonden en weekends en de complexe organisatie 
van de afname van bloedstalen in een niet-medische omgeving. Dit maakt het moeilijk om ‘Testen 
op Locatie’ op een regelmatige basis aan te bieden. 
 
Binnen het convenant met het Instituut voor Tropische Geneeskunde wordt een rol weggelegd 
voor deze terreinorganisatie om het ‘Testen op locatie’ uit te testen in 2009 bij subsaharaanse 
Afrikaanse Migranten. Ondertussen werd ook door mijn voorganger, Minister Vanackere, een 
toelage van 50.000 euro toegekend aan het ITG voor een onderzoek naar de verspreiding van hiv 
en soa onder homomannen. In het kader van dit onderzoek wordt de preventieaanpak ook 
doorgelicht en worden er aanbevelingen geformuleerd voor eventuele bijsturing. Ik wacht de 
resultaten van deze twee projecten af om verdere beslissingen te nemen.  
 
Voorlopig neem ik geen extra initiatieven. 
 

BIJLAGE 
 
Soacampagnes Sensoa overzicht 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/114/antw.114.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 116 
van 18 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Eerstelijnsgezondheidszorg en ziekenhuizen   -   Samenwerking 
 
In het Vlaams regeerakkoord werd aangekondigd dat de samenwerking tussen de ziekenhuizen en de 
“eerstelijns zorgverstrekkers” verder zou worden aangemoedigd. 
 
1. Op welke wijze werd tijdens deze legislatuur hieraan gevolg gegeven ? 
 
2. Op welke wijze speelt de minister in op de noodzaak van een goed ontslagbeleid door 

ziekenhuizen ? 
 
3. Welke recurrente budgetten werden deze legislatuur vrijgemaakt voor deze samenwerking ? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 116 van 18 november 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De huidige Samenwerkingsinitiatieven thuiszorg (SIT’s) hebben, volgens het besluit van de 

Vlaamse Regering van 21 december 1990 houdende coördinatie en ondersteuning van de 
thuisverzorging, onder andere, als taak, zo mogelijk, conventies af te sluiten met de ziekenhuizen, 
rust- en verzorgingstehuizen, rusthuizen of andere residentiële of semi-residentiële opvangvormen. 
De doelstelling van deze conventies bestaat erin een vlotte overgang te realiseren van een 
residentiële of semi-residentiële voorziening naar de thuissituatie en omgekeerd.  

 Op 19 december 2008 werd het besluit van de Vlaamse Regering betreffende de Samenwerkings-
initiatieven eerstelijnsgezondheidszorg (SEL’s) goedgekeurd door de Vlaamse Regering. Dit 
besluit is een uitvoering van het decreet van 3 maart 2004 betreffende de eerstelijns-
gezondheidszorg en de samenwerking tussen de zorgaanbieders. In 2009, zal de overgang 
plaatsvinden van SIT naar SEL en vanaf 1 januari 2010 zullen enkel de SEL’s erkend worden door 
de Vlaamse Gemeenschap. Eén van de taken van de SEL’s bestaat uit het sluiten van 
samenwerkingsovereenkomsten met minstens de ziekenhuizen, rusthuizen en rust- en verzorgings-
tehuizen, dagverzorgingscentra en centra voor kortverblijf om het zorgcontinuüm te verzekeren. 
De samenwerking met de ziekenhuizen wordt dus verder aangemoedigd door de samenwerkings-
overeenkomsten tussen de SEL’s en de ziekenhuizen te verplichten in plaats van te stimuleren 
zoals met de huidige SIT’s.  

 
 In ditzelfde kader werd nog een initiatief genomen via de projecten thuiszorg. Mijn voorganger, 

Steven Vanackere, legde het thema “Verhoogde garantie van gezinszorg en/of aanvullende 
thuiszorg bij ontslag van zwaar zorgbehoevende personen uit het ziekenhuis” vast voor de 
projecten thuiszorg 2008. Het thema heeft tot doel gezinszorg en/of aanvullende thuiszorg in te 
zetten als overgang tussen het ziekenhuisverblijf en de terugkeer naar een zelfstandige of 
ondersteunde thuissituatie. Hiervoor werden vijf projecten geselecteerd. Zij hebben een 
gelijkaardige opzet, namelijk de oprichting van een flexibele ploeg verzorgenden/ logistieke 
hulpen, die uitsluitend instaat voor de directe hulpverlening aan de patiënt bij ontslag uit het 
ziekenhuis. Een goede samenwerking tussen de ziekenhuizen enerzijds en de thuiszorg (diensten 
voor gezinszorg, diensten logistieke hulp en aanvullende thuiszorg, …) anderzijds is essentieel om 
deze projecten te laten slagen. De werkingsperiode loopt van 1 december 2008 tot 1 november 
2009. 

 
 Er werd subsidie verleend aan het centrum voor Ziekenhuis- en Verplegingswetenschap voor een 

onderzoek naar de toekomst van transmurale zorgpaden in Vlaanderen. 
 Zorgpaden helpen de zorgkeuze te laten plaats vinden in multidisciplinair overleg en maken het 

mogelijk dat het verloop van het zorgproces door iedere actor kan gevolgd worden. Deze actoren 
zijn bvb. huisartsen, thuiszorg, specialisten in eerste en tweede lijn, mantelzorgers, wooncentra en 
ziekenhuizen.  

 De bedoeling van transmurale zorgpaden is de verbetering van de kwaliteit van zorg door 
efficiëntere inzet van middelen, door betere kans op participatie door de patiënt en zijn omgeving, 
door satisfactieverhoging bij zorgverstrekkers en door kwaliteitsverhoging van de zorg. 

 
 Er werd ook subsidie verleend voor het project ‘Decubitus Telemedicine techologies’, dat een 

samenwerkingsproject is in het brede domein van de Gezondheid en Technologie. Men richt zich 
hier vooral op de ‘thuiszorg van chronisch zieken patiënten’, meerbepaald de telegeneeskundige 
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diagnose en behandeling van doorligwonden van residentiële ouderen. Dit project betreft enerzijds 
de performantie van de technologie en anderzijds de organisatorische en juridische aspecten. 

 
2. De ziekenhuiswetgeving is een federale bevoegdheid, waarvoor de Vlaamse overheid de 

uitvoering waarneemt in het kader van planning, erkenning en bouwwerken.  
 
 In functie van de verlenging van erkenning wordt tijdens de audit aandacht gegeven aan het 

ontslagbeleid in ruime zin, met name de voorbereiding ervan en ook de ontslagbrieven.  
 
 Specifiek voor het zorgprogramma voor de geriatrische patiënt gaat de aandacht naar de externe 

liaisonfunctie. Deze functie richt zich naar de geriatrische patiënt die thuis of in een 
thuisvervangend milieu vertoeft. De geriatrische pluridisciplinaire deskundigheid van het 
ziekenhuis moet ook aan hem ter beschikking worden gesteld via de huisarts, coördinerende arts 
of andere zorgverstrekkers. Hiertoe moeten samenwerkingsovereenkomsten worden gesloten 
teneinde de continuïteit van de zorgen te optimaliseren en onnodige opnames te vermijden. 
Hiervoor moet een ontslagmanager worden aangesteld.  

 
 Ook voor de daghospitalisatie is ontslagbeleid een belangrijk facet dat getoetst wordt. 
 
 De samenwerkingsovereenkomsten tussen de SEL’s en de ziekenhuizen hebben als doelstelling 

een vlotte overgang te realiseren van de thuissituatie naar een residentiële of semi-residentiële 
voorziening of ziekenhuis en omgekeerd. Hierdoor wordt een goed ontslagbeleid door de 
ziekenhuizen aangemoedigd. Ook de projecten thuiszorg, vermeld onder punt 1, zullen bijdragen 
tot een bewust ontslagbeleid van de ziekenhuizen.  

 
3. Er werden geen specifieke recurrente budgetten vrijgemaakt voor deze samenwerking aangezien 

dit kadert in de subsidiëring van de huidige SIT’s en de toekomstige SEL’s. De financiering van 
de SEL’s zal vanaf 1 januari 2010 starten en is gebaseerd op een vast subsidiebedrag van 60.000 
euro per SEL met een aanvullend bedrag van 0,20 euro per inwoner in het werkgebied van een 
SEL. Door deze wijze van financiering wordt er tegemoetgekomen aan één van de knelpunten van 
de huidige SIT-financiering. De SIT-financiering hangt namelijk af van het totale aantal 
subsidieerbare zorgplannen waardoor het subsidiebedrag jaarlijks varieert en niet op voorhand 
gekend is.  

 
 Voor de projecten thuiszorg worden uiteraard éénmalige projectmiddelen ter beschikking gesteld. 

In totaal wordt 322.922 euro besteed aan de vijf projecten van dit betreffende thema. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 117 
van 18 december 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Zelfdodingpreventie in gevangenissen   -   Overleg met Justitie 
 
Als antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 254 van 24 juni 2008 (Websitebulletin publicatiedatum 
24-09-2008) deelde de minister mee dat de problematiek van de opleiding van de penitentiaire 
beambten met betrekking tot de preventie van zelfdoding, geagendeerd zou worden op de 
eerstvolgende vergadering van de bovenlokale werkgroep Vlaamse Gemeenschap – Justitie. Deze 
vergadering werd voorzien voor de maand september. 
 
Op 17 november lazen we in De Standaard dat de federale minister van Justitie, Jo Vandeurzen, 
besliste alle penitentiaire beambten in hun basisopleiding een training te laten volgen gericht op het 
detecteren van suïciderisico. Deze tweedaagse opleiding zou worden aangeboden door het Centrum ter 
Preventie van Zelfdoding. 
 
Navraag bij het Centrum ter Preventie van Zelfdoding en bij het kabinet van de federale minister van 
Justitie, leerde evenwel dat deze informatie niet correct is. Veel meer dan vage plannen leken niet 
meteen voorhanden. 
 
1. Werd de problematiek ondertussen ook effectief geagendeerd en besproken op de bovenlokale 

werkgroep? 
 

Zo ja, wanneer gebeurde dit? Wat zijn de concrete resultaten? 
 
Zo neen, wat is dan de reden van de niet-behandeling? 
 

2. Zal de minister in voorkomend geval (opnieuw) aandringen bij zijn federale collega om tijdens de 
opleiding van de penitentiaire beambten de nodige aandacht te besteden aan de problematiek van 
zelfdoding? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 117 van 18 december 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. Neen, dit agendapunt is niet meer aan bod gekomen tijdens de bovenlokale werkgroep van 

september 2008. Deze materie staat geagendeerd op het volgende overleg van de bovenlokale 
werkgroep. 

 
2. Ik vind het uitermate belangrijk dat de penitentiaire beambten een rol spelen bij de detectie van 

potentiële zelfdodingspogingen. De penitentiaire beambten zijn immers diegenen die dag in dag 
uit het dichtst bij de gedetineerden staan en dus de mogelijke risico’s op een zelfdodingspoging 
kunnen inschatten. Ik zal er bij mijn federale collega dan ook op aandringen dat deze problematiek 
voldoende ter sprake komt in de opleiding van de penitentiaire beambten. In dit kader stimuleer ik 
de gesubsidieerde voorzieningen, zoals de centra voor geestelijke gezondheidszorg en het Centrum 
ter Preventie van Zelfdoding, om hun expertise ter beschikking te stellen van de penitentiaire 
beambten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 118 
van 18 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Cyberpesten   -   Sensibilisering 
 
Uit een onderzoek van de VUB bij scholieren uit de eerste graad van het secundair onderwijs (de 
leeftijdsgroep waarin het meest gepest wordt) blijkt dat meer dan de helft van de jongeren slachtoffer 
is van cyberpesten en dat vier op de tien zich schuldig maken aan cyberpesten. De vorige cijfers 
dateren van 2005 en toen bleek dat één derde van de jongeren slachtoffer was en één vijfde dader. We 
kunnen dus concluderen dat cyberpesten aan een steile opmars bezig is. 
 
De meest voorkomende vormen zijn:  belediging via MSN, gsm en internet, online uitsluiten en het 
doorsturen van virussen waarbij het motief meestal wraak is. Opmerkelijk is dat zowel daders als 
slachtoffers het cyberpesten minimaliseren. Het zijn vooral getuigen, vertrouwenspersonen van de 
daders of slachtoffers, die de ernst ervan inzien. 
 
Net als fysiek pesten, heeft online pesten een verpletterende impact op het slachtoffer. Dit komt vooral 
omdat de dader zich kan verschuilen achter de anonimiteit en omdat hij niet ziet welk effect zijn of 
haar pestgedrag heeft op het slachtoffer want het gebeurt “veilig” achter het computerscherm. Pesten 
via de computer of gsm is erg laagdrempelig. Men doet het op zijn eentje en men moet er zelfs geen 
grote mond voor hebben.  Dit geeft de dader juist meer macht en op die manier kan het pesten 24 uur 
op 24 doorgaan waardoor het pestgedrag zeker niet wordt afgeremd. Het slachtoffer daarentegen kan 
zich niet verstoppen. De daders dringen zelfs de veilige thuisomgeving van de slachtoffers binnen en 
dit is zeer zenuwslopend. Het slachtoffer kan niet rechtstreeks reageren en daardoor staat het zwak. 
Bovendien lezen er veel mensen mee, wat de schaamte nog vergroot.  
 
Feit is dat slachtoffers opvallend vaak emotionele en gedragsproblemen vertonen. Ze zijn vaak 
hyperactief en hebben moeite om zich te concentreren. De psychologische impact van cyberpesten 
wordt enorm onderschat. 
 
1. Er zijn reeds tal van campagnes omtrent het internetgebruik bij jongeren op poten gezet, maar deze 

campagnes richten zich vooral op veilig internetgebruik en op het vermijden van misbruik door 
volwassenen.   

 
Welke maatregelen neemt de minister nog meer om zowel daders als slachtoffers én ouders 
bewust te maken van dit nieuwe pestfenomeen? 

 
Hoe kan men de bevolking en de daders ervan overtuigen dat negatieve berichten verspreiden via 
het internet of via gsm, wel degelijk een vorm van pesten is? Wordt ter zake een 
sensibiliseringscampagne opgestart? 

 
2. Beschikt de minister over een studie die de psychologische impact van het cyberpesten weergeeft 

of zijn er plannen in die richting?  
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In welke mate worden daders en slachtoffers thans begeleid of behandeld na de erkenning van hun 
probleem? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 18 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
1. Ik onderschrijf de relevantie van het signaal dat de vraagsteller formuleert: cyberpesten is een 

groeiend probleem. Het vraagt dan ook (beleids)aandacht. 
 
 De studie van de VUB (een masterproef van de studenten in de psychologie Katrien Leemans en 

Timi Goberecht op vraag van de Beweging tegen Geweld vzw Zijn) geeft daarbij aan dat 
cyberpesten zich vooral blijkt af te spelen in het sociale netwerk van de jongere en dat daarom 
voor ouders en de school een zeer belangrijke rol is weggelegd. Elke vorm van bewustmaking en 
sensibilisering wordt dan ook best tegen deze brede achtergrond bekeken. Tegelijkertijd moet de 
specificiteit van cyberpesten onder ogen worden gezien. Cyberpesten en pesten in het algemeen 
kennen analogieën, maar ook wezenlijke verschillen. 

 Om maar te zeggen dat een bewustmaking en sensibilisering best niet halsoverkop, maar 
doordacht worden opgezet, in afstemming met de collega-ministers van onderwijs en jeugd. 

 
 Ik plan in dit verband dan ook niet meteen een campagne. Ik wil in eerste instantie bij de 

genoemde collega’s navragen of in hun domein, waar de problematiek van het pesten zeker 
belangrijke aandacht krijgt, plannen inzake cyberpesten op stapel staan. Op basis van de 
informatie die ik daarbij verwerf zal ik dan evalueren of een bijkomende inspanning opportuun is. 
Ik zal daarbij refereren aan de mogelijke beleidsacties die de Antwerpse studie (“Cyberpesten bij 
jongeren in Vlaanderen”, Prof. Dr. Heidi Vandebosch, Universiteit Antwerpen, in opdracht van 
het viWTA – Vlaams Instituut voor Wetenschappelijk en Technologisch aspectenonderzoek) naar 
voor schuift: 

 Preventie door sensibilisering van resp jongeren en ouders en scholen 
 Slachtoffers slagvaardig maken 
 Internet Service Providers en Mobiele Operatoren sensibiliseren 
 Kwalitatief onderzoek naar de beleving van cyberpesten bij slachtoffers en daders 
 Permanente monitoring dmv kwantitatief opvolgingsonderzoek. 

 
2. Wat het beschikbare studiemateriaal betreft verwijs ik behalve naar de Antwerpse studie naar de 

bovenvermelde VUB-masterproef. Of ik investeer in een nieuwe studie laat ik mee afhangen van  
de informatie die ik van de collega’s ontvang. 

 
 Wat de hulpverlening betreft, verwijs ik naar de centra voor algemeen welzijnswerk (CAW) die 

investeren in een groeiende aanwezigheid op het internet. Vooral de jongerenadviescentra en de 
diensten voor teleonthaal hebben de laatste jaren inspanningen gedaan om, via online informatie 
en online chatten, gemakkelijker online bereikbaar te zijn. Op die manier kunnen daders en 
slachtoffers van cyberpesten voor wie de drempel naar de fysieke hulpverlening te groot is, ook 
online hun gedrag en situatie bespreekbaar stellen. 

 
 Dit aanbod is beschikbaar naast het algemeen aanbod van de CAW’s waar zowel daders als 

slachtoffers van allerlei vormen van geweld – ook virtueel geweld – terecht kunnen voor informa-
tie en begeleiding. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 119 
van 19 december 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Beleidsinitiatieven kindermishandeling   -   Brussel 
 
In de vorige Beleidsbrief-Welzijn (2007-2008) heeft de minister in het luik “gezinsbeleid” een 
volledig hoofdstuk gewijd aan een integrale aanpak van kindermishandeling. Hij heeft hierbij vermeld 
dat hij “de aanpak van elke vorm van geweld tegen kinderen verder wil professionaliseren”.  
 
De minister gaat dieper in op aspecten zoals preventie, vorming, een centraal meldpunt voor 
kindermishandeling in Vlaanderen, een elektronisch dossierbeheer en een vlotte samenwerking met 
Justitie. 
 
Ik zou de minster graag volgende vragen stellen in verband met de Vlaamse initiatieven tegen 
kindermishandeling in Brussel. 
 
1. Voert de minister hierover (structureel) overleg met de Vlaamse Gemeenschapscommissie 

(VGC)? Welke rol speelt de VGC hierin? Tot welke samenwerking heeft dit overleg geleid? 
 
2. Heeft de minister hierover (structureel) overleg of is er afstemming met de Franse Gemeenschap? 

Tot welke samenwerking of gezamenlijke initiatieven heeft dit overleg al geleid? Bestaat er een 
structurele uitwisseling van gegevens tussen Vlaams-Brusselse en Franstalig-Brusselse 
initiatieven?  

 
3. Hoe verloopt de samenwerking tussen de hulpverlening en de Justitie in Brussel? Zijn er bepaalde 

knelpunten vast te stellen? Welke stappen onderneemt de minister dan om deze te verhelpen ? 
 
4. In opvolging van de vraag om uitleg van Greet Van Linter op 14 februari 2006 over het 

Vertrouwenscentrum Kindermishandeling Brussel: hoe zijn de gesprekken verlopen met het 
Vlaams Vertrouwenscentrum Kindermishandeling in Brussel? Is er sinds de vraag om uitleg in de 
subsidieregeling van dergelijke centra rekening gehouden met de grootstedelijke problematiek 
(multiculturaliteit, tweetaligheid, e.d.)? Hoe is het personeelsbestand geëvolueerd in dit centrum ? 
In hoeverre worden meldingen vanuit Halle-Vilvoorde geleid naar een antenne in het 
vertrouwenscentrum in Leuven in plaats van het centrum in Brussel?  

 
5. Welke andere beleidsinitiatieven heeft de minister rond dit centrum genomen? Kan hij meedelen 

hoe de middelen zijn geëvolueerd voor dit centrum sinds deze legislatuur (en ten opzichte van de 
vorige regeerperiode)? 

 
6. Kan de minister tevens een evolutie geven vanaf 2004 van het aantal meldingen in dit 

vertrouwenscentrum? Kan hij ook een overzicht geven van de oproepen die dit centrum moet 
behandelen?  
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 119 van 19 december 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Momenteel is er, ad hoc, overleg tussen Kind en Gezin en de Vlaamse Gemeenschapscommissie. 

Hier werd de situatie van het Vertrouwenscentrum Kindermishandeling Brussel reeds besproken. 
Dit leidde niet tot concrete samenwerkingsafspraken. 

 
2. Structureel overleg met Franse Gemeenschap inzake de werking van het Vertrouwenscentrum 

Kindermishandeling Brussel of inzake gegevensuitwisseling is er niet. Wel heeft het Vertrouwens-
centrum Kindermishandeling Brussel afspraken met haar Franstalige collega, SOS Enfants, over 
samenwerking en doorverwijzing in de Brusselse regio.   

 
3. Wat betreft de samenwerking tussen hulpverlening en justitie in Brussel kan ik het volgende 

aanhalen: 

- Samenwerking tussen de vertrouwenscentra kindermishandeling en justitie / de bevoegde 
parketmagistraten justitie is in de eerste plaats een aangelegenheid die, lokaal, door elk 
vertrouwenscentrum afzonderlijk wordt opgenomen. Op deze manier worden er, rekening 
houdend met de situatie ter plaatse, samenwerkingsafspraken gemaakt. Zo geldt het ook voor 
Brussel. 

 
- In de periode 2003-2007 werd, in het kader van de Nederlandstalige werkgroep 

Kindermishandeling, geregeld overleg gepleegd tussen de Vlaamse gemeenschap die instaat 
voor de hulpverlening bij kindermishandeling en de federale overheidsdienst Justitie. Deze 
werkgroep diende vorm te geven aan een betere samenwerking tussen de verschillende 
diensten. Dit resulteerde in een reeks aanbevelingen (afsprakenprotocol). Naar aanleiding 
hiervan werd beslist een pilootproject op te starten met als doel de grenzen van het 
beroepsgeheim af te tasten. Dit met het oog op een snelle en effectieve aanpak van concrete, 
acute of acuut geworden gevallen van kindermishandeling. De praktische uitwerking werd, bij 
beslissing van het College van Procureurs-Generaal, toevertrouwd aan het jeugdparket te 
Antwerpen. 

 
4. Evoluties t.a.v. het Vertrouwenscentrum Kindermishandeling Brussel 

a. De subsidieregeling voor de Vertrouwenscentra Kindermishandeling werd tot en met 2008 
niet fundamenteel gewijzigd. Wel werden de subsidies onder andere aangevuld met 
middelen voor een reguliere valorisering van de directiefunctie bij deze diensten. Sinds 
2006 krijgen de VK’s ook de vooropgestelde middelen vanuit het VIA-akkoord. Zo geldt 
het ook voor Brussel. 

 
Dit resulteerde in volgende evolutie van de middelen  
 
subsidie 2004  351.448,57 €    
subsidie 2008  489.522,76 €   
   
dit is een stijging 2004-2008 met 138.074,19 € of  39,3% 
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b. Vanaf 2009 zal de subsidieregeling voor het Vertrouwenscentrum van Brussel 
aangepast worden. Daar waar deze voorheen gebaseerd werd op 20% van de 
leerlingen ingeschreven in het Nederlandstalig onderwijs, zal de berekening vanaf 
2009 gebeuren op basis van 300 000 – norm. Dit betekent dat de subsidiëring van het 
Vertrouwenscentrum Kindermishandeling Brussel opgetrokken wordt met 35 112 
euro.  

 
Aan de verhoging van de middelen zijn volgende voorwaarden gekoppeld:  
 
- duidelijke profilering in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest; 
- duidelijke afspraken maken met het Vertrouwenscentrum Kindermishandeling 

van Leuven in verband met doorverwijzing van aanmeldingen uit Vlaams-Brabant 
en deze in een protocol vastleggen (vb. de mogelijkheid creëren om de telefoon 
door te schakelen);  

- investeren in hulp- en dienstverlening die zich naar het Brusselse publiek richt: 
inschakelen van intercultureel bemiddelaars en tolken, bekendmaking en sensibili-
sering bij allochtone gemeenschappen, samenwerking met Brusselse CLB’s 
uitbouwen, … 

 
c. Uit analyse van de registratiegegevens bij de Vertrouwenscentra Kindermishandeling 

2006 (meest recent beschikbare gegevens), in functie van het aantal aangemelde 
minderjarigen die verder niet werden doorverwezen naar een ander Vertrouwens-
centrum Kindermishandeling, blijkt : 

 
- voor het VK Brussel, dat 41,0% van de 681 aangemelde kinderen gedomicilieerd 

zijn in de regio Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Zo’n 38,3% van de bij het VK 
Brussel aangemelde kinderen hebben hun domicilie in het arrondissement Halle-
Vilvoorde van de provincie Vlaams-Brabant. 

- voor het VK Leuven, dat instaat voor de kinderen uit de provincie Vlaams-
Brabant, dat 86,4% van de 1140 aangemelde kinderen gedomicilieerd zijn in de 
regio waarvoor het VK Vlaams-Brabant bevoegd is, namelijk de arrondis-
sementen Leuven en Halle/ Vilvoorde. Zo’n 26,5% van de aangemelde kinderen 
hebben hun domicilie in het arrondissement Halle-Vilvoorde. 

 
5. Zie antwoord op vraag 4.b. 
 
6. Evolutie van aantal meldingen bij VK Brussel sinds 2004 is terug te vinden in onderstaande tabel.  
 

 in 2004 in 2005 in 2006 in 2007
Onbekend 1 0 0 0
enkel contactname voor melding zonder vraag om hulp 10 33 12 17
enkel contactname voor advies zonder vraag om verdere 
hulp 207 267 223 195
vraag naar ondersteuning van de hulpverlening 20 50 56 48
vraag naar coördinatie van de hulpverlening 3 16 7 7
vraag naar actief opstarten van hulpverlening door het VK 334 328 225 243
expertise opdracht 5 3 4 1
andere vraag 2 4 1 3
totale aantal aanmeldingen 582 701 528 514
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 120 
van 19 december 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Thuiszorg   -   Projecten 2008 
 
Het Thuiszorgdecreet wil ervoor zorgen dat iedereen in de mogelijkheid is om zo lang mogelijk in zijn 
thuissituatie te blijven. 
 
Daarvoor zijn er voorzieningen gecreëerd, zoals diensten voor gezinszorg, lokale en regionale 
dienstencentra, diensten voor oppashulp, dagverzorgingscentra en centra voor kortverblijf en 
verenigingen van gebruikers en mantelzorgers. 
 
Daarnaast maakt het decreet het mogelijk om vernieuwende projecten in de thuiszorg te financieren. 
 
1. Welke budget werd in 2008 besteed aan projecten in de thuiszorg? 
 
2. Op basis van welke criteria zijn deze projecten gekozen? Hoeveel aanvragen werden er ingediend?  
 

Zijn er in het bijzonder aanvragen ingediend en goedgekeurd vanuit het Brussels Hoofdstedelijke 
gewest?  

 
3. Kan de minister een gedetailleerd overzicht geven van de verschillende projecten en de 

subsidiebedragen?  
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VEERLE HEEREN  
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op schriftelijke vraag nr. 120 van 19 december 2008  
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. In 2008 werd in totaal 1.206.118,63 euro besteed aan projecten in de thuiszorg.  
 
2. Per thema werden op voorhand een aantal criteria uitgewerkt waaraan de projectaanvragen getoetst 

werden bij de beoordeling. Deze criteria werden kenbaar gemaakt via de oproepbrief verspreid aan de 
koepels, die ze op hun beurt aan hun leden bezorgden, en via de website van het Agentschap Zorg en 
Gezondheid. 

 
 Criteria voor het thema 1 “Verhoogde garantie van gezinszorg en/of aanvullende thuiszorg bij 

ontslag van zwaar zorgbehoevende personen uit het ziekenhuis”: 
 
- een beschrijving van de regio waar in het kader van het project zorg wordt geboden; 
- een beschrijving van de wijze waarop de toeleiding van acute vragen naar gezinszorg en 

aanvullende thuiszorg verloopt en wordt kenbaar gemaakt aan samenwerkende organisaties; 
- een beschrijving van het profiel van de doelgroep waartoe het project zich prioritair richt; 
- een beschrijving van de beoogde omvang van de doelgroep en de effecten die het project bij 

deze doelgroep beoogt; 
- een beschrijving van de gegarandeerde duur van het aanbod van gezinszorg en/of 

aanvullende thuiszorg na ziekenhuisopname; 
- een beschrijving van de overgangsmogelijkheden tussen de acute gezinszorg en/of 

aanvullende thuiszorg na ziekenhuisopname en een situatie van zelfstandig functioneren of 
functioneren met de ondersteuning van mantelzorg, of met de ondersteuning van vrijwilligers 
of klassieke thuiszorg; 

- de personeelsinzet die men voorziet voor de projectwerking; 
- de wijze waarop de globale organisatie van de gezinszorg en/of aanvullende thuiszorg wijzigt 

ten gevolge van het project; 
- de wijze waarop men effecten zal meten; 
- de wijze waarop men na afloop van het project op permanente basis het aanbod van 

gezinszorg en/of aanvullende thuiszorg na ziekenhuisopname zal bestendigen. 
 

Projectaanvragen voor dit thema konden enkel worden ingediend door de erkende diensten voor 
gezinszorg en/of door de diensten voor logistieke hulp en aanvullende thuiszorg.  
 
Voor dit thema werden zeven aanvragen ingediend, waarvan er vijf werden geselecteerd. 

 
Criteria voor het thema 2 “Uitbouw van coördinerende diensten voor gastopvang in 
Vlaanderen”: 

 
- duidelijk het specifieke werkgebied omschrijven; 
- duidelijk de specifieke doelgroep omschrijven; 

• focust men zich op eenzame ouderen, dan dient het project aan te geven op welke 
wijze men pro-actief op zoek gaat naar ouderen met een hoog vereenzamingsrisico; 

• focust men zich op dementerende ouderen, dan dient het project aan te geven of men 
specifieke vorming organiseert voor de opvang van dementerende ouderen; 
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- de selectiecriteria aangeven van de gasten of aangeven op welke wijze die zullen bepaald 
worden; 

- aangeven hoe de gasten begeleid en/of ondersteund worden in functie van hun verblijf; 
- duidelijk de selectiecriteria omschrijven die zullen gehanteerd worden voor de gastgezinnen 

of aangeven op welke wijze die zullen bepaald worden; 
- aangeven hoe de gastgezinnen begeleid en/of ondersteund worden in functie van de opvang 

en welke vorming men voorziet; 
- een methodiek ontwikkeltenom te komen tot een optimale afstemming tussen gezin en gast; 
- aangeven op welke wijze de kwaliteit van de dienstverlening zal bewaakt worden. 

 
Projectaanvragen m.b.t. dit thema konden enkel worden ingediend door erkende thuiszorg-
voorzieningen. Deze voorzieningen werken daarbij samen met een of meerdere thuiszorgorganisaties 
die in het werkgebied actief zijn en schakelen enkel vrijwillige gastgezinnen in.  
 
Voor dit thema werd één projectaanvraag ingediend en geselecteerd. 

 
Criteria voor het thema 3  “Implementatie van een optimaal veiligheidsbeleid (o.m. gebruik van 
medicatie, fixatiemiddelen, …) ten aanzien van personen met dementie in erkende 
dagverzorgingscentra, met maximaal respect voor de integriteit van de persoon”: 
 
Een beschrijving van: 

- de capaciteit van het dagverzorgingscentrum en het profiel van de gebruikers; 
- het aantal personen met dementie die een beroep doen op het dagverzorgingscentrum; 
- de beleidsvisie betreffende een optimaal veiligheidsbeleid voor personen met dementie; 
- de specifieke en bijkomende activiteiten die men plant gedurende de loopduur van het project 

om een optimaal veiligheidsbeleid te implementeren; 
- de personeelsleden die bij het project zullen worden betrokken; 
- de wijze waarop men de mantelzorg bij het project zal betrekken; 
- de effecten die men met het project beoogt t.a.v. de gebruikers en het personeel van de 

voorziening; 
- de wijze waarop men deze effecten zal meten; 
- de wijze waarop men na afloop van het project op permanente basis de kwaliteit van het 

veiligheidsbeleid t.a.v. personen met dementie zal bewaken; 
- desgevallend de externe partners waarop men een beroep zal doen.. 
 

Projectaanvragen voor dit thema konden enkel worden ingediend door erkende dagverzorgingscentra.  
 
Voor het thema 3 werden elf aanvragen ingediend waarvan er vijf werden geselecteerd. 

 
Criteria voor het thema 4 “Optimalisering van de kwaliteit van zorgverlening door erkende 
thuiszorgvoorzieningen aan kansarme gezinnen door het ontwikkelen en implementeren van 
methodieken gericht op een maximaal doelgroepbereik en doelgroepbehoud. Kansarme 
gezinnen onderscheiden zich van andere gezinnen op minstens drie van volgende domeinen: 
maandinkomen van het gezin, arbeidssituatie, ontwikkeling, opleiding, huisvesting en 
gezondheid”: 

 
Van deze projectaanvragen werd verwacht dat de volgende zaken vermeld werden: 

- de capaciteit van de voorziening en het profiel van de gebruikers; 
- de wijze waarop de voorziening met het project meer kansarme gezinnen wenst te bereiken 

en  
- het zorgaanbod meer toegankelijk wil maken voor deze doelgroep; 
- de wijze waarop de voorziening het voortijdig afhaken van kansarme gezinnen tijdens het 

hulpverleningsproces wenst te voorkomen; 
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- de effecten die men met het project beoogt t.a.v. de kansarme gezinnen en het personeel van 
de voorziening; 

- de wijze waarop men deze effecten zal meten; 
- de wijze waarop men na afloop van het project op permanente basis de toegankelijkheid en 

de kwaliteit van de zorg voor kansarme gezinnen zal bewaken; 
- desgevallend de externe partners waarop men een beroep zal doen. 
 

Voor het thema 4 werden acht projectvoorstellen ingediend; zes daarvan werden gehonoreerd. 
 
Criteria voor het thema 5 “Uitbouw van nieuwe initiatieven waarbij minstens vijf verschillende 
soorten van voorzieningen uit de thuiszorg en residentiële ouderenzorg via een formele 
samenwerking binnen een geografisch gebied een antwoord bieden op de acute noden aan 
nachtopvang van personen die in het natuurlijke thuismilieu verblijven”: 
 
Van de projectaanvragen voor dit thema werd verwacht dat de volgende zaken vermeld werden:  

- de samenwerkende partners; 
- de wijze waarop de samenwerkende partners met het project nachtopvang kunnen garanderen 

binnen een bepaalde regio; 
- de wijze waarop de projectwerking zich onderscheidt van de deelwerkingen van de 

onderscheiden partners; 
- een beschrijving van de doelgroep waartoe het project zich prioritair richt; 
- de wijze waarop de toeleiding van acute vragen naar nachtopvang naar het samenwerkings-

verband verloopt; 
- de effecten en meerwaarde die men met het project beoogt; 
- de wijze waarop men deze effecten zal meten; 
- de wijze waarop men na afloop van het project op permanente basis de garantie van 

nachtopvang in acute situaties zal bestendigen. 
 

Voor thema 5 werden tien projectaanvragen ingediend waarvan er zes werden geselecteerd. 
 
Van alle initiatiefnemers die werden geselecteerd, werd ook gevraagd dat ze, per thema, bereid zijn 
om gezamenlijk in een stuurgroep te zetelen, die tweemaandelijks samenkomt om wederzijdse 
bevindingen en methodieken uit te wisselen. Elke stuurgroep ontwikkelt een conceptnota die de 
resultaten en de tijdens het project ontwikkelde werkmodellen beschrijft en die ter beschikking kan 
gesteld worden van andere voorzieningen en geïnteresseerde initiatiefnemers. 
 
Voor wat betreft het Brussels Hoofdstedelijk Gewest zijn er twee initiatiefnemers van wie de 
maatschappelijke zetel in Brussel is gevestigd, namelijk de vzw Thuishulp en de vzw Familiehulp. 
Daarnaast is er ook een initiatief van de vzw Landelijke Thuiszorg dat de uitbouw van nachtopvang 
voorziet in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.  

 
3. Hieronder vindt u een gedetailleerd overzicht van de toegekende projectsubsidies. 

 

Thema 1: Verhoogde garantie van gezinszorg en/of aanvullende thuiszorg bij 
ontslag van zwaar zorgbehoevende personen uit het ziekenhuis Subsidie 2008

Vzw Thuishulp- regio 
Antwerpen Noodhulp bij ontslag zwaar zorgbehoevenden 68.170,67 euro 

Vzw Familiezorg West-
Vlaanderen 
 

Ontslagzorg 66.347,11 euro 

Vzw Thuiszorg Vleminckveld FLEX 64.443,50 euro 
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Vzw Landelijke Thuiszorg Team Zorg met Vaart 63.185,83 euro 
Vzw Villers ATZ (acute Thuiszorg) 60.775,00 euro 

Totaal  322.922,11 
euro

 
 

Thema 2  Uitbouw van coördinerende diensten voor gastopvang in Vlaanderen. 
 
Initiatiefnemer Project Subsidie 2008

vzw Landelijke Thuiszorg 
Uitbouw van een coördinerende dienst 
voor gastopvang 74.368 euro 

 
 

Thema 3: Implementatie van een optimaal veiligheidsbeleid (o.m.  gebruik van medicatie, 
fixatiemiddelen, …) ten aanzien van personen met dementie in erkende dagverzorgingscentra, 
met maximaal respect voor de integriteit van de persoon 
  
Beheerinstantie 
 

Dagverzorgingscentrum 
 Subsidie 2008 

OCMW Leopoldsburg                                   DVC de Kiosk in Leopoldsburg       13.865,50 euro

OCMW Blankenberge                                   
DVC De Vierboete in 
Blankenberge                                    24.461,32 euro

Vzw Initiatieven voor Kortverblijf,Oppas 
en Opvang                                                      

DVC Passantenhuis in 
Dendermonde                                   65.373,92 euro

Vzw Emmaus, Christelijke Vereniging 
voor Gezondheids- en Welzijnszorg             

DVC ten Kerselaere II                      74.000,00 euro

Vzw Initiatieven voor Kortverblijf,Oppas 
en Opvang                                                      

DVC het Passantenhuis                    65.373,92 euro

Totaal 243.074,66 euro
 
 

Thema 4 Optimalisering van de kwaliteit van zorgverlening door erkende thuiszorg-
voorzieningen aan kansarme gezinnen door het ontwikkelen en implementeren van 
methodieken gericht op een maximaal doelgroepbereik en doelgroepbehoud. Kansarme 
gezinnen onderscheiden zich van andere gezinnen op minstens drie van volgende domeinen: 
maandinkomen van het gezin, arbeidssituatie, ontwikkeling, opleiding, huisvesting en 
gezondheid. 
Initiatiefnemer Project Subsidie 2008

OCMW Heusden-Zolder Samen sterk (gezin en 
verzorgende samen aan meer 
zelfredzaamheid) 

27.982,60 euro 

vzw Thuisverzorging De Eerste Lijn Zorg voor Iedereen 25.993,32 euro
vzw Thuishulp - regio West-Vlaanderen Kansarme gezinnen in de 

gezinszorg: coaching voor 
verzorgenden en begeleidend 
personeel 

13.800,00 euro

OCMW Kalmthout Ikkant 24.016,67 euro
CM Limburg Thuizorg zoekt deur voor 

kansarmen 
71.134,61 euro



-300-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

vzw Familiehulp Sectoroverschrijdend 
samenwerken om gezinszorg voor 
kansarmen te introduceren en te 
optimaliseren 

68.170,67 euro

Totaal  231.097,86 euro
 

Thema 5  Uitbouw van nieuwe initiatieven waarbij minstens vijf verschillende soorten van 
voorzieningen uit de thuiszorg en residentiële ouderenzorg via een formele samenwerking 
binnen een geografisch gebied een antwoord bieden op de acute noden aan nachtopvang van 
personen die in het natuurlijk thuismilieu verblijven. 
Initiatiefnemer Project Subsidie 2008

vzw Familiehulp 
Pluralistisch Project Nachtzorg 
Kempen 

68.170,67 euro

vzw Landelijke Thuiszorg Nachtzorg Arrondissement Leuven 
68.170,67 euro

vzw Landelijke Thuiszorg 

Nachtzorg Arrondissement Halle-
Vilvoorde, Tervuren en het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest 

68.170,67 euro

vzw Wit-Gele Kruis Oost-
Vlaanderen 

Netwerk Acute Nachtopvang 
Deinze 

68.170,67 euro

vzw WZC Sint Bernardus Zorgcirkels 24 68.170,67 euro
vzw Thuiszorgcentrum Oost-
Vlaanderen Nachtopvang Waas en Dender 

68.170,67 euro

Totaal 
409.024,02 

euro
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -301- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 122 
van 19 december 2008 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Vlaams Zorgfonds   -   Beleggingen (2) 
 
In  zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 78 geeft de minister onder andere een overzicht van de 
aandelen waar het Vlaams Zorgfonds over beschikte op 31 oktober 2008. 
 
1. Graag een geactualiseerd overzicht van de aandelen waarover het Vlaams Zorgfonds beschikt, met 

per effect uit de aandelenportefeuille ook de datum van aankoop. 
 
2. Graag een overzicht van de in 2008 door het Vlaams Zorgfonds verkochte aandelen, met opgave 

van het aantal aandelen per effect, aankoopdatum, aankoopkoers, aankoopprijs, verkoopdatum, 
verkoopkoers en verkoopprijs. 

 
3. Graag ook een gedetailleerd actueel overzicht van de obligatieportefeuille en de termijnrekeningen 

waarover het Vlaams Zorgfonds beschikt. 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 122 van 19 december 2008 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
1. In bijlage 1 wordt de samenstelling van de aandelenportefeuille gegeven op 30 november 2008. 

Een rapport met per effect uit de aandelenportefeuille de datum van aankoop is er niet. Dat heeft 
volgende redenen: 
 
- het Vlaams Zorgfonds heeft er voor geopteerd om de aandelenportefeuille niet zelf te beheren. 

Die taak is toevertrouwd aan de vermogensbeheerder (momenteel KBC Asset Management), 
die ook instaat voor de rapportering; 

- het Vlaams Zorgfonds belegt het aandelenmandaat in een beleggingsfonds en bezit dus geen 
aandelen maar deelbewijzen van het beleggingsfonds; 

- het aandelenmandaat wordt passief beheerd tegenover de Ethibel-index. De aan- en verkopen 
gebeuren dus in functie van de evolutie van die index. De rapportering van de vermogens-
beheerder is vooral daarop gericht. 

 
2. In bijlage 2 wordt per maand een overzicht gegeven van de uitgevoerde transacties. 
 
3. De marktwaarde van het obligatiemandaat op 31 december 2008 bedraagt 579.460.812 euro. 
 Het bedrag van de termijnrekeningen op 31 december 2008 bedraagt 255.785.000 euro. 
 
BIJLAGEN 
 
1. overzicht van de aandelenportefeuille op 30 november 2008 en de aankopen die werden 

uitgevoerd in november 2008; 
2. overzicht per maand van de uitgevoerde transacties. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/122/antw.122.bijl.001.tif 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/122/antw.122.bijl.002.tif 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 125 
van 23 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Drankmisbruik bij jongeren   -   Preventiemaatregelen 
 
Naar aanleiding van de opening van een “alcoholpoli” in Nederland blijkt dat het gedrag van jongeren 
onder de zestien jaar die zich in coma drinken een fenomeen is dat toeneemt in heel Europa en dus ook 
in België.  
 
Het zijn niet alleen stoere jongens die te veel drinken maar ook jonge meisjes drinken zich vaker in 
coma. De gemiddelde leeftijd lag vorig jaar op 13,8 en de trend wijst aan dat die gemiddelde leeftijd 
nog zal dalen. Opvallend is dat de jongeren steeds vaker naar sterke drank grijpen en dat het 
percentrage promille in het bloed drie jaar geleden gemiddeld nog 1,6 was maar dit jaar boven de 2. 
 
Het idee om een alcoholpoli op te richten ontstond omdat steeds meer jongeren met een 
alcoholvergiftiging op de spoedafdeling worden binnengebracht. Na hun behandeling worden ze 
gewoon weer op straat gezet en daar zijn feitelijk de jongeren niet mee geholpen. Ze vergrijpen zich 
binnen de kortste keren weer aan een zuipcoma en hebben maar één doel: zo snel mogelijk dronken 
worden. 
 
Het lijkt aangewezen dat ze ook in België opgenomen zouden kunnen worden op een speciale afdeling 
die alcoholproblemen van jongeren onder de 16 jaar behandelt. De ouders en de school dienen 
ingelicht te worden over het probleem en een kinderpsycholoog kan zich bij zo een behandeling een 
beeld vormen van het gedrag van het kind. Het zijn geen ontwenningsklinieken en de jongeren hoeven 
niet te overnachten. Ze krijgen wel een notie van rehabilitatie. 
 
1. Beschikt de minister over cijfers van de verschillende spoedafdelingen in Belgische ziekenhuizen 

waar jongeren werden binnengebracht met een alcoholintoxicatie? Zo neen, zijn er plannen om 
met een registratie te beginnen? 

 
2. Wanneer men via spoed binnenkomt en daarna even snel opnieuw verdwijnt, is het probleem op 

zich nog niet behandeld. 
 

Bestaat er overleg met de betrokken federale minister om ook in België zulke afdelingen op te 
starten opdat de jongeren doelgericht geholpen kunnen worden? 

 
3. Welke maatregelen neemt de minister opdat de slachtoffers maar ook de ouders zich bewust 

zouden worden van de gevaren van drankmisbruik? 



-304-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 125 van 23 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
1. Gegevens over deze problematiek kan men terugvinden in de MKG-registratie van de Vlaamse 

ziekenhuizen. Als bijlage vindt u een overzicht van het aantal ziekenhuisopnames per leeftijd en 
geslacht via spoed voor alcoholmisbruik voor de jaren 2002 tot 2006. Hieruit blijkt dat het om zeer 
beperkte aantallen gaat op jaarbasis. Uit de cijfers valt bij de min16-jarigen geen substantiële 
stijging op te merken, enkel bij jongens van 16 en 17 jaar is er een stijging op te merken, maar 
gezien de beperkte aantallen moeten we voorzichtig zijn met gevolgtrekkingen.  

 
 Deze cijfers moeten met de nodige voorzichtigheid geanalyseerd worden. Enerzijds is de bestaande 

registratie zeer ingewikkeld en onoverzichtelijk, anderzijds zullen heel wat alcoholgerelateerde 
opnames nooit worden teruggevonden in de registraties omdat niet de alcohol, maar een of ander 
letsel, de aanleiding was van de opname. Een betere registratie is wenselijk, aangezien we nu 
moeten afgaan op indrukken van artsen in spoeddiensten en zeer beperkte registratiegegevens. De 
registraties binnen de verschillende spoedafdelingen is echter een federale materie. 

 
2-3. Uit gesprekken met enkele hoofdgeneesheren op de spoeddiensten heb ik vernomen dat alcohol-

intoxicatie bij minderjarigen een heel kleine minderheid vormt van wat zich op de spoeddiensten 
aandient. Einde examentijd lijkt een risicoperiode; daarbuiten zijn opnames zeldzaam. 

  
 Spoeddiensten krijgen wel (dagelijks) te maken met alcoholintoxicatie en alcoholafhankelijkheid bij 

meerderjarigen. Daarbij gaat het voor een deel om ‘vaste klanten’ die voor veel overlast zorgen. Zij 
komen soms dagelijks over de vloer, op zoek naar een bed, voedsel, …  

 
 Prioritair lijkt het nodig om iets te doen voor de doelgroep volwassenen. Samenwerking is 

aangewezen, bij voorkeur binnen de reeds bestaande lokale zorgcircuits, waarbij mensen worden 
gemotiveerd, opgevolgd en doorverwezen. Korte interventies zijn hier op hun plaats in het kader 
van verdere opvolging door meer gespecialiseerde diensten. Zo worden er met federale middelen 
sinds 2002 binnen verschillende spoedafdelingen in Vlaanderen ‘Eenheden voor Psychiatrische 
SpoedInterventies’ (EPSI) gesubsidieerd, met een specifieke crisiseenheid voor middelenmisbruik 
(vanaf de leeftijd van 15 jaar). Het EPSI-team en een casemanager staan in voor onmiddellijke 
crisisinterventie: een snelle en efficiënte aanpak van het aangemelde probleem, evaluatie, doorver-
wijzing en opvolging in nauwe samenwerking met de betrokken persoon, familie en verwijzer. 

 
 Wat de doelgroep jongeren betreft, is het aangewezen om het beleid volledig te richten op preventie 

en dit wegens een aantal redenen: 
 

1. Er zijn nog weinig aanwijzingen dat de cijfers van stijgende intoxicatie bij jongeren in 
Europa (vnl. in Nederland en Verenigd Koninkrijk) zich ook in Vlaanderen voordoen. Er zijn 
weinig argumenten om in Vlaanderen te starten met specifieke afdelingen voor jongeren 
onder de 16 jaar. 

 
2. Op basis van de signalen uit de spoeddiensten dat opnames van minderjarigen zich voordoen 

tijdens specifieke periodes (einde examens, 100-dagenvieringen) kan hier preventief gericht 
worden ingespeeld vanuit een lokaal alcoholbeleid (samenwerking tussen lokale overheid, 
politie, horeca, onderwijs en ouders). Er zijn in Vlaanderen op dit vlak al enkele good 
practices en de ECAT-projecten (Empower the Community in response to Alcohol Threats) 
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bieden een uitstekend kader om op deze thematiek gericht in te werken. Het ECAT-project 
werd goedgekeurd door de Europese Commissie en de subsidies werden door mijn 
voorganger, Steven Vanackere, verder uitgebreid. 

 
3. Het doortrekken van de leeftijdsgrens van 16 jaar voor verkoop van alcohol, zoals voorzien in 

het ontwerp van Nationaal Alcohol Actie Plan (NAAP) is een ideaal moment om de 
preventieve boodschap ‘geen alcohol onder de 16 jaar’ te versterken. Zodra deze federale 
wetgeving wordt gestemd kan ik zowel naar de jongeren zelf als naar de ouders verschillende 
initiatieven uitbreiden om deze boodschap uit te dragen en te versterken met pedagogische 
tips voor ouders en opvoeders.  

 
Verder wil ik nog vermelden dat de VAD, als partnerorganisatie van de Vlaamse overheid, reeds 
jaren onder ‘alcohol, bekijk het eens nuchter’ verschillende gerichte initiatieven heeft uitgewerkt 
voor verschillende leeftijdsgroepen en doelgroepen. Bedoeling is om het thema alcohol bespreek-
baar te maken en op maatschappelijke agenda te plaatsen. Het uitgewerkte materiaal wordt door 
preventiewerkers en in de maatschappelijke sectoren gebruikt om mensen bewust te maken en te 
informeren. Het ontwerp van Vlaamse Actieplan tabak, alcohol en drugs, voorziet eveneens in het 
verder uitwerken en implementeren van deze initiatieven. 

 
BIJLAGE 
 
MKG-registratiegegevens code 305.0: Aantal ziekenhuisopnames van jongeren per leeftijd en geslacht via 
spoed voor alcoholmisbruik (Drunkenness NOS, Excessive drinking of alcohol NOS, ‘Hangover’ 
Inebriety NOS) 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANACKERE/125/antw.125.bijl.001.pdf 
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VEERLE HEEREN, 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 

 VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 127 
van 8 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Resolutie ICE-noodnummer   -   Initiatieven 
 
In een voorstel van resolutie werd aan de Vlaamse Regering om het veralgemeend gebruik van een 
ICE-nummer (In Case of Emergency) in het gsm-geheugen te bevorderen (Stuk 1057 (2006-2007) – 
Nr. 3). 
 
Bij een ongeval weten de hulpverleners immers heel vaak niet welke persoon uit de familie- of 
vriendenkring van het slachtoffer ze moeten contacteren. Hulpverleners zouden concreet geholpen zijn 
wanneer in ieder gsm-toestel minstens één bij een noodgeval te contacteren nummer zou opgeslagen 
zijn onder het letterwoord ICE, wat staat voor het internationaal erkende In Case of Emergency.  
 
Er werd dan ook aan de Vlaamse Regering gevraagd om initiatieven te nemen om het veralgemeend 
gebruik van het ICE-systeem aan te moedigen en te bevorderen door het opzetten van een 
sensibiliseringscampagne via tv en radio, en door gebruik te maken van informatiekanalen zoals 
huisartsen, apothekers en dergelijke meer. 
 
Welke initiatieven werden in navolging van deze resolutie inmiddels genomen? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 127 van 8 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Onder het motto “ICE. Het telefoonnummer van wie je lief is, in geval van nood.” en “Steek een 
ICE in je gsm” heeft de federale overheid via het Belgisch Instituut voor Verkeersveiligheid (BIVV) 
initiatieven genomen om het gebruik van het ICE-nummer te promoten.  
 
Ook de lokale overheid nam een aantal initiatieven; zowel gemeentebesturen zelf, als OCMW’s als 
politiezones, en dit via gemeentebladen, website of het lokaal sociaal beleidsplan. Zo sensibiliseerde 
de stad Gent zelfs op de Gentse Feesten. 
 
Een bijkomende sensibiliseringscampagne heeft alleen nut als ze voldoende impact heeft. Aangezien 
alle inwoners van Vlaanderen doelgroep zijn, vereist dit een degelijke voorbereiding. De campagne zal 
immers alleen geslaagd zijn als een aanzienlijk deel van de bevolking een ICE-nummer programmeert. 
Dit vereist een grote inzet van zowel personele als financiële middelen. 
 
In de resolutie wordt een mediacampagne gevraagd. De aankoop van mediaruimte is erg duur. Ook 
belangrijk is dat de campagne moet worden gecoördineerd. Hiervoor wordt best een stuurgroep en een 
uitvoerende werkgroep opgericht. De coördinatie kan door de overheid (agentschap of departement) 
worden opgenomen en/of door een organisatie of vereniging die hiervoor gesubsidieerd wordt. In het 
eerste geval moet rekening worden gehouden met de werklast die dit meebrengt. 
 
Ik engageer mij om dit onderwerp te agenderen op het eerstvolgende overleg met de 
vertegenwoordigers van artsen en apothekers maar een grootscheepse campagne kan ik - in de luttele 
maanden die deze legislatuur nog resten – niet meer organiseren bij gebrek aan middelen en 
voorbereidingstijd. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -311- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 128 
van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Centra voor integrale gezinszorg   -   Kerntakenoverleg 
 
In de voorbije maanden hebben de verschillende centra voor integrale gezinszorg (CIG’s) een overleg 
gehouden over hun kerntaken en over de mogelijkheid van een meer éénduidige profilering, met 
hieraan gekoppeld een mogelijke herziening van de regelgeving en subsidiëring.  
 
Het einde van de werkzaamheden van dit overleg was voorzien tegen oktober 2008.  
 
1. Is het bovenvermelde overleg beëindigd en heeft de werkgroep een nota overgemaakt aan de 

Vlaamse Regering? Hoe is dat overleg verlopen? Wat zijn hier de krachtlijnen?  
 
2. Is voor de minister de doelstelling van het overleg, namelijk een meer éénduidig profiel of een 

uitklaring van de kerntaken, bereikt? Hoe zal deze doelstelling geïmplementeerd worden?  
 
3. Welke initiatieven werden er genomen om deze nota (gedeeltelijk) uit te voeren? Worden er in het 

bijzonder extra middelen voorzien voor personeel en werking?  
 
4. Worden er nieuwe prioriteiten gegeven aan de CIG’s? Hoe wordt dit door de CIG’s ingevuld? 
 
5. Ondanks de poging om een meer eenduidig profiel te krijgen : in hoeverre houdt het beleid rond 

de CIG’s rekening met de specificiteit van Brussel? Wat houdt dat beleid in? In hoeverre is er uit 
het overleg gebleken dat een apart beleid voor Brussel noodzakelijk was? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Het overleg tussen de zes centra voor integrale gezinszorg (CIG), een vertegenwoordiger van 

koepelorganisatie Vlaams Welzijnsverbond en de afdeling Welzijn en Samenleving van het 
departement Welzijn, Volksgezondheid en Gezin in verband met de kerntaken is ondertussen 
beëindigd. Het overleg is zeer goed verlopen. Op basis van de besprekingen in de werkgroep heb 
ik van mijn administratie een nota ontvangen. De nota verduidelijkt waarom de sector voorstander 
is van een decreet. Een decretale verankering van de centra voor integrale gezinszorg zou de sector 
een meer duidelijke positie geven in het welzijnslandschap en de positionering ervan binnen het 
jeugdhulpaanbod versterken. Deze sector bezit een uniek en waardevol aanbod dat heel gericht 
kan worden ingezet.  

 De administratie maakte een voorstel van voorontwerp van decreet, met een bijhorende memorie 
van toelichting waarin het hulpaanbod van de CIG uitvoerig wordt beschreven. Daarnaast zijn 
bijzondere aandachtspunten beschreven zoals de enveloppefinanciering, het strak financieel en 
personeel beleid, de infrastructuur, de cliëntbijdrage en de programmatie. 

 
2. De kerntaken van de sector zijn uitgeklaard en er is een eenduidig profiel opgesteld. Zoals ik 

eerder vermeldde, stelde mijn administratie een voorontwerp van decreet op. Het behoort de 
volgende minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin toe om te bepalen wat er verder zal 
gebeuren.  

 
3. Op 12 december 2008 is alvast een besluit van de Vlaamse Regering tot wijziging van het besluit 

van de Vlaamse Regering van 24 juli 1997 tot regeling van de erkenning en de subsidiëring van de 
centra voor integrale gezinszorg goedgekeurd. Deze wijziging voert een vereenvoudiging en 
gelijkschakeling van de subsidiëring van de CIG door en maakt het mogelijk om op zeer korte 
termijn de hulpverleningscapaciteit binnen de CIG uit te breiden.  

 
4. Tijdens het kerntakenoverleg is voornamelijk de beschrijving van de huidige werking scherper 

gesteld. Daarnaast loopt momenteel het project gezinsdiagnostiek in de sector. Dit project houdt in 
dat er een module ‘gezinsdiagnostiek’ wordt ontwikkeld en geïmplementeerd in de gehele sector. 
Hierbij wordt ook de relatie met de toegangspoort Integrale Jeugdhulp in rekening gebracht. De 
CIG bezitten een uniek en waardevol aanbod dat heel gericht kan worden ingezet. De inzet van de 
module gezinsdiagnostiek moet er dan ook, in combinatie met de toegangspoort Integrale 
Jeugdhulp, voor zorgen dat dit aanbod zeker wordt ingezet voor die gezinnen die deze hulp het 
meeste nodig hebben. De gezinsdiagnostiek wordt in het voorontwerp van decreet omschreven als 
een van de kerntaken van de CIG. 

 
5. Er wordt rekening gehouden met de specificiteit van Brussel. Het profiel van het huidige CIG dat 

gevestigd is in Brussel, past volledig binnen het profiel dat voor de gehele sector is uitgewerkt. 
Het voorontwerp van decreet bevat bovendien een aparte paragraaf voorzien voor de CIG in het 
tweetalige gebied Brussel-Hoofdstad voor wat betreft het kunnen vaststellen van specifieke regels 
voor de programmatie, de erkenning en de subsidiëring.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -313- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 129 
van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Professionele omkadering pleeggezinnen   -   Brussel 
 
In zijn persbericht van 3 oktober laatstleden heeft de voorganger van de minister meegedeeld dat de 
Vlaamse Regering een besluit over de erkenningsvoorwaarden en de subsidienormen voor de 
voorzieningen van de Bijzondere Jeugdbijstand heeft goedgekeurd. Dit besluit brengt een forse 
uitbreiding van de professionele omkadering van pleeggezinnen en –kinderen met zich mee: een 
miljoen euro extra wordt voorzien voor de pleeggezinnendienst. Hiermee moet de dienst intensiever en 
meer gedifferentieerd kunnen werken. Met de extra middelen zou het mogelijk moeten zijn om 1 
begeleider per 25 minderjarigen aan te werven, terwijl het nu 1 begeleider is per 36 minderjarigen.  
 
Enkele duizenden kinderen worden momenteel in Vlaanderen opgevangen in een pleeggezin (een 
ander gezin dan het gezin van herkomst), omdat de ouders het moeilijk hebben met de opvoeding. In 
het belang van het kind kan dan beslist worden om over te gaan tot plaatsing in een pleeggezin. De 
begeleiding ervan gebeurt door een erkende pleeggezinnendienst. 
 
Hieruit blijkt dat de uitbouw van de Bijzondere Jeugdbijstand een beleidsprioriteit is. Ook voor 
Brussel wordt een bijzondere inspanning gedaan: dit blijkt onder andere uit het antwoord op mijn 
schriftelijke vraag nr. 141 (01/04/08) over de werking van de Bijzondere Jeugdbijstand in Brussel, en 
het antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 304 (07/08/08) over het regionaal netwerk crisishulp. 
 
Over de uitbreiding van de professionele omkadering voor pleeggezinnen en -kinderen heb ik de 
volgende vragen. 
 
1. Hoeveel pleeggezinnen worden momenteel begeleid in Brussel? Kan de minister hiervan een 

evolutie geven vanaf 1999? Kan zij de wijze toelichten waarop pleegouders gezocht worden in 
Brussel? Welke campagnes lopen er om hiervoor geschikte pleeggezinnen te vinden? 

 
2. Bestaat hieromtrent een tekort in Brussel? Welke beleidsinitiatieven neemt de minister om het 

eventueel tekort op te vangen? 
 
3. Hoeveel kinderen uit Brussel worden via de bovengenoemde pleeggezinnendienst in een 

pleeggezin opgevangen? Kan de minister hiervan een evolutie geven vanaf 1999? Hoeveel 
kinderen worden in Brussel opgevangen (indien mogelijk een evolutie vanaf 1999)? Hoeveel 
kinderen worden opgevangen in een andere provincie (idem)?  

 
Hebben sommige kinderen moeilijkheden om een gezin te vinden? Welke initiatieven neemt de 
minister hieromtrent om deze kinderen zo snel mogelijk op te vangen in zo’n gezin? 

 
4. In verband met de extra financiering voor de professionele omkadering: hoeveel van de 1 miljoen 

euro extra wordt voorzien voor de betrokken pleeggezinnendienst in Brussel? Werd er beslist tot 
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een voorafname voor Brussel? Kan de minister hierbij tevens een evolutie geven van de middelen 
voor de dienst sinds 1999? 

 
5. Kan de minister een overzicht geven van alle initiatieven die zij ondersteunt die verband houden 

met pleeggezinnen en in het bijzonder de pleegkinderen? Worden er nieuwe initiatieven 
ontwikkeld? 

 
6. Heeft de minister hierover (structureel) overleg met de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie)? 

Welke rol speelt de VGC hierin? Tot welke samenwerking heeft dit overleg geleid? 
 
7. Heeft de minister hierover (structureel) overleg of afstemming met de Franse Gemeenschap en/of 

de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie? Tot welke samenwerking of gezamenlijke 
initiatieven heeft dit overleg al geleid? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 129 van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De registratie van Jongerenwelzijn baseert zich op de pleegkinderen en niet op de pleeggezinnen. 

Het is bijgevolg niet mogelijk om het aantal pleeggezinnen in Brussel te geven. 
 
 Het rekruteren, selecteren en vormen van de pleeggezinnen is, conform de bepalingen van het 

besluit van de Vlaamse Regering van 13 juli 1994 inzake de erkenningsvoorwaarden en de 
subsidienormen voor de voorzieningen van de bijzondere jeugdbijstand, de opdracht voor de 
erkende diensten voor pleegzorg. Deze diensten hebben hiervoor eigen regels en procedures 
ontwikkeld waarop het agentschap Inspectie Welzijn, Volksgezondheid en Gezin toezicht 
uitoefent. 

 
 Zowel de diensten voor pleegzorg als de Federatie Pleegzorg hebben in het verleden herhaaldelijk 

gesignaleerd dat de diensten grote inspanningen moeten leveren om blijvend nieuwe 
pleeggezinnen te vinden en dat een van de belemmeringen in de groei van pleegzorg het vinden 
van geschikte kandidaat-pleegouders is. Daarom besliste de Vlaamse Regering in het najaar van 
2007 om 250.000 euro vrij te maken op het Fonds Jongerenwelzijn voor een 
sensibiliseringscampagne met betrekking tot pleegzorg. Deze campagne - die georganiseerd wordt 
door de Federatie Pleegzorg en nog tot eind 2009 loopt - heeft een driedubbele doelstelling: (1) 
een juist beeld geven van pleegzorg in onze samenleving, (2) een juist beeld geven van pleegzorg 
bij de relevante actoren binnen de sociale sector en (3) de werving van pleegouders. 

  De webstek www.pleegzorgvlaanderen.be bevat een gedetailleerde stand van zaken van dit project. 
 
 Ik refereer eveneens aan het project ‘loketfunctie pleegzorg’ waar de diensten voor pleegzorg zich 

provinciaal organiseren om vanuit een structurele samenwerking een aantal taken 
gemeenschappelijk op te nemen: 

- er werd een dienstoverschrijdend selectieteam uitgebouwd, dat alle kandidaat-pleeggezinnen 
volgens een uniforme procedure selecteert en vormt op basis van vooraf vastgelegde criteria 
en methodieken; 

- er werd een dienstoverschrijdend intaketeam samengesteld dat de knowhow van de 
verschillende betrokken diensten voor pleegzorg bundelt om tot een kwaliteitsvollere 
vraagverheldering en een beter kindonderzoek te komen; 

- de matching van pleegkinderen met pleeggezinnen wordt gemeenschappelijk georganiseerd. 
 
De Limburgse diensten werken, onder de naam Pleegzorgpunt Limburg, al sedert 2007 binnen dit 
kader. Uit een tussentijds evaluatierapport blijkt dat er door de samenwerking efficiënter wordt 
gewerkt en dat er hierdoor meer kandidaat-pleeggezinnen gevonden worden.  Men gaat mensen 
specifiek inzetten op de public relations en werving.  
 
Op 1 januari 2009 werd ook in West-Vlaanderen een provinciaal samenwerkingsverband 
operationeel. In de overige regio’s worden de nodige voorbereidingen genomen om ten laatste op 
1 januari 2011 effectief van start te gaan. 

 
2. Ik heb geen elementen om aan te nemen dat de Brusselse situatie afwijkt van de rest van 

Vlaanderen. Ik ben ervan overtuigd dat de acties die ik in mijn antwoord op de eerste subvraag heb 
toegelicht ook voor Brussel een passend antwoord bieden. 
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3. De onderstaande tabel bevat een overzicht van de evolutie van het aantal pleegkinderen onder 

begeleiding van een binnen de bijzondere jeugdbijstand erkende dienst voor pleegzorg, opgesplitst 
per provincie, in de periode 2003 tot en met 2008. 

 
 2003 2004 2005 2006 2007 2008
West-Vlaanderen 622 628 617 640 676 698
Oost-Vlaanderen 611 637 677 689 737 763
Antwerpen 829 888 949 1.009 1.082 1.131
Limburg 402 420 467 483 473 503
Vlaams-Brabant 312 336 364 398 414 430
Brussels Hoofdstedelijk Gewest 45 51 51 52 70 73

Totaal 2.821 2.960 3.125 3.271 3.452 3.598
 
 Een van de moeilijkheden die we momenteel ondervinden bij de matching tussen pleegkind en 

kandidaat-pleegouder is dat het pleegzorgaanbod van de bijzondere jeugdbijstand vandaag niet 
afdoende gedifferentieerd is. Ik ben ervan overtuigd dat een modulering van verschillende 
pleegzorgvarianten - intensief, therapeutisch, kort- of langdurend, … - met aangepaste 
financierings- en begeleidingsmodaliteiten ons in staat zal stellen om pleegzorg gerichter en meer 
op maat van de hulpvraag in te zetten, en dat we meer kinderen in een gezinssituatie zullen kunnen 
laten verblijven, eerder dan ze in een residentiële voorziening op te vangen. In 2009 neemt het 
Pleegzorgpunt Limburg hierin een expliciete rol op. Specifiek voor deze labofunctie pleegzorg 
ontvang de organisatie dit jaar 35.000 euro. 

 
4. De beslissing van de Vlaamse Regering tot uitbreiding van de subsidiabele personeelskaders van 

deze diensten trad in werking op 1 september 2008. Dit is een lineaire maatregel die voor alle 
diensten geldt en die gebaseerd is op het aantal begeleide pleegzorgsituaties per dienst. De 
onderstaande tabel bevat een overzicht van de evolutie van de subsidies die toegekend worden aan 
de binnen de bijzondere jeugdbijstand erkende diensten voor pleegzorg. De tabel geeft eveneens 
aan hoeveel elke dienst meer ontvangt door de uitbreiding van de personeelskaders. 

Dienst voor Pleegzorg 
 

Locatie 
 

Personeel
kader 
2003 

Personee
lkader 
2004 

Personee
lkader 
2005 

Personeelk
ader 2006 

Personeel
kader 
2007 

Personeel
kader 
2008 

Personeel
kader 
2009 Aangroei 

Oikonde  Brugge 4,5 4,5 4,4 4,7 5,4 5,2 5,3 0,1
Onderweg Brussel 2,6 2,0 2,5 2,5 4,5 4,1 4,4 0,3
Kiezen voor Kinderen Brussel 5,4 5,2 5,2 5,2 5,4 5,4 5,9 0,5
Gezinsplaatsing  Gent 6,6 6,9 6,9 6,9 6,7 6,9 7,3 0,4
Open Gezin Geraardsbergen 7,6 9,3 9,8 9,8 9,2 9,1 9,5 0,4
Open thuis Leuven 7,6 9,3 9,3 9,8 11,3 11,3 12,0 0,7
Bowa Antwerpen 5,2 5,6 6,3 6,3 5,6 5,6 6,0 0,4
Open Haard Drongen 7,6 7,6 7,6 7,6 7,6 6,9 7,3 0,4
Centrum Pleegzorg Leuven 9,6 11,3 11,3 11,9 12,4 16,7 17,6 0,9
SOPEH Hasselt 10,0 11,5 11,9 11,9 11,9 11,7 12,3 0,6
Pleeggezinnendienst Genk 12,4 12,4 13,9 14,6 14,1 13,9 14,9 1,0
De Mutsaard Antwerpen 14,6 13,7 12,6 14,6 14,3 15,0 15,9 0,9
Kamers met aandacht Antwerpen 25,6 28,3 31,2 32,6 35,4 38,0 45,2 7,2
Jeugdzorg en Gezin Rijmenam 25,6 28,3 31,2 32,6 35,9 36,1 40,7 4,6
West-Vl.  
Pleeggezinnendienst Roeselare 24,1 25,3 24,5 24,3 24,9 25,3 27,2 1,9
Opvang Gent 34,0 34,4 35,4 36,3 35,9 38,0 43,8 5,8
                    
 Totaal VTE   202,9 215,8 224,1 231,6 240,7 249,4 275,3 25,9
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5. Ik verwijs naar mijn antwoorden op de vorige subvragen: de provinciale pleegzorgpunten, de 

labofunctie en de uitbreiding van de personeelskaders vormen een gedifferentieerde reactie die 
zowel de pleeggezinnen als de pleegkinderen ten goede komen. 

 Daarnaast kan ik melden dat er in het raam van de sociale maatregelen van de Vlaamse Regering 
een dossier in voorbereiding is dat de maandelijkse vergoeding die pleegouders voor een 
pleegkind ontvangen met gemiddeld 50 euro verhoogt. 

 Op dit ogenblik loopt nog een wetenschappelijk onderzoek naar de fiscale en sociaalrechterlijke 
implicaties van pleegzorg en de impact van pleegzorg op sociale voordelen, … voor de 
pleegouders. Hiermee kom ik tegemoet aan vragen die vandaag op het werkveld leven en zal ik 
voor toekomstige pleegouders een duidelijker kader kunnen aanreiken. 

 
6. Ik heb specifiek over pleegzorg geen overleg met de Vlaamse Gemeenschapscommissie. 
 
7. Ik heb specifiek over pleegzorg geen overleg met de Franse Gemeenschap of de 

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie. 

Personeelsbudget in duizend euro 8.704 9.388 9.969 10.665 11.529 13.094 15.074   
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 130 
van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Opvoedingswinkels   -   Brussel 
 
In de Beleidsbrief-Welzijn 2007-2008 voorzag de voorganger van de minister om eind 2007 in elke 
centrumstad én in Brussel een opvoedingswinkel projectmatig te erkennen en te subsidiëren.  
 
Een opvoedingswinkel is een dienst waar men terecht kan voor advies of informatie over de 
opvoeding of opvoedingsproblemen in de brede zin. De “winkel” beschikt over deskundigen die open 
staan voor een gesprek met ouders, familie of personen die om professionele redenen met kinderen of 
opvoeding te maken hebben. 
 
Daarnaast zijn er ook folders rond allerlei thema’s van opvoeding: vrije tijd, alcohol, voorlichting, 
diensten en hulpverlening bij de opvoeding van kinderen. Het is niet alleen voor kinderen bedoeld: een 
bijkomende doelgroep zijn adolescenten en jongvolwassenen die informatie kunnen vinden over werk, 
opleiding, en dergelijke.  
 
In december 2007 worden daarom middelen vrijgemaakt voor een opvoedingswinkel in Brussel 
(Schaarbeek).  
 
1. Kan de minister een maandelijkse evolutie geven van het aantal bezoekers in dit centrum sinds de 

opening ervan? Kan zij deze cijfers zo gedetailleerd mogelijk geven (nationaliteit, thuistaal, buurt 
vanwaar de bezoekers komen, leeftijdsgroep, categorie (ouders, professionelen, andere 
familie,…), e.d.)? Welke gevolgen trekt de minister hieruit voor het beleid? 

 
2. Kan de minister een korte schets geven voor welke problemen of advies de meeste bezoekers 

komen? Komen veel bezoekers terug om andere problemen te bespreken of komen de bezoekers 
meestal éénmalig?  

 
3. In hoeverre is de financiering van de werking van deze winkel structureel en daarmee verzekerd?  
 
4. In hoeverre werd er rekening gehouden met de specifieke situatie (taal, allochtone 

gemeenschap,…) van Brussel bij de opdrachtbepaling? Is er een verschil tussen de doelstellingen 
van een opvoedingswinkel in Vlaanderen en in Brussel? Heeft de opvoedingswinkel in Brussel 
bijkomende opdrachten ten opzichte van Vlaamse opvoedingswinkels? 

 
5. Via welke kanalen voert de opvoedingswinkel promotie in Brussel? Hoe heeft hij in het bijzonder 

zijn lancering kunnen bekendmaken? 
 
6. Aangezien er ook niet-Nederlandstalige bezoekers deze winkel raadplegen: in hoeverre zijn er ook 

anderstalige informatie(brochures) of deskundigen beschikbaar voor deze personen? Is er 
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bijvoorbeeld informatie beschikbaar over de hulpverlening van de Franse Gemeenschap (de ONE 
bijvoorbeeld)? 

 
7. Kan de minister meedelen met welke actoren er wordt samengewerkt en waarover er wordt 

overlegd? Tot welke resultaten heeft deze samenwerking(sverbanden) geleid? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 130 van 8 januari 2009  
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Eén jaar na de erkenning van de samenwerkingsverbanden opvoedingsondersteuning beschikt de 

sectorale administratie nog niet over volledige cijfergegevens in verband met het aantal bezoekers 
van de verschillende opvoedingswinkels. Eind 2008 gebeurde weliswaar een eerste evaluatie van 
alle winkels, maar rekening houdend met het feit dat deze diensten nog niet beschikken over een -
uniform- registratiesysteem, werden geen uitgebreide cijfergegevens aangeleverd.  
 
Voor het werkingsjaar 2007 beschikt de sectorale administratie over de volgende cijfergegevens 
van de opvoedingswinkel te Brussel (op basis van het ingediende Jaarverslag 2007). 

 

ALGEMENE GEGEVENS 

 
In absolute cijfers kan gesteld worden dat in 2007, 2622 personen op één of andere manier met de 
winkel in aanraking kwamen. 
De meeste personen kwamen met de werking van de opvoedingswinkel in aanraking via 
georganiseerde activiteiten (1203 personen of 45,88%). Het betreft hier zowel informatieavonden 
voor ouders en andere geïnteresseerden, cursussen voor hulpverleners en nuldelijnsmedewerkers, 
workshops voor kinderen,… 
Een groot deel van de mensen die de winkel bezochten hadden effectief een vraag (386 of 
14,72%). Slechts een klein aantal personen (74 personen of 2,82%), liep binnen zonder concrete 
vraag en bediende zich van een folder of brochure.  
Dit toont aan dat de drempel om de opvoedingswinkel te betreden vrij laag is. Ook de 
mogelijkheid om via telefoon of email een vraag te stellen werkt drempelverlagend, waarschijnlijk 
omwille van de anonimiteit. Dit veronderstellen we vanuit de vaststelling dat ouders hiervan vaak 

Aanbod Aantal personen 

Telefoons 338

E-mails 264

In/uit zonder vraag 74

In/uit met vraag 386

Consultatie / observatie / stimulatie 90

Cursussen / workshops / informatieavonden / ouderbijeenkomsten 1203

Andere activiteiten 30

Beurzen en speciale acties 195

Ter beschikking stellen infrastructuur 42

TOTAAL 2622 personen
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gebruik maken zonder te melden wie ze zijn. In 2007 ontving de winkel 338 telefoons en 264 e-
mails.  

 
In 2007 werden 90 ouders op consultatie ontvangen.  
 
Naast deze activiteiten kwamen ouders en anderen ook met de winkel in aanraking, zij het via 
andere activiteiten (vergaderingen in functie van netwerkopbouw, beurzen, speciale acties). 
Evenals via activiteiten van andere organisaties die doorgingen in de opvoedingswinkel (42 
personen). 
 
Bereikte doelgroep 

 
Bereikte doelgroep winkelwerking  

 
Doelgroep AANTAL PERSONEN In % 

Nuldelijnswerkers 218 18,92%
Ouders 370 32,12%
Jongeren 2 0,17%
Hulpverleners 373 32,38%
Student 112 9,72%
Familie 17 1,48%
Onbekend 60 5,21%
 Totaal 1152 100 %

 
Bereikte doelgroep georganiseerde activiteiten  

 
Bereikte doelgroep activiteiten Aantal personen In % 

Ouder 280 23,28 %
Hulpverlener 245 20,37 %
Nuldelijnswerkers 425 35,33 %
Student 21 1,75 %
Onbekend 78 0,17 %
Kinderen/Jongeren 152 12,64 % 
Familieleden 2 6,48 %
Totaal 1002 100 %

 
Gegevens over de socio-economische status, afkomst, gezinssituatie, werden in 2007 nog niet 
geregistreerd. Omwille van de anonimiteit is het moeilijk om een zicht te krijgen op dit criterium.  

 

KINDEREN DIE BEREIKT WORDEN VIA OUDERS, LEERKRACHTEN, HULPVERLENERS 
 

Bereikte kinderen / jongeren via de gewone winkelwerking In absolute cijfers 
Zwangerschap 21
Voorschools 313

Kleuters 276
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Lager onderwijs 331
Jongeren 91
Jongvolwassenen 28

Wat betreft het werkingsjaar 2008 (15 december 2007 – 15 december 2008) beschikken we over 
de volgende gegevens (cfr. evaluatieverslag 2007-2008): 
 

ALGEMENE GEGEVENS 
 

 
Gedurende de aangegeven periode betraden 131 opvoedingsverantwoordelijken de winkel met een 
specifieke opvoedingsvraag. Ook via email (88) en telefoon (198) werden opvoedingsvragen 
beantwoord. Naar aanleiding van informatieavonden of rondleidingen in de winkel (156 personen) 
werden vaak ook algemene opvoedingsvragen gesteld en beantwoord. 
 
Een vraaggerichte pedagogische adviesfunctie werd in de winkelantenne aangeboden door middel 
van het consult, dat zowel ad hoc als op afspraak plaatsvindt (81 gesprekken). Er gingen in totaal 
twee informatieavonden door voor opvoedingsverantwoordelijken, waarop 37 personen bereikt 
werden. 
Uit deze cijfers blijkt duidelijk dat in 2008 het aantal contacten in de opvoedingswinkel sterk 
terugliep. Dit is het gevolg van het feit dat het samenwerkingsverband besliste om het aantal 
groepsactiviteiten terug te schroeven, evenals een aantal activiteiten op locatie. Het 
samenwerkingsverband besliste dat dit niet de taak is van de opvoedingswinkel.  
 
Ik zal er verder over waken dat de opvoedingswinkel de toegewezen taken opneemt.  
 

2. Ook met betrekking tot de aard van de problemen of het advies, beschik ik op dit ogenblik niet 
over meer gerichte cijfers. Er wordt momenteel door de sectorale administratie werk gemaakt van 
een uniform registratiesysteem.  

 
3. Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het decreet houdende de organisatie van de 

opvoedingsondersteuning goed. In afwachting van de goedkeuring van de uitvoeringsbesluiten, 
kregen lokale samenwerkingsverbanden opvoedingsondersteuning de kans een projectaanvraag in 
te dienen. De goedgekeurde projecten ontvingen voor de periode 15-12-2007 tot 15-12-2008 een 
projectsubsidiëring. 
 
Op 12 december 2008 keurde de Vlaamse Regering het eerste uitvoeringbesluit betreffende de 
toekenning van een subsidie-enveloppe en kwaliteitslabel aan de opvoedingswinkels goed. Dit 
betekent dat met ingang van 15 december 2008 de opvoedingswinkels die in de loop van 2008 een 
projectsubsidie ontvingen, structureel erkend zijn; zij ontvangen een jaarlijkse subsidie-enveloppe. 

 

Aanbod Aantal 

Telefoons 198

E-mails 88

In/uit met of zonder vraag 242

Consultatie / observatie / stimulatie 90

Informatieavonden of rondleidingen 156

Adviesgesprekken of consulten 81

TOTAAL 855
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4. De opvoedingswinkel Brussel heeft ten opzichte van de opvoedingswinkels in Vlaanderen geen 
specifieke opdrachtbepalingen of bijkomende opdrachten; de opdrachten vermeld in het decreet 
van 13 juli 2007 houdende de organisatie van opvoedingsondersteuning gelden immers voor alle 
opvoedingswinkels zonder onderscheid. Zoals voor alle opvoedingswinkels geldt dan ook dat zij 
de opdracht hebben het door hen ontwikkelde aanbod opvoedingsondersteuning maximaal af te 
stemmen op de lokale situatie, en zich aldus in te schrijven in het lokaal sociaal beleid. 

 
5. De lancering van de opvoedingswinkel Brussel vond plaats in september 2006, gekoppeld aan een 

grote bekendmakingsactie. Informatie over het officiële openingsmoment, een opendeurdag en 
twee informatieavonden tijdens de eerste maand, werden rondgestuurd naar alle Nederlandstalige 
scholen en kinderdagverblijven in Brussel, aan de gemeenschapscentra, de Nederlandstalige huis-
artsen en diverse Brusselse hulpverleningsorganisaties. De opvoedingswinkel Brussel beschikt 
ook over een website www.opvoedingswinkel-brussel.be, waarop ze activiteiten bekendmaken. 
In de loop van het afgelopen jaar werd slechts weinig promotie gevoerd. 

 
6. In de opvoedingswinkel Brussel worden geen anderstalige brochures of folders uitgestald. Niet-

Nederlandstalige bezoekers worden wel te woord gestaan in het Engels en het Frans door de 
medewerkers. Tot nu toe ervoeren de medewerkers niet de nood om met tolken samen te werken, 
maar konden zij zichzelf goed behelpen. Er wordt ook geen standaardinformatie aangeboden over 
de hulpverlening van de Franstalige Gemeenschap. De medewerkers van de opvoedingswinkel 
zijn echter wel goed op de hoogte van hun hulpverlening en kunnen zo mensen wel heel gericht 
doorverwijzen. 

 
7. Het samenwerkingsverband bestaat uit volgende partners: CAW Mozaïek, Zita Inloop Dansaert, 

het inloopteam Huis der Gezinnen, het Centrum voor het Jonge Kind, Kind en Gezin (regionale 
werking Brussel), het vertrouwenscentra Kindermishandeling en de Gezinsbond. Het samen-
werkingsverband wordt verder ondersteund door de Vlaamse Gemeenschapscommissie. 
Uit overlegmomenten met elke partner afzonderlijk werd de bijdrage die elke partner wenst aan te 
bieden duidelijk.  
 
Concreet stelden de partners volgende inbreng voor: 
 
De Gezinsbond ziet zijn deelname aan het samenwerkingsverband eerder op het vlak van het 
organiseren van activiteiten, in het concrete werkveld, inzake promotie van de activiteiten van de 
opvoedingswinkel en het ter beschikking stellen van hun opvoedkundige publicaties. Zij zien voor 
zichzelf geen rol weggelegd in het structurele aspect van de werking maar willen hier wel op de 
hoogte van blijven. Zij wensen mee te werken aan de inhoudelijke visie van de opvoedingswinkel, 
maar zich te onthouden van het dagelijkse bestuur ervan.  
 
Het Vertrouwenscentrum Kindermishandeling situeert zijn inbreng vooral in de inhoudelijke 
ondersteuning rond heel moeilijke opvoedingssituaties. Het gaat dan om deze situaties waar 
opvoedingsondersteuning alleen niet meer genoeg is. De ondersteuning inzake verontrustende 
situaties  kan gebeuren via inhoudelijke aansturing, coachen en vorming van de medewerkers en 
de mogelijkheid tot het vragen van advies. Het vertrouwenscentrum gaf ook aan wel te willen 
participeren aan de vergaderingen van het samenwerkingsverband. 
 
Het inloopteam Huis der Gezinnen ziet zijn inbreng vooral in het opvolgen en mee participeren 
aan de vergaderingen van het samenwerkingsverband. Daarnaast geeft men aan dat de expertise 
die zij opbouwden ten aanzien van de doelgroep kansarmen een verrijking kan bieden voor de 
werking van de opvoedingswinkel. Hierbij bieden zij advies en ondersteuning aan de medewerkers 
aan inzake deze doelgroep. Ook het mee helpen bekendmaken van het aanbod van de opvoedings-
winkel en het eventueel samenwerken rond concrete projecten voor een heel specifieke doelgroep 
behoren tot de mogelijkheden.  
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ZITA Inloop Dansaert ziet zijn bijdrage aan het project vooral op het vlak van het aanbieden van 
hun expertise inzake het werken met kansengroepen, het advies verlenen rond het werken met 
deze doelgroep, het doorgeven van informatie, het mee helpen bekendmaken van het initiatief en 
dergelijke. Concrete samenwerking rond het opzetten van projecten is mogelijk en ook het 
opstarten van een oudergroep in de officiële locatie van de winkel behoren eventueel tot de 
mogelijkheden op lange termijn.  
 
Kind en Gezin (regio Brussel) stelt voor zijn spreekuur opvoedingsondersteuning in te brengen 
in de werking van de winkel. Zo kan men alle consulten die doorgaan met ouders van kinderen 
tussen 0 en 3 jaar op zich nemen. Een baliefunctie opnemen behoort niet tot de mogelijkheden. 
Verder wil men zich wel engageren om zijn inhoudelijke expertise in te brengen m.b.t. kinderen in 
de leeftijdscategorie van 0 tot 3 jaar (indien niet schoolgaand) evenals m.b.t. de methodische 
aanpak van lichte opvoedingsvragen.  
 
Samenwerkingsverband, namelijk de infrastructuur, het materiaal, de computers, de telefoons, de 
website, de registratiesoftware, het gebruik van de server van het centrum, de IT ondersteuning,…  
Ook op inhoudelijk vlak stelt men een aantal zaken ter beschikking: het informatie- en 
documentatiecentrum, de brochures en uitgewerkte presentaties rond verschillende pedagogische 
thema’s. Daarnaast is men bereid verschillende activiteiten te laten doorgaan in de lokalen waar 
ook de opvoedingswinkel is gehuisvest; op die manier leren heel wat ouders de opvoedingswinkel 
kennen en wordt aan bekendmaking gedaan. Tevens is men bereid een bijdrage te doen inzake de 
betaling van sprekers die uitgenodigd worden door de opvoedingswinkel voor het geven van een 
informatieavond, doet men inspanningen op het vlak van bekendmaking van de opvoedingswinkel 
en is samenwerking in de vorm van projecten mogelijk. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 131 
van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Extra middelen kinderopvang   -   Brussel 
 
In de jongste beleidsverklaring van de Vlaamse Regering is sprake van 50 miljoen euro extra voor 
kinderopvang. In de persmededeling van de voorganger van de minister van 3 oktober jongstleden is 
er zelfs sprake van zo'n 72,8 miljoen euro. 
 
Dat bijkomend geld is bedoeld om de kinderopvang uit te breiden, om het statuut van de onthaalouders 
te verbeteren en om de betaalbaarheid van de opvang te verbeteren. Zo wil de regering ook de 
zelfstandige sector de kans geven om inkomensgerelateerd te werken. Ten slotte zou de Vlaamse 
Regering het punt van fiscale vrijstelling voor de onkostenvergoeding de zelfstandige kinderopvang 
aankaarten op het Overlegcomité.  
 
1. heeft de minister al zicht op hoeveel van de 72,8 miljoen euro zal worden besteed in Brussel? Is er 

beslist hoe dit concreet zal gebeuren (gesubsidieerd aanbod, onthaalouders, zelfstandige sector)? 
 
2. Werd beslist tot een voorafname van deze extra middelen voor Brussel? 
 
3. Werd hierover al overleg gepleegd met het bevoegde VGC-collegelid (Vlaamse 

Gemeenschapscommissie)? Tot welke beslissingen heeft dit overleg geleid? 
 
4. Werd het punt van fiscale vrijstelling voor de onkostenvergoeding van zelfstandige kinderopvang 

op de agenda gezet van het Overlegcomité? Tot welke resultaten heeft dit overleg geleid?  
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 131 van 8 januari 2009  
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Het bijkomende budget wordt voor verschillende doelstellingen ingezet:  

- Er is 5,5 mio euro voorzien voor uitbreiding in erkende kinderdagverblijven en 2 mio euro 
voor uitbreiding van diensten voor onthaalouders. Deze budgetten maken het mogelijk om 
volgens raming over de arrondissementen in het Vlaams Gewest en het Brussels Hoofdstede-
lijk Gewest 909 plaatsen voor diensten voor onthaalouders en 574 plaatsen voor erkende 
kinderdagverblijven te verdelen. Voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest is er een vooraf-
name voorzien van 10% van de middelen, zijnde 91 plaatsen voor diensten voor onthaalouders 
en 57 plaatsen voor erkende kinderdagverblijven. 

 
- Ondersteuning van de werksituatie van aangesloten onthaalouders: er wordt 10 miljoen euro 

voorzien voor de ondersteuning van de werksituatie van aangesloten onthaalouders. Alle 
onthaalouders komen in aanmerking voor deze verhoging, dus ook de aangesloten onthaal-
ouders die in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest opvang aanbieden. 

- Inkomensgerelateerde opvang in de zelfstandige sector: 42,5 miljoen euro wordt uitgetrokken 
om in de zelfstandige opvang een systeem mogelijk te maken waarbij de ouders een bijdrage 
betalen volgens hun inkomen. Er is geen specifieke voorafname voorzien voor het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest. Elke zelfstandige voorziening die aan de criteria voldoet, komt in 
aanmerking. 

- Extra occasionele plaatsen in erkende kinderdagverblijven en in Lokale Diensten voor 
Buurtgerichte Kinderopvang: Van de 5 miljoen euro voor occasionele opvang zal er 3 140 000 
euro naar de Lokale Diensten voor Buurtgerichte kinderopvang gaan. Daarvan wordt 10% 
voorzien voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest Voor de uitbreiding van occasionele 
opvangplaatsen in kinderdagverblijven is 1.860.000 euro beschikbaar, zo’n 200 plaatsen. Voor 
het Brussels hoofdstedelijk gewest is een voorafname van 10% of 20 plaatsen voorzien.  

- Meer opvang voor kinderen met een specifieke zorgbehoefte: Ook voor kinderen met een 
specifieke zorgbehoefte moet de kinderopvang toegankelijker worden. Voor deze kinderen en 
voor hun ouders kan opvang zeer gunstig zijn, minstens tijdens een aantal opvangmomenten. 
De bijkomende 800.000 euro moet de stijgende vraag en het stijgend aanbod ondersteunen. De 
kinderopvangvoorzieningen worden gesensibiliseerd én de administratieve last wordt gevoelig 
verminderd. Elke inclusieve opvang van een kind met een specifieke zorgbehoefte komt in 
aanmerking. Er is dus geen specifieke voorafname voorzien voor het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest, noch voor een andere regio of gemeente. 

- De versterking van de buitenschoolse opvang: Bijkomende Vlaamse middelen van 1,7 miljoen 
euro worden ingezet om de omkadering en werkingskosten te kunnen dragen die verbonden 
zijn aan de federale investeringen in het zogeheten Generatiepact. Het Generatiepact is ook 
van toepassing voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Over toewijzing is nog niets beslist. 

- Proeftuinen dienstencheques: In het actieplan voor flexibele opvang was de invoering van 
dienstencheques voor aanvullende opvangbehoeften voorzien. Deze actie is niet van de grond 
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gekomen. De voorziene middelen van 5,3 miljoen euro worden nu in een proefjaar toegekend 
aan Kortrijk, Mechelen, Ronse en Tienen. Er zijn voorlopig geen middelen voorzien voor het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest.  

2. Zoals gesteld in vraag 1 is er een voorafname voorzien van 10% van de middelen voor de 
uitbreiding van de erkende kinderdagverblijven en diensten voor onthaalouders, voor de uitbrei-
ding van occasionele opvangplaatsen en voor de uitbreiding van lokale diensten voor buurt-
gerichte kinderopvang. 

3. Aangezien de huidige toepassing ligt in het verlengde van de vorige toepassing werd hier geen 
specifiek overleg over gepleegd.  

4. Het punt van de fiscale vrijstelling voor de onkostenvergoeding van zelfstandige kinderopvang 
werd op de agenda gezet van het overlegcomité van 8 oktober 2008. Er werd beslist dat een 
overleg zou georganiseerd worden tussen de federale minister van Financiën en de Vlaamse 
minister bevoegd voor de bijstand aan personen om de voorstellen van de Vlaamse Gemeenschap 
te bespreken en dat het verslag van dit overleg opnieuw moet voorgelegd worden aan het 
overlegcomité. Tot hiertoe heeft dit overleg nog niet plaatsgevonden, ondanks herhaaldelijk 
aandringen van Vlaamse kant. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 132 
van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Woonzorgzones Brussel   -   Protocol 
 
Een groot deel van het ouderenbeleid volgens de Beleidsbrief Welzijn (2007-2008) is gewijd aan de 
programmatie van woongelegenheden in rusthuizen en rust- en verzorgingstehuizen. Uit cijfers blijkt 
dat de invulling van het programmacijfer voor woongelegenheden in Brusselse rusthuizen rond de 
twintig procent schommelt. In Limburg is dit zo’n 60 % en dit gaat tot zo’n 90 % in Oost-Vlaanderen. 
 
Aangezien het tekort aan Vlaamse rusthuiswoongelegenheden in Brussel opvallend is, gaf de 
voorganger van de minister aan dat hij een protocol zou afsluiten met de minister bevoegd voor 
Brusselse Aangelegenheden. Hierdoor kunnen er “middelen van het Brusselfonds aangewend worden 
voor de versterking en de uitbouw van het Vlaams zorgaanbod in Brussel”(Beleidsbrief Welzijn 2007-
2008). Dit aanbod moet uiteraard passen in een duurzaam ouderenbeleid. 
 
1. Is er een protocol ter zake afgesloten met de minster bevoegd voor Brusselse Aangelegenheden?  
 

Zo ja, kan de minister toelichten wat er in het protocol is afgesproken? Kan zij in het bijzonder 
toelichten hoe het protocol past in het woonzorgconcept van de Vlaamse Regering?  
 
Zo neen, welke knelpunten bestaan er nog in het overleg? Wanneer voorziet de minister de 
ondertekening van dit protocol? 

 
2. In hoeverre is dit protocol verbonden met de geplande woonzorgzones in Brussel? 
 
3. Heeft de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie) een bepaalde rol gehad in het overleg rond dit 

protocol? Heeft de VGC een bepaalde rol toebedeeld gekregen in het protocol waarvan sprake? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 132 van 8 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Op 25 juni 2008 werd tussen Vlaams minister Bert Anciaux en mijn voorganger, minister Steven 

Vanackere, een protocol getekend betreffende de verdere ontwikkeling van Woonzorgzones in 
Brussel en de subsidiëring van de infrastructuur door de Vlaamse overheid. Het protocol beoogt de 
facilitering van de realisatie van het woonzorgconcept van de Vlaamse Regering in de regio 
Brussel. 

 
 In het protocol zijn volgende afspraken gemaakt: 
 

 De minister bevoegd voor Brussel richt een stuurgroep op om hem in de uitvoering van 
het Masterplan Woonzorg te adviseren, onder meer inzake de opmaak van het algemeen 
zorgstrategisch plan, de vastlegging van de evaluatiecriteria en de selectie en beoordeling 
van de te ontwikkelen projecten.  

 Indien nodig wordt, eventueel per project, een ad hoc projectteam samengesteld voor de 
begeleiding en uitvoering van de juridische, financiële, economische en technische 
aspecten van de PPS-projecten. 

 De nodige stappen worden gezet om de projecten structureel te kunnen laten inbedden in 
de Vlaamse regelgeving. 

 Het algemeen zorgstrategisch plan wordt opgesteld en ingediend door de Minister 
bevoegd voor Brussel. Dit plan geeft een invulling aan de programmatienormen en zal 
dienen als koepelplan voor alle nodige erkenningen en VIPA-aanvragen binnen 
Woonzorgzones Brussel. Deze aanvragen kunnen dan refereren naar het algemeen 
zorgstrategisch plan en een beknopter individueel plan opstellen dat verder de geëigende 
goedkeuringsprocedures volgt. 

 Tot slot werd de afspraak gemaakt dat de dienst Coördinatie Brussel van de algemene 
diensten voor het regeringsbeleid, voor de projecten die gefinancierd werden vanuit het 
Vlaams-Brussel Fonds, aan het agentschap Zorg en Gezondheid advies vraagt met 
betrekking tot de inhoudelijke beoordeling. In het geval de projecten in aanmerking 
komen voor VIPA-subsidiëring, zal ook bij het agentschap VIPA advies gevraagd worden. 

 
2. Zoals meegedeeld in het antwoord op vraag 1 beoogt het genoemde protocol van 25 juni 2008 de 

verdere uitvoering van het Masterplan en de verdere inbedding ervan binnen het Vlaamse 
welzijnsbeleid. Op 10 oktober 2008 heeft Minister Anciaux bij het agentschap Zorg en 
Gezondheid een algemene zorgstrategische planning ingediend voor de realisatie van woonzorg-
zones in Brussel. De algemene zorgstrategische planning, ook koepelplan Brussel genoemd, geeft 
een verdere toekomstvisie op wonen met zorg in Brussel en geeft een invulling aan de Vlaamse 
programmanormen. Dit plan geeft een kadering van de gewenste zorginitiatieven. Mijn 
voorganger, Steven Vanackere, heeft de aanvraag op 24 december 2008 goedgekeurd op eenslui-
dend advies van 20 november 2008 van de Commissie Zorgstrategie voor voorzieningen voor 
bejaarden en voorzieningen in de thuiszorg. 

 
3. De Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) is één van de gangmakers van het idee om in 

Brussel voor de Vlaamse Brusselaars woon- zorgzones te realiseren. Een vertegenwoordiger van 
de VGC neemt deel aan de bijeenkomsten van de interministeriële stuurgroep die de project-
ontwikkeling opvolgt en aanstuurt. De stuurgroep verleent adviezen, en adviseerde onder meer 
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over de opmaak van het algemeen zorgstrategisch plan, de vastlegging van de evaluatie-criteria en 
de selectie en beoordeling van de te ontwikkelen projecten. 

 De stuurgroep bestaat uit volgende leden: 
o een vertegenwoordiger van het Collegelid van de Vlaamse Gemeenschapscommissie, 

bevoegd voor Welzijn; 
o vertegenwoordigers van de betrokken administraties en agentschappen van de Vlaamse 

overheid en de Vlaamse gemeenschapscommissie; 
o de strategische planner Woonzorg; 
o de voorzitter van het Kenniscentrum Woonzorg; 
o de voorzitter van het adviescomité van het Kenniscentrum Woonzorg; 
o vertegenwoordigers van het werkveld; 
o de vertegenwoordiger van de Vlaamse minister, bevoegd voor Brussel neemt het voorzitter-

schap op; 
o de vertegenwoordiger van het kabinet van de Vlaamse minister, bevoegd voor Welzijn, 

Volksgezondheid en Gezin, die het co-voorzitterschap opneemt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 133 
van 8 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Hulpverlening aan gedetineerden   -   Evaluatierapport 
 
Het tweede opvolgings- en evaluatierapport over de implementatie van het strategisch plan hulp- en 
dienstverlening aan gedetineerden van 23 mei 2005 bevat aanbevelingen: (1) met betrekking tot 
ontwikkelingen op het terrein, (2) te overleggen met Justitie en (3) op het Vlaams beleidsniveau.  
 
(1). Aanbevelingen met betrekking tot ontwikkelingen op het terrein. 
 

a) Verdere intense aansturing en ondersteuning van de beleids- en stafmedewerkers en het 
zoeken naar de gepaste middelen om hun opdracht naar behoren te laten vervullen. 

b) Een verdere methodiekontwikkeling en een volgehouden gerichte aansturing van justitieel 
welzijnswerk met het oog op een degelijke uitbouw van de trajectbegeleidingfunctie, rekening 
houdend met doelgroepspecifieke omstandigheden (bijv. arresthuis) en de diversiteit in hulp- 
en dienstverlening (onderwijs, arbeid,…). 

c) Een evenwichtige verdere implementatie van de organisatieondersteuning. 
d) De verdere uitvoering van de plannen en initiatieven van de Werkgroep Vorming en 

Ondersteuning: door de verspreiding van een introductiemap en gerichte vorming van de hulp- 
en dienstverlenende actoren en de penitentiaire beambten, de deskundigheid van de 
medewerkers verhogen en het draagvlak voor de verdere implementatie van het strategisch 
plan vergroten. 

e) De verdere werkzaamheden van het PMD op vlak van planning, coördinatie, opvolging en 
evaluatie opvolgen en ondersteunen. 

 
(2). Aanbevelingen te overleggen met Justitie. 

 
Het overleg met Justitie (in de bovenlokale werkgroep) dient te worden gecontinueerd en 
geïntensifieerd met het oog op: 
a) meer ruimte voor en facilitering van de opdrachten en werkzaamheden van de beleids- en 

stafmedewerkers; 
b) een betere personeelsomkadering van de PSD en een betere aansturing met het oog op een 

betere samenwerking trajectbegeleiding-PSD; 
c) betere infrastructurele en ICT-omstandigheden voor de medewerkers van de Vlaamse 

Gemeenschap; 
d) een meer gezamenlijke aansturing van het penitentiaire beleid vanuit een complementariteit 

van de bepalingen van de basiswet en de bepalingen van het strategisch plan. 
 
(3). Aanbevelingen op het Vlaams beleidsniveau. 

 
a) De Vlaamse stuurgroep en de bevoegde ministers nemen akte van de positieve realisaties, de 

knelpunten, de uitdagingen en de aanbevelingen in de uitbouw van de hulp- en dienstverlening 
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aan gedetineerden, zoals die tot uiting komen in dit tweede opvolgings- en evaluatierapport en 
willen samen streven naar gepaste antwoorden hierop. 

b) Het "strategisch plan hulp- en dienstverlening aan gedetineerden" blijft het centraal 
beleidsinstrument om vorm en inhoud te geven aan de Vlaamse bevoegdheden en 
verantwoordelijkheden op het vlak van de sociale reïntegratie van gedetineerden. 

c) De functioneel bevoegde Vlaamse ministers zetten, in onderlinge samenwerking en rekening 
houdend met de aanbevelingen in dit opvolgings- en evaluatierapport en met de beschikbare 
begrotingskredieten, de inhoudelijke en budgettaire inspanningen voor de verdere 
implementatie en uitbreiding van het strategisch plan voort.  Zo is de realisatie van een eerste 
fase in de uitbouw van geestelijke gezondheidszorg een absolute prioriteit. 

d) De federale Basiswet moet verder gepreciseerd worden in uitvoeringsbesluiten. Het is 
belangrijk voor de Vlaamse Gemeenschap en de door haar aangestuurde voorzieningen 
passend betrokken te worden bij de opmaak van deze uitvoeringsbesluiten in functie van een 
correcte positie- en opdrachtbepaling. 

e) Het bepalen van de rol en de inbreng van de voorzieningen van de Vlaamse Gemeenschap 
behoort tot haar autonome bevoegdheid. Met Justitie dienen afspraken gemaakt te worden over 
de operationalisering in de gevangeniscontext. De evoluties m.b.t. de federale basiswet en het 
Vlaams strategisch plan nopen er toe werk te maken van een nieuw samenwerkingsakkoord. 

f) De Vlaamse stuurgroep neemt zijn verantwoordelijkheid op om bovengenoemde twee 
uitdagingen te realiseren. 

 
1. Welke opvolging is er al gegeven aan bovenvermelde aanbevelingen van het tweede opvolgings-

en evaluatierapport over de implementatie van het strategisch plan hulp- en dienstverlening aan 
gedetineerden?  

 
Graag een stand van zaken per beschreven aanbeveling.     

 
2. Wat is de middeleninzet vanuit de Vlaamse Gemeenschap voor de hulp- en dienstverlening aan 

gedetineerden in 2007 en 2008? Graag een overzicht per jaar.  
 

Hoe worden deze middelen concreet gealloceerd en waarvoor werden/worden deze middelen 
precies ingezet? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 8 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vooraleer dieper in te gaan op deze vraag wens ik te vermelden dat eind 2008 het derde opvolgings- 
en evaluatierapport is opgemaakt. Daarnaast is door de KULeuven – Leuvens Instituut voor 
Criminologie een externe evaluatie uitgevoerd van de implementatie van het strategisch plan ‘hulp- en 
dienstverlening aan gedetineerden’, met inbegrip van een studie naar de participatie van de 
gedetineerden aan de hulp- en dienstverlening en hun tevredenheidsgraad hierover. Dit onderzoek liep 
van 1 maart 2007 tot 31 mei 2008. Beide rapporten werden aan de Vlaamse Regering meegedeeld op 
17 oktober 2008. U vindt deze documenten als bijlage. U vindt in deze rapporten antwoorden op de 
door u gestelde vragen. Wij beperken ons in dit antwoord tot een beknopte samenvatting van de 
opvolging die werd gegeven aan de beleidsaanbevelingen van het tweede opvolgings- en evaluatie-
rapport van mei 2005. We verwijzen indien mogelijk naar de pagina(‘s) van het derde opvolgings- en 
evaluatierapport waar u meer informatie kunt vinden. 
 
1.  Aanbevelingen met betrekking tot ontwikkelingen op het terrein. 
 

a) Sinds de uitbreiding van het strategisch plan naar de gevangenissen van Hasselt (november 
2006) en Gent (maart 2007) werd de functie van stafmedewerker opgeheven. De uitbreiding 
naar alle gevangenissen werd geïmplementeerd. Momenteel is dus in elke Vlaamse en 
Brusselse gevangenis een beleidsmedewerker actief. 

 De beleidsmedewerkers zijn personeelsleden van de Vlaamse overheid, nl. van de afdeling 
Welzijn en Samenleving (Departement Welzijn, Volksgezondheid en Gezin). Jaarlijks 
dienen zij, in het kader van het strategisch plan en de bredere doelstellingen van de afdeling 
en  het departement, de nodige collectieve en individuele operationele doelstellingen te 
formuleren m.b.t. de verdere implementatie van het strategisch plan in de gevangenis waar 
ze zijn tewerkgesteld. 

 De beleidsmedewerkers worden goed aangestuurd, opgevolgd, gecoacht en geëvalueerd 
vanuit het team Algemeen en Forensisch Welzijnswerk van de afdeling Welzijn en 
Samenleving. Dit team voert ook het overleg in de bovenlokale werkgroep Vlaamse 
Gemeenschap – Justitie. Doordat dit team ook instaat voor de beleidsmatige aansturing van 
de centra voor algemeen welzijnswerk (CAW), worden de beleidsmedewerkers ook op een 
doelmatige manier aangestuurd en ondersteund in de samenwerking met de CAW. (p. 12) 

 
b-c) De Vlaamse overheid erkent en subsidieert de CAW, waarvan de diensten Justitieel 

Welzijnswerk deel uitmaken. Deze centra nemen de opdrachten trajectbegeleiding, organisa-
tieondersteuning en psychosociale begeleiding in de respectieve gevangenissen op. Zij 
vervullen hun opdrachten autonoom, weliswaar rekening houdend met de bepalingen van 
hun beleidsplan dat opgesteld dient te worden conform de ministeriële omzendbrief terzake. 
Aangezien Justitieel Welzijnswerk een heel belangrijke partner is in de realisatie van het 
Vlaams strategisch plan ‘hulp- en dienstverlening aan gedetineerden’, heeft de Vlaamse 
overheid en meer concreet de Vlaamse minister bevoegd voor Welzijn, Volksgezondheid en 
Gezin de optie genomen om de beleidsmedewerkers en de respectieve diensten voor 
Justitieel Welzijnswerk een gezamenlijk plan van aanpak te laten uitwerken. Zo werd recent 
een gezamenlijk plan van aanpak opgemaakt voor de periode 1 juni 2008 tot 31 mei 2010. In 
de ministeriële omzendbrieven van 6 december 2007 en 3 december 2008 werden de 
opdrachten van trajectbegeleiders en organisatieondersteuners nader omschreven. (p. 36) 
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d) De WEVO heeft de voorbije jaren periodiek vorming georganiseerd voor zowel de hulp- en 

dienstverlenende actoren als voor de penitentiaire beambten (p. 41) 
 
e) Dit gebeurde zowel via de aansturing van de beleidsmedewerkers als door de opvolging van 

de implementatie van het strategisch plan door de bovenlokale werkgroep Vlaamse 
Gemeenschap-Justitie op basis van een gezamenlijk bijkomend implementatieplan, en dit 
via workshops in de verschillende gevangenissen. (p. 33 tot 35) 

 
2. Aanbevelingen te overleggen met Justitie. 
 

a-b)  Hiervoor verwijzen we naar het in 2006 gezamenlijk met het directoraat-generaal Peniten-
tiaire Inrichtingen (DG EPI) opgemaakte bijkomend implementatieplan. (p. 33-34). Dit 
bijkomend implementatieplan gaat als bijlage. 

 
c)  De federale overheid werkt aan betere infrastructurele omstandigheden voor de medewer-

kers van de Vlaamse Gemeenschap. De gehele realisatie voor alle gevangenissen vraagt 
evenwel inspanningen op lange termijn.  

 Op korte termijn zal het DG EPI wel zorgen voor computers voor de hulp-en dienstverleners 
van de Vlaamse Gemeenschap, met inbegrip van een just.fgov-account en internet-
aansluiting. 

 
d) De federale overheid en de Vlaamse overheid werken hier samen aan (p. 9-11) 

 
3. Aanbevelingen op het Vlaams beleidsniveau. 

 
a-b-c) Voor het antwoord op deze vragen verwijs ik naar eerder vermelde antwoorden en het derde 

opvolgings- en evaluatierapport (p. 5 tot 8 en 15 tot 30). 
 
d-e-f) De federale overheid en de Vlaamse overheid werken hier samen aan (p. 9-11). De uitwer-

king van een nieuw samenwerkingsakkoord zal gebeuren tijdens de volgende legislatuur op 
basis van enerzijds de basiswet gevangeniswezen en de wet betreffende de interne rechts-
positie van gedetineerden en haar uitvoeringsbesluiten en anderzijds de bepalingen van het 
Vlaams strategisch plan ‘hulp- en dienstverlening aan gedetineerden’ (08/12/2000 (VR/2000 
/0812/DOC.1103 in VR/PV/2000/50)), het concept van samenwerking tussen de Vlaamse 
Gemeenschap en Justitie (13/07/2001 (VR/2001/13.07/DOC 0676 in VR/PV/2001/30)) en 
het operationeel model (19/07/2002 (VR/2002/19.07/DOC.0750 in VR/PV/2002/31)). 

 
De Vlaamse overheid zet per beleidsdomein de volgende middelen in voor de verdere uitbouw van 
de hulp- en dienstverlening aan gedetineerden. Waar mogelijk wordt een vergelijking gemaakt 
tussen 2007 en 2008 (in euro of ingezette VTE). 

 
•  Vlaamse Overheid – Welzijn: Begin 2008 was in acht gevangenissen een beleids-

medewerker actief. Sinds oktober 2008 is in elke Vlaamse gevangenis een beleidsmedewerker 
werkzaam. In 2009 is een beleidsmedewerker aangeworven voor de Brusselse gevangenissen. 
Deze beleidsmedewerkers hebben tot taak de hulp- en dienstverlening in de gevangenis te 
coördineren via het Planningsteam Maatschappelijke Dienstverlening en overleg te voeren en 
de nodige afspraken te maken met de gevangenisdirectie om de uitbouw en coördinatie van de 
hulp- en dienstverlening in de gevangenis zo goed mogelijk te laten verlopen.  

 
2007:  8 VTE 
2008:  15 VTE 
2009:  16 VTE 
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Algemeen welzijnswerk: Dertien centra voor algemeen welzijnswerk werden in totaal voor 
hun opdracht justitieel welzijnswerk begin 2008 erkend en gesubsidieerd voor 89,35 VTE. 
Eind 2008 bedroeg het totaal erkende en gesubsidieerde aantal VTE 98,35. Deze personeels-
leden worden ingezet voor: 

o een eerstelijnsaanbod van psychosociale begeleiding op maat van de hulpvrager en 
zijn naastbestaanden; 

o individuele trajectbegeleiding om gedetineerden wegwijs te maken in het aanbod aan 
hulp- en dienstverlening en om hen bij te staan in het uitwerken van een 
toekomstgerichte reclassering. De trajectbegeleider brengt vragen, noden en verwach-
tingen van de gedetineerde in kaart, informeert de gedetineerde over de inhoud en het 
belang van het beschikbaar hulp- en dienstverleningsaanbod, oriënteert hem, moti-
veert hem, verwijst hem door en volgt hem op. Trajectbegeleiders werken nauw 
samen met de verstrekkers van de hulp- en dienstverlening (uitstippelen van het hulp- 
en dienstverleningstraject) en met de psychosociale dienst van de gevangenis 
(afstemming met het penitentiair traject). De samenwerking resulteert in een integraal 
detentietraject, dat maximaal voorbereidt, op de re-integratie in de samenleving;  

o organisatieondersteuning: de organisatorische ondersteuning van de verschillende 
organisaties die hulp- en dienstverlening aanbieden in de gevangenis. 

 
2007: 89,35 VTE (dit komt overeen met ca. 4.500.000 €) 
2008: 98,35 VTE (dit komt overeen met ca. 5.000.000 €) 

 
• Zorg voor mentaal gehandicapte geïnterneerden:  

o Enerzijds zijn er twee voorzieningen voor dagbesteding erkend voor het bieden van 
zinvolle dagbesteding binnen twee gevangenissen waar de meeste geïnterneerden 
verblijven, met name Gent en Merksplas. Deze voorzieningen, respectievelijk Obra 
(Evergem) en ’t Zwart Goor (Merksplas), hebben elk een erkenning voor 16 plaatsen 
die ze in de vorm van ambulante begeleidingen specifiek kunnen inzetten in de 
gevangenis. Doel van deze werkvorm is nog steeds om de betrokken geïnterneerden 
voor te bereiden voor een overstap naar een meer gepaste opvang buiten de 
gevangenis.  

o Anderzijds is er gekozen om binnen de sector ‘units’ uit te bouwen voor de opvang 
van geïnterneerden met een mentale handicap. De integratie van deze personen in een 
gewone voorziening is niet altijd vanzelfsprekend. Voor de meesten van hen blijft er 
het veiligheidsprobleem, en ook andere gebruikers zitten niet altijd te wachten op de 
komst van personen die strafbare feiten gepleegd hebben in het verleden. 3 Units voor 
telkens 10 personen zijn in Vlaanderen operationeel. 

 
• Geestelijke gezondheidszorg: Mijn voorganger besliste om – voor de eerste maal sinds de 

opstart van het strategisch plan ‘hulp- en dienstverlening aan gedetineerden’ – 800.000 euro 
(16 VTE) te investeren in de centra voor geestelijke gezondheidszorg (CGG), en dit voor de 
hulpverlening aan (ex-) gedetineerden met psychische problemen.  Anderzijds zijn er in 
Vlaanderen 9 CGG erkend als gespecialiseerde voorziening om daders van seksueel misbruik 
van minderjarigen te behandelen en te begeleiden. Deze 9 erkende CGG dienen in te staan 
voor de doelgroep daders en worden gesubsidieerd voor 24 VTE. 

 
• Werk: De VDAB (Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding) was tot 

voor kort in 9 gevangenissen structureel aanwezig is, maar besliste onlangs om in alle 
Vlaamse gevangenissen een aanbod van de VDAB te realiseren. Er waren immers nog 6 
Vlaamse gevangenissen waar de VDAB nog niet structureel aanwezig was met een fysiek 
ingebedde detentieconsulent en waarvoor in het geval er toch al contacten zijn tussen de lokale 
VDAB en de gevangenis geen centrale aansturing gebeurt. Op dit ogenblik zijn in alle 
Vlaamse gevangenissen zitdagen. Door alle gevangenissen op te nemen in het centraal 
aangestuurde ‘Aan de Bak’-programma, garandeert de VDAB een gelijkvormige minimale 
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dienstverlening van de VDAB in alle Vlaamse gevangenissen. Op termijn kan dit basispakket 
(zitdagen) vanuit de praktijk en op maat van de behoefte aan arbeidsbemiddeling zich 
uitbreiden naar een ruimer aanbod van de VDAB. Ook kunnen de ervaringen en uitbreidings-
voorstellen, die zullen naar boven komen in de zes nieuwe gevangenissen op hun beurt 
aanleiding geven tot aanpassing van het aanbod van de VDAB in de gevangenissen waar het 
‘Aan de bak’-programma nu al loopt. Op die manier hoopt de VDAB tot een verdere 
kwalitatieve uitbouw van haar dienstverleningsaanbod te komen. 

 
• Cultuur en sport: Dit wordt voornamelijk gerealiseerd door De Rode Antraciet vzw (voorzie-

ning voor sociaal-cultureel volwassenenwerk) in samenwerking met andere vormings-
instellingen. De Rode Antraciet (DRA) heeft 3 werkingspijlers: 

o cursusaanbod: voor wat betreft de pijler cursusaanbod ontwikkelt DRA een aanbod 
naar alle Vlaamse gevangenissen. Het merendeel zijn cursussen voor gedetineerden 
maar DRA ontwikkelt ook een specifiek aanbod naar het penitentiair kader. DRA 
heeft ook een inbreng in de basisopleiding van de penitentiaire beambten en geeft b.v. 
ook trainingen inzake conflicthantering; 

o sociaal-cultureel werk: er zijn sociaal-cultureel werkers actief in 14 Vlaamse gevange-
nissen en op een eerder projectmatige manier te Gent. Zij ontwikkelen b.v. samen met 
externe partners diverse sociaalartistieke projecten. Voor 2007 ging er veel aandacht 
naar het werken met en rond gevangenismedia. Inzake de gevangenisbibliotheken 
werden er verschillende gesprekken gevoerd om duidelijkheid te krijgen over een 
juiste taakverdeling; 

o sport: de sportfunctionarissen verzorgen de sportpromotie in Antwerpen en de 
Noorderkempen en bereiken steeds veel gedetineerden. Deze projectmatige werking is 
sinds 2008 structureel ingebed in DRA en vergroot naar andere regio’s. 

 
De Rode Antraciet heeft 15 mensen in dienst of 12,80 VTE (exclusief freelancers en 
vrijwilligers). 

 
2007 : 804.000 € 
2008 :  950.000 € 
(2009 : 1.100.000 €) 

 
• Onderwijs: het nieuwe decreet op het volwassenenonderwijs (decreet van 15 juni 2007 

betreffende het volwassenenonderwijs) omvat een hele reeks bepalingen die moeten leiden tot 
een kwalitatief hoogstaand en behoeftedekkend onderwijsaanbod voor gedetineerden. Het 
decreet dat het onderwijs georganiseerd door de Centra voor Basiseducatie en Centra voor 
Volwassenenonderwijs, regelt, omvat een aantal rechtstreekse maatregelen ter verbetering van 
het onderwijsaanbod voor gedetineerden. Daarnaast omvat het ook heel wat andere bepalingen 
die onrechtstreeks een gunstige impact moeten hebben op het onderwijs in de gevangenissen. 

o Het decreet op het volwassenenonderwijs voorziet in een aantal nieuwe mogelijke 
flexibele organisatievormen voor onderwijs en breidt de bestaande mogelijkheden 
verder uit. Deze flexibele onderwijsvormen laten toe om in minder makkelijke 
contexten zoals de gevangenis een aangepast onderwijsaanbod uit te bouwen. 

o Er zijn 13 regionale samenwerkingsverbanden uitgewerkt tussen Centra voor 
Volwassenenonderwijs en Centra voor Basiseducatie. Deze consortia volwassenen-
onderwijs hebben een breed pakket aan doelstellingen gericht op het optimaliseren 
van het aanbod, afstemming met andere aanbodsverstrekkers, het fungeren als aan-
spreekpunt voor intermediairen, het optimaliseren van de dienstverlening voor de 
cursisten en het stimuleren van mogelijke vormen van samenwerking. Eén van de 
opdrachten die de consortia moeten uitvoeren is de coördinatie van het onderwijs-
aanbod van de gevangenissen in de regio. In totaal zijn er 12 VTE aan onderwijs-
coördinatoren tewerkgesteld in 11 consortia die een gevangenis op hun grondgebied 
hebben.  
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o De gedetineerden die een opleiding in het Centrum voor Volwassenenonderwijs 
volgen blijven vrijgesteld van het betalen van inschrijvingsgeld. 

 
Onderwijscoördinatoren (lesgevers niet inbegrepen) 
2007 :  1,5 VTE 
2008 (eind) : 12 VTE 

 
BIJLAGEN: 
 
1. Gezamenlijk bijkomende implementatieplan Vlaamse Gemeenschap-Justitie betreffende het 

Vlaams Strategisch Plan ‘Hulp- en Dienstverlening aan gedetineerden’; 
2. Nota aan de leden van de Vlaamse Regering: 

- derde opvolgings- en evaluatierapport over de implementatie van het strategisch plan hulp- en 
dienstverlening aan gedetineerden (interne evaluatie); 

- externe evaluatie strategisch plan hulp- en dienstverlening aan gedetineerden (Leuvens 
Instituut voor Criminologie, KULeuven). 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/133/antw.133.bijl.001.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/133/antw.133.bijl.002.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 134 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 134 van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, bevoegd voor het 
algemeen communicatiebeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 135 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Informatica-investeringen 
 
De aankopen en investeringen in informatica zijn over de ganse begroting verspreid per beleidsdomein 
en dan nog verspreid over verschillende basisallocaties.  
 
De vraag rijst wat de totaliteit van deze investeringen is per programma en per beleidsdomein. 
 
1. Kan de minister een totaaloverzicht geven van het volledige budget dat werd besteed aan 

aankopen en investeringen in informatica in de loop van deze legislatuur voor zijn/haar 
beleidsdomeinen, met graag een opsplitsing per begrotingsjaar? 

 
2. Wat is het aandeel binnen dit budget voor de aanschaf van nieuwe informatica enerzijds en voor 

onderhoud en herstelling anderzijds? 
 
3. Kan de minister meedelen welk budget er wordt besteed voor de aankopen en investeringen van 

informatica in het licht van het “anders werken”, “telewerken”, en dergelijke? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 71, 

Vandenbroucke nr. 139, Anciaux nr. 84, Keulen nr. 69, Van Brempt nr. 125, Crevits nr. 291, 
Ceysens nr. 46, Heeren nr. 135). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 135 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, bevoegd voor het 
algemeen beleid inzake informatie- en communicatietechnologie. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 136 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Schadevergoedingen BW 1382 
 
Jaarlijks worden er in de begroting per beleidsdomein budgetten voorzien die kunnen worden 
aangewend voor het betalen van schadevergoedingen aan derden waarvoor de Vlaamse Gemeenschap 
of het Vlaams Gewest op grond van de artikelen 1382, 1383 en 1384, lid 3 van het Burgerlijk Wetboek 
verantwoordelijk is. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal vergoedingen die er volgens de vermelde 

juridische  grondslag betaald zijn voor zijn/haar beleidsdomeinen voor de periode 2004 tot 2008, 
graag met een opsplitsing per begrotingsjaar ? 

 
2. Gebeurde de uitbetaling van de schadevergoedingen via een minnelijke regeling of op basis van 

een juridische procedure ? 
 
3. Hoeveel procedures zijn er thans hangende op basis van deze juridische grondslag ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 72, 

Vandenbroucke nr. 140, Anciaux nr. 85, Keulen nr. 70, Van Brempt nr. 126, Crevits nr. 292, 
Ceysens nr. 47, Heeren nr. 136). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 136 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, Vlaams minister bevoegd 
voor bestuurszaken. 
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Vraag nr. 137 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Klachtrecht    -   Integratie in Beter Bestuurlijk Beleid 
 
Uit het Jaarverslag 2007 van de Vlaamse Ombudsdienst is gebleken dat, ondanks aanbevelingen uit 
het verleden, de Vlaamse overheid nog steeds niet de nodige inspanningen heeft gedaan om het 
klachtrecht van de burger te optimaliseren in de nieuwe structuren naar aanleiding van de 
hervormingsoperatie Beter Bestuurlijk Beleid (BBB). De Vlaamse overheid had immers de 
verplichting ervoor te zorgen dat de bepalingen en de geest van het Klachtendecreet volledig tot 
uitvoering worden gebracht. 
 
Ondanks het uitgesproken engagement van de Vlaamse Regering blijkt evenwel uit de 
klachtenrapportages bij het jaarverslag dat er zowel in de kerndiensten als in perifere diensten nog 
steeds vaak geen bereidheid bestaat om klachten te herkennen, te erkennen, te behandelen en over die 
klachtenbehandeling te rapporteren (Jaarverslag 2007, blz 269-270). 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister inmiddels genomen om het klachtrecht van de burger te 

optimaliseren in de nieuwe structuren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen ingevolge de 
hervormingsoperatie BBB ? 

 
Wat zijn hiervan de concrete resultaten? Kan de minister inmiddels bevestigen dat de nodige 
inspanningen zijn gedaan om de bepalingen van het Klachtendecreet volledig tot uitvoering te 
brengen ? Gebeurt de nodige controle? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal klachten dat er sinds 2007 in de diensten onder 

zijn/haar bevoegdheid in behandeling zijn en eveneens informatie geven betreffende de wijze van 
rapportering? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 85, Van Mechelen nr. 74,  

Vandenbroucke nr. 141 , Anciaux nr. 86, Keulen nr. 72, Van Brempt nr. 127, Crevits nr. 294, 
Ceysens nr. 48 en Heeren nr. 137). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 137 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, Vlaams minister bevoegd 
voor bestuurszaken. 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 138 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse zendingen, congressen en seminaries   -   Overzicht 
 
Ieder jaar voorziet de begroting een afzonderlijk budget voor buitenlandse zendingen en voor de 
deelname aan congressen en seminaries in binnen- en buitenland. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlandse zendingen van de minister en van 

zijn/haar kabinet? Graag een opsplitsing per begrotingsjaar sinds het begin van deze legislatuur.   
 

Kan de minister per zending meedelen hoeveel personen van het kabinet er telkens de minister 
hebben vergezeld? 

 
Welke buitenlandse zendingen zijn er nog gepland tot het einde van deze legislatuur ? 

 
Wat is de jaarlijkse kostprijs voor deze buitenlandse zendingen ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de deelname aan congressen en seminaries in het 

buitenland, graag eveneens opgesplitst per begrotingsjaar, met aanduiding van het thema van het 
congres of seminarie en met vermelding van het aantal personen van het kabinet dat hieraan heeft 
deelgenomen? 

 
Wat is hiervan de jaarlijkse kostprijs ? 

 
Aan welke congressen en seminaries zal de minister nog deelnemen tot het einde van de 
legislatuur ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 75, 

Vandenbroucke nr. 142, Anciaux nr. 87, Keulen nr. 73, Van Brempt nr. 128, Crevits nr. 295, 
Ceysens nr. 49 en Heeren nr. 138). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 138 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 140 
van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Thuiszorg   -   Hygiëneproblemen 
 
Ik verneem dat zorgverstrekkers de laatste tijd geregeld zorg moeten weigeren omdat de 
omstandigheden waarin het verzorgend personeel moet werken te wensen overlaten. De klachten 
betreffen onder andere uitwerpselen van huisdieren op de plaats waar de zorg toegediend moet 
worden, stank in huis enzovoort. Vaak gaat het om een totaal gebrek aan basishygiëne. 
   
De normale procedure is dat de zorgverstrekkers de huisarts melden dat ze de zorg zullen stopzetten. 
Indien nodig wordt dit ook besproken met het comité voor preventie wanneer de werkgever vindt dat 
de werkomstandigheden risico's voor het personeel inhouden. Uiteraard is dit laatste alleen het geval 
voor zorgverstrekkers in loondienst en niet voor zelfstandigen. De zorg wordt uiteindelijk stopgezet 
wanneer de patiënt geen hulp wil aanvaarden om de onhygiënische toestand te verhelpen.  
  
In 2002 werd reeds een vraag gesteld over dit onderwerp en toen bleek dat er nauwelijks dergelijke 
gevallen bekend waren. De toenmalig bevoegde minister liet weten dat uit navraag bleek dat dit toen 
nauwelijks voorkwam.  
  
1. Zijn er gegevens bekend van het aantal geweigerde zorgverstrekkingen? Kan de minister een 

overzicht geven per jaar en provincie? Op basis van welke argumenten werd de zorg geweigerd?  
 
2. Welke stappen kunnen en mogen zorgverstrekkers en/of artsen ondernemen in dergelijke situaties? 
 
3. Zal de minister initiatieven nemen om dit probleem aan te pakken? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 140 van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. Het Agentschap Zorg en Gezondheid verzamelt zelf geen gegevens met betrekking tot (het aantal) 

geweigerde zorgverstrekkingen, waardoor hierover geen overzicht en bijkomende informatie kan 
gegeven worden. Bij het Agentschap is er geen toename van klachten over onhygiënische 
werkomstandigheden van verzorgenden in de thuiszorg.  

 
2. Er zijn geen geijkte procedures met betrekking tot het weigeren van hulp- en dienstverlening door 

een dienst voor gezinszorg. Een dienst voor gezinszorg is niet verplicht om de stopzetting van de 
hulp- en dienstverlening bij een bepaalde gebruiker te melden aan de huisarts.  
Volgens het kwaliteitsdecreet zijn de diensten voor gezinszorg wel verplicht om in hun kwaliteits-
handboek een procedure uit te werken voor het afsluiten van het hulpverleningsplan. In de praktijk 
stellen we vast dat diensten voor gezinszorg meestal reeds bij de intake van de gebruiker de 
afspraak maken dat de verzorgende steeds in voldoende veilige en hygiënische omstandigheden 
moet kunnen werken. Indien aan deze voorwaarde niet wordt voldaan, kan de dienst maatregelen 
treffen of zelfs de hulpverlening weigeren of stopzetten.  
Het spreekt voor zich dat een dienst voor gezinszorg de hulp- en dienstverlening nooit zonder 
meer zal stopzetten. In de eerste plaats wordt geprobeerd om een oplossing te zoeken en aan te 
reiken voor het gestelde probleem. De diensten kunnen onder meer contact opnemen met andere 
zorgverstrekkers die aan huis komen bij deze gebruiker om samen een oplossing te zoeken.  
De dienst voor gezinszorg zal bij een eventuele beslissing tot stopzetting uiteraard ook rekening 
houden met de noodzakelijkheid van de zorg voor de gebruiker. Indien de gebruiker geen hulp wil 
aanvaarden om de situatie te verhelpen en de gezinszorg is niet noodzakelijk, dan kan de zorg 
worden stopgezet. In de andere gevallen wordt een oplossing gezocht.  

 
3. Aangezien er bij het Agentschap op dit ogenblik geen signalen zijn van de sector dat zij alsmaar 

meer met onhygiënische omstandigheden bij gebruikers thuis worden geconfronteerd, worden er 
voorlopig geen maatregelen getroffen. Indien het aantal klachten met betrekking tot de hygiëne in 
de thuiszorg zou toenemen, kunnen er evenwel initiatieven worden opgestart.  
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VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 142 
van 16 januari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Kinderopvang   -   Bijkomende plaatsen 2008 
 
De uitbreiding in de kinderopvang is van groot belang om de combinatie tussen arbeid en gezin 
mogelijk te maken en werd ook voorzien in het regeerakkoord. 
 
Voor 2008 werd voorzien in uitbreiding in de gesubsidieerde plaatsen ter waarde van 12,977 miljoen 
euro. Er werden inmiddels 1.348 plaatsen toegekend in de kinderdagverblijven en 547 plaatsen in de 
diensten voor onthaalouders.  
 
1. Welke kinderdagverblijven en diensten voor onthaalouders kregen in het kader van 

uitbreidingsbeleid 2008 naar aanleiding van de begrotingscontrole hoeveel plaatsen, opgesplitst 
per initiatiefnemer ? 

 
2. Welke van de kinderdagverblijven en diensten voor onthaalouders dienden een aanvraag in tot 

uitbreiding, maar kregen geen positief antwoord? Om welke redenen werd niet ingegaan op hun 
vraag tot bijkomende plaatsen? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 142 van 16 januari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. De kinderdagverblijven en diensten voor onthaalouders die in het kader van het uitbreidingsbeleid 

2008 een erkenning of een uitbreiding kregen zijn terug te vinden op de website van Kind en 
Gezin: www.kindengezin.be/Professioneel/Kinderopvang/uitbreidingkinderopvang2008/default.jsp.  

 De initiatieven werden ook persoonlijk verwittigd. 
 
2. De kinderdagverblijven en diensten voor onthaalouders die geen positieve beslissing kregen 

omtrent een uitbreiding of erkenning werden met een gemotiveerd schrijven persoonlijk 
verwittigd. Deze gegevens worden om redenen van privacy niet op de website gepubliceerd. Maar 
de meest voorkomende reden is dat de gemeente waar het initiatief zich bevindt te laag scoort in 
de gemeentelijke behoefte-index. 

 
 Gezien het aantal aanvragen meer dan 300 bedroeg is het materieel onmogelijk om al deze 

gegevens hier weer te geven. 
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Vraag nr. 145 
van 21 januari 2009 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Vroegtijdige opsporing psychoses   -   Bijkomende middelen 
 
De Vlaamse Regering heeft 1,1 miljoen euro vrijgemaakt voor vroegtijdige opsporing van psychoses. 
 
Het Centrum voor Geestelijke Gezondheidszorg Ahasverus in Halle-Vilvoorde zou goede resultaten 
behaald hebben met een project waarbij men bij jongvolwassenen psychoses tracht op te sporen en te 
behandelen. Dit project zou worden veralgemeend in Vlaanderen. Er zouden ook nog twee bijkomende 
regioteams opstarten. 
 
Ten slotte wordt ook onderzoek aangekondigd naar de reden waarom Vlamingen meer dan andere 
Europeanen zelfmoord plegen en zelfmoordpogingen ondernemen. 
 
1. Wat houdt het project van Ahasverus in waarbij bij jongvolwassenen psychoses vroegtijdig 

worden opgespoord en behandeld ? 
 
2. Werd het project wetenschappelijk geëvalueerd ?  
 
3. Waar zullen de twee nieuwe regioteams worden geïnstalleerd ?  
 
4. Wanneer zullen de resultaten van het onderzoek naar de redenen van zelfmoord en 

zelfmoordpogingen in Vlaanderen beschikbaar zijn ?  
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 145 van 21 januari 2009 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
1. In december 2002 werd een gezondheidsconferentie georganiseerd over de preventie van 

zelfdoding en depressie. Ze mondde uit in de formulering van de gezondheidsdoelstelling over 
suïcide en het opstellen van het Vlaams actieplan suïcidepreventie. Een van de strategieën waarop 
ingezet werd, was de zorg voor bepaalde risicogroepen. Tot deze risicogroep behoren onder 
andere jonge personen met schizofrene psychose. Schizofrenie is een vrij frequente ernstige 
geestelijke stoornis met een sterk verhoogd suïciderisico. Ten minste 10% van de schizofrene 
patiënten overlijdt door suïcide. Uit literatuurgegevens is echter gebleken dat een vroege diagnose 
en passende interventie een zeer belangrijke invloed hebben op het verloop van de aandoening en 
de integratie in de maatschappij van de persoon in kwestie. Om die reden werd in de periode 
december 2006 tot november 2008 door mijn voorganger aan het CGG Ahasverus, werkzaam in 
de regio van Halle-Vilvoorde, de mogelijkheid geboden om voor deze doelgroep een 
experimenteel project op te starten. 

 
Dit project had volgende opdrachten: 

- het ontwikkelen van een op evidentie gebaseerde methodiek voor vroegdetectie en 
toeleiding naar de behandeling van jonge schizofrenen; 

- het samenstellen en vormen van een vroegdetectieteam met als taak vroegdetectie en 
toeleiding naar de behandeling van jonge schizofrenen bij voorkeur in een neutrale setting 
en met aandacht voor registratie; 

- deskundigheidsbevordering en sensibilisering van potentiële verwijzers; 
- het ontwikkelen van een implementatiestrategie en opmaken van een budgetberekening voor 

de verdere implementatie voor heel Vlaanderen. 
 
Een samenvatting van bevindingen en het implementatieplan voor Vlaanderen werd neer-
geschreven in augustus 2008. Er volgde een nieuwe projectaanvraag waarin een implementatie-
strategie werd uitgewerkt. De Vlaamse Regering gaf in december 2008 goedkeuring aan de 
progressieve implementatie voor de periode 2009-2010. 
 
In het project wil Ahasverus jonge mensen uit de doelgroep (14-35 jr) zo snel mogelijk detecteren 
en hen een laagdrempelig zorgpad aanbieden op maat. Het gaat specifiek om jonge mensen met 
een ultrahoog risico op psychose én jonge mensen die een eerste acute psychose doormaken, die al 
geconfronteerd werden met een opname, of meerdere jaren onbehandeld of onvoldoende 
behandeld geweest zijn. De doelstellingen van het project zijn:  

- de ontwikkeling tot psychose, waar mogelijk, voorkomen; 
- de intensiteit of het impact, waar mogelijk, verminderen; 
- herval zo sterk mogelijk terugdringen;  
- de gemiddelde onbehandelde periode vanaf het optreden van de eerste symptomen 

terugbrengen van 3 jaar naar 3 maanden; 
- het verwerven en behouden van werk, partner en vrienden, en het vinden van een geschikte 

woonomgeving beter realiseren; 
- het streven naar een verlichting van de symptomen zodat persoonlijke wensen en doelen 

beter gerealiseerd kunnen worden. 
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2. De projectmiddelen waren niet bedoeld als wetenschappelijk onderzoek in de strikte zin van het 
woord. De evidentie voor deze methodiek is in het buitenland al aangetoond. De eerste teams zijn 
in het buitenland al 20 jaar actief en opereren wijdverspreid sinds een 10 tal jaar. Vooral Australië, 
als grondlegger, en Groot-Brittannië, maar eveneens VS, Canada, Noorwegen, Denemarken, 
Finland en Nederland hebben hieromtrent veel baanbrekend werk verricht. Zij hebben hieraan zeer 
veel wetenschappelijk onderzoek gewijd. In de geestelijke gezondheidszorg is dit item bijzonder 
goed gedocumenteerd. Ahasverus beschikt over 7000 artikels over deze ontwikkeling.  
 
De evidence based methodieken die in het begeleidingsaanbod van zo’n team moeten ontwikkeld 
en aangeboden worden zijn: 

- Assertive Community Treatment; 
- Cognitieve Gedragstherapie (CGT); 
- Psycho-educatie; 
- Psychiatrische Crisiszorg Thuis; 
- Acute Dagbehandeling; 
- Gezinsinterventies; 
- Individual Placement Support (werk); 
- Farmacotherapie. 

Deze methodieken zullen niet de enige zijn, maar voor deze is er wetenschappelijke evidentie van 
de werkzaamheid voor de doelgroep (cfr. schizofrenie richtlijn Trimbos instituut, Nederland). 
 
In Vlaanderen was de pilootfase die liep tot november 2008 nodig om na te gaan of deze 
methodiek ook mogelijk en haalbaar was in Vlaanderen. De evaluatie van het project was in die 
zin gunstig. Vandaar dat beslist werd om over te gaan tot een progressieve implementatie in heel 
Vlaanderen. Meer informatie kan u vinden op de website: http://www.vroegdetectie.be/index.html. 
 

3. Via de overlegplatforms worden alle zorgpartners in Vlaanderen in de verschillende zorgregio’s 
uitgenodigd om binnen hun regio een VDIP-team (Vroegdetectie en Interventie bij Psychose) te 
creëren. De oproep is slechts geldig binnen een bepaalde format, waarbij de kandidaten ondermeer 
ook eigen middelen moeten inbrengen. Zo moet het team minimaal over 5 voltijdse functies 
beschikken voor een werkgebied van 500.000 inwoners. 
 
De informatieronde hierover is bezig. In West- en Oost-Vlaanderen en Vlaams-Brabant is dit al 
gebeurd en zijn verschillende zorgregio’s aan de slag gegaan. In Limburg en Antwerpen is dit 
gepland. Binnen dit project worden twee zorggebieden uitgekozen. Om de keuze van de projecten 
vlot te laten lopen, stelt de Vlaamse ondersteuningscel een onafhankelijke groep van experten 
samen. De groep bestudeert de projecten in april 2009. De keuze zal afgerond zijn op 1 mei 2009. 
De overige teams zullen zo goed als mogelijk ondersteund worden door Ahasverus, zodat zij klaar 
zijn voor de volgende fase in 2011. 
 

4. Momenteel lopen er twee onderzoeken. 
Binnen het Steunpunt Welzijn volksgezondheid en Gezin loopt een onderzoek naar verklarende 
factoren voor verschillen in suïcideprevalentie in Vlaanderen in vergelijking met Europese landen. 
Het onderzoek eindigt in oktober 2009. Daarna volgt de fase van rapportering. Er moet een 
antwoord komen op vragen in verband met de feitelijke verschillen, de verklaringen voor de 
verschillen en de mogelijkheden om hier iets aan te verbeteren.  
Het tweede onderzoek is het onderzoek dat loopt via het Centrum voor Preventie van Zelfdoding 
(CPZ). Het betreft een vergelijkende studie die tot doel heeft de verschillen in de prevalentie van 
suïcidaal gedrag en suïcidale ideatie bij jongeren in Vlaanderen en Nederland in kaart te brengen. 
Een tussentijds rapport wordt voorzien in mei 2009. Het einde van het onderzoek is voorzien in 
juni 2010. 
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Vraag nr. 147 
van 21 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Instellingen welzijnssector    -    Toepassing Klachtendecreet 
 
De minister is verantwoordelijk om ervoor te zorgen dat het klachtrecht van de burger over erkende en 
gesubsidieerde instellingen uit de welzijnssector bij de uitvoering van taken die tot de bevoegdheid 
van de Vlaamse Gemeenschap of het Vlaams Gewest behoren en voor zover die aan hen zijn 
toevertrouwd, wordt geoptimaliseerd en dat de bepalingen van het Klachtendecreet volledig tot 
uitvoering worden gebracht. 
 
Uit het Jaarverslag van de Ombudsman van 23 april 2008 blijkt evenwel dat op het terrein het 
Klachtendecreet niet wordt nageleefd. 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister inmiddels genomen om ervoor te zorgen dat in alle 

bovenvermelde instellingen het Klachtendecreet in de praktijk wordt nageleefd? 
 
2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal behandelde klachten in 2007 en 2008 voor 

deze instellingen? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 147 van 21 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Het Klachtendecreet stelt in artikel 2 het volgende: 
 
“In dit decreet wordt onder bestuursinstelling verstaan de diensten van de Vlaamse regering en de 
instellingen, bedoeld in artikel 9 van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der 
instellingen die ressorteren onder de Vlaamse Gemeenschap of het Vlaamse Gewest.” 
 
Dat impliceert dat de concreet gestelde vragen zonder voorwerp zijn. Erkende en gesubsidieerde 
voorzieningen uit de welzijnssector worden immers niet gevat. 
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Vraag nr. 148 
van 21 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Impact vergrijzing   -   IWT-onderzoek 
 
Het departement WVG (Welzijn, Volksgezondheid en Gezin) is als rechtsopvolger van het CBGS 
(Centrum voor Bevolkings- en Gezinsstudie) contractant in het IWT-project “Social and economic 
impact of ageing in Flanders and Europe” (IWT: Instituut voor Innovatie door Wetenschap en 
Technologie). 
 
Dit project loopt over een periode van vijf jaar, is opgestart in 2005 en zou dit begrotingsjaar afgerond 
te worden. 
 
1. Wat is de stand van zaken in de uitvoering van dit project ? Wanneer zal het project worden 

afgerond en zullen de resultaten worden bekend gemaakt ? 
 
2. Gebeuren er tussentijdse evaluaties in het kader van de uitvoering van dit project ?  Zo ja, wat zijn 

de resultaten ? 
 
3. Kan de minister een overzicht geven per begrotingsjaar van het totale budget dat aan dit project 

werd besteed ? 
 
4. Kan de minister  meedelen of er nog andere onderzoeken hangende zijn in het kader van de 

bevolkings- en gezinsstudies ?  Zo ja, welke ? Wie is hiervoor verantwoordelijk ? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 148 van 21 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Het IWT-project 'Socio-economic impact of ageing in Flanders and Europe' startte inderdaad in 

2005. Het wordt eind 2009 afgerond. Momenteel werkt het onderzoeksconsortium (CoViVE= 
Consortium Vergrijzing in Vlaanderen en Europa) aan de derde onderzoeksfase die betrekking 
heeft op toekomstprojecties van de vergrijzing in Vlaanderen voor diverse levensdomeinen. De 
onderzoeksresultaten worden eind 2009 bij het brede publiek bekendgemaakt via een studiedag en 
de publicatie van een boek.  

 
 Ik kan u trouwens meedelen dat dit al gebeurde voor de afgewerkte onderzoeksluiken. Zo werd 

tijdens de 1e fase van het project een inventaris gemaakt van de beschikbare kennis in de vorige 
drie decennia met betrekking tot domeinen zoals zorg, welvaart, gezondheid en sociale participatie 
van ouderen in Vlaanderen. Het boek "Ouderen in Vlaanderen van 1975 tot 2005: een terugblik in 
de toekomst"  (Cantillon, Van den Bosch & Lefebure (red.), 2007) brengt die resultaten samen.  

 
 Recent is ook de 2e onderzoeksfase afgerond. Het positioneert de Vlaamse ouderen in een 

internationaal perspectief. De resultaten worden binnenkort gepresenteerd op een studiedag (5 
maart 2009) en verschijnt ook het boek “Ouderen in Vlaanderen en Europa. Tussen vermogen en 
afhankelijkheid”. Ik zal daar trouwens zelf het woord nemen. 

 
2.  In de overeenkomst tussen IWT-Vlaanderen en de coördinator van CoViVE zijn bepalingen 

opgenomen over de evaluatie. Via de adviesraad en de goedkeuring van jaarplannen en 
jaarverslagen is er een feitelijk systeem van constante evaluatie. De jaarlijkse verslaggeving omvat 
een wetenschappelijk-technisch verslag, een financieel verslag en een utilisatieverslag. 24 
maanden na de startdatum van het project gebeurde een herevaluatie. Twee gebruikerscommissies 
werden opgericht die via seminaries op regelmatige basis input en feedback leveren aan de 
verschillende onderzoeksteams. Op die manier blijven alle stakeholders betrokken bij het project. 

 
3. De totale toegekende projectsteun door IWT-Vlaanderen bedraagt voor de hele onderzoeks-

periode 3.061.189,31 euro, waarvan 278.744 euro (9%) aan het voormalige CBGS, nu dus het 
Departement WVG.  

 
 De steun wordt uitbetaald in 9 schijven volgens een betalingsschema dat opgenomen is in de 

overeenkomst. 
 
4.  Wat andere onderzoeken betreft op het brede domein van de ‘Bevolkings- en Gezinsstudies’, kan 

ik u meedelen dat binnen het Steunpunt Welzijn, Volksgezondheid en Gezin momenteel 
onderzoeken worden uitgevoerd m.b.t. de doelgroepen kinderen en jongeren, volwassenen en 
ouderen. Ook via haar Kenniscentrum besteedt het Departement WVG onderzoeken uit en volgt ze 
op (zie o.a. www.kenniscentrumwvg.be). Andere beleidsdomeinen, in het bijzonder de Diensten voor 
het Algemeen Regeringsbeleid (DAR), verrichten eveneens onderzoek op dit terrein. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 149 
van 21 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Begroting gezondheidsbeleid   -   Basisallocatie 12.03E 
 
De begroting van de minister voorziet ieder jaar een afzonderlijke basisallocatie voor allerhande 
uitgaven  in verband met het gezondheidsbeleid.  Op deze basisallocatie (BA 12.03 E) worden de 
uitgaven aangerekend voor de Vlaamse Gezondheidsraad, de Vlaamse Adviesraad, voor het aansturen 
van voorzieningen, voor het gezondheidsbeleid en initiatieven in het kader van internationale 
samenwerkingsakkoorden. 
 
Kan de minister een overzicht geven van de wijze waarop deze basisallocatie wordt verdeeld en dit 
graag met een opsplitsing op jaarbasis sinds het begin van de legislatuur ?  
 
 Welke doelstellingen werden hierbij telkens vooropgesteld ? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 149 van 21 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Basisallocatie GD12.03E is een samensmelting van de basisallocaties 12.02, 12.03 en 12.22 van het 
vroegere programma 42.1. De libellés van deze basisallocaties waren: 
 
12.02: uitgaven in verband met de VGR en VAR, inclusief studieopdrachten; 
12.03: uitgaven in verband met het aansturen van voorzieningen; 
12.22: allerhande uitgaven in verband met het gezondheidsbeleid met inbegrip van initiatieven in het 
kader van internationale samenwerkingsakkoorden. 
 
jaar Ba. VLkrediet besteding bedrag doelstelling 
2008 GD12.03E 109.000,- Projectendag Thuiszorg 

2008 
7.500,- Voorstelling van 

projecten in de thuiszorg. 
   Consultancy opdracht: 

advies voor verbetering 
interne werking op 
internationaal vlak 

25.410,- Afstemming interne 
samenwerking op vlak 
van internationaal beleid. 

   Lidmaatschap Regions 
for Health Network 
(WHO) 

4.074,- 
afhankelijk 

van de 
dollarkoers

Het Regions for Health 
Network streeft ernaar 
samenwerkingsverbanden 
tussen Europese regio’s 
promoten en de 
uitwisseling van goede 
praktijken, ervaringen en 
expertise te bevorderen. 

   Kostenvergoeding 
commissie 
zorgstrategie 

17.146,59,- De commissie bespreekt 
en geeft advies over 
zorgstrategische plannen. 

2007 12.02 PM   
 12.03 122.000,- Consultancy opdracht 

Zorg en Gezondheid: 
aansturen van 
voorzieningen 

46.585,- Beter aansturen van 
voorzieningen. 

   Lidmaatschap Regions 
for Health Network 
(WHO) 

4.455,- 
afhankelijk 

van de 
dollarkoers

Het Regions for Health 
Network streeft ernaar 
samenwerkingsverbanden 
tussen Europese regio’s 
promoten en de 
uitwisseling van goede 
praktijken, ervaringen en 
expertise te bevorderen. 

 12.22 PM   
2006 12.02 18.000,- Geldvoorschot voor de 

reisvergoeding en 
zitpenningen van de 
VGR- en VAR-leden. 

18.000,- VGR: advies verlenen 
aan Vlaamse Overheid in 
verband met 
gezondheidsgerelateerde 
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thema’s. 
VAR: adviesverlenende 
beroepsinstantie. 

 12.03 46.000,- Consultancy opdracht: 
ondersteuning van de 
beheersovereenkomst 

35.200,- Ondersteuning van de 
opmaak van de 
beheersovereenkomst in 
het kader van BBB. 

 12.22 10.000,- Zending minister 
Vervotte naar Istanbul 

4.895,-  

2005 12.02 18.000,- Geldvoorschot voor de 
reisvergoeding en 
zitpenningen van de 
VGR- en VAR-leden. 

18.000,- VGR: advies verlenen 
aan Vlaamse Overheid in 
verband met 
gezondheidsgerelateerde 
thema’s. 
VAR: adviesverlenende 
beroepsinstantie. 

 12.03 102.000,- Overeenkomst ivm 
coaching van auditoren 
in het kader van 
visitaties in 
verzorgingsvoorziening
en. 

63.750,- Het doel is om op een 
professionele wijze audits 
uit te kunnen voeren in de 
verzorgingsvoorzieningen 
in het kader van 
aansturen van 
voorzieningen. 

   Rapport: aanpassing 
aan de zorgregio’s 

6.435,-  

 12.22 24.000,- Toekenning van 
subsidie aan het 
Observatoire Régional 
de la Santé. 

10.000,- In 2005 werd een 
samenwerkingsproject 
tussen België en 
Frankrijk (met de Franse 
regio Nord – Pas-de-
Calais) opgestart om een 
(tweetalig F/NL) 
repertorium te maken, 
waarin alle praktische 
informatie over de beide 
systemen van 
gezondheidszorg worden 
samengebracht. 

   geldvoorschotten 9.000,-  
2004 12.02 18.000,- nihil  
 12.03 100.000,- Overeenkomst ivm 

coaching van auditoren 
in het kader van 
visitaties in 
verzorgingsvoorziening
en 

6.886,93,- Het doel is om op een 
professionele wijze audits 
uit te kunnen voeren in de 
verzorgingsvoorzieningen 
in het kader van 
aansturen van 
voorzieningen. 

   Overeenkomst ivm 
coaching van auditoren 
in het kader van 
visitaties in 
verzorgingsvoorziening
en 

55.613,07,- Het doel is om op een 
professionele wijze audits 
uit te kunnen voeren in de 
verzorgingsvoorzieningen 
in het kader van 
aansturen van 
voorzieningen. 
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   Vergoeding externe 
deskundigen 
werkgroepen 
“Categorale en 
psychiatrische 
ziekenhuizen” in het 
kader van de uitvoering 
van het 
kwaliteitsdecreet van 
17/10/2003. 

20.000,- Afstemmen met de sector 
om gezamenlijk en 
gedragen indicatoren op 
te stellen. 

 12.22 24.000,- Zending van mijnheer 
Cools naar Helsinki 

566,82,-  

   Zending van mijnheer 
Cools naar Helsinki 

540,18  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 150 
van 21 januari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Palliatieve thuiszorg   -   Informatieverstrekking 
 
Uit een recente studie van de onderzoeksgroep “zorg rond het levenseinde” van de Vrije Universiteit 
Brussel blijkt dat in het ziekteproces te laat wordt doorverwezen naar palliatieve thuiszorgploegen. 
 
Nochtans geeft een meerderheid van de Vlamingen aan liefst thuis te willen sterven, terwijl de praktijk 
uitwijst dat dit slechts in één derde van de gevallen gebeurt. In Nederland is dat in ruim de helft van de 
gevallen. 
 
Het onderzoek leert verder dat vooral oudere patiënten deze zorg te laat aangeboden krijgen: zij 
worden gemiddeld pas twaalf dagen voor het levenseinde doorverwezen naar de palliatieve thuiszorg; 
bij jongere patiënten is dat 33 dagen. Kankerpatiënten komen dan weer sneller terecht bij palliatieve 
zorg dan patiënten met andere ziektes. 
 
1. Welke acties gebeurden er de voorbije vier jaar om de mensen te informeren over de 

mogelijkheden rond palliatieve thuiszorg? 
 
2. Welke zijn de concrete acties die momenteel rond informatieverstrekking rond palliatieve 

thuiszorg ondernomen worden? 
 
3. Zijn er rond palliatieve thuiszorg cijfergegevens beschikbaar op het niveau van de Vlaamse 

provincies? 
 
4. Worden er in de beleidsopties m.b.t. palliatieve thuiszorg streefcijfers vooropgezet? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 150 van 21 januari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Sinds het ontstaan van de palliatieve netwerken in 1995, worden er voortdurend allerhande acties 

ondernomen om de mensen te informeren over de mogelijkheden rond palliatieve thuiszorg. De 
vijftien palliatieve netwerken, die verspreid zijn in Vlaanderen, hebben, onder andere, als opdracht 
de bevolking in te lichten over de beschikbare mogelijkheden in palliatieve zorg. In de praktijk 
wordt deze opdracht uitgevoerd door bijvoorbeeld voordrachten te geven voor ouderen-
zorgorganisaties; folders en affiches te verspreiden naar huisartsen, thuisverpleegkundigen, 
ziekenfondsen, ...; een stand te houden in een thuiszorgbeurs voor het grote publiek en vormings-
avonden te organiseren voor zorgverleners waar de bevolking ook welkom is. Een aantal 
palliatieve netwerken heeft ook een website. Ook de zorgaanbieders in de eerstelijn kunnen de 
bevolking informeren over de verschillende mogelijkheden in palliatieve zorg. Verder zijn er nog 
andere informatiekanalen rond palliatieve zorg zoals, onder andere de samenwerkingsinitiatieven 
inzake thuisverzorging en de websites van een aantal provincies.  

 
U verwijst naar de studie van de onderzoeksgroep “zorg rond het levenseinde” waaruit blijkt dat 
een meerderheid van de Vlamingen aangeeft liefst thuis te willen sterven, terwijl de praktijk 
uitwijst dat dit slechts in één derde van de gevallen gebeurt en dat er in het ziekteproces te laat 
wordt doorverwezen naar palliatieve thuiszorgploegen. Informatieverstrekking over palliatieve 
zorg is slechts één van de vele factoren die tot een palliatieve thuisverzorging kunnen leiden. De 
draagkracht van de mantelzorger is ook een belangrijk aspect evenals, onder andere, de houding 
van de huisarts en andere hulp- en zorgverleners rond palliatieve thuiszorg. Niet alle zorg- en 
hulpverleners staan immers open voor een palliatieve zorgverlening. 

 
2. Binnenkort zal ik een nieuwe beheersovereenkomst sluiten met de Federatie Palliatieve Zorg 

Vlaanderen waarin onder andere de verwerking en voortgangscontrole van het registratiepakket 
over de werking van de palliatieve netwerken en de patiëntenstromen als opdracht wordt opgeno-
men. Een onderdeel van dit registratiepakket betreft de kennis van palliatieve zorg bij de 
bevolking en de vertrouwdheid van de huisartsen met palliatieve zorg en de palliatieve voorzie-
ningen. De resultaten van wetenschappelijke onderzoeken over deze kennis en vertrouwdheid met 
palliatieve zorg zullen als een nulmeting beschouwd worden om daarna met het registratiepakket 
te kunnen nagaan of er een evolutie is in deze kennis en vertrouwdheid met palliatieve zorg. Het is 
namelijk de bedoeling dat de palliatieve netwerken, nadat de resultaten van deze onderzoeken 
bekend zijn, gericht acties ondernemen om deze kennis te verhogen waar nodig. 

 
3. Momenteel zijn er geen cijfergegevens beschikbaar op het niveau van de Vlaamse provincies rond 

palliatieve thuiszorg. De Federale overheid heeft wel cijfergegevens beschikbaar via het RIZIV 
rond het palliatief statuut dat de instapmodaliteit is voor diverse maatregelen binnen de palliatieve 
thuiszorg. Er is dus nood aan een registratiepakket om meer zicht te krijgen over de palliatieve 
zorgverlening. Het registratiepakket van de Federatie Palliatieve Zorg Vlaanderen is eind 2008 
opgesteld. De eerste resultaten hiervan zullen pas beschikbaar zijn in 2009. 

 
4. Aangezien er nog geen cijfergegevens beschikbaar zijn over de palliatieve thuiszorg zijn er nog 

geen streefcijfers vooropgezet. Het is eerst de bedoeling om met het registratiepakket een 
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nulmeting te bekomen, om daarna, naargelang de resultaten, gericht acties te ondernemen om de 
palliatieve zorgverlening te optimaliseren.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 151 
van 21 januari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Gezondheidszorg   -   Proefproject preventiebonus 
 
Onlangs werd er in de Kempen een proefproject gestart dat artsen financieel beloont als ze erin slagen 
een groter deel van de vrouwelijke patiënten te laten deelnemen aan de borstkankerscreening. 
 
Dit project past in wat internationaal bekend staat als “target payment”, ofwel doel- of 
resultaatgerichte betaling in de gezondheidszorg. 
 
1. Werden er de voorbije vier jaar nog dergelijke proefprojecten opgestart? 
 

Zo ja, welke? Wat waren in voorkomend geval de resultaten ervan? Zijn de resultaten bruikbaar 
voor het bepalen van beleidsdoelstellingen? 
 

2. Zijn er momenteel nog dergelijke proefprojecten lopende in Vlaanderen? Zo ja, rond welke 
thema’s? 

 
3. Welke financiële impact hebben vroegere en huidige projecten voor de Vlaamse overheid? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 151  van 21 januari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1.  Het project preventiebonus in de Zuiderkempen is het eerste project waarbij huisartsen en 

gynaecologen financieel gaan beloond worden voor de preventieve acte van het doorverwijzen van 
de doelgroepvrouwen naar het bevolkingsonderzoek naar borstkanker. 

 
2.  Dit project is, bij mijn weten, ook het enige dergelijke project in Vlaanderen. 
 
3.  Het project preventiebonus loopt van 1 december 2008 tot en met 30 juni 2011. Het maximale 

budget dat toegekend zal worden, bedraagt 210.500 euro. Dit bedrag werd volledig vastgelegd op 
de uitgavenbegroting van 2008. Het correcte bedrag van de preventiebonus zal berekend worden 
aan de hand van de berekeningen van de deelname aan het bevolkingsonderzoek in deze regio, die 
teruggekoppeld worden naar de individuele artsen die zich in de regio bevinden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 152 
van 21 januari 2009 
van MIEKE VOGELS 
 
 
 
Zelfstandige kinderopvang   -   Regelgeving attest van toezicht 
 
Voor het kerstverlof heeft de Vlaamse Regering een nieuw besluit houdende de regelgeving van het 
attest van toezicht voor zelfstandige initiatieven inzake kinderopvang goedgekeurd. Het nieuwe besluit 
vervangt het besluit van 24 juni 1997 (ook wordt dit laatste officieel niet opgeheven) en stelt de 
voorwaarden voor het toekennen van toezicht vast.  
 
Deze voorwaarden overlappen deels de voorwaarden opgenomen in ministerieel besluit (MB) van 19 
februari 2003. Andere even belangrijke voorwaarden (bv. het bezit van een uittreksel uit het 
strafregister, doktersattest, speelruimte in de open lucht, permanente begeleiding, enz.) vinden we niet 
terug. De vraag rijst dus of het MB van 19 februari 2003 van kracht blijft dan wel of er een nieuw MB 
komt en zo ja, wanneer. Het is van groot belang dat voorwaarden, zoals het kunnen voorleggen van 
een uittreksel uit het strafregister, van kracht kunnen blijven.  
 
We stellen ook vast dat andere bijkomende, strengere voorwaarden worden opgelegd aan de 
zelfstandige initiatieven die een financiële ondersteuning vragen (het besluit van 5 oktober 2007 werd 
nog recent aangepast), de vraag rijst waarom de minister niet de keuze heeft gemaakt om maar één 
besluit op te stellen dat de voorwaarden voor een attest van toezicht regelt. De opvang van kinderen 
mag niet worden beschouwd als een economische activiteit zoals een andere en strengere maar ook 
duidelijkere normen zijn daarom noodzakelijk. 
 
Het goedkeuren van dit nieuwe besluit lijkt noodzakelijk “om de erin voorziene financiële 
ondersteuning doelgerichter en efficiënter te moeten toekennen”. Dat kan in geen geval inhouden dat 
de kwaliteit van de opvang en de controle daarvan afgezwakt zouden worden.  
 
Daarom lijkt meer duidelijkheid aangewezen over de impact van het nieuwe besluit op de andere 
recentelijk goedgekeurde maatregelen, zoals de inkomensgerelateerde ouderbijdragen in de 
zelfstandige sector. 
 
1. Blijft het MB van 19 februari 2003 van kracht of wordt dit vervangen? En zo ja, wanneer? 
 
2. Kan de minister uitleggen waarom er geen coherent besluit is gekomen dat al de bestaande 

regelgevingen verenigt en duidelijkere en strengere normen voor de zelfstandige kinderopvang 
vastlegt? 

 
3. Kan de minister uitleggen waarom het nieuwe besluit rond het toekennen van financiële 

ondersteuning per plaats in een zelfstandig kinderdagverblijf geen kwalificatiebewijs eist voor alle 
medewerkers belast met de begeleiding van de kinderen? 
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4. Kan de minister verzekeren dat het nieuwe besluit in geen enkel geval een afzwakking van de 
kwaliteit van de opvang zal betekenen? 

 
5. Kan de minister uitleggen welke relatie er bestaat tussen het nieuwe besluit en de andere 

recentelijk goedkeurde maatregelen, zoals de inkomensgerelateerde ouderbijdragen in de 
zelfstandige sector? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 152 van 21 januari 2009  
van MIEKE VOGELS 
 
 
 
1. Het M.B. van februari 2003 blijft van kracht tot zolang een nieuw M.B. goedgekeurd wordt, dat 

specifieke voorwaarden vastlegt. 
 
2. In december 2008 gaf de Vlaamse Regering haar principiële goedkeuring aan twee nieuwe 

besluiten ter vervanging van het besluit van 24 juni 1997 houdende de regeling van melding aan 
de instelling Kind en Gezin van de opvang op bestendige wijze van kinderen. Deze ontwerpen 
van besluiten werden ondertussen voorgelegd aan de Raad van State voor advies. 

 
 Het bestaande besluit zal bijgevolg vervangen worden door: 

• het Besluit van de Vlaamse Regering houdende de regeling van de melding aan Kind en 
Gezin van opvang op bestendige wijze. (Het oude besluit wordt opgeheven in dit besluit.); 

• het Besluit van de Vlaamse Regering houdende de regeling van het attest van toezicht 
voor zelfstandige opvangvoorzieningen. 

 
 Het besluit van 1997 wordt vervangen door 2 nieuwe besluiten. Het melden van een kinder-

opvangactiviteit heeft momenteel niets te maken met het aanvragen van een attest van toezicht 
van Kind en Gezin. Uit deze overweging volgde logischerwijze de opsplitsing van dit besluit. 

 
 Het nieuwe besluit houdende de regeling van het attest van toezicht voor zelfstandige kinder-

opvangvoorzieningen moet gezien worden als het basisbesluit voor de zelfstandige sector. Elke 
nieuwe regelgeving moet zijn grond vinden in, en verder bouwen op, dit besluit. Daarom werd 
besloten om dit besluit te beschouwen als een basis. De voorwaarden die in dit besluit opgesomd 
worden, komen overeen met algemene basisprincipes die gelden voor een ieder die een kinder-
opvangactiviteit start. Aan de hand van deze algemene basisprincipes zullen concretere voorwaar-
den bepaald worden in een ministerieel besluit. Dit ministerieel besluit zal op zijn beurt ter 
vervanging zijn van de 2 ministeriële besluiten die momenteel de voorwaarden en de procedure 
bepalen voor het verkrijgen van een attest van toezicht. 

 
 Daarmee moet het duidelijker zijn waar een attest van toezicht voor staat en wat het betekent. 

Bovendien is er een betere afbakening van de zelfstandige sector door de enkel gemelde kinder-
opvangactiviteiten hiervan af te splitsen.  

 
 Bij het aanpassen van deze regelgeving werd in de eerste plaats verduidelijking nagestreefd maar 

geen verstrenging.  
 
3. De mogelijke eis om een kwalificatiebewijs te vragen van alle medewerkers van een zelfstandig 

kinderdagverblijf die belast zijn met de begeleiding van de kinderen kan niet plots, en zonder dat 
dit past in een algemene aanpak, worden opgelegd. 

 
4. Het nieuwe besluit is geen afzwakking van de kwaliteit van de opvang. De meeste normen 

werden niet aangepast, een aantal werden zelfs verscherpt. 
 Ook het feit dat nu ook zelfstandige kinderdagverblijven de ondersteuning zullen kunnen 

aanvragen, kan alleen maar leiden tot een grotere inzet op vlak van kwaliteitsverbetering. 
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5. De regeling betreffende de inkomensgerelateerde gezinsbijdragen in de zelfstandige sector wordt 
opgenomen in een apart Besluit van de Vlaamse Regering met een link naar het Besluit van de 
Vlaamse Regering houdende de regeling van het attest van toezicht voor zelfstandige opvang-
voorzieningen. 

 Er zal bovendien ook een rechtstreekse link zijn met het besluit rond het toekennen van de 
financiële ondersteuning aangezien de voorzieningen die wensen in te stappen in het IKG systeem 
zullen moeten voldoen aan dezelfde voorwaarden om financiële ondersteuning te ontvangen. 
(Met uitzondering van de zelfstandige onthaalouders.) Er zal daarvoor van het ene besluit naar het 
andere verwezen worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 153 
van 22 januari 2009 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Suïcidepreventie    -   Bedrijfswereld 
 
Door de crisis dreigt een toename van het aantal zelfmoorden. Plotse overgangen van rijk naar arm, 
een dreigend verlies van job en inkomen verhogen het risico op zelfdoding. De vraag rijst of 
ondernemingen en meer bepaald hun sociale diensten een rol kunnen spelen in de preventie van 
zelfdoding bij hun werknemers. 
 
Een Belgische bank nam naar verluidt al contact op met het Centrum ter Preventie van Zelfdoding. Het 
centrum vormt vandaag al sociale en medische diensten van de overheid en de privésector. 
 
Bij heel veel bedrijven bestaat er echter nog een lacune ter zake. 
 
1. Van hoeveel bedrijven hebben de sociale of medische diensten in het afgelopen jaar vorming 

gekregen van het Centrum ter Preventie van Zelfdoding?  
 
2. Neemt de  Vlaamse overheid zelf initiatieven om dit aanbod ter kennis te brengen van 

ondernemingen ? Zo ja, op welke wijze?  
 

Zo neen, is het niet wenselijk in deze tijden van crisis dit te doen in het kader van de signaalfunctie 
die deze diensten zouden kunnen hebben? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 153 van 22 januari 2009 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Als Vlaams minister, bevoegd voor het gezondheidsbeleid, ben ik ervan overtuigd dat bedrijven een 
rol kunnen spelen bij suïcidepreventie. In februari lanceer ik, in het kader van het Vlaams Actieplan 
Suïcide, opnieuw een preventiecampagne naar het psychische welbevinden van de burger. Deze actie 
zal ook in bedrijven bekend gemaakt worden.  

 
1. Telefonische hulpverlening (de zelfmoordlijn) aan personen die zich in een suïcidaal proces 

bevinden is de hoofdtaak van het Centrum ter Preventie van Zelfdoding (CPZ). De zelfmoordlijn 
wordt bemand door vrijwilligers die hiervoor opgeleid worden. Het CPZ verzorgt zelf deze 
vormingen. 

 Het bevorderen van deskundigheid van professionelen is een belangrijke strategie binnen het 
Vlaamse actieplan suïcidepreventie. Deze strategie wordt voornamelijk geoperationaliseerd door 
de suïcidepreventiewerkers van de centra geestelijke gezondheidszorg (CGG). Deze centra hebben 
in het afgelopen jaar voornamelijk vormingen aangeboden aan centra voor leerlingenbegeleiding 
en vertrouwensleerkrachten, politiediensten, ziekenhuispersoneel. 
 
Bedrijven zijn voor het CPZ een nieuwe doelgroep. In 2007 kreeg de sociale dienst van een groot 
overheidsbedrijf een tweedaagse opleiding. In 2008 genoten de maatschappelijke assistenten van 
een overheidsbedrijf en de medische en sociale dienst van een grote privé-onderneming van de 
vorming. In 2009 zal CPZ samen met Werkgroep Verder een 3-daagse vorming organiseren voor 
de externe dienst ter preventie en bescherming op het werk e.a. sleutelfiguren (sociale diensten) 
van de NMBS. De suïcidepreventiewerkers van de CGG werden gevraagd om hier aan mee te 
werken. 
 
Voor en na een vorming maakt het CPZ gebruik van het toetsinginstrument VROS (Vragenlijst 
Reacties Omgaan met Suïcidaliteit). Met de VROS wordt de effectiviteit van de vorming gemeten 
(i.s.m. Lucas, K.U.Leuven). De resultaten tonen aan dat onze externe deskundigheidsbevordering 
een significant effect heeft op de vaardigheden van de deelnemers. Dit effect blijkt nog sterker te 
zijn bij minder ervaren doelgroepen omdat er bij hen een grotere progressiemarge is. 

 
2. Op dit moment maakt de Vlaamse Overheid geen werk van eenzijdige bekendmaking van het 

vormingsaanbod van CPZ. Dit gebeurt wel voor het werk van de suïcidepreventiewerkers CGG 
via het locoregionale overleg. Om de twee maanden komen de coördinatoren van het loco-
regionaal project Suïcidepreventie samen. Deze locoregionale werking werd opgestart om het 
implementeren van het Vlaams Actieplan Suïcide op locoregionaal niveau te vergemakkelijken. 
Uit dit overleg blijkt ook dat elke provincie op zijn manier de bedrijven als setting benadert om 
preventieve acties op te starten. 

 
Aangezien de netwerking die er nu is, goed loopt en bedrijven op die manier kunnen benaderd 
worden, vind ik het onnodig om nu al een initiatief te nemen om de werking van CPZ afzonderlijk 
te promoten. Dit kan wel gebeuren als na evaluatie blijkt dat de huidige aanpak niet volstaat. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 161 
van 29 januari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Drugpreventie   -   Budget 
 
De problematiek rond drugs verdient permanente aandacht en ook inzet op diverse vlakken. 
 
Preventie en sensibilisering zijn twee voorname beleidspunten in de strijd tegen drugs. 
 
1. Welke budgetten werden tijdens de voorbije vier jaar besteed aan drugpreventie? 
 
2. Wat is het aantal geregistreerde drugverslaafden voor de voorbije vier jaar? 
 

Voor de vragen 1 en 2 graag opsplitsing per jaar en indien mogelijk per provincie en voor vraag 2 
graag een opdeling naar soort drugs. 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 161 van 29 januari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Er bestaat geen apart begrotingsartikel voor Vlaamse middelen die worden besteed aan drugpre-

ventie. De investeringen zijn verspreid over een aantal organisaties en projecten. De belangrijkste 
zijn de Vereniging voor Alcohol en andere Drugproblemen (VAD), en de regionale drug-
preventiewerkers bij de Centra voor Geestelijke Gezondheidszorg (CGG). De VAD werkt op een 
Vlaams niveau, de drugpreventiewerkers hebben elk hun eigen regio. Daarnaast zijn er nog een 
aantal tijdelijke projecten met specifieke doelstellingen. 

 
Voor de meeste acties is het niet mogelijk om een onderscheid te maken tussen de middelen die gaan 
naar de preventie van illegale drug enerzijds, en alcohol en medicatie anderzijds. Het uitgangspunt 
van ons preventieve gezondheidsbeleid is tot nu toe altijd geweest dat het niet zozeer de juridische 
status van het middel van belang is, alswel de risico’s op gezondheidsschade bij de gebruikers. 
Alcohol en medicatie worden dan ook bijna altijd meegenomen in het preventieconcept.  
 
Hieronder vindt u een tabel met de investeringen voor de afgelopen vier jaar. Sinds het begin van de 
legislatuur is het globale bedrag met iets meer dan een vijfde gestegen. Het gaat hier telkens om 
bedragen die zijn vastgelegd op de begroting van het jaar in kwestie. De investeringen in het Vlaams 
programma spuitenruil werden ook opgenomen in de tabel. Uiteraard gaat het hier niet over het 
voorkomen van het begin van gebruik (injecterende druggebruikers zijn per definitie gebruikers) maar 
wel om de preventie van gezondheidsschade bij gebruikers en hun omgeving.  
 
Merk op dat het hier enkel gaat om de middelen die worden ingezet vanuit de Vlaamse begroting, en 
vanuit de bevoegdheid Volksgezondheid. Daarnaast zijn er ook heel wat middelen die worden ingezet 
door onderwijs (scholen en CLB), steden, gemeenten en provincies. En ook de federale overheid 
financiert een aantal projecten die de preventie van druggebruik beogen. 

 
  2005 2006 2007 2008
Terugkerende subsidies         
Convenant VAD 2023787 2059125 2087981 2129269
Alcohol- en drugpreventiewerkers CGG 840000 840000 923333 1090000
Convenanten Spuitenruil 309352 346944 377158 384613
totaal terugkerende subsidies 3173139 3246069 3388472 3603882
          
Projectsubsidies         
Project Life Skills De Sleutel 0 0 0 140000
Project alcohol- en drugbeleid sociale 
economie 0 0 0 55072
Extra materiaal spuitenruil 29500 0 100000 0
Project preventie etnisch-culturele 
minderheden 0 0 0 70000
totaal projectsubsidies 29500 0 100000 265072
          
totaal subsidies 3202639 3246069 3488472 3868954
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2. Er bestaat geen lijst van geregistreerde drugverslaafden. Wat in principe wel zou moeten bestaan 
zijn gegevens over het aantal vragen naar behandeling omwillen van problemen met drugs. Deze 
gegevens worden verzameld bij de ziekenhuizen, de centra voor gespecialiseerde drughulp-
verlening die een conventie hebben met het RIZIV en de Centra voor Geestelijke Gezondheids-
zorg. De verwerking gebeurt door het Wetenschappelijk Instituut voor Volksgezondheid (WIV), 
die de cijfers ook doorgeeft aan het Europees Waarnemingscentrum voor Drugs en Drugs-
verslaving (EMCDDA). 

 
Jammer genoeg is België de afgelopen jaren niet in staat geweest om gegevens rond het aantal 
hulpvragen aan te leveren aan Europa. Probleem is dat er over de verschillende landsgedeelten en 
soorten voorzieningen heen meer dan 10 verschillende registratiesystemen in gebruik zijn. Een 
zinvolle samenvoeging van deze data is volgens het WIV onmogelijk. De afgelopen jaren is wel 
gewerkt aan de afstemming van deze systemen en aan een Belgische versie van een protocol. Dit 
moet het mogelijk maken om vanaf 2010 over deze gegevens te beschikken, ook op het  niveau van 
Vlaanderen. 
 
In zijn nationaal rapport van 2007 heeft het WIV wel geprobeerd om een schatting te maken van het 
aantal hulpvragen, op basis van partiële gegevens van het jaar 2004. Het zegt er wel bij dat het niet 
anders dan om een ernstige onderschatting kan gaan. Omdat de gegevens vooral afkomstig zijn van 
gespecialiseerde instellingen, is er waarschijnlijk ook een oververtegenwoordiging van de meer 
ernstige problemen. 
 
De meeste vragen naar behandeling, zowel in residentiële als in ambulante centra, waren gerelateerd 
aan het gebruik van opiaten (45% van alle residentiële vragen, oftewel 426 personen, en 51% van alle 
ambulante hulpvragen, oftewel 1614 personen). Tweede in rang was cocaïne met 17% van alle vragen 
naar residentiële hulp (158 personen) en 10% van alle vragen naar ambulante hulp (311 personen). 
 
De gebruikers van opiaten en cocaïne waren typisch tussen de 20 en de 40 jaar. In de leeftijdsgroep 
van 40 tot 50 jaar was de overgrote meerderheid gebruikers van opiaten met een vraag naar ambulante 
hulp. Er waren zo goed als geen opiaten- of cocaïnegebruikers die ouder waren dan 50. De meeste 
opiatengebruikers waren dagelijkse gebruikers (82% van de residentiële hulpvragen en 74% van de 
ambulante hulpvragers). 
 
Merk op dat niet alle mensen die verslaafd zijn aan drugs ook hulp vragen. Daarnaast is het ook niet 
zo dat alle mensen maar verslaafd zijn aan één specifieke drug. Polygebruik van verschillende drugs 
is zeker niet uitzonderlijk. Sommige registratiesystemen peilen wel naar de ‘primaire probleemdrug’ 
maar dit is in de praktijk vaak een theoretisch gegeven. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 164 
van 30 januari 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Permanente EU-vertegenwoordiging   -   Detacheringen 
 
Naar verluidt zouden alle Vlaamse departementen vandaag over een vertegenwoordiger beschikken bij 
de Vlaamse Permanente Vertegenwoordiging bij de Europese Unie, waar ze de Europese dossiers die 
voor hun departement van belang zijn, dienen op te volgen.  
 
Een aantal onder hen zou evenwel slechts deeltijds ter beschikking worden gesteld. 
 
Kan de minister voor de departementen waarvoor hij/zij bevoegd is, een overzicht geven van het 
aantal ambtenaren dat voltijds, respectievelijk deeltijds naar de Permanente Vertegenwoordiging werd 
gedetacheerd? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 107, Van Mechelen nr. 95, 

Vandenbroucke nr. 160, Anciaux nr. 103, Keulen nr. 86, Van Brempt nr. 152, Crevits nr. 364, 
Ceysens nr. 55 en Heeren nr. 164). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 164 van 30 januari 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, Vlaams minister, bevoegd 
voor het buitenlands beleid en de Europese aangelegenheden. 
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BERT ANCIAUX, 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, 

 JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
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Vraag nr. 75 
van 15 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Dubbele maximumfactuur   -   Gevolgen voor de betrokken sectoren 
 
Sinds januari 2008 zijn alle basisscholen verplicht de zogenaamde dubbele maximumfactuur te 
hanteren. Deze bestaat uit een scherpe maximumfactuur die een kostenbeperking oplegt voor 
activiteiten van één dag en een minder scherpe maximumfactuur die een beperking bepaalt van de 
kosten voor meerdaagse activiteiten tijdens de schooluren. Bedoeling is de kosten voor de ouders te 
beperken. Om de terugval aan inkomsten van de scholen op te vangen, werd het systeem van de 
maximumfactuur gekoppeld aan de invoering van de nieuwe studiefinanciering. 
 
De invoering van het systeem van de maximumfactuur ging gepaard met heel wat terughoudendheid 
en kritiek vanuit verschillende hoeken. In zijn antwoord op een schriftelijke vraag van mevrouw 
Moerman (nr. 380 van 9 september 2008, Websitebulletin publicatiedatum 27-10-2008) benadrukte 
minister Vandenbroucke dat “de invoering van de maximumfactuur gekoppeld is aan de invoering van 
de nieuwe financiering, die extra werkingsmiddelen oplevert”. 
 
Ook in antwoord op de schriftelijke vraag van mevrouw Demeulenaere (nr. 364 van 7 augustus 2008, 
Websitebulletin publicatiedatum 14-10-2008) stelde minister Vandenbroucke dat bekommernissen van 
de diverse sectoren veelal zijn ingegeven door het feit dat men slechts een deel van het verhaal kent, 
namelijk de invoering van de maximumfactuur, maar niet de extra werkingsmiddelen die de nieuwe 
financiering genereert. 
 
Desondanks blijft de kritiek en ongerustheid bestaan. Vanuit verschillende sectoren (cultrele centra, 
musea, ontspanningsparken, busvervoerders, sport- en recreatieorganisaties) blijft men wijzen op de 
gevolgen van maximumfactuur. 
 
1. Zijn er al gevolgen merkbaar in de betrokken sectoren door verminderde schoolbezoeken, 

gevolgen op het vlak van tewerkstelling of op andere vlakken in de toeristische en culturele 
sector?  

 
2. Wat zijn de mogelijkheden om de nadelen - of minstens de risico's - van de maximumfactuur 

op dit vlak te beperken? Welke initiatieven worden er eventueel genomen? 
 
3. Hoe willen de ministers de interesse van de scholen gaande houden voor toeristische en 

culturele items?  
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan minister-president Peeters (vraag nr. 64) en aan de ministers 

Vandenbroucke (nr. 121) en Anciaux (nr. 75). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 75 van 15 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Frank Vandenbroucke, viceminister-president 
van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vorming. 
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Vraag nr. 70 
van 9 december 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Spelotheken   -   Ondersteuning 
 
Vlaanderen en het Brusselse gewest tellen samen meer dan 100 spelotheken. Net zoals de meeste 
bibliotheken zijn ook de meeste spelotheken meer dan enkel een plaats waar men boeken, 
respectievelijk spellen kan ontlenen. Vaak is er ook ruimte om ter plekke te spelen, wordt er 
groepsanimatie aangeboden en zijn de spelotheken echte sociale ontmoetingsplaatsen. In Gent vindt 
men zeven spelotheken die allemaal buurt- en gezinsgericht werken, in Brussel twee Nederlandstalige 
spelotheken die onder andere rond taalstimulering werken, in Brugge en vele andere steden zijn er 
spelotheken die spelmomenten begeleiden voor kinderen en volwassenen met beperkingen. 
 
Bovendien vormt speelgoed, wegens de kostprijs, een factor van ongelijkheid tussen kinderen. Ook 
daar trachten spelotheken een oplossing te bieden. 
 
Bewust wordt het lidgeld laag gehouden om geen drempel op te werpen voor bepaalde kinderen en 
gezinnen. Sommige gespecialiseerde spelotheken hebben zeer duur aangepast materiaal, aangepaste 
ruimtes (bv een snoezelruimte), of steken heel wat tijd en geld in het bedenken en fabriceren van 
spellen, publiciteit, aankoop van spellen, enzovoort. Daar komt nog bij dat de meeste spelotheken 
draaien op vrijwilligers. 
 
Het valt dan ook niet te verwonderen dat de afgelopen tien jaar tientallen spelotheken drastisch 
ingeperkt zijn of zelfs over de kop gegaan bij gebrek aan middelen. 
 
Kunnen de spelotheken of de koepelorganisatie rekenen op financiële ondersteuning van de Vlaamse 
overheid? Zo neen, neemt de minister initiatieven om de spelotheken op een andere manier te 
ondersteunen en zodoende hun voortbestaan te bewerkstelligen? 
 
Gaat de minister ervan uit dat de gemeenten of de provinciale overheden hier een rol te spelen hebben 
en zo ja, hoe wil hij dit als minister bevoegd voor Jeugd en Cultuur bevorderen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 70 van 9 december 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Tot het begin van de jaren negentig werden spelotheken voor zieke en gehandicapte kinderen 
ondersteund door de voorloper van de afdeling Jeugd van het Agentschap Sociaal-Cultureel Werk 
voor Jeugd en Volwassenen door het ter beschikking te stellen van speelgoed. Dit speelgoed werd toen 
aangekocht door de administratie.  
 
Deze ondersteuning werd stopgezet toen het decreet op het lokaal jeugdwerkbeleid in werking trad 
(1994). Dit  decreet was het resultaat van een overwogen decentraliseringsproces en –beleid dat de 
inhoudelijke verantwoordelijkheid voor het lokale jeugd(werk)beleid bij de gemeente legde. Het 
uiteindelijke doel van dit decreet was en is nog steeds te bevorderen dat het lokale en provinciale 
jeugdwerk snel en adequaat kan inspelen op de evoluerende behoeften van kinderen en jongeren in 
hun vrije tijd. Dit doel wordt nagestreefd enerzijds door het bestaande jeugdwerk beter te ondersteunen 
zodat dit aanbod kwalitatief verbetert en anderzijds door witte vlekken inzake jeugdwerkaanbod te 
laten opvullen vanuit nieuwe initiatieven.  
 
Met de inwerkingtreding van het decreet, stopte dus de rechtstreekse ondersteuning van de Vlaamse 
overheid aan lokale initiatieven. Zowel de provincies als de gemeentebesturen werden sterker 
geresponsabiliseerd en gesubsidieerd voor het voeren van een lokaal en provinciaal jeugdwerkbeleid.  
Het decreet legt weinig inhoudelijke verplichtingen op, maar biedt de gemeenten, de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie, en de provincies een kader voor de opmaak van het beleidsplan. In het 
decreet wordt wel bijzondere aandacht besteed aan de toegankelijkheid en diversiteit van het aanbod 
voor kinderen en jongeren. Het decreet voorziet daarenboven structurele impulsen voor die gemeentes 
die meer dan gemiddeld te maken hebben met kinderen en jongeren uit maatschappelijke kwetsbare 
situaties. De gemeentes moeten deze middelen effectief aanwenden voor de ondersteuning van 
jeugdwerkinitiatieven die werken met kinderen en jongeren, die behoren tot een etnisch culturele 
minderheid, die geconfronteerd worden met armoede, die laag geschoold zijn of uit problematische 
opvoedingssituaties komen.  
Aan de provincies werd van bij de inwerkingtreding van het decreet gevraagd om bijzondere aandacht 
te geven aan die initiatieven die zich in hoge mate richten op het werken met kinderen en jongeren met 
een handicap.  
Het decreet is sinds zijn inwerkingtreding regelmatig bijgestuurd, zo werd onder andere ook het 
decreet provinciaal jeugdbeleid geïntegreerd, maar aan de essentie is nog niet geraakt. Wel stegen de 
budgetten voor het lokale jeugdwerkbeleid aanzienlijk. Waar in 1999 12.501.000 euro voorzien was 
voor de uitvoering van het lokale jeugdbeleid, wordt in 2009 20.402.000 euro voorzien  
 
Op Vlaams niveau wordt geen subsidie gegeven aan een Vlaamse koepelorganisatie voor spelotheken. 
Het decreet Vlaams jeugdbeleid bevat diverse subsidieregelingen om jeugdinitiatieven op Vlaams 
niveau te ondersteunen. Indien een vereniging een aanvraag indient, die beantwoordt aan de criteria 
die worden vooropgesteld, dan kan dergelijke vereniging worden betoelaagd. Tot op heden deed geen 
enkele vereniging hiervoor een aanvraag.  
 
Wij beschikken niet over een volledig overzicht van spelotheken. Ik kan mij dan ook moeilijk 
uitspreken over tendensen of evoluties in dit aanbod. Spelotheken ontwikkelden zich de voorbije jaren 
via verschillende diensten en worden dan ook niet altijd in de jeugdbeleidsplannen opgenomen. Een 
aantal initiatieven worden wel degelijk ondersteund met de middelen van het jeugdbeleid, maar we 
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zien ook dat bijv OCMW’s dergelijke dienstverlening aanbieden. In 33 openbare bibliotheken is een 
spelotheek aanwezig is. Maar ik merk ook dat een aantal scholen over een spelotheek beschikken waar 
de leerlingen (en hun ouders) gebruik kunnen van maken.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 71 
van 10 december 2008 
van MONIQUE MOENS 
 
 
 
Topsport Vlaanderen   -   Samenwerking met sportadviesbureau 
 
Op de website www.topsportvlaanderen.be staat een duidelijke link, links onder, naar de website 
www.glssport.be. 
 
Topsport Vlaanderen en Sport Kids Vlaanderen worden als partners aangeduid. 
 
1. Wie runt het sportadviesbureau GLS? 
 
2. Wie is werkzaam in dit sportadviesbureau? 
 
3. Welke rechtsvorm heeft het? 
 
4. Wanneer werd het opgericht? 
 
5. Wat is het doel van de werking? 
 
6. Welke vormen van samenwerking zijn er tussen Topsport Vlaanderen en dit sportadviesbureau? 
 
7. Worden er subsidies betaald aan het sportadviesbureau? 
 

Zo ja, hoeveel sinds de oprichting tot nu? 
 

8. Wat is de meerwaarde voor Topsport Vlaanderen van het partnerschap met GLS? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 71 van 10 december 2008 
van MONIQUE MOENS 
 
 
 
1.  Geert Stevens 
 
2.  Eenmanszaak en enkele medewerkers op losse basis 
 
3.  BVBA 
 
4.  28 februari 2000 
 
5.  Ondersteuning bieden (sport adviseren) voor organisatoren van evenementen, federaties, enz…en 

minder bekende sporten onder de grote aandacht brengen van het publiek. 
 Globaal wordt er in de schrijvende en de beeldende pers vooral aandacht geschonken aan de 

populaire sporten zoals voetbal en wielrennen. De andere sporten, die men nevensporten noemt, 
komen minder onder de aandacht terwijl we Vlaamse topsporters en topsportclubs kennen die in 
hun discipline eveneens recht hebben op meer media-aandacht. In die optiek probeert GLS dan 
ook zoveel mogelijk nieuws uit alle sporten te brengen. Dienaangaande beschikt de GLS-website 
over een eigen nieuwsarchief (door iedereen te raadplegen) waarop meer dan 24000 nieuws-
berichten kunnen geconsulteerd worden. Enkele voorbeeldberichtjes 

- Golf: Belgen starten matig op Orange Bowl Junior (28 december 2008) 
- Rolstoelbasketbal: Antwerp Players baas in kersttornooi te Melsele (28 december 2008) 
- Roeien: profcontract voor vier toppers wordt verlengd (28 december 2008) 

 Kortom: Sportadviesbureau GLS heeft als voornaamste doel om via een korte berichtgeving 
aandacht te geven aan alle sporten, en meer bepaald de prestaties van de Vlaamse topsporters. 

 
6.  De samenwerking tussen Topsport Vlaanderen en GLS wordt geconcretiseerd via de website 

www.topsportvlaanderen.be. Deze website is in het leven geroepen om een duidelijk en correct beeld te 
geven van wat topsport in Vlaanderen betekent.  

 Een internationale wedstrijdkalender speelt hierin ook een belangrijke rol. Deze internationale 
wedstrijdkalender is een samenvoeging van de jaarprogramma’s van alle Vlaamse topsporters en 
geeft een mooi overzicht van waar en wanneer onze topsporters in actie treden.   

 
 In de komende maanden zal deze kalender in een volledig nieuw kleedje gestoken worden en zal 

hij zelfs onder een aparte site, www.topsportkalender.be, fungeren. GLS zal zoveel mogelijk van de 
wedstrijden opgenomen op deze internationale wedstrijdkalender van een verslag voorzien. 

 
 Er wordt een win-winsituatie gecreëerd: GLS heeft een volledig overzicht van de internationale 

kalender van onze Vlaamse topsporters, de website Topsport Vlaanderen wordt op zijn beurt 
voorzien van de wedstrijdverslagen door GLS. Ook wordt het sportnieuws van GLS op de site van 
Topsport Vlaanderen gebracht, omgekeerd brengt GLS de evenementen waaraan Topsport 
Vlaanderen is verbonden nadrukkelijker in het nieuws, ook de acties waarmee Topsport 
Vlaanderen uitpakt worden geaccentueerd. 

 
7.  Voor de samenwerking met GLS en voor het aankondigen van specifieke activiteiten van Topsport 

Vlaanderen, zoals Samen in Topform, Sterren van Morgen, De wieler-6-daagse, …  via de website 
van GLS, werd een eenmalige bijdrage van 3.500 euro betaald. 
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8. De meerwaarde bestaat er vooral in dat alle Vlaamse topsporters aandacht krijgen via een korte 

berichtgeving die dagelijks meerdere malen wordt geactualiseerd. We merken zelfs dat sport-
journalisten van kranten dit als een zeer handig instrument beschouwen en daarna ook een 
specifiek en uitgebreid artikel in hun krant laten verschijnen. Het is met andere woorden een zeer 
goede aanzet tot een uitgebreid artikel of zelfs aandacht bij radio en televisie. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -399- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 73 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
  
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
 
 
1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 

departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
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publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 73 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 74 
van 12 december 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Sport voor Allen   -   Beheersovereenkomst Instituut voor Sportbeheer 
 
Artikel 32 van het Sport-voor-Allen-decreet bepaalt dat de Vlaamse Regering voorziet in een 
voorafname van 200.000 euro per jaar voor de begeleiding, de opvolging en de monitoring in het 
kader van dit decreet.  
 
Tijdens de bespreking van dit decreet in het parlement werd duidelijk gemaakt dat deze opdracht zou 
worden toegekend aan het Instituut voor Sportbeheer (ISB).  
 
1. Werd ter uitvoering van dit artikel een beheersovereenkomst afgesloten met het ISB  en zo ja, wat 

zijn daarin de belangrijkste afspraken en doelstellingen en kan de minister een exemplaar van de 
beheersovereenkomst bezorgen?  

 
Zo neen, waarom werd dergelijke beheersovereenkomst nog niet afgesloten ?  

 
2. Werd de voorafname van 200.000 euro per jaar voor de begeleiding, de opvolging en de 

monitoring in het kader van het Sport-voor-Allen-decreet reeds toegekend in 2008? Wanneer is dit 
gebeurd? Zal dit jaarlijks rond dit tijdstip plaatsvinden? En indien er nog geen 
beheersovereenkomst werd afgesloten: welke opdrachten moet het ISB dan uitvoeren ter 
verantwoording van deze subsidie ? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 74 van 12 december 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
1. Ter uitvoering van artikel 32 van het Sport voor Allen decreet van 9 maart 2007 werd een 

beheersovereenkomst met het Vlaams Instituut voor Sportbeheer en Recreatiebeleid (ISB) 
opgemaakt. 

 In bijlage hierbij een kopie van deze beheersovereenkomst. 
 Deze beheersovereenkomst werd op 4 september 2008 door mij, als bevoegd minister en het ISB 

ondertekend.  
 
2. Zoals voorzien in artikel 12 van de beheersovereenkomst werd het voorschot 2008 na 

ondertekening van de beheersovereenkomst uitbetaald. In oktober 2008 ontving het ISB 80% van 
175.000 euro. 

 Vanaf 2009 wordt na de goedkeuring door de minister van het jaarlijks actieplan, voor 1 februari 
van het desbetreffende jaar, een voorschot van 80% van het totale subsidiebedrag uitbetaald. 

 Het saldo van de subsidie wordt uitbetaald na de goedkeuring door de minister, voor 1 juli van het 
volgende jaar, van het werkingsverslag en het financieel verslag. 

 
BIJLAGE 
 
Beheersovereenkomst 2008-2012 - Vlaams Instituut voor Sportbeheer en Recreatiebeleid (ISB) 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/74/antw.074.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 76 
van 17 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vrijetijdsparticipatie personen in armoede   -   Gemeentelijke projecten 
 
Via het Participatiedecreet wil de Vlaamse overheid onder meer de vrijetijdsparticipatie van personen 
in armoede op lokaal niveau aanmoedigen. Dit decreet zorgt ervoor dat de gemeenten hiervoor 
bijkomende middelen kunnen ontvangen. De Vlaamse overheid kent in dit kader dan ook subsidies toe 
aan initiatieven die het lokale netwerk tussen gemeente, OCMW en organisaties opstarten of 
ondersteunen. Belangrijke voorwaarden zijn de cofinanciering door gemeenten en OCMW’s en een 
afsprakennota.  
 
Uiterlijk op 1 oktober konden de gemeenten hun subsidieaanvraag bij de Vlaamse 
overheidsadministratie indienen. In zijn antwoord op een vraag om uitleg van collega Paul Delva over 
de uitvoering van het Participatiedecreet heeft de minister beloofd om de lijst van de deelnemende 
gemeenten die, in het kader van vrijetijdsparticipatie, een subsidieaanvraag hebben ingediend bij de 
Vlaamse overheid over te maken aan het commissiesecretariaat (Handelingen C27 – CUL 3 – 16 
oktober 2008). 
 
Inmiddels zijn we 2,5 maanden na de belofte en heeft de minister, zelfs na veelvuldig aandringen, de 
lijst nog steeds niet bezorgd.  
 
Volgens artikel 22 §1 van het uitvoeringsbesluit zal de minister vóór 31 december beslissen over de 
subsidiëring van de gemeenten en de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie). 
 
1. Kan de minister, zoals in de commissie beloofd, de lijst bezorgen van de gemeenten die, in het 

kader van vrijetijdsparticipatie, een subsidieaanvraag hebben ingediend bij de Vlaamse overheid? 
Graag een kopie van deze lijst. Graag ook vermelding van het bedrag van de subsidieaanvraag 
vermelden, alsook de projectaanvraag. 

 
2. Is er een adviescommissie opgericht die de projecten rangschikt? Zo ja, wie maakt er deel uit van 

deze commissie? Graag ook het advies van de commissie voor alle aanvragen. 
 
3. Kan de minister de lijst bezorgen van de gemeenten (per provincie en Brussels Hoofdstedelijk 

gewest) die in bovenvermeld kader subsidies zullen ontvangen? Graag ook vermelding van het 
bedrag van de subsidieaanvraag en van het toegekende subsidiebedrag. 

 
4. Zijn er gemeenten waarvan de aanvraag niet is goedgekeurd? Zo ja, kan de minister dit per 

gemeente motiveren? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 76 van 17 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1+3. Een overzicht van de gemeenten kan men terugvinden via:  

http://www.cjsm.vlaanderen.be/sociaalcultureelwerk/participatiedecreet/lokaal.htm 
 
2. Er werd geen commissie opgericht. Het decreet vereist dit niet. Alle dossiers zijn behandeld en 

geadviseerd door de administratie, IVA SCW voor Jeugd en Volwassenen. 
 
4. Voor de volgende gemeenten werd de afsprakennota niet aanvaard: Destelbergen, Herent, 

Hoegaarden, Kortenberg, Maasmechelen en Wervik. Het participatiedecreet legt als voorwaarde 
op dat het opstellen, opvolgen en uitvoeren van de afsprakennota tot stand komt via een lokaal 
netwerk, waarbij minimaal de gemeentelijke diensten bevoegd voor vrije tijd, het OCMW en de 
verenigingen van personen in armoede en andere relevante lokale organisaties die in hun 
werking personen in armoede als doelgroep hebben, betrokken zijn. Bij het opstellen van de 
afsprakennota vrijetijdsparticipatie van deze gemeenten werden alleen de gemeentelijke 
dienst(en), bevoegd voor vrije tijd en het OCMW betrokken. De verenigingen van personen in 
armoede en andere relevante organisaties die in hun werking personen in armoede als doelgroep 
hebben, werden niet betrokken.  

 
 Het OCMW van Bonheiden diende een afsprakennota in maar de gemeente besliste om toch niet 

in te stappen.  
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 77 
van 18 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Bijkomende openstelling zwembaden   -   Projectsubsidies 
 
Op 21 oktober laatstleden ontvingen de openbare besturen een projectoproep voor de toekenning van 
projectsubsidies aan lokale besturen voor de bijkomende openstelling van zwembaden voor het brede 
publiek. 
 
Doel van deze subsidieregeling is zwembaduitbaters aanzetten het zwembad tijdens avonduren en/of 
weekends open te stellen teneinde de bevolking de kans te geven aan sport te doen. Het zwembad 
dient minimum 8 uur per week extra opengesteld te worden voor het brede publiek en dit gedurende 
minimum 42 weken. Het reglement beschrijft de toekenningsvoorwaarden, de subsidieregeling, de 
toepassings- en controlemaatregelen en de communicatie hieromtrent. 
 
De aanvragen voor subsidiëring dienen ingediend te worden tegen uiterlijk 15 december 2008 en de 
subsidie bedraagt minimaal 20.000 euro en maximaal 50.000 euro. De extra openingsuren zijn bedoeld 
voor publiek zwemmen of voor doelgroepspecifieke openingsuren die een voldoende ruim publiek 
toelaten. Feit is wel dat het hier om een éénmalige subsidie gaat. 
 
1. Hoeveel gemeenten of openbare besturen hebben ingetekend op deze projectsubsidie?  
 
2. Deze projectsubsidie is éénmalig. Vele zullen in 2010 genoodzaakt zijn deze extra uren af te 

schaffen wegens financieel niet haalbaar. Aangezien het hier om weekend- of avondwerk gaat, kan 
het ook zijn dat er zich met de personeelsbezetting voor deze extra uren problemen voordoen. 

 
Worden er ook naar 2010 inspanningen gedaan opdat de ingetekende zwembaden niet alleen deze 
extra uren maar ook de extra subsidie hiervoor zouden kunnen behouden?   
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 77 van 18 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
1. Op basis van de eerste projectoproep werden 34 dossiers ingediend, waarvan één onontvankelijk 

was wegens een te late indiendatum. Om nog beter te kunnen inspelen op de bezorgdheid van de 
sector in verband met de hoge exploitatiekost van een zwembad, werd recent een nieuwe 
projectoproep gelanceerd, waarin de voorziene basistussenkomst van Vlaanderen is opgetrokken 
tot 30.000 euro. Ook de aanvullende subsidie voor extra openingsuren werd verhoogd tot 15.000 
euro en de duurtijd van de extra openstelling werd verminderd tot een periode van 35 weken. 
Voorts werd de verplichting om in het weekend een blok van vier uur te realiseren weggelaten, 
wat de lokale planningsvrijheid ten goede komt. De hernieuwde projectoproep heeft uitwerking 
met ingang van 15 januari 2009. Gemeenten die reeds eerder een aanvraag indienden die voldeed 
aan de voorwaarden van het reglement, kregen daarvan een bericht. De nieuwe plafondbedragen 
zijn uiteraard ook op deze dossiers van toepassing.  

 
2. Zoals u weet wordt een begroting jaarlijks opgemaakt. Het spreekt voor zich dat ik momenteel 

geen zicht heb op de prioriteiten die een volgende Vlaamse Regering zal leggen op het vlak van de 
aanwending van de sportbudgetten in 2010. Ik maak me echter sterk dat indien blijkt dat het 
project succes heeft, een volgende minister van sport hierin een positieve beslissing zal nemen. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 78 
van 19 december 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Sportinfrastructuursubsidies   -   Beerse 
 
De komende drie jaar zal er in de Kempen voor tientallen miljoenen geïnvesteerd worden in nieuwe 
sportinfrastructuur.  Zo zullen er twee nieuwe zwembaden komen in Hoogstraten en in Weelde-
Ravels. Daarnaast zullen er vijf sporthallen gesubsidieerd worden in Arendonk, Meerhout, Oud-
Turnhout, Turnhout, Vosselaar en Westerlo.  Zes kunstgrasvelden zullen er aangelegd worden in de 
gemeenten Geel, Herselt, Oud-Turnhout, Turnhout, Vosselaar en Westerlo. 
 
Uit deze gegevens blijkt dat een aantal gemeenten uit de boot vallen voor subsidiëring, terwijl zij 
eveneens vragende partij waren voor subsidiëring van een gemeentelijk zwembad en gemeentelijke 
sportvelden met kunstgras. Zo blijkt de gemeente Beerse, een niet onbelangrijke gemeente in de 
Kempen, totaal niet in aanmerking te komen voor subsidies. 
 
1. Kan de minister meedelen op welke basis de subsidie werd toegekend aan de betrokken 

gemeenten? 
 
2. Klopt het dat de projecten voor de gemeente Beerse, met name de bouw van een zwembad en de 

inrichting van een kunstgrasvoetbalveld niet in aanmerking komen voor subsidie? 
 

Waarom wordt er geen subsidie toegekend voor de projecten van de gemeente Beerse? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 19 december 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. In navolging van het decreet van 23 mei 2008 betreffende een inhaalbeweging in sportinfra-

structuur via alternatieve financiering werd een selectieadviescommissie opgericht. Deze selectie-
adviescommissie onderzocht de volledigheid en de ontvankelijkheid van de subsidieaanvragen en 
bracht haar advies uit omtrent de rangschikking en de selectie van de ontvankelijke subsidie-
aanvragen, op basis van deze vijf selectiecriteria: 

a. de sportinfrastructuur moet duidelijk tegemoet komen aan een reële lokale behoefte; 
b. de sportinfrastructuur moet onder meer worden gebruikt door meerdere sportclubs, 

scholen, organisaties, individuele sportbeoefenaars en mag niet exclusief worden aange-
wend voor topsport; 

c. de sportinfrastructuur moet voor iedereen goed toegankelijk zijn; 
d. de sportinfrastructuur moet realiseerbaar zijn vóór 2011; 
e. de sportinfrastructuur moet optimaal geografisch verspreid liggen over de verschillende 

regio’s. 
 

 Op vrijdag 28/11/2008 besliste de Vlaamse Regering, op grond van dit advies en op voorstel van 
mezelf, over de rangschikking en selectie van de ontvankelijke en volledige subsidieaanvragen. 

 
2. Het klopt dat de subsidieaanvraag van de gemeente Beerse voor de bouw van een zwembad niet 

geselecteerd werd. De reden hiervoor is dat het in de subsidieaanvraag gevraagde bouwprogram-
ma te ver afwijkt van het door de Vlaamse overheid vooropgestelde basisbouwprogramma. Niet-
tegenstaande de aangetoonde behoefte aan dergelijk project, is dit niet inpasbaar in deze 
inhaalbeweging. 

 De reden waarom er voor de aanleg van een kunstgrasveld geen subsidie werd toegekend is 
eenvoudiger: er werd nooit een aanvraag ingediend. 
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Vraag nr. 79 
van 23 december 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Agenda Bibliotheekweek   -   Ministeriële promotie 
 
De Bibliotheekweek wordt georganiseerd door het Vlaams Centrum voor Openbare Bibliotheken vzw 
(VCOB) en de vele Nederlandstalige bibliotheken in Vlaanderen en Brussel. Het VCOB is het 
culturele steunpunt voor alle openbare bibliotheken in Vlaanderen. Het werd opgericht in 2000 en is 
gesubsidieerd door de Vlaamse overheid. De bedoeling van deze Bibliotheekweek is door een 
reclamecampagne “De bib. Het leven van A tot Z” en het uitdelen van promotiemateriaal, meer 
burgers tot een bibliotheek te overhalen. 
 
Aangezien deze acties wel succes hebben, is er alvast het voornemen om de Bibliotheekweek elk jaar 
te organiseren. 
 
Het promomateriaal van deze actie bestond uit tijdchequeboekjes, affiches en agenda’s, om uit te delen 
aan de trouwe bibliotheekbezoekers. Alle bibliotheken kregen een standaardpakket terwijl het 
mogelijk was extra materiaal aan te kopen. 
 
Nu blijkt dat in de gratis verdeelde agenda de openingsbladzijde volledig wordt ingevuld met een 
promotie: een inleidend woord met naam en toenaam van de minister. Ook is er een foto van de 
minister te zien, die ongeveer één derde van de pagina beslaat. 
 
De vraag rijst of dit wel wenselijk en geoorloofd is, een minister die zichzelf promoot in een publicatie 
van een vzw die door de Vlaamse overheid wordt gesubsidieerd. 
 
De huidige decreetgeving die de geoorloofdheid van de ministers van de Vlaamse Regering bepaalt, 
stelt dat profilering van de voogdijminister enkel kan als dat past binnen de filosofie en de geest van 
de publicatie. 
 
Bovendien wacht er een nieuw, strikter decreet over dezelfde materie op uitvoering, waardoor de 
huidige regelgeving in die geest ook wordt geïnterpreteerd en toegepast door de Deontologische 
Commissie. 
 
Zowel wat de discretie als de relevantie van deze promotie betreft, schort er duidelijk wat. Het is 
ongepast dat een minister zichzelf promoot in een actie die ondubbelzinnig door de neutraal geachte 
Vlaamse overheid wordt gesubsidieerd. Ook is deze promotie allesbehalve discreet. 
 
1. Kan de minister toelichting geven bij het tot stand komen van de agenda en de bedoeling van de 

bewuste pagina in de agenda’s in de Bibliotheekweek? 
 
2. Vindt de minister dat dit geoorloofd was? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 79 van 23 december 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1.  In antwoord op uw vraag kan ik u melden dat de eerste Bibliotheekweek al dateert van 1985 en 

sindsdien jaarlijks tijdens de derde week van oktober plaatsvindt. Sinds 2001 stond ons steunpunt 
voor de openbare bibliotheken, het VCOB, in voor de organisatie. Vanaf dit jaar zal dit het 
geïntegreerde steunpunt Locus zijn. De bedoeling was en blijft om een zo ruim mogelijk publiek 
kennis te laten maken met de veelzijdigheid en aantrekkingskracht van de bibliotheek. In 2007 
ging dit gepaard met de lancering van het nieuwe logo en de nieuwe ‘baseline’: “De bib. Het leven 
van A tot Z”. In 2008 koppelden we de bibliotheekweek onder meer aan de leesbevorderende 
gezinsagenda, een waardevolle agenda vol bibtips en leessuggesties op maat van het jonge gezin. 
Deze gezinsagenda was vooral bestemd voor trouwe leden en iedereen die zich als nieuw lid 
inschreef. Dit initiatief werd geconcretiseerd door het VCOB en door Stichting Lezen en is 
intussen positief geëvalueerd: dubbel zoveel bezoekers aan de bibliotheek en 3 keer zoveel nieuwe 
leden als een maand voordien. 

 
2. Wie de bibagenda erop naslaat, stelt eerst een cover vast, waarop niet de vakminister, maar wel 

Cordelia languit prijkt. Op het eerstvolgende bedrukte blad verschijnen de logo’s van het VCOB, 
van Stichting Lezen en van de Vlaamse Overheid. Het volgende blad betreft een voorwoord met 
als titel “De bib. Het Leven van A tot Z” en is van mijn hand. Het is verre van uitzonderlijk 
(integendeel) dat zulke publicaties ook als initiatief van de overheid worden gepresenteerd en dit 
onder meer via een voorwoord van de bevoegde minister. Ik wil er ook op wijzen dat dit 
voorwoord integraal en exclusief over de bib gaat. Dus over niets en niemand anders. Dit 
voorwoord past dus volledig binnen de filosofie en de geest van de publicatie.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -413- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 80 
van 7 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vrijetijdsparticipatie personen in armoede   -   VZW Demos 
 
Via het Participatiedecreet wil de Vlaamse overheid onder meer de vrijetijdsparticipatie van personen 
in armoede op lokaal niveau aanmoedigen. Dit decreet zorgt ervoor dat de gemeenten hiervoor 
bijkomende middelen kunnen ontvangen. De Vlaamse overheid kent in dit kader dan ook subsidies toe 
aan initiatieven die het lokale netwerk tussen gemeente, OCMW en organisaties opstarten of 
ondersteunen. Belangrijke voorwaarden zijn de cofinanciering door gemeenten en OCMW’s en een 
afsprakennota.  
 
Het deel van het Vlaamse budget dat gereserveerd is, maar dat de lokale besturen niet opeisen, zal naar 
de vzw Demos vloeien die het zal aanwenden om lokale netwerken voor vrijetijdsparticipatie op te 
zetten. De VVSG (Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten) uitte bezwaren bij deze 
middelenafleiding tijdens de hoorzitting over het decreet en formuleerde opmerkingen in dezelfde lijn 
bij het voorontwerp van besluit.  
 
Volgens artikel 22 §1 van het uitvoeringsbesluit zal de minister vóór 31 december beslissen over de 
subsidiëring van de gemeenten en de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie). 
 
In mijn schriftelijke vraag van 13 oktober 2008 (vraag nr. 9, Websitebulletin publicatiedatum 28-11-
2008) heb ik de minister al enkele vragen gesteld over de nieuwe vzw en de verdeling van de 
overblijvende middelen. Zo bleek uit het antwoord onder meer dat de beheersovereenkomst toentertijd 
nog niet rond was. 
 
1. Wanneer zijn de statuten van de vzw Demos goedgekeurd? Zijn deze al in het Staatsblad 

verschenen? Kan de minister een kopie van de statuten bezorgen? 
 
2. Is de beheersovereenkomst met de vzw Demos al afgesloten? Wanneer is dit ondertekend? Kan de 

minister ook hiervan een kopie bezorgen? 
 
3. Zijn er middelen, die de minister voor bovenvermeld project had gereserveerd, over omdat ze door 

de lokale besturen niet zijn opgevraagd? Zo ja, hoeveel en voor welke projecten (graag ook de 
gemeente vermelden) zal de vzw Demos die middelen aanwenden? Graag ook per project de 
projectbeschrijving alsook het toegekende subsidiebedrag. 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 80 van 7 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De statuten van vzw Demos zijn op 22 oktober 2008 door de Algemene Vergadering goedgekeurd. 

Deze werden nog niet gepubliceerd in het Belgisch staatsblad. U kan deze statuten bij de 
organisatie zelf opvragen (www.demos.be).  

 
2. De beheersovereenkomst is ondertekend door de organisatie en heeft een akkoord van de 

Inspecteur van Financiën. Zij wordt de komende dagen aan mij voorgelegd ter ondertekening. U 
kan deze nadien bij mijn administratie, het departement cultuur, jeugd, sport en media, opvragen. 

 
3. In mijn antwoord op uw schriftelijke vraag nr. 76 geef ik aan welke gemeenten instappen in de 

lokale netwerken en hoeveel subsidie zij hiervoor ontvangen. Niet alle gemeenten zijn ingestapt, 
met een saldo van de resterende middelen wordt een systeem van financiële tussenkomst 
gerealiseerd in de gemeenten die niet zijn ingestapt. U vindt deze regeling terug in de beheers-
overeenkomst met vzw Demos.  
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Vraag nr. 82 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 82 van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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Vraag nr. 83 
van 9 januari 2009 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
De Warande Turnhout   -   Subsidiëring 
 
Aan het begin van het nieuwe cultuurseizoen kondigde de directeur van cultuurtempel De Warande 
aan dat de provincie tussen 2009 en 2012 maar liefst 5,5 miljoen investeert, waarvan 2,5 miljoen in 
een nieuwe tentoonstellingsruimte. De Warande wordt eveneens een autonoom provinciebedrijf 
(APB). 
 
Op het vlak van inhoud en programmering verandert er niets, de vzw Aktuwa blijft verantwoordelijk 
voor de invulling van het cultuurcentrum. 
 
Dit betekent dat De Warande nu financieel op drie partners steunt: de provincie Antwerpen voor de 
infrastructuur en de werking van het APB, de gemeente Turnhout voor de vzw Aktuwa en de Vlaamse 
overheid die bijspringt in de kosten van het A- en B-personeel. 
 
Een probleem dat zich echter wel op Vlaams niveau situeert, is de vaste subsidie die de Vlaamse 
overheid geeft conform het decreet op het lokaal cultuurbeleid. Het blijkt dat deze subsidie in de 
nieuwe provinciale context nog moeilijk verdedigbaar is. De Warande is immers niet langer een lokaal 
cultureel centrum maar een autonoom provinciebedrijf. Ze geeft zelf in haar perstekst toe dat dit een 
juridisch wankele constructie is.   
 
De Warande moet uiteraard met de juiste personeelsbezetting kunnen blijven werken. Maar het is ook 
begrijpelijk dat alle partners aan tafel verwachten dat de decreten die de Vlaamse overheid uitvaardigt, 
correct worden nageleefd.  
 
De vraag rijst of hier geen andere oplossing nodig is die rekening houdt met de nieuwe juridische 
context van De Warande. 
 
1. Heeft de omschakeling van de Warande tot een APB gevolgen voor de vaste subsidie die de 

Vlaamse overheid inbrengt voor A- en B-personeel? 
 
2. Welke oplossing stelt de minister voor om deze juridische kwestie op te lossen? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 83 van 9 januari 2009 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
1. De Warande heeft inderdaad de intentie om in de toekomst over te gaan naar een beheer door de 

provincie Antwerpen. Het is de bedoeling van de stad en De Warande dat de gebouwen van het 
cultuurcentrum en het personeel zullen worden overgedragen naar een Autonoom Provinciebedrijf 
(APB). Wanneer deze constructie een feit zal zijn, is het inderdaad niet langer mogelijk dat de stad 
Turnhout een subsidie krijgt voor een cultuurcentrum categorie A binnen het decreet houdende het 
stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid van 13 juli 2001 (decreet lokaal 
cultuurbeleid). Bij de overdracht stopt dus de enveloppensubsidie en de bijkomende subsidie aan 
de stad Turnhout voor het cultuurcentrum De Warande. 

 
 Deze bijzondere situatie lijkt echter minder een probleem dan wel een uitdaging. De stad Turnhout 

en De Warande overtuigen mij immers al langer van het waardevolle project dat door De Warande 
al dag in dag uit wordt uitgestippeld in de regio in en rond Turnhout.  

 
2. Ik wil de Warande bijkomend ondersteunen met een subsidie op basis van artikel 76 uit het decreet 

lokaal cultuurbeleid. Deze subsidie zal gelijk zijn aan de subsidie die de stad Turnhout sinds 1 
januari 2008 kreeg voor een cultuurcentrum in de categorie A (enveloppensubsidie en bijkomende 
subsidie). De precieze voorwaarden voor deze subsidie worden vervat in een convenant dat wordt 
afgesloten tussen de Vlaamse overheid en de stad Turnhout. Zeker is dat de subsidie op basis van 
artikel 76 moet gaan naar de werking van De Warande en meer bepaald de werking die binnen De 
Warande wordt gegarandeerd door de vzw AKTUWA, de programmerings-vzw van het cultuur-
centrum De Warande. Zo blijven we met de Vlaamse Gemeenschap niet enkel een boeiend project 
ondersteunen, maar blijven we ook mee waken over een grote betrokkenheid van de stad én van de 
vrijwilligers in een verder uitbouw van een cultureel verhaal in de regio in en rond Turnhout. 

 De beschreven oplossing valt perfect binnen het decretale kader. Er stelt zich dus geen juridische 
kwestie. 
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Vraag nr. 84 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Informatica-investeringen 
 
De aankopen en investeringen in informatica zijn over de ganse begroting verspreid per beleidsdomein 
en dan nog verspreid over verschillende basisallocaties.  
 
De vraag rijst wat de totaliteit van deze investeringen is per programma en per beleidsdomein. 
 
1. Kan de minister een totaaloverzicht geven van het volledige budget dat werd besteed aan 

aankopen en investeringen in informatica in de loop van deze legislatuur voor zijn/haar 
beleidsdomeinen, met graag een opsplitsing per begrotingsjaar? 

 
2. Wat is het aandeel binnen dit budget voor de aanschaf van nieuwe informatica enerzijds en voor 

onderhoud en herstelling anderzijds? 
 
3. Kan de minister meedelen welk budget er wordt besteed voor de aankopen en investeringen van 

informatica in het licht van het “anders werken”, “telewerken”, en dergelijke? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 71, 

Vandenbroucke nr. 139, Anciaux nr. 84, Keulen nr. 69, Van Brempt nr. 125, Crevits nr. 291, 
Ceysens nr. 46, Heeren nr. 135). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 84 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -421- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 85 
van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Schadevergoedingen BW 1382 
 
Jaarlijks worden er in de begroting per beleidsdomein budgetten voorzien die kunnen worden 
aangewend voor het betalen van schadevergoedingen aan derden waarvoor de Vlaamse Gemeenschap 
of het Vlaams Gewest op grond van de artikelen 1382, 1383 en 1384, lid 3 van het Burgerlijk Wetboek 
verantwoordelijk is. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal vergoedingen die er volgens de vermelde 

juridische  grondslag betaald zijn voor zijn/haar beleidsdomeinen voor de periode 2004 tot 2008, 
graag met een opsplitsing per begrotingsjaar ? 

 
2. Gebeurde de uitbetaling van de schadevergoedingen via een minnelijke regeling of op basis van 

een juridische procedure ? 
 
3. Hoeveel procedures zijn er thans hangende op basis van deze juridische grondslag ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 72, 

Vandenbroucke nr. 140, Anciaux nr. 85, Keulen nr. 70, Van Brempt nr. 126, Crevits nr. 292, 
Ceysens nr. 47, Heeren nr. 136). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 85 van 12 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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Vraag nr. 86 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Klachtrecht   -   Integratie in Beter Bestuurlijk Beleid 
 
Uit het Jaarverslag 2007 van de Vlaamse Ombudsdienst is gebleken dat, ondanks aanbevelingen uit 
het verleden, de Vlaamse overheid nog steeds niet de nodige inspanningen heeft gedaan om het 
klachtrecht van de burger te optimaliseren in de nieuwe structuren naar aanleiding van de 
hervormingsoperatie Beter Bestuurlijk Beleid (BBB).  De Vlaamse overheid had immers de 
verplichting ervoor te zorgen dat de bepalingen en de geest van het Klachtendecreet volledig tot 
uitvoering worden gebracht. 
 
Ondanks het uitgesproken engagement van de Vlaamse Regering blijkt evenwel uit de 
klachtenrapportages bij het jaarverslag dat er zowel in de kerndiensten als in perifere diensten nog 
steeds vaak geen bereidheid bestaat om klachten te herkennen, te erkennen, te behandelen en over die 
klachtenbehandeling te rapporteren (Jaarverslag 2007, blz 269-270). 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister inmiddels genomen om het klachtrecht van de burger te 

optimaliseren in de nieuwe structuren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen ingevolge de 
hervormingsoperatie BBB ? 

 
Wat zijn hiervan de concrete resultaten ?  Kan de minister inmiddels bevestigen dat de nodige 
inspanningen zijn gedaan om de bepalingen van het Klachtendecreet volledig tot uitvoering te 
brengen ? Gebeurt de nodige controle ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal klachten dat er sinds 2007 in de diensten onder 

zijn/haar bevoegdheid in behandeling zijn en eveneens informatie geven betreffende de wijze van 
rapportering ? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 85, Van Mechelen nr. 74,  

Vandenbroucke nr. 141 , Anciaux nr. 86, Keulen nr. 72, Van Brempt nr. 127, Crevits nr. 294, 
Ceysens nr. 48 en Heeren nr. 137). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 86 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 87 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse zendingen, congressen en seminaries   -   Overzicht 
 
Ieder jaar voorziet de begroting een afzonderlijk budget voor buitenlandse zendingen en voor de 
deelname aan congressen en seminaries in binnen- en buitenland. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlandse zendingen van de minister en van 

zijn/haar kabinet? Graag een opsplitsing per begrotingsjaar sinds het begin van deze legislatuur.   
 

Kan de minister per zending meedelen hoeveel personen van het kabinet er telkens de minister 
hebben vergezeld? 

 
Welke buitenlandse zendingen zijn er nog gepland tot het einde van deze legislatuur ? 

 
Wat is de jaarlijkse kostprijs voor deze buitenlandse zendingen ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de deelname aan congressen en seminaries in het 

buitenland, graag eveneens opgesplitst per begrotingsjaar, met aanduiding van het thema van het 
congres of seminarie en met vermelding van het aantal personen van het kabinet dat hieraan heeft 
deelgenomen? 

 
Wat is hiervan de jaarlijkse kostprijs ? 

 
Aan welke congressen en seminaries zal de minister nog deelnemen tot het einde van de 
legislatuur ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 75, 

Vandenbroucke nr. 142, Anciaux nr. 87, Keulen nr. 73, Van Brempt nr. 128, Crevits nr. 295, 
Ceysens nr. 49 en Heeren nr. 138). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 87 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 88 
van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Armoedebestrijding   -   Financiële middelen 
 
Het Armoededecreet van 21 maart 2003 vormt de basis van het huidige Vlaamse armoedebeleid. Dit 
decreet wil onder meer door participatie van mensen die in armoede leven, armoede, 
bestaansonzekerheid en sociale uitsluiting voorkomen, verminderen en oplossen. Daartoe moeten 
mensen die in armoede leven, betrokken worden bij het beleid, en moeten hun organisaties structureel 
en financieel ondersteund worden. 
 
Armoede is niet van vandaag op morgen opgelost. De kern van een armoedebestrijdingsbeleid is dat er 
voldoende middelen aan besteed worden. Armoede heeft ook te maken met problemen op 
verschillende domeinen tegelijk. De memorie van toelichting bij het decreet van 21 maart 2003 
betreffende de armoedebestrijding stelt duidelijk dat er op alle beleidsdomeinen aandacht dient te gaan 
naar de preventie en bestrijding van armoede. Elke minister is dan ook voor zijn/haar beleidsdomeinen 
bevoegd voor het nemen van maatregelen in de strijd tegen armoede. 
 
Graag had ik vernomen hoeveel middelen de minister, voor elk van de beleidsdomeinen waarvoor 
hij/zij bevoegd is, besteedt aan het armoedebestrijdingsbeleid. Graag een overzicht per jaar vanaf  het 
begin van de legislatuur (zowel in absolute cijfers als in procenten). 
 
Beschikt de minister al over gegevens dienaangaande voor de periode voordien (vanaf 1999)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 76, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 88, Keulen nr. 74, Van Brempt nr. 129, Crevits nr. 297, 
Ceysens nr. 50 en Heeren nr. 139). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 88 van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Veerle Heeren, Vlaams minister van Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 90 
van 15 januari 2009 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Sportschutterlicenties   -   Stand van zaken 
 
In juni 2006 werd de federale wapenwetgeving verstrengd. Om bepaalde types wapens aan te kopen en 
te bezitten, dient men sindsdien in het bezit te zijn van een vergunning. Houders van een 
sportschutterslicentie zijn onder bepaalde voorwaarden van deze verplichting vrijgesteld.  
 
Indien men de procedure voor het verkrijgen van een wapenvergunning legt naast die voor het 
verkrijgen van een sportschutterlicentie, dan stelt men enkele ongelijkheden vast. Bijvoorbeeld: 
- een individu met meerdere wapens heeft voor elk wapen afzonderlijk een vergunning nodig, 

terwijl hij slechts over één licentie dient te beschikken (zolang alle wapens in zijn bezit tot 
dezelfde categorie behoren en op de lijst van het MB van 15 maart 2007 staan);  

- een licentie kan worden uitgereikt vanaf 16 jaar, terwijl een vergunning pas vanaf 18 jaar kan; 
- tegen toekenning van een vergunning kan bezwaar aangetekend worden door een meerderjarige 

inwonende, tegen toekenning van een licentie niet;  
- voor een vergunning dient men een wettige reden op te geven, bij een licentie is die automatisch 

aanwezig; 
- voor de theoretische proef dient men een score van 70 % te halen op enkele open vragen bij een 

vergunning, en 60 % bij enkele meerkeuzevragen bij een licentie;  
- voor het behalen en behouden van een licentie moet men minstens zes maanden lid zijn van een 

schietsportfederatie en aan minstens twaalf schietbeurten per jaar, gespreid over minstens twaalf 
dagen en over minstens twee trimesters, hebben deelgenomen. Voor een vergunning geldt geen 
dergelijke verplichting; 

- voor de hernieuwing van een vergunning dient men 65 euro per wapen te betalen, voor de 
hernieuwing van een licentie niks. 

 
Hoewel beide systemen dus voor- en nadelen hebben, lijkt het systeem van de sportschutterlicentie 
toch een stuk eenvoudiger en aantrekkelijker te zijn voor de gebruikers. Vanuit de schietclubs bereiken 
ons ook berichten over explosief gestegen ledenaantallen. Mogelijk is voorgaande redenering hiervoor 
een verklaring. 
 
Graag verneem ik van de minister het volgende. 
 
1. Het aantal leden van erkende schietsportfederaties in 2005, 2006, 2007 en 2008. 
 
2. Het aantal uitgereikte sportschuttersboekjes in 2007 en 2008. 
 
3. Het aantal afgeleverde en geweigerde sportschutterlicenties per wapencategorie in 2007 en 2008, 

en het aandeel minderjarigen hierin. 
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4. Het aantal afgeleverde en geweigerde voorlopige sportschutterlicenties per wapencategorie in 
2007 en 2008, en het aandeel minderjarigen hierin. 

 
5. Het aantal beslissingen tot schorsing, intrekking en beperking van sportschutterlicenties in 2007 en 

2008, en de redenen hiervoor. 
 
6. Het aantal beslissingen tot schorsing, intrekking en beperking van voorlopige 

sportschutterlicenties in 2007 en 2008, en de redenen hiervoor. 
 
7. Het aantal afgeleverde en geweigerde geldigverklaringen van sportschutterlicenties in 2008. 
 
8. Het aantal door erkende schietsportfederaties afgenomen theoretische proeven en praktische 

proeven in 2007 en 2008, evenals het slagingspercentage. 
 
9. Het aantal controles op de uitoefening van de taken van de gemachtigde schietsportfederaties door 

de bevoegde diensten van de Vlaamse Gemeenschap, en de resultaten van deze controles. 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -431- 
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 90 van 15 januari 2009 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Door de wijziging van de federale wapenwet van 8 juni 2006 kan sportschieten met vergunnings-
plichtige wapens alleen nog beoefend worden door sportschutters die in het bezit zijn van een sport-
schutterslicentie, die uitgereikt is door of namens de gemeenschappen. Het decreet van 11 mei 2007 
houdende het statuut van de sportschutter trad in werking op 15 juni 2007. 
De sportschutterslicentie kan enkel aan de sportschutter worden uitgereikt door een door de Vlaamse 
Regering gemachtigde schietsportfederatie. Dit zijn de Vlaamse Schutterskonfederatie vzw (VSK), 
FROS Amateursportfederatie vzw, de Vlaamse Traditionele Sporten vzw (VLAS) en de Federatie 
voor Vlaamse Historische Schuttersgilden FVHS).  
 
Aangezien de jaarlijkse rapportage van bepaalde statistische gegevens door de gemachtigde schiet-
sportfederaties tegen 1 april aan de respectievelijke bevoegde diensten (Bloso voor VSK, FROS en 
VLAS en het Agentschap Kunsten en Erfgoed voor FVHS) dient te gebeuren, kunnen de gegevens 
voor het jaar 2008 op dit ogenblik nog niet worden overgemaakt. De jaarlijkse rapportage wordt 
geregeld in artikel 20 van het besluit van de Vlaamse Regering van 1 juni 2007 houdende de 
uitvoering van het decreet van 11 mei 2007 houdende het statuut van de sportschutter: 

 
“Ter uitvoering van artikel 13, §5, van het decreet bezorgen de gemachtigde schietsport-
federaties jaarlijks op 1 april de volgende statistische gegevens aan de bevoegde dienst: 
1° het aantal aangesloten leden die het sportschieten beoefenen met vergunningsplichtige 
wapens op 31 december van het voorgaande jaar; 
2° het aantal afgeleverde sportschuttersboekjes tijdens het voorgaande kalenderjaar; 
3° het aantal jaarlijkse geldigverklaringen van sportschutterslicenties, conform artikel 4, tijdens 
het voorgaande kalenderjaar; 
4° het aantal afgeleverde sportschutterslicenties per wapencategorie tijdens het voorgaande 
kalenderjaar; 
5° het aantal afgeleverde voorlopige sportschutterslicenties per wapencategorie tijdens het 
voorgaande kalenderjaar; 
6° het aantal afgeleverde hernieuwingen van sportschutterslicenties per wapencategorie(ën) 
tijdens het voorgaande kalenderjaar; 
7° het aantal beslissingen tot schorsing, intrekking en beperking van sportschutterslicenties 
tijdens het voorgaande kalenderjaar; 
8° het aantal beslissingen tot intrekking van voorlopige sportschutterslicenties tijdens het 
voorgaande kalenderjaar.” 
 

1.  
 2005 (*) 2006 (*) 2007 

VSK 
10.513 12.267 18.742  

FROS 22.000 waarvan 
4.841 schieten 

23.644 waarvan 
4.875 schieten 

25.561 waarvan 
7.134 schieten 

VLAS 12.377 waarvan 524 
schieten 

12.020 waarvan 500 
schieten 

25.561 waarvan 844 
schieten 

Federatie van 
Vlaamse 

  1.610 (**) 
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Historische 
Schuttersgilden 

 
• De ledenbestanden van de schietsportfederaties maken niet het onderscheid tussen leden 

die schieten met vergunningsplichtige wapens en leden die schieten met vrij 
verkrijgbare wapens (luchtdruk). Om te schieten met een luchtdrukwapen is evenwel 
geen sport-schutterslicentie vereist. 

• De recreatieve sportfederatie FROS Amateursportfederatie vzw en de organisatie voor 
sportieve vrijetijdsbesteding VLAS vzw bieden niet enkel het sportschieten als sporttak 
aan.  

• (**) Naar aanleiding van het nieuwe decreet van 11 mei 2007 houdende het statuut van 
de sportschutter, heeft de FVHS bij de voorbereiding voor het verkrijgen van de 
machtiging voor de uitreiking van sportschutterslicenties een inventaris gemaakt. De 
FVHS is immers een federatie van verbonden waarbij clubs en verenigingen zijn 
aangesloten.  

 De verenigingen en verbonden houden ledenlijsten bij, de FVHS zelf niet. Cijfers van 
voor 2007 zijn aldus niet gekend.  

• (*) De cijfers van vóór 2007 werden opgevraagd bij de dienst subsidiëring van het 
Bloso. 

 
2.  VSK: 6.101 

FROS:  2.824 
VLAS:  499 
Federatie van Vlaamse Historische Schuttersgilden: 1.282 

 
3.1.  Het aantal afgeleverde sportschutterslicenties per wapencategorie in 2007 (verschillende 

wapencategorieën per persoon mogelijk) 
 

 Wapen 
categorie  
A 

Wapen 
categorie 
B 

Wapen 
categorie 
C 

Wapen 
categorie  
D 

Wapen 
categorie  
E 

Aandeel 
minderjarigen 
16 –18 jaar  

VSK 
2435 3262 2221 3208 285 4 minderjarige 

personen: 
2 (cat A) 
4 (cat B) 
2 (cat C) 
4 (cat D) 

FROS 1258 1539 1009 1580 278 1 (cat B) 
VLAS 0 0 0 88 294 6 (cat D) 
Federatie van 
Vlaamse 
Historische 
Schuttersgilden 

1 3 8 1.286 0 34 (cat D) 

 
• Overeenkomstig artikel 19, 2° van de wapenwet kunnen minderjarigen geen vuur-

wapens verwerven met hun sportschutterslicentie. 
• De meeste minderjarigen schieten met vrij verkrijgbare wapens (luchtdruk). Hiervoor is 

geen sportschutterslicentie of wapenvergunning vereist. Minderjarigen kunnen enkel 
een sport-schutterslicentie aanvragen mits schriftelijke toestemming van hun ouders of 
hun wettige vertegenwoordigers en onder het toezicht en de begeleiding van een door de 
schietsport-federatie aangestelde lesgever (artikel 5 sportschuttersdecreet). 

 
3.2.  het aantal geweigerde sportschutterslicenties per wapencategorie in 2007 (verschillende wapen-

categorieën per persoon mogelijk) 
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 Wapen 

categorie 
A 

Wapen 
categorie 
B 

Wapen 
categorie 
C 

Wapen 
categorie 
D 

Wapen 
categorie 
E 

Aandeel 
minderjarigen 
16-18 jaar 

VSK 
17 20 25 25 4 0 

FROS 2 3 4 3 1 0 
VLAS 0 0 0 0 0 0 
Federatie van 
Vlaamse 
Historische 
Schuttersgilden 

0 0 0 10 0 0 

 
4.1.  Het aantal afgeleverde voorlopige sportschutterslicenties per wapencategorie in 2007 

(verschillende wapencategorieën per persoon mogelijk) 
 

 Wapen 
categorie 
A 

Wapen 
categorie 
B 

Wapen 
categorie 
C 

Wapen 
categorie 
D 

Wapen 
categorie  
E 

Aandeel 
minderjarigen 
16 –18 jaar  

VSK 
488 853 808 1005 28 9 minderjarige 

personen 

5 (cat A) 
4 (cat B) 
6 (cat C) 
9(cat D) 

FROS 602 766 444 731 67 11 minderjarige 
personen 
6 (cat A) 
7 (cat B) 
4 (cat C) 
10 (cat D) 
1 (cat. E) 

VLAS 0 0 0 56  67 0 
Federatie van 
Vlaamse 
Historische 
Schutters-
gilden 

0 0 0 78 0 5 (cat D) 

 
4.2.  Het aantal geweigerde voorlopige sportschutterslicenties per wapencategorie in 2007 

(verschillende wapencategorieën per persoon mogelijk) 
 

 Wapen 
categorie 
A 

Wapen 
categorie 
B 

Wapen 
categorie 
C 

Wapen 
categorie 
D 

Wapen 
categorie 
E 

Aandeel 
minderjarigen 
16 –18 jaar  

VSK 
4 9 18 13 0 0 

FROS 2 1 1 1 1 0 
VLAS 0 0 0 0  0 0 
Federatie van 
Vlaamse 

0 0 0 3 0 1 (cat D) 
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Historische 
Schutters-
gilden 

 
5.  

 schorsing  
SSL 

intrekking SSL beperking SSL 

VSK 
0 1 (op vraag gouverneur) 0 

FROS 0 1 (schutter had ook SSL 
bij andere federatie) 

0 

VLAS 0 0 0 

Federatie van 
Vlaamse  
Historische 
Schuttersgilden 

0 119 
(Van de 119 
intrekkingen ging het in 
118 gevallen om het niet 
laten valideren van de 
licentie, en in 1 geval op 
last van de gouverneur) 

0 

 
6.  

 schorsing  
voorlopige SSL 

intrekking voorlopige SSL 

VSK 0 1 (op eigen verzoek)  
FROS 0 0 
VLAS 0 0 
Federatie van 
Vlaamse  
Historische 
Schuttersgilden 

0 2  
(De intrekkingen gebeurden op last van de 
gouverneur) 

 
7.  Aangezien de jaarlijkse rapportage van bepaalde statistische gegevens door de gemachtigde 

schietsportfederaties tegen 1 april dient te gebeuren, kunnen de gegevens van 2008 op dit 
ogenblik nog niet worden overgemaakt. 

 
8.  

 Aantal afgenomen 
theoretische proeven + 
slagings% 

Aantal afgenomen praktische proeven + 
slagings% 

VSK 1.080 proeven waarvan 
96,48 % geslaagd  

1.460 proeven waarvan 92,73% geslaagd 

FROS 450 –tal proeven, 
waarvan 90% geslaagd 

450 –tal proeven, waarvan 90% geslaagd  

VLAS 380 -tal proeven, 
waarvan 
95 % geslaagd 

380 -tal, waarvan 
95% geslaagd 

Federatie van 
Vlaamse  
Historische 
Schuttersgilden 

1.125 proeven waarvan 
99% geslaagd 

1.125 proeven waarvan 99% geslaagd 
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9.  Het Bloso, de bevoegde dienst van de Vlaamse Gemeenschap voor de controle van de 

uitoefening van taken van VLAS, FROS en VSK, behandelde sinds de inwerkingtreding van het 
sportschuttersdecreet 43 beroepen tegen de intrekking of schorsing van een sportschutters-
licentie door een gemachtigde schietsportfederaties (VLAS, VJS en FROS). Op deze manier 
wordt door het Bloso steekproefsgewijs gecontroleerd of de respectievelijke gemachtigde 
schietsportfederaties de aan hun toegekende taken naar behoren uitoefenen. Tot nu toe werd nog 
geen enkel beroep tegen de intrekking of schorsing van een sportschutterslicentie gegrond 
verklaard. Volgend jaar, tijdens de bilaterale gesprekken met de sportfederaties in het kader van 
het decreet op de sportfederaties, zal ook toezicht gehouden worden op de taken die in het kader 
van het sportschuttersdecreet dienen uitgeoefend te worden. 

 
Het agentschap Kunsten en Erfgoed hield toezicht op de uitoefening van de taken van de 
Federatie van Vlaamse Historische Schuttersgilden door de jaarlijkse controle van het jaar-
verslag dat door de organisatie in het kader van het Decreet op de Volkscultuur van 1998 wordt 
ingediend. Specifiek met betrekking tot de machtiging voor het toekennen van sportschutters-
licenties werd in 2008 toezicht gehouden naar aanleiding van de vraag tot verlenging van de 
machtiging. De vraag tot verlenging van de machtiging werd positief geadviseerd door het 
agentschap omdat de federatie alle regels naleeft die in het Sportschuttersdecreet zijn 
opgenomen. Het agentschap plant een volgend toezicht, inclusief visitatie in mei of juni. Tijdens 
deze controle zal zowel de werking van de organisatie op basis van het Decreet op de 
Volkscultuur van 1998 als de machtiging als schietsportfederatie worden gecontroleerd.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -437- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 92 
van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Steunpunten   -   Stand van zaken 
 
De Vlaamse overheid kent en subsidieert diverse steunpunten. Dergelijke steunpunten nemen een 
belangrijke plaats in tussen de overheid en de betrokken sector en/of doelgroep.  
 
1. Hoeveel en welke steunpunten die aan de bevoegdheden van de minister gerelateerd zijn, bestaan 

er? Graag een overzicht per departement. 
 

 Hoeveel van deze steunpunten zijn er deze legislatuur opgericht? 
 
2. Wat is de concrete opdracht en het statuut van de diverse steunpunten en werd dit vastgelegd in 

een beheersovereenkomst? Indien het een vzw betreft, wie zetelt in de raad van beheer en in de 
algemene vergadering? 

 
3. Op welke wijze zijn de “stakeholders” betrokken bij de diverse steunpunten? 
 
4. Hoeveel personeelsleden werken er in elk van deze steunpunten? 
 
5. Wie bepaalt de aanwervingsvoorwaarden en –procedures voor de personeelsleden? 
 
6. Hoeveel middelen krijgen deze steunpunten jaarlijks? Graag een overzicht per steunpunt. 
 
7. Worden de steunpunten geëvalueerd? Zo ja, hoe en op welke tijdstippen? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 91, Van Mechelen nr. 81,  

Vandenbroucke nr. 144 , Anciaux nr. 92, Keulen nr. 78, Van Brempt nr. 134, Crevits nr. 311, 
Ceysens nr. 51 en Heeren nr. 141). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 92 van 16 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Patricia Ceysens, Vlaams minister van 
Economie, Ondernemen, Buitenlandse Handel en Wetenschapsbeleid. 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 226 
van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N36 Staden 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 voor het project 4891 “N36 Staden, Ontsluiting bedrijventerrein Ter Eike” 250.000 euro 
voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 226 van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project omvat de herinrichting van een gedeelte van de Stampkotstraat en de Nijverheidsstraat 

als ontsluitingsinfrastructuur van het bedrijven terrein Ter Eike. Dit is het gedeelte vanaf de N36 
tot aan de rand van het bedrijventerrein. 

 
2. De projectnota van de module 14 werd conform verklaard in de PAC van 7 juli 2008. Het 

aanbestedingsdossier is in opmaak door het studiebureau W.V.I. en de aanbesteding is voorzien 
half 2009 (afhankelijk van de onteigeningen). 

 
3. De onteigeningen worden uitgevoerd door de gemeente Staden en zijn lopende. 
 
4. In de zitting van 30 maart 2006 van de gemeenteraad van de gemeente Staden werd de 

koepelmodule met module 14 tussen het Vlaamse Gewest, de gemeente Staden en het 
studiebureau W.V.I. goedgekeurd. Deze module zal na de aanbesteding van de werken door de 
afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid aan de ministers Van Brempt en Crevits ter 
ondertekening worden overgemaakt. Voor de inhoud van de module zie punt 1. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 234 
van 17 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
REACH-verordening   -   Implementatie en handhaving 
 
De Reach-verordening van 18 december 2006 (PB L 30 december 2006) is een verordening inzake 
chemische stoffen. Reach staat voor Registratie, Evaluatie, en Autorisatie van Chemicaliën. Zij 
voorziet in de bindende reglementering van chemische stoffen en richt zich in eerste instantie tot 
bedrijven die deze stoffen in de EU produceren, importeren of gebruiken. Ze omvat een volledige 
procedure die moet toelaten om specifieke gegevens over stoffen te verzamelen en op deze wijze de 
mogelijke risico’s van deze stoffen in kaart te brengen, wat moet toelaten om deze risico’s beter te 
kunnen inperken. 
 
De Europese chemiewetgeving verplichtte alle producenten of invoerders om die substanties voor 1 
december 2008 te registreren. Enkel stoffen die voor deze datum geregistreerd zijn, mogen voortaan 
nog geproduceerd of gebruikt worden in de Europese Unie. 
 
Volgens Chemiefederatie Essenscia hebben in België 1.900 bedrijven in totaal 65.000 chemische 
stoffen laten registreren bij het Europese ECHA (Europees Chemisch Agentschap) in Helsinki. 
Technologiefederatie Agoria van haar kant heeft laten weten dat haar leden een kleine duizend 
producten hebben laten registreren. Het is duidelijk dat een overgroot deel van de bedrijven actief 
heeft meegewerkt aan de registratieprocedure. 
 
Het probleem is echter dat de overheid vandaag nog geen sluitende regeling heeft met betrekking tot 
de handhaving en inspectie. Een groot deel van de Reach-regeling behoort tot de federale 
bevoegdheden, maar ook de Vlaamse bevoegdheden spelen hierin een niet te onderschatten rol. 
 
De minister verklaarde in een antwoord op een schriftelijke vraag van collega Marijke Dillen (vraag 
nr. 526 van 4 juli 2007, Websitebulletin publicatiedatum 15-10-2007) dat de analyse en vertaling naar 
de Belgische situatie in een specifiek daartoe opgerichte Reach-werkgroep van het Belgische 
Coördinatiecomité Internationaal Milieubeleid (afgekort CCIM), volop loopt. Tijdens het najaar 2007 
zou het dossier volgens de minister juridisch verder worden bekeken en zouden de mogelijkheden 
voor een eventueel samenwerkingsakkoord met de andere gewesten en de federale overheid worden 
onderzocht. In de laatste Beleidsbrief Leefmilieu (Stuk 1908 (2008-2009), p. 28) stelde de minister dat 
het Vlaams Gewest de verordening implementeert in onderlinge afstemming met de andere gewesten 
en federale overheid. Een juridische studie naar de implicaties voor de Vlaamse wetgeving zou van 
start gaan in 2008. 
 
1. Hoever staat het met het samenwerkingsakkoord met de federale en andere overheden inzake de 

implementatie van de Reach-samenwerking? Wanneer denkt de minister een akkoord te bereiken? 
 
2. Zijn er met de andere overheden al concrete akkoorden gesloten op het vlak van inspectie en 

handhaving van de Reach-regelgeving? 
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3. Is de minister van plan om de inspecties en sancties af te stemmen op deze van de buurlanden 

zodat er geen concurrentievervalsing kan optreden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 234 van 17 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
1. De leden van de daartoe uitgebreide Interministeriële Conferentie Leefmilieu (verder afgekort als 

“uitgebreide ICL”) bevestigden op 22 oktober 2008 het politieke akkoord over de noodzaak om 
een samenwerkingsakkoord af te sluiten voor de uitwerking van REACH en beslisten bijgevolg 
om een Samenwerkingsakkoord voor REACH op te stellen. 

 De uitgebreide ICL gaf daartoe opdracht aan de subgroep ‘REACH Implementatie’ van het 
Coördinatie-comité Internationaal Milieubeleid om een voorstel van samenwerkingsakkoord op te 
stellen voor de aspecten waarvoor een samenwerking noodzakelijk blijkt tussen de federale 
overheid en de gewesten. Tegen de volgende uitgebreide ICL wordt een stand van zaken met 
betrekking tot de onderhandeling van een dergelijk voorstel verwacht. 

 Een in opdracht van de federale milieuoverheid uitgevoerde studie had vooraf al aangegeven dat 
dit in het licht van de complexiteit en de verspreide bevoegdheden voor de implementatie van de 
REACH-Verordening onontbeerlijk leek. Dit moet ook toelaten om de benodigde menselijke en 
andere middelen niet alleen effectief maar ook efficiënt te kunnen inzetten. 

 Een eerste ontwerp van dit akkoord werd op 5/12/2008 besproken op een vergadering met 
ambtenaren van de diverse betrokken overheden. Voor het kerstverlof werd aansluitend de 
mogelijkheid geboden om schriftelijke opmerkingen over te maken. In deze fase is het uiteraard 
nog helemaal niet duidelijk wanneer een volledig akkoord over een tekst van samenwerkings-
overeenkomst zal kunnen bereikt worden, want er blijven bij vele partijen waaronder het Vlaamse 
Gewest belangrijke opmerkingen bij het voorliggende eerste ontwerp.   

 
2. Momenteel is dit nog niet het geval. Dit is zo omdat het afsluiten van concrete akkoorden slechts 

mogelijk is op basis van door de wetgever concreet toegekende bevoegdheden. Welnu, er is op 
heden nog geen feitelijke bevoegdheid vastgesteld voor wat betreft inspectie en handhaving.  

 Het ziet er evenwel naar uit dat de overheden die zullen instaan voor het toezicht op en de 
handhaving van de voorschriften van de REACH-verordening, verder met elkaar zullen 
overleggen in het daartoe speciaal opgericht REACH Forum Nationaal, en dat zij in de eerste helft 
van 2009 zullen komen tot concrete afspraken. Aandachtspunten hierbij zijn het zoveel mogelijk 
vermijden van dubbele controle van bedrijven, en de prioritaire behandeling van de zogenaamde 
‘free riders’. Dit zijn bedrijven die zich onrechtmatig een voordeel toekennen ten opzichte van hun 
concurrenten door vrijwillig en bewust niet dezelfde inspanningen te leveren om zich te 
conformeren met de REACH-voorschriften. 

 
3. De straffen die staan op de niet-naleving van REACH-voorschriften, moeten doeltreffend, 

evenredig en ontmoedigend zijn. De te handhaven bepalingen van de REACH-Verordening zullen 
worden gesanctioneerd via de procedures en sancties voorzien in Titel XVI van het Decreet 
Algemene bepalingen Milieubeleid. 

 Ik verneem dat 15 van de 27 lidstaten tijdig een al dan niet aanvaardbare kennisgeving hebben 
gedaan bij de Europese Commissie van de straffen die zij voorzien voor inbreuken op de REACH-
verordening. Ik verneem ook dat één der organen van het Europees Chemisch Agentschap, met 
name het Forum, aandacht besteedt aan een vergelijking tussen de lidstaten met de door hen 
ingestelde straffen als criterium. Vermits er dus op dit ogenblik nog geen duidelijkheid bestaat 
aangaande het al dan niet vigerende sanctioneringsbeleid in de lidstaten doorheen de Europese 
Unie, acht ik het prematuur om een afstemming te plannen van het Vlaamse sanctioneringsbeleid 
met dat van de buurlanden. 
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 Het door mij reeds aangehaalde Forum heeft een eerste inspectiecampagne geconcipieerd en de 
overgrote meerderheid van de lidstaten hebben zich bereid verklaard te participeren in de uniforme 
uitvoering ervan in 2009. Zodra de juridische instrumenten beschikbaar zijn, hetgeen naar mijn 
verwachting nog tijdens deze legislatuur een feit zal zijn, zal ook de Vlaamse toezichthoudende  
overheid daaraan passend bijdragen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 237 
van 17 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Individuele afvalwaterbehandeling   -   Stand van zaken 
 
De zoneringsplannen bepalen wie het huishoudelijk afvalwater individueel zal moeten behandelen aan 
de hand van een IBA (individueel behandeling van afvalwater). 
 
Het Vlaams Gewest geeft subsidies op voorwaarde dat de gemeente heeft ingetekend op de “Cluster 
Water Niveau 1” van de samenwerkingsovereenkomst “Milieu als opstap naar duurzame 
ontwikkeling”. 
 
1. Zijn intussen alle zones bekend waar het afvalwater door de huishoudens individueel gezuiverd zal 

moeten worden? 
 
2. Hoe wordt gecommuniceerd naar de huishoudens die in een dergelijke zone vallen? 
 
3. Welke gemeenten kunnen geen beroep doen op subsidies van het Vlaams Gewest omdat zij de 

cluster niet mee ondertekenden? Welke subsidieregeling wordt daar toegepast? 
 
4. Hoeveel huishoudens moeten in een IBA voorzien? Kan dit opgesplitst per provincie? 
 
5. Hoeveel subsidieaanvragen voor de plaatsing van een IBA zijn inmiddels bij het Vlaams Gewest 

bekend? Kan dit opgesplitst per provincie? 
 
6. Geldt er een deadline voor de plaatsing van een IBA? 
 
7. Wat is de gemiddelde kostprijs van een IBA en wat is het gemiddelde subsidiebedrag? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 237 van 17 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 

 
 

1. Het vaststellen van de zones waar het afvalwater van de woningen zal gezuiverd worden in een 
individuele zuiveringsinstallatie of IBA maakt onderdeel uit van de vaststelling van de 
zoneringsplannen. Eind 2008 was voor 297 van de 308 Vlaamse gemeenten het definitief 
zoneringsplan goedgekeurd. Voor deze gemeenten is bepaald van welke woningen het afvalwater 
zal worden gezuiverd in een IBA. Voor de 11 resterende gemeenten is de procedure nog lopende. 
Een definitieve vaststelling van het zoneringsplan voor deze gemeenten is voorzien voor het eerste 
kwartaal van 2009. 

 
2. In de procedure voor de vaststelling van het zoneringsplan is/was voorzien dat het ontwerp van 

zoneringsplan het voorwerp diende uit te maken van een openbaar onderzoek. Het voeren van het 
openbaar onderzoek was een taak van de gemeente. De communicatie hieromtrent naar de burgers 
was dan ook verschillend van gemeente tot gemeente en werd eveneens bepaald door het 
gemeentelijk beleid inzake IBA’s. Vanuit VMM werd een ondersteuning voorzien door een folder 
ter beschikking te stellen inzake de rechten en plichten van de burgers ingevolge de goedkeuring 
van het zoneringsplan. Ook op de website van VMM is deze informatie steeds beschikbaar. 
Door VMM werd in het kader van de vaststelling van het zoneringsplan tevens een geoloket 
ontwikkeld waarop iedere betrokkene zijn lozingssituatie en de bijbehorende verplichtingen kan 
terugvinden. 

 
3. De subsidiëring van IBA’s via de samenwerkingsovereenkomst was het laatst mogelijk in de 

overeenkomst 2005-2007 “milieu als opstap naar duurzame ontwikkeling”. Sinds het in voege 
treden van de huidige samenwerkingsovereenkomst op 1 januari 2008 is de subsidiëring van 
IBA’s vanuit het gewest niet langer gekoppeld aan het al dan niet ondertekenen van de 
samenwerkingsovereenkomst.  
De subsidiëring van IBA’s gebeurt sinds 15 juni 2008 via het besluit van 1 februari 2002 met 
betrekking tot de subsidiëring van de aanleg door de gemeenten, gemeentebedrijven, intercom-
munales of intergemeentelijke samenwerkingsverbanden van openbare rioleringen, andere dan 
prioritaire rioleringen, en van de bouw door de gemeenten, gemeentebedrijven, intercommunales 
of intergemeentelijke samenwerkingsverbanden. Volgens dit besluit wordt de subsidie voor de 
plaatsing van een IBA gekoppeld aan een collectieve plaatsing en beheer door de gemeente of de 
door haar aangestelde rioolbeheerders. 

 
4. Op basis van de 297 reeds goedgekeurde zoneringsplannen zijn in Vlaanderen 54.291 gebouwen 

aangeduid als “individueel te zuiveren”. Dit zijn niet enkel woningen, maar ook magazijnen, 
landbouwbedrijven, sportgebouwen, vakantiehuisjes en dergelijke. Op niveau Vlaanderen kan men 
daarbij stellen dat ongeveer de helft van deze gebouwen effectief woningen zijn. In 25% van de 
gevallen gaat het om hoeves, 17% zijn vakantiewoningen, en 8% andere gebouwen. Sommige van 
deze gebouwen zijn ondertussen reeds uitgerust met een IBA. Exacte cijfers hieromtrent zijn niet 
beschikbaar. In bijlage 1 vindt u een overzicht van de IBA’s per provincie op basis van de 297 
goedgekeurde definitieve zoneringsplannen.  

 
5. Zoals hierboven vermeld, werd in het verleden door het gewest aan particulieren een bijkomende 

subsidie verleend in het kader van de samenwerkingsovereenkomst. Ook VLM verleent in het 
kader van landinrichtings-, natuurininrichtings- en ruilverkavelingsprojecten in een aantal 
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specifieke gevallen subsidie. Via deze twee pistes werden in de periode 2003 tot 2008 reeds 4.988 
IBA-subsidie aanvragen ingediend bij het Vlaamse Gewest. In bijlage 2 vindt u een overzicht per 
provincie.  
Conform het subsidiebesluit van 01/02/2002 werd tot op heden slechts één subsidieaanvraag 
ingediend voor de plaatsing van 25 IBA’s. 
Hierbij moet wel worden opgemerkt dat niet alle gemeenten de samenwerkingsovereenkomst 
ondertekenden waardoor ook niet gesubsidieerde IBA’s zijn geplaatst. Daarnaast kunnen 
landbouwers via het Vlaams Landbouw Investeringsfonds (VLIF) ook een subsidie verkrijgen. 
Aangezien het hierbij gaat om de zuivering van bedrijfsafvalwater, al dan niet gemengd met 
huishoudelijk afvalwater, werd dit niet opgenomen in de overzichtstabel.  

 
6. Vlarem II bepaalt dat nieuwe inrichtingen onmiddellijk moeten worden uitgerust met een IBA. 

Voor bestaande inrichtingen, waarbij in het verleden een septische put werd aanzien als afdoende 
zuivering, werd een overgangstermijn vastgesteld, die echter kan worden bijgesteld in de 
gebiedsdekkende uitvoeringsplannen waarvan de opmaak in de loop van 2009 zal worden 
opgestart. In concreto betekent dit dat er wordt naar gestreefd dat voor bestaande gebouwen die 
gelegen zijn in kwetsbare gebieden, zoals bv. natuurgebieden en drinkwaterwingebieden, deze 
installaties zijn geplaatst tegen uiterlijk 22 december 2015. Voor de andere bestaande gebouwen, 
kan indien noodzakelijk, een uitstel worden verleend.  

 
7. De kostprijs voor de installatie van een IBA is zeer sterk variabel omwille van de verschillende 

types die ter beschikking zijn, de omvang van de noodzakelijke grondwerken, de mogelijke 
aanpassingen aan het private rioleringsstelsel en de mogelijke aan- of afwezigheid van een gracht. 
In verschillende studies wordt gerekend met een gemiddelde kost voor een IBA die varieert tussen 
2.500 en 5.000 euro, excl BTW. Daarbij wordt geen rekening gehouden met de kosten verbonden 
aan de eigenlijke plaatsing. 
In het kader van de samenwerkingsovereenkomst werd gemiddeld 981 euro per IBA 
gesubsidieerd. Dit bedrag omvat echter ook de vergoeding die wordt uitbetaald aan de gemeente 
en die 1/4de bedraagt van de subsidie.  
Zoals vermeld in het antwoord op deelvraag 3 is er sinds 15 juni 2008 een nieuwe subsidieregeling 
van kracht. Volgens dit besluit bedraagt de subsidie vanuit het Vlaamse Gewest  2.250 euro per 
IBA of per woongelegenheid, indien verschillende woongelegenheden zijn aangesloten op één 
gemeenschappelijke IBA, op voorwaarde dat de IBA door de gemeente of de door haar 
aangestelde rioolbeheerder wordt geplaatst en beheerd. 
 

BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de IBA’s per provincie op basis van de 297 goedgekeurde definitieve 

zoneringsplannen. 
2. IBA-subsidie aanvragen ingediend bij het Vlaamse Gewest. Overzicht per provincie.  

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/237/antw.237.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/237/antw.237.bijl.001.doc 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 263 
van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
Premie energiebesparende maatregelen   -   Aanvraagmodaliteiten 
 
Op 9 mei keurde de Vlaamse Regering het besluit tot toekenning van premies voor het uitvoeren van 
energiebesparende investeringen in woongebouwen goed. Deze premies werden in het leven geroepen 
om ook mensen die niet (of slechts gedeeltelijk) in aanmerking komen voor een federale fiscale aftrek 
voor energiebesparende maatregelen een financiële tegemoetkoming te geven voor energiebesparende 
werken. De premies werden in overeenstemming met de prioriteiten van het 
Energierenovatieprogramma 2020 beperkt tot dak- of zoldervloerisolatie, vervanging van beglazing en 
vervanging van verouderde verwarmingsinstallaties in bestaande woongebouwen. 
 
Dergelijke premie voor energiebesparende werken kan volgens het besluit van de Vlaamse Regering 
enkel worden aangevraagd in het “betalingsjaar” en de twee daaropvolgende jaren (artkel 2). Hierbij 
wordt het betalingsjaar gedefinieerd als “het kalenderjaar waarin de werkzaamheden volledig zijn 
betaald” (art. 1, 10°). 
 
Deze bepaling werd allicht ingevoerd om te vermijden dat mensen door middel van voorschotfacturen 
verschillende opeenvolgende jaren een premie aanvragen voor éénzelfde maatregel. Een praktijk die 
naar verluidt gangbaar is op het federale niveau bij de belastingaftrek voor energiebesparende 
investeringen. 
 
Op zich lijkt het logisch dat een regeling wordt getroffen om te vermijden dat meerdere premies 
worden aangevraagd voor één maatregel. Maar er blijkt toch wel wat onduidelijkheid te bestaan over 
de wijze waarop men de definitie van “betalingsjaar” interpreteert. Blijkbaar leest het Vlaams 
Energieagentschap (VEA) “het jaar waarin de werkzaamheden volledig zijn betaald” als “het jaar 
waarin alle aflossingen voor de investering zijn gebeurd”. Dit wordt ook zo gespecificeerd in de 
brochure over de premie voor niet-belastingbetalers van het Vlaams Energieagentschap. Hierin staat 
volgende voorwaarde vermeld: “uit de factuur en het betalingsbewijs blijkt ondubbelzinnig dat u alle 
uitgaven voor de werkzaamheden waarvoor u een premie aanvraagt, heeft betaald in 2008”. 
Voorbeeldige burgers die in 2007 reeds een voorschot betaalden op werken die ze lieten uitvoeren in 
2008, komen dus volgens het VEA blijkbaar niet in aanmerking voor de premie. 
 
Logischerwijze wordt de definitie van “betalingsjaar” toch gelezen als het jaar waarin de investering 
volledig werd afgelost. Iemand die in 2007 een voorschot betaalde, maar het resterende 
investeringsbedrag volledig afloste in 2008, lijkt volgens de exacte definitie van “betalingsjaar” dan 
toch wel onder de bepalingen van het betrokken besluit van de Vlaamse Regering te vallen. Ik vernam 
trouwens dat ook de federale belastingdienst deze interpretatie volgt. Zij geven immers de aanbeveling 
aan investeerders, die slechts in aanmerking zouden komen voor een gedeeltelijke fiscale aftrek, om 
hun voorschotfactuur van 2007 niet in te dienen bij de belastingen. Men vertelde deze mensen te 
wachten op de regeling voor de premies op Vlaams niveau. Deze mensen dreigen nu dus volledig uit 
de boot te vallen. 
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Welke interpretatie van “betalingsjaar” wordt door de minister gevolgd? 
 
Dat het zou betekenen dat alle betalingen binnen één kalenderjaar moeten gebeurd zijn, lijkt toch, 
zeker voor de betrokken doelgroep, niet wenselijk? Vaak gaat het immers over grote investeringen die 
in schijven worden betaald. 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 263 van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 9 mei 2008 tot toekenning van premies voor het uitvoeren 
van energiebesparende investeringen in woongebouwen bepaalt de nadere regels betreffende de 
premie voor niet belastingbetalers. 
 
Het besluit bepaalt dat de premie alleen in het betalingsjaar (het kalenderjaar waarin de werkzaam-
heden volledig zijn betaald) en de twee daaropvolgende maanden kan worden aangevraagd (samen 
lezen van artikel 1, 10° en artikel 2, §1). 
 
Aangezien deze premie een in de plaatsstelling vormt voor bepaalde elementen uit de federale 
belastingaftrek voor energiebesparende investeringen, ga ik akkoord met de interpretatie, implemen-
tatie en communicatie van het VEA dat alle betalingen met betrekking tot eenzelfde investering in 
hetzelfde kalenderjaar dienen plaats te vinden. In tegenstelling tot de federale belastingaftrek werkt 
deze premie niet met een percentage (40 procent) op de factuur doch met een vast premiebedrag per 
m2, zoals voor isolatie of glasvervanging, of een vast bedrag voor condensatieketels. 

 
Gelet op het voorgaande worden voorschotten dan ook niet aanvaard. Aangezien op basis van het 
subsidiesysteem een uitsplitsing van de steun over verschillende facturen niet mogelijk is – wat bij 
belastingaftrek wel mogelijk is door toepassing van het percentage op elke individuele factuur – 
komen enkel die investeringen in aanmerking waarbij alle betalingen en facturen in hetzelfde 
kalenderjaar werden gedaan. Ook dient dit om gevallen van fraude te vermijden waarbij het voorschot 
in aanslagjaar 2008 nog wordt ingediend in het kader van de belastingaftrek om dan nogmaals te 
kunnen genieten van de volledige premie van de Vlaamse overheid in aanslagjaar 2009 (het jaar van 
de daadwerkelijke investeringen). Dit zou hebben gekund doordat op het ogenblik van het nemen van 
het besluit, de meeste belastingplichtigen hun aangifte al hadden ingevuld. De formulering liet ook toe 
om terugwerkende kracht in te voeren tot 1 januari 2008, zonder ook 2007 te moeten in aanmerking 
nemen. 
 
Om deze redenen kan ik voorschotten betaald in 2007 niet aanvaarden. 
 
Ik ben echter van oordeel, dat de definitie van betalingsjaar in het besluit moet worden gewijzigd nu 
de premieregeling al voor het tweede kalenderjaar in voege is. De problematiek stelt zich vanaf nu 
minder. Aangezien het besluit van de Vlaamse Regering enerzijds bepaalt dat de premie alleen in het 
betalingsjaar en de twee daaropvolgende maanden kan worden aangevraagd (artikel 2, §1, 4° lid) en 
dat anderzijds noch in het facturatiejaar, noch in het betalingsjaar, gebruik mag worden gemaakt van 
een fiscale aftrek voor energiebesparende investeringen (artikel 3, tweede lid), is het gevaar van 
dubbele ondersteuning grotendeels vermeden.  
 
Daarom zal ik aan de Vlaamse Regering voorstellen om artikel 1, 10° van het besluit van de Vlaamse 
Regering te vervangen door: ‘10° betalingsjaar: het kalenderjaar waarin alle facturen of de saldo-
factuur voor de werkzaamheden, vermeld in de artikelen 4 tot en met 7, (‘volledig’ wordt geschrapt) 
zijn betaald.’ 
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Vraag nr. 266 
van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
Motorcrossterreinen   -   Ruimtelijke en milieu-impact 
 
Om het wildcrossen tegen te gaan, werd enkele jaren geleden beslist om op zoek te gaan naar 
geschikte locaties voor zogenaamde “permanente motorcrossterreinen”. De Vlaamse Regering gaf in 
haar beslissingen van 19 juli 2002 en 4 februari 2005 opdracht aan de provinciale overheden om, aan 
de hand van een zoekzonekaart en zowel positieve als negatieve indicatieve en uitsluitende 
afwegingscriteria, te onderzoeken waar zogeheten multifunctionele terreinen voor gemotoriseerde 
sporten zouden kunnen worden ingeplant. Op 23 december 2005 besliste de Vlaamse Regering om 4 
locaties (Lommel, Neeroeteren-Maaseik, Kaulille-Bocholt, Westerlo) definitief aan te duiden als 
permanente omlopen met trainingsfaciliteiten voor gemotoriseerde sporten. Op 14 december 2007 
werden nog drie locaties definitief aangeduid (Balen, Brecht en Genk). 
 
Bij de keuze van deze locaties is het van groot belang dat rekening gehouden wordt met een gunstige 
ruimtelijke inplanting. Bij verschillende aangeduide terreinen bestaat daar controverse over. Zo ligt het 
aangeduide crossterrein in de gemeente Brecht in een uitbreidingszone van een klei-ontginningsgebied 
met nabestemming landbouw. In Westerlo ligt het aangeduide terrein “Rooiveld” in herbevestigd 
landbouwgebied. Deze crossactiviteiten zijn bijgevolg zonevreemd. Nu dient men via een provinciaal 
ruimtelijk uitvoeringsplan de bestemming van deze gebieden te wijzigen, zodat het mogelijk wordt om 
deze motorcrossterreinen in te planten. 
 
Het is onduidelijk op welke wijze nagegaan wordt of werd of er al dan niet een maatschappelijk 
draagvlak is voor de geselecteerde crossterreinen. De colleges van burgemeester en schepenen van 
Brecht en Westerlo gaan ervan uit dat dat maatschappelijk draagvlak er wel degelijk is, maar elke 
onderbouw van deze stelling lijkt te ontbreken. 
 
Hetzelfde kan worden gezegd van de mobiliteitsproblematiek. Ook hier wordt – klaarblijkelijk zonder 
enig onderzoek, telling of bevraging – ervan uitgegaan dat er geen probleem is. Deze “argumentatie” 
van de betrokken schepencolleges wordt zonder enig kritisch tegenonderzoek klakkeloos 
overgenomen door de bestendige deputatie. 
 
1. Wat is de stand van zaken in de opmaak van de ruimtelijke uitvoeringsplannen voor de  

motorcrossterreinen waarvoor een bestemmingswijziging noodzakelijk is. Hoeveel van de 
geplande motorcrossterreinen worden er ingeplant in gebied met bestemming (of nabestemming) 
landbouw en hoeveel liggen er in herbevestigd agrarisch gebied? 

 
2. Op welke wijze wordt vastgesteld of er al dan niet een maatschappelijk draagvlak voor de aanleg 

van een permanent motorcrossterrein aanwezig is? Wordt er een hinder-onderzoek of enquête 
uitgevoerd bij de nabijgelegen omwonenden? 
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3. In de gemeenten Brecht en Westerlo werden de jongste jaren nog bouwvergunningen afgeleverd 
tot vrij dicht in de buurt van de terreinen. 
Zal dat ook in de toekomst nog mogelijk zijn? 

 
4. Werd er een onderzoek gevoerd naar de mogelijke impact van uitgebreide crossactiviteiten 

(lawaai, luchtverontreiniging) op de stress bij hoevedieren in nabijgelegen landbouwbedrijven? 
 
5. Voor permanente race- en testbanen voor gemotoriseerde voertuigen van 5 ha of meer moet een 

milieueffectenrapport worden opgemaakt. 
 

Wat is de stand van zaken in de uitvoering van de nodige milieueffectenrapporten? 
 
6. Welke flankerende maatregelen worden voorzien om de mobiliteits- en milieu-impact van de 

inplanting van dergelijke motorcrossterreinen te beperken? In welke mate kunnen die reeds in 
stedenbouwkundige voorschriften worden vastgelegd? 

 
N.B. de vraag werd gesteld aan de ministers Van Mechelen (vraag nr. 65) en Crevits (nr. 266). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 266 van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister 
van Financiën en Begroting en Ruimtelijke Ordening . 
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Vraag nr. 272 
van 8 januari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Dierenbegraafplaatsen   -   Regelgeving 
 
Op 12 november 2008 werd de resolutie betreffende het creëren van een regelgevend kader voor 
dierenbegraafplaatsen in Vlaanderen (Stuk 1699 (2007-2008) – Nr. 3) door het Vlaams Parlement 
goedgekeurd. 
 
1. Wat is de stand van zaken: is men reeds met het opstellen van de regelgeving gestart? Zo ja, in 

welke stadium bevindt men zich? 
 

Indien er nog niet gestart is met het opstellen van de regelgeving, voor wanneer voorziet de 
minister een startdatum? 

 
2. Wanneer denkt de minister het ontwerp van decreet voor te kunnen leggen aan het Vlaams 

Parlement? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 272 van 8 januari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Ten behoeve van het opstellen van een regelgevend kader voor de inpassing van dierenbegraaf-

plaatsen in Vlaanderen, wordt er in eerste instantie uitvoering gegeven aan een onderzoeksproject 
in het kader van het TWOL-programma. Het doel hiervan is tot een verder onderbouwde beoor-
deling te komen van de inhoudelijke en juridische voorwaarden waaraan dierenbegraafplaatsen 
moeten voldoen. Dit is dus te beschouwen als een meer gedetailleerde uitwerking van de OVAM-
nota van maart 2008 en een concrete aanzet tot een beleidswijziging. De procedure voor het 
gunnen van dit onderzoek wordt binnenkort opgestart. De looptijd bedraagt in principe 6 maanden.  
 

2. Er is geen decreetswijziging nodig. Behoudens de aanbevelingen van het onderzoek, is het 
waarschijnlijk wel noodzakelijk om een Vlarem-wijziging door te voeren. Aangepaste rubricering 
en sectorale bepalingen inzake de milieuhygiëne zijn aangewezen. Een ministerieel besluit of 
eventueel een wijziging van het besluit van de Vlaamse Regering betreffende de ophaling en de 
verwerking van dierlijk afval van 15 december 2006 zou de inpassing van dierenbegraafplaatsen 
moeten vervolledigen.  
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Vraag nr. 277 
van 8 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Papierophaling door verenigingen   -   Administratieve vereenvoudiging 
 
In haar antwoord op een parlementaire vraag om uitleg over papierophaling door verenigingen zei de 
minister dat zij bereid was om aan elke administratieve vereenvoudiging mee te werken (Handelingen 
C189 – LEE 23 – 20 maart 2008, blz. 11 e.v.). 
 
1. Kan de minister meedelen of zij ter zake ondertussen een administratieve vereenvoudiging heeft 

uitgewerkt? Zo ja, welke? Zo neen, waarom niet? 
 
2. Kan de minister meedelen hoeveel gemeenten in Vlaanderen zelf de papierophaling organiseren of 

het papier laten ophalen door verenigingen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 277 van 8 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Er werden nog geen administratieve vereenvoudigingen doorgevoerd. De regeling inzake de 

erkenning van overbrengers van afvalstoffen wordt momenteel globaal geëvalueerd door de 
OVAM in het kader van de omzetting van de nieuwe Europese Kaderrichtlijn Afvalstoffen. Op 
basis van deze evaluatie zullen wetgevende initiatieven genomen worden. Administratieve vereen-
voudiging is een van de uitgangspunten van dergelijke initiatieven. Er wordt bijgevolg gewerkt 
aan een globale herziening van deze regelgeving in plaats van een aanpassing die beperkt is tot 
verenigingen.  

 
2. In 2007 werd papier en karton in 27 gemeenten structureel ingezameld door verenigingen. Wegens 

de arbeids- en veiligheidsomstandigheden en wegens de intensiteit - maandelijkse of zelfs veer-
tiendaagse huis-aan-huis ophaling - zamelen steeds minder verenigingen deze afvalstoffen in. Ook 
de dalende prijzen voor de afzet van het ingezamelde papier en karton doen vele verenigingen 
afhaken. In 175 gemeenten wordt door de gemeente zelf of door de intergemeentelijke vereniging 
papier- en kartonafval selectief aan huis opgehaald. In de overige gemeenten wordt beroep gedaan 
op een privé-ophaler in opdracht van de gemeente of intergemeentelijke vereniging. 
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Vraag nr. 282 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 282 van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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Vraag nr. 290 
van 12 januari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Autowrakken in kanalen   -   Opruimingsacties 
 
Ter voorbereiding van baggerwerken in de kanalen onder het beheer van Waterwegen en Zeekanaal 
NV worden dieptepeilingen uitgevoerd. Vaak detecteert men autowrakken. 
 
1. Hoeveel autowrakken werden er in 2007 en 2008 gedetecteerd in de verschillende kanalen in 

Vlaanderen? Kan dit opgesplitst per kanaal en per provincie? 
 
2. Hoeveel van deze wrakken werden reeds opgeruimd? 
 
3. Welke criteria gelden er om al dan niet een opruimingsactie te starten? 
 
4. Welke budgetten zijn voorzien voor dergelijke opruimingsacties? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 290 van 12 januari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. In het werkingsgebied van nv De Scheepvaart (nv DS) detecteerden nv DS en Scheepvaartpolitie 

in de periode 2007-2008 153 vermeende autowrakken. 144 van deze vermeende wrakken 
bevonden zich in het Albertkanaal, waarvan 26 in de provincie Antwerpen en 118 in de provincie 
Limburg. 9 mogelijke wrakken werden gedetecteerd in het kanaal Bocholt-Herentals in Limburg.. 
 
Door Waterwegen en Zeekanaal NV (W&Z) werden in de periode 2007-2008 26 autowrakken 
gedetecteerd in de kanalen, nl.: 

- 22 wrakken in het Zeekanaal Brussel - Schelde, waarvan 17 in de provincie Vlaams-
Brabant (9 in 2007 en 8 in 2008) en 5 op het grondgebied van de provincie Antwerpen (4 
in 2007 en 1 in 2008) ; 

- 3 autowrakken in het kanaal Leuven -  Dijle op het grondgebied van de provincie Vlaams-
Brabant (1 in 2007 en 2 in 2008) ; 

- 1 autowrak in het kanaal Nieuwpoort - Duinkerken in West-Vlaanderen (in 2007). 
 
2. Uit het Albertkanaal werden in 2007 en 2008 uiteindelijk 81 autowrakken geborgen, waarvan 12 in 

de provincie Antwerpen en 69 in de provincie Limburg. Bij de overige ‘hits’ bleek het uiteindelijk 
niet om autowrakken te gaan.  

 In het ambtsgebied van W&Z werden alle 26 wrakken opgeruimd. 
 
3. Indien binnen het werkingsgebied van nv DS een mogelijk wrak wordt gedetecteerd, wordt dit 

gemeld aan de lokale politie.  
Indien het om een wrak gaat dat een hinder voor de scheepvaart vormt gaat nv DS alleszins over 
tot de berging ervan over.  
Voor de overige wrakken neemt DS zelf geen onmiddellijke actie tot berging. De lokale politie 
legt dan de nodige contacten met het Parket dat bepaalt of de andere wrakken al dan niet wordt 
geborgen. 

 Het Parket kan beslissen, meestal in het kader van een lopend onderzoek, om een aantal wrakken 
te ruimen. 

 W&Z start een opruimingsactie wanneer een wagen wordt gedetecteerd die de scheepvaart of een 
baggeropdracht hindert, of wanneer dit ingevolge een politieonderzoek nodig is. In andere 
gevallen wordt de berging van de wagens gebundeld om de kosten te beperken. 

 
4. Binnen nv DS worden de kosten die verbonden zijn aan het ruimen van wrakken, als volgt 

verdeeld: 
- De Federale politie of het Parket dragen de kosten voor het ruimen van autowrakken met 

een gerechtelijk verleden ; 
- nv DS draagt de kosten voor de ruiming van de andere autowrakken. 

 
 Binnen de begroting van nv De Scheepvaart is er geen afzonderlijk krediet voorzien voor het 

opruimen van autowrakken. De kosten hiervoor worden aangerekend als werkingskosten. Ook bij 
W&Z zijn er geen specifieke budgetten voorzien voor dergelijke opruimingsacties. Soms worden 
de wagens op kosten van de politie of de brandweer geborgen. Indien W&Z de kosten dient te 
dragen, worden deze opgenomen in de onderhoudsbudgetten. 

 De gemiddelde kostprijs voor het opruimen van autowrak bedraagt 1.200 euro. 
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Vraag nr. 293 
van 13 januari 2009 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
OVAM-asbestinformatiesessies   -   Wemmel 
 
OVAM start een saneringsproject voor asbestcementdraailingen op particuliere gronden, 
bedrijfsterreinen en gemeentegronden. Asbestcementdraailingen die een gezondheidsrisico kunnen 
vormen voor de eigenaar van het perceel en/of de buren, zullen daarbij verwijderd worden. 
 
 Omdat asbestdraailingen niet steeds zichtbaar zijn, is de hulp van de bevolking nodig. Als iemand 
weet of vermoedt dat er in het verleden op zijn terrein asbestcementdraailingen verwerkt werden, 
vraagt OVAM dit aan te geven aan de hand van een meldingsformulier. Het is in ieders belang dat 
men de mogelijke aanwezigheid van asbest op het terrein meldt. 
 
Tussen 12 en 20 november 2008 organiseerde OVAM over deze problematiek drie publieke 
informatieavonden voor alle inwoners van de 27 betrokken gemeenten, met de bedoeling het project 
toe te lichten.  
 
Onder deze 27 gemeenten bevindt zich evenwel ook de faciliteitengemeente Wemmel. Aangezien het 
gemeentebestuur van Wemmel zelf niet over de nodige expertise beschikt, vroeg het aan OVAM om 
in de gemeente ook een gelijkaardige infovergadering in het Frans te organiseren.  
 
Op deze vraag kwam vooralsnog geen antwoord. 
 
Zal OVAM voor de Franstalige inwoners van de betrokken faciliteitengemeente Wemmel een 
gelijkaardige infosessie in het Frans organiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 293 van 13 januari 2009 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
Het tweede project asbestcementdraailingen heeft betrekking op 27 gemeenten: 
Aartselaar, Bonheiden, Boom, Boortmeerbeek, Bornem, Buggenhout, Duffel, Grimbergen, Kampen-
hout, Kapelle-op-den-Bos, Kontich, Londerzeel ,Mechelen, Meise, Merchtem, Niel, Opwijk, 
Puurs,Rumst, Schelle, Sint-Amands, Sint-Katelijne-Waver, Steenokkerzeel, Vilvoorde, Wemmel, Wille-
broek en Zemst. 
 
Binnen deze regio koos de OVAM drie strategisch gelegen gemeenten voor de organisatie van een 
infoavond:  
 
Mechelen - donderdag 13 november 2008 - 19.00 uur  
Londerzeel - dinsdag 18 november 2008 - 19.00 uur  
Willebroek - donderdag 20 november 2008 - 19.00 uur  
 
Naast hun gunstige ligging bevinden deze drie gemeenten zich in de zone waar in het eerste project 
(2004-2008) de meeste asbestcementdraailingen werden vastgesteld. Omwille van deze en praktische 
redenen leek het de OVAM weinig opportuun om in elke gemeente of in de gemeente Wemmel een 
afzonderlijke infoavond te organiseren. Tijdens de drie georganiseerde infoavonden ontving de 
OVAM geen enkele vraag om informatie in het Frans te verstrekken. Omwille van voormelde redenen 
werd in de gemeente Wemmel, net als in de 23 overige gemeenten, geen afzonderlijke informatie-
avond georganiseerd.  
 
De informatieavonden kaderden in een grootschalige informatiecampagne waarbij elke gemeente 
(pers)teksten en een informatiebrochure + aanmeldingsformulier aangeleverd kreeg voor het gemeen-
teblad en de gemeentelijke website. Dit is ook de afspraak die de OVAM en gemeenten gemaakt 
hebben, namelijk dat de gemeenten instaan voor de informatieverstrekking. 
 
Vanuit de gemeente Wemmel kwam de vraag om deze informatie ook in het Frans te verstrekken. 
Door het communicatiebureau dat werkt in opdracht van de OVAM, werd daarom een digitale Frans-
talige versie bezorgd zodat de gemeente Wemmel deze informatie in zijn communicatie kan 
gebruiken. Deze ondersteuning gebeurde in de geest van de voormelde samenwerking en het feit dat 
het hier ging over een specifieke materie. De term 'asbestdraailing' komt trouwens niet voor in een 
woordenboek. Op de website van de gemeente Wemmel wordt deze Franstalige informatie ook 
aangeboden naast de Nederlandstalige versie maar een Franstalige folder van de OVAM is niet 
beschikbaar. De OVAM heeft alleen folders in de Nederlandse taal verspreid en heeft geen aparte 
opdracht voor de opmaak en het drukken van Franstalige folders gegeven. 
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Vraag nr. 303 
van 15 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Stelplaats De Lijn Leuven   -   Olieverontreiniging 
 
Eind april ’08 deed zich een incident voor met dieseltanks van De Lijn in de stelplaats aan de Diestse 
Vest in Leuven.   
 
Hierdoor werd het water van de Vunt, Dijle en Demer bedekt met een film gasolie.  Het oliespoor was 
verspreid over enkele honderden meters, en het was toen nog niet duidelijk wat de omvang van de 
verontreiniging zou zijn.   
 
1. Kan de minister meedelen of er ondertussen achterhaald is wie verantwoordelijk is voor de 

verontreiniging op de drie rivieren? Op welke manier werd hiertegen opgetreden? 
 
2. Wat is de milieu-impact van de verontreiniging? 
 
3. Wat is de kostprijs van de sanering? 
 
4. Welke maatregelen werden getroffen zodat zo’n incident niet meer kan gebeuren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 130) en Crevits (nr. 303). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 303 van 15 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen.  



Nr. 5 

Zitting 2008-2009 

 Februari 2009 

DEEL II 

BUL LE TIN VAN VRA GEN EN AN TWOOR DEN
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 50 
van 9 december 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Schuldenlast gemeenten   -   Stand van zaken 
 
De lokale besturen lieten, onder meer op de algemene vergadering van de VVSG (Vereniging van 
Vlaamse Steden en Gemeenten) naar aanleiding van de goedkeuring van het zogenaamde lokaal pact, 
nogmaals duidelijk verstaan dat dergelijke eenmalige geste van de Vlaamse overheid zeer welkom is, 
maar dat er meer nodig zal zijn om de gemeenten structureel gezond te houden. Dit zeker gezien de 
extra lasten en de min-inkomsten die de laatste tijd onder meer door de liberalisering en de politie- en 
brandweerhervorming ten laste vallen van de lokale besturen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de schuldenlast van de Vlaamse gemeenten op basis van 

de rekening van 2007? 
 
2. Hoeveel bedraagt de schuldenlast in verhouding tot het totaal van de gewone dienst (per 

gemeente)? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 50 van 9 december 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
1. Als bijlagen gaan de gevraagde cijfertabellen. De cijfers van het jaar 2007 zijn echter onder 

voorbehoud. Dit komt omdat de verwerking en de controle van de digitaal binnengekomen 
rekeningen bij het Agentschap Binnenlands Bestuur vertraging opgelopen heeft door een 
laattijdige ontvangst van de digitale rekeninggegevens van een aantal gemeenten. Een twintigtal 
gemeenten heeft momenteel nog geen digitale rekening 2007 en een proef- en saldibalans 2007 
aan het Agentschap voor Binnenlands Bestuur voorgelegd (stand van zaken op 4 januari 2009). 

 
2. Zie antwoord 1. 
 
BIJLAGEN 
 
1. Uitstaande schuld 2007 
2. Aflossingen 2007 in verhouding tot totale uitgaven gewone dienst 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/50/antw.050.bijl.001.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/50/antw.050.bijl.002.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 52 
van 10 december 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Opeising leegstaande woningen voor daklozen   -    Stand van zaken 
 
Artikel 65 van het Gemeentedecreet en artikel 134bis van de Nieuwe Gemeentewet laten toe dat iedere 
burgemeester een gebouw dat sinds meer dan zes maanden verlaten is of leegstaat, kan opeisen om het 
ter beschikking te stellen van daklozen. Dit gebeurt op gemotiveerd verzoek van de voorzitter van het 
OCMW, en vanaf de aanmaning van de eigenaar. 
 
Evenwel kan dit opeisingsrecht alleen worden uitgeoefend binnen zes maanden te rekenen vanaf de 
dag waarop de burgemeester de eigenaar op de hoogte heeft gebracht en op voorwaarde dat de 
eigenaar een billijke vergoeding ontvangt. 
 
Hierover eerder ondervraagd (schriftelijke vraag nummer 57 van 19 december 2006, Websitebulletin 
publicatiedatum 12-02-2007), liet de minister weten dat er geen cijfers of statistieken beschikbaar zijn 
over de toepassing van het opeisingsrecht met betrekking tot leegstaande gebouwen door de 
gemeenten. In tegenstelling tot Wallonië, waar deze maatregel in het verleden wel al werd toegepast in 
enkele steden, is er geen kennis van dat er een Vlaamse burgemeester deze maatregel zou hebben 
toegepast. 
 
Het opeisingsrecht van leegstaande woningen is in het bijzonder een maatregel die  kan worden 
toegepast voor de huisvesting van dakloze personen, waarvoor de gemeente of het OCMW niet zelf 
over voldoende verlaten gebouwen beschikt die dienstig kunnen zijn als woning. Het is zoals gezegd 
ook de OCMW-voorzitter die aan de burgemeester een gemotiveerd verzoek tot opeising dient over te 
maken, waarin de noden inzake woningen bestemd voor dakloze personen worden gerechtvaardigd. 
 
Als reden voor het niet toepassen van het opeisingrecht voor leegstaande gebouwen, wordt gewezen 
naar de lange en zware procedure die gevolgd moet worden. Ook de mogelijke problemen inzake 
betaalbaarheid en woonzekerheid, zijn een rem op de toepassing van de maatregel. Bovendien blijkt 
een leegstaand gebouw ook niet steeds onmiddellijk voor bewoning geschikt. 
 
1. Zijn er inmiddels actuele cijfers beschikbaar over de toepassing van het opeisingsrecht m.b.t. 

leegstaande woningen? 
 
2. Neemt de minister een initiatief teneinde het gebruik van dit opeisingsrecht door burgemeesters te 

stimuleren of te activeren?  
 

Overweegt hij maatregelen die de procedure en de termijnen versoepelen? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 52 van 10 december 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
1. Het opeisingsrecht van leegstaande gebouwen voor daklozen - artikel 134bis van de gemeentewet 

en de integrale herneming in artikel 65 van het gemeentedecreet – werd, in zoverre ik heb kunnen 
nagaan, in Vlaanderen nog niet toegepast. Dit werd mij eveneens bevestigd door de VVSG. 

 
2. Zoals reeds aangehaald in mijn antwoord op uw gelijkaardige vraag eind 2006 (schriftelijke vraag 

nr. 57 van 19 december 2006), werd het opeisingsrecht door de VVSG grondig toegelicht en 
geëvalueerd in haar publicatie ‘Lokale besturen en wonen’. Het opeisingsrecht kent een lange en 
zware procedure, waarbij zich bovendien problemen kunnen stellen met betrekking tot de kwaliteit 
van de woning, de betaalbaarheid en de woonzekerheid. Gelet op de bestaande knelpunten acht ik 
het niet zinvol noch wenselijk om de toepassing van dit instrument te stimuleren. Het opeisings-
recht is bovendien een federale bevoegdheid, waardoor eventuele aanpassingen van deze 
maatregel niet op Vlaams niveau doorgevoerd kunnen worden.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 53 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. verzekering gewaarborgd wonen, 
2. aanpassingspremie, 
3. renovatiepremie, 
4. verbeteringspremie, 
5. SVK’s (sociale verhuurkantoren), 
6. sociale huisvestingsmaatschappijen (sociale huurwoningen, koopwoningen, leningen), 
7. Vlaams Woningfonds, 
8. VMSW (Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen), 
9. huursubsidie, 
10. inburgering. 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 53 van 1 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Een overzicht van de Verzekering Gewaarborgd Wonen in de provincie Vlaams-Brabant voor de 

periode 2004-2009 (situatie 19/11/2008) is hieronder te vinden. Hierbij dient opgemerkt te worden 
dat met betrekking tot het aantal verzekeringsdekkingen één dossier 1 of 2 verzekerde personen 
kan bevatten.  

 
1/8/03 - 
31/7/04

1/8/04 - 
31/7/05

1/8/05 - 
31/7/06

1/8/06 - 
31/7/07

1/8/07/ - 
31/7/08 totaal

Aantal verzekeringsdekkingen 482 557 595 578 658 2.870

 
 

2. Een overzicht van de renovatie-, verbeterings- en aanpassingspremie voor de provincie Vlaams-
Brabant voor de periode 2004-2009 is hieronder te vinden. 

 
3.  
 

 Renovatiepremie Verbeterings- en aanpassingspremie 
 uitbetaald bedrag uitbetaald bedrag 

2004 0 9.543.683 € 
2005 0 14.666.855 € 
2006 0 15.821.050 € 
2007 6.436.150 € 12.273.670 € 
2008 13.840.700 € 10.529.700 € 

 
4. Wat de SVK’s in de provincie Vlaams-Brabant betreft kan u hieronder een overzicht vinden. Voor 

de jaren 2004 tot en met 2007 betreffen het definitief goedgekeurde subsidies. Voor het jaar 2008 
betreft betreft het  de toegekende subsidies. De definitieve subsidies zijn immers nog te bepalen bij 
indiening van het financieel jaarverslag van het betrokken jaar. 

 
SVK 2004 2005 2006 2007 2008

SPIT 92.562,76 126.270,32 132.414,66 147.879,27 166.866,16
Webra 74.068,73 98.051,37 137.315,62 172.909,31 200.911,92
Woonwinkel Tienen 71.848,77 85.840,48 84.135,76 91.900,59 95.636,08
De woonkoepel 0,00 0,00 68.477,74 88.595,11 98.949,10
Hageland 0,00 0,00 0,00 40.608,89 89.010,04
TOTAAL 238.480,26 310.162,17 422.343,78 541.893,17 651.373,30

 
 
5. (vraag 6 wordt samen behandeld met vraag 8) 
 
6. Een overzicht van de VWF-leningen in de provincie Vlaams-Brabant in de periode 2004-2007 is 

hieronder te vinden. De definitieve cijfers over het dienstjaar 2008 zijn nog niet bekend. 
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Daarnaast werd er één subsidie bouw en renovatie uitgekeerd in Leuven voor een totaal bedrag 
van 43.901,94 euro (besluit van 20/09/2004). 

 
2004 2005 2006 2007 totaal

aantal 133 154 220 294 801
bedragen 10.802.199,00 13.878.462,42 27.705.200,89 41.091.938,84 93.477.801,15

 
7. Als bijlage 1 vindt u drie lijsten: de eerste twee bevatten de verwervingen en bouwprojecten 

waarvan de subsidie werd vastgelegd, respectievelijk bij het verlijden van de aankoopakte van de 
grond en bij de gunning van het bouwproject. In deze lijsten wordt een gedetailleerd overzicht 
gegeven van de financieringsbronnen voor de projecten. Noteer dat projecten gefinancierd via het 
investeringsprogramma van de VMSW een goedkope lening toegekend kregen die gedeeltelijk 
opgebouwd wordt door een kapitaalsubsidie aan de VMSW zelf en gedeeltelijk door een lening 
opgenomen door de VMSW op de private kapitaalmarkt. In de koopsector komt de subsidie ten 
goede van de hypotheekleningen. 

 
In dezelfde bijlage 1 kan u ook de projecten terugvinden die deels in het kader van het 
Investeringsfonds voor Grond- en Woonbeleid voor Vlaams-Brabant (Vlabinvest) gefinancierd 
werden. In de 9e kolom vindt u per project het bedrag dat Vlabinvest voor zijn rekening heeft 
genomen.  

 
De bijzondere sociale leningen zijn gesubsidieerd via de kapitaalsubsidie, zoals hierboven 
vermeld. Voor Vlaams-Brabant werden de voorbije jaren volgende bedragen verstrekt  

 
2004 12.300.761 euro 
2005 9.131.626 euro 
2006 10.749.788 euro 
2007 11.044.717 euro 

 
De derde lijst bevat de projecten waarvan de subsidiëring via het VMSW-uitvoeringsprogramma 
werd goedgekeurd, maar waar de gunning nog niet heeft plaatsgevonden. U vindt in de lijst de 
totale kostprijsraming op basis waarvan de lening aan de sociale huisvestingsmaatschappij zal 
worden verstrekt (zie bijlagen 2 en 3). 
 
De projecten van de VMSW, afdeling Gesubsidieerde Infrastructuur worden grosso modo 
opgedeeld in twee delen. Enerzijds zijn er de projecten waarbij er effectief woningen worden 
gebouwd en waarvoor er subsidies worden verstrekt. Een tweede luik handelt over de projecten 
betreffende de aanleg van de infrastructuur die de Vlaamse Overheid (mee)financiert en waarbij 
de afdeling Gesubsidieerde Infrastructuur zelf optreedt als bouwheer.   
Als bijlage vindt u dan ook twee lijsten, één voor elk van deze operaties.  
Lijst 1 (bijlage 4) omvat de projecten bouw en renovatie van sociale huurwoningen, en, in 
voorkomend geval, van de sloopdossiers die hieraan gekoppeld zijn, en die gerealiseerd werden 
voor de sociale huisvestingsmaatschappijen, gemeentes, OCMW’s en Vlaams Woningfonds  van 
de betrokken provincie.  
De tweede lijst (bijlage 5) bevat de gegevens over de projecten die werden geïnitieerd en 
afgewerkt om diverse vormen van infrastructuur aan te leggen (wegen, rioleringen, 
omgevingswerken of een combinatie hiervan). De informatie bevat zowel een omschrijving van 
het werk als de totale kostprijs en het gedeelte dat door de Vlaamse Overheid wordt gesubsidieerd. 

 
8. Huursubsidies: het betreft hier het totaal aan huursubsidies en installatiepremies (oud en nieuw 

stelsel) 
 

Aantal 
goedkeuringen 

Aantal 
huursubsides 

Totaal bedrag 
subsidies 
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Vlaams-Brabant 
2004 378 905.140,83
2005 520 1.119.854,80
2006 632 1.522.642,32
2007 419 1.418.439,88
2008 523 2.750.452,44

 
 
10. Inburgering: 
 
Zomerscholen 
 
Een goede kennis van het Nederlands is en blijft een essentiële voorwaarde om gelijke startkansen te 
kunnen realiseren. In een aantal steden in Vlaanderen worden zomerscholen georganiseerd die 
anderstalige kinderen en jongeren de kans bieden om op een speelse en leuke manier het Nederlands te 
verwerven. Gedurende een aantal weken tijdens de zomervakantie worden die kinderen en jongeren 
dan ondergedompeld in een Nederlands taalbad.  
 
Om andere steden of gemeenten ertoe aan te sporen ook een dergelijk aanbod uit te bouwen, lanceerde 
ik begin januari 2008 de projectoproep ‘Zomerscholen’. Met deze projectsubsidies werden in 2008 15 
zomerschoolprojecten financieel ondersteund waarvan 4 in Vlaams-Brabant.  
 
Jaar Projectaanvrager Projecttitel Toegekende 

subsidie 
Regio 

2008 Integratiecentrum 
Leuven vzw 

Leuven speelt Nederlands 3.750 
 

Leuven 

2008 Gemeente 
Liedekerke 
 

Liedekerke speelt Nederlands 3.000 Liedekerke 

2008 Stad Vilvoorde Taalestafette geïntegreerd in 
de speelpleinwerking 

3.000 Vilvoorde 

2008 Riso Vlaams-
Brabant 
 

De speelpapegaai 3.000 Kessel-Lo 

 
 
Decentrale sociale tolk- en vertaaldiensten 
 
In Vlaanderen zijn er sociale tolk- en vertaaldiensten actief. Sociaal tolken en vertalers zijn er om 
overheidsdiensten, maatschappelijke voorzieningen en instellingen te ondersteunen in hun 
dienstverlening naar Nederlandsonkundige anderstalige klanten. 
 
In overleg met de sector van het sociaal tolken en vertalen heb ik in 2008 voor de eerste keer een 
subsidie van telkens 55.000 euro toegekend aan acht decentrale ondersteuningsdiensten, waarvan één 
in Vlaams-Brabant, namelijk Provinciaal Aanbod Sociaal Tolken voor Anderstaligen (PaSTa). Het is 
de bedoeling om deze subsidies in 2009 te continueren en uit te breiden om zo opnieuw een stap te 
zetten op weg naar een kwaliteitsvol aanbod sociaal tolken en vertalen.  
 
Jaar Projectaanvrager Projecttitel Toegekende 

subsidie 
Regio 

2008 Pasta  Sociaal tolken en vertalen 55.000 
 

Vlaams-
Brabant 

 
Managers van diversiteit 
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Met de projectoproep voor Managers van diversiteit wil de overheid een impuls geven aan initiatieven 
ter versterking van het inburgeringsbeleid en het managen van diversiteit. Meer bepaald worden 
resultaatgerichte projecten van beperkte duur ondersteund die de zelfredzaamheid van burgers van 
diverse herkomst verhogen en die een positief effect hebben op verschillende aspecten van de 
leefbaarheid van het samenleven tussen Vlamingen van diverse herkomst. 

Jaar Projectaanvrager Projecttitel Toegekende 
subsidie 

Regio 

2006 KFC Vilvoorde 
 

Open voetbalstadium 
Vilvoorde 
 

43.000 
 

Vilvoorde 
 

 KFC Vilvoorde wil anderstalige kinderen en hun ouders opvangen tijdens trainingsuren of 
tijdens wedstrijden en ze hierbij een pakket aanbieden die hen moet toelaten om hun 
Nederlands te verbeteren. Deze Nederlandse taalstimulering wordt georganiseerd voor 
zowel de ouders als voor de kinderen door vrijwilligers actief binnen de club.  
 

2006 Gemeentebestuur 
Sint-Pietersleeuw 
 
 

Integratie kansarme kinderen 
en jongeren en anderstalige 
nieuwkomers bij 
jeugdverenigingen 

3.000 
 
 
 

Sint-
Pietersleeuw 
 
 

 De gemeente wil dat kinderen uit financieel of sociaal achtergestelde gezinnen zich 
aansluiten bij de reguliere jeugdverenigingen. Doel is dat 30 kansarme en anderstalige 
kinderen gedurende het hele werkjaar deelnemen aan activiteiten van reguliere 
jeugdverenigingen.  
 

2006 
 

Velo 
 

Velositeit 
 

17.000 
 

Leuven 
 

 Velo wil werken rond het versterken van de verantwoordelijkheid en betrokkenheid van 
ouders in de opvoeding en begeleiding van jongeren. Tevens wil ze de opleidingskansen en 
de arbeidsmarktpositie van deze jongeren verbeteren door hen meer leer- en 
werkervaringsmogelijkheden te geven. Nederlandse taalstimulering speelt hierbij een 
belangrijke rol.  
 

2006 Faculteit sociale 
wetenschappen 
KULeuven 
 

Instroom van allochtone 
studenten aan de faculteit 
sociale wetenschappen van de 
K.U.Leuven 

36.102 
 
 
 

Leuven 
 
 
 

 KULeuven wil ervoor zorgen dat allochtone studenten de weg naar de universiteit vinden, 
en dat ze deze opleidingen met succes afronden.  
 

2006 Ahlan Leuven vzw 
 

Een horizon voor allen 
 

3.906 
 

Kessel-Lo 
 

 Horizon wil de onderwijspositie van anderstalige kinderen verbeteren. Dit initiatief wordt 
door vrijwilligers uit de allochtone gemeenschap en uit de Leuvense autochtone 
gemeenschap gedragen. 
 

2006 Volkshogeschool 
Halle-Vilvoorde vzw 
 

Café Combinne – Halle 
 
 

6.188 
 
 

Halle 
 
 

 Café Combinne komt tegemoet aan de behoefte bij anderstaligen om het Nederlands 
praktisch te kunnen oefenen met Nederlandstaligen in een informele setting. Hierdoor 
krijgen zowel autochtonen als nieuwkomers de kans om met elkaar in contact te komen. 
Doel van dit project is Nederlands inoefenen, integratie in het socio-culturele leven, en 
contact bevorderen tussen verschillende culturen. 
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2006 Voka-Kamer van 

Koophandel Halle-
Vilvoorde 

Adopteer een cv 
 
 

38.436 
 
 

Vilvoorde 
 
 

 Het doel van het project is allochtone werkzoekenden d.m.v. hun cv in contact te brengen 
met potentiële werkgevers die er zich vooraf hebben toe geëngageerd om dit cv in hun eigen 
netwerk te verspreiden. In samenwerking met het bedrijfsleven wordt met dit project een 
speciale actie opgezet om de instroom van allochtone (nieuwkomers) op de arbeidsmarkt te 
bevorderen. De weg naar duurzame tewerkstelling moet leiden naar de positieversterking 
van allochtonen en tot hun integratie. 
 

2006 Spectrum 
 

Impuls 
 

6.750 
 

Halle 
 

 Project Impuls wil werken aan de uitbouw van een sociaal restaurant in een locatie met een 
laagdrempelig karakter. Hierbij wordt gewerkt aan 1) toegankelijkheid van kwetsbare 
doelgroepen naar tewerkstelling; 2) een integrale aanpak met oog voor sociale, culturele en 
taalbelemmeringen; 3) toegankelijkheid van aangeboden diensten naar kwetsbare 
doelgroepen. 
 

2006 Buurtwerk ’t 
Lampeke 
 

Koffer Schaap 
 

28.000 
 

Leuven 
 

 Dit project wil een speelse kleurige koffer rond diversiteit en vooroordelen voor jonge 
kinderen ontwikkelen in combinatie met een bijpassend vormingspakket.  
 

2007 Centrum 
Informatieve Spelen 
vzw 

De spelworp naar diversiteit 
 

42.790 
 

Leuven 
 

 Deze organisatie wil diversiteit implementeren in de dienst spelbegeleiding, en dit zowel op 
microniveau (speltrainers onderling en gericht naar de reguliere en toekomstige, allochtone 
doelgroepen) als op mesoniveau (binnen de werking van de spelbegeleidingsdienst). 
 

2007 K.U.Leuven 
 
 

Instroom en doorstroming van 
allochtone studenten aan de 
K.U.Leuven 

61.391 
 
 

Leuven 
 
 

 KULeuven wil ervoor zorgen dat allochtone studenten de weg naar de universiteit vinden, 
en dat ze deze opleidingen met succes afronden.  
 

2007 Buurtwerk 't 
Lampeke vzw 

De Rugzak 
 

30.211 
 

Leuven 
 

 Dit project werkt aan acties tijdens de zomervakantieperiode rond de Nederlandse taal om 
de kansen van de kinderen bij het begin van het nieuwe schooljaar te versterken/behouden. 
Het project "Mijn Rugzak" werkt met de thuisblijvers (kinderen die niet op reis gaan) en met 
de 'reizigers' (kinderen die twee maanden naar het land van herkomst gaan).  
 

2007 Katholieke 
Hogeschool Leuven 
 

Instroom en doorstroom van 
allochtonen in het hoger 
onderwijs 

62.809,83 
 
 

Leuven 
 
 

 Dit project focust op drie doelstellingen. Ten eerste het verbeteren van de doorstroom van 
leerlingen van allochtone afkomst in het secundair onderwijs om zo een antwoord te bieden 
aan het watervalscenario. Ten tweede het bevorderen van de instroom in het hoger 
onderwijs. En tot slot het bevorderen van de samenwerking tussen jongeren van diverse 
afkomst.  
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Federaal impulsfonds voor het migrantenbeleid 
 
Het Fonds voor het Migrantenbeleid is bestemd voor steun aan projecten die een gunstig kader bieden 
voor de maatschappelijke integratie van personen van vreemde oorsprong, de preventie van 
discriminatie en de interculturele dialoog. 
 
2004 Stad Vilvoorde 

 
Voetbal aan kostprijs 
 

73.500 Vilvoorde 
 

 Aangepaste en nieuwe sportinfrastructuur voor een multiculturele voetbalvereniging. 
Concreet gaat het om de aankoop van containers voor douche, kleedkamer en sanitair en 
berging. Wat betreft sportmateriaal worden subsidies gevraagd voor goals, ballen, kledij en 
sporttas.  
 

2004 Film en Cultuurpromotie vzw African cast 8.000 
 

Leuven 

 Dit project wil allochtone acteurs in contact brengen met de sector van film, theater en 
audiovisuele media met het oog op een betere integratie in de sector. Concreet wil men een 

2007 Stad Leuven 
 
 
 

Buddy-project. Naschoolse 
studiebegeleiding voor 
kansarme jongeren in het 
secundair onderwijs 

18.393 
 
 
 

Leuven 
 
 
 

 Het project beoogt de doorstromingskansen van kansarme allochtone en autochtone 
jongeren in het secundair onderwijs te verhogen en zo meer kansarme jongeren te laten 
doorstromen naar het hoger onderwijs en de ongekwalificeerde uitstroom te verminderen.  
 

2008 vzw GOK 
 

Samen naar school 
 

7.000 
 

Diest 
 

 Het project wil met inzet van vrijwilligers een laagdrempelig ontmoetingspunt creëren voor 
autochtone en allochtone kansarmen. In een lokaal in de buurt van de lokalen 'moeders voor 
moeders' zullen mensen bijeengebracht worden en zal er geluisterd worden naar hun noden 
over de school en de schoolse beleving. Er zal ook informatie over een aantal schoolse 
zaken aangeboden worden en hulp geboden worden bij praktische problemen.  
 

2008 Stad Leuven 
 
 
 

Buddy-project, naschoolse 
studiebegeleiding voor 
kansarme jongeren in het 
secundair onderwijs 

44.179 
 
 
 

Leuven 
 
 
 

 De doelstelling van dit project is de doorstromingskansen van kansarme allochtone en 
autochtone jongeren in het secundair onderwijs verhogen. Hier krijgen jongeren van de 
eerste graad van het secundair onderwijs twee maal per week studiebegeleiding door een 
buddy. De nadruk ligt op studiemethodiek, motivatie en verantwoordelijkheidszin. Het is de 
bedoeling van de stad om het project uit te breiden naar alle Leuvense scholen om zo de 
gelijke onderwijskansen van meer kansarme allochtone en autochtone leerlingen te 
vergroten.  
 

2008 OCMW Vilvoorde 
 

Oog voor diversiteit binnen de 
zorgsector 

14.100 
 

Vilvoorde 
 

 Dit project wil een extra impuls bieden aan een integrale en inclusieve benadering van de 
ouderenzorg en is gericht naar zowel allochtone als autochone Vilvoordenaars. Daarnaast 
wil het project bij de hulpverleners en (voornamelijk autochtone) gebruikers van de 
zorgvoorzieningen het accent leggen op enerzijds interculturalisering van het aanbod en 
anderzijds wederzijdse beeldvorming en (interculturele) communicatie.  
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catalogus maken met profielen en cv’s van allochtone acteurs, een studiedag organiseren voor 
mensen uit de sector, mailing naar de sector (opzetten website, integratie gegevens in andere 
bestanden, uitwisseling acteursinitiatieven). 
 

2004 Integratiecentrum vzw Schoolbegeleiding 
Romkinderen naar en 
van Leuvense scholen 

37.600 Leuven 

 Verplaatsingskosten van de schoolbus om romkinderen van en naar school te brengen. 
 

2005 Pin vzw - Partners en Integratie 
 

Ihuze 24.815,71  Halle 

 Via de creatie van een interculturele traiteursdienst wil men werken aan de positieve 
beeldvorming rond nieuwkomers. Daarnaast wil men bijkomende arbeidsplaatsen creëren, 
waar nieuwkomers hun capaciteiten en attitudes kunnen versterken en ervaring kunnen 
opdoen op de arbeidsmarkt, om op die manier gemakkelijker door te stromen naar een vaste 
job die past bij hun mogelijkheden. 
 

2005 Groep Intro vzw Regio Vlaams-
Brabant 

INTRO  13.508,77 Halle 

 Doelstelling van INTRO is te werken aan de uitbouw van een laagdrempelig centrum voor 
introductie van maatschappelijk kwetsbare werkzoekenden naar tewerkstelling.  
 

2005 Stad Vilvoorde Time-out - project in het 
kader van een brede 
school 

72.191,15 Vilvoorde 

 Het project beoogt door actieve begeleiding en vorming van scholen en leerkrachten, scholen 
ertoe te brengen in een vroeg stadium problemen van schooluitval te detecteren, te analyseren 
en adequaat aan te pakken. Dit vereist van de scholen onder andere een brede, constructieve 
communicatie met de jongeren, de ouders en de ruimere leefwereld van de jongere. 
 

2005 Migranten Kultureel Sociaal 
Trefpunt 

Sociaal restaurant 
'mikstOrant' 

15.791,81 Vilvoorde 

 Met de oprichting van een sociaal restaurant wil men de opleiding ‘keukenpersoneel’ een 
extra dimensie geven door een werkervaring in een echt restaurant aan te bieden.  
 

2005 Vzw Link In De Kabel Open Computer 
Leercentrum voor 
maatschappelijk 
kwetsbare jongeren 

22.108,54 Leuven 

 Link in de kabel wil een nieuw Open Computerleercentrum voor maatschappelijk kwetsbare 
jongeren oprichten in Leuven.  
 

2005 Arktos, regionaal 
vormingscentrum Vlaams-
Brabant 

Werkervaring voor de 
ROM-zigeuners 

20.078,16 Leuven 

 Via dit project wil men aan de Roms werkervaring aanbieden in combinatie met een luik 
algemene vorming en taallessen.  
 

2005 Integratiecentrum vzw Ondersteuning van 
interculturele 
activiteiten van 
allochtone verenigingen 

6.316,73 Leuven 

 De organisatie wil materiaal (o.m. audiovisuele middelen) aankopen ter ondersteuning van 
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interculturele activiteiten van allochtone verenigingen. Tegelijk zal ze instaan voor de 
professionele opslag van het materiaal en voor technische bijstand tijdens het gebruik zodat 
het materiaal lang kan gebruikt worden. 
 

2006 Stad Halle Kunst op een Kier 8.000 
 

Halle 

 Kinderen en jongeren (6 tot 15 jaar) die gerecruteerd worden uit verschillende bestaande 
kinderwerkingen (buurtwerkingen, nieuwkomers en bijzonder jeugdzorg) nemen deel aan een 
activiteitenaanbod op maat. Dit aanbod situeert zich op vlak van kunstinitiatie en wordt 
gegeven door vrijwilligers in de stedelijke kunstacademies op woensdagnamiddag. 
Doelstellingen: ouders begeleiden bij het stimuleren van hun kinderen, via kunstinitiatie 
stimuleren van de Nederlandse taal, groepsvorming versterken, positief zelfbeeld 
aanwakkeren door het ontdekken van eigen creatieve talenten en interculturele dialoog. 
 

2006 Stad Vilvoorde Time-out project in het 
kader van een brede 
school 

50.000 
 
 

Vilvoorde 

 Het project beoogt door actieve begeleiding en vorming van scholen en leerkrachten, scholen 
ertoe te brengen in een vroeg stadium problemen van schooluitval te detecteren, te analyseren 
en adequaat aan te pakken. Dit vereist van de scholen onder andere een brede, constructieve 
communicatie met de jongeren, de ouders en de ruimere leefwereld van de jongere. 
 

2006 BLEDI vzw Iqra-Vilvoorde 12.000 
 
 

Vilvoorde 

 Vertrekkende vanuit een integrale visie op 'leren' en vanuit de motivatie en kansen van de 
deelnemende gezinnen, wil men methodieken toepassen en ontwikkelen die een effectieve rol 
vervullen in het verminderen en wegwerken van de bestaande leerachterstanden. Om deze 
doelstelling te verwezenlijken, staan de kinderen centaal (drie maal per week in leersessies) 
en wordt er op intensieve wijze samengewerkt met ouders (een maal per maand oudersessie) 
en scholen (contacten en samenwerking).  
 

2006 Buurtwerk 't Lampeke vzw, 
Jongerenwerking Den Tube 

Tube Up 10.965 
 

Leuven 

 Deze organisatie wil de negatieve beeldvorming veranderen door een positieve en actieve 
inzet van zestienjarige jongeren uit maatschappelijk achtergestelde gezinnen, en dit door 
activiteiten op te zetten zodat jongeren op een positieve manier met elkaar in dialoog treden.  
 

2006 Link in de Kabel vzw X 32.612,50 
  

Leuven 

 Link in de kabel wil het Open Computerleercentrum voor maatschappelijk kwetsbare 
jongeren verder ontwikkelen. 
 

2006 Gelijke Onderwijskansen Diest Beter Op School (BOS) 22.000 
  

Diest 

 Dit initiatief richt zich op kleuters en leerlingen van het basis- en secundair onderwijs. In 
samenwerking met een team van jonge allochtone, in hoofdzaak vrouwelijke, 
hogeschoolstudenten en afgestudeerden, zal een deskundige medewerker van vzw Arktos, 
door individuele begeleiding van probleemleerlingen en door coaching en vorming van 
leerlingbegeleiders schooluitval voorkomen en een effectief studieverloop bevorderen. 
 

2007 Bledi vzw Iqra-Vilvoorde 10.960 
 

Vilvoorde 

 Vertrekkende vanuit een integrale visie op leren en vanuit de motivatie en kansen van de 
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deelnemende gezinnen, wil men methodieken toepassen en ontwikkelen die een effectieve rol 
vervullen in het verminderen en wegwerken van de bestaande leerachterstanden. Om deze 
doelstelling te verwezenlijken, staan de kinderen centraal (drie maal per week in leersessies) 
en wordt er op intensieve wijze samengewerkt met ouders (één maal per maand oudersessie) 
en scholen (contacten en samenwerking). 
 

2007 Plaatselijke 
Werkontwikkelingsmaatschappij 
Vilvoorde Sociale Werkplaats 
vzw 

Taalstimulering 
Nederlands voor 
laaggeschoolde 
anderstalige 
migrantenmoeders en 
hun kinderen 

28.207,15 
 
 

Vilvoorde 

 De sociale werkplaats stelt een 40-tal laaggeschoolde, veelal anderstalige migrantenvrouwen 
tewerk die meer dan 5 jaar inactief waren op de arbeidsmarkt. In functie van de verbetering 
van hun arbeidsmarktpositie wordt voor hen een individueel opleidingsplan opgesteld, waarbij 
werkneemsters een aanbod NT2 op de werkvloer krijgen. Daarnaast wil men de schoolkansen 
van de kinderen van de werknemers verhogen door het aanbieden van kinderopvang met 
aandacht voor de taalstimulering.  
 

2007 Arktos Vlaams-Brabant vzw Nieuwe schakels in een 
levenstraject voor Roms 

14.055 
 

Leuven 

 Dit project wil de Roms ertoe brengen dat ze toch een relatie met en een engagement ten 
aanzien van de samenleving aangaan. Dit vanuit een discours van rechten en plichten. 
Concreet wil de organisatie de onderwijsparticipatie van de Roms aan het secundair onderwijs 
vergroten. Daarnaast wil het project de inspanningen op vlak van toeleiding naar opleiding en 
tewerkstelling voor 18 tot 30 jarigen roms verder zetten. Het betreft een vormingsluik 
(alfabetisering, NT2, maatschappelijke oriëntatie, groepswerk, zelfkennis, …) en een luik 
individuele trajectbegeleiding. 
 

2007 Centrum Algemeen 
Welzijnswerk Regio Leuven 

Vertalingen folders en 
huisreglementen CAW 
Regio Leuven 

19.650 
 
 

Leuven 

 De organisatie wil verschillende folders, de website en de documenten die men standaard 
gebruikt in de contacten met cliënten laten vertalen in contacttalen en talen die courant 
gesproken worden door (potentiële) allochtone gebruikers. In de Leuvense regio wordt deze 
groep (potentiële) allochtone gebruikers gekenmerkt door een relatief groot aandeel 
nieuwkomers. 
 

2007 Gelijke onderwijskansen Diest Beter op school (BOS) 3.350 
 

Diest 

 De doelstelling van het LOP Diest is mede optimale kansen creëren voor een succesvolle 
studieloopbaan voor alle jongeren. Dit project heeft drie speerpuntacties: participatie van 
kleuters aan het schoolgebeuren (accent op allochtonen); begeleidende initiatieven naar alle 
participanten van secundair onderwijs om schooluitval en schoolverzuim te vermijden; 
begeleidende initiatieven naar alle participanten van lager onderwijs om schooluitval, 
schoolverzuim, gebrekkige integratie in de samenleving te vermijden. 
 

2008 Stadsbestuur Halle 
 

Time-out project Halle 
 

11.340 
 

Halle 
 

 Het time-out project is een schoolondersteunend project om schooluitval en definitieve 
uitsluiting te voorkomen, zodat meer jongeren met kwalificatie het onderwijs verlaten. Door 
specifieke interventie wordt de dagelijkse interactie tussen de jongeren en zijn 
schoolomgeving tijdelijk onderbroken. Door actieve begeleiding en vorming van scholen en 
leerkrachten brengt het scholen ertoe in een vroeg stadium problemen van schooluitval te 
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detecteren, te analyseren en adequaat aan te pakken. 
 

2008 Stad Halle – Integratiedienst 
 

Taalbad 2008 
 

5.586 
 

Halle 
 

 Het buitenschools taalbad houdt in dat er in de zomer gedurende 3 weken taalstimulerende 
activiteiten voor anderstalige kleuters en kinderen t.e.m. het derde leerjaar worden 
aangeboden. De activiteiten zullen gaan van voorlezen tot knutselen, een zoektocht en 
volksspellen. 
 

2008 PIN vzw 
 
 

Opleiding- en 
tewerkstellingsproject 
toeleiders in de 
diversiteit 

44.999 
 
 

Halle 
 
 

 Samen met het PRIC Vlaams-Brabant en de OCMW's in de regio Zuidwest werkt vzw PIN 
(Halle) een oplossing uit voor het wegwerken van de eerste drempel met etnisch-culturele 
minderheden. Daarom worden ervaringsdeskundigen opgeleid en ingezet om contacten te 
leggen met de doelgroep (nieuwkomers, vluchtelingen), en om hen te motiveren, 
basisinformatie te geven, toe te leiden naar de diensten en instanties of projecten.  
 

2008 Spectrum 
 

Comida 
 

30.165 
 

Halle 
 

 Project "Comida" wil werken aan (1) de uitbouw en promotie van het aanbod sociaal 
restaurant; (2) de uitbouw van begeleiding op de werkvloer met specifieke aandacht voor 
taalcoaching en arbeidsbemiddeling.  
 

2008 MiKST 
 

MiKST Invest 
 

27.789,79 
 

Vilvoorde 
 

 De organisatie wil een multifunctionele accommodatie boven het MikstOrant uitbouwen voor 
de (buurt)bewoners die gelegenheid geeft tot bijeenkomst, samenwerking en vorming in 
wederzijds respect voor de eigenheid van de verschillende leefwerelden. De opbouw van het 
project wordt gedragen door 4 pijlers: 1) sociale inclusie; 2) multifunctionele accommodatie; 
3) intercultureel welzijnswerk; 4) en tot slot logistieke ondersteuning. 
 

2008 Bledi vzw 
 

Iqra-vilvoorde 
 

25.500 
 

Vilvoorde 
 

 Vertrekkende vanuit een integrale visie op 'leren' en vanuit de motivatie en kansen van de 
deelnemende gezinnen, wil Bledi vzw methodieken toepassen en ontwikkelen die een 
effectieve rol vervullen in het verminderen en wegwerken van de bestaande leerachterstanden. 
Om deze doelstelling te verwezenlijken, staan de kinderen centraal (3 maal per week in 
leerssessies) en wordt er op een intensieve wijze samengewerkt met ouders (1 maal per maand 
oudersessie) en scholen (contacten en samenwerking). 
 

2008 Integratiecentrum Leuven 
 

Fietsvriendinnen 
 

3.900 
 

Leuven 
 

 Fietsvriendinnen is een project van de vrouwenwerking van vzw Integratiecentrum Leuven in 
samenwerking met Mobiel 21 en KVLV. Het project wil het fietsgebruik bij allochtone 
vrouwen uit het Leuvense aanmoedigen en anderzijds de maatschappelijke integratie van 
allochtone vrouwen bevorderen door interculturele uitwisseling en contacten met autochtone 
seksegenoten. 
 

2008 Buurtwerk ’t Lampeke 
 

De loods 
 

70.000 
 

Leuven 
 

 Het opzet is de renovatie van een oude loods in functie van twee werkingen. Het gaat om de 
renovatie van de benedenverdieping voor kinderwerking Fabota. Fabota ontvangt dagelijks 
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een 80-tal kinderen van uiteenlopende origine uit de buurt. Er wordt met de ouders rond 
ontmoeting en via opvoedings- en andere ondersteuningstrajecten gewerkt. Daarnaast gaat het 
om de renovatie van de tweede verdieping voor Compagnie Tartaren. De compagnie is een 
sociaal-artistiek gezelschap, gegroeid uit buurtwerk 't Lampeke. Ze richt zich expliciet tot de 
maatschappelijk kwetsbare doelgroep en geeft iedereen de kans om actief kunst (verschillende 
disciplines) te beoefenen en/of (receptief) mee te maken.  
 

2008 Vzw GOK 
 

Aanspreekpunt voor 
kansarmen in Diest 

11.500 
 

Diest 
 

 Gok vzw wil in Diest een laagdrempelig ontmoetingspunt creëren voor allochtone ouders 
waar informatie over onderwijs wordt verstrekt en waar betrokkenen hun vragen kwijt 
kunnen. Op een tweetal namiddagen per week zullen vrijwilligers aanwezig zijn om de 
mensen te ontvangen en te ondersteunen. Tegelijkertijd wil de organisatie met hulp van 
vrijwilligers op zaterdagvoormiddag een weekendschooltje organiseren voor anderstalige 
kinderen.  
 

 
BIJLAGEN 
 
1  Gronden, projecten, goedgekeurd; 
2  Vlaams-Brabant: leningen per SHM 2004-2008; 
3  Uitbetalingen Vlaamse Rand; 
4 MB op basis van gunning; 
5 Aanbestedingsbedragen per provincie 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/53/antw.053.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/53/antw.053.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/53/antw.053.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/53/antw.053.bijl.004.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/53/antw.053.bijl.005.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 54 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
  
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
 
 
1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 

departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
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publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 54 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, Vlaams minister, 
bevoegd voor het algemeen beleid inzake personeel en organisatieontwikkeling. 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 55 
van 12 december 2008 
van WARD KENNES 
 
 
 
Subidiedossiers gemeentelijke infrastructuur   -   Behandelingsduur 
 
De laatste jaren blijken er te weinig kredieten te zijn voor gesubsidieerde infrastructuur, wat tot 
achterstand leidt bij de behandeling van subsidiedossiers. 
 
Verschillende gemeenten die subsidiedossiers indienden, bijvoorbeeld voor werken aan  niet-
beschermde kerken, komen op een wachtlijst terecht.  
 
Tussen een subisidie-aanvraag en de datum van goedkeuring verloopt in deze dossiers een jaar. 
 
Dit schept problemen voor de gemeentelijke budgetten, die op voorhand kredieten moeten opnemen 
maar geen enkele zekerheid hebben dat de reeds ingediende dossiers ook zullen worden gesubsidieerd 
in het begrotingsjaar. 
 
1. Kan de minister bevestigen dat de kredieten niet volstaan om de ingediende dossiers te 

behandelen? 
 
2. Hoe wil de minister deze achterstand wegwerken? 
 
3. Zijn er objectieve criteria waarmee de dossiers tegen mekaar worden afgewogen en waarmee de 

prioriteit wordt bepaald? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 55 van 12 december 2008 
van WARD KENNES 
 
 
 
1.  Ik kan inderdaad bevestigen dat de voorziene kredieten op de begroting 2008 niet volstonden om 

voor alle ingediende dossiers een subsidie te verlenen. Ook de voorziene kredieten voor 2009 
volstaan niet om alle nu al ingediende en in orde bevonden dossiers te behandelen. Er is een 
krediet voorzien van 3.985.000 EUR, terwijl voor de in aanmerking komende dossiers een krediet 
nodig is van meer dan 6.000.000 EUR.  

 
2.  Bij de eerstvolgende budgetcontrole zal ik, samen met de Vlaamse Regering, nagaan of het 

mogelijk is om dit jaar het krediet te verhogen om zodoende de wachttermijn in te korten. U 
begrijpt dat een budgetverhoging afgewogen moet worden binnen het geheel van de 
beleidsprioriteiten. 

 
3.  Algemeen wordt het principe ‘first in, first out’ toegepast, gecombineerd met volgende 

prioriteitencode: 
Code A: werken om veiligheidsredenen en bliksemafleiding; 
Code B: elektriciteitswerken, vernieuwing centrale verwarming, gecombineerde dossiers, dossiers 
gekoppeld aan in uitvoering zijnde dossiers; 
Code C: dakwerken, werken aan torens, buitenschilderwerken, gefaseerde werken; 
Code D: algemene restauratie, glasramen, gevelwerken; 
Code E: schilderwerken en interieurherstel. 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 56 
van 12 december 2008 
van WIM VAN DIJCK 
 
 
 
Islamitische geloofsgemeenschappen   -   Erkenningen 
 
Tijdens de bespreking van de Beleidsbrief Binnenlands Bestuur meldde de minister dat een nieuwe 
ronde erkenningen van lokale islamitische geloofsgemeenschappen op stapel staat. 
 
Kan de minister een overzicht geven van de dossiers die naar provincies en gemeenten gestuurd 
werden (of zullen worden) met het oog op advies? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 56 van 12 december 2008 
van WIM VAN DIJCK 
 
 
 
U vindt onderstaand de gevraagde gegevens.  
 

PROVINCIE 
NAAM van de 
moskeevereniging ADRES 

      

LIMBURG Yesil Camii Saviostraat 49 - 3530 Houthalen 

  Yunus EMRE Wintergroenstraat 61 - 3600 Genk 

  Sultan Ahmet P. Paquaylaan 77 - 3550 Heusden-Zolder 

 Fatih Klimopstraat 1 - 3582 Beringen 

  Hassan Ebno Tabit Noordlaan 133 bus 3 - 3600 Genk 

ANTWERPEN Ensar Ginderbuiten 49 - 2400 Mol 

  Imami-Buhari Everaertsstraat 101 - 2060 Antwerpen 

  Attaqwa Van Duyststraat 35-37 - 2100 Deurne 

  El Mohsinien Sint-Lambertusstraat 68 - 2600 Berchem 

  El Nour Wipstraat 16 - 2018 Antwerpen 

Oost-Vlaanderen Tevhid Camii F. Ferrerlaan 214A - 9000 Gent 

  El Fourkan Spinstersstraat 56 - 9600 Ronse 

  Hicret Camii Hazewindstraat 47 - 9100 Sint-Niklaas 

West-Vlaanderen El Azhar R. Vansteenbruggestraat 102 - 8790 Waregem 

 Atakwa Stasegemsestraat 136 - 8500 Kortrijk 

  Jamia Islamia Romestraat 85 - 8400 Oostende 

Vlaams-Brabant Al Ihsaan Kortrijksestraat 86 - 3010 Leuven 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 57 
van 12 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Islamitische geloofsgemeenschappen   -   Erkenningen 
 
Volgens de berichtgeving in het “Het Laatste Nieuws” van 9 december 2008 blijkt een erkenning van 
de moskee Attakwa in Kortrijk dichtbij. Momenteel lopen er gesprekken tussen de stad Kortrijk, een 
moslimvertegenwoordiging en een delegatie van de minister. Binnenkort zou ook een 
erkenningsaanvraag van de moskee Al Azar in Waregem mogen worden verwacht. 
 
De materiële organisatie van de eredienst is een bevoegdheid van het Vlaams Gewest. Het Vlaams 
Gewest erkent daartoe islamitische geloofsgemeenschappen. De Moslimexecutieve draagt de dossiers 
aan voor erkenning. In het dossier zijn een aantal gegevens vervat, zoals omschrijving van het gebied 
(een gemeente, een wijk, een ruime regio, gans Vlaanderen) het aantal gelovigen, de integratie in de 
lokale omgeving(en). Na erkenning betoelaagt de provincie de materiële organisatie van de eredienst. 
 
In de procedure tot erkenning van een geloofsgemeenschap is voorzien dat het Vlaams Gewest het 
voorgedragen dossier van de Moslimexecutieve voorlegt aan de federale overheid, zowel in functie 
van openbare orde, als in functie van de federale erkenning van een imam (of bij de andere erediensten 
bv. een priester, dominee,…). Dit is immers nuttig om weten met betrekking tot het feitelijk 
functioneren van een islamitische geloofsgemeenschap. 
 
De erkenning van een moskee hangt af van enkele voorwaarden. Onder meer wordt bijvoorbeeld 
gestreefd naar het gebruik van het Nederlands als werktaal. Uit een bijdrage in Knack van 10 
december 2008 blijkt dat in bepaalde gevallen ook het advies van de Staatsveiligheid een belangrijke 
rol speelt bij de erkenningsprocedure. 
 
In een antwoord op een schriftelijke vraag over inburgeraars-bedienaars verklaarde de minister dat er 
op 22 december 2007 6 moskeeën en 9 protestantse parochies werden erkend (vraag nr. 241, 
Websitebulletin publicatiedatum 27-10-2008). 
 
Voor een stand van zaken had ik van de minister graag een antwoord gekregen op volgende vragen. 
 
1. Hoeveel moskeeën werden ondertussen erkend? Graag een overzicht per provincie voor de laatste 

jaren. 
 
2. Hoeveel aanvragen zijn momenteel lopende? Ook hier graag een overzicht per provincie. 
 
3. Hoeveel dossiers werden ondertussen geweigerd? Om welke redenen? Kan de minister dit kort 

toelichten? 
 
4. Werden ondertussen erkenningen ingetrokken? Zo ja, om welke redenen? Kan de minister dit kort 

toelichten? 



-498-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

 
5. In welke mate is het advies van de Staatsveiligheid doorslaggevend? Is dit een 

standaardprocedure? Hoeveel keer werd negatief geadviseerd en om welke redenen? Kan de 
minister dit kort toelichten?  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 57 van 12 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1.  Op 22 december 2007 erkende ik zes lokale Islamitische geloofsgemeenschappen, meer bepaald: 
 

- de moskeevereniging Selimiye uit Heusden-Zolder  
- de moskeevereniging Yavuz Sultan Selim uit Ledeberg  
- de moskeevereniging Assounah uit Desselgem  
- de moskeevereniging Mehmet Akif uit Antwerpen  
- de moskeevereniging Antwerp Islamic Association uit Antwerpen 
- de moskeevereniging Beraat uit Diest. 

 
Op 27 mei 2008 volgde dan de erkenning van de moskeevereniging Badr uit Hasselt. De latere 
erkenning van deze geloofsgemeenschap dan de andere zes is het gevolg van het feit dat ik pas in 
de loop van 2008 een positief van de Staatsveiligheid ontving over deze erkenningsaanvraag.  

 
2.  Momenteel zijn er zeventien nieuwe aanvragen lopende. Het overzicht vindt u hieronder: 
 

PROVINCIE NAAM ADRES 
      

LIMBURG Yesil Camii Saviostraat 49 - 3530 Houthalen 

  Yunus EMRE Wintergroenstraat 61 - 3600 Genk 

  Sultan Ahmet P. Paquaylaan 77 - 3550 Heusden-Zolder 

 Fatih Klimopstraat 1 - 3582 Beringen 

  Hassan Ebno Tabit Noordlaan 133 bus 3 - 3600 Genk 

ANTWERPEN Ensar Ginderbuiten 49 - 2400 Mol 

  Imami-Buhari Everaertsstraat 101 - 2060 Antwerpen 

  Attaqwa Van Duyststraat 35-37 - 2100 Deurne 

  El Mohsinien Sint-Lambertusstraat 68 - 2600 Berchem 

  El Nour Wipstraat 16 - 2018 Antwerpen 

Oost-Vlaanderen Tevhid Camii F. Ferrerlaan 214A - 9000 Gent 

  El Fourkan Spinstersstraat 56 - 9600 Ronse 
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  Hicret Camii Hazewindstraat 47 - 9100 Sint-Niklaas 

West-Vlaanderen El Azhar R. Vansteenbruggestraat 102 - 8790 Waregem 

 Atakwa Stasegemsestraat 136 - 8500 Kortrijk 

  Jamia Islamia Romestraat 85 - 8400 Oostende 

Vlaams-Brabant Al Ihsaan Kortrijksestraat 86 - 3010 Leuven 

 
3.  Er werd momenteel slechts in één enkel dossier een aanvraag tot erkenning niet gehonoreerd. Het 

betrof hier de moskeevereniging El Mouslimin uit Antwerpen. De Staatsveiligheid gaf geen 
positief advies voor de erkenning van deze moskeevereniging. 

 
4. Er werden tot nu toe geen erkenningen ingetrokken. 
 
5.  Ingevolge artikel 3 van het een samenwerkingsakkoord van 27 mei 2007 tussen de Federale 

overheid en de Gewesten win ik over elke aanvraag tot erkenning het advies in van het Ministerie 
van Justitie. Het advies van de Staatsveiligheid is een doorslaggevend element in het onderzoek 
van het dossier. Indien er geen positief advies is, wordt de erkenningsprocedure opgeschort.  

 
In verband met het aantal adviezen dat niet positief was, verwijs ik naar mijn antwoorden onder 
nummers 1 en 3.  
 
De reden waarom een positief advies van de Staatsveiligheid uitbleef is mij niet bekend. De 
Staatsveiligheid beperkt zich tot de mededeling dat er geen positief advies verstrekt kan worden.  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 58 
van 18 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Decreet hergebruik overheidsinformatie   -   Toepassing 
 
Met het decreet van 27 april 2007 betreffende het hergebruik van overheidsinformatie realiseerde de 
Vlaamse decreetgever de omzetting van Richtlijn 2003/98/EG (PB L 345, 17 november 2004, 90).  Dit 
decreet sluit nauw aan bij het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
 
De twee decreten hebben echter een verschillend uitgangspunt.  Bij het decreet van 2004 is de 
openbaarheid van overheidsdocumenten de regel.  Het decreet van 2007 daarentegen geeft de 
overheden en de lokale besturen “de mogelijkheid” om zelf te bepalen welke overheidsdocumenten ze 
voor hergebruik ter beschikking stellen. In de concrete toepassing van het decreet rijzen evenwel een 
aantal interpretatieproblemen. 
 
In de memorie van toelichting bij het decreet van 2007 bijvoorbeeld wordt gesteld dat 
computerprogramma’s niet onder de term bestuursdocument vallen.  De Raad van State heeft in het 
kader van de interpretatie van de wet van 11 april 1994 nochtans bepaald dat computerprogramma’s 
als bestuursdocumenten moeten worden beschouwd (R.v.St., arrest Antoun, nr. 83.494 van 21 mei 
2001). 
 
Het decreet bepaalt niets specifieks over het onvoorwaardelijk gebruik van bestuursdocumenten.  Voor 
elk hergebruik dient volgens het decreet telkenmale de toestemming te worden gevraagd. In de 
memorie van toelichting (Parl. St. Vl. Parl., 2006-2007, nr. 1077/1, 16) staat echter dat “voor 
bijvoorbeeld informatie die op de websites van de instantie vrijelijk te verkrijgen of te downloaden is, 
de instantie kan bepalen dat voor al die documenten hergebruik toegestaan is zonder enige voorwaarde 
of vergoeding.” 
 
1. Hoe verenigt de minister het onvoorwaardelijk gebruik van informatie die op de websites vrij 

beschikbaar is zoals gestipuleerd in de memorie van toelichting met de bepalingen in het decreet 
van 2007 die stellen dat voor hergebruik de toestemming moet worden gevraagd? 

 
2. Vallen computerprogramma’s al dan niet onder het toepassingsgebied van het decreet van 27 april 

2007 betreffende het hergebruik van overheidsinformatie? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 58 van 18 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Het antwoord op deze vraag behoort tot de bevoegdheid van de heer Kris Peeters, minister-president 
van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, 
Buitenlands Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid.  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 59 
van 18 december 2008 
van WARD KENNES 
 
 
 
Gemeentelijke wijkbudgetten   -   Stand van zaken 
 
Artikel 159, § 4 van het Gemeentedecreet bepaalt dat  onder de voorwaarden die door de 
gemeenteraad vastgesteld worden, het college van burgemeester en schepenen het budgethouderschap 
met betrekking tot bepaalde budgetten betreffende projecten kan delegeren aan wijkcomités en 
burgerinitiatieven, ook voor aangelegenheden die het dagelijks bestuur te boven gaan. Tevens wordt 
bepaald dat de gemeenteraad minstens bepaalt onder welke voorwaarden een wijkcomité en een 
burgerinitiatief als voldoende gedragen voor een wijk of voor de bevolking kunnen worden 
beschouwd. Deze bepaling werd bij de parlementaire behandeling van het Gemeentedecreet via 
amendering in het decreet ingeschreven. 
 
De mogelijkheid tot het toekennen van wijkbudgetten is niet zonder belang in het kader van het 
streven naar een grotere betrokkenheid van buurten, wijken of stadsdelen bij het concreet gestalte 
geven van het beleid van het gemeente- of stadsbestuur. In die zin kan overigens verwezen worden 
naar de tusentijdse aanbevelingen van de Werkgroep Participatie. Deze werkgroep, op 25 juni 2007 
door de minister geïnstalleerd met als voornaamste doelstelling de competentie inzake participatief 
bestuur van lokale besturen te versterken en beleidsaanbevelingen te formuleren, wees er in haar 
tussentijdse aanbevelingen op dat men op bepaalde plaatsen overweegt om wijkbudgetten toe te 
kennen. 
 
1. In welke steden en gemeenten bestaat er reeds een reglement voor deze wijkbudgetten? 
 
2. Zijn er door de minister specifieke initiatieven genomen of gepland om de operationalisering van 

dit instrument op lokaal niveau te ondersteunen en te stimuleren. 
 
3. Zijn er reeds daadwerkelijk aanvragen voor ingediend en projecten mee gerealiseerd? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 59 van 18 december 2008 
van WARD KENNES 
 
 
 
1.  Ik beschik niet over een volledig beeld van de steden en gemeenten waar reeds een reglement 

inzake wijkbudgetten bestaat.  
 
 Uit een rondvraag van mijn Agentschap Binnenlands Bestuur blijkt dat momenteel in enkele grote 

steden en centrumsteden reeds gewerkt wordt met een reglement voor de wijkbudgetten zoals 
bedoeld in artikel 159 van het gemeentedecreet, dus met delegatie van het budgethouderschap. 

 Deze steden zijn Antwerpen, Gent, Leuven en Genk. 
 Antwerpen heeft bovendien meegedeeld dat vier districten in hun bestuursakkoord 2007-

2012 in de mogelijkheid hebben voorzien om met wijkbudgetten te werken (Antwerpen, 
Berchem, Borgerhout en Wilrijk). Men is momenteel bezig met de voorbereiding van een 
gezamenlijk reglement.  

 Wat Gent betreft is strikt genomen het budgethouderschap nog niet gedelegeerd, maar er is 
wel sprake van een "rekeninghouder" die de financiële toelage (van maximaal 2.500 EUR) 
van de stad beheert. 

 Bij verschildende steden zijn er daarnaast nog subsidiereglementen ter ondersteuning van 
buurtfeesten en socio-culturele activiteiten. 

 
In centrumsteden als Brugge, Kortrijk, Hasselt, Oostende, Roeselare en Sint-Niklaas is geen 
reglement voor de wijkbudgetten voorhanden zoals bedoeld in artikel 159 van het gemeente-
decreet. Maar ook in deze steden zijn er reglementen op de wijkwerking of andere subsidie-
reglementen, waardoor verenigingen en wijkcomités subsidies kunnen bekomen ter ondersteuning 
van buurtgerichte acties. 
 
Wat de overige Vlaamse gemeenten betreft werd geen informatie van alle gemeenten bekomen. In 
de gevallen waarin werd geantwoord, was het antwoord negatief. 
 
Wel blijkt uit de gegeven toelichting dat in een aantal gevallen voorzien wordt in gemeentelijke 
wijkbudgetten in het strategisch meerjarenplan of dat wijkwerking wordt ondersteund, evenwel via 
ondersteuning van bepaalde projecten, zoals buurt- of wijkfeesten, wijkcomités, waarvoor deze 
groepen subsidies of logistieke bijstand ontvangen.  
 

2.  Ik heb momenteel geen specifieke initiatieven genomen of gepland om de operationalisering van 
dit instrument op lokaal niveau te ondersteunen en te stimuleren. Het gaat in essentie om een 
mogelijkheid waar de lokale bestuurders vrij gebruik van kunnen maken. 

 
3.  Inzake de genomen initiatieven op lokaal niveau verwijs ik naar mijn antwoord op uw eerste 

vraag. Voornamelijk enkel grotere steden hebben mij daaromtrent meer informatie meegedeeld. Er 
worden tal van subsidies verleend waarbij wijkwerking wordt ondersteund. 

 
 Volledigheidshalve kan ik u meedelen dat het rapport “Burgerparticipatie in Vlaamse steden. Naar 

een innoverend participatiebeleid.” begin februari wordt voorgesteld in het Vlaams Parlement. 
Eind maart zal een studiedag voor de steden en gemeenten hierrond worden georganiseerd. 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 60 
van 19 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Sociale huisvesting   -   Stand van zaken 
 
In een schriftelijke vraag (nr. 60 van 10 januari 2008, Websitebulletin publicatiedatum 20-02-2008) 
vroeg ik de minister naar een overzicht van het sociaal huurpatrimonium en de wachtlijsten voor 
kandidaat-huurders in West-Vlaanderen. 
 
Voor een actuele stand van zaken – voor alle provincies – had ik van de minister graag een antwoord 
vernomen op volgende vragen. 
 
1. Kan de minister een overzicht bezorgen van het huidige aantal sociale huur- en koopwoningen, 

opgedeeld per provincie en per gemeente? 
 
2. Hoeveel woningen worden door een socialehuisvestingsmaatschappij, respectievelijk sociaal 

verhuurkantoor beheerd? 
 
3. Kan de minister een overzicht bezorgen van het aantal kandidaat-huurders op een wachtlijst? Hoe 

evolueert deze problematiek? Graag een overzicht per provincie. 
 
4. Kan de minister meegeven hoeveel mensen in aanmerking komen voor een sociale woning? Graag 

een overzicht voor de laatste vijf jaar, indien mogelijk per provincie. 
 
5. Heeft de minister zicht op de wachttijden? Is ter zake een verbetering vast te stellen? 
 
6. Zijn er in Vlaanderen nog zogenaamde “blinde vlekken” op vlak van sociale huisvesting? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 60 van 19 december 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Allereerst zou ik willen verduidelijken dat de opgevraagde cijfers verwijzen naar de situatie op 31 

december 2007. Pas wanneer de jaarverslagen voor het jaar 2008 zijn ingediend bij Wonen-
Vlaanderen kan een beeld worden geschetst van de situatie in 2008. Deze jaarverslagen moeten 
uiterlijk op 15 maart 2009 worden ingediend. De gevraagde cijfers kan u vinden in bijlage 1.Voor 
de bepaling van het aantal koopwoningen is, naar analogie met de nulmeting die is uitgevoerd in 
voorbereiding van het decreet Grond- en Pandenbeleid, het aantal gerealiseerde sociale 
koopwoningen van de voorbije 20 jaar gebruikt. 

 
2. Op 31 december 2007 waren 49 door het Vlaamse Gewest erkende SVK’s actief. Samen 

beheerden deze SVK’s 3868 woningen. Van deze 3868 woningen werden er 3397 beheerd door 
gesubsidieerde SVK’s. De overige 471 vallen onder niet-gesubsidieerde SVK’s. Meer gedetail-
leerde informatie in verband met de verhuur van sociale woningen door een sociale huisvestings-
maatschappij kan u vinden in bijlage 1. 

 
3. Onderstaande tabel geeft voor elke provincie het aantal kandidaat-huurders weer die een voorkeur 

hebben voor een sociale huurwoning die gelegen is in die provincie. Deze statistiek telt voor elke 
provincie de unieke geïdentificeerde kandidaat-huurders die hun voorkeur gegeven hebben voor 
een of meerdere gemeenten in die provincie of geen expliciete voorkeur hebben laten blijken voor 
een gemeente maar ingeschreven zijn in een SHM, waarvan het werkgebied in die provincie valt. 
Het aantal kandidaat-huurders per provincie blijkt gestegen te zijn van 69.287 midden 2005 naar 
78.001 midden 2007. Dit zijn de cijfers na de tweejaarlijkse evaluatie. U vindt deze cijfers 
overigens ook in het Bulletin Kandidaat-Huurders dat gepubliceerd is op de website van de 
VMSW (www.vmsw.be). 

 
 

Provincie Kandidaat-Huurders            

 Midden 2007 2006 2005 Midden 2005 2004 2003 

 Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal  Aandeel 

ANTWERPEN 25.175 32,28% 31.261 33,27% 26.153 33,25% 22.635 32,67% 29.036 32,41% 22.988 31,36% 

LIMBURG 11.292 14,48% 13.834 14,72% 12.003 15,26% 11.097 16,02% 13.578 15,15% 10.801 14,73% 

OOST-VL. 17.302 22,18% 21.076 22,43% 17.264 21,95% 15.239 21,99% 19.827 22,13% 17.701 24,15% 

VL.-BRABANT 9.502 12,18% 10.846 11,54% 9.299 11,82% 8.044 11,61% 10.525 11,75% 7.394 10,09% 

WEST-VL. 14.730 18,88% 16.938 18,03% 13.948 17,73% 12.272 17,71% 16.637 18,57% 14.425 19,68% 

Som:  78.001 100% 93.955 100% 78.667 100% 69.287 100% 89.603 100% 73.309 100% 

             

 Aantal kandidaat-huurders met meerdere provincies:   

 Midden 2007 2006 2005 Midden 2005 2004 2003 

 2.205  2.458  1.879  1.641  1.364  890  

 
 

Als bevoegd minister wens ik echter de effectieve nood te kennen aan het correcte aantal sociale 
huurwoningen. Daarom wordt er steeds aan de VMSW gevraagd om tevens de sociale 
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“woonbehoefte” te berekenen. Deze sociale woningbehoefte wordt berekend op basis van de door 
de sociale huisvestingsmaatschappijen aangeleverde gegevens. Alle dossiers ouder dan tien jaar 
worden buiten beschouwing gelaten. Nogal wat dossiers bevinden zich in deze situatie en dit vaak 
als gevolg van erg specifieke eisen vanwege de kandidaat-huurder. Ook alle mutatieaanvragen 
worden niet weerhouden, aangezien deze mensen reeds in een sociale woning wonen.  
 
Rekening houden met het bovenstaande stellen we vast dat het totale aantal kandidaat-huurders dat 
voldoet aan de definitie van woningbehoefte gestegen is van 51.034 medio 2005 tot 54.457 medio 
2007. 
 

4. Het steunpunt Ruimte & Wonen doet momenteel onderzoek naar het aantal ‘theoretisch 
gerechtigden’ voor een sociale huurwoning.  

 
5. Het gemiddelde en de mediaan van de wachttijden van de sociale huurders aan wie in de voorbije 

jaren een huurwoning werd toegewezen vindt u in onderstaande tabel. Er is een stijgende tendens 
merkbaar. Door gegevens over toewijzingen te gebruiken, wordt vermeden dat recente 
inschrijvingen op de wachtlijst een (gunstig) effect hebben op de gemiddelden.  

 
Jaartal Toegewezen dossiers  

 Gemiddelde 
wachttijd 
(Aantal 
dagen) 

Mediaan van de 
wachttijd 

(Aantal dagen) 

Aantal dossiers 

Midden 2007 872 720 4.851 

2006 820 645 10.156 

2005 805 672 10.252 
1ste halfjaar 2005 786 651 5.142 

2004 689 523 10.024 
2003 637 464 9.268 

 
6. Er zijn in Vlaanderen nog gemeenten zonder sociale huurwoningen beheerd door SHM’s of door 

SVK’s. Het gaat om volgende gemeenten: Pepingen, Linkebeek, Begijnendijk, Hoegaarden, 
Kruishoutem, Horebeke en Herstappe. Maar slechts in drie van deze gemeenten werden de 
voorbije 20 jaar evenmin sociale koopwoningen gerealiseerd: Linkebeek, Horebeke, Herstappe. Ik 
wens hier wel aan toe te voegen dat in het kader van het ontwerpdecreet Grond- en Pandenbeleid, 
dat in behandeling is bij het Vlaams Parlement, een inhaaloperatie wordt voorzien, waarbij elke 
gemeente een bepaald percentage sociale woningen zal moeten halen. 

 
BIJLAGE 
 
Lijst sociale huur- en koopwoningen 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/60/antw.060.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 62 
van 7 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Vlabinvest   -   Werking adviescomité 
 
In de schoot van Vlabinvest werd bij ministerieel besluit van 26 juni 1996 een adviescomité opgericht.  
Dat adviescomité heeft tot doel – dixit het jaarverslag van Vlabinvest - om de objectiviteit van de 
toewijzingen te garanderen en erop toe te zien dat de informatie van de kandidaturen met betrekking 
tot de toewijzingscriteria volledig en correct is. Tevens wordt verduidelijkt dat dit adviescomité 
maandelijks bij elkaar komt om een vlotte behandeling van de kandidatendossiers te kunnen 
verzekeren. 
 
 
Het recht van voorkoop inzake woonbeleid wordt geregeld in het decreet houdende de Vlaamse 
Wooncode van 15 juli 1997, in het bijzonder in artikel 85. Dit artikel werd aangepast bij het decreet 
van 29 februari 2008 houdende wijziging van artikel 85 van het decreet van 15 juli 1997 houdende de 
Vlaamse Wooncode wat het voorkooprecht betreft. 
 
 
1. Hoeveel adviezen worden maandelijks door dit comité uitgebracht?  Hoeveel daarvan zijn positief 

en hoeveel negatief? 
 
2. Kan de minister aangeven welke de meest voorkomende redenen zijn om dossiers negatief te 

adviseren? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 62 van 7 januari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Het adviescomité van Vlabinvest streeft ernaar om ongeveer om de maand samen te komen. De 

frequentie van vergaderen hangt ook af van de mate waarin de kandidaten hun dossier kunnen 
aanleveren en de mogelijkheid om gezamenlijke tijdstippen te vinden in de verschillende agenda’s 
van de leden. Zo werden in totaal 10 vergaderingen samengeroepen in 2008. Het aantal 
kandidatendossiers dat door het adviescomité behandeld wordt, varieert tussen 11 en 41. 
Gemiddeld komt dit neer op 21 dossiers per vergadering. In totaal heeft het adviescomité zich in 
2008 188 keer uitgesproken over een kandidatendossier. In 23 gevallen adviseerde het advies-
comité om niet over te gaan tot erkenning. Of in termen van de vraagstelling ‘negatief’ te 
adviseren. 165 kandidatendossiers werden ‘positief’ geadviseerd. De adviezen van het advies-
comité hebben echter louter betrekking op de behandeling van de toewijzingsdossiers, niet op de 
uitoefening van het recht van voorkoop, zoals mogelijks gesuggereerd wordt in uw vraagstelling. 

 
2. De meest voorkomende redenen om dossiers negatief te adviseren zijn onvolledige kandidaten-

dossiers en beweringen die niet stroken met de officiële gegevens (burgerlijke staat, feitelijk 
samenwonen, kinderen ten laste). Deze elementen zijn ook van belang voor de andere twee voor-
naamste redenen, met name: het niet voldoen aan de eigendomsvoorwaarde of de inkomens-
voorwaarde.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 64 
van 8 januari 2009 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Rechtspositieregeling personeel lokale besturen    -   Afstemming 
 
Artikel 139 van het rechtspositiebesluit van 7 december 2007 bepaalt dat wat de nachtprestaties betreft 
het personeelslid per uur nachtprestaties tussen 22 uur en 6 uur ofwel: 
- één kwartier extra inhaalrust krijgt; 
- een toeslag op het uursalaris krijgt die gelijk is aan 25 % van het uursalaris. 
 
Artikel 235 van datzelfde besluit bepaalt tevens dat alle plaatselijke en reglementaire bepalingen over 
de personeelsformatie, de rechtspositieregeling en het mandaatstelsel uiterlijk op 1 januari 2009 met 
de bepalingen van het besluit van 7 december 2007 in overeenstemming moeten zijn gebracht. Vanaf 1 
januari 2009 zijn de bepalingen van het besluit van 7 december 2007 van kracht, ook in die gemeenten 
welke zouden hebben nagelaten om zelf de nodige initiatieven te nemen om hun eigen bestaande 
bepalingen tijdig aan te passen. In bijkomende informatie die door het Agentschap Binnenlands 
Bestuur ter beschikking werd gesteld, wordt expliciet gesteld dat het toekennen van toelagen en 
vergoedingen die niet in het besluit of in andere decreten of wetten zijn geregeld vanaf 1 januari 2009 
in strijd is met het besluit van 7 december 2007 en dus in strijd met de wet.  
 
Wanneer we vervolgens kijken naar artikel 222 van het besluit van 7 december 2007, lezen we het 
volgende: "Het statutaire personeelslid in dienst dat na 1 januari 1994 op grond van de plaatselijke 
rechtspositieregeling zijn vroegere salarisschaal, al dan niet aangevuld met een bepaalde toelage of 
bijslag, heeft behouden, behoudt die salarisschaal en die toelage of bijslag ook na de plaatselijke 
uitvoering van dit besluit, zolang de regeling gunstiger is dan de salarisschaal die het met toepassing 
van dit besluit zou hebben.  De raad neemt de salarisschaal en de eventuele toelage of bijslag van het 
personeelslid in de overgangsregeling op in de plaatselijke rechtspositieregeling, evenals de organieke 
salarisschaal waarin het personeelslid ingeschaald werd.”  De toelichting hierbij specificeert dat de 
contractuele personeelsleden aanspraak hebben op dezelfde overgangsregelingen als de statutaire 
personeelsleden, op grond van hun arbeidsovereenkomst, ook als bepaalde voordelen waarvan ze 
effectief het genot hebben, daarin niet expliciet vermeld worden. 
 
1. Kan de minister aangeven in welke mate de lokale besturen erin geslaagd zijn om tijdig hun 

bestaande rechtspositieregeling in overeenstemming te brengen met de bepalingen van het besluit 
van 7 december 2007? 

 
2. Heeft de minister specifieke bijkomende informatie verschaft over de draagwijdte van de 

overgangsbepaling vervat in artikel 222 van voormeld besluit? 
 
3. Kan de minister bevestigen dat toeslagen voor het verrichten van nachtprestaties die hoger liggen 

dan de in het voormelde besluit bepaalde 25 %, maar die opgenomen zijn in bestaande, door de 
gemeenteraad goedgekeurde regeling, behouden kunnen blijven, rekening houdende met de 
bepalingen van artikel 222 van het besluit van 7 december 2007? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 64 van 8 januari 2009 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Volgens de informatie die ik verkregen heb van de gouverneurs die instaan voor het eerstelijns-
toezicht hebben 190 van 308 gemeentebesturen tijdig hun plaatselijke rechtspositieregeling in 
overeenstemming gebracht met de bepalingen van het besluit van besluit van de Vlaamse Regering 
van 7 december 2007 houdende de minimale voorwaarden voor de personeelsformatie, de rechts-
positieregeling en het mandaatstelsel van het gemeentepersoneel en het provinciepersoneel en 
houdende enkele bepalingen betreffende de rechtspositie van de secretaris en ontvanger van de 
openbare centra voor maatschappelijk welzijn (vanaf nu BVR RPR). Het is wel zo dat veel gemeente-
raden de rechtspositieregeling pas op het einde van 2008 hebben aangenomen en dat de termijn (50 
dagen nadat het besluit aan de gouverneur werd bezorgd overeenkomstig de artikelen 253 en 255 van 
het gemeentedecreet) waarbinnen het bestuurlijke toezicht kan worden uitgeoefend nog steeds loopt.  
 
Het artikel 222 van het BVR RPR bepaalt welke regelgevende teksten worden opgeheven. Het artikel 
dat u citeert in uw vraag is het artikel 224 van het BVR RPR.  
Het artikel 224 behoeft weinig bijkomende uitleg. De draagwijdte van artikel 224 van het BVR RPR is 
beperkt tot de salarisschalen en de eventuele salaristoeslag – of bijslag zoals de diplomabijslag. 
Bepaalde personeelsleden hebben bij de invoering van de algemene weddenschaalherziening in 1993 
ervoor gekozen om niet ingeschakeld te worden in de nieuwe weddeschalen en hun salarisregeling van 
vóór de weddenschaalherziening te behouden. Dit is mogelijk zolang de oude regeling gunstiger is dan 
diegene van na de weddenschaalherziening. Deze waarborgregeling werd bestendigd met artikel 224 
van het BVR RPR.  
 
Op 1 januari 2009 moet het genoemde besluit van 7 december 2007 in de gemeenten en provincies 
geïmplementeerd zijn. In de loop van 2008 werd echter vastgesteld dat de bestaande overgangs-
bepalingen in titel XI, hoofdstuk II, afdeling I, met de geldelijke waarborgen niet helemaal toereikend 
zijn. Daarom werden de geldelijke overgangsbepalingen met het besluit van de Vlaamse Regering van 
16 januari 2009 tot wijziging van het besluit BVR RPR van 7 december 2007 uitgebreid met een 
algemene bepaling in artikel 229bis. De tekst van het besluit van de Vlaamse Regering van 16 januari 
2009 zal eerstdaags worden gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. Die bepaling laat de gemeente- en 
provincieraden toe, in afwijking van artikel 131, bepaalde, in de plaatselijke rechtspositieregeling 
bestaande toelagen of vergoedingen in overgangsregeling te behouden voor de personeelsleden in 
dienst op 1 januari 2009, die er reeds het genot van hadden. Het betreft een mogelijkheid en geen 
verplichting (de raad kan bepalen). Het is de bedoeling dat de raden zo, als ze dat wensen, kunnen 
vermijden dat een dergelijk, eerder toegekend voordeel van personeelsleden in dienst moet afgenomen 
worden.  
 
De in artikel 229bis vastgestelde regeling is echter beperkt in draagwijdte: 
 

• De regeling betreft geenszins de omstandigheden en situaties waarvoor de eventuele 
vergoeding ressorteert onder het toepassingsgebied van de in titel VIII geregelde toelagen en 
vergoedingen. Vandaar dat er in artikel 229bis sprake is van “een andere toelage of vergoe-
ding dan die welke vermeld worden in titel VIII of in deze afdeling …;” 

 
• Artikel 229bis kan dus geen grondslag leveren voor het behoud van bijvoorbeeld een hogere 

toeslag of gunstigere voorwaarden voor overuren of onregelmatige prestaties, noch voor het 
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behoud van forfaitaire bedragen voor prestaties die geleverd worden op onregelmatige 
tijdstippen. Artikel 229bis interfereert niet in de artikelen 138 tot en met 142 van het besluit 
van 7 december 2007.  

 
• Het is dus niet mogelijk om artikel 229bis te gebruiken om de eventueel bestaande regelingen 

inzake nachtprestaties die gunstiger zouden zijn dan wat het BVR RPR voorziet, te behouden.  
 

• De aanvullende overgangsbepaling van artikel 229bis slaat integendeel op specifieke, plaatse-
lijke situaties die op geen enkele wijze samenvallen met de hierboven genoemde situaties. 
Voorbeelden hiervan zijn haartooitoelagen voor personeelsleden die moeten assisteren bij 
huwelijken, toelagen voor het delven van graven, enz…  

 
• Last but not least: artikel 229bis levert uiteraard geen grondslag voor het behoud van de 

beoogde toelagen en vergoedingen in organieke regeling. Artikel 131 van het besluit van 7 
december 2007 is op dat vlak formeel. 

 
 
Artikel 139 van het BVR RPR is een dwingende bepaling. De besturen kunnen daar niet van afwijken. 
Voor de prestaties geleverd tussen 22 uur en 6 uur krijgt het personeelslid ofwel een kwartier extra 
inhaalrust ofwel een toeslag op het uursalaris van 25%. Andere toeslagen kunnen niet worden 
toegekend.  
Het is niet mogelijk om op basis van artikel 224 van het BVR RPR te stellen dat eventuele toeslagen 
voor nachtprestaties hoger dan 25% die vroeger werden goedgekeurd door de gemeenteraad kunnen 
behouden blijven.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 65 
van 8 januari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Sociale huisvesting   -   Wachtlijsten 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 64 van 10 januari 2008 (Websitebulletin publicatiedatum 
20-02-2008) had ik de minister graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Kan de minister een stand van zaken geven van de wachtlijsten voor huurwoningen per 

socialehuisvestingsmaatschappij en opgesplitst per provincie? 
 

Hoe evolueren deze wachtlijsten? Wat zijn de oorzaken van deze evolutie? 
 
2. Kan de minister een stand van zaken geven van de gemiddelde wachttijden voor huurwoningen 

per socialehuisvestingsmaatschappij en opgesplitst per provincie? 
 

Hoe evolueren deze wachtlijsten? Wat zijn de oorzaken van deze evolutie? 
 
3. Hoeveel sociale woningen werden in 2008 gerealiseerd door de 

socialehuisvestingsmaatschappijen? Om hoeveel koopwoningen en om hoeveel huurwoningen 
gaat het? Kan dit eveneens opgesplitst per maatschappij en per provincie? 

 
Hoe evolueert de realisatie van sociale huur- en koopwoningen? Wat zijn de oorzaken van deze 
evolutie? 

 
4. Bij welke huisvestingsmaatschappijen is de nood aan nieuwe woningen het grootst en welke 

initiatieven neemt de minister in deze gevallen? Kan de minister hier zeer concreet in zijn? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 65 van 8 januari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Een stand van zaken van de wachtlijsten voor huurwoningen per sociale huisvestingsmaatschappij 

(SHM) kan worden geraadpleegd in bijlage 1. Het betreft steeds de gegevens na de tweejaarlijkse 
actualisatie in 2005 en 2007. In 2009 zal er opnieuw een actualisatie gebeuren. Deze statistiek telt 
voor elke gemeente de uniek geïdentificeerde kandidaat-huurders die hun voorkeur gegeven 
hebben voor die gemeente. Bij de meeste maatschappijen wordt een licht stijgende tendens 
vastgesteld wat het aantal aanvragen betreft. 

 
Onderstaande tabel geeft voor elke provincie het aantal kandidaat-huurders weer die een voorkeur 
hebben voor een sociale huurwoning die gelegen is in die provincie. Deze statistiek telt voor elke 
provincie de unieke geïdentificeerde kandidaat-huurders die hun voorkeur gegeven hebben voor 
een of meerdere gemeenten in die provincie of geen expliciete voorkeur hebben laten blijken voor 
een gemeente maar ingeschreven zijn in een SHM, waarvan het werkgebied in die provincie valt. 
Het aantal kandidaat-huurders per provincie blijkt gestegen te zijn van 69.287 midden 2005 naar 
78.001 midden 2007. Dit zijn de cijfers na de tweejaarlijkse evaluatie.  
 
Opgemerkt moet worden dat de cijfers voor de wachtlijsten per provincie in bijlage 1 verschillen 
met deze van onderstaande tabel. De reden hiervoor is dat in bijlage 1 kandidaat-huurders  die zich 
in verschillende gemeenten inschrijven dubbel worden geteld. In onderstaande tabel werden deze 
dubbeltellingen uitgezuiverd. 

 
Provincie Kandidaat-

Huurders  
          

 Midden 2007 2006 2005 Midden 2005 2004 2003 

 Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal Aandeel Aantal  Aandeel 

ANTW. 25.175 32,28% 31.261 33,27% 26.153 33,25% 22.635 32,67% 29.036 32,41% 22.988 31,36% 

LIMBURG 11.292 14,48% 13.834 14,72% 12.003 15,26% 11.097 16,02% 13.578 15,15% 10.801 14,73% 

OOST-VL. 17.302 22,18% 21.076 22,43% 17.264 21,95% 15.239 21,99% 19.827 22,13% 17.701 24,15% 

VL.-BR. 9.502 12,18% 10.846 11,54% 9.299 11,82% 8.044 11,61% 10.525 11,75% 7.394 10,09% 

WEST-VL. 14.730 18,88% 16.938 18,03% 13.948 17,73% 12.272 17,71% 16.637 18,57% 14.425 19,68% 

Som:  78.001 100% 93.955 100% 78.667 100% 69.287 100% 89.603 100% 73.309 100% 

             

 Aantal kandidaat-huurders met meerdere provincies:   

 Midden 2007 2006 2005 Midden 2005 2004 2003 

 2.205  2.458  1.879  1.641  1.364  890  

 
Als bevoegd minister wens ik echter de effectieve nood te kennen aan het correcte aantal sociale 
huurwoningen. Daarom wordt er steeds aan de VMSW gevraagd om tevens de sociale 
“woonbehoefte” te berekenen. Deze sociale woningbehoefte wordt berekend op basis van de door 
de sociale huisvestingsmaatschappijen aangeleverde gegevens. Alle dossiers ouder dan tien jaar 
worden buiten beschouwing gelaten. Nogal wat dossiers bevinden zich in deze situatie en dit vaak 
als gevolg van erg specifieke eisen vanwege de kandidaat-huurder. Ook alle mutatieaanvragen 
worden niet weerhouden, aangezien deze mensen reeds in een sociale woning wonen.  
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Rekening houden met het bovenstaande stellen we vast dat het totale aantal kandidaat-huurders dat 
voldoet aan de definitie van woningbehoefte gestegen is van 51.034 medio 2005 tot 54.457 medio 
2007. 
 
U vindt deze cijfers overigens ook in het Bulletin Kandidaat-Huurders dat gepubliceerd is op de 
website van de VMSW (www.vmsw.be). Ten gevolge van de permanente controles kunnen deze 
cijfers in het bulletin lichtjes gewijzigd zijn ten opzichte van deze van vorig jaar.  

 
2. Deze gegevens kunnen eveneens worden geraadpleegd in bijlage 1. Hieruit kan worden afgeleid 

dat er globaal genomen voor heel Vlaanderen een minieme stijging heeft plaatsgevonden. 
Wanneer de gegevens verder worden uitgesplitst, kan worden vastgesteld dat de situatie sterk 
verschilt van maatschappij tot maatschappij.  

 
3. De aantallen gerealiseerde sociale huurwoningen per SHM worden weergegeven in bijlage 1, de 

aantallen gerealiseerde koopwoningen staan in bijlage 2. Hoewel de VMSW nog niet alle 
informatie over de opleveringen van (einde) 2008 heeft ontvangen, kunnen we toch spreken van 
een status quo tegenover de voorbije jaren. De impact van het nieuwe financieringssysteem zal 
zich pas een van de volgende jaren doen voelen, wat blijkt uit de cijfers van het aantal gegunde 
woningen in 2008 (realisatie voorzien 2009-2011).  Een overzicht daarvan – per provincie – wordt 
weergegeven in onderstaande tabel. 

 
4. Er kan worden vastgesteld dat onder meer op basis van de gegevens uit de inschrijvingsregisters 

zowat overal in Vlaanderen nood is aan bijkomende sociale huurwoningen. Daarom heeft de 
Vlaamse overheid beslist een inhaaloperatie te ondernemen op dit vlak. Dit wordt geconcretiseerd 
in het aankomende grond- en pandendecreet, wat ondermeer voorziet in 43000 bijkomende sociale 
huurwoningen voor de periode 2009-2020. Er wordt geopteerd deze huurwoningen te spreiden 
over het hele Vlaamse grondgebied, met speciale aandacht voor die gebieden waar de sociale 
huisvestingssector sterk ondervertegenwoordigd is. Elke gemeente krijgt een sociaal objectief 
opgelegd, waarin wordt bepaald hoeveel bijkomende woningen per gemeente moeten worden 
gerealiseerd. Deze aanpak beoogt een substantiële uitbreiding van het beschikbare woningaanbod 
samen met een optimale spreiding, zodat voor de nabije toekomst de nodige perspectieven kunnen 
worden geboden. 

 
BIJLAGEN 
 
1. Gerealiseerde sociale huurwoningen per SHM. 
2. Gerealiseerde sociale koopwoningen per SHM. 
 
Bijlage(n):  

Gegunde woningen per provincie 2008 2007 2006 2005 2004 
huur ANTWERPEN  417 346 294 374 200 
  LIMBURG  265 194 294 244 426 
  OOST-VLAANDEREN 531 409 422 593 341 
  VLAAMS-BRABANT 271 81 84 187 314 
  WEST-VLAANDEREN 313 409 348 364 394 
  TOTAAL :  1797 1439 1442 1762 1675 

koop ANTWERPEN  166 93 123 98 118 
  LIMBURG  189 120 150 323 75 
  OOST-VLAANDEREN 155 129 110 158 90 
  VLAAMS-BRABANT 31 77  48 42 
  WEST-VLAANDEREN 214 58 137 100 105 
  TOTAAL :  755 477 520 727 430 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 66 
van 9 januari 2009 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Stedelijke Werkgroep Participatie   -   Stand van zaken 
 
Het Vlaams Regeerakkoord beoogde de mogelijkheid te scheppen voor steden en gemeenten om een 
participatief beleid uit te bouwen waartoe ze een beperkt deel van de gemeentemiddelen ter 
beschikking kunnen stellen van wijken en buurten voor de realisatie van eigen, specifieke 
beleidsdoelstellingen. 
 
Met het nieuw Gemeentedecreet zijn inmiddels een aantal instrumenten aangereikt die een belangrijke 
invulling vormen op de representatiedemocratie en die moeten helpen om de inspraak en participatie 
van burgers op lokaal vlak te bevorderen. Het ter beschikking stellen van wijkbudgetten aan inwoners 
en het plaatsen van burgervoorstellen op de agenda van de gemeenteraad zijn hiervan voorbeelden. 
 
Evenwel is er meer nodig voor steden en gemeenten om een echt participatief beleid te voeren. In het 
Vlaams stedenbeleid is er de voorbije jaren dan ook veel aandacht voor het stimuleren van participatie 
en betrokkenheid van de burgers. Het is voor de Vlaamse steden een belangrijke uitdaging om de 
bevolking en verschillende partners bij het beleid te betrekken en een duurzame samenwerking op te 
zetten tussen de samenleving en de politiek. 
 
Met het oog op het verbeteren van het samenleven in diversiteit en het versterken van het 
democratisch draagvlak in de steden, werd in juni 2007 de Vlaamse Stedelijke Werkgroep Participatie 
opgericht. Deze bestaat uit een twintigtal experts uit het brede veld, politieke en ambtelijke 
sleutelfiguren uit de centrumsteden en de VGC en deskundigen uit de Vlaamse administratie. 
 
Deze werkgroep heeft als opdracht de veranderingen te benoemen, een gezamenlijke visie op 
participatie te ontwikkelen en een beleidskader te ontwerpen dat inspirerend kan zijn voor de praktijk 
van lokale bestuurders en voor burgers. De werkgroep heeft als doel de competentie van de lokale 
besturen te versterken om participatief bestuur te voeren en om in dialoog met de steden relevante 
beleidsaanbevelingen te ontwikkelen, mede aan de hand van goede praktijken uit binnen- en 
buitenland. 
 
Op vraag van de minister kwam de Werkgroep Participatie reeds in juni 2008 met een voorlopige 
visietekst. Tevens werd reeds een eerste set van tussentijdse aanbevelingen uitgewerkt. Zo stelt de 
werkgroep met haar tussentijdse aanbevelingen  in de eerste plaats een andere manier van kijken naar 
participatie voorop. In haar ontwerp-visietekst geeft de werkgroep ook duidelijk aan dat inspraak en 
participatie niet herleid mogen worden tot instrumenten van het beleid maar er integendeel de kern zelf 
moeten van uitmaken.  
 
De finale aanbevelingen van de Werkgroep Participatie moeten de lokale  besturen inspireren in hun 
zoektocht naar geschikte participatiepraktijken en zullen tegelijk richtinggevend zijn voor de manier 
waarop de Vlaamse overheid een meer participatief bestuur op lokaal niveau kan helpen realiseren en 
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faciliteren. Op basis van het eindrapport dat eind 2008 moet zijn afgerond, wil de minister nog tijdens 
deze legislatuur belangrijke aanzetten geven voor een lokaal debat in de steden. 
 
1. Zijn de werkzaamheden van de Werkgroep Participatie inmiddels afgerond en zijn het eindrapport 

en de conclusies en aanbevelingen van de werkgroep reeds bekend? 
 
2. Is er een voorafgaande aftoetsing van deze aanbevelingen gebeurd in de centrumsteden en de 

VGC? 
 
3. De minister stelde op basis van het eindrapport een breed participatiedebat in het vooruitzicht. Is 

er hiervoor reeds een timing? 
 
4. Hoe plant de minister de visietekst en de aanbevelingen om te zetten in een toegankelijke en 

inspirerende tekst zodat voor de steden de weg openligt om het debat over participatie met de 
eigen stadsbewoners en –gebruikers aan te gaan? 

 
5. Welke ondersteuning stelt de minister in het vooruitzicht om de implementatie en de snelle 

concretisering van de door de werkgroep geformuleerde beleidsaanbevelingen om te zetten? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDSBESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 66 van 9 januari 2009 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
De werkzaamheden van de Werkgroep Participatie zijn afgerond. Het eindrapport ligt momenteel ter 
nalezing en goedkeuring voor aan de leden van de Kerngroep Participatie. Het eindrapport en de 
conclusies en aanbevelingen van de Kerngroep en de Werkgroep Participatie worden thans gefina-
liseerd en geformaliseerd. Deze documenten worden eind januari 2009 verwacht.  
 
De leiding van de Werkgroep werd toegewezen aan professor Filip De Rynck van de Hogeschool 
Gent, hierbij ondersteund door onderzoekster Karolien Dezeure. Interessant hieraan was dat de 
werkzaamheden van de Werkgroep Participatie in grote mate correleerden met het onderzoek 
“Burgerparticipatie in de steden” dat op 1 maart 2007 opgestart werd in het kader van het Steunpunt 
Bestuurlijke Organisatie Vlaanderen (SBOV). Dit onderzoek wordt uitgevoerd door Karolien Dezeure 
onder promotorschap van de professoren Herwig Reynaert (Universiteit Gent) en Filip De Rynck 
(Hogeschool Gent). Het onderzoek heeft de Werkgroep inhoudelijk gestoffeerd en omgekeerd.  
 
De werkzaamheden van de Kern- en Werkgroep Participatie verliepen in hoofdzaak als volgt: binnen 
de Kerngroep Participatie, bestaande uit experts uit het brede veld en de Vlaamse overheid, werden 
ontwerpteksten van de voorzitter besproken, becommentarieerd, en waar nodig aangevuld of 
bijgewerkt. Deze teksten en documenten werden nadien systematisch in de Werkgroep Participatie, 
bestaande uit vertegenwoordigers van het politieke en ambtelijke niveau van de centrumsteden en de 
VGC, afgetoetst, besproken en waar nodig bijgestuurd.  
 
Het is mijn bedoeling de eindresultaten van de kerngroep en werkgroep Participatie op 5 februari 2009 
aan de bevoegde commissie van het Vlaamse Parlement voor te stellen en op 31 maart 2009 een 
studiedag te organiseren voor het politieke en ambtelijke personeel van de centrumsteden.  
Ook hier zal het zwaartepunt liggen op het geven van een ruime toelichting over de eindresultaten en 
de aanbevelingen van de Kern- en Werkgroep. Vanaf april 2009 zal een eerste gespreksronde met de 
centrumsteden en de VGC starten over de concrete toepasbaarheid van de aanbevelingen in hun stad 
en een aanpak op maat.  
 
De visietekst en aanbevelingen zullen worden hertaald in samenvattende, vulgariserende brochure, die 
speciaal voor dit doel wordt aangemaakt tegen eind maart 2009. 
 
Aan elke stad zal een ondersteuning op maat worden aangeboden. De concrete aanpak hiervan zal 
uitgebreid met elke stad worden besproken. Mijn administratie zal hiervoor mede een beroep doen op 
het Kenniscentrum Vlaamse Steden.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -523- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 67 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 67 van 9 januari 2009 
van TOM DE HAENE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, Vlaams minister bevoegd 
voor communicatie.  
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KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 106 
van 10 december 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Fietspaden A12 grens Brussel  -  Heraanleg 
 
Onder de A12-snelweg op de grens tussen het Vlaamse gewest en het Brusselse Hoofdstedelijke 
gewest (Romeinsesteenweg) ligt een fietspad dat door sommige gebruikers als gevaarlijk bestempeld 
wordt. Bovendien zijn de werken aan het fietspad langs de A12 (Madridlaan) nog steeds niet 
begonnen. 
 
Dit fietspad heeft een groot potentieel, want heel wat Nederlandstalige scholen zijn gevestigd aan de 
rand van Brussel. Ook zijn er heel wat bedrijven rond dit deel van de A12 gevestigd, die op 
fietsafstand zijn gelegen van de gemeenten rond dit deel van de Rand rond Brussel. 
 
In een antwoord mijn schriftelijke vraag nr. 201 (Websitebulletin publicatiedatum 04-07-2008) over 
het fietsbeleid en de afstemming hieromtrent met het Brussels Gewest, heeft minister Van Brempt 
tevens een lijst bezorgd van “intergewestelijke” fietspaden, waaronder de betrokken Madridlaan en de 
Romeinsesteenweg.  
 
1. Kan de minister een stand van zaken (timing, budgettair, e.d.) geven m.b.t. de heraanleg van het 

fietspad onder de A12, in het bijzonder voor de werken die de afwikkeling van het fietsverkeer 
faciliteren en veilig maken? Wanneer worden de werken volledig voltooid? Heeft de minister 
hieromtrent nog nieuwe beleidsinitiatieven genomen?  

 
2. Kan de minister een stand van zaken (timing, budgettair, e.d.) geven m.b.t. de aanleg van het 

fietspad langs de A12 op de Madridlaan? Wanneer worden de werken volledig voltooid? Heeft de 
minister hieromtrent nog nieuwe beleidsinitiatieven genomen?  

 
3. In welke mate is hierover overleg geweest met het Brussels Gewest? Zijn hieruit gezamenlijke 

initiatieven voortgekomen?  
 
4. Wordt er een communicatiecampagne voorzien naar de inwoners van deze regio m.b.t. deze 

heraanleg, bij de voltooiing?  
 

In welke mate worden de scholen en de leerlingen op de hoogte gehouden en gestimuleerd om dit 
vernieuwd fietspad te gebruiken?  
 
Wordt er ook een (tweetalige) communicatiecampagne georganiseerd naar de grensgemeenten 
binnen Brussel? Wanneer wordt deze campagne gehouden? Welk budget heeft de minister 
hiervoor voorzien? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 106) en  Crevits (nr. 192). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 106 van 26 november 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Het kruispunt van de Romeinsesteenweg met de N277 Boechoutlaan en de N276 Antwerpselaan 

wordt beheerd door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Een concrete stand van zaken dient dan 
ook bij de bevoegde minister van de Brusselse Hoofdstedelijke Gewestregering opgevraagd te 
worden. 

 
2. Voor de Madridlaan geldt net hetzelfde aangezien deze volledig op het grondgebied van het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest is gelegen. 
 
3. Over het probleem van de ontoereikende en ontbrekende fietspadeninfrastructuur langs de 

Romeinsesteenweg is inderdaad overleg gepleegd tussen alle betrokken partijen. Hier zijn dat de 
gemeente Grimbergen en de stad Brussel, die beide de Romeinsesteenweg beheren, het Ministerie 
van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (MBHG) en het departement Mobiliteit en Openbare 
werken. Concreet is er het engagement dat het MBHG op korte termijn wil onderzoeken of door 
middel van markeringen al fietspaden kunnen aangebracht worden. Dit voorstel zal dan door de 
betrokken lokale wegbeheerders uitgevoerd worden. Ook het ontwerp van een structurele realisatie 
van fietspaden langs de Romeinsesteenweg was het MBHG bereid op zich te nemen. Voor de 
uitvoering ervan zal de gemeente Grimbergen beroep doen op het Vlaams Fietsfonds. Een 
concrete timing is hiervoor nog niet afgesproken. 

 
4. Gezien het uitwerken en realiseren van deze fietspaden in eerste instantie een initiatief van de 

lokale overheden is, in dit geval de gemeente Grimbergen aan Vlaamse kant, ligt het initiatief voor 
een mogelijke communicatiecampagne ook bij de gemeente(n). De nabijgelegen scholen lijkt mij 
inderdaad een heel belangrijke doelgroep om het gebruik van de fietspaden zoveel mogelijk te 
stimuleren. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 109 
van 17 december 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Verkeersdoorstroming   -   Wisselstroken en tidal flow 
 
Heel vaak wordt voor spitsstroken gepleit, zodat in specifieke gevallen van congestie bijkomende 
capaciteit kan worden gecreëerd (zie de goedgekeurde “Resolutie betreffende de aanleg van 
spitsstroken op autosnelwegen - Stuk 1467 (2007-2008)). Een andere manier om de capaciteit te 
verhogen, is het gebruik van wisselstroken/tidal flow. 
 
Het betreft in beide gevallen een rijstrook die flexibel ingezet kan worden voor de richting met de 
hoogste verkeersintensiteit. Voor een wisselrijstrook wordt tussen twee weghelften een extra rijstrook 
aangebracht of van een van beide weghelften een rijstrook gereserveerd die in beide richtingen 
(afwisselend) kan worden gebruikt. Men spreekt van wisselstroken op autosnelwegen (aparte, 
afgescheiden rijstrook op de middenberm) en van tidal flow voor secundaire wegen (geen fysieke 
afscheiding tussen de rijrichtingen). 
 
In Nederland heeft men hier ervaring mee en plant men bijkomende wisselstroken. Het hele 
verkeersbeeld op de wisselstrook wordt er dagelijks gemonitord. Het omklapregime (de tijden 
wanneer de wisselstrook opengaat vanuit één kant) is in 2000 nog geëvalueerd. 
 
In Vlaanderen wordt tidal flow enkel ingezet op de Vuurkruisenlaan (N211) in Vilvoorde. Bij de 
herinrichting van de Vuurkruisenlaan werd een volledige rijstrook gereserveerd voor het openbaar 
vervoer. Om toch een vlotte doorstroming van het autoverkeer te garanderen, werd voor tidal flow 
gekozen. Tijdens de ochtendspits (tussen 6u en 12u) zijn er in de richting van Vilvoorde twee 
rijstroken en in de richting van Grimbergen slechts één. Na de middag (12u15) wordt de middelste 
rijstrook omgedraaid. 
 
1. Heeft de minister weet van het gebruik van wisselstroken in Nederland? 
 
2. Werd de werking van tidal flow op de Vuurkruisenlaan in Vilvoorde reeds geëvalueerd? 
 
3. Waarom wordt in Vlaanderen nauwelijks gebruik gemaakt van wisselstroken/tidal flow? 
 
4. Heeft de Vlaamse overheid reeds onderzoek verricht naar de mogelijkheden en voordelen in 

Vlaanderen van bijkomende implementatie van dergelijke rijstrookgerichte aanpak (tidal flow, 
wisselstroken, …)? 

 
Indien dit nog niet gebeurd is, is een dergelijk onderzoek dan gepland? 
 
Zo neen, waarom niet? Zo ja, op welke termijn? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 109 van 17 december 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. Ja, mijn diensten houden zich permanent op de hoogte van de projecten, studies en technieken 

die worden toegepast in onze buurlanden.  
 
2. Ja, de installatie en de werking van de tidal flow op de Vuurkruisenlaan (N211) te Vilvoorde 

werd door de Administratie Wegen en Verkeer, de stad Vilvoorde en de politiezone Vima 
positief geëvalueerd na de indienststelling. De Afdeling Wegen en Verkeer Vlaams-Brabant 
heeft zeer regelmatig overlegvergaderingen met de Stad Vilvoorde, waarbij ook de politiezone 
Vima aanwezig is. Eventuele problemen met betrekking tot de werking van de tidal flow worden 
hier besproken. Er werden tijdens de laatste vergaderingen echter geen problemen gemeld. De 
werking verloopt dus naar wens. 

 
3-4. Dat er in Vlaanderen nog niet veel toepassingen zijn van wisselstroken en tidal flow, hangt 

samen met de voorwaarden waaraan voldaan moet worden om van een succesvol systeem te 
kunnen spreken. Een succesvol systeem betekent in de eerste plaats dat de verkeersdoorstroming 
verbetert. Onderzoek wijst uit dat aan volgende voorwaarden voldaan moet zijn: 

- de beschikbare capaciteit van de aanwezige infrastructuren tijdens de spits moet voldoen-
de groot zijn. Algemeen gesteld, is dé voorwaarde bij het voorzien van een spitsstrook, dat 
er stroomafwaarts genoeg capaciteit is om een vrije uitstroom ervan te waarborgen, zoniet 
zullen ze er enkel toe leiden dat de files korter worden. Het systeem van tidal flow zal 
enkel succes hebben als er genoeg restcapaciteit voorhanden is op het rijvak waar een 
rijstrook wordt weggenomen als de verkeersvraag in de andere richting groter wordt dan 
de beschikbare capaciteit. Dit leidt me direct naar de tweede voorwaarde, namelijk: 

- het systeem moet de files in voldoende mate wegwerken. Als de verkeersdoorstroming 
niet effectief verbetert, zullen de files enkel korter worden doordat ze gespreid worden 
over meerdere rijstroken. 

- de derde voorwaarde is dat niet enkel de files moeten ingekort worden, ook de reistijd 
moet voldoende afnemen. Het is namelijk mogelijk dat de reistijd toeneemt door de extra 
invoegbewegingen die worden gecreëerd aan het einde van de bijkomende strook.  

  
Een bijkomend nadeel van wisselstroken, is dat ze infrastructureel complex zijn. Bovendien 
vereisen ze een verkeersvraag die voor beide richtingen verschilt in de tijd.  
 
Ook al kan een rijstrookgerichte aanpak dus het voordeel bieden van een betere verkeers-
doorstroming, moet dit steeds afgewogen worden ten opzichte van de mogelijke nadelen.  
 
In Vlaanderen zijn er ten slotte nog weinig locaties bekend waar een rijstrookgerichte aanpak 
zonder meer een daling van de congestie zou opleveren. Op de snelwegen naar Brussel en 
Antwerpen blijven de huidige bottlenecks ter hoogte van de aansluiting met de ringwegen 
immers bestaan en zouden eventuele spitsstroken de files niet verminderen. Een spitsstrook in de 
omgekeerde richting (staduitwaarts) zou wel soelaas kunnen brengen omdat de verkeersdensiteit 
stroomafwaarts hier meer en meer afneemt. Omdat deze mogelijkheid zich slechts in 1 richting 
voordoet, zal het geen wisselstrook kunnen zijn. Dit toont aan dat er voor een rijstrookgerichte 
aanpak van de verkeersproblematiek steeds op maat van de knelpunten zelf naar oplossingen 
moet worden gezocht. Ik ben er voorstander van om, zeker wat lokale verkeersknelpunten 
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betreft, om deze in hun geheel te benaderen en voor elk knelpunt afzonderlijk naar een geschikte 
mix van mogelijke maatregelen te zoeken. Mijn diensten besteden hier de nodige zorg aan.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -533- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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Bumpersurfen op de tram   -   Maatregelen 
 
Sinds enige tijd duikt in Vlaanderen het fenomeen op van “bumpersurfen” op trams.  Jongeren vinden 
het een sport om mee te reizen op de achterbumpers van trams.  Blijkbaar gebeurt dit enkel op 
hermelijntrams omdat de bumpers daar breed genoeg zijn en men zich kan vasthouden aan de stangen.  
Vooral jongeren tussen 12 en 17 jaar, vaak met geldig vervoerbewijs,  bezondigen zich aan dit 
“bumpersurfen”. 
 
Volgens de media is het probleem vooral bekend in Gent (De Standaard, 2 december, “Bumpersurfen 
op de tram”).  Onlangs heeft een trambestuurder ook rake klappen gekregen nadat hij een aantal 
jongeren had gevraagd om van de bumpers te komen.  
 
Blijkbaar heeft De Lijn nog geen maatregelen genomen om het fenomeen in te dijken. 
 
1. Komt het fenomeen van het bumpersurfen enkel in Gent voor of gebeurt het ook nog op andere 

plaatsen? 
 
2. Welke maatregelen gaat De Lijn nemen om dit gevaarlijke fenomeen in te dijken? 
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1. De meeste meldingen van bumpersurfen komen uit Gent. Op de Kusttram wordt bumpersurfen 

reeds geruime tijd niet meer vastgesteld. In Antwerpen stelt zich het probleem sporadisch. 
Bumpersurfen gebeurt op Hermelijntrams omdat deze brede bumpers hebben. Bovendien kan men 
zich op de Hermelijntrams in Gent vasthouden aan de spiegels. Deze zijn anders geplaatst dan op 
de Hermelijntrams in Antwerpen omdat de trams in Gent een dubbele stuurpost hebben en 
bijgevolg aan weerszijden met spiegels uitgerust zijn. 

 
2. Om aan bumpersurfen te kunnen doen, heeft men twee zaken nodig: een voetsteun en ergens waar 

men zich kan vasthouden. Op de Hermelijntrams kan dit op de achterste bumpers en aan de 
spiegelarmen van de achteruitkijkspiegels van de tweerichtingstrams in Gent. 
Om het bumpersurfen tegen te gaan wordt er toezicht gehouden door het controlepersoneel in Gent 
en is er bij wijze van proef op één Hermelijn een technische aanpassing aangebracht om het 
vasthouden aan de spiegelarmen te bemoeilijken. Op de steun voor de zijspiegels wordt een 
geperforeerde metalen plaat aangebracht, die is doorgezaagd ter hoogte van de gaatjes of 
perforaties. 
Deze proef zal beoordeeld worden en in gunstig geval worden veralgemeend in Gent. 
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Verkeerslichten met LED-lampen   -   Lichtsterkte 
 
Bij de herinrichting van een kruispunt worden de traditionele verkeerslichten met de klassieke 
gloeilampen sinds een aantal jaren vervangen door verkeerslichten met LED-lichten (light emitting 
diode). 
 
De LED-lichten hebben dan ook veel voordelen tegenover de klassieke gloeilampen. Ten eerste 
verbruiken LED-lichten veel minder elektriciteit dan klassieke lampen.  Ze gaan ook veel langer mee 
en de zichtbaarheid bij slecht weer is veel beter.  Weggebruikers hebben ook veel minder last van 
reflecties dan bij klassieke verlichting. 
 
Het enige nadeel van LED-verlichting is dat ze soms verblindend kan werken doordat de 
lichtintensiteit in bepaalde gevallen te sterk is.  Vooral ‘s avonds en ‘s nachts is dit het geval.  Om 
dezelfde reden zijn sommige gps-apparaten uitgerust met een sensor waarbij de lichtintensiteit van het 
scherm wordt aangepast aan de lichtsterkte in de omgeving. 
 
Het lijkt daarom erg nuttig om bij de inplanting van nieuwe verkeerslichten deze te laten uitrusten met 
lichtsensoren waarbij de lichtsterkte van de LED-lampen bij duisternis minder sterk wordt.  In talrijke 
applicaties met LED-lampen is dit vandaag al mogelijk.  De zichtbaarheid van de lichten voor de 
weggebruikers komt hierbij  nooit in het gedrang, omdat het lichtcontrast sterk genoeg blijft. 
 
Werd de mogelijkheid reeds onderzocht of nieuwe verkeerslichten met LED-lampen, kunnen worden 
uitgerust met een systeem waarbij de lichtsterkte s’avonds en s’nachts kan worden aangepast? Zo 
neen, zijn er plannen in die zin? 
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van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Ik heb de verschillende mogelijkheden met betrekking tot de lichtsterkte reeds eerder laten 
onderzoeken, ook al voldoet de lichtintensiteit van de seinlantaarns met LED-lampen aan de Europese 
Normen. Bij de allereerste leveringen van seinlantaarns met LED-lampen was de lichtintensiteit van 
het groen wat hoger dan de norm voorziet. Bij de volgende leveringen werd de lichtintensiteit van de 
lantaarns bijgesteld en bij de groene lamp lager ingesteld. Er werden ook geen zwarte contrast-
schermen meer geplaatst achter de verkeerslichten, zodat ze voldoen aan de normen. 
 
Uit het onderzoek blijkt het om technische redenen niet mogelijk te zijn om met de huidige 
technologie het vermogen van de LED-lampen nog te verlagen. Om de goede werking van de rode 
lampen te controleren, is een stroommeting bij het aansturen van iedere rode lamp nodig. Om een 
bedrijfszekere meting te kunnen uitvoeren, is voor de lampen een minimumvermogen van 7 Watt 
noodzakelijk. Dit vermogen nog verlagen door dimming zou de verkeersregelaar uitschakelen. 
Dimming van de LED-lampen is op zich dus wel mogelijk, maar de werking van de verkeersregelaar 
voor de driekleurige seinlantaarns laat dit niet toe. 
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Elektronische signalisatie E313   -   Werking 
 
De E313 kwam in het verleden meermaals in het nieuws met tragische ongevallen. Om de 
verkeersveiligheid te verhogen, werd nieuwe signalisatie voorzien. 
 
De nieuwe elektronische signalisatie op het traject Geel – Antwerpen werkt niet. 
 
Op enkele tests na werd hierop nooit enige werking waargenomen. De destijds in de middenberm 
geplaatste noodsignalisatie werkt wel bij file. Eens voorbij Ranst kan men gewoon vertrouwen op de 
oude signalisatie. 
 
1. Wanneer werd deze signalisatie aangebracht? 
 
2. Wat is de kostprijs van deze nieuwe signalisatie? 
 
3. Zijn deze werken voltooid? Zo ja, waar situeert zich het probleem waardoor de werking van de 

signalisatiebruggen uitblijft? 
 
4. Heeft deze signalisatie ooit gewerkt? Zo ja, wanneer? Sinds wanneer werkt ze dan niet meer? Wat 

is hiervan de reden? Werden hiervoor desgevallend herstellingen uitgevoerd/voorzien? Is er hier 
sprake van meerkosten? 
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1.  Op de E313 werden rijstrooksignalisatieborden (RSS-borden) voorzien. Dit zijn borden met 

veranderlijke aanduidingen van verkeerstekens die geplaatst worden boven of naast de rijweg. 
 Hiermee worden aan de weggebruiker een aantal geboden, verboden of waarschuwingen 

opgelegd. Dit moet gebeuren door het tonen van de hiertoe in de verkeersreglementering 
voorziene gevaarsborden, verbodsborden, gebodsborden of verkeerslichten (groene pijl of rode 
kruisaanduidingen). Via de rijstrooksignalisatie moeten beheersmaatregelen worden uitgevoerd 
zoals snelheidsharmonisatie, het afsluiten van rijstroken, het geven van gevaarswaarschuwingen 
en het dynamisch instellen van doelgroeprijstroken (o.a. busbanen). Vermits het opleggen van 
bovenstaande verkeersregels rijstrookafhankelijk moet gebeuren, moet per opstellingsplaats 
boven elke (mogelijke) rijstrook (incl. de calamiteitenstroken en interventiestroken) een 
veranderlijk bord worden voorzien. 

 
 De borden en bijhorende portieken op het traject Geel – Antwerpen werden geplaatst op het 

einde van augustus 2008. De hele werken, zoals hierboven toegelicht, liepen van maart 2008 tot 
december 2008. 

  
2.  Een rijstrooksignalisatiebord kost ongeveer 20.000 euro zonder BTW. De totale kostprijs van de 

werken langs de E313 bedraagt 5 miljoen € . 
 
3-4. De werken zijn nog niet volledig voltooid. Het project bevindt zich momenteel in de fase waarin 

de volledige installatie finaal wordt getest. Dit is nodig vooraleer ze in werking worden gesteld. 
Tijdens de testprocedures worden verschillende zaken op punt gezet: de detectiesystemen 
worden afgeregeld, de correcte werking, de aansturing en de bewaking van de RSS-borden 
wordt gecontroleerd, en de automatische regelprocedures in de verkeerscomputer worden 
gevalideerd. Ik kan u wel meedelen dat de weggebruiker zelfs over deze testfase reeds geïnfor-
meerd wordt. Gedurende de testfase kunnen namelijk kortstondig testberichten op de RSS-
borden verschijnen. Door middel van de grafische borden langs de rand van de E313 wordt de 
weggebruiker geïnformeerd dat de RSS-signalisatie wordt getest. 

 
 De installatie wordt nog in januari bij het Verkeerscentrum opgenomen in de operationele 

processen voor dynamisch verkeersbeheer. Het project is dus zo goed als voltooid, waardoor de 
signalisatie binnenkort in werking zal zijn.  
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Educatief curriculum verkeersveiligheid   -   Selectie scholen 
 
In de plenaire vergadering van 5 november ondervroeg ik de minister tijdens het vragenuurtje over een 
peiling van de VAB en de Fietsersbond m.b.t. de beperkte kennis van het verkeersreglement. 
 
De minister kondigde extra financiële inspanningen op het vlak van verkeerseducatie aan. Het is de 
bedoeling om een educatief curriculum over verkeersveiligheid uit te werken. Dit zou in 
samenwerking gebeuren met de minister van Onderwijs en zou een recurrente toelage omvatten. De 
minister gaat voor dit project veertig scholen selecteren om mee van start te gaan. 
 
Tijdens die plenaire vergadering beloofde de minister op een later tijdstip schriftelijk verder uit te 
wijden over de selectieprocedure van die veertig scholen.  
 
1. Op welke manier zal die selectieprocedure verlopen? 
 
2. Wanneer gaat die selectie van start? Wanneer zal de definitieve lijst van veertig scholen bekend 

zijn? 
 
3. Op welke manier gaat de minister dit project evalueren? 
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1. Voorafgaandelijk aan het antwoord op de concrete vragen over de selectie van de 40 scholen, 

wens ik nog even te verduidelijken dat het project verkeers- en mobiliteitseducatie drie trajecten 
voorziet. Veel aandacht gaat inderdaad naar de intensieve en specifieke ondersteuning van 40 
geïndividualiseerde trajecten. Maar het project bevat ook nog een aanbod waaraan alle secundaire 
scholen kunnen deelnemen. Het gaat daarbij over schooloverstijgende vormingsmomenten en 
netwerking in verband met verkeers- en mobiliteitseducatie. Alleen voor de geïndividualiseerde 
trajecten is het aantal beperkt en is een selectieprocedure voorzien. 

 
 De selectie van deze 40 instellingen zal gebeuren door de projectgroep Verkeers- en Mobiliteits 

Educatie die hiervoor in het leven werd geroepen onder het voorzitterschap van de vzw Samen-
werkingsverband Netgebonden Pedagogische Begeleidingsdiensten (SNPB vzw). 

 
 Het verloop van de selectieprocedure werd afgesproken op de projectgroep van 17 december 2008. 

Deze projectgroep adviseert het project en waakt over de doelstellingen en organisatie. De 
projectgroep is samengesteld uit vertegenwoordigers van het kabinet en departement Mobiliteit, 
vertegenwoordigers van het kabinet en departement Onderwijs en Vorming, vertegenwoordigers 
van de 4 netten, een vertegenwoordiger van de Vlaamse Stichting Verkeer, de netoverschrijdende 
projectcoördinator en wordt voorgezeten door de dossierbeheerder van het project. 

 
 Tijdens deze vergadering werden volgende afspraken gemaakt betreffende de selectie van de 40 

scholen: 
• De scholen moeten zich engageren voor een volledig begeleidingstraject aan de hand van 

een uitgewerkte en ondertekende begeleidingsovereenkomst die samen met begeleider en 
school opgemaakt wordt. 

 
• De prioritaire doelgroep is de 2de en de 3de graad van het TSO, de 2de, 3de en 4de graad 

van het BSO, het BuSO en het DBSO. Het is de bedoeling hierbij te streven naar een 
gezonde verhouding tussen deze niveaus. Afhankelijk van het aantal kandidaat scholen 
worden de niveaus ASO en KSO en de eerste graad van het SO niet uitgesloten. 

 
• Er wordt een regiospreiding, zoals stedelijke en landelijke gebieden en provinciale 

spreiding nagestreefd. 
 

Selectie: 
• Elke begeleidingsdienst stelt via de objectieve criteria een volgorde op. 
• Indien meer scholen zich aanbieden, gaat elke koepelorganisatie na of de draagkracht van 

de begeleiding meer scholen kan bedienen. 
• Indien de vraag van scholen de draagkracht van de begeleiding overstijgt, gaat de project-

groep na of er een goede mix is in de vertegenwoordiging van alle doelgroepen. 
 

2. De selectie gaat van start in januari. In twee netten (VSKO en OVSG-POV) is de brief met de 
uitnodiging aan de scholen om zich kandidaat te stellen reeds verstuurd en op de website of het 
extranet geplaatst. Voor de anderen netten worden de uitnodigingen een van deze dagen bezorgd. 
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De inschrijvingen lopen tot en met 23 januari 2009. Op de projectgroep van 28 januari 2009 wordt 
de lijst met scholen besproken, waarna deze definitief zal worden vastgelegd.  

 
3. Er zal geregeld over het project gerapporteerd worden aan de minister van Mobiliteit en de 

minister van Onderwijs en Vorming. Er zal geëvalueerd worden op 2 niveaus:  
• op het niveau van het project zelf 
• op het niveau van de werking en implementatie in de individuele scholen. 

De doelstellingen en het verloop van het project zullen geëvalueerd worden door de begeleiders en 
de projectgroep. Er zal nagegaan worden in welke mate de begeleidingstrajecten tegemoet komen 
aan de vooropgestelde doelstellingen. Er zal door de coördinator en de 8 begeleiders een ontwerp 
van evaluatie-instrument ontwikkeld worden in de loop van het tweede trimester. Dit ontwerp 
wordt aan de projectgroep voorgelegd en gefinaliseerd. 
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Autosnelwegen zonder pechstrook   -   Verkeersveiligheid 
 
Wegens de afwezigheid van een pechstrook op bepaalde delen van autosnelwegen moeten 
automobilisten vaak (minstens gedeeltelijk) op een rijvak blijven wanneer ze in moeilijkheden geraken 
(b.v. panne van het voertuig). Hierdoor lijkt het risico op een ongeval toe te nemen. Dit was 
bijvoorbeeld recentelijk nog het geval op de A12-autosnelweg in Laken (Brussels Hoofdstedelijk 
gewest). Een dergelijk ongeval kan niet alleen fysieke letsels veroorzaken bij de betrokken personen, 
bovendien geraken de autosnelwegen op die plaatsen ook gemakkelijker (gedeeltelijk) versperd.  
 
In de laatste jaren is er een beleid gevoerd rond de aanleg van zogenaamde spitsstroken (een 
pechstrook tot tijdelijk inschakelbare rijstrook omvormen tijdens druk verkeer). Bij ongevallen worden 
deze stroken onmiddellijk gesloten voor het verkeer, zodat de hulpdiensten snel ter plaatse kunnen 
zijn. Zoals in de Beleidsbrief Openbare Werken (2007-2008) stond aangekondigd, werden 
bijvoorbeeld op de A4/E411 ter hoogte van Overijse de noodzakelijke werken uitgevoerd om van een 
pechstrook een bus- annex spitsstrook te maken. 
 
1. Kan de minister een lijst (per provincie) bezorgen van de (delen van) autosnelwegen waarlangs 

geen pechstrook is aangelegd? Kan zij tevens meedelen - per betrokken deel van de autosnelwegen 
- hoeveel kilometers deze delen van autosnelwegen zonder pechstrook bedragen ? Hoe is deze 
situatie de voorbije jaren geëvolueerd ?  

 
2. Kan de minister op deze lijst ook meegeven hoeveel ongevallen (per categorie : dus ook met 

zwaargewonden en dodelijke slachtoffers) plaatsvinden op het deel van deze autosnelwegen 
zonder pechstrook ? Kan zij hiervan een evolutie geven sinds 2004?  

 
3. Stelt de minister een verschil vast tussen het aantal ongevallen op de delen van autosnelwegen 

zonder pechstrook en de delen van de autosnelwegen mét een pechstrook? Zo ja, heeft zij een idee 
van de oorzaken van dit verschil ? Met andere woorden, merkt de minister een correlatie tussen 
het aantal ongevallen en de delen van de autosnelwegen zonder pechstrook? 

 
4. Welke initiatieven wenst de minister te nemen indien het aantal ongevallen op de delen van de 

autosnelwegen zonder pechstrook hoger zou liggen dan op de delen van de autosnelwegen mét een 
pechstrook ?  
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1. Het aantal delen van de autosnelwegen in Vlaanderen waarlangs geen pechstroken zijn aangelegd, 

is soms te sterk versnipperd om dit per provincie weer te geven. Daarom geef ik u een overzicht 
van deze delen volgens de belangrijkste gewestwegen. Aan de administratie heb ik de opdracht 
gegeven voor de langere gedeelten de betreffende kilometerpunten op te zoeken. 

  
- Langs de E314 is er slechts 1 maal een paar hectometer waarlangs zich geen pechstroken 

bevinden.  
- Langs de E40 (Brussel-Luik) betreft dit een 8-tal weggedeelten, waarvan de lengte zich 

uitstrekt van een paar hectometer tot 6,4 km. 
- Langs de E411 (Brussel-Namen) is er geen pechstrook langs een 13-tal weggedeelten, gaande 

van een paar hectometer tot 3,3 km. 
- Langs de E40 (Brussel-Kust) zijn er in geen pechstroken op het grondgebied van Vlaams-

Brabant op een 5-tal weggedeelten, die een paar hm tot 1 km bedragen. In Oost-Vlaanderen 
gaat het over beperkte lengten ter hoogte van een aantal bovenbruggen.  

- Langs de A12 (Brussel-Antwerpen) zijn er in Vlaams-Brabant een 14-tal weggedeelten niet 
uitgerust met pechstroken, waarvan de lengte een paar hm tot 2,1 km bedraagt.  

- Langs de A201 (Brussel-Zaventem) spreken we over een 3-tal weggedeelten van een paar 
hectometer tot 1,1 km. 

- Langs de Ring om Brussel (R0) gaat het over een groot aantal korte lengten van een paar hm, 
naast enkele langere gedeelten tot 3,4 km.  

- Langs de Ring om Kortrijk (R8) gaat het eveneens over een beperkt aantal gedeelten van 
enkele hectometers. 

- Langs de Ring om Antwerpen (R1) is er geen pechstrook langs  2 beperkte wegvakken en in 
de Kennedytunnel.  

 
 Op de E313, is er wel een pechstrook, maar die mag momenteel gebruikt worden door het 

openbaar vervoer, door schoolvervoer, door bussen voor woon-werkverkeer en door taxi’s. Ik ben 
ervan overtuigd dat dit de goede trend illustreert waarmee pechstroken gunstig worden 
aangewend.  

 
2. Momenteel zijn enkel de gedetailleerde NIS-ongevallengegevens beschikbaar tot en met 2005. 

Voor een evolutie van de verkeersongevallen op het deel van de autosnelwegen zonder pechstrook 
kan dus enkel een analyse worden gemaakt voor de periode 2004-2005. Deze oplijsting vereist 
bijkomende analyses die ik aan mijn administratie gevraagd heb..  

 
3. Ik heb nog geen onderzoek laten doen naar het verschil in aantal en aard van de ongevallen op 

basis van het al dan niet aanwezig zijn van pechstroken. Er is met andere woorden nog niet 
nagegaan wat de correlatie is tussen het aantal ongevallen en de delen van de autosnelwegen 
zonder pechstrook. Het is wel mogelijk om deze oefening te maken voor de periode vóór 2005. 
Gelet op het grote aantal korte wegvakken, vereist het extra tijd voor opzoeking en analyse.  

 
4.  Indien zou blijken dat er effectief een correlatie is tussen de aanwezigheid van pechstroken en het 

ongevallencijfers, vind ik dat deze situatie verder onderzocht moet worden en zal ik dit bespreken 
met mijn collega van Openbare Werken, die bevoegd is voor de inrichting van de gewestwegen. Ik 
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wil er nogmaals de aandacht op vestigen dat pechstroken gunstig ingezet kunnen worden voor het 
collectief vervoer. 
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Mobiliteitsconvenants   -   Module 12-projecten (2) 
 
Module 12 van het mobiliteitsconvenant voorziet in de aanleg of verbetering van fietspaden van het 
bovenlokaal, functioneel fietsroutenetwerk buiten het gewestdomein als alternatief voor fietspaden 
langs gewestwegen. 
 
Met deze module verbinden de partijen (het gewest, de lokale en/of provinciale overheid en de VVM) 
zich ertoe buiten het gewestdomein nieuwe fietspaden aan te leggen en/of fietspaden te verbeteren om 
de volgende aspecten te verhogen: 
- de veiligheid en het comfort van elke weggebruiker die het fietspad mag gebruiken;  
- de bereikbaarheid met de fiets;  
- het aandeel van het fietsverkeer in de multimodale verkeersstromen. 
 
Het gewest betaalt 100 % van de reële kostprijs van de nieuwe fietspaden buiten het gewestdomein.  
 
Het gewest betaalt 80 % van de reële kostprijs van de verbetering van de fietspaden buiten het 
gewestdomein. Als het ontweken tracé langs de gewestweg echter in de objectieve behoefteanalyse 
van het gewest een K-waarde ≥ 75 heeft, betaalt het gewest 100 % van de reële kostprijs van de 
verbetering van de fietspaden buiten het gewestdomein. 
 
Ik heb de minister hierover al enkele vragen gesteld (zie schriftelijke vraag nr. 64 van 13 november 
2008). Zo heb ik onder meer gevraagd hoeveel projecten er, in het kader van deze module, tijdens deze 
legislatuur zijn aangevraagd. Hierop heeft de minster evenwel niet geantwoord.  
 
1. Hoeveel projecten zijn er in het kader van deze module tijdens deze legislatuur aangevraagd en 

(nog) niet goedgekeurd? Graag een overzicht per gemeente alsook een onderverdeling naar soort 
subsidieproject (nieuwe fietspaden 100% subsidies, verbetering fietspaden 100% subsidies en 
verbetering fietspaden 80% subsidies). Graag ook vermelding van het gevraagde subsidieproject.  

 
Kan de minister ook meedelen waarom deze projecten niet zijn goedgekeurd? 

 
2. Welke twee modules 12 zijn buiten Oost-Vlaanderen goedgekeurd en ondertekend? Graag 

vermelding van de gemeente alsook een onderverdeling naar soort subsidieproject (nieuwe 
fietspaden 100% subsidies, verbetering fietspaden 100% subsidies en verbetering fietspaden 80% 
subsidies). Graag ook vermelding van de uitgekeerde subsidiebedragen. Kan de minister, indien 
deze goedgekeurde projecten nog niet zijn uitgevoerd, ook meedelen wat de voorziene timing van 
uitvoering is? 
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3. Acht de minister de uitvoering van de vier goedgekeurde maar nog niet uitgevoerde projecten in 
de provincie Oost-Vlaanderen in deze legislatuur nog mogelijk? Zo ja, welk(e) goedgekeurde 
project(en)? Zo neen, waarom niet?  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 117 van 19 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De aanvragen voor de module 12-projecten tijdens deze legislatuur, die in aanmerking kwamen 

voor subsidiëring, werden allen gehonoreerd. Er worden geen gegevens bijgehouden over 
aanvragen die niet beantwoordden aan de strikte criteria voor de toepassing van de module 12. 
Momenteel zijn er geen dossiers meer hangende.  

 
2. 

 
Met de vastlegging eind 2008 van een module 12-project in Hoeilaart  komt het aantal goedge-
keurde en ondertekende projecten voor deze legislatuur op 7, waarvan 4 in Oost-Vlaanderen en 3 
in Vlaams-Brabant. De projecten in Aarschot en Tienen werden in oktober 2007 opengesteld. Het 
project in Hoeilaart is momenteel in uitvoering en wordt in de loop van 2009 afgewerkt.  

 
3. De goedgekeurde module 12-projecten in Oost-Vlaanderen verkeren in verschillende stadia van 

voorbereiding van de uitvoering. Geen van deze projecten zal nog tijdens deze legislatuur volledig 
kunnen gerealiseerd worden. De stand van zaken van elk project wordt in de onderstaande tabel 

weergegeven. 

Gemeente 
Gewestweg-

nummer 
Fiets-
pad 

Subsidie-
percentage 

Vastleggings-
datum 

Totaal Vastgelegd 
subsidiebedrag (EUR) 

Aarschot N10-N19 nieuw 80 13/12/04 447.442,92 

Tienen N29 nieuw 100 18/01/06 371.803,59 

Hoeilaart N275 nieuw 100 23/12/08 1.306.622,52 

Gemeente 
Gewestweg-
nummer Informatie 

Oosterzele-Wetteren N42 Onteigeningen zijn afgerond in mei 2008; het gekoppelde 
rioleringsdossier is bijna klaar; de aanbesteding is voorzien 
voor april 2009 zodat de uitvoering ook in 2009 nog kan 
plaatsvinden. 

Oudenaarde N8 Op een kleine onteigening na is de voorbereiding van de uit-
voering rond; na openbaar onderzoek – bouwvergunning – 
aanbesteding – gunning verwacht de stad dat de werken begin 
2010 kunnen starten om in het voorjaar 2011 te worden 
afgerond  

Herzele N464 Onteigeningen zijn nog lopende; geen nieuwe informatie 
beschikbaar 

Gent R40 Projectnota wordt nog voorbereid; er is nog onduidelijkheid 
over een kruispunt (Forelstraat); Gent bekijkt dit dossier ook 
in het licht van een globaal investeringsplan voor fietspaden 
voor de komende jaren 
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Vraag nr. 118 
van 19 december 2008 
van JAN PENRIS 
 
 
 
De Lijn Antwerpen   -   Verkeersveiligheid 
 
Op dinsdag 9 december blokkeerden de bus- en trambestuurders van De Lijn het Astridplein in 
Antwerpen. Aanleiding van de actie vormde de gevaarlijke verkeerssituatie op vele plekken in de 
Antwerpse binnenstad. In 2006 gebeurde op deze plaats een dodelijk ongeval met een tram. 
 
De vraag rijst of de gevaarlijke verkeerssituatie ter zake een rol heeft gespeeld. 
 
De slordige heraanleg van de tram-as Turnhoutsebaan – Leien heeft al heel wat ongevallen 
veroorzaakt en zal dat blijven doen. Concreet klagen de bestuurders van De Lijn aan dat het 
verdwijnen van de noodbrug op de Frankrijklei, de slechte inrichting van het kruispunt Carnotstraat en 
Ommeganckstraat, de slechte inrichting van het verkeersknooppunt aan de Nationale Bank, de veel te 
smalle rijweg in de Nationalestraat, de belabberde aanleg van het Astridplein en nog andere 
knelpunten de veiligheid van zwakke weggebruikers steeds opnieuw in het gedrang brengen, zonder 
dat dit aan de bestuurders van de Lijnvoertuigen kan worden aangewreven. 
 
Neemt de minister de nodige initiatieven om tegemoet te komen aan de zorgen van het personeel van 
De Lijn en om in overleg met haar bevoegde collega’s de vermelde knelpunten te laten herinrichten? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 19 december 2008 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Verkeersveiligheid is voor De Lijn een onvoorwaardelijke en prioritaire voorwaarde in de dagelijkse 
uitoefening van haar opdracht. 
Verkeersveiligheid is een verantwoordelijk die De Lijn niet alleen draagt, maar gezamenlijk met de 
lokale besturen, de wegbeheerder en alle andere verkeersdeelnemers. Er bestaat ondertussen een lange 
traditie van overleg daaromtrent, zeker op momenten van noodzakelijke (her-)aanleg, o.a. in functie 
van vastgestelde problemen. 
Dit overleg wordt met de betrokken partners gevoerd en gestructureerd langs de zogenaamde drie E’s, 
Engineering, Education en Enforcement.  
De verkeerssituaties, die in de parlementaire vraag worden aangehaald, vormen dus wel degelijk een 
uitgangspunt in de gezamenlijke benadering. 
Wat de Antwerpse probleemsituaties betreft kunnen de meest recente initiatieven, genomen om aan de 
zorgen van het personeel van De Lijn tegemoet te komen, als volgt worden opgesomd: 
 
Algemeen: Gewestwegen 
Op initiatief van mezelf en de minister van Openbare Werken werd de Taskforce Doorstroming 
geïnstalleerd. Het spreekt voor zich dat op deze regelmatige overlegmomenten op z’n minst evenveel 
over verkeersveiligheid als over doorstroming wordt gesproken. Eén van de initiatieven vorig jaar was 
de uitvoering van een studie “Veiligheid op tram-busbanen”, die binnenkort input op beleids- en 
managementniveau zal leveren over dit thema. 
Het overleg wordt gevoerd tussen het Vlaamse Gewest als wegbeheerder en De Lijn, waarbij het de 
bedoeling is dat de andere wegbeheerders de onder de koepel van de Task Force ontwikkelde best 
practices overnemen. 
 
Algemeen: Stadswegen 
Reeds geruime tijd wordt door de stad Antwerpen bij elk ontwerp het STOP-principe gehanteerd, een 
garantie wat betreft de centrale uitgangspositie die de zachte weggebruiker daarbij inneemt.  
Tussen de stad Antwerpen, de lokale politie, het personeel van De Lijn en de directie van De Lijn 
vindt er bovendien periodiek overleg plaats voor het behandelen van alle mogelijke verkeerstechnische 
problemen. Vertrekkende van het uitwisselen van informatie worden initiatieven genomen om binnen 
de technische en financiële haalbaarheid een oplossing uit te werken die een bijdrage levert aan de 
veiligheid in het algemeen. Indien het probleem zich op een gewestweg situeert, wordt dit verder 
besproken met de administratie wegen en verkeer (AWV). 
 
Traject: Gemeentestraat – Koningin Astridplein - Carnotstraat 
In opdracht van het kabinet van de minister van Openbare Werken (toen nog minister Kris Peeters) 
werd, na het betreurenswaardig ongeval, een verkeersveiligheidsaudit uitgevoerd. Op basis daarvan 
werd beslist om de inrichting van de Gemeentestraat op verschillende plaatsen te wijzigen. De 
werken op basis van de betreffende aanbevelingen zijn nu in uitvoering. De resultaten ervan zullen na 
uitvoering van zeer nabij worden opgevolgd.  
Het Koningin Astridplein zelf is eigendom van de NMBS. De rol die zowel de stad Antwerpen als 
De Lijn kunnen spelen beperkt zich tot het uitbrengen van advies. Naar verluidt worden er bijkomende  
aanpassingen voorzien, waarover de verantwoordelijke directie bij de NMBS verder informatie moet 
kunnen leveren.  
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Om de veiligheid en de tramexploitatie in de Carnotstraat te kunnen blijven garanderen, heeft De 
Lijn een investeringsdossier ingediend. Verwacht wordt dat de uitvoering van deze dringende werken 
van start zal gaan in september 2009. Het is daarbij de bedoeling tegelijkertijd de noodzakelijke 
spoorvernieuwing te realiseren. 
 
Traject: Leien 
Fase één van de heraanleg van de Leien beperkt zich tot de Stoopstraat. Het vervolg maakt deel uit van 
fase twee.  
De omgeving van de Nationale Bank is nog niet volledig afgewerkt. Het is juist te stellen dat de 
werfsituatie niet bevorderlijk is voor de veilige verkeersafwikkeling. In deze moeilijke overgangs-
periode zijn echter alle mogelijke maatregelen genomen om de veiligheid te garanderen.  
De aansluiting van de Gemeentestraat met de Leien is ook een tijdelijke situatie. 
 
Traject: Nationalestraat 
Wat betreft de ruimte voor de zwakke weggebruiker in de Nationalestraat, waar de tram in gemengd 
verkeer dient te rijden, moet er een evenwicht worden gevonden tussen de noodzakelijke ruimte voor 
het parkeren en de ruimte voor de zachte weggebruikers. Ondertussen wordt door de stad voor deze 
straat een ontwerp uitgewerkt dat gelijktijdig met de werken aan de nutsleidingen zal worden 
uitgevoerd. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
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Vraag nr. 119 
van 23 december 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Verhuur voertuigen met bestuurder   -   Gemeentebelasting 
 
In toepassing van het decreet van 20 april 2001 betreffende de organisatie van het personenvervoer 
over de weg en de oprichting van de Mobiliteitsraad van Vlaanderen, en het besluit van de Vlaamse 
Regering van 18 juli 2003 betreffende de taxidiensten en de diensten voor het verhuren van voertuigen 
met bestuurder, moeten sinds juni 2004 de taxi- en ceremoniebedrijven met al hun wagens 
geregistreerd zijn bij de gemeente. Het decreet maakt een onderscheid tussen taxidiensten en diensten 
voor het verhuren van voertuigen met bestuurder (ceremoniewagens). 
 
Voor ceremoniewagens bepaalt artikel 49 dat de afgegeven vergunningen aanleiding “mogen” geven 
tot een jaarlijkse en ondeelbare belasting waarvan het tarief éénvormig voor heel het Vlaamse gewest 
is vastgelegd door het decreet. De vergunning is immers ook in het gehele Vlaamse gewest geldig. 
Deze belastingen worden door de gemeenten geïnd. 
 
In antwoord op de schriftelijke vragen nr. 123 en nr. 173 van 21 juni 2006 stelde de minister dat het 
door de formulering van het decreet voor een gemeente toch mogelijk is om geen belasting op te 
leggen en dat de omzendbrief van de Vlaams minister bevoegd voor Binnenlandse Aangelegenheden 
(omzendbrief gemeentelijke fiscaliteit  van 14/07/2004) die dit trachtte te corrigeren, als wettelijke 
basis onvoldoende is. De administratie kreeg opdracht de bepalingen aan te passen en een ontwerp van 
wijziging van decreet zou worden voorgelegd aan het Vlaams Parlement.  
 
Tot op heden werd er nog geen decreetwijziging ingediend. Er zijn dus drie situaties mogelijk: 
gemeenten waar exploitanten niet vergund worden, gemeenten waar exploitanten wel vergund worden 
maar niet belast, en gemeenten die de wetgeving correct toepassen door bij het afleveren van een 
vergunning ook de decretale heffing te innen.  
 
In de meeste steden en gemeenten lijkt het echter de gangbare praktijk te zijn dat er geen belasting 
wordt geïnd. Toch zorgt de omzendbrief van de minister van Binnenlandse Aangelenheden voor 
twijfel over de legaliteit van deze werkwijze. Een decreetwijziging lijkt gezien de realiteit in het 
werkveld echter niet langer aangewezen.  
 
1. In hoeveel gemeenten worden er effectief vergunningen afgeleverd voor “diensten voor het 

verhuren van voertuigen met bestuurder”? In hoeveel van deze gemeenten wordt de decretaal 
voorgeschreven belasting geïnd? 

 
2. Lijkt het niet aangewezen de omzendbrief gemeentelijke fiscaliteit  van 14 juli 2004 aan te passen 

om deze in overeenstemming te brengen met de huidige tekst van het decreet om zo absolute 
rechtszekerheid te bieden aan de lokale besturen en de regelgeving in overeenstemming te brengen 
met gangbare realiteit in het werkveld? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 119 van 23 december 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Ik moet u tegenspreken dat er nog geen decreetwijziging is ingediend, noch dat hierover 

gecommuniceerd zou zijn. Ik heb vorig jaar het voorontwerp van decreet tot wijziging van het 
decreet van 20 april 2001 betreffende de organisatie van het personenvervoer over de weg aan de 
Vlaamse Regering voorgelegd. Dit voorontwerp werd principieel goedgekeurd op datum van 19 
december 2008.  

 
In het voorontwerp van decreet wordt geopteerd  voor een belasting van 250 euro voor het verhuren 
van voertuigen met bestuurder. Om te vermijden dat exploitanten over gemeentegrenzen heen gaan 
“belastingshoppen”, moet de belasting overal dezelfde zijn, nu de vergunning geldig is op het 
grondgebied van heel Vlaanderen. 
 
Het voorontwerp van decreet bevat ook een gedetailleerde regeling voor het heffen van de 
belasting, zodat de steden en gemeenten geen bijkomend reglement meer moeten uitvaardigen om 
de belasting te heffen. Dit werkt dus administratief lastenverlagend. 
 
Ik heb laten opzoeken hoeveel gemeenten er effectief vergunningen afleveren voor “diensten voor 
het verhuren van voertuigen met bestuurder”. Dit waren 752 vergunningen in 2007. Het 
gedetailleerde overzicht per gemeente is toegevoegd als bijlage.  
 
Op de vraag naar de gemeenten die belastingen innen, moet ik u het antwoord schuldig blijven om 
de eenvoudige reden dat het heffen van deze belastingen uitgaat van de gemeenten. Hierdoor is er 
geen statistische informatie beschikbaar over de inning van de belastingen. 
 

2. Als het decreet betreffende de organisatie van het personenvervoer over de weg gewijzigd wordt, 
dan zal de omzendbrief inzake de gemeentelijke fiscaliteit ook aangepast moeten worden. 

 
BIJLAGE 
 
Vergunningen “diensten voor het verhuren van voertuigen met bestuurder”: overzicht per gemeente. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_BREMPT/119/antw.119.bijl.001.xls 
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Vraag nr. 120 
van 23 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Intergewestelijke banenconferentie   -   Mobiliteit 
 
In 2008 werd een technische werkgroep over het gewestoverschrijdend openbaar vervoer opgestart. In 
deze werkgroep zitten vertegenwoordigers van De Lijn, VDAB, Unizo, VOKA en meerdere 
ministeriële kabinetten. Tijdens een overleg in maart 2008 werd afgesproken om de voorstellen voor 
gewestoverschrijdend openbaar vervoer verder te onderzoeken en na te gaan of er verbindingen zijn 
waarvoor voldoende potentieel aanwezig is en welke engagementen de Vlaamse bedrijven in de 
Vlaamse tewerkstellingsgebieden kunnen nemen om het gebruik van het openbaar vervoer te 
stimuleren. 
 
Hoewel de financiering van bijkomend gewestgrensoverschrijdend vervoer niet is voorzien in de 
begroting van De Lijn, bestaat de mogelijkheid dat er met de bedrijven een derdebetalersysteem wordt 
afgesloten.  
 
De VDAB heeft zich ertoe verbonden om te polsen naar mobiliteitsproblemen bij Waalse 
werkzoekenden door middel van een enquête en hoopte met de resultaten input te kunnen geven aan 
De Lijn/TEC/MIVB om hun dienstverlening aan te passen in het kader van de interregionale 
mobiliteit. 
 
Sinds september exploiteert de vervoermaatschappij TEC enkele nieuwe buslijnen vanuit Wallonië 
naar het Brussels Hoofdstedelijke gewest en het Vlaamse gewest. De TEC stelt op haar website dat 
deze nieuwe buslijnen er zijn gekomen om werknemers uit Wallonië makkelijker naar hun job in 
Brussel of in Vlaanderen te vervoeren. 
 
Het is essentieel dat zowel reizigers als werkgevers op de hoogte zijn van het aanbod. De publiciteit 
van de lijnen in Wallonië is natuurlijk de bevoegdheid van de TEC.  
 
Of de exploitatie haalbaar is en hoe de behoeftes aan deze nieuwe verbindingen evolueren, wordt door 
de TEC op de voet geanalyseerd. Toch lijkt het niet aangewezen om de evaluatie af te wachten. 
Vlaanderen kan ook een inspanning doen om deze lijnen bij werkgevers en mogelijke (ook Vlaamse) 
gebruikers bekend te maken.  
 
Past het initiatief van de TEC in de uitwerking van de interregionale mobiliteit? Zijn de aangeboden 
lijnen een gevolg van de input die de VDAB aan de TEC heeft gegeven? 
 
Hoeveel bedrijven hebben een derdebetalersysteem afgesloten met De Lijn? Over hoeveel 
abonnementen gaat het? Hoeveel van deze abonnementen kunnen worden ingebracht in een 
gewestgrensoverschrijdend vervoer? 
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N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 134) en Van Brempt 
(nr.120). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 120 van 23 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1.  Het initiatief van de TEC past wel degelijk binnen de afspraken die zijn gemaakt in het kader van 

de intergewestelijke banenconferentie. 
 
In augustus 2008 werd een samenwerkingsovereenkomst afgesloten tussen de VDAB en De Lijn. 
In deze overeenkomst engageert de VDAB zich om via een enquête te polsen naar mobiliteits-
problemen van Waalse werkzoekenden om in Vlaanderen aan de slag te gaan via het openbaar 
vervoer. Het ontwerp van enquête werd nog in september 2008 gewijzigd op vraag van Le 
FOREM, zodat de enquête pas nadien afgenomen werd. Sindsdien nemen de mobiliteits-
consulenten van Le Forem de enquête af bij de Waalse werkzoekenden, die tijdens een gesprek 
met een mobiliteitsconsulent van Le FOREM aangeven in Vlaanderen te willen werken. Pas eind 
december 2008 beschikte de VDAB over een voldoende groot aantal ingevulde enquêtes om met 
de verwerking van de antwoorden te starten. Na de verwerking en analyse hiervan zullen de 
resultaten doorgegeven worden aan De Lijn.  
In uitvoering van de banenconferentie van 14 juli jl. exploiteert de TEC al sinds september enkele 
nieuwe buslijnen vanuit Wallonië naar het Brussels Hoofdstedelijke gewest en het Vlaamse 
gewest. 

 
2.  Op dit ogenblik is nog geen sprake van specifiek voor deze projecten georganiseerde derde 

betalerovereenkomsten met bedrijven. Wat de onder beheer van De Lijn zelf te organiseren 
proefprojecten betreft – met name op de verbindingen Doornik – Kortrijk, Sint-Truiden – Hoei en 
Sint-Truiden – Luik, verwacht De Lijn nog inbreng vanuit de bedrijfswereld. Dit zowel op het 
vlak van de te bedienen tewerkstellingskernen als op het vlak van mogelijke engagementen voor 
het promoten en stimuleren van de nieuwe verbindingen. Deze inbreng wordt noodzakelijk geacht 
om de proefprojecten een zo groot mogelijke effectiviteit en slaagkans te geven. 
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Vraag nr. 124 
van 9 januari 2009 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Streefbeeldstudie N71   -   Toelichting 
 
Op 18 november 2008 vond er een vergadering plaats over de bespreking van het ontwerp van 
streefbeeld N19-R14-N71 fase 3, een traject dat deels over Limburg en deels over Antwerpen loopt. 
  
Op deze vergadering werd door de vertegenwoordiger van aBMV, Ministerie van de Vlaamse 
Gemeenschap, toegezegd dat er op een centraal punt in de betrokken regio een toelichting zou worden 
gepland voor de gemeenteraadsleden van de betrokken gemeenten over dit streefbeeld vooraleer dit 
eindrapport wordt voorgelegd op de PAC (Provinciale auditcommissie) Antwerpen in de loop van 
februari. 
 
Tot op heden werden de betrokken gemeenteraadsleden nog niet van een dergelijke toelichting op de 
hoogte gebracht. 
  
Is er nog een toelichting gepland voor de betrokken gemeenteraadsleden? 
 
Zo ja, is het de bedoeling deze toelichting te verstrekken voor dit eindrapport wordt voorgelegd op de 
provinciale auditcommissie van de provincie Antwerpen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 124 van 9 januari 2009 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Op de stuurgroepvergadering van 18 november 2008 over het ontwerp van streefbeeld N19-R14-N71, 
werd door de gemeentebesturen gevraagd om een toelichting te houden over dit studiewerk. 
Er werd afgesproken dit te doen nà de auditvergadering, die in februari zal plaatsvinden 
 
Het klopt dus dat de gemeenteraadsleden nog niet op de hoogte zijn gebracht, omdat het resultaat van 
de auditvergadering wordt afgewacht, alvorens een toelichting te geven.  
 
Het is nog steeds de bedoeling het rapport te bespreken met de verschillende gemeenteraadsleden 
nadat het op de PAC Antwerpen werd voorgelegd. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 127 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Klachtrecht   -   Integratie in Beter Bestuurlijk Beleid 
 
Uit het Jaarverslag 2007 van de Vlaamse Ombudsdienst is gebleken dat, ondanks aanbevelingen uit 
het verleden, de Vlaamse overheid nog steeds niet de nodige inspanningen heeft gedaan om het 
klachtrecht van de burger te optimaliseren in de nieuwe structuren naar aanleiding van de 
hervormingsoperatie Beter Bestuurlijk Beleid (BBB).  De Vlaamse overheid had immers de 
verplichting ervoor te zorgen dat de bepalingen en de geest van het Klachtendecreet volledig tot 
uitvoering worden gebracht. 
 
Ondanks het uitgesproken engagement van de Vlaamse Regering blijkt evenwel uit de 
klachtenrapportages bij het jaarverslag dat er zowel in de kerndiensten als in perifere diensten nog 
steeds vaak geen bereidheid bestaat om klachten te herkennen, te erkennen, te behandelen en over die 
klachtenbehandeling te rapporteren (Jaarverslag 2007, blz 269-270). 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister inmiddels genomen om het klachtrecht van de burger te 

optimaliseren in de nieuwe structuren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen ingevolge de 
hervormingsoperatie BBB ? 

 
Wat zijn hiervan de concrete resultaten ?  Kan de minister inmiddels bevestigen dat de nodige 
inspanningen zijn gedaan om de bepalingen van het Klachtendecreet volledig tot uitvoering te 
brengen ? Gebeurt de nodige controle ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal klachten dat er sinds 2007 in de diensten onder 

zijn/haar bevoegdheid in behandeling zijn en eveneens informatie geven betreffende de wijze van 
rapportering ? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 85, Van Mechelen nr. 74,  

Vandenbroucke nr. 141 , Anciaux nr. 86, Keulen nr. 72, Van Brempt nr. 127, Crevits nr. 294, 
Ceysens nr. 48 en Heeren nr. 137). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 127 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de minister-president van de Vlaamse 
Regering, Kris Peeters. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 128 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse zendingen, congressen en seminaries   -   Overzicht 
 
Ieder jaar voorziet de begroting een afzonderlijk budget voor buitenlandse zendingen en voor de 
deelname aan congressen en seminaries in binnen- en buitenland. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlandse zendingen van de minister en van 

zijn/haar kabinet? Graag een opsplitsing per begrotingsjaar sinds het begin van deze legislatuur.   
 

Kan de minister per zending meedelen hoeveel personen van het kabinet er telkens de minister 
hebben vergezeld? 

 
Welke buitenlandse zendingen zijn er nog gepland tot het einde van deze legislatuur ? 

 
Wat is de jaarlijkse kostprijs voor deze buitenlandse zendingen ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de deelname aan congressen en seminaries in het 

buitenland, graag eveneens opgesplitst per begrotingsjaar, met aanduiding van het thema van het 
congres of seminarie en met vermelding van het aantal personen van het kabinet dat hieraan heeft 
deelgenomen? 

 
Wat is hiervan de jaarlijkse kostprijs ? 

 
Aan welke congressen en seminaries zal de minister nog deelnemen tot het einde van de 
legislatuur ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 75, 

Vandenbroucke nr. 142, Anciaux nr. 87, Keulen nr. 73, Van Brempt nr. 128, Crevits nr. 295, 
Ceysens nr. 49 en Heeren nr. 138). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, Vlaams minister-president. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 129 
van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Armoedebestrijding   -   Financiële middelen 
 
Het Armoededecreet van 21 maart 2003 vormt de basis van het huidige Vlaamse armoedebeleid. Dit 
decreet wil onder meer door participatie van mensen die in armoede leven, armoede, 
bestaansonzekerheid en sociale uitsluiting voorkomen, verminderen en oplossen. Daartoe moeten 
mensen die in armoede leven, betrokken worden bij het beleid, en moeten hun organisaties structureel 
en financieel ondersteund worden. 
 
Armoede is niet van vandaag op morgen opgelost. De kern van een armoedebestrijdingsbeleid is dat er 
voldoende middelen aan besteed worden. Armoede heeft ook te maken met problemen op 
verschillende domeinen tegelijk. De memorie van toelichting bij het decreet van 21 maart 2003 
betreffende de armoedebestrijding stelt duidelijk dat er op alle beleidsdomeinen aandacht dient te gaan 
naar de preventie en bestrijding van armoede. Elke minister is dan ook voor zijn/haar beleidsdomeinen 
bevoegd voor het nemen van maatregelen in de strijd tegen armoede. 
 
Graag had ik vernomen hoeveel middelen de minister, voor elk van de beleidsdomeinen waarvoor 
hij/zij bevoegd is, besteedt aan het armoedebestrijdingsbeleid. Graag een overzicht per jaar vanaf  het 
begin van de legislatuur (zowel in absolute cijfers als in procenten). 
 
Beschikt de minister al over gegevens dienaangaande voor de periode voordien (vanaf 1999)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 76, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 88, Keulen nr. 74, Van Brempt nr. 129, Crevits nr. 297, 
Ceysens nr. 50 en Heeren nr. 139). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 129 van 14 januari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Veerle Heeren, Vlaams minister van Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 130 
van 15 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Stelplaats De Lijn Leuven   -   Olieverontreiniging 
 
Eind april ’08 deed zich een incident voor met dieseltanks van De Lijn in de stelplaats aan de Diestse 
Vest in Leuven.   
 
Hierdoor werd het water van de Vunt, Dijle en Demer bedekt met een film gasolie.  Het oliespoor was 
verspreid over enkele honderden meters, en het was toen nog niet duidelijk wat de omvang van de 
verontreiniging zou zijn.   
 
1. Kan de minister meedelen of er ondertussen achterhaald is wie verantwoordelijk is voor de 

verontreiniging op de drie rivieren? Op welke manier werd hiertegen opgetreden? 
 
2. Wat is de milieu-impact van de verontreiniging? 
 
3. Wat is de kostprijs van de sanering? 
 
4. Welke maatregelen werden getroffen zodat zo’n incident niet meer kan gebeuren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 130) en Crevits (nr. 303). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 130 van 22 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Welke partij de verantwoordelijkheid draagt van deze verontreiniging is nog niet uitgeklaard. Er 

zijn twee externe partijen die verantwoordelijk gesteld kunnen worden voor dit ongeval. Dit zijn: 
a. Corcon, de erkende milieudeskundige voor keuring van tanks 
b. MT&S, de firma voor de herstelling van tanks. 

Het dossier is momenteel in behandeling bij de juridische dienst van De Lijn. 
 
Het milieu-incident deed zich voor op 21 april 2008 op de stelplaats van vervoersmaatschappij 
"De Lijn" aan de Vuurkruisenlaan te Leuven. Bij het uitvoeren van een dichtheidsproef op de 
aanwezige dieseltanks door de firma Corcon bvba, Molendreef 47A te Aalst, is er op 21/22 april 
2008 diesel terecht gekomen in de toezichtsputten van de tanks. Vanuit deze toezichtputten werd 
de gemorste diesel overgepompt naar de KWS-afscheider. Deze KWS-afscheider bleek niet naar 
behoren te werken waardoor er diesel naar de riolering is gevloeid. De diesel is daarbij verder de 
Vunt ingestroomd en van daaruit in de Dijle terechtgekomen. De Demer – die pas in Werchter in 
de Dijle vloeit – is niet betrokken bij dit milieu-incident. 

 
De VMM kreeg op 22 april 2008 melding van een olievervuiling op de Dijle ter hoogte van de 
molen in Rotselaar waar de brandweerkorpsen van Leuven en Mechelen reeds ter plaatse waren 
om de gasolie op te ruimen, o.a. door het oppompen van de gasolie met vacuümpompen. Ook de 
Civiele Bescherming van Brasschaat en Liedekerke boden hulp door het afdammen van de 
gasolievlek in Wilsele en Mechelen. Op 22 april 2008 werden alle nodige maatregelen getroffen 
om verdere verontreiniging tegen te gaan.  

 
Onderzoek door de firma Vinçotte Environment toonde aan dat de vlotter van de betreffende 
KWS-afscheider – die de afloop van het water uit de KWS-afscheider naar de verzamelput moet 
afdichten indien de volledige oliecapaciteit van deze afscheider is bereikt – naar behoren werkte in 
normale bedrijfsomstandigheden. De verantwoordelijke voor deze verontreiniging is nog niet 
aangeduid. Er zijn mogelijks twee externe partijen die verantwoordelijk kunnen gesteld worden 
voor dit ongeval. Het dossier is momenteel in behandeling bij de juridische dienst van de Lijn. 

 
De afdeling Milieu-inspectie heeft een proces-verbaal opgesteld tegen de Vlaamse Vervoer-
maatschappij De Lijn. 
 

2. Om de milieu-impact van de verontreiniging op deze stelplaats exact te kunnen bepalen is het 
nodig dat er een bijkomend bodemonderzoek wordt uitgevoerd op de plaats van het ongeval. Dit 
onderzoek was zo gepland dat het gelijktijdig kon worden uitgevoerd met het beschrijvend 
bodemonderzoek voor deze stelplaats. Hiervoor heeft De Lijn opdracht gegeven aan een erkende 
bodemsaneringsdeskundige in september 2008. Deze firma heeft ondertussen een onderzoeks-
voorstel uitgewerkt. Het veldwerk was gepland voor januari 2009, doch door de barre weers-
omstandigheden werd dit uitgesteld naar februari 2009. 

 
De impact op de waterkwaliteit door de dieselvervuiling ingevolge dit milieu-incident is beperkt 
gebleven omdat de grootste hoeveelheden diesel op het wateroppervlak werden weggepompt en 
restanten werden geneutraliseerd door de brandweer. Er zijn geen negatieve gevolgen voor de zich 
in het water bevindende organismen. 
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3. De kostprijs van de eerste saneringswerken, die uitgevoerd werden tijdens de eerste dagen na het 

ongeval, bedroeg volgens de gegevens van de Lijn 4.016,20 euro. Dit bedrag omvat de afvoer en 
verwerking van de verontreinigde grond, de reiniging van de toezichtsputten, olie-afscheiders en 
de riolering tussen de site en het lozingspunt in de Vunt. De kostprijs voor de sanering van de 
oliefilm op de rivieren bedroeg 2.180,00 euro. Dit bedrag omvat de interventiewerken van de 
brandweer en de civiele bescherming. De kostprijs voor de eventueel noodzakelijke verdere 
sanering van de bodem zal pas duidelijk worden na afronding van het beschrijvend bodem-
onderzoek. 
 

4. De Lijn meldde dat het milieu-incident het gevolg was van een keuring van één ondergrondse 
tank. Om eventuele lekken op te sporen wordt de tank tijdens de testfase onder druk geplaatst. 
Door een menselijke fout, waarvoor de verantwoordelijke nog niet is bepaald, was de dop van de 
vulleiding van de tank die op dat moment onder druk werd gezet niet voldoende vastgeschroefd. 
Hierdoor werd mazout door de gegenereerde druk uit de tank geperst. Via de overloop van de 
mangaten bereikte deze vloeistofmassa de koolwaterstofafscheider die normaliter zorgt voor een 
scheiding van water en oliehoudende substanties. Aangezien er toch oliehoudende substanties via 
het lozingspunt in de Vunt zijn vrijgekomen, gaf de Lijn na het incident de opdracht aan een 
erkend keuringsorganisme om de goede werking van de koolwaterstofafscheider te onderzoeken. 
Tijdens dit onderzoek werd er geen enkele technische tekortkoming vastgesteld. Het keurings-
organisme gaf wel enkele adviezen waaraan de Lijn in de mate van het mogelijke een positief 
gevolg heeft gegeven.  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 131 
van 15 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
De Lijn Antwerpen   -   Proefproject “propere tram” (2) 
 
Na het wel zeer beknopte antwoord van de minister op mijn schriftelijke vraag nr. 72 van 18 
november, had ik toch graag bijkomende informatie verkregen. 
 
Begin oktober werd aangekondigd dat De Lijn startte met een proefproject om de trams van drie lijnen 
in Antwerpen een snelle schoonmaakbeurt te geven. Dit zou telkens gebeuren wanneer de tram de 
eindhalte passeert. 
 
Het proefproject situeerde zich op tramlijnen 2, 5 en 15 op Linkeroever. Voor de uitwerking van het 
project werd samengewerkt met à la CARte cleaning, een reinigingsfirma die mensen tewerkstelt die 
opnieuw een plaats willen veroveren op de arbeidsmarkt. 
 
Dit proefproject zou één maand duren en daarna worden geëvalueerd.  
 
In haar beknopte antwoord liet de minister weten dat een eerste evaluatie van het proefproject 
aantoonde dat de reacties van de reizigers en chauffeurs op het proefproject “propere tram” positief 
zijn en dat op basis hiervan het proefproject zal worden verlengd. Ook meldde de minister dat de 
verlenging van het project zal dienen om aan te geven op welke manier het kan worden uitgebreid. 
 
1. Wat zijn nu de concrete resultaten van dit proefproject?  
 
2. Hoeveel reizigers werden bevraagd en wat zijn de resultaten van deze bevraging?  
 
3. Hoeveel chauffeurs werden bevraagd en wat zijn de resultaten van deze bevraging? 
 
4. Waar wordt het proefproject specifiek verlengd? En op welke tramlijnen? 
 
5. Wat is de raming van de kosten voor de verlenging van het proefproject? 
 
6. Waarom is voor de uitvoering van het project gekozen voor à la CARte cleaning? 
 
7. Blijft in de toekomst  à la CARte cleaning de uitvoerder van het project of zal er een 

aanbestedingsprocedure en consultatie van de markt komen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 131 van 15 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. De properheid aan de binnenkant van de trams is verbeterd. Per dag worden vijf volle vuilnis-

zakken van 60 liter afval uit de trams opgehaald. Dit wijst erop dat reiniging onderweg overdag 
nodig is. 

 
2. In december 2008 werden 300 reizigers bevraagd.  

Resultaat van deze bevraging toont aan dat : 
• 96% het project als zeer positief evalueert; 
• 4% geen mening had 
• niemand van de ondervraagden negatief was. 

 
3. Om de houding van het personeel van De Lijn ten opzichte van dit project te bepalen werden de 

leden van het CPBW, het wettelijk orgaan als vertegenwoordiging van de werknemers, bevraagd 
op de maandelijkse vergadering. Ook zij lieten zich positief uit t.o.v. dit project.  Er werd ook een 
bevraging uitgevoerd bij 60 trambestuurders. Hieruit bleek dat 87% dit project als positief ervaart. 

 
4. Het proefproject wordt verlengd op de bestaande plaats (lijnen 2, 5, en 15, op de terminus op 

Linkeroever).   
 
5. De kosten per maand bedragen ongeveer 5.500 euro. 
 
6. Via projecten van deze firma, die vergelijkbaar zijn met wat De Lijn voor ogen heeft namelijk 

reiniging van voertuigen op het net, hebben zij dit bedrijf leren kennen als specialist voor het 
leveren van deze diensten. 

 
7. Het volledige project zal toegewezen worden via een openbare aanbesteding.  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 132 
van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
De Lijn West-Vlaanderen   -   Reizigersaantal 
 
In het jaarverslag 2007 van De Lijn staat dat de vervoermaatschappij in West-Vlaanderen 32.167.485 
kilometer aflegde voor 46.234.569 reizigers. Wanneer we deze cijfers vergelijken met de andere 
provincies dan zien we dat West-Vlaanderen sterk achterop hinkt qua aantal reizigers. Het gemiddeld 
aantal reizigers per afgelegde kilometer is in West-Vlaanderen 1,43. Dit terwijl andere provincies veel 
sterker scoren: Antwerpen (3,1); Oost-Vlaanderen (2,4); Vlaams-Brabant en Limburg (2).  
 
Wanneer we de cijfers van de kusttram er uithalen dan zijn de cijfers nog duidelijker. Volgens een 
krantenbericht van 10 januari 2008 vervoerde de kusttram 12.034.817 reizigers en het jaarverslag 
meldt dat de tram 3.027.294 kilometer spoorde. Na aftrek van deze cijfers zitten er op de bussen 
gemiddeld 1,17 reizigers per afgelegde kilometer, dat is ongeveer de helft van de andere provincies. 
 
De kusttram is duidelijk de succesformule voor de mobiliteit aan de Kust. De reizigers gaan steeds in 
stijgende lijn met een topjaar in 2005 en een verbroken record in 2007. Ondanks het grotere aanbod 
blijft het in de zomer soms drummen om toch nog op de tram te geraken. 
 
1. Welke initiatieven zullen er genomen worden om het succes van de kusttram voort te zetten? 
 
2. Welke oorzaken ziet de minister voor de lage reizigersgraad in West-Vlaanderen?  
 
3. Welke initiatieven heeft de minister genomen of zal ze nemen om het openbaar busvervoer in 

West-Vlaanderen te stimuleren? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 132 van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. In het Neptunusplan van De Lijn West-Vlaanderen zijn diverse maatregelen, zowel op korte als op 

lange termijn, opgenomen i.f.v. het verder kwaliteitsvol uitbouwen van de Kusttram. In het kader 
van netmanagement zijn reeds diverse aanpassingen doorgevoerd en/of nog gepland: frequentie-
verhoging tussen Westende en De Haan, bijkomende avondritten op het ganse traject, sneltram-
ritten tijdens ochtend- en avondspits tussen Nieuwpoort en Oostende, … 

 
2. De door u geciteerde cijfers van reizigers en het aantal afgelegde kilometers op jaarbasis die 

gebruikt zijn in de vraag, zijn foutief. Het aantal reizigers op jaarbasis voor West-Vlaanderen in 
2007 is 65.042.007 (Limburg = 46.234.569 reizigers op jaarbasis); het aantal afgelegde kilometers 
bedraagt 33.045.692 (Limburg = 32.167.485 afgelegde kilometers). Dit betekent gemiddeld 1,97 
reizigers per afgelegde kilometer in West-Vlaanderen en 1,44 reizigers per kilometer in Limburg. 

Het verschil kan verklaard worden door de verschillende aard van het openbaar vervoersnet in de 
verschillende provincies. In een verstedelijkte omgeving ligt het aantal reizigers per kilometer 
hoger dan in een landelijke omgeving. 

3. In heel Vlaanderen worden dezelfde maatregelen genomen om het Openbaar Vervoer te stimu-
leren: een uitgebreider net, meer kwaliteit en lage tarieven. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
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Vraag nr. 133 
van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
De Lijn   -   Controle zwartrijders 
 
In februari 2008 werd er door Carl Decaluwe een schriftelijke vraag gesteld over het zwartrijden bij 
De Lijn. Uit de cijfers blijkt dat er sinds 2005 steeds meer controles zijn. Dit wordt gestaafd met de 
controlecijfers per provincie en het aantal reizigers die gecontroleerd worden (vraag nr. 88, 
Websitebulletin publicatiedatum 25-03-2008). 
 
Het is vreemd dat er een oplijsting wordt gemaakt op basis van het aantal controles en het aantal 
reizigers. Aan de kust bijvoorbeeld stappen verschillende controleurs van de vervoermaatschappij 
tegelijkertijd op een tram, controleren de reizigers en wachten dan op de volgende tram. Het is perfect 
mogelijk om de tramnummers bij te houden aan de hand van een ticket, maar het lijkt niet zo evident 
om het aantal gecontroleerde reizigers bij te houden. 
 
In 2005 viel het op dat het percentage zwartrijders (pv’s/reizigers) boven de twee procent lag in 
Antwerpen (2,32%) Oost-Vlaanderen (2,21%) en West-Vlaanderen (2,12%) en beneden de twee in 
Vlaams-Brabant (1,77 %) en Limburg (1,49%). Opvallend is dat het percentage zwartrijders in de 
laatste twee provincies het laagst ligt, maar dat het aantal controles de laatste twee jaar verdriedubbeld 
is. Dit terwijl het aantal controles in Antwerpen, waar het aantal zwartrijders het hoogst lag in 2005, 
net met een derde verminderd is. 
 
Het inningspercentage bij de pv’s lag gemiddeld beneden de zestig procent. Wellicht gaat het bij de 
boetes in hoofdzaak over boetes van type 1, maar dit is niet duidelijk.  
 
1. Op welke wijze wordt bepaald hoeveel reizigers gecontroleerd worden?  
 
2. Waarom werd er beslist om meer controles te doen in gebieden waar er minder zwartrijders zijn? 

Hoe werd dit toegepast in 2008? 
 
3. Waarom werd beslist het aantal controles in Antwerpen af te zwakken, terwijl het percentage 

zwartrijders zo hoog ligt? Hoe werd dit toegepast in 2008? 
 
4. Hoeveel boetes werden er in 2005-2007 uitgereikt? Op basis van welk type (en onderverdeling) 

gebeurde dit? 
 
5. Welke initiatieven neemt de minister om het zwartrijden aan te pakken? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. Bij elke controle wordt op het voertuig een algemene informatiekaart aangemaakt op het prodata-

toestel, met hierop alle gegevens die nodig zijn om precies te weten welke rit op welk ogenblik 
werd gecontroleerd. Het controlepersoneel doet bij het controleren van de reizigers een telling van 
het aantal reizigers op het voertuig. Dit wordt genoteerd op deze informatiekaart. Op die manier is 
het mogelijk om het aantal gecontroleerde reizigers bij te houden.  
 

2. De stijging van het aantal controles in gebieden met procentueel minder zwartrijders, is een gevolg 
van de beslissing om meer controleurs in te zetten op het vlak van de sociale veiligheid. De 
verhoogde aanwezigheid van controleurs op het terrein heeft tot doel de objectieve en subjectieve 
veiligheid op de voertuigen, aan de haltes en ter hoogte van tram- en busstations te verhogen. De 
controleurs doen in dit kader tegelijk ook controles op zwart- en grijsrijden.  
In 2008 daalt het aantal controles in Vlaams-Brabant en Limburg respectievelijk met ongeveer 
20% en 25%. De daling is het gevolg van de geplande oprichting van de veiligheidsdienst van De 
Lijn (lijncontrole). De controleurs zijn in de loop van 2008 opgeleid tot veiligheidsagent. De Lijn 
heeft immers geopteerd voor een verregaande integratie van de veiligheidsfunctie in de bestaande 
verantwoordelijkheidsdomeinen van het controlepersoneel.  
 

3. In vergelijking met 2006 werden in 2007 16% minder controles uitgevoerd. De daling is te wijten 
aan een praktische herschikking van de controlediensten in Antwerpen. Om beter te kunnen 
optreden bij agressiegevallen werd beslist het aantal controleurs per controleteam te verhogen.  
In 2008 is er opnieuw een stijging van het aantal controles tegenover 2007 met 10% door het 
aanwerven van bijkomend controlepersoneel. Het aantal controles is evenwel nog steeds lager dan 
in 2006, te wijten aan de hoger vernoemde opleidingen tot veiligheidsagent. 

 
4. Een overzicht van het aantal boetes uitgereikt in 2005 – 2007 is opgenomen in bijlage 1.  
 
5. De Lijn wenst dat de reizigers vooraan opstappen om de relatie tussen de chauffeur en de reizigers 

te verbeteren. Dit heeft tot gevolg dat zowel zwartrijden vermindert en de agressie afneemt. Het 
proefproject, waarbij op een aantal lijnen in heel Vlaanderen vooraan wordt opgestapt, is intussen 
uitgevoerd en werd positief geëvalueerd. 
Het vooraan instappen zal op alle buslijnen ingevoerd zijn in het najaar van 2009. Deze opstart zal 
begeleid worden door een grootschalige communicatiecampagne enerzijds en anderzijds zullen de 
lijncontroleurs instaan voor de begeleiding van de reizigers.  
 
De bestaande aanpak, inclusief het opleggen van administratieve boetes voor zwartrijden, wordt 
verder gezet.  

 
BIJLAGE 
 
Overzicht aantal boetes in 2005-2007 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_BREMPT/133/antw.133.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 135 
van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Belbus   -   Evaluatie 
 
Om kostenefficiënt openbaar vervoer aan te bieden in dunbevolkte gebieden werkt De Lijn met 
belbussen. De belbus heeft geen vaste route of dienstregeling, en is ook geen taxi. Momenteel zijn er 
in Vlaanderen meer dan 120 belbusgebieden. 
 
1. Hoeveel kilometer werd er met de belbus afgelegd in 2005, 2006 en 2007? Graag een overzicht 

per provincie. 
 
2. Hoeveel reizigers vervoerde de belbus in 2005, 2006 en 2007? Graag een overzicht per provincie. 
 
3. Welke initiatieven neemt de minister rond het uitbreiden of inkrimpen van het aanbod van de 

belbus? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 135 van 16 januari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. Aantal afgelegde belbuskilometers in 2005, 2006 en 2007 
 

2005 Afgelegde kilometers 
belbus 

Antwerpen 1.351.575 
Limburg 2.751.894 
Oost-Vlaanderen 2.406.984 
West-Vlaanderen 4.347.861 
Vlaams-Brabant 1.205.147 

 
2006 Afgelegde kilometers 

belbus 
Antwerpen 1.679.964 
Limburg 2.891.454 
Oost-Vlaanderen 2.749.332 
West-Vlaanderen 4.327.466 
Vlaams-Brabant 1.427.915 

 
2007 Afgelegde kilometers 

belbus 
Antwerpen 2.792.988 
Limburg 3.054.323 
Oost-Vlaanderen 3.232.525 
West-Vlaanderen 4.383.628 
Vlaams-Brabant 1.436.193 

 
2. Aantal vervoerde reizigers in 2005, 2006 en 2007 
 

2005 Aantal reizigers 
belbus 

Antwerpen 172.798 
Limburg 427.644 
Oost-Vlaanderen 440.663 
West-Vlaanderen 587.884 
Vlaams-Brabant 138.143 

  
2006 Aantal reizigers 

belbus 
Antwerpen 192.216 
Limburg 457.998 
Oost-Vlaanderen 474.243 
West-Vlaanderen 639.583 
Vlaams-Brabant 153.642 
2007 Aantal reizigers 
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belbus 
Antwerpen 250.864 
Limburg 487.779 
Oost-Vlaanderen 506.659 
West-Vlaanderen 695.959 
Vlaams-Brabant 179.593 

 
3. De evaluatie van de belbussen is op een permanente basis georganiseerd. Het aanbod wordt voor-

gelegd aan de Openbaar Vervoercommissie (OVC). In deze audit zijn alle partners, o.a. de lokale 
overheid, AWV, NMBS, Mobiliteitcel en Provincie, betrokken. Een externe auditor geeft advies 
op basis van de bespreking van het project met de betrokken partners. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 141 
van 22 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
De Lijn Antwerpen   -   Communicatie n.a.v. oudejaarsavondbetoging 
 
Op 31 december van vorig jaar ontstonden in Antwerpen relletjes na de ontbinding van een betoging 
tegen de inval van grondtroepen in de Gazastrook door Israël. De bedoeling van de amokmakers was 
om naar de Joodse buurt in Antwerpen te trekken. Daarbij moesten zij langs de Rooseveltplaats gaan. 
 
Door deze relletjes werd het openbaar vervoer uiteraard grondig verstoord. Zo werd de as 
Rooseveltplaats-Borgerhout een tijd niet meer bediend. Daardoor zagen veel reizigers zich 
genoodzaakt om creatief om te gaan met dit gebrek aan vervoer. 
 
Mensen moesten soms uren wachten om de juiste bus te kunnen nemen naar huis. Uiteraard is dit altijd 
vervelend, maar op oudejaarsavond is dit nog eens extra hinderlijk. 
 
Bovendien bleek dat de communicatie van de Vlaamse Vervoermaatschappij (VVM) De Lijn niet 
altijd vlekkeloos verliep. Zo was er geen personeel aanwezig op de Rooseveltplaats om reizigers te 
informeren welke bus wanneer zou vertrekken. Vele reizigers moesten zich dan ook behelpen met de 
karige informatie die zij verkregen. 
 
Dit is verwonderlijk, aangezien het hier toch gaat om het grootste busstation van Vlaanderen. 
 
1. Is de minister op de hoogte van de problemen die zich voordeden op 31 december van vorig jaar 

op de Rooseveltplaats? 
 
2. Is er een draaiboek voorzien om in te spelen op situaties waarbij het busverkeer grondig verstoord 

wordt en er nood is aan degelijke communicatie naar de reizigers? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 141 van 22 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. Ja, ik ben op de hoogte van de problemen die zich hebben voorgedaan op de Rooseveltplaats op 31 

december 2008. 
 
2. In geval van een onvoorziene ernstige verstoring van de dienstregeling krijgen de chauffeurs de 

nodige instructies via de centrale dispatching. De reizigers op bus en tram worden hierover door 
de chauffeur geïnformeerd, overeenkomstig de instructies van de dispatching. Reizigers op de 
perrons van de belangrijkste haltes worden door de controleurs van de Openbaarvervoermaat-
schappij geïnformeerd. Naar aanleiding van genoemde feiten werden hiervoor 12 controleurs 
ingezet. Het hoofd van de dienst Centrale Controle was ten tijde van de feiten zelf ter plaatse en 
stond voortdurend in contact met de politie. Twee interventiewagens van De Lijn werden bij de 
relletjes ter hoogte van de Rooseveltplaats beschadigd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 142 
van 22 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
De Lijn   -   Rookverbod (3) 
 
In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag (nr. 92) naar de opvolging van het rookverbod bij de 
Vlaamse Vervoermaatschappij (VVM) De Lijn, stelt de minister dat één van de maatregelen rond dit 
verbod een programma rond “Stoppen met roken” betreft. Dit programma werd begin 2006 opgezet. 
 
Bij dit programma werden informatiesessies georganiseerd om rokers te motiveren om te stoppen met 
roken. Bovendien werd er in een rookstopbegeleiding voorzien voor de geïnteresseerden. 
 
Deze programma’s waren gratis voor het personeel en ze werden aangeboden buiten de normale 
kantooruren. 
 
Aangezien het antwoord van de minister in de verleden tijd opgesteld is, ga ik ervan uit dat dit 
programma reeds is stopgezet.  
 
1. Wanneer en om welke redenen werd dit programma stopgezet? 
 
2. Hoeveel personeelsleden hebben aan dit programma deelgenomen? 
 
3.  Wat was de totale kostprijs van dit programma? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 142 van 22 januari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. Dit programma werd in 2006 eenmalig aangeboden aan de personeelsleden van De Lijn.  

Het programma bestond uit de volgende onderdelen: 
• Rookstopbegeleiding 
• Rookstopmotivatie 
• Tussenkomst in de medicatie 
• Communicatie (affiches, folders, etc.) 

 
2. In totaal namen 100 personen deel aan het programma. 
 
3. De totale kostprijs bedroeg 24.450,00 euro. 
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B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken van de reglementaire termijn
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KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, 
 HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 61 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
  
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
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1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 
departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 61 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Deelvraag 1 
  
De tabel in Bijlage 1 geeft een overzicht van de streefcijfers die in de aansturingsinstrumenten van de 
verschillende entiteiten zijn opgenomen, alsook van het aantal en het percentage van tewerkstelling 
van personen met een arbeidshandicap. Voor de departementen en de IVA’s zonder rechtspersoon-
lijkheid werden de cijfers uit het personeelssysteem Vlimpers gehaald. Voor de entiteiten die niet 
aangesloten zijn bij Vlimpers werden de cijfers bekomen op basis van een rondvraag.  
Van de meeste entiteiten zijn de cijfers gekend op 31/12/2008. Van enkele entiteiten zijn die cijfers 
momenteel nog niet beschikbaar, in dat geval zijn de cijfers van 31/12/2007 (in blauw) ingevuld. 
Dit zijn voorlopige gegevens; bij het verzamelen van de gegevens voor december 2008  is gebleken 
dat de betrouwbaarheid van sommige data nog nader moet onderzocht worden. Toch geven de huidige 
totalen al een indicatie van een lichte stijging van het percentage ten opzichte van vorig jaar (0,84 %, 
+0,6%). Wij zullen de definitieve cijfers voor 31 december 2008 aan u bezorgen van zodra ze ter 
beschikking zijn (april-mei 2009). 
 
Deelvraag 2 
 
Departement DAR/ Interne Audit van de Vlaamse Administratie (IAVA)/ Studiedienst Vlaamse 
Regering 
 
Bijzondere aandacht gaat naar instroom vanuit de kansengroepen allochtonen en personen met een 
handicap. Hiervoor worden door de wervingsverantwoordelijke systematisch volgende initiatieven 
genomen: 

- opmaken van doelgroepneutrale functiebeschrijvingen en vacatureberichten aan de hand van 
de checklist van de dienst Emancipatiezaken; 

- bekendmaken van vacatures in eigen beheer en via Jobpunt naar de organisaties voor 
allochtonen en personen met een handicap uit het databestand van de dienst 
Emancipatiezaken; 

- verwijzen naar het diversiteitsbeleid in vacatureberichten; 
- bijzondere aandacht voor sollicitanten uit de kansengroepen bij preselectie, bijvoorbeeld door 

het voorzien van redelijke aanpassingen voor personen met een handicap in de fase van de 
selectie; 

 
Agentschap voor Geografische Informatie Vlaanderen (Agiv) 
 
Vacatures kenbaar maken aan doelgroepenorganisaties. Resultaten zijn nihil. 
 
Departement BZ/ Agentschap voor Overheidspersoneel (AgO)/ / Agentschap voor Binnenlands 
Bestuur (ABB) 
 
Nulmeting 
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Het Departement Bestuurszaken heeft in 2006 een grootschalige bevraging georganiseerd bij de eigen 
personeelsleden in het kader van registratie van kansengroepen met de bedoeling zoveel mogelijk 
personeelsleden te stimuleren om zich te registreren in het personeelssysteem Vlimpers als behorende 
tot de kansengroepen, indien zij van oordeel waren dat de definities van de kansengroepen (zo ook 
personen met een arbeidshandicap) op hen van toepassing waren. De aldus verkregen gegevens 
vormden de basis voor de nulmeting. Het management van het departement volgt de evolutie in de 
vertegenwoordiging van de kansengroepen in de eigen organisatie op aan de hand van een 
cijferrapportering die halfjaarlijks beschikbaar wordt gesteld door de Managementondersteunende 
Diensten van het Departement..  
Focus op instroom 
Omwille van de nog steeds bestaande ondervertegenwoordiging van personeelsleden met een 
arbeidshandicap ten aanzien van het streefcijfer van 4,5%, focust het Departement Bestuurszaken in 
zijn diversiteitsbeleid op het verhogen van de instroom van personen met een arbeidshandicap. Het 
departement wordt inzake het wervings- en selectiebeleid ondersteund door de Management-
ondersteunende Diensten. Volgende initiatieven worden in dit verband op permanente basis 
ondernomen:  

• Gebruik maken van de mailinglijst met organisaties voor mensen met een arbeidshandicap bij 
bekendmaken van contractuele vacatures en functiespecifieke Selor-examens;  

• Voor alle contractuele vacatures systematisch bemiddeling vragen via VDAB voor toeleiding 
van personen met een arbeidshandicap; 

• Een voldoende lange sollicitatietermijn voorzien (minimum drie weken indien mogelijk), 
zodat personen met een arbeidshandicap die zich kandidaat stellen via intermediaire 
organisaties voldoende tijd krijgen om te solliciteren; 

• Aandacht besteden aan het gebruik van begrijpbare taal en het vermijden van jargon in 
vacatureberichten en functiebeschrijvingen; 

• Informeren van de leidinggevenden over de mogelijkheid tot inzetten van gratis jobcoaches 
van de VDAB; 

• Informeren van de leidinggevenden over de mogelijkheid van loonkostsubsidie voor 
personeelsleden met een arbeidshandicap met rendementsverlies. 

 
Deze initiatieven zijn tevens opgenomen in het Gelijkekansen- en Diversiteitsplan 2008 van het 
Beleidsdomein Bestuurszaken. 
Het aantal sollicitanten met een arbeidshandicap blijft echter beperkt, ondanks de geleverde 
inspanningen.  
 
Agentschap voor Facilitair Management (AFM) 
 
Nulmeting 
Het Agentschap voor Facilitair Management heeft in 2006 een grootschalige bevraging georganiseerd 
bij de eigen personeelsleden in het kader van registratie van kansengroepen met de bedoeling zoveel 
mogelijk personeelsleden te stimuleren om zich te registreren in het personeelssysteem Vlimpers als 
behorende tot de kansengroepen, indien zij van oordeel waren dat de definities van de kansengroepen 
(zo ook personen met een arbeidshandicap) op hen van toepassing waren. De aldus verkregen 
gegevens vormden de basis voor de nulmeting. Eind 2008 werd een nieuwe bevraging georganiseerd 
in het kader van registratie van kansengroepen. Het management van het agentschap volgt de evolutie 
in de vertegenwoordiging van de kansengroepen in de eigen organisatie op aan de hand van een 
cijferrapportering die halfjaarlijks beschikbaar wordt gesteld door de Managementondersteunende 
Diensten van het Departement Bestuurszaken.  
Focus op instroom 
Idem DBZ en AgO 
 
Vlaamse Adviesraad voor Bestuurszaken 
 
Deze entiteit telt slechts één personeelslid. 
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Departement FB/ Centrale Accounting/ Vlaamse Belastingdienst 
 
Er werd voor de drie entiteiten van het beleidsdomein Financiën en Begroting één gelijkekansen- en 
diversiteitsplan 2008 opgesteld. Binnen het departement FB is er een sterke ondervertegenwoordiging 
van (in Vlimpers als dusdanig geregistreerde) personen met een arbeidshandicap. Er wordt bijgevolg 
extra aandacht besteed aan deze kansengroep in diverse werkvelden, zoals bij de rekrutering en 
selectie. Ook de recente maatregel m.b.t. de voorbehouden betrekkingen voor personen voor wie de 
werkgever het recht heeft op een langdurige loonkostsubsidie zal – waar mogelijk en na afsluiting van 
het protocol tussen Selor en Jobpunt Vlaanderen – ten volle benut worden. Binnen de organisatie 
wordt er ook aandacht besteed aan de bewustmaking van het personeel om te werken rond diversiteit, 
rond de integratie van personen met een arbeidshandicap en rond het creëren van voldoende kansen 
om zich binnen de organisatie verder te ontplooien. Daarom zijn er ook enkele gerichte acties inzake 
bewustwording van het personeel uitgewerkt.Het departement FB opteert ervoor om een weliswaar 
uitdagende, maar vooral toch ook realistische strategie naar voor te schuiven. Deze strategie focust op 
het intensievere gebruik van gerichte wervingskanalen en op de tijdelijke instroom van werknemers. 
Het departement hoopt om op die manier een aantal quick wins te realiseren die op langere termijn 
kunnen resulteren in een verhoging van de instroom van deze kansengroep. Om de instroom van 
personen met een arbeidshandicap te bevorderen heeft het departement FB in het gelijkekansen- en 
diversiteitsplan 2008 enkele gerichte acties opgenomen: 

• Gebruik fiches: verder en intensiever actief gebruik maken van de door de dienst 
Emancipatiezaken ter beschikking gestelde mailinglijsten 

• Aandacht voor startbaners: het aanbieden van een aantal startbaanovereenkomsten waarbij het 
rekruteringsbereik zich focust op personen van allochtone afkomst en personen met een 
arbeidshandicap 

• Werving jobstudenten uit de kansengroepen: maximaal gebruik maken van de mogelijkheden 
die de Vlaamse overheid biedt op het vlak van werving van jobstudenten, samen met een 
maximale bekendmaking naar de doelgroepen 

• Deelnemen aan beurzen: in de mate van het mogelijke (beschikbaarheid vacatures) deelnemen 
aan beurzen (bv. REVA-beurs) 

• Vlimpers: er wordt aandacht besteed aan de vrijwillige registratie van personeelsleden in 
Vlimpers. Zolang personeelsleden met een arbeidshandicap zich niet als dusdanig registreren, 
blijven de inspanningen om streefcijfers te behalen ongezien 

• Indiensttredingen: uitnodiging van de dienst Emancipatiezaken bij indiensttredingen van 
nieuwe personeelsleden met een arbeidshandicap 

• Ervaringsstages: in 2009 worden een aantal ervaringsstages aangeboden via allochtone 
studentenverenigingen en via de diensten voor voor studenten met een functiebeperking van 
een aantal universiteiten. 

• Kruip eens in de huid van een mindervalide: in het kader van de bewustmaking van het 
personeel krijgen personeelsleden in het voorjaar van 2009 de kans om gedurende één dag 
kennis te maken met het (professionele) leven als een persoon met een handicap Dit kan 
gerealiseerd worden door elk personeelslid op vrijwillige basis even te laten werken vanuit een 
rolstoel, geblinddoekt, met één arm, …. Op die manier zal men geconfronteerd worden met de 
(grote, maar ook kleine dagdagelijkse) problemen 

• Daguitstap rond diversiteit: ieder jaar gaat het beleidsdomein Financiën en Begroting op 
uitstap. Er wordt voorgesteld om tijdens de daguitstap van 2009 een deel van de dag  in te 
vullen rond het thema diversiteit. 

 
Deze acties vergen een volgehouden inspanning, waarvan de resultaten vaak pas op langere termijn 
zichtbaar zijn.  
 
Departement iV 
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Bijzondere aandacht gaat naar instroom vanuit de kansengroepen allochtonen en personen met een 
handicap. Hiervoor worden door de wervingsverantwoordelijke systematisch volgende initiatieven 
genomen: 

- opmaken van doelgroepneutrale functiebeschrijvingen en vacatureberichten aan de hand van 
de checklist van de dienst Emancipatiezaken; 

- bekendmaken van vacatures in eigen beheer en via Jobpunt naar de organisaties voor 
allochtonen en personen met een handicap uit het databestand van de dienst 
Emancipatiezaken; 

- verwijzen naar het diversiteitsbeleid in vacatureberichten; 
- bijzondere aandacht voor sollicitanten uit de kansengroepen bij preselectie, bijvoorbeeld door 

het voorzien van redelijke aanpassingen voor personen met een handicap in de fase van de 
selectie. 

-  
Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerking (VAIS) 
 
Alhoewel geen streefcijfer is opgenomen in de beheersovereenkomst ziet het VAIS erop toe dat 
functiebeschrijvingen en vacatureberichten doelgroepneutraal worden opgesteld aan de hand van de 
checklist van de dienst Emancipatiezaken. 
 
Toerisme Vlaanderen 
 
Conform het besluit van de Vlaamse regering van 23 mei 2008 wordt 1% van de betrekkingen 
uitgedrukt in voltijdse equivalenten voorbehouden voor personen met een arbeidshandicap die recht 
hebben op een langdurige loonkostsubsidie in de reguliere of sociale economie. 
In het geactualiseerde personeelsplan worden volgende betrekkingen als voorbehouden betrekkingen 
ingeschreven: 

- Adjunct van de directeur Toegankelijkheid - afdeling Investeringen. 
- Medewerker informatiebeheer – afdeling Planning en Onderzoek. 
- Medewerker Toeristische vorming – afdeling Kwaliteitszorg. 

Het agentschap Toerisme Vlaanderen houdt dus 3 VTE op 176 VTE voorbehouden  voor deze functies 
wat dus hoger is dan 1% voorzien in de beslissing van de Vlaamse regering. 
 
Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen 
 
Hoewel er nog geen streefcijfer werd vastgelegd werden systematisch de volgende initiatieven 
genomen: 

- opmaken van doelgroepneutrale functiebeschrijvingen en vacatureberichten aan de hand van 
de checklist van de dienst emancipatiezaken 

- bekend maken van vacatures via Jobpunt naar de organisaties en personen met een 
arbeidshandicap uit het databestand van de dienst emancipatiezaken en de VDAB 

- verwijzen naar het diversiteitsbeleid in vacatureberichten 
- bijzondere aandacht voor sollicitanten uit de kansengroepen bij preselectie, bijvoorbeeld door 

het voorzien van redelijke aanpassingen voor personen met een arbeidshandicap in de fase van 
de selectie. 

 
Strategische adviesraad Internationaal Vlaanderen 
 
Bij de rekrutering van de secretariaatsleden werd deze doelgroep in de vacature aangemoedigd om te 
solliciteren. 
 
Departement EWI 
 
Het departement EWI sluit zich aan bij het algemene streefcijfer van de Vlaamse overheid (4,5 % 
personen met een arbeidshandicap tegen 2010). Deze intentie is vermeld in het actieplan 'Gelijke 
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kansen en diversiteit' voor 2008, dat door de directieraad van het departement werd goedgekeurd. Op 
dit ogenblik is er geen beheersovereenkomst afgesloten. Zoals de jaarlijkse actieplannen van het 
departement EWI vermelden, is er permanente zorg voor instroom van personeelsleden uit de 
kansengroepen, binnen de mogelijkheden en beperkingen van de organisatie. In 2008 zijn er 3 
arbeidsgehandicapten in dienst (2,11 %) 
 
Agentschap Economie 
 
Het agentschap Economie sluit zich aan bij het algemene streefcijfer van de Vlaamse overheid (4,5 % 
personen met een arbeidshandicap tegen 2010). Deze intentie is vermeld in het actieplan 'Gelijke 
kansen en diversiteit' voor 2008, dat door het directiecomité van het agentschap werd goedgekeurd en 
op het overleg met de vakverenigingen werd geagendeerd. Zoals de jaarlijkse actieplannen van het 
agentschap Economie vermelden, is er permanente zorg voor instroom van personeelsleden uit de 
kansengroepen, binnen de mogelijkheden en beperkingen van de organisatie. In 2007 en 2008 is er 
telkens één geregistreerde arbeidsgehandicapte in dienst (0,82 %). Het agentschap scoort op dit vlak 
iets hoger dan de globale Vlaamse overheid (0,7 % in december 2006). 
 
Instituut voor Innovatie door Wetenschap en Technologie (IWT) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Instelling voor Technologisch Onderzoek 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Strategische Adviesraad voor Wetenschap en Innovatie 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement OV/ Agentschap voor Onderwijsdiensten (AgODi)/ Agentschap voor 
Onderwijscommunicatie (AOC)/ Agentschap Hoger Onderwijs, Volwassenenonderwijs en 
Studietoelagen (AHOVOS) 
 
Binnen het beleidsdomein buigt een werkgroep personeel/diversiteit met verschillende 
vertegenwoordigers van de entiteiten zich maandelijks over de problematiek. In de loop van 2008 
werden contacten gelegd met de GON-coördinatoren van de verschillende onderwijsnetten. Met het 
steunpunt SIHO (Steunpunt Inclusief Hoger Onderwijs) wordt een werkrelatie opgebouwd om 
vacatures, al dan niet "voorbehouden" in te vullen. Elke vacature wordt aangekondigd met specifieke 
vermelding naar de doelgroep toe. Op de specifieke VDAB-databank wordt bij elke vacature naar 
geschikte profielen gezocht. Met de RDB-cel in Brussel (Mia Vleminckx) zijn er contacten om, 
ingeval een GIBO-plaats kan aangeboden worden, deze zo vlug mogelijk te realiseren. 
 
Agentschap voor Infrastructuur in het Onderwijs (AGIOn) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Onderwijsraad (VLOR) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
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Departement WVG 
 
Het departement tracht de instroom van de personen met een arbeidshandicap te verhogen. Hiertoe 
wordt onder meer gebruik gemaakt van de ondersteunende maatregelen uit het actieplan Wervend 
Werven: gebruik van de mailinglijst die ter beschikking wordt gesteld door de Dienst Emancipatie-
zaken; de afdeling Personeel is ingeschreven bij Weelit (een e-recruitplatform); vacatures worden bij 
de VDAB kenbaar gemaakt zodat kansengroepen zich kandidaat kunnen stellen; er wordt gebruik 
gemaakt van databanken van de VDAB van werkzoekenden uit de kansengroepen; bij 
selectieprocedures wordt steeds rekening gehouden met deelnemers met eventuele beperkingen; in de 
arbeidsmarktcommunicatie worden mensen uit doelgroepen steeds gestimuleerd om zich kandidaat te 
stellen. 
Het departement heeft steeds aandacht voor de toegankelijkheid in brede zin: bvb. bij indiensttreding 
wordt steeds melding gemaakt van de mogelijkheid tot arbeidspostaanpassingen, daarnaast 
onderschreef het departement in overleg met Autisme Centraal het project "autismevriendelijkheid". 
  
Uit de cijfers komt naar voren dat het departement slechts 1 personeelslid met een arbeidshandicap zou 
tellen. In realiteit gaat het om minstens 2 personen. 
Dit toont aan dat de cijfers die uit de -vrijwillige- interdepartementale Vlimpersrapportering in Cognos 
gegenereerd worden een vertekend beeld kunnen geven.  
Het departement tracht de vrijwillige registratie te stimuleren opdat het bekomen cijfermateriaal de 
reële situatie zo exact mogelijk weergeeft.  
 
Agentschap Zorg en Gezondheid 
 
Specifieke aanpassingen voor de personeelsleden met een arbeidshandicap (o.a. aangepaste software 
(zowel op kantoor, als voor thuis), toestaan van meerdere dagen thuiswerk, aangepast meubilair). 
 
Inspectie WVG 
 
Het agentschap maakt gebruik van de ondersteunende maatregelen uit het actieplan Wervend Werven: 
gebruik van de mailinglijst die ter beschikking wordt gesteld door de Dienst Emancipatiezaken; de 
afdeling Personeel is ingeschreven bij Weelit (een e-recruitplatform); vacatures worden bij de VDAB 
kenbaar gemaakt zodat kansengroepen zich kandidaat kunnen stellen; er wordt gebruik gemaakt van 
databanken van de VDAB van werkzoekenden uit de kansengroepen; bij selectieprocedures wordt 
steeds rekening gehouden met deelnemers met eventuele beperkingen; in de arbeidsmarkt-
communicatie worden mensen uit doelgroepen steeds gestimuleerd om zich kandidaat te stellen. 
 
Jongerenwelzijn 
 
Bij het Agentschap Jongerenwelzijn zijn ongeveer 85% van de personeelsleden opvoeder of consulent. 
In deze jobs is het moeilijker om personen met een handicap aan te trekken. Het zijn jobs met veel 
direct klantencontact en een hoge mobiliteit. Bij werving zal vanuit het standpunt van arbeids-
geneeskunde steeds worden nagegaan of de kandidaat beschikt over de vereiste fysieke conditie om 
deze functie(s) uit te oefenen. Daarenboven gelden voor beide functies specifieke diplomavereisten 
waardoor het Agentschap Jongerenwelzijn voor het gevoerde diversiteitbeleid afhankelijk blijft van 
het aandeel allochtonen en personen met een arbeidshandicap dat zijn diploma behaalt binnen deze 
afstudeerrichtingen.Bij het Agentschap Jongerenwelzijn waren eind 2008  8 personen tewerkgesteld 
met een arbeidshandicap die over een erkenning beschikten. Daarnaast is 1 personeelslid in het bezit 
van een “andere erkenning”.  Dit komt overeen met 1 % van de personeelssterkte. Hierbij valt op te 
merken dat de registratie op vrijwillige basis gebeurt zodat sommige personeelsleden die aan de 
voorwaarden voldoen niet in het bestand weergegeven worden. Naar de toekomst toe zal een 
monitoring gebeuren om de het exacte percentage te kunnen bepalen. 
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Het Agentschap maakte gebruik van de mogelijkheid van rendementsondersteuning bij de aanwerving 
van personen die een ticket voor de Vlaamse inschakelingspremie (VIP) hebben. In dit kader werd een 
personeelslid van niveau B tewerkgesteld bij de diensten van de Administrateur – generaal op het 
hoofdbestuur te Brussel. Bij elke vacature werd tevens vermeld dat de Vlaamse overheid de 
samenleving waarvoor ze zich inzet zo goed mogelijk wil weerspiegelen. Kandidaten worden dan ook 
geselecteerd op basis van hun kwaliteiten en vaardigheden, ongeacht geslacht, afkomst of handicap. 
Voor kandidaten met een handicap wordt gezorgd dat ze in de best mogelijke omstandigheden kunnen 
deelnemen aan de selecties en wordt de werkplek zo goed mogelijk aangepast aan zijn / haar handicap. 
Ieder stagedoend personeelslid krijgt bij zijn/haar indiensttreding bij het agentschap een begeleidings-
ambtenaar toegewezen die als vertrouwenspersoon functioneert. Plaatselijk werden er personeelsleden 
aangeduid die nieuwe personeelsleden begeleiden en vertrouwt maken met hun werkomgeving. 
Hierbij is de nodige aandacht besteed aan de begeleiding van de doelgroepen. 
 
Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) 
 
Het VAPH heeft een diversiteitsplan dat in de praktijk wordt toegepast. 
Volgende inspanningen werden gedaan om het streefcijfer met betrekking tot personen met een 
arbeidshandicap te behalen: 
het VAPH maakt systematisch gebruik van de mailinglist van de kansengroepen die de dienst 
emancipatiezaken ter beschikking stelt om vacatures te verspreiden. De eigen website is ook een 
belangrijk kanaal voor deze doelgroep. 
er wordt in elke functiebeschrijving een clausule opgenomen die duidelijk maakt dat het VAPH 
diversiteit ondersteunt. Startbaanovereenkomsten worden bij voorkeur ingevuld door personen uit de 
kansengroepen (dus o.a. personen met een arbeidshandicap). Verder worden er maximale inspan-
ningen gedaan om de doorstroom van o.a. personen met een arbeidshandicap te stimuleren. Tijdens 
selectieproeven wordt gezorgd voor redelijke aanpassingen voor personen met een handicap. 
 
Hierdoor komen wij op een percentage van tewerkstelling van 5,81% met betrekking tot personen met 
een handicap. 
 
OPZ Geel 
 
Volgende inspanningen werden geleverd: 
Toegankelijk maken van de website van OPZ-Geel (door o.a. het anysurferlabel).  OPZ-Geel is mee 
ingestapt in het Impuls-programma.  Onze eerste audit hebben we ontvangen. De aanpassingen zullen 
doorgestuurd worden januari 2009. 
De rubriek ‘Werken in OPZ Geel’ is medio 2008 volledig vernieuwd. Zowel schriftelijke als digitale 
getuigenissen van diverse personeelsleden zijn toegevoegd en makkelijk consulteerbaar. 
Wervings- en selectieprocedures zijn laagdrempelig gemaakt. Bij selectiegesprekken en psycho-
technische proeven wordt in de mate van het mogelijke rekening gehouden met de beperking van de 
kandidaat. 
Met deze inspanningen wil OPZ Geel potentiële medewerkers met een arbeidshandicap nog beter 
bereiken en tevens drempelverlagend werken. 
 
OPZ Rekem 
 

- De vacatures worden steeds bij de VDAB kenbaar gemaakt zodat kansengroepen zich kunnen 
kandidaat stellen 

- Een genderneutrale samenstelling van de jury met oog voor de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap 

- Extra aandacht voor het creëren van de fysieke mogelijkheid dat ook personen met een 
handicap kunnen deelnemen aan een selectieprocedure 

- Opvolgen van het streefcijfer via het directiecomité van het OPZC Rekem 
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Kind en Gezin (K&G) 
 
De registratie werd verbeterd waardoor er een meer correct zicht is op de aanwezigheid van 
medewerkers met een arbeidshandicap. Het agentschap draagt zorg voor medewerkers die tijdens hun 
loopbaan een handicap oplopen. Indien nodig werd hun werksituatie aangepast. Verder staan de 
vacatures uitdrukkelijk open voor iedereen. 
 
Departement CJSM/ Sociaal-Cultureel Werk/ Kunsten en erfgoed/ Vlaamse Regulator voor de 
Media (VRM) 
 
Bij de contractuele vacatures wordt er gebruik gemaakt van de mailinglijst met organisaties van de 
kansengroepen. Deze mailinglijst werd opgemaakt door de dienst Emancipatiezaken. Vacatures 
worden ook bekendgemaakt via de website van de VDAB, waarbij deze gelinkt is aan websites voor 
kansengroepen. Daarnaast wordt er ook regelmatig gekeken naar de spontane sollicitaties die bij de 
dienst Emancipatiezaken binnenkomen of er geschikte kandidaten inzitten.  
Aangezien deze inspanningen praktisch nog maar een jaar lopen is het moeilijk om hier al over 
resultaten te spreken aangezien er nog geen echte vergelijking kan gemaakt worden met voorgaande 
jaren. Toch merken we dat we slechts een zeer beperkte respons krijgen vanuit deze kansengroep.  
 
In 2008 werd er een nulmeting georganiseerd. Via deze actie wordt er beroep gedaan op de vrijwillige 
registratie van de personeelsleden. Zo worden de cijfers in het personeelssysteem Vlimpers geupdate. 
Hierdoor hopen we een correcter cijfer te verkrijgen van het aantal personeelsleden met een 
arbeidshandicap wat waarschijnlijk dichter ligt bij het streefcijfer dan het huidige cijfer. De nulmeting 
werd eind december 2008 afgerond. De resultaten hiervan worden momenteel verwerkt. 
 
BLOSO 
 
Inspanningen: 

- Nulmeting personeel (voorjaar 2008) en systematische bevraging nieuwe medewerkers i.v.m. 
onder meer arbeidshandicap.  

- Ontwikkeling van een databank voor de verwerking van gegevens m.b.t. onder meer 
arbeidshandicap. 

- Oprichting van een afdelingsoverschrijdende interne werkgroep gelijke kansen en diversiteit – 
interculturaliteit 

- In het kader van de ontwikkeling van een monitoringsysteem, werden alle processen die te 
maken hebben met diversiteit binnen het agentschap, alsook mogelijke meetpunten, in kaart 
gebracht. 

- Bij werving werd systematisch de exclusiviteitsperiode voor kansengroepen gerespecteerd 
(Jobkanaal). 

- Deeldatabanken kansengroepen werden geraadpleegd. 
- Er werd gebruik gemaakt van rendementsondersteuning voor personen met een 

arbeidshandicap. 
- Er werd een reorganisatie van de cel P&O doorgevoerd, met in het bijzonder de aanwerving 

van een diversiteitsmedewerker. 
- Er is bijzondere aandacht uitgegaan naar vorming inzake gelijke kansen en diversiteit. De 

leidend ambtenaren en het afdelingshoofd personeel hebben, inzake gelijkekansen- en 
diversiteitsbeleid, ook een duidelijk signaal gegeven door het zelf volgen van een 2-daagse 
opleiding interculturaliteit, georganiseerd door het Departement Cultuur, Jeugd, Sport en 
Media. 

- Meewerken aan de sensibiliserings- en diversiteitscampagne rond diversiteit op de werkvloer 
(dienst Emancipatiezaken). 

 
Resultaten: 
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- Correcte en volledige gegevens verzameld en aldus cijfermatig zicht gekregen op de 
vertegenwoordiging van de kansengroepen binnen het Bloso. 

- Efficiënt controle- en opvolgingsysteem. Hierdoor is ten alle tijden up-to-date informatie 
beschikbaar over de doelgroepen en kan de nood aan het bijsturen van lopende acties of het 
lanceren van nieuwe acties gericht ingeschat worden. 

- Afdelingsoverschrijdend kunnen systematisch nuttige informatie en ervaringen  worden 
uitgewisseld i.v.m. het aanspreken en motiveren van kansengroepen, instrumentarium,… 

- Dankzij het afstemmen van verantwoordelijkheden binnen de interne werkgroep, is het Bloso 
efficiënt vertegenwoordigd in de talrijke externe werkgroepen en is er een inhoudelijke 
doorstroom naar het gelijkekansen- en diversiteitsbeleid van Bloso. 

- Het gelijkekansen- en diversiteitsbeleid wordt niet enkel door het management gedragen, maar 
er groeit ook stilaan een bewustwording aan de “basis”. 

 
Departement WSE 
 
Het departement WSE telde in 2008 4 personen (waarvan 1 overleden op 25/06/2008 en 1 op pensioen 
gesteld op 01/03/2008) met een arbeidshandicap waaronder twee vrouwen en twee mannen. Het 
aandeel van 2,4% is een vooruitgang in vergelijking met slechts 1 procent (1 persoon) in 2007. Toch 
blijft het departement bijna 2 procentpunten (en bijna 2,5 personeelsleden, uitgedrukt in koppen) 
verwijderd van de doelstelling van 4,5% in 2010. Concreet betekent dit dat tussen 2008 en 2010 twee 
personen met een handicap moeten worden aangeworven om het groeipad te continueren. 
Om haar streefcijfers te halen, zal het departement WSE zich moeten concentreren op instroom, met 
name het engageren van 2 personen met een arbeidshandicap tegen 2010. 
 
Vlaams Subsidieagentschap voor Werk en Sociale Economie 
 
Er wordt actief opgeroepen aan personen met een arbeidshandicap om te solliciteren op vacatures in 
het Subsidieagentschap. Hiertoe gebruikt het agentschap de formule die generiek gangbaar is binnen 
de Vlaamse overheid. 
 
VDAB 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Syntra Vlaanderen 
 
Actieve bemiddeling door VDAB door bij publicatie vacatures op WIS gebruik te maken van de 
mogelijkheid ‘Diversiteitsvacature’. Raadplegen van de deeldatabanken 'kansengroepen' van de 
VDAB. Vacatures doorgeven via een mailinglijst van organisaties voor personen met een handicap.  
Resultaat: 1 aanwerving van personeelslid met een arbeidshandicap in 2008. 
 
Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen (SERV) 
 
Zie het gelijkekansen- en diversiteitsplan van de SERV. In 2008 zijn volgende acties ondernomen: -
Open huis: “Commissie uit de coulissen”: 5 jaar commissie diversiteit. De SERV wil hiermee een 
ruimer publiek laten kennis maken met de werking van de commissie Diversiteit en van de SERV- 
Open huis: ontvangst van kleine tentoonstellingen: in 2008 werd bij de SERV de tentoonstelling “ha 
ha handicap” georganiseerd.- Instroom: bij aanwervingen worden de zelforganisaties van personen 
met een arbeidshandicap uitdrukkelijk gevraagd om kandidaten met een arbeidshandicap aan te zetten 
om te solliciteren. - Instroom: overleg met het selectiekantoor om deelname van personen met een 
arbeidshandicap aan de wervingsprocedure te faciliteren. 
 
Departement LV 
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Naar instroom toe worden vanuit de dienst Personeel meerdere acties ondernomen, met name 
doelgroepneutrale functiebeschrijvingen, een diversiteitsclausule in de vacatures, expliciete 
vermelding in vacatureberichten dat personen met een handicap de nodige faciliteiten krijgen om deel 
te nemen aan de selecties, vraag naar actieve bemiddeling bij VDAB, meewerken aan de uitwisseling 
van spontane sollicitaties van kandidaten uit de doelgroep tussen de personeelsdiensten van de 
Vlaamse overheid, gebruik van de deeldatabank van VDAB en het maximaal voorbehouden van 
startbanen, stageplaatsen en vakantiejobs voor deze personen. In 2008 zijn stappen gezet om het 
management te sensibiliseren wat betreft voorbehouden betrekkingen voor personen voor wie de 
werkgever het recht heeft op een langdurige loonkostsubsidie. Voor deze groep worden nu immers 
meer mogelijkheden verwacht doordat men deze personen zowel in statutaire als contractuele 
betrekkingen zou kunnen werven via een aangepaste procedure. Het is echter vooral binnen de 
procedure van contractuele wervingen dat de vrijheid en mogelijkheid bestaat om concrete 
verwezenlijkingen te realiseren in het kader van het gelijke kansen- en diversiteitsbeleid. Uiteraard 
kunnen slechts die contractuele functies ingevuld worden die daadwerkelijk vrijkomen (vooral 
vervangingscontracten en startbanen). Arbeidsgehandicapten komen bijgevolg voornamelijk terecht in 
precaire contracten. De werkervaring binnen de organisatie nemen ze mee ter versterking van hun 
positie op de arbeidsmarkt. Binnen het beleidsdomein Landbouw en Visserij wordt voor deze personen 
wel de nodige aandacht besteed aan loopbaanmogelijkheden op voorwaarde dat er een behoefte is, de 
jobinhoud past bij het profiel en hiervoor voldoende personeelskredieten beschikbaar zijn. Ook 
deelname aan wervingsexamens wordt aangemoedigd. Concreet leidden deze inspanningen in het 
departement sinds 2006 voor 3 personeelsleden met een handicap tot het volgende resultaat: 1 persoon 
kwam in dienst met een vervangingscontract, kreeg nadien een contract van onbepaalde duur en is nu 
statutair in dienst; een andere persoon evolueerde van een startbaanovereenkomst naar een 
vervangingscontract en is nu geslaagd voor het wervingsexamen van medewerker; de derde persoon 
startte eveneens uit een startbaan, is geslaagd in de generieke proef en doet mee aan een lopende 
wervingsprocedure binnen het departement. 
 
Agentschap voor Landbouw en Visserij (ALV) 
 
Naar instroom toe worden vanuit de dienst Personeel meerdere acties ondernomen, met name 
doelgroepneutrale functiebeschrijvingen, een diversiteitsclausule in de vacatures, expliciete 
vermelding in vacatureberichten dat personen met een handicap de nodige faciliteiten krijgen om deel 
te nemen aan de selecties, vraag naar actieve bemiddeling bij VDAB, meewerken aan de uitwisseling 
van spontane sollicitaties van kandidaten uit de doelgroep tussen de personeelsdiensten van de 
Vlaamse overheid, gebruik van de deeldatabank van VDAB en het maximaal voorbehouden van 
startbanen, stageplaatsen en vakantiejobs voor deze personen.  In 2008 zijn stappen gezet om het 
management te sensibiliseren wat betreft voorbehouden betrekkingen voor personen met een zware 
arbeidshandicap. Voor deze groep worden nu immers meer mogelijkheden verwacht doordat men deze 
personen zowel in statutaire als contractuele betrekkingen zou kunnen werven via een aangepaste 
procedure. Het is echter vooral binnen de procedure van contractuele wervingen dat de vrijheid en 
mogelijkheid bestaat om concrete verwezenlijkingen te realiseren in het kader van het gelijke kansen- 
en diversiteitsbeleid. Uiteraard kunnen slechts die contractuele functies ingevuld worden die daadwer-
kelijk vrijkomen (vooral vervangingscontracten en startbanen). Arbeidsgehandicapten komen 
bijgevolg voornamelijk terecht in precaire contracten. De werkervaring binnen de organisatie nemen 
ze mee ter versterking van hun positie op de arbeidsmarkt. Binnen het beleidsdomein Landbouw en 
Visserij wordt voor deze personen wel de nodige aandacht besteed aan loopbaanmogelijkheden op 
voorwaarde dat er een behoefte is, de jobinhoud past bij het profiel en hiervoor voldoende 
personeelskredieten beschikbaar zijn. Ook deelname aan wervingsexamens wordt aangemoedigd. 
Concreet wordt bij het Agentschap Landbouw en Visserij momenteel onderzocht hoe een specifiek 
personeelslid met een arbeidshandicap statutair kan worden in het kader van de nieuwe regelgeving. 
 
Instituut voor Landbouw- en Visserijonderzoek (ILVO) 
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Naar instroom toe worden vanuit de dienst Personeel meerdere acties ondernomen, met name 
doelgroepneutrale functiebeschrijvingen, een diversiteitsclausule in de vacatures, expliciete vermel-
ding in vacatureberichten dat personen met een handicap de nodige faciliteiten krijgen om deel te 
nemen aan de selecties, vraag naar actieve bemiddeling bij VDAB, meewerken aan de uitwisseling 
van spontane sollicitaties van kandidaten uit de doelgroep tussen de personeelsdiensten van de 
Vlaamse overheid, gebruik van de deeldatabank van VDAB en het maximaal voorbehouden van 
startbanen, stageplaatsen en vakantiejobs voor deze personen. In 2008 zijn stappen gezet om het 
management te sensibiliseren wat betreft voorbehouden betrekkingen voor personen met een zware 
arbeidshandicap. Voor deze groep worden nu immers meer mogelijkheden verwacht doordat men deze 
personen zowel in statutaire als contractuele betrekkingen zou kunnen werven via een aangepaste 
procedure. Het is echter vooral binnen de procedure van contractuele wervingen dat de vrijheid en 
mogelijkheid bestaat om concrete verwezenlijkingen te realiseren in het kader van het gelijke kansen- 
en diversiteitsbeleid. Uiteraard kunnen slechts die contractuele functies ingevuld worden die daadwer-
kelijk vrijkomen (vooral vervangingscontracten en startbanen). Arbeidsgehandicapten komen 
bijgevolg voornamelijk terecht in precaire contracten. De werkervaring binnen de organisatie nemen 
ze mee ter versterking van hun positie op de arbeidsmarkt. Binnen het beleidsdomein Landbouw en 
Visserij wordt voor deze personen wel de nodige aandacht besteed aan loopbaanmogelijkheden op 
voorwaarde dat er een behoefte is, de jobinhoud past bij het profiel en hiervoor voldoende 
personeelskredieten beschikbaar zijn. Ook deelname aan wervingsexamens wordt aangemoedigd. Het 
is niet makkelijk om mensen uit de kansengroepen te bereiken. Daarom wordt aan de personeelsleden 
gevraagd om spontaan de lopende vacatures bekend te maken aan personen van de kansengroepen die 
zij kennen. Wie iemand kent kan ook vragen dat deze kennis zich bij de personeelsdienst aanmeldt als 
vrije sollicitant. Samen met de dienst Emancipatiezaken is begin 2009 initiatief genomen om 
rendementsondersteuning te verkrijgen voor de tewerkstelling van twee contractuele personeelsleden 
met autisme. De gevraagde rendementsondersteuning moet een intensievere begeleiding van 
betrokkenen mogelijk maken. Om een draagvlak te bekomen voor de problematiek is sinds 2006 een 
ILVO werkgroep actief met vertegenwoordigers vanuit de verschillende ILVO eenheden. 
 
Departement LNE 
 
Jaarlijks wordt er een gelijkekansen- en diversiteitsplan opgesteld. Dit plan omvat de initiatieven die 
het departement onderneemt (zie bijlage), Verder vermelden de vacatures uitdrukkelijk dat de Vlaamse 
overheid werk maakt van diversiteit en ook aan personen met een handicap kansen op tewerkstelling 
biedt. Zij worden ook ruim bekend gemaakt, o.a. ook via een aantal kanalen die zich specifiek richten 
op personen met een handicap.  
 
Deze inspanningen hebben geleid tot een kleine verhoging van het aantal personen met een handicap 
dat deelneemt aan selectieprocedures.  
Een aantal zaken maken het werven van personen met een handicap moeilijker. We stellen vast dat er 
een equivalent van de ‘werkloosheidsval’ bestaat voor personen met een arbeidshandicap.  Wanneer 
een uitkeringsgerechtigde een job aanvaardt en deze job na een bepaalde tijd terug verliest, dan moet 
deze persoon opnieuw een procedure doorlopen om een uitkering te kunnen krijgen.  Omdat hij/zij in 
staat was om te werken, ligt de lat om een terug een uitkering te krijgen hoger.  De voorwaarden 
worden strenger omdat men ervan uitgaat dat de persoon in staat is om te werken.  
Een tweede vaststelling is dat personen met een arbeidshandicap vanuit het ziekenfonds en de VDAB 
eerder naar de sociale en beschutte werkplaatsen toegeleid worden. Vanuit deze sociale economie 
worden personen met een handicap te weinig gestimuleerd om over te stappen naar het normaal 
economisch circuit. 
 
Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek (INBO) 
 
Jaarlijks wordt er een gelijkekansen- en diversiteitsplan opgesteld. Dit plan omvat de initiatieven die 
het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek onderneemt. 
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Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) 
 
Wat personen met een arbeidshandicap betreft houdt dit concreet in dat het ANB binnen de 
beperkingen van de begroting ernaar streeft om tegen 2010 4,5 % personen met een arbeidshandicap in 
dienst te nemen. 
 
Voor het ANB werd in december 2007 een gelijkekansenmeting afgenomen in samenwerking met de 
dienst Emancipatiezaken. Hierbij kregen alle personeelsleden de mogelijkheid tot een vrijwillige 
registratie van gegevens met betrekking tot arbeidshandicap, afkomst en diploma. Op basis van deze 
nulmeting kreeg het ANB de kans om zich een beeld te vormen van meer reële cijfers, wat de 
mogelijkheid creëerde tot het ontwikkelen van maatwerk in ons diversiteitsbeleid. Dit resulteerde in 6 
nieuwe personeelsleden met een geregistreerde arbeidshandicap. In cijfers betekende dit een stijging 
van 1 % tot 1,7 % voor personen met een arbeidshandicap.  
 
Voor 2008 opteerde het ANB ervoor om in het diversiteitsbeleid de focus te leggen op personen van 
allochtone afkomst en personen met een arbeidshandicap vermits deze groepen vandaag binnen het 
ANB nog steeds erg kwetsbaar zijn en nog niet voldoende vertegenwoordigd zijn.  
Volgende inspanningen werden geleverd om de kansengroep personen met een arbeidshandicap aan te 
trekken:  
1.Actief ondersteunen van de communicatiecampagne van de Dienst Emancipatiezaken rond het 
bevorderen van diversteit en gelijke kansen op de werkvloer door medewerkers attent te maken op 
specifieke doelgroepen in de maatschappij aan de hand van posters, postkaarten en ander beeld-
materiaal. Met deze actie worden voornamelijk de doelgroepen personen met een arbeidshandicap en 
personen van allochtone afkomst in de kijker gezet. 
Nieuwe functiebeschrijvingen screenen op doelgroepenneutraliteit. 
Gebruik maken van specifieke wervingskanalen door minimaal 50 % van de vacatures te publiceren 
op minimaal 3 kansengroepensites. 
20 % vakantiewerk voor te behouden voor personen van allochtone afkomst of personen met een 
arbeidshandicap. 
Bij het vierde initiatief vermeld ik graag dat ANB de instroom van kansengroepen ook wil stimuleren 
via vakantiewerk en stageplaatsen. Deze instroom levert geen directe resultaten op in de statistieken 
voor het personeelsbestand maar is duurzaam vermits zij kansengroepen de mogelijkheid biedt een 
eerste vrijblijvende ervaring op te doen binnen de Vlaamse Overheid. Op deze wijze vergroot de kans 
dat ze er in de toekomst ook zullen solliciteren. Anderzijds biedt ze aan de werknemers van ANB de 
mogelijkheid om positieve ervaringen op te doen met kansengroepen en zich voor te bereiden op een 
interculturele omgeving. 
Integrale toegankelijkheid bevorderen op de terreinen van de bezoekerscentra van het Agentschap 
voor Natuur en Bos door middel van sensibilisering en toepassingen binnen het ANB (In 2006 werkte 
het Agentschap voor Natuur en Bos ook al een vademecum uit voor integrale toegankelijkheid van 
parken, bossen en natuurgebieden). Een praktijkvoorbeeld hiervan is bijvoorbeeld de heraanleg van de 
paden in de Zwinduinen en Polders te Knokke-Heist.  
De uitwerking van een proefproject telewerken voor 2009. Op deze wijze tracht het ANB indienst-
neming van personen met een arbeidshandicap te bevorderen die anders misschien zouden afhaken. 
Bijvoorbeeld: andersvaliden die moeilijk naar een kantoor kunnen reizen. 
Ondanks het grote aantal initiatieven dat het ANB ontwikkelde voor deze doelgroep werden er dit jaar 
geen extra personen aangeworven met een arbeidshandicap.  
In de zomervakantie werd in de Provinciale Dienst Oost-Vlaanderen wel een jobstudent met een 
arbeidshandicap in dienst genomen. 
 
Vlaams Energieagentschap (VEA) 
 
Sinds 2007 worden vacatures bij het Vlaams Energieagentschap systematisch op een actieve manier 
verspreid naar de organisaties van personen met een handicap, zoals opgenomen in de lijst op de 
website van de dienst Emancipatiezaken.  
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De vacatures worden eveneens bekendgemaakt op de website www.energiesparen.be die is aangepast 
aan de regels van het Anysurferlabel. 
 
Voor de vacature voor een administratief medewerker - werfcontroleur  (startbaan-niveau D) eind 
2007, heeft één persoon met een arbeidshandicap zich kandidaat gesteld en werd uitgenodigd voor een 
sollicitatiegesprek.  De sollicitant had helaas niet het geschikte profiel. Het Vlaams Energieagentschap 
heeft de kandidaat doorverwezen naar een geschiktere openstaande vacature bij het Departement LNE 
en de aanbeveling doorgegeven aan de betrokken afdeling . 
 
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) 
 
Jaarlijks wordt er een gelijkekansen- en diversiteitsplan opgesteld. Dit plan omvat de initiatieven die 
de OVAM onderneemt (zie bijlage 1), Verder vermelden de vacatures uitdrukkelijk dat de Vlaamse 
overheid werk maakt van diversiteit en ook aan personen met een handicap kansen op tewerkstelling 
biedt. Zij worden ook ruim bekend gemaakt, o.a. ook via een aantal kanalen die zich specifiek richten 
op personen met een handicap.  
 
Deze inspanningen hebben geleid tot een kleine verhoging van het aantal personen met een handicap 
dat deelneemt aan selectieprocedures. 
 
Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) 
 
Jaarlijks wordt er een gelijkekansen- en diversiteitsplan opgesteld. Dit plan omvat de initiatieven die 
de Vlaamse Milieumaatschappij onderneemt. 
 
Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Electriciteits- en Gasmarkt (VREG) 
 
De VREG heeft volgende engagementen opgenomen in haar gelijkekansen- en diversiteitsplan 2008. 

• De VREG maakt gebruik van gerichte arbeidsmarktcommunicatie:  
o zij geeft haar vacatures systematisch door aan de VDAB  
o in de mate van het mogelijke gebruikt ze de lijst van zelforganisaties  
o ze vermeldt in elke advertentie een aanmoediging voor personen uit kansengroepen 

om zich kandidaat te stellen 
• Waar mogelijk voor de continuïteit van de dienst, stellen ze de vacature voldoende lang open 

(3 weken tot een maand).  
• Ook bij de werving van jobstudenten trachten ze de kansengroepen te bereiken 
• De VREG hanteert de voorkeurregel bij de wervingen en selecties 
• De VREG werkt samen met Jobpunt Vlaanderen voor de werving en selectie van personeels-

leden; op die manier genieten we van de vorming rond diversiteit die haar relatiebeheerders 
zullen volgen. 

 
Vlaamse Landmaatschappij (VLM) 
 
Jaarlijks wordt er een gelijkekansen- en diversiteitsplan opgesteld. Dit plan omvat de initiatieven die 
de Vlaamse Landmaatschappij onderneemt  
De resultaten zijn vooral duidelijk voor de schoolstages. 
 
Milieu- en Natuurraad van Vlaanderen 
 
Het personeel van de Minaraad wordt ter beschikking gesteld door de Vlaamse Regering. Bijgevolg 
sluiten wij ons aan bij de inspanningen die geleverd worden door de MOD van het Departement LNE. 
 
Departement MOW/ Agentschap Wegen en Verkeer/ Agentschap voor Maritieme 
Dienstverlening en Kust (MDK) 
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Zie diversiteitsplan 2008 van het Beleidsdomein MOW als bijlage. 
 
Waterwegen en  Zeekanaal N.V. (W&Z) 
 
In 2008 heeft W&Z actief deelgenomen aan de sensibiliseringscampagne van de Dienst Emancipatie-
zaken door de affiches te verspreiden in alle gebouwen van W&Z. Op die manier wil W&Z een 
bedrijfscultuur creëren die openstaat voor diversiteit.  
 
Ook wordt er voortdurend gestreefd naar het opmaken van neutrale functiebeschrijvingen zodat ook 
kansengroepen zich aangetrokken voelen door onze advertenties en wordt expliciet vermeld dat W&Z 
een gelijkekansenbeleid voert. 
 
De Scheepvaart 
 
nv De Scheepvaart heeft een behoorlijke traditie bij het tewerkstellen van personen met een handicap. 
Dit blijkt uit het percentage personen met een handicap tewerkgesteld bij de vennootschap. Uiteraard 
is de tewerkstelling van personen met een handicap in technische functies slechts zeer beperkt 
mogelijk. 
 
Vlaamse Vervoermaatschappij – De Lijn 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement RWO 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Agentschap Ruimtelijke Ordening – Onroerend Erfgoed Vlaanderen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Agentschap Wonen-Vlaanderen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaams Instituut voor het Onroerend Erfgoed 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Inspectie Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse maatschappij voor Sociaal Wonen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
GO! Onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap (GO!) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
UZ-Gent 
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Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening 
 
De maatregel tot toekenning van een loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat voor de aanwerving en 
tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap, werd toegelicht aan de directieleden en aan de 
personeelsverantwoordelijken binnen de VMW. 
Ook de deeldatabank bij de VDAB voor de werving van personen uit de kansengroepen, is bekend-
gemaakt bij de personeelsverantwoordelijken die instaan voor het zoeken van kandidaten voor 
startbaan- en vervangingsovereenkomsten. 
In het kader van het VESOC-startbaanproject worden elk jaar 9 startbaanbetrekkingen voorbehouden 
voor de aanwerving van startbaners in functies die toegankelijk zijn voor laaggeschoolden. 
De voorbije twee jaren werden wel mensen uit de kansengroep allochtonen aangeworven, maar niet uit 
de kansengroep arbeidsgehandicapten. Hierbij wordt wel vermeld dat de VMW pas vanaf 2009 de 
aanwezigheid van personeelsleden uit de kansengroepen zal kunnen registreren in het personeels-
beheerssysteem. 
 
Deelvraag 3 
 
Departement DAR/ Interne Audit van de Vlaamse Administratie (IAVA)/ Studiedienst Vlaamse 
Regering 
 
Begin 2009 zullen de streefcijfers verder verfijnd en geconcretiseerd (actieplan) worden op niveau van 
het beleidsdomein door de emancipatieambtenaren van het beleidsdomein DAR 
 
Agentschap voor Geografische Informatie Vlaanderen (Agiv) 
 
Voorlopig zijn nog geen bijkomende acties gepland of besproken. 
 
Departement BZ/ Agentschap voor Overheidspersoneel (AgO)/ Agentschap voor Facilitair 
Management (AFM) 
 
In het Gelijkekansen- en Diversiteitsplan 2009 zal een evaluatie gebeuren van de inspanningen die in 
het plan van 2008 werden opgenomen. Artikel 7 §1 van het besluit van de Vlaamse Regering van 24 
december 2004 houdende maatregelen ter bevordering en ondersteuning van het gelijkekansen- en 
diversiteitsbeleid in de Vlaamse administratie bepaalt dat de beleidsraad van elk beleidsdomein een 
voortgangsrapport en een actieplan opmaakt en dit uiterlijk op 1 juni aan de opdrachthouder voor 
emancipatiezaken bezorgt. Gelet op deze timing werd voor 2009 nog geen Gelijkekansen- en 
Diversiteitsplan opgemaakt.  
Op 15 december 2008 werd de rondzendbrief van kracht inzake de operationalisering van voorbe-
houden betrekkingen voor bepaalde personen met een arbeidshandicap. In 2009 zal worden nagegaan 
op welke manier deze kan toepast worden binnen het Departement Bestuurszaken. 
De ondersteuning van de Managementondersteunende Diensten bij de rekrutering en selectie van 
personeel (cf. vraag 2) wordt in elk geval verdergezet. 
 
Agentschap voor Binnenlands Bestuur (ABB) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Adviesraad voor Bestuurszaken 
 
Deze entiteit telt één personeelslid. 
 
Departement FB/ Centrale Accounting/ Vlaamse Belastingdienst 
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De acties die opgenomen zijn in het gelijkekansen- en diversiteitsplan 2008 lopen door in 2009. Er 
zijn in 2009 ook enkele gerichte acties gepland (cf. opsomming onder punt 2) 
 
Departement iV 
 
Er werd in het PEP van het departement IV een voorbehouden betrekking voorzien voor een 
personeelslid met een handicap binnen niveau C en binnen het proces administratieve ondersteuning. 
 
Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerking (VAIS) 
 
Initiatieven rond dit thema worden maximaal geïntegreerd in het reguliere personeelsbeleid; wat 
tewerkstelling van jongeren en allochtonen betreft kan het VAIS goede cijfers voorleggen; wat betreft 
de tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap is dit niet het geval; als een positieve bijdrage 
aan het gelijke kansenbeleid kan vermeld worden dat het VAIS het any surfer label heeft behaald voor 
de website 4de pijler 
 
Toerisme Vlaanderen 
 
Er werden voorbehouden betrekkingen opgenomen voor mensen met een arbeidshandicap in het 
ontwerp van personeelsplan dat op 7 november 2008 voor advies werd ingediend bij de Inspecteur van 
Financiën.  
 
Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen 
 
Bovenop de systematische en continue inspanningen zoals omschreven in deelvraag 2, zal in de 
toekomst het Agentschap het streefcijfer rond personen met een arbeidshandicap formuleren.  
 
Strategische adviesraad Internationaal Vlaanderen 
 
Geen streefcijfer - geen beheersovereenkomst - entiteit met momenteel slechts 3 personeelsleden 
(volledige bezetting in maart: 4 personeelsleden) 
 
Departement EWI/ Agentschap Economie 
 
De bestaande inspanningen (arbeidsmarktcommunicatie, aanwervingenbeleid, ondersteunende 
maatregelen zoals rendementsondersteuning) zullen worden behouden en waar mogelijk opgedreven. 
 
Instituut voor Innovatie door Wetenschap en Technologie (IWT) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Instelling voor Technologisch Onderzoek 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Strategische Adviesraad voor Wetenschap en Innovatie 
 
Geen gegevens doorgekregen 
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Departement OV/ Agentschap voor Onderwijsdiensten (AgODi)/ Agentschap voor 
Onderwijscommunicatie (AOC)/ Agentschap Hoger Onderwijs, Volwassenenonderwijs en 
Studietoelagen (AHOVOS) 
 
In de werkgroep personeel/diversiteit van het beleidsdomein wordt eerlang het SIHO uitgenodigd om 
te bespreken hoe tewerkstellingsmogelijkheden voor personen met functiebeperking beter bekend-
gemaakt kunnen worden. Een specifieke communicatie mbt werken bij O&V zal worden uitgewerkt 
en naar de verschillende kanalen verspreid. Affiches rond diversiteit worden verspreid in het gebouw. 
Stimulerende maatregelen (GIBO, rendementsondersteuning) worden kenbaar gemaakt aan de 
lijnmanagers. 
 
Agentschap voor Infrastructuur in het Onderwijs (AGIOn) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Onderwijsraad (VLOR) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement WVG/ Agentschap Zorg en Gezondheid/ /  
 
De hierboven vermelde inspanningen blijven van kracht. Bijkomend werd binnen de staf van de 
secretaris-generaal een stafmedewerker aangeduid die fungeert als contactpersoon voor het gelijke-
kansen- en diversiteitsbeleid. Dit vergemakkelijkt de vlotte doorstroming van informatie naar directie- 
en managementniveau. 
Er worden momenteel afspraken gemaakt op het niveau van het beleidsdomein WVG rond het 
instrument van de voorbehouden betrekkingen voor personen met een arbeidshandicap. 
 
Agentschap Zorg en Gezondheid 
 
In de vacatures van het agentschap staat telkens een clausule opgenomen rond diversiteit. Het 
agentschap bekijkt momenteel hoe men de nieuwe maatregel rond de voorbehouden betrekkingen kan 
implementeren. 
 
Inspectie WVG 
 
Binnen het beleidsdomein WVG wordt op managementniveau bekeken hoe het instrument van de 
voorbehouden betrekkingen kan worden gebruikt. 
 
Jongerenwelzijn 
 
De implementatie van een actief diversiteitsbeleid binnen het Agentschap Jongerenwelzijn staat nog in 
een beginfase. In het nieuwe personeelsplan werden deze specifieke functies met betrekking tot het 
personeelsbeleid opgenomen. De indiensttreding van deze personeelsleden wordt begin 2009 voorzien 
zodat nog meer aandacht aan dit thema kan besteed worden. In 2009 wordt verder gewerkt aan het 
actieplan “Wervend Werven” dat de instroom van allochtonen en mensen met een arbeidshandicap 
moeten vergroten. Naast het verder sensibiliseren voor diversiteit van het lijnmanagement die 
betrokken wordt bij de selecties wordt momenteel onderzocht waar het Agentschap personen met een 
(arbeids)handicap met een rendementsondersteuning kan inschakelen in voorbehouden betrekkingen 
(VPS - aandeel voorbehouden betrekkingen voor personen met recht op langdurige loonkostsubsidies). 
Er wordt verder gebruik gemaakt van de deeldatabanken van de VDAB met cv’s van werkzoekenden 
uit de kansengroepen. In dit kader worden de eveneens de mogelijkheden voor een intensere 
samenwerking met Jobpunt Vlaanderen en Selor onderzocht. 
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Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) 
 
Op vrijdag 14 november 2008 keurde de Vlaamse regering een wijziging van het VPS goed die extra 
kansen voor de aanwerving van personen met een handicap biedt onder de vorm van voorbehouden 
betrekkingen. Deze maatregel zal vanaf de inwerkingtreding indien nodig ook door het VAPH ingezet 
worden om het tewerkstellingspercentage van personen met een arbeidshandicap te behouden. 
 
OPZ Geel 
 
Begin 2009 starten wij met een diversiteitswerkgroep die is samengesteld uit zeer diverse 
personeelsleden, waaronder ook een personeelslid met een arbeidshandicap. Deze werkgroep komt 2 
maal per jaar samen om te brainstormen naar actiepunten, eventuele bijsturing van actiepunten, rond 
diversiteit in de organisatie. 
 
OPZ Rekem 
 
In het personeelsplan functies voorbehouden die door personen met een handicap kunnen ingenomen 
worden 
Het OPZC Rekem maakt gebruik van de mailinglijst organisaties allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap van de Dienst Emancipatiezaken van de Vlaamse overheid, alsook van de 
ondersteuning van deze dienst met onder meer de actie "wervend werven". 
 
Kind en Gezin (K&G) 
 
Kind en Gezin zal nagaan wat de mogelijkheden zijn voor aanwerving van personen met een 
arbeidshandicap die in aanmerking komen voor langdurige loonsubsidie. 
 
Departement CJSM/ Sociaal-Cultureel Werk/ Kunsten en erfgoed/ Vlaamse Regulator voor de 
Media (VRM) 
 
We zouden meer gebuik gaan maken van de deeldatabanken waarover de VDAB beschikt. Zo kunnen 
we zelf proactief kandidaten met een arbeidshandicap zoeken. Er werden reeds de nodige toegangen 
en paswoorden aangevraagd.  
Daarnaast zal er ook gebruik gemaakt worden van de maatregel "voorbehouden betrekkingen" die in 
het najaar van 2008 werd doorgevoerd in het VPS. 
 
BLOSO 
 
Creëren van een geïnformatiseerde workspace om, ook buiten de officiële vergadermomenten van de 
interne werkgroep gelijke kansen en diversiteit, vlot afdelingsoverschrijdend informatie te kunnen 
uitwisselen. 
Sensibiliseren van eigen personeel en creëren van het juiste klimaat en “voedingsbodem” om de 
integratie van nieuwe medewerkers en latere acties zoveel mogelijk slaagkans te geven, d.m.v.: 

• Meedelen van de resultaten nulmeting aan het personeel 
• Verder participeren aan de sensibiliserings- en informatiecampagne rond diversiteit op de 

werkvloer (dienst Emancipatiezaken) 
• Organiseren van een, voor het voltallige Bloso-personeel, sensibiliserende vorming. 
• Streven naar een meer evenredige vertegenwoordiging van de kansengroep over de 

verschillende niveaus (kwalificatie). Een eerste stap in die richting lijkt ons het inwinnen van 
informatie over de kwalificatie van de actief werkzoekenden uit de kansengroep en het in 
kaart brengen van de functies (met hun specifieke inhoud en vereisten eigen aan het Bloso) 
voor dewelke we een realistische kans maken om personen uit de kansengroep aan te trekken. 

Bij werving: systematisch de mogelijkheid van “voorbehouden betrekking” overwegen. 
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Departement WSE 
 
Binnen het departement WSE heerst een voortdurende aandacht voor thema diversiteit, waaronder de 
aandacht voor personen met een arbeidshandicap. Zo werd ondermeer een werkgroep opgericht rond 
diversiteit die nadenkt over verschillende aspecten met betrekking tot dit thema. De werkgroep vraagt 
aandacht voor de diversiteitsreflex, opdat deze in alle werkingsproces-sen van de organisatie wordt 
meegenomen en waakt er aldus over dat dit element wordt geïntegreerd binnen diverse organisatie-
processen zoals ondermeer bij werving en selectie, doorstroming, opleiding, enz. 
Binnen het departement WSE bestaan reeds acties voor de evenredige samenstelling van het 
personeelsbeleid tot specifieke integratie acties zoals evenredige aanpassingen voor personen met een 
arbeidshandicap. Zo zal binnenkort een workshop worden ingericht om te reflecteren over noden en 
behoeften die een persoon met een arbeidshandicap kan ervaren binnen de taken van het departement. 
De workshop zal uitmonden in concrete inzichten en richtlijnen voor het opstellen van 
competentieprofielen van vacatures. 
 
Vlaams Subsidieagentschap voor Werk en Sociale Economie 
 
Het Subsidieagentschap zal vanaf nu haar vacatures plaatsen op de eerste vacaturesite voor personen 
met een arbeidshandicap "wheelit".  Het Subsidieagentschap doet tevens in samenwerking met een 
gespecialiseerde organisatie beroep op een persoon met autisme om nieuwe informaticatoepassingen 
uit te testen. 
 
VDAB 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Syntra Vlaanderen 
 
Inspanningen vermeld onder vraag 2 verderzetten. 
 
Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen (SERV) 
 
zie vraag 2 
 
Departement LV 
 
Voor de volgende jaren verwacht het departement gemiddeld 15 nieuwe personeelsleden per jaar aan 
te zullen werven (door invulling natuurlijke afvloei) hetzij statutair, hetzij op (langdurige) contractuele 
basis, hetzij met een startbaanovereenkomst. Om de streefcijfers te behalen tegen 2010 dienen jaarlijks 
gemiddeld 5 personen op 15 aangeworven te worden onder een van de kansengroepen. Omdat dit niet 
realistisch is, engageert het departement zich om binnen de statutaire mogelijkheden :  personeelsleden 
uit de doelgroep die nu tijdelijk contractueel in dienst zijn meer arbeidszekerheid te verschaffen door 
hen hetzij een arbeidsovereenkomst van onbepaalde duur aan te bieden, hetzij over te gaan tot 
statutaire werving; bij nieuwe vacatures specifieke communicatie te blijven verzorgen; mensen uit de 
doelgroep altijd uit te nodigen op sollicitatiegesprek; bij gelijkwaardig niveau de voorkeur te geven 
aan deze personen; jaarlijks te streven naar 10% aanwervingen van mensen die binnen de erkening 
vallen maar hen wel de keuze te laten of ze aldus erkend willen worden; te onderzoeken hoe en in 
welke mate arbeidsgehandicapten (een) plaats(en) op het PEP kunnen innemen. 
 
Agentschap voor Landbouw en Visserij (ALV) 
 
Het agentschap engageert zich om binnen de statutaire mogelijkheden aan personeelsleden uit de 
doelgroep die nu tijdelijk contractueel in dienst zijn meer arbeidszekerheid te verschaffen door hen 
hetzij een arbeidsovereenkomst van onbepaalde duur aan te bieden, hetzij over te gaan tot statutaire 
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werving; bij nieuwe vacatures specifieke communicatie te blijven verzorgen; mensen uit de doelgroep 
altijd uit te nodigen op sollicitatiegesprek en bij gelijkwaardig niveau de voorkeur te geven aan deze 
personen; te onderzoeken hoe en in welke mate arbeidsgehandicapten (een) plaats(en) op het PEP 
kunnen innemen.  
 
Instituut voor Landbouw- en Visserijonderzoek (ILVO) 
 
Het ILVO heeft een samenwerking opgestart met het MPI te Wetteren om PMAH te laten kennis-
maken met onze werkomgeving. Door het aanbieden van een stageplaats kan onderzocht worden of 
tewerkstelling van de stagiair in de toekomst tot de mogelijkheden kan behoren. Een extra knelpunt 
vormt de moeilijke bereikbaarheid van het ILVO met het openbaar vervoer en het feit dat sommige 
gebouwen moeilijk toegankelijk zijn voor minder mobiele medewerkers (vb. geen lift). De 
problematiek werd door verschillende ILVO gebouwverantwoordelijken aangekaart met de verant-
woordelijken van de afdeling gebouwen. 
 
Departement LNE 
 
De acties die momenteel worden ondernomen, worden geëvalueerd in het gelijkekansen- en 
diversiteitsplan 2009. In dit plan worden eveneens de acties opgenomen die het departement in 2009 
zal uitvoeren. 
 
Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek (INBO) 
 
De acties die momenteel worden ondernomen, worden geëvalueerd in het gelijkekansen- en 
diversiteitsplan 2009. In dit plan worden eveneens de acties opgenomen die het INBO in 2009 zal 
uitvoeren. 
 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) 
 
Het ANB plant om in de toekomst gebruik te maken van de subdatabank bij de VDAB waaruit men 
werkzoekenden met een arbeidshandicap gericht kan aanwerven. 
 
Vlaams Energieagentschap (VEA) 
 
Bij alle contractuele vacatures in 2009 zal het Vlaams Energieagentschap verder speciale aandacht 
besteden aan het aanmoedigen tot solliciteren van personen van allochtone afkomst en personen met 
een arbeidshandicap. Er zal minstens één vakantiejob worden voorzien waarvoor in het bijzonder 
personen uit kansengroepen zullen worden aangespoord om zich kandidaat te stellen. Bij selectie zal 
de voorkeurregel worden gehanteerd. Het aanwerven van een contractueel personeelslid of 
vakantiewerker van allochtone afkomst of met een arbeidshandicap is als doelstelling opgenomen in 
het Ondernemingsplan 2009 van het Vlaams Energieagentschap. 
   
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) 
 
De acties die momenteel worden ondernomen, worden geëvalueerd in het gelijkekansen- en 
diversiteitsplan 2009. In dit plan worden eveneens de acties opgenomen die de OVAM in 2009 zal 
uitvoeren. 
 
Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) 
 
De acties die momenteel worden ondernomen, worden geëvalueerd in het gelijkekansen- en 
diversiteitsplan 2009. In dit plan worden eveneens de acties opgenomen die de VMM in 2009 zal 
uitvoeren. 
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Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Electriciteits- en Gasmarkt (VREG) 
 
De VREG zal de engagementen opgenomen in haar gelijkekansen- en diversiteitsplan 2008 nakomen. 
 
Vlaamse Landmaatschappij (VLM) 
 
De acties die momenteel worden ondernomen, worden geëvalueerd in het gelijkekansen- en diversi-
teitsplan 2009. In dit plan worden eveneens de acties opgenomen die de VLM in 2009 zal uitvoeren. 
 
Milieu- en Natuurraad van Vlaanderen 
 
Gezien het geringe personeelsverloop zullen er geen specifieke projecten in dit kader opgestart 
worden. 
 
Departement MOW/ Agentschap Wegen en Verkeer/ Agentschap voor Maritieme Dienst-
verlening en Kust (MDK) 
 
Zie diversiteitsplan 2008 van het Beleidsdomein MOW als bijlage. 
 
Waterwegen en  Zeekanaal N.V. (W&Z) 
 
Waterwegen en Zeekanaal plant in de komende jaren nog volgende bijkomende inspanningen: 
 
Plaatsing van de vacatures op kansengroepenwebsites om mensen uit de kansengroepen extra aan te 
moedigen zich kandidaat te stellen voor onze vacatures.  
Zelf actief op zoek gaan naar mogelijke kandidaten uit de kansengroepen via de deeldatabanken van 
VDAB. In deze deeldatabanken zijn cv’s opgenomen van werkzoekenden uit de kansengroepen 
allochtonen, personen met een arbeidshandicap en personen met een zware arbeidshandicap. 
Samenwerking met Jobkanaal, dit is een gratis wervingskanaal gericht op de kansengroepen 
(allochtonen, arbeidsgehandicapten en 50-plussers). Dit vacatureplatform is toegankelijk voor meer 
dan 500 professionele arbeidsbemiddelaars.  
Via Jobkanaal bestaat ook de mogelijkheid om tijdens een ‘jobmatchingactiviteit’ in een aantal 
provincies W&Z voor te stellen en toelichting te geven bij vacatures.  
Zelf rechtstreeks contacten leggen met organisaties actief in professionele arbeidsbemiddeling van 
kansengroepen om zo een eigen netwerk op te bouwen. 
 
De Scheepvaart 
 
Bij de aanwerving van nieuwe medewerkers besteedt nv De Scheepvaart bijzondere aandacht aan de 
mogelijkheid om personen met een handicap aan te werven. 
 
Vlaamse Vervoermaatschappij – De Lijn 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement RWO 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Agentschap Ruimtelijke Ordening – Onroerend Erfgoed Vlaanderen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Agentschap Wonen-Vlaanderen 
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Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaams Instituut voor het Onroerend Erfgoed 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Inspectie Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse maatschappij voor Sociaal Wonen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
GO! Onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap (GO!) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
UZ-Gent 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening 
 
Het streefcijfer van 4,5 % voor arbeidsgehandicapten zal worden toegepast op de instroom in 2009. 
Hierbij zal o.m. aan elke provinciale directie van de VMW worden opgelegd om in 2009 minstens één 
persoon met een arbeidshandicap aan te werven zodat het globale streefcijfer van 4,5 % voor de 
instroom in de VMW kan worden behaald. 
 
Deelvraag 4 
 
Departement DAR/ Interne Audit van de Vlaamse Administratie (IAVA)/ Studiedienst Vlaamse 
Regering (SVR) 
 
De uitdaging voor het departement DAR, IAVA en SVR bestaat erin om op basis van een algemeen 
streefcijfer, de instroom van ondervertegenwoordigde kansengroepen zoals personen met een handicap 
te bevorderen. Binnen deze entiteiten zijn voornamelijk personeelsleden van niveau A aan het werk. 
De behoefte aan hooggeschoold personeel zal met de verdere evolutie van de kennis- en 
informatiemaatschappij in de toekomst alleen maar toenemen. De uitdaging zal erin bestaan om ook 
vanuit de ondervertegenwoordigde kansengroepen hooggeschoold personeel aan te werven. Het 
beperkte bereik van de statutaire werfreserves bij de kansengroepen en het beperkt aantal contractuele 
functies die in eigen beheer kunnen worden ingevuld maakt de uitdaging nog groter. 
 
Agentschap voor Geografische Informatie Vlaanderen (Agiv) 
 
AGIV stelt geen personeelsleden te werk van niveau D. De overgrote meerderheid van de 
personeelsleden is van niveau A. Dit maakt het voor AGIV ook moeilijk medewerkers met een 
arbeidshandicap aan te werven. 
 
Departement BZ/ Agentschap voor Overheidspersoneel (AgO)  
 
Het Departement Bestuurszaken/AgO hebben overwegend hoger geschoolde personeelsleden in 
dienst, gelet op de beleidsondersteunende opdracht. Bij elke vacature wordt bijzondere aandacht 
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besteed aan de instroom van kansengroepen (cf. vraag 2). In 2009 zal worden nagegaan op welke 
manier de maatregel van de voorbehouden betrekkingen voor bepaalde personen met een 
arbeidshandicap kan worden geoperationaliseerd binnen het departement. 
 
Agentschap voor Facilitair Management (AFM) 
 
Enerzijds kan verwezen worden naar de inspanningen die bv. door de afdeling DAB schoonmaak en 
catering gebeuren. Daarin blijft men aanwerven op niveau D en probeert men op maat bijkomend 
scholing aan te bieden. Ook ifv interne bevorderingsexamens verleent men voldoende faciliteiten om 
mensen de kans te bieden deel te nemen aan de examens. Nadien bieden wij de geslaagden ook 
ondersteuning bij het uitteken van hun loopbaan om hogerop te geraken. 
  
Anderzijds vervult het agentschap een ondersteunende en faciliterende rol vervullen tov andere 
entiteiten. Tegenwoordig is de klant echter steeds meer veeleisend voor wat betreft de dienstverlening. 
Dat maakt dat men voor sommige functies niet meer kan voldoen op niveau D maar eerder mensen 
nodig hebben met een profiel op C-niveau. De eis naar kwaliteit maakt het ook voor AFM moeilijker 
om kortgeschoolde mensen in te zetten. De verzendingsdienst werkt bijvoorbeeld veel meer 
geautomatiseerd dan vroeger wat ervoor zorgt dat de doorsnee assistent op niveau D niet meer in staat 
is om deze processen foutloos uit te voeren. 
  
In 2009 zal worden nagegaan op welke manier de maatregel van de voorbehouden betrekkingen voor 
bepaalde personen met een arbeidshandicap kan worden geoperationaliseerd binnen het agentschap. 
 
Agentschap voor Binnenlands Bestuur (ABB) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Adviesraad voor Bestuurszaken 
 
Deze entiteit telt één personeelslid. 
 
Departement FB/ Centrale Accounting/ Vlaamse Belastingdienst 
 
In 2008 hebben de entiteiten binnen FB er bij de aanpassing van de personeelsplannen steeds over 
gewaakt om de inkrimping van functies op niveau D maximaal tegen te gaan. Tevens werd er ook voor 
deze functies een loopbaanperspectief ingebouwd via het voorzien van inhoudelijke loopbaan-
mogelijkheden (bevorderingen binnen niveau). Daarnaast werden er in 2008 een aantal functies van 
niveau D vacant verklaard. Zoals bij alle functies werden deze vacatures bij de kansengroepen bekend 
gemaakt; echter zonder succes. 
 
Departement iV 
 
De uitdaging voor het departement IV bestaat erin om op basis van een algemeen streefcijfer , de 
instroom van ondervertegenwoordigde kansengroepen zoals personen met een handicap te bevorderen. 
Binnen het departement IV zijn voornamelijk personeelsleden van niveau A aan het werk. De behoefte 
aan hooggeschoold personeel zal met de verdere evolutie van de kennis- en informatiemaatschappij in 
de toekomst alleen maar toenemen. De uitdaging zal erin bestaan om ook vanuit de ondervertegen-
woordigde kansengroepen hooggeschoold personeel aan te werven. Het beperkte bereik van de 
statutaire werfreserves bij de kansengroepen en het beperkt aantal contractuele functies die in eigen 
beheer kunnen worden ingevuld maakt de uitdaging nog groter.  
 
Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerking (VAIS) 
 
Eén functie op niveau D is verankerd in het personeelsplan 
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Toerisme Vlaanderen 
 
Het agentschap speelt hierop in door ook voorbehouden betrekkingen voor mensen met een 
arbeidshandicap te voorzien voor niet laaggeschoolde personeelsleden - cfr. supra 2 functies in niveau 
C en 1 in niveau A. 
 
Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen 
 
Binnen Flanders Investment & Trade zijn vooral personeelsleden van niveau A aan het werk. De nood 
aan hooggeschoold personeel zal met de verdere evolutie van de kennis- en informatiemaatschappij in 
de toekomst nog meer toenemen, zodat de uitdaging er in bestaat om ook vanuit de ondervertegen-
woordigde kansengroepen hooggeschoold personeel aan te werven. 
 
Strategische adviesraad Internationaal Vlaanderen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement EWI 
 
Dit is inderdaad een aandachtspunt. Vooral voor beleidsgerichte entiteiten is het aandeel functies in de 
niveaus C en D veeleer klein. Anderzijds dient opgemerkt dat veel mensen met een arbeidshandicap 
bepaald niet laaggeschoold zijn en dus perfect in een dergelijke omgeving kunnen tewerkgesteld 
worden. 
 
Agentschap Economie 
 
Enerzijds is het aandeel functies in het niveau D veeleer klein. Anderzijds dient opgemerkt dat veel 
mensen met een arbeidshandicap zeker niet laaggeschoold zijn. 
 
Instituut voor Innovatie door Wetenschap en Technologie (IWT) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Instelling voor Technologisch Onderzoek 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Strategische Adviesraad voor Wetenschap en Innovatie 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement OV/ Agentschap voor Onderwijsdiensten (AgODi)/ Agentschap voor Onderwijs-
communicatie (AOC)/ Agentschap Hoger Onderwijs, Volwassenenonderwijs en Studietoelagen 
(AHOVOS) 
 
Vermits vacatures zich in de niveaus A, B en C voordoen, is het inderdaad moeilijker om 
kortgeschoolde profielen uit de VDAB-databank e.a. te laten meedingen in een selectie. Wanneer er 
zich toch opportuniteiten voordoen voor inzet van kortgeschoolden, bv. intake dossiers bij de afdeling 
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studietoelagen, jobstudenten, ... worden mogelijke kandidaten uit de doelgroepen extra geactiveerd, 
door hen zoveel mogelijk rechtstreeks aan te spreken met de vraag of ze interesse hebben. 
 
Agentschap voor Infrastructuur in het Onderwijs (AGIOn) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Onderwijsraad (VLOR) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement WVG   
 
De taken die eigen zijn aan een departement zijn veelal van beleidsondersteunende aard. Digitalisering 
en andere maatschappelijke evoluties hebben ervoor gezorgd dat veel van de taken die vroeger door 
kortgeschoolden werden gedaan, nu overbodig zijn geworden. Doch stelt het departement nog een 
13% van de personeelsleden te werk op niveau D. Van de personeelsleden met een arbeidshandicap 
die binnen het departement tewerkgesteld zijn, werkt momenteel niemand op het niveau D. 
 
Agentschap Zorg en Gezondheid 
 
De vraag kwam eerder dit jaar aan bod in een seminarie van het agentschap. Eén van de oplossingen 
die uit de bus kwam was om de personeelsleden van niveau D samen te brengen in een soort van pool.  
De verschillende afdelingen kunnen op deze mensen beroep doen wanneer zij ondersteuning kunnen 
gebruiken bij het verrichten van bepaalde taken. 
 
Inspectie WVG 
 
/ 
 
Jongerenwelzijn 
 
In het personeelsplan van het Agentschap Jongerenwelzijn is nog steeds 9,10 % van de betrekkingen 
voorzien op niveau D (98 betrekkingen). 
 
Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) 
 
Met betrekking tot de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau kan ik zeggen dat in 
het ontwerp van personeelsplan 2008 van het VAPH geen functies op niveau D werden geschrapt. 
Bovendien stel ik vast dat de personen met een handicap hoofdzakelijk op niveau C tewerkgesteld zijn 
binnen het VAPH. 
 
OPZ Geel 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
OPZ Rekem 
 
Het OPZC Rekem doet reeds jaren een extra inspanning voor deze doelgroep door 75% van de 
startbaanfuncties voor te behouden aan personen met een kortgeschoold niveau. De ervaring opgedaan 
via een startbaanfunctie blijkt de tewerkstellingskans merkelijk te verhogen. 
Daarnaast zijn in het personeelsplan functies opgenomen zoals assistent en logistiek assistent die 
eveneens voorbehouden zijn aan personen met een kortgeschoold niveau, zodat deze doelgroep ook 
kansen geboden worden binnen het OPZC Rekem. 
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Kind en Gezin (K&G) 
 
De eventuele tewerkstelling van gehandicapten zal opgenomen worden bij de evaluatie van het 
personeelsplan. 
 
Departement CJSM/ Sociaal-Cultureel Werk/ Kunsten en erfgoed/ Vlaamse Regulator voor de 
Media (VRM) 
 
Uit onze huidige cijfers blijkt inderdaad dat een groot deel van de werknemers met een arbeids-
handicap tewerkgesteld is op niveau D binnen het beleidsdomein CJSM. Er zal in de toekomst extra 
aandacht moeten besteed worden aan het bereiken van personen met een arbeidshandicap, vooral dan 
ook naar de hogere niveaus toe. 
We zullen ook gebruik maken van de maatregel "voorbehouden betrekkingen" om personen met een 
arbeidshandicap aan te werven zonder vergelijkend examen. 
 
BLOSO 
 
Binnen het huidige Bloso personeelsbestand, waarvan 60 % ingevuld wordt door personeelsleden van 
niveau D,  kennen enkel de functies van “kok” en “redder” een verandering in inschaling van niveau D 
naar niveau C. 
A priori zijn dit echter functies waar tewerkstelling van mensen met een arbeidshandicap, rekening 
houdend met het veiligheidsaspect, moeilijker ligt. 
Voor de overige functies op kortgeschoold niveau (niveau D) is er binnen het Bloso geen inkrimping 
of verandering gepland. Het gaat voornamelijk om onderhoudspersoneel, keukenpersoneel en 
groenarbeiders en, gezien de core business van het Bloso, zijn dit dan ook vitale functies voor de 
organisatie. Net zoals in het verleden, zullen wij deze functies in de mate van het mogelijke blijven 
open stellen voor personen met een arbeidshandicap. 
 
Departement WSE 
 
Binnen het departement WSE streeft men ernaar om de inkrimping van functies, die toegankelijk zijn 
voor de groep van personen met een arbeidshandicap, tegen te gaan. Gezien de samenstelling en 
historische groei van het departement WSE, zijn deze functies echter eerder laag in aantal. Uiteraard 
zal het departement blijven streven naar een optimale aanpak van het diversiteitsbeleid, waaronder 
onder andere het optimaliseren van de in- en doorstroom van personen met een arbeidshandicap. 
Men mag evenwel niet onmiddellijk veronderstellen dat een persoon met een arbeidshandicap 
kortgeschoold is. Binnen het departement WSE wordt bijvoorbeeld een A1-functie en C-functie 
ingevuld door een persoon met een arbeidshandicap. 
 
Vlaams Subsidieagentschap voor Werk en Sociale Economie 
 
Het Subsdieagentschap heeft een leerling in dienst uit de centra voor deeltijds onderwijs die 3 dagen 
per week werkt en 2 dagen les volgt. 
Deze leerling heeft een bio-contract (beroepsinlevingsovereenkomst) voor de duur van het schooljaar 
2008-2009. 
 
VDAB 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Syntra Vlaanderen 
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Personeelsleden met een arbeidshandicap kunnen op alle niveaus tewerkgesteld worden. SYNTRA 
Vlaanderen en voorganger VIZO hebben altijd al weinig functies op kortgeschoold niveau gehad en 
veel functies op hooggeschoold niveau binnen het personeelsplan dus deze inkrimping betekent voor 
ons geen wijziging t.o.v. het verleden. 
 
Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen (SERV) 
 
De afgelopen jaren zijn er geen bijkomende aanwervingen op niveau D geweest. 
 
Departement LV 
 
Het departement wenst gebruik te maken van de maatregel van de voorbehouden betrekkingen voor 
personen voor wie de werkgever recht heeft op een langdurige loonkostsubsidie. Het wil ook 
onderzoeken hoe en in welke mate deze personen een plaats kunnen innemen op het PEP. 
 
Agentschap voor Landbouw en Visserij (ALV) 
 
Het agentschap wenst gebruik te maken van de maatregel van de voorbehouden betrekkingen voor 
personen voor wie de werkgever recht heeft op een langdurige loonkostsubsidie. Het wil ook 
onderzoeken hoe en in welke mate deze personen een plaats kunnen innemen op het PEP.Instituut 
voor Landbouw- en Visserijonderzoek 
Gezien de specifieke activiteiten van het ILVO zijn er nog een behoorlijk aantal uitvoerende taken 
mogelijk (vb. plant- of dierenverzorger) en stelt dit probleem zich bijgevolg niet zo sterk. Desal-
niettemin wenst ook ILVO gebruik te maken van de maatregel van de voorbehouden betrekkingen 
voor personen voor wie de werkgever recht heeft op een langdurige loonkostsubsidie, onder meer om 
de werkzekerheid van deze personen te verzekeren. 
 
Departement LNE 
 
Bij de Vlaamse overheid lopen momenteel een aantal initiatieven die mogelijkheden bieden om meer 
personen met een handicap te werkt te stellen. Het gaat met name om de erkenning van elders 
verworven competenties’ (EVC), de Vlaamse kwalificatiestructuur en de mogelijkheden die in het 
Vlaams personeelsstatuut voorzien zijn om af te wijken van de diplomavoorwaarden bij krapte op de 
arbeidsmarkt.   
 Het indelen van de functies in functiefamilies laat toe om de zwaarte van functies op een correcte 
manier te bepalen. Op die manier kan vermeden worden dat functies van niveau D verdwijnen doordat 
ze omgezet worden in functies van niveau C. 
 
Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek (INBO) 
 
Bij de Vlaamse overheid lopen momenteel een aantal initiatieven die mogelijkheden bieden om meer 
personen met een handicap te werkt te stellen. Het gaat met name om de erkenning van elders 
verworven competenties’ (EVC), de Vlaamse kwalificatiestructuur en de mogelijkheden die in het 
Vlaams personeelsstatuut voorzien zijn om af te wijken van de diplomavoorwaarden bij krapte op de 
arbeidsmarkt. 
Het indelen van de functies in functiefamilies laat toe om de zwaarte van functies op een correcte 
manier te bepalen. Op die manier kan vermeden worden dat functies van niveau D verdwijnen doordat 
ze omgezet worden in functies van niveau C. 
 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) 
 
Bij het ANB zijn kortgeschoolde werknemers sterk vertegenwoordigd: 334 personeelsleden worden 
tewerkgesteld binnen niveau D.  
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Dat is te verklaren op grond van het karakter van het Agentschap voor Natuur en Bos: namelijk het 
streven naar meer en betere natuur, bossen en openbaar groen met een aanzienlijke oppervlakte 
domeinen in eigen beheer en uitvoeren van terreinwerk (door personeel binnen de niveaus C en D).  
De problematiek van een betekenisvolle inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau 
stelt zich dus niet binnen het Agentschap voor Natuur en Bos. 
 
Vlaams Energieagentschap (VEA) 
 
De drie contractuele vacatures voor administratief medewerker (excl. vakantiejobs) die sinds 1 januari 
2007 binnen het Vlaams Energieagenschap werden ingevuld, werden voorbehouden voor startbaners 
waarbij geen diploma werd vereist. Indien het Vlaams Energieagentschap in 2009 nood heeft aan 
bijkomend administratief personeel, zullen de vacatures opnieuw in hoofdzaak worden opengesteld 
voor startbaners met beperkte eisen inzake scholingsgraad. 
 
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM)/ Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) 
 
Bij de Vlaamse overheid lopen momenteel een aantal initiatieven die mogelijkheden bieden om meer 
personen met een handicap te werkt te stellen. Het gaat met name om de erkenning van elders 
verworven competenties’ (EVC), de Vlaamse kwalificatiestructuur en de mogelijkheden die in het 
Vlaams personeelsstatuut voorzien zijn om af te wijken van de diplomavoorwaarden bij krapte op de 
arbeidsmarkt.   
Het indelen van de functies in functiefamilies laat toe om de zwaarte van functies op een correcte 
manier te bepalen. Op die manier kan vermeden worden dat functies van niveau D verdwijnen doordat 
ze omgezet worden in functies van niveau C. 
 
Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Electriciteits- en Gasmarkt (VREG) 
 
De VREG heeft geen kortgeschoolden in haar personeelsplan. 
 
Vlaamse Landmaatschappij (VLM) 
 
Wellicht kan de maatregel voorbehouden betrekkingen hier een antwoord bieden. 
 
Milieu- en Natuurraad van Vlaanderen 
 
De Minaraad stelt geen personeelsleden op kortgeschoold niveau (4) tewerk. 
 
Departement MOW/ Agentschap Wegen en Verkeer/ Agentschap voor Maritieme 
Dienstverlening en Kust (MDK) 
 
Gelet op de aard van het werk van het Ministerie MOW zal bij de entiteiten van MOW ook in de 
toekomst een ruime vertegenwoordiging van kortgeschoolden blijven bestaan. 
 
Waterwegen en  Zeekanaal N.V. (W&Z) 
 
Waterwegen en Zeekanaal kent momenteel nog geen inkrimping van het aantal functies voor 
kortgeschoold personeel (niveau D). 
 
De Scheepvaart 
 
Bij nv De Scheepvaart zijn er heel wat functies op kortgeschoold niveau (niveau D). Deze functies 
situeren zich voor het overgrote deel in de technische sector, waardoor tewerkstelling van personen 
met een handicap zeer moeilijk is. nv De Scheepvaart streeft dan ook voornamelijk naar tewerkstelling 
in de administratieve functies. 
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Vlaamse Vervoermaatschappij – De Lijn 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Departement RWO 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Agentschap Ruimtelijke Ordening – Onroerend Erfgoed Vlaanderen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Agentschap Wonen-Vlaanderen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaams Instituut voor het Onroerend Erfgoed 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Inspectie Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse maatschappij voor Sociaal Wonen 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
GO! Onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap (GO!) 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
UZ-Gent 
 
Geen gegevens doorgekregen 
 
Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening 
 
Binnen de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening blijven er steeds een aantal (arbeiders) 
functies bestaan die toegankelijk zijn voor laaggeschoolden, bv. de functies van fonteinier distributie. 
De VMW zal in deze functies het aantal personen met een arbeidshandicap trachten te verhogen. 
Anderzijds is de groep van personen met een arbeidshandicap niet beperkt tot laaggeschoolden. 
Bepaalde arbeidshandicaps staan het behalen van een diploma niet in de weg en kunnen op de 
werkvloer worden opgevangen door extra hulpmiddelen ter beschikking te stellen (bv. visuele 
handicaps). Binnen de VMW zal de kennis over de doelgroep personen met een arbeidshandicap 
worden verhoogd zodat arbeidsgehandicapten vermoedelijk in diverse functies zullen kunnen worden 
aangeworven, eventueel gepaard gaande met het ter beschikking stellen van de nodige hulpmiddelen. 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de streefcijfers die in de aansturingsinstrumenten van de verschillende entiteiten 

zijn opgenomen + van het huidige percentage van tewerkstelling van personen met een arbeids-
handicap. 
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2. Gelijkekansen- en diversiteitsplan departement LNE 
3. Diversiteitsplan 2008 van het Beleidsdomein MOW 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/61/antw.061.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/61/antw.061.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/61/antw.061.bijl.003.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 67 
van 17 december 2008 
van WIM VAN DIJCK 
 
 
 
EU-subsidies   -   Gewestelijke verdeling 
 
Volgens de EU werd in België in 2007 1984,7 miljoen euro uitgegeven afkomstig uit de EU-
begroting. De EU zelf houdt daarbij terecht geen rekening met de uitgaven voor de eigen administratie 
gevestigd in Brussel (3694 miljoen euro). 
  
In grote lijnen werd volgens de EU dat geld als volgt verdeeld: 
- 667 miljoen euro voor concurrentie en groei; 
- 346 miljoen euro voor cohesie (de structuurfondsen); 
- 879 miljoen euro voor “milieu”, waaronder vooral landbouw; 
- 90 miljoen euro voor “burgerschap”. 
  
 1.  Hoeveel van de 667 miljoen euro uitgegeven voor concurrentie en groei werd in 2007 in 

Belgiëuitgegeven in Vlaanderen (Vlaamse gewest), Wallonië (Waalse gewest) en Brussel 
(Brusselse Hoofdstedelijke gewest)?   

 
Welk orgaan in België beslist over, begeleidt en/of controleert deze uitgaven en hoe is de 
Vlaamse overheid daarbij betrokken?   

 
Op welke interne Belgische wetgeving of regelgeving of overeenkomst berust de verhouding van 
de verdeling over Vlaanderen, Brussel en Wallonië? 

 
2.   Hoeveel van de 346 miljoen euro uitgegeven voor cohesie werd in 2007 in België uitgegeven in     

Vlaanderen (Vlaamse gewest), Wallonië (Waalse gewest) en Brussel (Brusselse Hoofdstedelijke 
gewest)?   

 
Welk orgaan in België beslist over, begeleidt en/of controleert deze uitgaven en hoe is de 
Vlaamse overheid daarbij betrokken?   

 
Op welke interne Belgische wetgeving of regelgeving of overeenkomst berust de verhouding van 
de verdeling over Vlaanderen, Brussel en Wallonië? 

 
3.   Hoeveel van de 879 miljoen euro uitgegeven voor “milieu”, vooral landbouw, werd in 2007 in 

België uitgegeven in Vlaanderen (Vlaamse gewest), Wallonië (Waalse gewest) en Brussel 
(Brusselse Hoofdstedelijke gewest)?   

 
Welk orgaan in België beslist over, begeleidt en/of controleert deze uitgaven en hoe is de 
Vlaamse overheid daarbij betrokken?   
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Op welke interne Belgische wetgeving of regelgeving of overeenkomst berust de verhouding van 
de verdeling over Vlaanderen, Brussel en Wallonië? 

 
4.  Hoeveel van de 90 miljoen euro uitgegeven voor burgerschap werd in 2007 in België uitgegeven in 

Vlaanderen (Vlaamse gewest), Wallonië (Waalse gewest) en Brussel (Brusselse Hoofdstedelijke 
gewest)?  

 
Welk orgaan in België beslist over, begeleidt en/of controleert deze uitgaven en hoe is de Vlaamse  
overheid daarbij betrokken?   

 
Op welke interne Belgische wetgeving of regelgeving of overeenkomst berust de verhouding van 
de verdeling over Vlaanderen, Brussel en Wallonië? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 67 van 17 december 2008 
van WIM VAN DIJCK 
 
 
 
1.  Deze vraag heeft betrekking op rubriek 1a ‘Concurrentievermogen voor groei en werkgelegen-

heid’ van het interinstitutioneel akkoord over de Europese meerjarenbegroting 2007-2013. De 
voornaamste programma’s hierin betreffen de communautaire transport-, energie- en telecom-
netwerken (TEN’s), onderzoek & ontwikkeling (Kaderprogramma’s) en onderwijs en opleiding 
(levenslang leren, Europass, Eurydice). 
 
Van de 667 miljoen € uitgegeven voor het concurrentie- en groeibeleid in België werd minstens 
62.493.552,61 € in Vlaanderen uitgegeven in 2007. 
Voor het antwoord op de vragen inzake de organisatorische verdeling van verantwoordelijkheden 
en de gewestelijke verdeelsleutel, per programma/project, verwijs ik naar tabel 1 in de bijlage.  

 
2.  Deze vraag heeft betrekking op rubriek 1b ‘Het cohesiebeleid’ van het interinstitutioneel akkoord 

over de Europese meerjarenbegroting 2007-2013.  
 
 Van de 346 miljoen € uitgegeven voor het cohesiebeleid in België werd minstens 96 miljoen € in 

Vlaanderen uitgegeven in 2007. 
Voor het antwoord op de vragen inzake de organisatorische verdeling van verantwoordelijkheden 
en de gewestelijke verdeelsleutel, per programma/project, verwijs ik naar tabel 2 in de bijlage.  

 
3.  Deze vraag heeft betrekking op rubriek 2 ‘Behoud en beheer van natuurlijke hulpbronnen’ van het 

interinstitutioneel akkoord over de Europese meerjarenbegroting 2007-2013.  
 

Van de 879 miljoen € uitgegeven voor het landbouw- en milieubeleid in België werd minstens 
488.197.624 € in Vlaanderen uitgegeven in 2007. 
Voor het antwoord op de vragen inzake de organisatorische verdeling van verantwoordelijkheden 
en de gewestelijke verdeelsleutel, per programma/project, verwijs ik naar tabel 3 in de bijlage. 
 

4.  Deze vraag heeft betrekking op rubriek 3b ‘Burgerschap’ van het interinstitutioneel akkoord over 
de Europese meerjarenbegroting 2007-2013. Onder deze rubriek vinden we programma’s terug in 
verband met ‘Europa voor de burgers’, Cultuur, Jeugd in Actie, Media. Deze programma’s staan 
open voor projectfinanciering van allerhande organisaties uit het maatschappelijke middenveld en 
lokale gemeenschappen.  

 
Van de 90 miljoen € uitgegeven voor het burgerschapsbeleid in België werd minstens 1.779.600 € 
in Vlaanderen uitgegeven in 2007. 
Voor het antwoord op de vragen inzake de organisatorische verdeling van verantwoordelijkheden 
en de gewestelijke verdeelsleutel, per programma/project, verwijs ik naar tabel 4 in de bijlage.  
 
 Het verzamelen van gegevens over de besteding van Europese fondsen door andere overheden 
sluit niet aan bij mijn bevoegdheden als Vlaamse minister-president en Vlaamse minister van 
Buitenlands Beleid. Wat de ontbrekende gegevens over de besteding van Europese fondsen door 
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de niet-Vlaamse gewesten en gemeenschappen betreft, verzoek ik u dan ook deze vraag te stellen 
aan de hiervoor bevoegde instanties. 

 
 De gegevens over de besteding van Europese fondsen in Vlaanderen zijn onvolledig. Wanneer de 
aanvraag voor financiering competitief en bottom-up gebeurt, d.i. op basis van de excellentie van 
de ingediende voorstellen, verwijs ik u door naar de Europese Commissie, de instantie die voor de 
besteding van dergelijke Europese fondsen instaat. Anderzijds zijn de gegevens onvolledig, 
omdat de besteding van Europese fondsen door Vlaanderen niet altijd even systematisch 
opgevolgd en beheerd wordt. 

 
BIJLAGE 
 
Programma’s en fondsen: overzicht. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/67/antw.067.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 68 
van 18 december 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Overheidspersoneel   -   Fietsbeleid 
 
De Vlaamse Regering besteedde de laatste jaren meer aandacht dan vroeger aan het fietsbeleid in 
Vlaanderen. Er werd een Totaalplan Fiets opgesteld en de Vlaamse overheid stelde een fietsmanager 
aan. 
 
De woon-werkvergoeding is al verschillende jaren volledig fiscaal aftrekbaar voor werknemers die 
naar hun werk fietsen.  
 
Ondertussen nemen ook gemeenten en andere overheden initiatieven om de fiets als alternatief voor de 
auto te ondersteunen. Enkele voorbeelden : de Europese Commissie stelt bijna tweehonderd fietsen ter 
beschikking van het personeel voor verplaatsingen in de Brusselse Europese wijk. Ook in het Vlaams 
Parlement zijn fietsen ter beschikking. De gemeente Bornem investeerde in kleedruimtes voor 
fietsende personeelsleden die bovendien gratis regenjasjes en een herstelkit voor hun fiets kregen. De 
gemeente Zomergem kocht witte fietsen aan om de auto’s uit het centrum te weren. 
 
1. Welke initiatieven nam de Vlaamse overheid om fietsen aan te moedigen voor het personeel van 

de verschillende departementen? Zijn er voor de nabije toekomst nog meer initiatieven gepland? 
 
2. Kan de minister cijfers meedelen over de gemiddelde afstand van het woon-werkverkeer van de 

Vlaamse ambtenaren? Hoeveel procent van de Vlaamse ambtenaren komen met de fiets naar het 
werk?  

 
3. Heeft de minister een zicht op de verschillende initiatieven die de gemeentelijke overheden 

nemen?  
 
4. Wordt er vanuit de Vlaamse overheid ondersteunend en coördinerend opgetreden naar de 

verschillende gemeenten? Zo ja, op welke manier.  
 

Zo neen, waarom niet? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 68 van 18 december 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1.  Het agentschap voor Facilitair Management (AFM) beschikt over een raamcontract voor 

dienstfietsen. Volgens de databank van het AFM zijn er sinds het eerste contract in 2000 in totaal 
307 dienstfietsen in gebruik binnen de Vlaamse overheid. 

 
Een deel hiervan wordt ter beschikking gesteld aan de onthaalbalies van administratieve gebouwen 
van de Vlaamse overheid om dienstverplaatsingen mogelijk te maken, onder andere tussen de 
gebouwen onderling. In alle gebouwen waar het agentschap voor Facilitair Management de 
gebouwverantwoordelijkheid heeft, zijn er zowel dienstfietsen, als reflecterende kledij en 
regenkledij ter beschikking. Als bijlage vindt u hiervan een overzicht. 
 
Bijkomende initiatieven rond dienstfietsen zijn momenteel door het AFM niet gepland. Indien de 
vraag van dienstfietsen in de bewuste gebouwen het aanbod overschrijdt, worden bijkomende 
exemplaren aangekocht. 
 
Verschillende afdelingen hebben daarnaast ook vouwfietsen aangekocht die, in het kader van 
dienstverplaatsingen, meegenomen kunnen worden op trein en bus en dus ideaal zijn voor- en 
natransport in combinatie met openbaar vervoer. Het gaat hier om verspreide initiatieven waarover 
geen globaal overzicht bestaat.  
 
Bij de oprichting van Fietspunten bij treinstations in Vlaanderen en Brussel werd het idee 
geopperd om Vlaams overheidpersoneel in de mogelijkheid te stellen om op eenvoudige wijze 
gebruik te maken van huurfietsen op deze Fietspunten, in het kader van dienstverplaatsingen (in 
combinatie met trein). Momenteel zijn 11 Fietspunten in Vlaanderen en Brussel volledig 
operationeel en 2 gedeeltelijk (www.fietspunten.be). Nieuwe openingen zijn nog voorzien. Zij 
opereren gedeeltelijk met Vlaams overheidsgeld (gesubsidieerde sociale tewerkstelling). Op 
12/1/09 wordt een nieuw netwerk van fietspunten voorgesteld. De intentie is er om met deze 
koepel tot een overeenkomst te komen over de modaliteiten van deze verhuur. De bereidheid is er 
aan beide kanten, maar er werden nog geen concrete stappen gezet. 
 
Voor woon-werkverplaatsingen en dienstverplaatsingen met de fiets, al dan niet in combinatie met 
gebruik van openbaar vervoer, geeft de Vlaamse overheid een fietsvergoeding van 0,15 euro per 
km.  
 
De gebouwen van de Vlaamse overheid zijn in vele gevallen uitgerust met beveiligde of afgeslo-
ten fietsenstallingen, kleedruimte en douchegelegenheid voor het personeel. Ook bij nieuwbouw 
wordt hier rekening mee worden gehouden.  
 
Ter informatie wordt in bijlage het actieplan milieuzorg voertuigenpark en de bijhorende 
beslissing van de Vlaamse Regering meegestuurd.  

 
2. De totale afstand van het woon-werkverkeer voor alle personeelsleden van de 13 ministeries kan 

niet in kaart gebracht worden.  
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Van de in totaal 13 933 personeelsleden in de 13 ministeries van de Vlaamse overheid (op 31 
december 2008) is er in 2008 aan 2.714 personeelsleden (of 19,48 %) in minstens één kwartaal een 
fietsvergoeding uitbetaald. Gezien er in het Vlaams ambtenarenstatuut (beslissing VR 13.01.2006, 
art. VII.80 §1) een forfaitaire vergoeding is vastgelegd van € 0.15 per afgelegde fietskilometer, 
kon op basis van het totale uitgekeerde bedrag afgeleid worden dat deze groep van ambtenaren 
gemiddeld 4,3 km per werkdag met de fiets heeft afgelegd.  

 
3. Voor een overzicht van de verschillende initiatieven die de gemeentelijke overheden nemen, 

verwijs ik naar het bevoegdheidsdomein van collega minister Keulen.   
 
4.  In uitvoering van het Gemeentedecreet van 15 juli 2005 nam de Vlaamse regering op 7 december 

2007 een besluit aan houdende de minimale voorwaarden voor de personeelsformatie, de 
rechtspositieregeling en het mandaatstelsel van het gemeentepersoneel en het provinciepersoneel 
en houdende enkele bepalingen betreffende de rechtspositie van de secretaris en de ontvanger van 
de openbare centra voor maatschappelijk welzijn. Artikel 164 van dit besluit bepaalt dat een 
fietsvergoeding van 0,15 euro per kilometer kan worden toegekend aan het gemeentepersoneel. 

 
Voor de vraag naar coördinatie en andere ondersteunende maatregelen naar de verschillende 
gemeenten door de Vlaamse overheid verwijs ik eveneens naar mijn collega minister Keulen.  
 

BIJLAGEN 
 
1. Overzicht beschikbare dienstfietsen, reflecterende kledij en regenkledij in de gebouwen waar het 

agentschap voor Facilitair Management de gebouwverantwoordelijkheid heeft. 
2. Actieplan milieuzorg voertuigenpark. 
3. Beslissing van de Vlaamse Regering 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/68/antw.068.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/68/antw.068.bijl.002.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/68/antw.068.bijl.003.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 69 
van 18 december 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Ontwikkelingshulp Mozambique en Malawi   -   Bestedingscontrole 
 
De Vlaamse Regering heeft recentelijk een aantal subsidies in het kader van 
ontwikkelingssamenwerking goedgekeurd. 
 
Zo keurde ze een subsidie goed van in totaal bijna 4,5 miljoen euro aan drie landbouwscholen in 
Malawi, twee departementen en een ngo die al goede ervaring op het terrein heeft. Het gaat om het 
Department of Agricultural Extension Services, het Department of Animal Health and Livestock De-
velopment, het Bunda College of Agriculture, het Natural Resources College en het Small Scale 
Livestock Promotion Programme.  
 
Tevens werd een subsidie van 300.000 euro toegekend aan het Ministry of Agriculture and Food 
Security van Malawi, als bijdrage aan het project “Rehabilitation and management of irrigation 
schemes in the presidential Greenbelt initiative”.  
 
In het kader van de hervorming van het technisch onderwijs in Mozambique werd een subsidie van 1,8 
miljoen euro toegekend aan de Sociedade Salesiana Moçambique voor de constructie van 
praktijklokalen en labo's elektriciteit en mechanica in het Hoger Instituut Don Bosco in Maputo. 
 
Kan de minister verduidelijken op welke wijze een correcte en goede besteding van die middelen 
wordt gecontroleerd? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 69 van 18 december 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Voor elk van de projecten werd een Besluit van de Vlaamse Regering opgemaakt voor de toegekende 
subsidie. Hierin worden de verschillende subsidieschijven opgenomen, samen met de voorwaarden 
voor uitbetaling ervan. 
Meer concrete afspraken betreffende het beheer van de financiën zijn opgenomen in de specifieke 
projectovereenkomsten die opgemaakt worden per project.  
Voor elk van de projecten wordt op het einde een financieel en inhoudelijk rapport ingediend door de 
ontvanger van de subsidie. 
 
Het VAIS staat in voor de financiële en inhoudelijke monitoring van de verschillende projecten. Het 
heeft daartoe een vertegenwoordiger in Maputo (Mozambique) en Lilongwe (Malawi). 
 
In de subsidie aan de technische school van de Sociedade Salesiana in Moçambique werd ook ruimte 
voorzien voor een expert, die de besteding van de financiële middelen van nabij opvolgt. 
 
Voor de verschillende partnerinstellingen van het landbouwadvies en -trainingsprogramma in Malawi 
werd extra personeel voorzien dat het financiële management en de boekhouding op zich zal nemen. 
Bovendien zal een algemeen coördinator die vanuit het ministerie van Landbouw opereert de 
verschillende deelprojecten inhoudelijk en financieel coördineren.   
Ook jaarlijkse audits zijn voor dit programma voorzien; op het einde van het programma in 2012 
wordt bovendien ook een externe audit gehouden. 
De subsidie van het Greenbelt Project in Malawi wordt overgemaakt aan het ministerie van Financiën 
dat voor de nodige financiële opvolging zal zorgen in overeenstemming met de financiële procedures 
en managementsystemen van de Malawische overheid.  
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ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 75 

van 19 december 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Huur van gebouwen 
 
De Vlaamse overheid spendeert jaarlijks een grote som geld aan de huur van gebouwen en aan 
huursubsidies voor vzw’s en verenigingen. 
 
Op de privémarkt kenden de huurprijzen in Vlaanderen de laatste vijf jaar een stijging met 23.5 
procent, met een piek van 25 procent in de provincie Antwerpen. 
 
Niet alleen voor de Vlaamse gezinnen, maar ook voor al onze verenigingen is de huurprijs een fikse 
hap uit het maandelijkse budget. 
 
1. Hoeveel betaalt de Vlaamse overheid maandelijks aan huurgeld voor haar panden? Graag een 

opsplitsing per gebouw. 
 
2. Hoeveel huursubsidies betaalt de Vlaamse overheid aan vzw’s en verenigingen? Graag een 

opsplitsing per vereniging. 
 
3. Wat is de evolutie in die kostprijs per gebouw/vereniging sinds 1998? 
 
4. Wat is de gemiddelde huurprijs die de overheid betaalt per m2  per provincie? En wat is hier de 

evolutie van de afgelopen tien jaar? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 75 van 19 december 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
1. Als bijlage 1 vindt u een overzicht van de jaarlijkse uitgaven (in euro) per gebouw van de Vlaamse 

overheid waarvan het huurcontract momenteel beheerd wordt door het Agentschap voor Facilitair 
Management (AFM). Aangezien de contractueel bepaalde betalingen in de meeste gevallen op 
zesmaandelijkse basis gebeuren, kan niet tegemoet gekomen worden aan de vraag tot overzicht op 
maandbasis. De gebouwencodes zijn deze zoals gehanteerd door het AFM. 

 
2. Het antwoord op deze vraag behoort niet tot mijn bevoegdheid. 
 
3. Als bijlage 1 vindt u een overzicht van de jaarlijkse uitgaven (in euro) sinds 1998 per gebouw van 

de Vlaamse overheid waarvan het huurcontract momenteel beheerd wordt door het Agentschap 
voor Facilitair Management (AFM), alsook bijhorende grafieken. 

 
4. Als bijlage 2 vindt u een overzicht van de huidige gemiddelde kostprijs per vierkante meter per 

provincie. Deze cijfers zijn gebaseerd op de lopende huurcontracten die door het AFM beheerd 
worden. Hierbij dient opgemerkt te worden dat de kostprijs van de archiefruimte uit het 
totaalbedrag gehaald werd om vertekening te voorkomen. Tevens werd de provincie Vlaams-
Brabant opgesplitst in Brussel en Vlaams-Brabant uitgezonderd de hoofdstad. De prijzen in 
Brussel zijn immers niet representatief voor de hele provincie. 

 
 Voor lopende huurcontracten heeft de evolutie van de huurprijzen de afgelopen tien jaar de 

consumptieindex gevolgd. De huurprijs bij nieuwe inhuringen is uitermate onderhevig aan 
tijdelijke en lokale marktschommelingen. 

 
 Zoals u merkt werd nog niet voor niet elk gebouw de evolutie van de prijs per m² over de laatste 

10 jaar berekend.  Het is wel mogelijk deze berekening te maken, maar dit vergt een inspanning 
die binnen het tijdsbestek van de beantwoording van deze vraag niet haalbaar is.  

 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de jaarlijkse uitgaven (in euro) per gebouw van de Vlaamse overheid waarvan het 

huurcontract momenteel beheerd wordt door het Agentschap voor Facilitair Management (AFM) 
2. Overzicht van de huidige gemiddelde kostprijs per vierkante meter per provincie. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/75/antw.075.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/75/antw.075.bijl.002.doc 
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DIRK VAN MECHELEN, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
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Vraag nr. 65 
van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
Motorcrossterreinen   -   Ruimtelijke en milieu-impact 
 
Om het wildcrossen tegen te gaan, werd enkele jaren geleden beslist om op zoek te gaan naar 
geschikte locaties voor zogenaamde “permanente motorcrossterreinen”. De Vlaamse Regering gaf in 
haar beslissingen van 19 juli 2002 en 4 februari 2005 opdracht aan de provinciale overheden om, aan 
de hand van een zoekzonekaart en zowel positieve als negatieve indicatieve en uitsluitende 
afwegingscriteria, te onderzoeken waar zogeheten multifunctionele terreinen voor gemotoriseerde 
sporten zouden kunnen worden ingeplant. Op 23 december 2005 besliste de Vlaamse Regering om 4 
locaties (Lommel, Neeroeteren-Maaseik, Kaulille-Bocholt, Westerlo) definitief aan te duiden als 
permanente omlopen met trainingsfaciliteiten voor gemotoriseerde sporten. Op 14 december 2007 
werden nog drie locaties definitief aangeduid (Balen, Brecht en Genk). 
 
Bij de keuze van deze locaties is het van groot belang dat rekening gehouden wordt met een gunstige 
ruimtelijke inplanting. Bij verschillende aangeduide terreinen bestaat daar controverse over. Zo ligt het 
aangeduide crossterrein in de gemeente Brecht in een uitbreidingszone van een klei-ontginningsgebied 
met nabestemming landbouw. In Westerlo ligt het aangeduide terrein “Rooiveld” in herbevestigd 
landbouwgebied. Deze crossactiviteiten zijn bijgevolg zonevreemd. Nu dient men via een provinciaal 
ruimtelijk uitvoeringsplan de bestemming van deze gebieden te wijzigen, zodat het mogelijk wordt om 
deze motorcrossterreinen in te planten. 
 
Het is onduidelijk op welke wijze nagegaan wordt of werd of er al dan niet een maatschappelijk 
draagvlak is voor de geselecteerde crossterreinen. De colleges van burgemeester en schepenen van 
Brecht en Westerlo gaan ervan uit dat dat maatschappelijk draagvlak er wel degelijk is, maar elke 
onderbouw van deze stelling lijkt te ontbreken. 
 
Hetzelfde kan worden gezegd van de mobiliteitsproblematiek. Ook hier wordt – klaarblijkelijk zonder 
enig onderzoek, telling of bevraging – ervan uitgegaan dat er geen probleem is. Deze “argumentatie” 
van de betrokken schepencolleges wordt zonder enig kritisch tegenonderzoek klakkeloos 
overgenomen door de bestendige deputatie. 
 
1. Wat is de stand van zaken in de opmaak van de ruimtelijke uitvoeringsplannen voor de  

motorcrossterreinen waarvoor een bestemmingswijziging noodzakelijk is. Hoeveel van de 
geplande motorcrossterreinen worden er ingeplant in gebied met bestemming (of nabestemming) 
landbouw en hoeveel liggen er in herbevestigd agrarisch gebied? 

 
2. Op welke wijze wordt vastgesteld of er al dan niet een maatschappelijk draagvlak voor de aanleg 

van een permanent motorcrossterrein aanwezig is? Wordt er een hinder-onderzoek of enquête 
uitgevoerd bij de nabijgelegen omwonenden? 
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3. In de gemeenten Brecht en Westerlo werden de jongste jaren nog bouwvergunningen afgeleverd 
tot vrij dicht in de buurt van de terreinen. 

 
Zal dat ook in de toekomst nog mogelijk zijn? 

 
4. Werd er een onderzoek gevoerd naar de mogelijke impact van uitgebreide crossactiviteiten 

(lawaai, luchtverontreiniging) op de stress bij hoevedieren in nabijgelegen landbouwbedrijven? 
 
5. Voor permanente race- en testbanen voor gemotoriseerde voertuigen van 5 ha of meer moet een 

milieueffectenrapport worden opgemaakt. 
 

Wat is de stand van zaken in de uitvoering van de nodige milieueffectenrapporten? 
 
6. Welke flankerende maatregelen worden voorzien om de mobiliteits- en milieu-impact van de 

inplanting van dergelijke motorcrossterreinen te beperken? In welke mate kunnen die reeds in 
stedenbouwkundige voorschriften worden vastgelegd? 

 
N.B. de vraag werd gesteld aan de ministers Van Mechelen (vraag nr. 65) en Crevits (nr. 266). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 65 van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
1. In de provincie Limburg gaat het om vier terreinen, Heeserbergen in Lommel, Waterloos in 

Neeroeteren (Maaseik), Op het Broek in Kaulille (Bocholt) en Horensbergdam in Genk. In 
Antwerpen gaat het om drie terreinen, Rooiveld in Westerlo, Hondapark in Balen en Kraaienhorst 
in Brecht.  

 
De provincie Limburg heeft de goedkeuringsprocedure voor het terrein Waterloos in Neeroeteren 
hernomen nadat het reeds goedgekeurde provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan (PRUP) door de 
Raad van State werd geschorst. Het hernomen PRUP werd door de provincieraad definitief 
vastgesteld op 17 december 2009.Voor Horensbergdam vindt op 11 februari voorbereidend 
overleg plaats tussen de betrokken besturen.  
 
Voor de terreinen Heeserbergen en Op het Broek is de opmaak van een PRUP op vandaag niet 
gestart. Het terrein Heeserbergen is gelegen in recreatiegebied zodat de opmaak van een PRUP 
mogelijk niet vereist zal zijn. 
 
De provincie Antwerpen heeft voor het motorcrossterrein Rooiveld in Westerlo het ontwerp PRUP 
voorlopig vastgesteld op 25 september 2008. Het openbaar onderzoek werd georganiseerd van 20 
oktober 2008 tot en met 18 december 2008. De PROCORO is momenteel bezig met de behande-
ling van de bezwaren en dient voor half maart 2009 haar advies uit te brengen. 
 
Voor de terreinen in Brecht en Balen is de procedure nog niet opgestart. Voor deze twee terreinen 
is de provincie op vandaag dan ook nog niet gestart met het voorbereidend onderzoek naar 
milieueffecten en mobiliteit dat voorzien werd in de beslissing van de Vlaamse Regering van 23 
december 2005 die volgde op de eerdere regeringsbeslissing van 19 juli 2002. 
 
Van de Limburgse terreinen ligt Waterloos voor een beperkt deel in agrarisch gebied. Het 
bestaande motorcrossterrein in Waterloos is bestemd als natuurgebied. In het kader van de opmaak 
van het PRUP wordt, als compensatie, een gebied dat nu bestemd is als agrarisch gebied omgezet 
naar natuurgebied. Geen van de terreinen in Limburg is opgenomen in beleidsmatig herbevestigd 
agrarisch gebied.  
 
Van de Antwerpse terreinen ligt Rooiveld op vandaag in agrarisch gebied. Kraaienhorst is bestemd 
als reservegebied voor ontginning. Dit is een overdruk over de bestemming agrarisch gebied. 
Rooiveld is inderdaad opgenomen in beleidsmatig herbevestigd agrarisch gebied, de overige 
terreinen niet. Niettemin is er beleidsmarge voorzien om voor lokale initiatieven de herbevestigde 
bestemming in beperkte mate te wijzigen(omzendbrief RO/2005/01). 
 

2. In een eerste fase, naar aanleiding van de regeringsbeslissing van 23 december 2005, heeft de 
Vlaamse Regering het maatschappelijk draagvlak reeds in rekening gebracht. De regering heeft de 
provincies gevraagd om in de ingediende dossiers ook het standpunt van de betrokken 
gemeentebesturen op te nemen. Deze bezorgdheid heeft er onder meer toe geleid dat de Vlaamse 
Regering heeft moeten vaststellen dat een maatschappelijk draagvlak voor de voorgestelde 
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terreinen in Oost-Vlaanderen, West-Vlaanderen en Vlaams-Brabant onvoldoende aanwezig was. 
Daarom zijn er in die provincies voorlopig geen terreinen aangeduid. 
Voor de meeste geselecteerde terreinen in Antwerpen en Limburg zal de opmaak van een PRUP 
noodzakelijk zijn. De decretale procedure met openbaar onderzoek en de inspraakmogelijkheid die 
daaraan gekoppeld is, laat toe om te bepalen hoe groot het maatschappelijk draagvlak voor een 
terrein is. Deze procedure voorziet daarnaast ook in een aantal beslissingen van democratisch 
verkozen besturen en instanties. Ook daar speelt het maatschappelijk draagvlak of het ontbreken 
ervan dus zijn rol.  
Een concreet onderzoek naar de hinderaspecten, dat in de meeste gevallen noodzakelijk zal zijn, 
zal deel uitmaken van het dossier en het voorbereidend onderzoek voor de opmaak van de 
PRUP’s. In de regel zal een planMER en/of projectMER opgemaakt worden. Dit is een geschikt 
kader voor het onderzoek van de hinderaspecten.  
 
Daarnaast moet, in toepassing van artikel 2, 10° van het besluit van 11 mei 2002  van de Vlaamse 
Regering houdende aanduiding van de instellingen en administraties die adviseren over voor-
ontwerpen van ruimtelijke uitvoeringsplannen, bij de opmaak van ruimtelijke uitvoeringsplannen 
die de vestiging van klasse 1 – inrichtingen omvatten, een advies worden uitgebracht door het 
Departement Leefmilieu, Natuur en Energie inzonderheid de afdeling Milieuvergunningen. 
 
Permanente omlopen met trainingsfaciliteiten voor gemotoriseerde sporten zijn bij toepassing van 
rubriek 32, 9, 4°, van de lijst van de als hinderlijk ingedeelde inrichtingen zoals bedoeld in bijlage 
1 van titel 1 van het VLAREM, ingedeeld als klasse 1- inrichting. 

 
Bij het onderzoek van het voorontwerp van ruimtelijk uitvoeringsplan wordt door de afdeling 
Milieuvergunningen getoetst of de omloop voor motorvoertuigen in principe kan voldoen aan de 
verbods- en afstandsregels van artikel 5.32.10.2 van titel II van het VLAREM. 
 
Bij de opmaak van het PRUP voor Waterloos in Neeroeteren zijn de hinder-aspecten onderzocht 
bij de opmaak van het planMER. De ruimtelijke randvoorwaarden zijn vertaald in de stedenbouw-
kundige voorschriften van het PRUP bij de herneming van de procedure. De provincie heeft Er 
zijn diverse informatievergaderingen doorgegaan met omwonenden en betrokkenen.  
Voor Rooiveld in Westerlo werd er geen hinder-onderzoek of enquête gedaan bij de omwonenden. 
Er werd wel een informatievergadering georganiseerd aan het begin van het openbaar onderzoek 
voor het PRUP. 
 
Bij de goedkeuring van de ruimtelijke uitvoeringsplannen moet aldus rekening worden gehouden 
met de impact van de voorziene bestemmingen op het leefmilieu. Indien de keuzes van de 
bestemmingsgebieden in het plan, op zich nadelig zijn voor het leefmilieu moeten milderende 
maatregelen worden opgelegd of moeten andere keuzes worden gemaakt. De milieukwaliteits-
normen uit VLAREM II zijn evenwel niet bindend voor de goedkeuring van een ruimtelijk 
uitvoeringsplan. Ik verwijs hiervoor naar het schorsingsarrest van de Raad van State nr. 183.357 
van 26 mei 2008 inzake het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan: “stationsomgeving Gent Sint-
Pieters – Koningin Fabiolalaan”. 

 
3. Het beoordelen van aanvragen voor het bekomen van een stedenbouwkundige vergunning voor 

woningen in de nabijheid van motorcrossterreinen is een gemeentelijke bevoegdheid, eventueel 
onderworpen aan het bindend advies van de gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaar. De 
decretale bepalingen zijn van toepassing. Aanvragen dienen steeds getoetst aan de overeen-
stemming met de goede ruimtelijke ordening, en dit in al haar facetten.  

 
4. De impact op stress bij hoevedieren werd in het geval van Westerlo of in andere dossiers niet 

onderzocht. 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -643- 
 
 

 

5. Voor de opmaak van een planMER voor de betreffende PRUP’s zal in de regel het integratiespoor 
gevolgd worden zodat procedureel en inhoudelijk planMER en PRUP gekoppeld zijn.  
 
Voor het terrein Waterloos in Neeroeteren (Maaseik) is een planMER uitgewerkt. Het planMER is 
goedgekeurd op 11 maart 2008.  
 
Voor het terrein Rooiveld in Westerlo werd de plenaire vergadering gehouden voor 1 juni 2008. 
Onder de “oude” plan-MER-regelgeving, ingevoegd in het Decreet Algemene Bepalingen inzake 
Milieubeleid bij decreet van 18 december 2002, bestond bij gebreke aan noodzakelijke uitvoe-
ringsbepalingen, geen duidelijkheid over de al dan niet plan-MER-plicht van PRUP’s. In het 
overgrote deel van de gevallen werden in het kader van opmaak van PRUP’s dan ook geen plan-
MER’s opgesteld. In het geval van het PRUP ‘Rooiveld’ werd dan ook geen plan-MER opge-
maakt. Er werd wel een milieubeoordeling uitgevoerd. De milieubeoordeling werd geïntegreerd in 
de toelichtingsnota van het PRUP. Het departement leefmilieu, natuur en energie –dienst MER, 
dat terzake verantwoordelijk is voor de goede gang van zaken, heeft ingestemd met de gevolgde 
benadering, in haar advies naar aanleiding van de plenaire vergadering.  
 
Voor wat betreft het terrein te Brecht is de huidige planMER-wetgeving dus van toepassing indien 
een bestemmingswijziging van het gebied noodzakelijk is. Een dergelijke plan-m.e.r.-procedure 
heeft de initiatiefnemer tot op heden nog niet opgestart bij de dienst Mer van het Departement 
LNE. 
 
Uit het project-MER-plichtig karakter van deze permanente omlopen volgt dat ofwel een 
projectMER moet worden opgesteld ofwel een gemotiveerd verzoek tot ontheffing van deze plicht 
moet worden ingediend bij de dienst Mer van het Departement LNE naar aanleiding van de 
aanvraag tot stedenbouwkundige vergunning en milieuvergunning. Hierin zullen de aspecten 
opgenomen in de toelichtingsnota van het PRUP nader onderzocht worden, in functie van het 
exacte crossparcours.  

 
6. De Vlaamse Regering heeft in haar beslissing van 23 december 2005 naast algemeen geldende 

randvoorwaarden, die gelden voor alle terreinen, ook specifieke randvoorwaarden voor de 
terreinen in Brecht, Balen en Genk ingeschreven. De algemene randvoorwaarden hebben 
betrekking op mobiliteit (zowel verkeershinder als bereikbaarheid, ook naar omliggende 
gemeenten), geluidshinder (zo nodig ook voor de omliggende gemeenten), veiligheid (zowel voor 
de gebruiker als voor de omgeving), lucht-, water- en bodemverontreiniging. Bovendien dient er 
aandacht besteed te worden aan aspecten van landbouw, landschappelijke en ecologische 
doelstellingen (toetsing Natuurdecreet, decreet Algemeen Waterbeleid). Ook dient er jaarlijks 
overleg gepleegd te worden tussen de provincie, de uitbaters van de voorgestelde omlopen, de 
verschillende motorsportfederaties en de organisatoren met betrekking tot de opmaak van een 
activiteitenkalender, teneinde een goede spreiding over de locaties te waarborgen. Het is in eerste 
instantie aan de provincies om die voorwaarden te vertalen, hetzij naar het PRUP, hetzij in andere 
maatregelen. 
 
Voor Westerlo zijn naast de algemene voorwaarden geen specifieke voorwaarden bepaald door de 
Vlaamse Regering. De stedenbouwkundige voorschriften van het PRUP zijn veeleer algemeen van 
aard. De provincie voorziet om flankerende maatregelen op te nemen in de beheersovereenkomst, 
de stedenbouwkundige vergunning en milieuvergunning. Een aantal van die randvoorwaarden 
zullen afgeleid kunnen worden uit het nog op te maken project-MER. De resultaten van het 
project-MER zullen hiervoor de nodige informatie leveren.  
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BERT ANCIAUX, 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, 

 JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -647- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 72 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. erkende jeugdverenigingen, 
2. kunstenaars, 
3. erkende sportverenigingen, 
4. 1 euro voor museumbezoek (voor jongeren), 
5. topsport, 
6. BLOSO-domeinen, 
7. feestelijkheden rond 11 juli, 
8. billijke vergoeding, 
9. bibliotheken, 
10. steunpunt vakantieparticipatie, 
11. CC’s en GC’s (culturele centra, gemeenschapscentra), 
12. cultuurconvenants met gemeenten, 
13. jeugdwerkbeleidsplannen, 
14. sportbeleidsplannen, 
15. PPS-projecten (publiek-private samenwerking), 
16. Brussel. 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 72 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
BRUSSEL 
 
Via de subsidielijn “Vlaamse projecten voor Brussel” worden jaarlijks ongeveer 75 projecten gesteund 
die de band tussen Vlaanderen en Brussel versterken en aantonen dat Vlaanderen actief betrokken is 
bij de Brusselse culturele, sociale en educatieve realiteit. Gedurende deze legislatuur, werden drie 
projecten gesubsidieerd, die (ook) op het grondgebied van de provincie Vlaams-Brabant plaatsvonden.  
 
Het project Kwartslag ontstond voor het eerst in 2002 als een samenwerking tussen twee 
cultuurcentra in Brussel (KVS en Kaaitheater) en de Vlaamse Rand (Dilbeek en Strombeek). De 
bedoeling was en is nog steeds om de cultuur- en theaterliefhebbers in Brussel en de Vlaamse Rand te 
tonen dat er in hun dichte omgeving een rijk en verscheiden Nederlandstalig theater- en cultuuraanbod 
aanwezig is. Het project wordt sinds dit theaterseizoen verder uitgebreid met de cultuurcentra van 
Overijse (Den Blank) en Alsemberg (De Meent) in de Vlaamse Rand en met de Beursschouwburg, 
BOZAR en de Markten in Brussel. Dit project ontving gedurende deze legislatuur de volgende 
subsidies:  
2004: 23.500 euro; 2005: 15.000 euro; 2006: 15.000 euro; 2008: 18.000 euro  
 
Bloso, de Stichting Vlaamse Schoolsport en de Provinciale Sportdienst Vlaams-Brabant, de 
gemeenten Overijse en Tervuren en het Gordelsecretariaat organiseren reeds dertien jaar de Gordel 
voor Scholen. Het decor vormt de Rand rond Brussel. De aankomst ligt in Tervuren, waar gedurende 
vijf dagen sportieve, creatieve en muzikale randanimatie wordt voorzien. Sinds 2005 wordt een 
extradag voor leerlingen uit het bijzonder onderwijs georganiseerd.  Naast het sportieve luik besteden 
de organisatoren bijzondere aandacht aan de verkeers - en fietsveiligheid, het milieu, Brussel en de 
rand rond Brussel. De Brusselse scholen worden extra aangemoedigd om deel te nemen. De subsidie 
vanuit het bevoegdheidsdomein Brussel, dient om de promotie bij de Vlaams-Brusselse scholen te 
voeren.   
Dit project ontving gedurende deze legislatuur de volgende subsidies:  
Van 2004 tot en met 2007: telkens 25.000 euro; 2008: 50.000 euro  
 
Vzw De Rand (luik Bruegelproject) organiseerde in de zomer van 2006 een festival onder de naam 
Bruegel 06. Het festival omvatte vijf tentoonstellingen: Bruegel imaginair, Bruegel geprent, Bruegel 
en zijn tijd, Bruegel inspireert en Bruegel revisited. De tentoonstellingen werden georganiseerd in de 
Koninklijke Bibliotheek van Brussel en in de culturele polen van de rand rond Brussel (Tervuren, 
Gaasbeek en Meise). Het project ontving een subsidie van 15.000 euro. 
 
AGENTSCHAP SOCIAAL-CULTUREEL WERK VOOR JEUGD EN VOLWASSENEN 
 
Voor wat betreft het Agentschap Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassenen: 
 
1.  Erkende jeugdverenigingen 

zie bijlage 1  
Een overzicht van de gesubsidieerde landelijk georganiseerde jeugdverenigingen, zowel 
structurele subsidies (voor een driejarige beleidsperiode) als projectsubsidies. 

 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -649- 
 
 

 

2.  Jeugdwerkbeleidsplannen 
zie bijlage 2 

 
3.  Lokaal cultuurbeleid  

zie bijlage 3, waarbij de afkortingen staan voor: 
BIB: basissubsidie voor bibliotheken 
0,15: bijkomende subsidie voor bibliotheken 
CC: subsidies voor cultuurcentra 
CBC: subsidies voor een cultuurbeleidscoördinator 
1 euro: bijkomende subsidie cultuurbeleidsplan 
GC Projectsubs.: projectsubsidies voor gemeenschapscentra (van 2004 tot 2007) 
GC Participatiedecr.: projectsubsidies voor gemeenschapscentra in het kader van het 
Participatiedecreet (vanaf 2008) 

 
4.  Binnen de afdeling Jeugd werden daarnaast nog volgende “projecten” opgelijst voor Vlaams-

Brabant: 
 Zie bijlage 4 

- projecten binnen het decreet Vlaams jeugdbeleid 
- projecten brede school 
- subsidies aan verenigingslokalen 

 
KUNSTEN EN ERFGOED 
 
Zie bijlage 5 
 
SPORT 
 
Zie bijlage 6 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht Erkende landelijk georganiseerde jeugdverenigingen: structurele subsidies  
2. Overzicht Subsidies jeugdwerkbeleidsplannen 
3. Overzicht Lokaal cultuurbeleid 
4. Overzicht Projecten decreet Vlaams Jeugdbeleid, projecten brede school, subsidies aan 

verenigingslokalen 
5. Overzicht Kunsten en Erfgoed 
6. Overzicht Sport 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/72/antw.072.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/72/antw.072.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/72/antw.072.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/72/antw.072.bijl.004.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/72/antw.072.bijl.005.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/72/antw.072.bijl.006.xls 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 755 
van 13 juni 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Geplande skipiste Lessines   -   Gewestoverschrijdende impact 
 
In Lessen/Lessines, vlakbij de taal- en gewestgrens, zijn er plannen om de oude Carrières 
(steengroeven) om te bouwen tot de grootste indoor-skipiste van Europa, “Snowgames”. De 
initiatiefnemers rekenen op 620.000 bezoekers per jaar die er komen skiën, eten, logeren, enzovoort. 
In 2006 keurde Waals minister André Antoine de bouwvergunning hiervoor goed. Deze toelating moet 
dit jaar verlengd worden. Daar is veel protest tegen vanuit de milieubeweging, ook uit Zuid-Oost-
Vlaanderen. De unieke waarde op het vlak van fauna en flora rechtvaardigt het behoud van het 
Carrièrencomplex in Lessines. 
 
Het gaat, naast Quenast, om één van de twee porfiercarrières in België. Doordat de exploitatie in 
sommige putten reeds gestopt is in de jaren vijftig zijn deze gevuld met water, omgeven door steile 
rotswanden. Dit uniek biotoop trekt soorten aan die elders onvindbaar zijn, zoals de Slechtvalk, Brede 
Wespenorchis, Echt Duizendguldenkruid, enzovoort. 
 
Voor velen gaat het niet alleen om de natuurwaarden, maar ook over een visie rond economische 
ontwikkeling in tijden van opwarming: in hoeverre is het anno 2008 nog verantwoord om 
tienduizenden liters water te gaan vervriezen en gigantische openluchtdiepvriezers te installeren die 
tonnen energie opslorpen en miljoenen liters water doen circuleren, terwijl elders het ijs te smelten. 
Snowgames zal evenveel energie verbruiken als 2.500 tot 5.000 gezinnen. 
 
Ondanks deze verpletterende argumenten vindt Snowgames medestanders, ook in Vlaanderen. Het 
Streekplatform Zuid-Oost-Vlaanderen heeft de initiatiefnemers bijvoorbeeld ontvangen en liet zich 
lovend uit over het project. 
 
Het gaat hier om een Waals project, maar met een belangrijke impact voor Vlaanderen. Gelet op de 
omvang en de nefaste gevolgen ervan op de biodiversiteit, en de impact qua energieverbruik en CO2-
uitstoot, wil ik de minister dan ook het volgende vragen. 
 
1. Werd de Vlaamse Regering, zoals voorzien in het samenwerkingsakkoord d.d. 4 juli 1994 tussen 

de drie gewesten dat betrekking heeft op projecten met gewestoverschrijdende milieu-effecten, in 
kennis gesteld van het feit dat er een vergunningsaanvraag werd ingediend voor het project 
“Snowgames”?  

 
Werd een afschrift van het milieu-effectenrapport overgemaakt aan de Vlaamse Regering? 
 
Werd de Vlaamse Regering op voorhand op de hoogte gebracht van het te houden openbaar 
onderzoek, zodat ook belanghebbende inwoners van het Vlaamse gewest daaraan konden 
deelnemen? 
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Indien het Waals Gewest de Vlaamse Regering van deze aanvraag niet op de hoogte gebracht 
heeft, is de Vlaamse Regering van plan dit bij het Waals Gewest aan te kaarten en overleg in 
verband met dit project te vragen? 
 

2. Onderschrijft de minister de positieve reactie van het Streekplatform Zuid-Oost-Vlaanderen met 
betrekking tot het project in Lessen? 

 
3. Het project in Lessen zal, bij ongewijzigde omvang, zeker gevolgen hebben op de mobiliteit in 

Zuid-Oost-Vlaanderen. 
 

Is er een plan opgemaakt dat de gevolgen daarvan inschat? Zo neen, is de minister van zins alsnog 
een mobiliteitsplan ter zake te laten opstellen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 755 van 13 juni 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1. De Vlaamse Regering werd niet in kennis gesteld  van de vergunningsaanvraag ingediend voor 

het project “Snowgames”. Er werd geen afschrift van het milieueffectenrapport overgemaakt aan 
de Vlaamse Regering en de Vlaamse Regering werd niet op de hoogte gebracht van het te houden 
openbaar onderzoek. 

 
Er werd geen milieueffectenrapport overgemaakt, omdat volgens de mededeling van de 
ambtenaar van de gemeente Lessines, in het milieueffectenonderzoek bij de volledigverklaring 
door de bevoegde overheid is vastgesteld dat er geen “aanzienlijke grensoverschrijdende 
negatieve effecten in het Vlaamse gewest” worden verwacht. 
 
Het dossier zal door mijn administratie in overleg met het Waals Gewest, de gemeente Lessines 
en de grensgemeenten Galmaarden, Geraardsbergen en Brakel verder opgevolgd worden om te 
garanderen dat in de vergunning opgenomen milieu- en mobiliteitsvoorwaarden zullen worden 
nageleefd .Op basis van het voormelde overleg zullen onder meer de noodzakelijke stappen 
ondernomen worden om zeker de mobiliteitsproblematiek grensoverschrijdend met Vlaanderen in 
goede banen te leiden. 

 
2. Als Vlaams minister bevoegd voor Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur ben ik niet 

rechtstreeks op de hoogte gebracht van “de positieve reactie van het Streekplatform Zuid-Oost-
Vlaanderen” en/of in welk kader en/of onder welk statuut deze positieve reactie zou gegeven zijn. 
Zoals hoger vermeld zal het overleg worden voortgezet inzake toepassing van milieumilderende 
maatregelen en inzake de mobiliteitsaspecten (o.a. bereikbaarheid over de weg, via openbaar 
vervoer). 
Aanvullend wil ik hierbij citeren uit die reactie van het Streekplatform, die met betrekking tot 
mobiliteit stelt: 
“In het Streekpact (langetermijnvisie voor de regio) worden de knelpunten van de N60 (omleiding 
in Ronse) en de N42 door de regio naar voor geschoven als prioritaire aandachtspunten. Het feit 
dat bezoekers van Snow Games via deze toegangswegen Lessen zullen bereiken, vormt een 
bijkomend argument om werk te maken van een goede noord/zuidontsluiting van de regio. Ook 
de verbinding met het openbaar vervoer dient verder uitgewerkt te worden om bezoekers een 
degelijk alternatief voor het gebruik van de wagen aan te bieden. 
 
De gebrekkige ontsluiting is dan ook één van de belangrijke aandachtspunten die het 
Streekoverleg wil meegeven aan de Vlaamse Overheid wanneer in het najaar 2008 de dialoog 
wordt aangegaan rond het door de regio goedgekeurde Streekpact. 
 
Verder dringen wij er vanuit het Streekoverleg op aan dat de realisatie van dit project gebeurt in 
harmonie met de omgeving en met respect voor de wettelijke en milieunormen. Duurzaamheid is 
één van de prioritaire thema’s die in het streekpact werd weerhouden. Vandaar dat er vanuit het 
Streekoverleg ook wordt aangedrongen dat de ontwikkeling van Snow Games in Lessen gebeurt 
volgens duurzame principes en gebruik makend van de nieuwe technologieën en 
energiebesparende maatregelen.” 
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3. Zoals eerder vermeld is de Vlaamse regering niet ingelicht over het milieuonderzoek omdat de 
mobiliteitsimpacten als “niet aanzienlijk” werden ingeschat en er geen aanzienlijke 
gewestgrensoverschrijdende effecten ingeschat worden. 
Het is niet mijn bevoegdheid om voor dit dossier op het grondgebied van het Waalse gewest een 
mobiliteitsplan te laten opstellen. 
Verder overleg zal de nood aan maatregelen verder duidelijk maken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 795 
van 24 juni 2008 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Wegen en Verkeer   -  Stortplaatsen 
 
Volgens een krantenbericht (De Standaard – 3 juni 2008) werd een reeks veroordelingen uitgesproken 
door de rechtbank, en dit wegens het illegaal achterlaten van afval door het departement Openbare 
Werken. Ambtenaren kregen opschorting van straf. Aannemers werden veroordeeld. 
 
Het spreekt voor zich dat het Vlaams Gewest volledig onderworpen is aan de eigen regels. 
 
1. Welke acties heeft de minister reeds ondernomen om het illegaal storten van afval door Openbare 

Werken te voorkomen? 
 
2. Hoeveel kost dit? 
 
3. Werden er voor de illegale stortplaatsen ook milieuheffingen gevorderd volgens artikel 48 §2-1 

van het decreet aangaande de milieuheffingen? 
 

Zo ja, hoeveel werd er geïnd? Lastens welke begroting? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 795 van 24 juni 2008 
van PAUL WILLE 
 
 
 
1. Het is belangrijk om een onderscheid te maken tussen terreinen die als tijdelijke stockeerplaatsen 

worden gebruikt bij onderhoudwerken (o.a. veeg- of maaiwerken) en historische stortplaatsen 
waar in het verleden afbraakmaterialen werden gestockeerd en nooit werden opgeruimd. Dit 
onderscheid wordt niet altijd gemaakt en zorgt ervoor dat het probleem van het niet respecteren 
van de afvalwetgeving niet steeds correct wordt voorgesteld. 
In 2005 werd er door toenmalig minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur, 
Kris Peeters, opdracht gegeven om alle storten onmiddellijk op te ruimen. 
Er werd tevens een protocol opgesteld tussen het Agentschap Wegen en Verkeer, het departement 
van het beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie en de Openbare Vlaamse Afvalmaat-
schappij. Sinds het afsluiten van dit protocol wordt alle afval afkomstig van onderhoudswerken 
afgevoerd conform de bepalingen van dit protocol. 
Het protocol werd aan alle personeelsleden van het Agentschap Wegen en Verkeer die belast zijn 
met toezicht op werken, meegedeeld met de opdracht het strikt toe te passen en de besteks-
bepalingen dusdanig op te stellen dat de aannemer contractueel volgens de richtlijnen van het 
protocol moet werken. Tegen eventueel foutief gebruik van het openbaar domein door een 
aannemer zal meteen worden opgetreden. De interne rapportering hieromtrent wordt geïntensi-
fieerd. Uiteraard zullen ook de twee andere partijen die het protocol mee hebben ondertekend, 
toezien op de naleving ervan. 

 
In het tweede geval (historische stortplaatsen) is het Agentschap Wegen en Verkeer sinds medio 
2005 bezig deze stortplaatsen op te ruimen. Op deze historische sites is eveneens een verkennend 
bodemonderzoek voorzien, waarna desgevallend in overleg met OVAM eventueel een verdere 
sanering zal worden uitgevoerd. Opruimacties waren voorzien op 13 terreinen, waarvan 4 in de 
provincies Antwerpen en Limburg, 3 in Vlaams-Brabant en 2 in Oost-Vlaanderen. Hierbij dient 
wel opgemerkt dat op een aantal terreinen de aard van de gestapelde materialen (herbruikbare 
grondspecie, herbruikbare kasseien en boordstenen en afbraakmaterialen in afwachting van een 
gerechtelijke expertise) op deze terreinen geen milieutechnische problemen stelt, maar dat deze 
stapelplaatsen toch zullen worden leeggemaakt om eventueel misbruik als stortplaats te vermijden. 
 

2. De totale kostprijs voor de opruiming van de 13 locaties bedraagt 539.444,11 euro inclusief BTW. 
 
In de provincie Oost-Vlaanderen: 2 locaties 

• R4 - Eversteinlaan te Gent-Wondelgem: kostprijs 95.193,45 € (incl. BTW). 
• N8 te Horebeke: kostprijs 24.036,60 € (incl. BTW). 

De totale kostprijs voor het opruimen van deze 2 stortplaatsen bedroeg 119.230,05 € ( incl. BTW). 
 

In de provincie Vlaams-Brabant: 3 locaties 
• Stortplaats N285 achter de carpoolparking: kostprijs 102.416,74 € (incl. BTW) 
• Stortplaats E19 te Machelen: kostprijs 96.022,708 € (incl. BTW) 
• Stortplaats E411 Parking Maleizen te Overijse: kostprijs 19.991,607 € (incl. BTW) 

De totale kostprijs voor het opruimen van deze 3 stortplaatsen bedroeg 218.431,04 € (incl. BTW). 
 

In de provincie Limburg en Antwerpen: 4 locaties 
• Stapelplaats Membruggen: kostprijs 60.708 € (incl. BTW) 
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• Stapelplaats Hoeselt: kostprijs 49.100 € (incl BTW) 
• Stapelplaat Sint-Truiden: kostprijs 3.025 € (incl BTW) 
• Stapelplaats Sint-Truiden: kostprijs 88.950 € (incl. BTW).  

De totale kostprijs voor het opruimen van deze 4 stortplaatsen bedroeg 201.783 € (incl. BTW). 
 
3. In de betreffende gevallen werd voor het illegaal opslaan van de afvalstoffen geen milieuheffing 

voor het illegaal storten van afvalstoffen opgelegd. 
 

Het betreft tijdelijke opslagplaatsen gelegen op eigen terreinen, zonder de intentie er aan 
exploitatie te doen. Slechts bij exploitatie is er sprake van milieuheffingen. De exploitant van de 
stortplaats of het verwerkingsbedrijf moet deze heffingen betalen aan het gewest (de gewestelijke 
heffingen) en/of de gemeente (de supplementaire gemeentelijke heffingen). De heffing is 
afhankelijk van de aard van de afvalstof. 
Op hun beurt verrekenen de exploitanten dit aan de aanvoerder van het afval. Uiteindelijk betaalt 
de vervuiler de taksen. 
Met het opruimen van de illegale opslagplaatsen werden er wel heffingen betaald aan het 
verwerkingsbedrijf of de stortplaats. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 26 
van 13 oktober 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Aanleg van fietspaden   -   Stand van zaken 
 
Het belang van veilige en voldoende fietspaden is al meermaals aangetoond. Het aanleggen en/of 
subsidiëren van fietspaden kan onder diverse beleidsdomeinen vallen. De meest voor de hand liggende 
beleidsdomeinen zijn Openbare werken en Mobiliteit. Zo is er een protocol dat de wederzijdse relaties 
tussen de Vlaamse minister bevoegd voor Openbare Werken en de Vlaamse minister bevoegd voor 
Mobiliteit regelt. 
 
In het antwoord op mijn interpellatie over het fietsbeleid van 30 januari 2008 verklaarde minister 
Vandenbroucke, die de minister op dat moment verving, een overzicht te zullen overmaken met het 
aantal kilometer fietspad sinds het jaar 2000 dat jaarlijks door de Vlaamse overheid werd aangelegd, 
met een opsplitsing per provincie en een aparte detaillering over het aantal dat via de module 13 wordt 
aangelegd.  
 
De tabel zou een overzicht geven van het aantal kilometer fietspaden langs gewestwegen die jaarlijks 
in elke provincie werden aangelegd met middelen van de Vlaamse overheid in de periode 2000-2007. 
Tot op heden werd dit overzicht nog niet overgemaakt. 
 
1. Hoeveel middelen werden sinds 2000 voor de aanleg en/of subsidiëring van fietspaden 

uitgegeven? Graag een overzicht per jaar en per provincie. 
 
2. Kan de minister een overzicht geven van de, binnen de bevoegdheid van zijn/haar beleidsdomein, 

effectief aangelegde fietspaden in Vlaanderen in sinds 2000? Graag een overzicht per provincie en 
per jaar? Kan de minister ook per provincie een overzicht geven van het aantal gerealiseerde 
kilometers? 

 
3. Hoeveel fietspaden heeft de minister, binnen de bevoegdheid van zijn/haar beleidsdomein, 

gesubsidieerd in Vlaanderen sinds 2000? Graag een overzicht per provincie en per jaar? Kan de 
minister ook per provincie een overzicht geven van het aantal hierdoor gerealiseerde kilometers? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Crevits (vraag nr. 26), Peeters (nr. 14) en Van Brempt 

(nr. 20). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
__________________________________________________________________________________ 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 26 van 13 oktober 2008 
van CINDY FRANSSEN  
 
 
 
1. Aanleg van fietspaden  
 

Ik verwijs voor de specifieke fietspadprojecten (die worden vermeld in de lijst in bijlage) naar het 
overzicht in onderstaande tabel. (bedragen in euro)  

 
 

Naast deze projecten die in hoofdzaak op fietspadinfrastructuur gericht zijn, legt het Agentschap 
Wegen en Verkeer ook nog een heel aantal fietspaden aan in andere projecten, bv. bij de heraan 
leg van doortochten of bij het herinrichten van kruispunten. Het aandeel in deze projecten dat 
effectief uitgegeven werd aan fietspaden bedraagt gemiddeld genomen 12,5% van de totale 
projectkost. Wanneer we het aandeel doortochten berekenen op de investeringsprogramma’s 
tussen 2000 en 2007, en hiervan 12,5% nemen als aandeel dat aan fietspadinfrastructuur werd 
besteed, geeft dit een totaal bedrag van 14,2 M€. Als we dezelfde oefening doen voor de 
projecten voor het herinrichten van kruispunten op deze investeringsprogramma’s, geeft dit een 
investering van 4,8 M€ voor de fietspadinfrastructuur. Hier bovenop komen nog de investeringen 
in fietspaden die in het kader van het project ‘Wegwerken van gevaarlijke punten en wegvakken 
in Vlaanderen’ werden gedaan in deze periode. Hiervoor wordt op gelijkaardige wijze een bedrag 
van 43,75 M€ berekend dat aan fietsoversteekplaatsen, fietsbruggen of –tunnels werd besteed. 
 
In totaal levert dit een investering van 122,9 M€ op in de periode 2000 – 2007: 

 
Periode 2000-2007  
Aanleg fietspaden in fietspadprojecten    60,15 

M€
Aanleg fietspaden in andere projecten door Agentschap Wegen en 
Verkeer 

   62,75 
M€

- Aanleg doortochten     14,2 
M€ 

- Herinrichten van kruispunten       4,8 
M€ 

- Wegwerken van gevaarlijke punten en wegvakken in Vlaanderen   43,75 
M€ 

    
ALGEMEEN EINDTOTAAL  122,90 

M€
 

Afdeling 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 Totaal 

Antwerpen  2.076.141,88   5.388.486,96    80.000,00         667.803,47 8.212.432,31 

Limburg  540.334,74    1.315.971,71       1.664.098,24 2.509.897,45  3.616.428,92    9.646.731,05 

Oost-Vlaanderen     1.751.008,26  2.678.788,95 687.661,51   249.961,60      5.367.420,32 

Vlaams-Brabant  4.958.000,00    7.453.000,00   531.897,52      2.322.721,37  8.137.483,20 23.403.102,09 

West-Vlaanderen  3.854.666,55     2.274.184,79    2.993.134,38  1.065.700,00  3.337.458,91    13.525.144,63 

Eindtotaal 11.429.143,17  6.704.458,67 11.558.193,05 2.678.788,95 5.876.791,65 3.825.559,05 9.276.609,20 8.805.286,67 60.154.830,40 
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Subsidiëring van fietspaden  
 
In de onderstaande tabel wordt een overzicht gegeven van de vastgelegde subsidiebedragen per 
provincie en per jaar, in het kader van de modules 12 en 13 en het Fietsfonds. 

 
 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 

Antwerpen 7.251.101,58  32.513.492,45 14.812.598,65 7.967.770,94 695.879,01 6.561.813,46 11.013.365,32 5.625.888,26 
Vlaams-Brabant 271.658,36€ 2.548.223.89 0 0 2.044.921,67 762.807,83  6.051.400.21  1.216.786,99 
Limburg 1.982.443,46 14.322.665,11 14.481.610,29 14.618.522,13 10.768.748,42 3.032.269,00  4.944.505,83 9.437.479,55 
Oost-Vlaanderen 99.973,75 2.913.234,21 4.522.180,35 9.339.199,30 18.521.609,59 7.644.322,49  3.226.635,51  4.891.579,27 
West-Vlaanderen 302.628,42 1.059.450,95 1.244.415,32 3.883.443,63 10.719.356,69 8.926.796,14  11.689.296,15 9.026.383,00 

 
Toerisme Vlaanderen subsidieert in het kader van de ondersteuning van toeristisch-recreatieve 
projecten ten uitzonderlijke titel de aanleg van missing links langs landelijke fietsroutes (LF-
routes) wanneer alle andere subsidiekanalen binnen het beleidsdomein Openbare Werken & 
Mobiliteit zijn uitgeput.  
De betoelaging gebeurt conform het besluit van de Vlaamse Regering betreffende de erkenning 
en financiële ondersteuning van toeristisch-recreatieve projecten en strategische plannen van 2 
april 2004, gewijzigd bij besluit van de Vlaamse Regering van 11 maart 2005.  

 
Een overzicht per provincie, per jaar: 

  
Subsidies voor 
toeristisch/recreatieve 
projecten 2002 2003 2004 2005 2006 
West-Vlaanderen 110.797,38 44.155,00 12.000,00 107.854,56 27.000,00 
Oost-Vlaanderen - - - 59.162,00 -  

 
2. Voor het overzicht van de aangelegde fietspaden verwijs ik naar de tabel in bijlage. Hieronder 

vindt u een samenvatting van de gerealiseerde fietspaden die in de lijst werden opgenomen. Ook 
hier dient te worden benadrukt dat enkel de projecten in deze lijst werden opgenomen waarvoor 
de ingreep quasi volledig aanpassingen van de fietsinfrastructuur inhield.  

 
Afdeling 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 Totaal
Antwerpen 0,50 5,50 0,20         0,30 6,50
Limburg 0,77 1,24     3,20 2,30 11,70 2,35 21,56
Oost-
Vlaanderen     3,43 3,74 1,50     0,70 9,37
Vlaams-
Brabant 3,50 1,80 2,50 1,20 6,20 0,80   7,13 23,13
West-
Vlaanderen     4,90   3,20 3,38   5,50 16,98
Eindtotaal 4,77 8,54 11,03 4,94 14,10 6,48 11,70 15,98 77,54

 
Uiteraard moet men hier ook nog de kilometers in aanmerking nemen die werden aangelegd in 
het kader van herinrichten van kruispunten en doortochten. De gemiddelde lengte van een 
doortocht bedraagt ongeveer 1,4 km. Dit houdt in dat de gemiddelde herinrichting van een 
doortocht voor 2,8 km vernieuwd fietspad zorgt, en dat er in totaal in de periode 2001 – 2008 254 
km fietspaden in doortochten werden aangelegd. Voor de herinrichting van een kruispunt wordt 
een gemiddelde lengte van 400 meter fietsinfrastructuur genomen. Dit houdt in dat er op het 
investeringsprogramma van het Agentschap Wegen en Verkeer 27,2 km fietspaden werden 
aangelegd, en dat er in het project ‘Wegwerken van gevaarlijke punten en wegvakken in 
Vlaanderen’ ook nog eens 175 km fietspaden aangelegd werden. 
In totaal werd er in deze periode dus 533,7 kilometer fietspaden aangelegd: 
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Periode 2000-2007  
Aantal gerealiseerde fietspaden    77,54 

km
Aanleg fietspaden in andere projecten door Agentschap Wegen en 
Verkeer 

   456,2 
km

- Aanleg doortochten     254 
km 

- Herinrichten van kruispunten 27,2 km 
- Wegwerken van gevaarlijke punten en wegvakken in Vlaanderen   175 km 
    
ALGEMEEN EINDTOTAAL  533,7 km

 
 
 
3. In de onderstaande tabel staat het aantal fietspaden vermeld dat werd gesubsidieerd via de 

modules 12 en 13. 
 

 200
0 

2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 

Antwerpen 11 22 14 7 2 2 3 0 
Vlaams-Brabant 0 5 0 0 3 3 6 3 
Limburg 1 8 11 9 10 2 3 7 
Oost-Vlaanderen 1 3 3 12 19 12 3 5 
West-Vlaanderen 1 2 2 6 9 8 10 6 

 
In de onderstaande tabel worden de, in het kader van de modules 12 en 13, gerealiseerde 
fietspaden per provincie vermeld.  

 
Provincie km gerealiseerde 

fietspaden 
Antwerpen 67,04
Vlaams-Brabant 19,60
Limburg 23,02
Oost-Vlaanderen 35,50
West-Vlaanderen 35,99

 
Onderstaand overzicht vermeldt de toeristisch-recreatieve fietspadprojecten die door Toerisme 
Vlaanderen werden betoelaagd sinds 2000. 
 

Betoelaging in het kader van het besluit toeristisch recreatieve projecten 
Jaar Projectnaam Begunstigde Gemeente  Provincie  Toeristische regio 

/ Kunststad 
Subsidie-
bedrag 
(€) 

Aantal 
km 

2002 Aanleg fiets- en 
wandelpad tussen 
Zinderdreef en 
Dulleweg 

Stad  
Blankenberge 

Blankenberge West-Vl. Vlaamse Kust 65.797,38  2

2002 Herinrichting oude 
spoorlijnen 

Westtoer apb Zedelgem West-Vl. Brugse 
Ommeland 

45.000,00  2

2003 Herinrichting oude 
spoorlijnen: fase 2 

Westtoer apb Zedelgem West-Vl. Brugse 
Ommeland 

44.155,00  2

2004 Heraanleg en 
verharding 

Westtoer apb Zillebeke-  
Ieper 

West-Vl. Westhoek 12.000,00  0,1
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fietshelling 
Palingbeek 
(Vlaanderen 
Fietsroute) 

2006 Doorgang Golf De 
Palingbeek 

Westtoer apb Ieper West-Vl. Westhoek 27.000,00  0,15

 

Betoelaging in het kader van de FFEU-kredieten 
Jaar Projectnaam Begunstigde Gemeente  Provincie  Toeristische regio 

/ Kunststad 
Subsidie-
bedrag 
(€) 

Aantal 
km 

2005 Recreatieve 
ontsluiting 
Zonnebeke: aanleg 
fiets- en wandelpad 

Gemeente 
Zonnebeke 

Zonnebeke West-Vl. Westhoek 68.827,00 1,5

2005 Heraanleg fietspad 
Lange Dreef 

Gemeente 
Nazareth 

Nazareth Oost-Vl. Leiestreek 55.423,00 1,5

2005 Oude 
Spoorwegbedding 

Gemeente 
Zulte 

Zulte Oost-Vl. Leiestreek 3.739,00 1

2005 Fietsverbinding 
Hulste 

Stad 
Harelbeke 

Hulste-
Harelbeke 

West-Vl. Leiestreek 10.890,00 0,1

2005 Beneluxlaan - 
realisatie 
fietsverbinding 

Stad 
Harelbeke 

Harelbeke West-Vl. Leiestreek 28.137,56 2

 
 

BIJLAGE  
 
Detaillijst fietspadprojecten, aangelegd door de Vlaamse overheid  

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/26/antw.026.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 37 
van 20 oktober 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Milieueffectrapporten   -   Beschikbaarheid 
 
Geregeld ondervindt men moeilijkheden om MER-rapporten (milieueffectrapport) ter beschikking te 
krijgen. Het gaat dan voornamelijk over goedgekeurde MER-rapporten alsook richtlijnen en 
goedkeuringsverslagen van de dienst MER. Sommige zijn terug te vinden op de website van MER 
Vlaanderen, andere niet of pas heel lang na de goedkeuring ervan. De redenen daarvoor zijn niet altijd 
bekend. Soms wordt als reden opgegeven dat het document “te zwaar” is om via de website ter 
beschikking te stellen. 
 
Dit bemoeilijkt het werk van de controlerende macht, als men bijvoorbeeld een minister wil bevragen 
over de motivering van één of andere beleidsbeslissing. Maar dit belemmert ook het werk van tal van 
goedbedoelende burgers, overheden, organisaties en bedrijven die hun rechten voluit willen laten 
spelen. Het lijkt niet meer dan logisch dat vanaf het moment dat een MER-rapport als basis wordt 
gebruikt voor een beleidskeuze, dit rapport ook voor iedereen ter beschikking is. Dit is helaas niet 
steeds het geval. Als meest recente gebeurtenis verwijs ik naar de MER-rapporten (en 
goedkeuringsverslagen) van de Noord-Zuidverbindingen in respectievelijk de Kempen en Limburg. 
 
Ook is er een MER-decreet dat bepaalt (artikel 4.2.10) dat een (goedgekeurd) plan-MER onverwijld 
dient betekend te worden aan diverse instanties. Ook is er het Verdrag van Aarhus m.b.t. de toegang 
tot milieu-informatie en het decreet openbaarheid van bestuur van 26 maart 2004 met betrekking tot 
openbaarheid. 
 
Anderzijds kan men begrip opbrengen voor de hoge werkdruk, de talrijke deadlines en de krappe 
personeelsbezetting bij de cel MER. Misschien moet gedacht worden aan een personele versterking op 
het vlak van communicatie. Want een MER is een te belangrijk beleidsinstrument om niet of slechts 
laat ter beschikking te zijn. 
 
Helderheid in de procedure lijkt dan ook aangewezen. Want ook dat is goed bestuur. 
 
1. Gaat de minister ervan uit dat MER-rapporten (incl. goedkeuringsverslagen) voor iedereen ter 

beschikking moeten zijn vanaf het moment dat ze zijn goedgekeurd? Zo ja, zal de minister erop 
toezien dat dit systematisch gebeurt?  

 
Zo neen, waarom niet? 

 
2. Heeft de minister voor de nodige procedures gezorgd opdat volksvertegenwoordigers een afschrift 

van MER-rapporten kunnen krijgen om hun controlerende taak te vervullen? Op welke wijze? 
 

Onder welke modaliteiten kunnen burgers en organisaties een afschrift ter beschikking krijgen?  
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3. Op welke wijze wil de minister de problemen remediëren die te maken hebben met te zware 
bestanden, waardoor de MER-rapporten niet steeds beschikbaar zijn en dus niet te downloaden 
zijn? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 37 van 20 oktober 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
1-2. Een milieueffectrapport (MER) is voor iedereen ter beschikking vanaf de goedkeuring door de 

bevoegde administratie (Departement  LNE, afdeling Milieu-, Natuur- en Energiebeleid, dienst 
Mer). De communicatie over de beschikbaarheid van de goedgekeurde MER’s gebeurt actief 
voor de administraties en instanties die gedurende de milieueffectrapportage om advies zijn 
gevraagd: zij ontvangen van de bevoegde administratie een brief dat het MER is goedgekeurd 
met de melding waar op www.mervlaanderen.be het goedkeuringsverslag en de niet-technische 
samenvatting van het rapport zijn te raadplegen. De decretale verplichting tot toezending naar 
administraties en instanties betreft enkel de beslissing tot goedkeuring. Van het goedgekeurde 
MER ontvangt enkel de initiatiefnemer een exemplaar.  

 
 Burgers en organisaties kunnen via de website zelf dezelfde informatie opvolgen en 

downloaden. De administratie levert daarbij de inspanning om aansluitend bij de goedkeuring 
van het MER het goedkeuringsverslag en de niet-technische samenvatting raadpleegbaar te 
maken via het web. Dit is geen verplichting vanuit het mer-decreet maar past in een correcte 
communicatie over milieu-informatie.  

 
 Zoals wordt gesteld, is het daarbij steeds zaak het evenwicht te zoeken tussen een 

gebruiksvriendelijke ontsluiting van de belangrijke milieu-informatie, die MER’s bieden, en de 
administratieve en technische lasten, die het op papier of elektronisch ter beschikking stellen 
van de dikwijls zeer lijvige rapporten/ zware bestanden met zich meebrengen. 

 Op eenvoudig verzoek kan iedereen een exemplaar van het rapport zelf bekomen. 
 Omdat het kopiëren van de volledige rapporten voor de administratie tijdrovend is en om 

onnodig kopieerwerk te vermijden, schakelt zij meer en meer over op het via CD-ROM 
toezenden van het rapport. Zo kan de lezer ook zelf oordelen welke delen hij op papier wenst te 
lezen. 

 
 In zoverre het initiatief voor het project zelf bij de Vlaamse overheid ligt zou deze communi-

catie over de milieueffectrapportage kunnen geïncorporeerd worden in het communicatietraject 
voor het project zelf, voorafgaand aan, gedurende  en volgend op de milieueffectrapportage. 

 Daarbij is het inderdaad van belang correct te informeren over de stand van zaken van de 
milieueffectrapportage en niet over de resultaten van het MER te communiceren zonder dat dit 
de goedkeuring heeft verkregen.  

 
3.  Op het niveau van ICT stellen zich momenteel nog ernstige beperkingen aan het via het web ter 

beschikking stellen van milieueffectrapporten: de beschikbare ruimte op de server is te beperkt 
en vooral zijn de bestanden te zwaar om te downloaden.  

 In functie van technologische evoluties kan dit later evenwel herbekeken worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 38 
van 20 oktober 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Dampoort Gent   -   Verkeerssituatie 
 
De lezers van een populair dagblad verkozen de fietsinfrastructuur nabij de Dampoort als de slechtste 
van Gent: “Als je als fietser van Dok Zuid naar de Koopvaardijlaan rijdt, dan moet je acht kruispunten 
over. Op de rotonde aan de Dampoort is het verkeer moordend. (…) Wie van de Kasteellaan komt en 
richting Dampoort rijdt wordt ook gedwongen zomaar op de ring (zonder fietspad) te rijden.” Zo lezen 
we op de webstek van het Gents Milieufront. 
 
In juni 2008 viel er nog een dodelijk slachtoffer, een fietsster, te betreuren. De fietsersbond Perpetuum 
Mobile hield toen een actie aan de Dampoort om duidelijk te maken dat er een structurele oplossing 
dient te komen. De fietsersbond pleitte ervoor dat fietsers over de hele rotonde voorrang krijgen en dat 
het fietspad tussen Dok Noord en de Koopvaardijlaan volledig tweerichting wordt. Op langere termijn 
zou een nieuwe fietsverbinding tussen het Malmarpark en de Sint-Baafssite soelaas kunnen bieden 
volgens de fietsersbond. Daarvoor is een doorgang nodig onder de spoorlijn.  
 
Ikzelf wordt dagelijks geconfronteerd met het chaotisch verkeer en de verkeersopstoppingen op het 
Dampoort-knooppunt en de wegen erheen.  
 
Er is niet alleen het aspect van de verkeersveiligheid. Vooral tijdens de spitsuren staan er vaak lange 
rijen auto’s aan te schuiven op de toegangswegen. Dit probleem is reeds jarenlang bekend en het is 
voor de automobilisten dan ook onbegrijpelijk en een bron van frustratie dat er nog steeds geen 
oplossing in zicht is. Voor de gewone burger lijkt het wel alsof de overheid stilzit. 
 
Een structurele oplossing lijkt noodzakelijk in plaats van de huidige ad hoc lapmiddelen. Ik denk dan 
aan het verkeerslicht dat op de rotonde werd geplaatst (voor de bussen van De Lijn), waardoor het 
principe en de vlotte doorstroming van een rotonde weer gedeeltelijk wordt ondergraven. 
 
Eén van de problemen is dat de auto’s die op het eerste vak van de rotonde staan aan te schuiven 
richting Dendermondsesteenweg, verhinderen dat de automobilisten vanuit de Kasteellaan de rotonde 
op kunnen rijden. Het verkeer dat de rotonde oprijdt vanuit de Land Van Waaslaan, wordt dan weer 
vaak gestremd door het verkeer dat via de Pilorijnstraat naar de Antwerpsesteenweg rijdt. Ook de 
verkeerslichten onder de spoorwegbrug die het drukke voetgangersverkeer en de fietsers de baan over 
loodsen, zijn één van de vele factoren die de verkeersdoorstroming afremmen. Zo kunnen we nog wel 
even doorgaan. 
 
1. Wat is de rol en bevoegdheid enerzijds van de Vlaamse overheid, anderzijds van de stad Gent in 

het oplossen van de verkeersproblemen rond het Dampoortknooppunt? Door de stad Gent wordt 
uitdrukkelijk naar het Vlaams niveau verwezen. 

 
2. Wat zijn de voornaamste knelpunten om tot een structurele oplossing te komen? 
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3. Welke ongevallen hebben zich de laatste vijf jaar voorgedaan op en om het Dampoortknooppunt 

(graag onderscheid naargelang stoffelijke, lichamelijke schade en vervoersmodus)? 
 
4. Heeft de Vlaamse overheid reeds uitgemaakt hoe dit verkeersknooppunt optimaal ontward kan 

worden? Zo neen, zijn in dit kader studies lopende of acht de minister het opportuun deze op te 
starten? Wanneer zullen de resultaten hiervan bekend zijn?  

 
5. Werden ook de alternatieven zoals voorgesteld door de Fietsersbond reeds onderzocht? 
 
6. Welke studies omtrent de verkeersproblematiek rond het Dampoortknooppunt (of ruimere context) 

werden de laatste vijf jaar uitgevoerd? Wat was het resultaat van deze studies? In welke werken 
heeft dit geresulteerd? 

 
7. Wat is het resultaat van de laatste verkeerstelling? Wat is de evolutie ten opzichte van voorgaande 

tellingen? 
 
8. Heeft de minister zichzelf een streefdatum vooropgesteld voor de aanvang van werken die een 

structurele oplossing bieden voor de verkeersproblematiek aan het Dampoortknooppunt? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 38 van 20 oktober 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
1. De Vlaamse overheid is wegbeheerder van de Dampoortrotonde alsook van de toeleidende wegen 

R40, N70 en N424. De problematiek is dus inderdaad van gewestelijk niveau, maar ingrepen 
inzake mobiliteit en weginfrastructuur gebeuren niet zonder overleg met de Stad Gent en de 
andere betrokken partijen; De Lijn en de NMBS-groep. 

 
2. Het grootste knelpunt is dat er te veel auto’s via de Dampoort Gent binnen- en buitenrijden en dat 

in combinatie met de grote voetgangers- fietsersstromen, o.a. van en naar het treinstation, en met 
de drukke buslijnen die er passeren of hun terminus hebben. Om tot een structurele oplossing te 
komen moeten die stromen maximaal uit elkaar gehaald worden. Dat vergt een herinrichting van 
de hele Dampoortomgeving wat een zeer hoge investeringskost vergt voor de betrokken partners. 
De omvang van de werken is tevens van die orde dat voorafgaandelijk nog diverse openbare 
procedures met een lange looptijd moeten doorlopen worden (MER, RUP, …). 

 
3. Gedetailleerde ongevallengegevens voor het Dampoortknooppunt zijn aangevraagd bij de Lokale 

Politie Gent, maar helaas nog niet beschikbaar op dit moment. Zodra ze verstrekt zijn zal ik niet 
nalaten u deze te bezorgen. 

 
4. In opdracht van de Stad Gent, met medefinanciering van De Lijn, de NMBS-groep en het gewest 

werd reeds een strategische studie uitgevoerd over de herinrichting van de stationsomgeving. 
Naast de aanpassingen van de weginfrastructuur zou ook een nieuw stationsgebouw gebouwd 
worden, een nieuw busstation, een tramstation (voor de toekomstige tramlijn richting Oostakker), 
een ondergrondse parking. Er is eveneens projectontwikkeling voorzien 

 
Om een deel van het autoverkeer van de Dampoortknoop te halen is een ongelijkvloerse 
verbinding voorzien tussen de Koopvaardijlaan en de Kasteellaan die zou verlegd worden tot 
tegen het spoorlichaam. Aan de noordzijde is de R40 te verleggen van Dok Noord en Zuid via de 
te bouwen Handelsdokbrug naar de Afrikalaan – Koopvaardijlaan. 
Tot nu toe is geen verder gevolg gegeven aan die studie omdat prioriteit gegeven werd aan het 
project Gent Sint-Pieters. Het is de bedoeling, nu de realisatie van dat project op kruissnelheid 
komt, de studie over het Dampoortproject in de loop van 2009 opnieuw op te starten. 

 
5. In het kader van het Urgentieplan Gent voor het wegwerken van de gevaarlijke situaties, in het 

bijzonder op de R40, is er overleg geweest met de Fietsersbond. De toen voorgestelde en weer-
houden ingrepen zijn intussen gerealiseerd, ook aan de Dampoort (o.m. het dubbelrichtings-
fietspad kant station, de met lichten beveiligde oversteek voor voetgangers en fietsers langsheen 
de spoorwegbrug). 
Het voorrang verlenen van de fietsers op de hele rotonde is strijdig met de principes voor de 
fietsafwikkeling op rotondes volgens het Vademecum Rotondes waar de Fietserbond ook bij 
betrokken werd. Fietsers in de voorrang op alle takken is onveiliger en zou de doorstroming aan de 
Dampoort nog meer bemoeilijken. 
Het stukje dubbelrichting maken tussen Dok Noord en Koopvaardijlaan is bij de besprekingen in 
het kader van het Urgentieplan bewust niet weerhouden in het belang van de veiligheid van de 
fietsers. 
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Een verbinding tussen het Malmarpark en de Sint-Baafssite is voorzien in de bovenvermelde 
studie over de Dampoortomgeving. 

 
6. De studie over de Dampoortomgeving is reeds meer dan vijf jaar oud. 
 Naast de werken uitgevoerd in het kader van het Urgentieplan werd het kruispunt van de 

Antwerpsesteenweg en de Land van Waaslaan deels heraangelegd in het kader van de aanpak van 
de gevaarlijke punten op gewestwegen (project TV3V). Bovendien zijn er diverse bijsturingen 
gebeurd aan de verkeerslichtenregeling om de doorstroming te verbeteren. 

 
7. Het Dampoortknooppunt werkt al jaren tegen de grens van verzadiging aan. De tellingen die vorig 

jaar zijn uitgevoerd geven qua grootteorde dezelfde resultaten als de tellingen van 1999. De 
verkeerstromen zijn wel licht verschoven, maar doordat de rotonde tijdens de spitsuren verzadigd 
is blijven de totaalwaarden ongeveer gelijk wat neerkomt op een 3600 tot 4000 personenwagen-
equivalent per uur. 

 
8. Zoals hoger vermeld is het de bedoeling in 2009 de studie over de Dampoort weer op te starten. 

Infrastructuurwerken kunnen pas als er bij de betrokken partners budgettaire ruimte vrijkomt na 
uitvoering van de belangrijkste werken voor het project Gent Sint-Pieters.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 51 
van 28 oktober 2008 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Klimaatopwarming   -   Maatregelen 
 
Volgens het WWF (World Wide Fund for Nature) voltrekt de klimaatopwarming zich sneller dan tot 
nu toe voorspeld. Ook bij ons zijn ernstige gevolgen te verwachten: meer en zwaardere stormen, 
overstromingen en verhoogde ozonconcentraties in de zomer. 
 
1. Welke zijn de uitdagingen en problemen waarmee de minister in elk van zijn/haar 

beleidsdomeinen ten gevolge van de klimaatopwarming geconfronteerd wordt? 
 
2. Welke maatregelen nam de minister ter zake in elk van zijn/haar beleidsdomeinen? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 27, Van Mechelen nr. 21, 

Vandenbroucke nr. 48, Anciaux nr. 23, Keulen nr. 17, Van Brempt nr. 34, Vanackere nr. 49, 
Crevits nr. 51, Ceysens nr. 16). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 51 van 28 oktober 2008 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
In bijlage bezorg ik u het gecoördineerde antwoord op deze schriftelijke vraag. Volgende collega’s 
hebben een bijdrage geleverd: 
 

 Kris Peeters, minister-president en Vlaams minster van Institutionele Hervormingen, 
Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Visserij en 
Plattelandsbeleid (bijlage 1: voor de Beleidsdomeinen Landbouw en Visserij, Mobiliteit en 
Openbare Werken, Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid, Internationaal Vlaanderen 
en Cultuur, Jeugd, Sport en Media); 

 
 Dirk Van Mechelen, viceminister-president en Vlaams minister van Financiën en Begroting en 

Ruimtelijke Ordening (bijlage 2: voor het Beleidsdomein Ruimtelijke Ordening); 
 
 Frank Vandenbroucke, viceminister-president en Vlaams minister van Werk, Onderwijs en 

Vorming (bijlage 3: voor de Beleidsdomeinen Onderwijs en Werk); 
 
 Marino Keulen, Vlaams minister van Binnenlands bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburge-

ring (bijlage 4: voor de Beleidsdomeinen Bestuurszaken en Ruimtelijke Ordening, Woon-
beleid en Onroerend Erfgoed); 

 
 Steven Vanackere, Vlaams minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin (bijlage 5: voor 

het Beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin); 
 

 Kathleen Van Brempt, Vlaams minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen 
(bijlage 6: voor Beleidsdomeinen Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen); 

 
 In bijlage 7 vindt u de insteek van mijn Beleidsdomeinen Leefmilieu, Natuur en Energie en 

Mobiliteit en Openbare Werken. 
 
Voor de bijdragen van de ministers Anciaux en Ceysens wordt een aanvullend antwoord gegeven. 

 
BIJLAGEN 

 
1. De beleidsdomeinen Landbouw en Visserij, Mobiliteit en Openbare Werken, Diensten voor het 

Algemeen Regeringsbeleid, Internationaal Vlaanderen en Cultuur, Jeugd, Sport en Media 
2. Het beleidsdomein Ruimtelijke Ordening 
3. De beleidsdomeinen Onderwijs en Werk 
4.  De beleidsdomeinen Bestuurszaken en Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed 
5. Het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin  
6. De beleidsdomeinen Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen 
7. Het beleidsdomeinen Leefmilieu, Natuur en Energie en Mobiliteit en Openbare Werken. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.002.doc 
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http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.003.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.004.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.005.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.006.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/51/antw.051.bijl.007.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 69 
van 29 oktober 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Sigmaplan   -   Risicorapportering 
 
In opvolging van het decreet van 8 november 2002 houdende controle op grote infrastructuurprojecten 
wordt er een systeem van risicobeheer voor grote infrastructuurwerken opgelegd aan de diensten van 
de Vlaamse Regering en de Vlaamse openbare instellingen. Jaarlijks wordt voor 30 april een rapport 
voorgelegd aan het Vlaams Parlement waarbij de resultaten van de risicomonitoring worden 
toegelicht. Onder meer het Sigmaplan valt hieronder en recentelijk werd een eerste maal 
gerapporteerd.  
 
Het geactualiseerde Sigmaplan bestaat uit een hele reeks projecten met de focus op dijkverstevigingen 
en -verhogingen en de aanleg van overstromingsgebieden. De totale kostprijs van het project wordt 
geraamd op 882 miljoen euro (inclusief 52 miljoen euro voor flankerende maatregelen) en alle 
deelprojecten zouden afgerond moeten zijn tegen 2020.  
 
In de risicoanalyse lezen we onder meer:  
 
- “De risico's voor het Geactualiseerd Sigmaplan worden, na het toepassen van de beheersmaatregelen, 

klein tot middelmatig ingeschat. De belangrijkste risico's zijn: onvoldoende draagvlak bij lokale 
besturen, gebrekkige werking van de grondenbank, te trage onteigeningen, gevoerde communicatie 
naar de burger en lokale organisaties blijkt onvoldoende te zijn, achterban en hun 
vertegenwoordigers in het overleg staan niet op éénzelfde lijn en het in gevaar brengen van de 
projectdoelstellingen door een kettingreactie bij toegevingen.” 

- “Sinds 2006 werd er voor 1,3 miljoen euro aan meerwerken vastgelegd, 0,5 miljoen euro aan 
prijsherzieningen en een 28.000 euro aan verwijlintresten betaald.” 

 
In opvolging van deze rapportering aan het parlement, graag volgende vragen aan de minister. 
 
1. Het rapport concludeert dat er qua draagvlak een belangrijk risico aanwezig is.  
 

Welke maatregelen werden bijkomend genomen om dit risico in te dekken ipso facto het 
draagvlak te verbeteren? 

 
2. Men vreest een kettingreactie die de projectdoelstellingen in gevaar kan brengen bij toegevingen.  
 

Wil dit zeggen dat bijsturingen de facto uitgesloten worden?  
 
Op welke manier wordt omgesprongen met de suggesties en aanvullingen op projectplannen (van 
gemeentebesturen, polderbesturen, maatschappelijk middenveld, parlementsleden, …) die gaande 
het formele en informele inspraakproces worden geformuleerd en geen rechtstreekse impact 
hebben op de bovenliggende projectdoelstellingen? 
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3. Welke meerwerken werden er tot op heden uitgevoerd? 
 
4. Amper twee jaar na de start van het project moeten er reeds verwijlintresten betaald worden. 

Waardoor komt dit?  
 

Op welke wijze zal voor de komende twaalf jaar dat dit project nog loopt, vermeden worden dat er 
verwijlintresten worden opgelopen? 

 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -681- 
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 69 van 29 oktober 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Via regelmatig overleg met de projectmatige werkgroepen, waarin zowel vertegenwoordigers van 

de gemeenten, de betrokken provincie en polders vertegenwoordigd zijn, werden de oorspron-
kelijke contouren van het Meest Wenselijke Alternatief fijngesteld in functie van de lokale noden 
en bemerkingen. Daarnaast werden concrete afspraken gemaakt in verband met de concrete 
inrichting van de projecten. 

 
 Daartoe werd in een eerste stap een analyse, de zogenaamde multidisciplinaire beschrijving, 

gemaakt van de kansen en knelpunten, zowel via deskstudie van relevante (beleids-) documenten, 
als via bevraging van de betrokken gemeenten. De Vlaamse Landmaatschappij maakte in dit kader 
een gedetailleerd landbouweffectenrapport op. De resultaten van deze analyse werden terugge-
koppeld met de projectmatige werkgroep. 

 
 In een volgende stap werden per project thematische subwerkgroepen opgestart voor de thema’s 

Natuur en Landschap, Water en Veiligheid, Landbouw en Ontsluiting en Recreatie. In deze sub-
werkgroepen zetelden de lokale gebiedskenners en experten voor deze thema’s. Het gaat daarbij 
om leden van de lokale landbouw- en natuurorganisaties, vertegenwoordigers van visclubs en 
vertegenwoordigers van betrokken provinciale en gemeentelijke administraties. De geïdentifi-
ceerde kansen en knelpunten werden per thema verder vervolledigd. Geval per geval werd 
nagegaan op welke manier het betreffende aandachtspunt meegenomen kon worden in de op te 
maken inrichtingsplannen. De uitgewerkte voorstellen werden ten slotte teruggekoppeld met de 
projectmatige werkgroep. 

 
 Voor het fijnstellen van de contouren van het projectgebied werd – naargelang het project – 

rekening gehouden met nabijgelegen woningen, het belang van bepaalde percelen voor de 
beroepslandbouw, de aanwezigheid van visvijvers, e.d.. Naast bovenstaande fijnstellingen werd 
ook nagegaan in hoeverre een stappenplan inzake realisatie (bv. het project op een zodanige 
manier plannen qua uitvoering om zo belangrijke landbouwpercelen langer in landbouwgebruik te 
kunnen houden) tot een groter draagvlak kon leiden. Ten slotte werden ook begeleidende maat-
regelen op het vlak van ontsluiting, recreatie en concrete inrichting meegenomen. 

 
 Daarbij werd er steeds over gewaakt dat de voorgestelde fijnstellingen en het stappenplan de 

oorspronkelijke opgelegde doelstellingen op vlak van veiligheid en natuur niet in gedrang zouden 
brengen. 

 
 De opgemaakte inrichtingsplannen werden eind 2007 en begin 2008 aan het grote publiek 

voorgesteld op verschillende infomarkten. De reacties op de inrichtingsplannen werden terugge-
koppeld met zowel de projectmatige als de subwerkgroepen. 

 
2. Een belangrijk onderdeel in het Sigmaplan is de vertegenwoordiging in de projectstructuur. 

Vertegenwoordigers van de gemeenten, de betrokken provincie en polders zetelen in de project-
matige werkgroepen die de concrete invulling van de projecten van het geactualiseerde Sigmaplan 
uitwerken. Verschillende voorstellen werden dan ook binnen deze projectmatige werkgroepen 
besproken. 
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Daarbij ging het in eerste instantie om de inrichting van de gebieden, maar daarnaast werd ook de 
mogelijkheid geboden om fijnstellingen en stappenplan voor te stellen. Wel werd gesteld dat in de 
mate van het mogelijke gestreefd zou worden naar compensatie van de uitgesloten stukken op het 
grondgebied van de betrokken gemeente.  
 
Zoals in het antwoord op vraag 1 al is aangegeven, werden alle voorstellen (zowel op vlak van 
inrichting, als voorstellen voor fijnstellingen en stappenplan) getoetst op hun gevolgen voor het 
realiseren van de vooropgestelde veiligheid- en natuurdoelstellingen voor het betreffende project. 
Wanneer de doelstellingen op vlak van veiligheid en natuurlijkheid niet in het gedrang komen, 
werden de voorstellen voorgelegd aan de multidisciplinaire beleidsdomeinoverschrijdende werk-
groep. Deze werkgroep heeft, zoals voorzien in de beslissing van de Vlaamse Regering van 22 juli 
2005, als taak om toe te zien op het realiseren van het geactualiseerde Sigmaplan. Concreet werd 
er een instandhoudingsdoelstellingen-balans opgemaakt, waarin alle fijnstellingen werden opgeno-
men, zodat men ten allen tijde kan nagaan of het realiseren van de globale natuurdoelstellingen 
gegarandeerd blijft.  Eenzelfde balans in opgemaakt ten behoeve van de veiligheidsdoelstellingen. 

 
In de loop van 2007 en 2008 werden de inrichtingsvoorstellen voor de volgende projecten 
opgemaakt: 

- Cluster Kalkense Meersen 
- GOG Vlassenbroekse Polder 
- GOG Grote Wal-Kleine Wal-Zwijn 
- Cluster Durme en haar vallei 
- Cluster Dijlemonding 

 
Deze inrichtingsplannen werden aan het grote publiek voorgesteld op verschillende informarkten.  
Op deze infomarkten werden in inrichtingsplannen door de iniatiefnemers verduidelijkt en werden 
vragen beantwoord. Op basis daarvan werden voor verschillende projecten nog verdere verfijnin-
gen aan de inrichtingsplannen doorgevoerd, in overleg met de projectmatige werkgroep. Deze 
inrichtingsplannen vormen de voorgenomen activiteit in het kader van de mileueffectenrapportage 
en de basis voor het ruimtelijke uitvoeringsplan. Voor alle 2010-projecten heeft de ter inzage-
legging ondertussen plaats gevonden. De opmerkingen worden op dit moment geëvalueerd en 
vertaald in richtlijnen voor de MER-makers. Een volgende fase van ruimere inspraak is het 
openbaar onderzoek, in het kader van de opmaak van het ontwerp van gewestelijk ruimtelijk 
uitvoeringsplan. Het definitieve bouwvergunningsdossier wordt ten slotte ook voorgelegd aan de 
bevolking in het openbaar onderzoek. 
 
Alle inrichtingsplannen zijn te raadplegen op de website www.sigmaplan.be.  
 

3.  Volgende meerwerken werden uitgevoerd: 
- overkoepelende studies en activiteiten: 600.806,60 euro ; 
- dijkwerken Zeescheldebekken: 739.167,16 euro ; 
- gecontroleerd overstromingsgebied Kruibeke-Bazel-Rupelmonde: 265.505,22 euro. 

 
4. De verwijlintresten zijn verschuldigd bij laattijdige betalingen. De reden daartoe ligt vooral in het feit 

dat de regularisatie van bijkomende werken of de meerkost ingeval een gewijzigde uitvoering niet 
altijd tijdig in een contractwijziging (verrekening, bijakte, enz.) worden gefinaliseerd en zodoende 
ook niet altijd tijdig de noodzakelijke kredieten ervoor kunnen vastgelegd worden. 

 Water en Zeekanaal besteedt bijzondere aandacht aan deze problematiek. 
 Daarbij kan opgemerkt worden dat in 2008 geen verwijlintresten verschuldigd waren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 80 
van 5 november 2008 
van KATLEEN MARTENS 
 
 
 
Demer Hasselt   -   Inbedding 
 
Het Ruimtelijk Structuurplan Limburg (RSL) bepaalt dat de grote landschappelijke eenheden met 
elkaar verbonden worden door natuurverbindingsgebieden. Deze zijn meestal 
gemeenteoverschrijdend. In het kader van dit RSL werd de zone van de Demer tussen Diepenbeek en 
Herckenrode als een dergelijk natuurgebied aangeduid. 
 
In het stadscontract tussen de Vlaamse Regering en de stad Hasselt komt de inbedding van de Demer 
op het grondgebied van de stad Hasselt ter sprake. Blijkbaar vormt de doorgang van de Demer onder 
de Grote Ring van Hasselt hiervoor een knelpunt, gezien het feit dat de rivier daar strak werd 
“ingebuisd” zonder enige oeverzone. De stad Hasselt kan blijkbaar zelf geen maatregelen nemen 
vermits het over de kruising van een rijksweg gaat met een waterloop die door het Vlaams Gewest 
beheerd wordt. 
  
1. Werd de minister reeds gecontacteerd over deze problematiek door de stad Hasselt? 
  

Heeft er al overleg plaatsgevonden en zo ja, wat was het resultaat? 
  
2. Welke overlegmomenten worden er voor de toekomst verwacht, wat is het tijdpad    

dat de minister vooropstelt om tot een oplossing te komen? 
  
3. Welke ingrepen zullen er moeten gebeuren?  
 

Wie is er financieel verantwoordelijk voor de kosten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 80 van 5 november 2008 
van KATLEEN MARTENS 
 
 
 
1. Er zijn geen contacten geweest of afspraken gemaakt. 
 
2. Er is in de nabije toekomst geen overleg gepland. 
 
3. De Demer sifoneert ingevolge geografische omstandigheden onder het kanaal. Een oeverzone is 

daar niet realiseerbaar. Enkele honderden meters verder moet de Demer onder de Grote Ring van 
Hasselt door. Dat is geen sifon. De doorgang onder de Ring kan technisch gezien verbreed 
worden. Indien de Ring niet mag open gelegd worden, wat te verwachten is, en de nieuwe Demer-
bedding dus niet in open sleuf kan verbreed worden, zal moeten worden geboord. Ook de kost om 
de Demer dan tijdelijk om te leiden moet in rekening gebracht worden. De totaalkost van een 
dergelijk project zal dan ook hoog zijn. Er kan nog geen uitspraak gedaan worden over de 
verdeling van de kosten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 91 
van 12 november 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Mestoverschot West-Vlaanderen   -   Maatregelen 
 
Volgens de West-Vlaamse Milieufederatie wordt het heel moeilijk om tegen 2010 de Europese 
Nitratenrichtlijn te halen.  Uit metingen van de Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) van juni 2008 
blijkt dat in West-Vlaanderen in 60 % van de meetpunten de nitraatnorm wordt overschreden.  Vooral 
in het IJzerbekken en de Brugse Polders blijkt er geen vooruitgang wat de nitraatconcentratie betreft.  
Nochtans stelt het Vlaams Coördinatiecentrum Mestverwerking (VCM) voor Vlaanderen een positieve 
evolutie vast: in 2008 was er in 63 % van de meetpunten geen enkele overschrijding tegenover 58 % 
het jaar ervoor.  De provincie West-Vlaanderen is vandaag wel goed voor 42 % van de Vlaamse 
mestproductie. 
 
De West-Vlaamse Milieufederatie noemt een uitbreiding van de veestapel gezien deze ontwikkelingen 
onaanvaardbaar.  Volgens het decreet van 22 december 2006 houdende de bescherming van water 
tegen de verontreiniging door nitraten uit agrarische bronnen, kan een uitbreiding “na 
mestverwerking” als uitzondering worden toegestaan.  In het decreet wordt mestverwerking, naast een 
afbouw van de veestapel, voedertechnische maatregelen en een oordeelkundige bemesting, als de 
belangrijkste oplossing voor het mestoverschot naar voor geschoven.   
 
Het “afwegingskader en de randvoorwaarden voor de inplanting van installaties voor mestbehandeling 
en vergisting” werden reeds omschreven in de omzendbrief van 19 mei 2006 (RO/2006/01).  Uit een 
evaluatie van deze omzendbrief door het VCM in februari 2008 blijkt dat er overwogen kan worden 
om bepaalde aspecten te verfijnen, zoals het opleggen van een verplicht percentage mest, 
landschappelijke inkleding en het mobiliteitsaspect.  Het VCM stelt ook verschillende interpretaties 
van de omzendbrief vast.  Ook de juridische draagkracht is volgens het VCM te beperkt.    
 
Vandaag heeft West-Vlaanderen 111 mestverwerkingsinstallaties waarvan er 86 operationeel zijn.  
103 daarvan bevinden zich in agrarische zone tegenover slechts 8 op een bedrijventerrein.  Ook het 
VCM stelde dat de inplanting op bedrijventerreinen geen haalbaar alternatief is.  De provincie is goed 
voor 42 % van de operationele capaciteit in Vlaanderen.  Toch stijgt de verwerkingscapaciteit niet 
zoals vaak gehoopt, aldus de VCM.   
 
1. Klopt de analyse van de West-Vlaamse Milieufederatie?  Hoe ziet de minister dat? Klopt het dat 

West-Vlaanderen beduidend slechter scoort inzake de verbetering van de waterkwaliteit dan de 
rest van Vlaanderen? 

  
2. Wat heeft de Vlaamse Regering sinds de evaluatie van de omzendbrief door het VCM 

ondernomen inzake de geformuleerde aanbevelingen?  Acht de minister het nodig een duidelijk 
wettelijk kader inzake de inplanting van installaties voor mestbehandeling en vergisting te 
realiseren?  
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3. Blijkbaar is er vaak een gebrek aan een lokaal draagvlak voor dergelijke projecten en dit vaak 
omwille van mobiliteits- en visuele hinder.   

 
Is deze bezorgdheid volgens de minister terecht en acht de minister ter zake bijkomende 
oplossingen zinvol dan wel nodig? 

 
4. Kan de minister een stand van zaken geven betreffende de andere pistes van het Vlaamse 

driesporenbeleid om het mestoverschot weg te werken, zijnde voedertechnische maatregelen en 
een oordeelkundige bemesting? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters (nr. 38) en Crevits (nr. 91). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 91 van 12 november 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. U stelt dat volgens de West-Vlaamse Milieufederatie het heel moeilijk wordt om tegen 2010 de 

Europese Nitraatrichtlijn te halen. Het vierjaarlijks actieprogramma van Vlaanderen is sinds de 
inwerkingtreding van het nieuwe Mestdecreet in 2007 volledig in overeenstemming met de 
Nitraatrichtlijn. Dank zij de overeenstemming met deze richtlijn kon Vlaanderen de voor de vee-
houders zo belangrijke derogatie bekomen. De nitraatrichtlijn voorziet een 4 jaarlijkse evaluatie. 
Tot dan is Vlaanderen volledig in overeenstemming met deze richtlijn. Ik reken op het einde van 
deze termijn op een positieve evaluatie van de Europese Commissie. 

 
 De VMM is de bevoegde instantie om de meetgegevens van het oppervlaktewater te registreren en 

te rapporteren. 
 De tabel in bijlage geeft actuele informatie over de genoemde percentages. 
 Vooreerst wil ik wijzen op het feit dat tegenover het laatste jaar (juli 2003 - juni2004) van de 

vorige legislatuur het percentage MAP-meetplaatsen met minstens één overschrijding (op 12 
metingen) van de drempel van 50 mg nitraat/liter water in West-Vlaanderen gedaald is van 72 % 
naar 62 % en over gans Vlaanderen gezien van 45 % naar 37 %.  

 
 Voor West-Vlaanderen zijn de bekkens van IJzer, Leie en Brugse Polders van belang. IJzer en 

Leie blijven in vergelijking met de andere Vlaamse bekkens probleemgebieden.  
 Er is er een sterke verbetering in het Leiebekken (-14% t.o.v. 2006-2007) en een lichte in het 

bekken van de Brugse Polders (-2% t.o.v. 2006-2007). In het IJzerbekken blijft de toestand 
tegenover 2006-2007 status quo maar valt er toch enige verbetering vast te stellen tegenover 2003-
2004 namelijk -8%. 

 
 Om een genuanceerd beeld te geven voeg ik tevens tabellen bij ter vergelijking van de metingen in 

de waterlichamen, zoals opgelegd op grond van de Kaderrichtlijn Water en de MAP-metingen op 
basis van het aantal metingen en de percentages van die metingen waarbij 50 mg nitraat per liter 
water wordt overschreden.   

 
 Voor wat betreft het luik grondwater bestaat bij benadering een status quo-situatie m.b.t. de 

nitraatverontreiniging van de bovenste (freatische) watervoerende lagen in West-Vlaanderen. 
Sinds 2004 wordt de grondwaterkwaliteit op halfjaarlijkse basis gemeten tijdens het voorjaar en 
het najaar in de putten van het freatische grondwatermeetnet (MAP-meetnet grondwater) dat in 
beheer van de VMM is. Hieruit blijkt dat geregeld op ca. 30% van de ruim 550 meetlocaties in 
West-Vlaanderen de nitraatnorm van 50 mg nitraat per liter wordt overschreden. Een significante 
afname van het overschrijdingspercentage kan tot op heden niet worden vastgesteld, ondanks de 
aanwezigheid van veelal ondiepe grondwatertafels in West-Vlaanderen met korte aanvoer- en 
reactietijden. Niettemin zijn de processen in het grondwater eerder traag zodat een meetbare 
verbetering een grotere tijdspanne behoeft dan bijvoorbeeld in oppervlaktewater.  

 In verband met de globale input (infiltratie van nitraathoudend water onder landbouwgebied) 
wordt wel een lichte verbetering waargenomen. De gemiddelde nitraatconcentratie van alle meet-
punten is licht gedaald van ruim 35 mg nitraat per liter in het najaar van 2005 tot ca. 32 mg nitraat 
per liter in het najaar van 2007. Deze trend ondergaat weliswaar nog altijd lichte schommelingen, 
onder meer door seizoenale effecten, zodat de waargenomen verbetering met de nodige 
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voorzichtigheid moet worden geïnterpreteerd en door de volgende meetcampagnes moet worden 
bevestigd.  

 In vergelijking met de rest van Vlaanderen worden in West-Vlaanderen verhoudingsgewijs minder 
overschrijdingen in het grondwater gemeten, met name 30% tegenover gemiddeld meer dan 38% 
voor heel Vlaanderen. Dit heeft vooral te maken met de aanwezigheid van minder kwetsbare 
watervoerende lagen in bepaalde delen van West-Vlaanderen, zoals de Polders, de Vlaamse Vallei 
of de sterker kleihoudende quartaire sedimenten in het zuidelijke gedeelte van de provincie. De 
reactiviteit van het organische materiaal in de sedimenten belet de massale verspreiding van nitraat 
in het grondwater. Een duidelijk verband tussen de genomen maatregelen in het kader van het 
Mestdecreet en het minder grote overschrijdingspercentage in het grondwater in West-Vlaanderen 
in verhouding met andere delen van Vlaanderen kan hieruit (voorlopig) niet worden afgeleid. 

 
 Voorts stelt u dat volgens de West-Vlaamse Milieufederatie een uitbreiding van de veestapel 

gezien de ontwikkelingen in de waterkwaliteit onaanvaardbaar is. Het mestdecreet voorziet 
inderdaad de mogelijkheid voor veebedrijven om te groeien mits bewezen mestverwerking. De 
voorwaarden om deze bepaling in uitvoering te brengen, zijn vervuld. Er werd in 2007 meer dan 
13 miljoen kg N verwerkt en betrouwbare prognoses geven aan dat doelstelling van de 
ammoniakemissies uit de NEC richtlijn in 2010 zal gehaald worden. Bedrijven die willen groeien 
moeten trouwens 125% van hun uitbreiding verwerken. Vermits er 25% extra moet verwerkt 
worden, verlaagt de mestdruk op de Vlaamse landbouwgrond bij elke uitbreiding mits bewezen 
mestverwerking. Deze ontwikkeling beschouw ik dus als een extra stimulans om de Vlaamse 
mestverwerkingscapaciteit te verhogen. 

 
 Het VCM was bij het tot stand komen van de omzendbrief RO/2006/01 een stuwende kracht. 

Hierbij stond het verschaffen van een richtkader voor de inplanting van installaties voor 
mestbehandeling en vergisting aan alle betrokken partijen (exploitanten, omwonenden, admini-
straties) centraal. In uw vraagstelling verwijst u naar enkele losstaande feiten uit de VCM-evalu-
atienota van februari 2008. Deze evaluatie kwam er op mijn vraag en ik heb reeds in februari van 
dit jaar geconcludeerd dat de huidige omzendbrief een goed richtkader blijft voor de inplanting 
van installaties voor mestbehandeling of vergisting in agrarisch gebied. Dit heb ik trouwens reeds 
uitvoerig meegedeeld  in mijn antwoord op de schriftelijke vraag van Tinne Rombouts van 27 
februari 2008. 

 
 Na raadpleging van de ter beschikking zijnde cijfers van het VCM en de Mestbank zal ik uw 

analyse van de West-Vlaamse cijfergegevens m.b.t. mestverwerking enigszins moeten bijsturen. 
Uit de VCM-enquête 2006-2007 blijkt dat van de 135 Vlaamse operationele installaties er 86 in 
West-Vlaanderen gelegen zijn. Het betreft 42 vaste installaties in agrarisch gebied, 7 grootschalige 
bedrijven op bedrijventerreinen en 37 mobiele installaties die van het ene landbouwbedrijf naar 
het andere trekken. 

 De operationele verwerkingscapaciteit van de provincie West-Vlaanderen (circa 40% van de totale 
Vlaamse verwerkingscapaciteit) is volledig in evenredigheid met de mestproductie (circa 42% van 
de dierlijke Vlaamse mestproductie).  

 Net zoals in 2007 blijft de mestverwerkingscapaciteit in 2008 verder stijgen. Dit zal blijken uit de 
geactualiseerde VCM-enquêtegegevens van 2008 die kortelings zullen bekend gemaakt worden.  

 
2. Zoals ik reeds vermeld heb, is de huidige omzendbrief een goed richtkader voor de inplanting van 

installaties voor mestbehandeling of vergisting in agrarisch gebied. 

3. De omzendbrief RO/2006/01 is een goede garantie om het agrarisch karakter van de installaties 
die ingeplant worden in agrarisch gebied te bewaren. Deze stelt immers dat onder bepaalde voor-
waarden installaties van maximaal 60.000 ton kunnen ingeplant worden in landbouwgebied. 
Daarbij mag maximaal 40% van het inputmateriaal afkomstig zijn van buiten de land- en 
tuinbouw.  
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 Het spreekt vanzelf dat de aanvrager steeds de nodige aandacht moet besteden aan het mobiliteits-
aspect en de landschappelijke inkleding van een installatie zodat er garanties zijn voor de buurt-
bewoners en de overheden dat de lokale ruimtelijke draagkracht niet wordt overschreden. Ik ben er 
voorstander van om eventuele bijkomende hinder op het vlak van mobiliteit, geurhinder en visuele 
hinder pro-actief te vermijden. Daarom ook benadruk ik steeds dat in alle dossiers niet alleen 
gestreefd moet worden naar een maximale ruimtelijke inpasbaarheid maar ook naar een 
uitgebreide en actieve communicatie met de buurtbewoners en de betrokken administraties. Enkel 
dan kan er sprake zijn van een ruim lokaal draagvlak en kunnen onnodige misverstanden en 
vooroordelen verdwijnen. 

4. Bij de uitgangssituatie van het MAP 2bis in 2000, werd de mestproductie begroot op 191 miljoen 
kg stikstof en 85 miljoen kg fosfaat. Diverse maatregelen hebben ervoor gezorgd dat deze 
mestproductie gedaald is tot 152,2 miljoen kg stikstof en 60,5 miljoen kg fosfaat in 2007. Dit 
betekent een afname van de mestproductie met in totaal 38,8 miljoen kg stikstof en 24,5 miljoen 
kg fosfaat. 

 
 Voor stikstof werd het grootste deel van deze afname gerealiseerd door de afbouw van de 

veestapel, vooral dan de natuurlijke afbouw. Voor fosfaat was het belang van voedertechnische 
maatregelen bij de afname van de mestproductie, groter dan voor stikstof.  

 
 Sinds 1 januari 2007 is Vlaanderen volledig kwetsbaar. Dankzij derogatie kan er op een oordeel-

kundige manier, meer dierlijke mest afgezet worden op Vlaamse landbouwgrond. Potentieel komt 
523.000 ha landbouwgrond in aanmerking voor derogatie, wat overeenkomt met een extra afzet 
van ongeveer 37 miljoen kg stikstof. In 2007 werd derogatie toegepast op 186.000 ha landbouw-
grond. Dit verhoogde de afzetruimte met 14 miljoen kg stikstof tot 110 miljoen kg stikstof.  

 In 2008 werd aan 3.500 landbouwers derogatie toegekend, goed voor een totaal areaal van 84.400 
ha. Ondanks de terugval van het aantal bedrijven die opteren voor derogatie, blijft derogatie een 
belangrijk instrument in de realisatie van een evenwichtige mestbalans bij een beperkte groep van 
landbouwers. Bovendien steeg de mestverwerking tot ongeveer 15 miljoen kg stikstof zodat de 
mestbalans in Vlaanderen ongeveer in evenwicht is. Er is nog een overschot van ongeveer 1 
miljoen kg P205.  

 
 De combinatie van enerzijds maatregelen aan de bron, zoals de afbouw van de veestapel en 

voedertechnische maatregelen, en de toename van verwerking en export en anderzijds een 
verhoging van de afzetruimte voor dierlijke mest dankzij het oordeelkundig aanwenden van mest 
binnen de derogatie, zorgde ervoor dat het mestoverschot weggewerkt is. 

 
 Voor een uitgebreid overzicht van effecten van de diverse maatregelen, verwijs ik naar het 

jaarlijkse voortgangsrapport van de Mestbank waarin dit gedetailleerd besproken wordt.  
 
BIJLAGE 
 
Meetgegevens oppervlaktewater: tabellen. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/91/antw.091.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 126 
van 21 november 2008 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
Motie vergunningenbeleid woonboten   -   Initiatieven 
 
Op 4 juli 2007 keurde de plenaire vergadering van het Vlaams Parlement een met redenen omklede 
motie ter afsluiting van mijn op 19 juni 2007 gehouden interpellatie over het vergunningsbeleid van 
Waterwegen en Zeekanaal NV ten aanzien van woonboten, unaniem goed (Stuk 1255 (2006-2007) – 
Nr. 2). 
 
Deze motie riep de Vlaamse Regering op: 
 
1° een alomvattende visie uit te werken op de woonfunctie van de Vlaamse waterwegen en de rol van 

de overheid als waterwegbeheerder op het vlak van infrastructurele voorzieningen en 
nutsvoorzieningen; 

 
2° structureel en constructief overleg te organiseren tussen de waterwegbeheerder enerzijds en de 

woonbooteigenaars anderzijds over de vergunningsvoorwaarden en de andere bepalingen om een 
ligplaats op de Vlaamse waterwegen te krijgen; 

 
3° enerzijds te laten onderzoeken voor welke soort van schadegevallen die niet gedekt worden door de 

in de vergunningsvoorwaarden verplicht gestelde verzekering, de woonbooteigenaars juridisch 
aansprakelijk gesteld kunnen worden en anderzijds te laten onderzoeken welke alternatieven er zijn 
voor de huidige waarborgverplichting om deze risico’s op te vangen; 

 
4° discriminatie tussen woonboten en conventionele woningen te vermijden bij het uitwerken van 

subsidieprogramma’s voor ecologisch duurzame investeringen (zonne-energie, waterzuivering 
enzovoort), rekening houdend met de juridische kwalificatie van woonboten als roerende goederen, 
en de bestaande programma’s in die zin aan te passen. 

 
Wat is de stand van zaken voor de uitvoering van elk van deze punten? 
 



-692-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 21 november 2008 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
1. a) een alomvattende visie uit te werken op de woonfunctie van de Vlaamse waterwegen. 

 
Tot op heden werden het langdurig aanmeren én het toekennen van voorbehouden ligplaatsen via 
vergunningen geregeld op basis van het retributiebesluit. Door de groeiende vraag voor aanmeren 
van woonboten en commerciële vaartuigen is dit vergunningensysteem niet meer toereikend en is 
een bredere visie, strategie en operationele aanpak uitgewerkt. 
Waterwegen en Zeekanaal NV (W&Z)  heeft een grondige visie uitgewerkt die alle aspecten van 
het wonen of het werken op het water uiteenzet. Deze beleidsvisie werd ministerieel goedgekeurd 
op 11 oktober 2007. De krachtlijnen van deze visie worden gebundeld in de brochure ‘Woonboten 
Op Koers’, die u ook kan vinden op www.wenz.be/Info_Contact/Publicaties.  

 
b)  de rol van de overheid als waterwegbeheerder op het vlak van infrastructurele voorzieningen 

en  nutsvoorzieningen.  
 

De waterwegbeheerder W&Z poogt maximaal de vragen te ondersteunen voor wat betreft 
infrastructurele voorzieningen en nutsvoorzieningen.  
Gelet op de diverse locaties waar woonvaartuigen en commerciële vaartuigen zijn gelegen, dient 
elke groep vaartuigen of in sommige gevallen ook individueel, te worden gekeken hoe de situatie 
kan worden benaderd, afhankelijk van de modaliteiten van de locatie.  

 
Met andere woorden: 

 
o op sommige plaatsen is het openbaar domein heraangelegd met aandacht voor 

infrastructuur en nutsvoorzieningen voor woonvaartuigen.  
o op sommige plaatsen is er een volledige transformatie gaande van het openbaar domein of 

van het stedelijk weefsel. In dergelijke gevallen wordt de aanleg van toekomstige plaatsen 
voor woonvaartuigen en commerciële vaartuigen meegenomen in het ontwerp (en de 
mogelijkheden voor nutsvoorzieningen, infrastructuur en milieuaspecten).  

o op sommige plaatsen grenzen de locaties van de woonvaartuigen aan woonstraten, alwaar 
nutsvoorzieningen aanwezig zijn. De aanvraag tot nutsvoorzieningen gebeurt in regel 
individueel door de eigenaar (zoals bij huizen op het land). Bovendien treedt W&Z ook 
rechtstreeks in gesprek met de lokale overheid, met als doel de nodige nutsvoorzieningen 
te laten doortrekken tot aan de woonbootzone. (vb.: Mechelen) In de praktijk is de 
waterweg-beheerder een duidelijke spil in dit verhaal: de waterwegbeheerder geeft 
contactpersonen door aan de woonbootbewoners voor aanvraag, kijken met de betreffende 
stad of gemeente waar best aansluiting wordt voorzien en waar elektriciteitskasten worden 
geplaatst. Bovendien worden ook openingen gecreëerd bij instellingen en 
nutmaatschappijen, teneinde de aanvraag voor nutsvoorzieningen voor woonvaartuigen te 
vergemakkelijken. 

o Er is gestart met een onderzoek naar mogelijkheden om op de bestaande netwerken aan te 
takken voor wat betreft nutsvoorzieningen (riolering). In samenspraak met de waterweg-
beheerder voert de Stad Gent onderzoek uit naar de bestaande rioleringsnetwerken en 
wateraansluitingen nabij waterlopen en de mogelijkheden om hierop aan te takken. In 
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bijkomende orde worden ook op gemeentelijk niveau andere mogelijkheden onderzocht 
voor nuts- en milieu-aspecten (individuele waterzuiveringen,…)  

 
2. Sinds september 2007 is constructief overleg gestart met de belanghebbenden en 

woonbooteigenaars die zich hebben verenigd in de vzw Vlaamse Woonschepen.  
 Van hieruit is de Werkgroep Wonen op het Water in het leven geroepen.  
 Dit is een driemaandelijks overlegplatform waarop zowel W&Z, de vzw Vlaamse 

Woonschepen, de stad Gent als de Scheepvaartpolitie vertegenwoordigd zijn.  
 Vanuit dit constructief overlegplatform is ook de visie m.b.t. wonen op het water (Woonboten op 

Koers) mee gevoed en ondersteund.   
 
 Naast het overkoepelende overlegplatform zijn infosessies en toelichtingmomenten gehouden 

naar de bewoners toe (toelichting visie naar vzw Vlaamse Woonschepen, individuele toelichting 
woonbooteigenaars Zennegat Mechelen). Deze worden gevolgd door verdere gesprekken en 
onderhandelingen met de individuele woonbooteigenaars of kleine groepen van eigenaars. 

 
3. Bij verplicht gestelde verzekering worden volgende risico’s gedekt: 

 
a. materiële schade veroorzaakt door verlies of  beschadiging van het verzekerde vaartuig met 

inbegrip van de noodzakelijke kosten van bewaking, van lichting en opruiming van het 
verzekerd vaartuig; 

b. schade toegebracht met of door het verzekerde vaartuig aan personen en zaken. 
 

De uitsluitingen betreffen in hoofdzaak schade veroorzaakt met opzet of grove schuld en deze te 
wijten aan onvoldoende onderhoud van het verzekerd vaartuig. 
 
Door het verplicht stellen van de bergingsclausule en het vragen van  een erkend en goedgekeurd 
klassecertificaat, kon het waarborgaspect evenwel worden verfijnd. De initieel vooropgestelde 
waarborg voor woonvaartuigen wordt gereduceerd. Voor commerciële vaartuigen wordt deze 
gereduceerd tot de jaarlijkse bijdrage met betrekking tot de concessie (concessierecht).  
 
Hieruit volgt dat de waarborg werd georiënteerd naar het aspect van  inname van het openbaar 
domein. Deze waarborg kan o.a. worden aangesproken ingeval van niet betalen van de jaarlijkse 
concessiebijdrage en voor regeling van schadegevallen die de vrijstelling of het eigen risico 
betreffen. 
 

4. Op aansturen van de waterwegbeheerder worden eigenaars gestimuleerd om een IBA (Individuele 
Behandelingsinstallatie voor Afvalwater) te installeren in een woonboot. Daarnaast ondersteunen 
verschillende gemeentelijke overheden ecologisch duurzame investeringen:  

o veel gemeenten hebben ondertussen een subsidiëring voor individuele behandelingen voor 
afvalwaterzuivering (IBA). In Gent bedraagt deze €1.000 per aanvraag; in Brugge €500. 

o tijdens het driemaandelijks overleg én tijdens rechtstreekse communicatie met de 
woonbootbewoners worden nieuwe inzichten en mogelijkheden van ecologische 
duurzame investeringen met elkaar uitgewisseld.  

o Op aansturen van de waterwegbeheerder W&Z is een prototype van IBA geïnstalleerd in 
een woonboot in verbouwing. Hierdoor is een breder draagvlak ontstaan rond het gebruik 
en de mogelijkheden van dergelijke systemen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 132 
van 26 november 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Mestverwerkingsinstallatie Lille   -   Stand van zaken 
 
In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 445 van 27 februari 2008 inzake een mestver-
werkingsinstallatie in Lille, heeft de minister bevestigd dat er in de loop van 2008 door de Milieu-
inspectie en de politie van Turnhout ernstige overtredingen werden vastgesteld bij dit bedrijf. De 
gemeente Lille heeft trouwens de bouwwerken laten stilleggen na vaststelling van een 
bouwovertreding. 
 
Als reactie daarop heeft de exploitant een aanvraag tot regularisatie ingediend waarbij de capaciteit 
van de installatie zou worden uitgebreid van 15.000 ton per jaar tot 45.000 ton per jaar. Recentelijk 
heeft de bestendige deputatie daarvoor een goedkeuring verleend. De gemeente Lille is tegen deze 
regularisatie in beroep gegaan bij de minister. 
 
Het blijft verbazingwekkend dat een bedrijf dat zich schuldig maakt aan zowel milieu- als 
bouwovertredingen beloond wordt met een regularisatie door de bestendige deputatie. In ieder geval is 
duidelijk dat een dergelijke grootschalige mestverwerkingsinstallatie niet thuishoort op een locatie 
vlakbij twee landelijke woongebieden. De bedoelde zone is zeer geliefd bij wandelaars juist omwille 
van de rust en de landschappelijke waarde en een definitieve regularisatie zou een zware hypotheek 
leggen op dit landelijk gebied. Ook de wegen in deze zone zijn niet geschikt voor dergelijke 
mesttransporten. 
 
1. Op welke wijze wordt dit bedrijf opgevolgd door de Milieu-inspectie en/of de Mestbank? Werden 

er sinds maart 2008 nog overtredingen vastgesteld, en zo ja, welke? 
 

Ondertussen zit  het effluentbassin reeds gedurende maanden vol met pure varkensmest, terwijl dit 
niet in overeenstemming is met de functie. 
 
In hoeverre is dit een risico voor het milieu? 

 
2. Welke argumenten worden door de bestendige deputatie aangehaald om dit bedrijf te 

regulariseren? 
 
3. Welke criteria worden door de minister gehanteerd bij het beoordelen van een dergelijke 

regularisatie?  
 

Beantwoordt dit bedrijf aan de vooropgestelde criteria? 
 
4. Acht de minister het opportuun dat in een landschappelijk waardevol woongebied een dergelijke 

grote installatie toegelaten wordt? 
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5. Wat is de stand van zaken in dit dossier? Werd er reeds een beslissing genomen door de minister? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 132 van 26 november 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1. Zoals reeds in het antwoord op uw schriftelijke vraag  nr 445 van 27 februari 2008 gesteld werd, 

heeft de Mestbank sinds de inwerkingtreding van het nieuwe mestdecreet op 1 januari 2007 geen 
bevoegdheid meer met betrekking tot VLAREM en kan bijgevolg geen maatregelen opleggen of 
PV’s opmaken met betrekking tot het niet naleven van de vergunningsvoorwaarden. Alleen 
ingeval er sprake is van lozing kan de Mestbank optreden in het kader van haar bevoegdheden 
inzake het nieuwe mestdecreet. 

 
 Op 18 september 2008 heeft de bestendige deputatie akte genomen om een varkenshouderij, gelegen te 

Lille, Lichtaartsesteenweg 106, te veranderen door: 
- verplaatsing van een stroomgroep met een elektrisch vermogen van 300 kW; 
- verplaatsing en uitbreiding van de mestopslag met 1.690 m³ tot een totale opslag van 11.645 m³ 

mest, waarvan 1.622 m³ ruwe mest, 792 dunne fractie, 347 m³ in de bezinkings-tank, 1.259 m³ in 
de slibstockagetank, 7.125 m³ effluentopslag en 500 m³ dikke fractie; 

- verplaatsing van een mestverwerkingsinstallatie “Bio-Armor” inclusief decanteercentri-fuge voor 
15.000 ton mest/jaar; 

- verplaatsing van de opslag van 27 ton pure plantaardige olie. 
 

Het bedrijf heeft momenteel geen aanvraag ingediend om de mestverwerkingscapaciteit uit te breiden. 
Met de huidige installatie mag 15.000 ton/jaar verwerkt worden. De exploitant heeft de intentie om de 
mestverwerkingscapaciteit mettertijd uit te breiden tot 33.000 ton/jaar. 
 
Uit inlichtingen ingewonnen bij de technische dienst van de gemeente Lille blijkt dat de 
stedenbouwkundige vergunning ter regularisatie van de bouwovertreding werd verleend op 4 september 
2008. Het gaat over een aanpassing van de oorspronkelijke stedenbouwkundige vergunning voor de 
opslagsilo’s. De gemeente heeft hiertegen beroep aangetekend op 7 oktober 2008. De beroepsprocedure is 
nog lopende en de bouwwerken liggen nog steeds stil. 
 
Op 11 januari 2008 heeft de afdeling Milieu-inspectie het bedrijf aangemaand om de mengmest uit het 
effluentbassin over te pompen naar de opslagruimten voor mengmest zodra de bouw-werken zijn voltooid. 
Er werd ook aangemaand dat er geen mengmest meer in het effluentbassin mag worden geloosd en dat het 
bassin moet worden afgedekt om geurhinder te voorkomen. Door de afdeling Milieu-inspectie is voor het 
lozen van mengmest in het effluentbassin op 17 maart 2008 proces-verbaal met nr. TU.64.H1.0072.08 
opgesteld en werd de aanmaning om geen mengmest meer te lozen in het bassin herhaald. 
 
De bouwwerken zijn nog steeds niet voltooid door het ontbreken van de stedenbouwkundige vergunning 
en de mengmest kan dus nog niet worden overgepompt. 
 
Het effluentbassin werd eind januari 2008 afgedekt met een folie zodat het verspreiden van geur wordt 
voorkomen. Sinds het bassin werd afgedekt, zijn er geen geurklachten meer ingediend. 
 
Het effluentbassin voldoet aan de voorwaarden voor de opslag van mengmest vermeld in bijlage 5.9, 
hoofdstuk 3 van Vlarem II. Er is bijgevolg geen risico voor het milieu. 

 
Op 2 december 2008 heeft de VLM meegedeeld dat er na 1 maart 2008 geen mesttransporten zijn geweest 
naar het varkensbedrijf met mestverwerkingsinstallatie gelegen op de Lichtaartse-steenweg 106 te Lille. 
De databank van de VLM vermeldt voor de periode van 1 maart 2008 tot 2 december 2008 geen 
transportdocumenten. De buren hebben tijdens deze periode ook geen klachten ingediend bij de afdeling 
Milieu-inspectie, de milieupolitie van Turnhout of bij de gemeente over aanvoer van mest. Indien er 
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aanvoer zou zijn gebeurd, zou dit zeker zijn gesigna-leerd. Hieruit kan worden besloten dat er na 1 maart 
2008 geen mest meer werd aangevoerd. Na 1 maart 2008 werden door de afdeling Milieu-inspectie geen 
bijkomende vaststellingen gedaan. 

 
2-3. Vooraf wens ik in deze zaak een duidelijk onderscheid te maken tussen enerzijds de beslissing 

van 18 september 2008 van de deputatie van Antwerpen tot aktename van de mededeling kleine 
verandering en anderzijds de beslissing van 4 september 2008 van dezelfde deputatie, waarbij de 
stedenbouwkundige vergunning werd afgeleverd voor een t.o.v. de oorspronkelijke plannen 
gewijzigde  bouwsituatie.  

 
 De aktename in toepassing van de bepalingen van het decreet van 28 juni 1985 betreffende de 

milieuvergunning en het VLAREM, had betrekking op het verplaatsen van enkele bij het 
basisvergunningsbesluit van 12 april 2007 van de deputatie van Antwerpen vergunde onderdelen 
van de varkenshouderij met mestverwerkingsinstallatie en op een beperkte uitbreiding van de 
mestopslag. Het onderzoek bracht aan het licht dat de verandering op zich geen bijkomend risico 
voor de mens of een aantasting van het leefmilieu inhield en dat de hinder daardoor niet zou 
toenemen. Voor meer uitleg in verband met de beslissing van 4 september 2008 verwijs ik naar 
mijn collega Dirk Van Mechelen, Vlaams minister bevoegd voor ruimtelijke ordening. 

 
4. Conform de omzendbrief “RO/2006/01: afwegingskader en randvoorwaarden voor de inplanting 

van installaties voor mestbehandeling en vergisting” is een installatie met een  totaal maximum 
tonnage van 60.000 ton inputmateriaal per jaar vanuit het oogpunt van een goede ruimtelijke 
ordening aanvaardbaar in een agrarisch gebied. Het betreft hier een installatie van 45.000 ton per 
jaar.  

 
5. Mijn diensten hebben geen kennis van enig beroepschrift dat tegen de beslissing van 18 

september 2008 van de deputatie van Antwerpen tot aktename van de mededeling kleine 
verandering zou zijn ingediend. 

 Wat betreft de beslissing van 4 september 2008 van deputatie van Antwerpen, waarbij de 
stedenbouwkundige vergunning werd afgeleverd voor de regularisatie van een gewijzigde 
bouwsituatie, en het beroepschrift dat daartegen door de gemeente Lille zou zijn ingediend, 
moet ik u om bevoegdheidsredenen verwijzen naar collega Dirk Van Mechelen,  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 133 
van 26 november 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
Luchthaven Oostende-Brugge   -    Uitbating 
 
1. Ik herinner aan mijn vraag nr. 445 van 9 mei 2007 (Websitebulletin publicatiedatum 02-07-2007) 

en het antwoord van toenmalig minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 
Kris Peeters. 
 
Het optimisme van de minister in zijn antwoord op vraag nr. 445 is door werkelijkheid ontkracht: 
 -  MK Airlines, hoofdklant van de luchthaven, is sinds juni 2008 onder curatele; 
 -    MK Airlines heeft volgens de curator, naast talrijke schulden aan Belgische bedrijven, ook 

onbetaalde rekeningen bij het Vlaams Gewest, dit voor zo’n 128.000 euro; 
 -   de in het antwoord op vraag nr. 445 vermeldde loods staat nu al maanden leeg; 
 -   de vrachtcijfers zijn sinds ongeveer een jaar met zo’n 30 procent gezakt; 
 -    het merendeel van de vrachtmaatschappijen die op Oostende opereren, bleken of blijken 

zwakke broertjes te zijn, zoals bijvoorbeeld DAS Air Cargo, die onlangs haar activiteiten 
moest stopzetten of Gemini Air Cargo, die nu al een tweede keer onder curatele werd 
geplaatst. 

 
Het jaarverslag 2007 van de luchthaven toont een enorme zwakte van de Oostendse luchthaven, ter 
illustratie: 
-  een bedrijfsverlies van 2.671.078,11 euro; 
-  kosten personeel met zo’n 33 % toegenomen in 3 jaar;  
-  aeronautische opbrengsten met  2,5 miljoen euro gedaald ! 
 
a) MK Airlines is blijkbaar niet zo gezond als vooropgesteld. 
 

Welke waarborgen heeft de minister thans dat alle verplichtingen van deze “grote klant” 
blijvend zullen worden nagekomen? 

 
Welke voorwaarden en gunsten heeft deze firma thans verkregen en hoelang lopen die nog? 

 
Met betrekking tot de speciaal voor MK Airlines gebouwde leegstaande loods: wie draait op 
voor de kosten van het onderhoud en de verwarming? Wat is er gebeurd met de door MK 
Airlines beloofde inrichting, uitrusting en inboedel? Is MK Airlines hier alle verplichtingen 
nagekomen? Vervalt de concessie? Wat zijn de vooruitzichten of kansen voor hergebruik van 
deze splinternieuwe leegstaande infrastructuur?  

 
b) Hoe komt het dat de commerciële dienst van de “DAB luchthaven Oostende“ bijna structureel 

en al decennialang de problemen met potentiële klanten ofwel niet ziet, ofwel fout inschat? Of 
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is de marktpositie van de luchthaven zo zwak dat sterke, duurzame, bonafide 
luchtvaartmaatschappijen niet aangetrokken kunnen worden? 

 
c) Veel van de via Oostende verscheepte vracht is thans enkel in transit, en bijgevolg van weinig 

belang voor de Vlaamse economie. 
 

Wat was de jaarlijkse reële luchtvrachttonnage, exclusief transitvracht, die tijdens de 
afgelopen twintig jaar op de luchthaven van Oostende via landzijde werd aan- of afgevoerd 
met vrachtwagens? 

 
2. Tijdens het plenair debat over het decreet “betreffende het beheer en de uitbating van de regionale 

luchthavens Oostende-Brugge en Kortrijk-Wevelgem” verklaarde de minister dat de procedure 
rond de privatisering en de EU-tender er zou komen tegen het najaar, en pas na de goedkeuring 
van de rapporten 2004-2007 van het Rekenhof. 

 
Het Parlement heeft hiervan nog steeds geen inzage gehad en is bijgevolg nog steeds onwetend op 
veel punten. 

 
a) Wanneer kunnen parlementsleden de goedgekeurde jaarrekeningen 2004, 2005, 2006 en 2007 

inkijken? 
 

b) Met het oog op de privatisering van de uitbating van de luchthaven Oostende zou een 
volledige geactualiseerde inventaris van de infrastructuur opgemaakt en neergelegd worden. 

 
Wanneer kan die worden ingekeken? Komt de bovenvermelde loods voor op die inventaris? 

 
c) Op de jaarrekening 2007 van de luchthaven Oostende staat onder punt V. “Financiële 

opbrengsten” een bedrag van zo’n 3,2 miljoen euro. Uit welke bron komen deze inkomsten? 
 

d) Zijn er momenteel vracht- en passagiersfirma’s die speciale voordelen en faciliteiten krijgen 
zoals bijvoorbeeld gratis parkeren? Zo ja, welke en voor hoe lang?  

 
3. Een firma met een bedenkelijke historiek is het in Ghana geregistreerde “Air Charter Express”. 

Ghana voldoet niet aan de ICAO veiligheidsvoorschriften volgens de Amerikaanse overheid. Air 
Charter Express vliegt hoofdzakelijk tussen Engeland en Irak in opdracht van het Britse leger en 
met militaire vracht. De gebruikte toestellen zijn veertig jaar oud en zeer lawaaierig. Bovendien 
maken zij op hun militaire tochten telkens brandstofverspillende tussenstops op de Oostendse 
luchthaven, terwijl ze rechtstreeks naar hun Irak-bestemming zouden kunnen vliegen. Meestal 
gebeurt er ook bij de terugvlucht een tussenstop op de luchthaven van Oostende.  

 
Spelen hier economische of militaire redenen? 
 
Heeft deze firma speciale vrijstellingen, gebruikersvoorwaarden of tarieven gekregen, of is haar 
aanwezigheid door een andere overheid opgelegd? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 26 november 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
1. a) MK Airlines is sedert 10 juni 2008 “in administration”, hetgeen inhoudt dat een “voorlopig 

bewindvoerder” is aangesteld, die de steun heeft van de meerderheid van de schuldeisers, en 
die optreedt als zaakvoerder en daarbij alle levensvatbaarheids- en liquidatiestrategieën 
onderzoekt. Gelet op deze situatie kunnen er momenteel geen waarborgen worden gegeven dat 
alle verplichtingen blijvend worden nagekomen.   

 Sedert deze periode zijn er geen openstaande facturen meer m.b.t. luchthaventaksen en 
concessievergoeding daar de luchthaven MK Airlines laat voorafbetalen. 

 Momenteel geniet MK Airlines “in administration” geen korting op luchthaventaksen. De 
luchtvaartmaatschappij betaalt de gepubliceerde luchthavenvergoedingen. 

 De loods op Apron I is niet specifiek gebouwd voor MK Airlines. 
 De kosten van onderhoud van de loods worden aangerekend volgens de algemene 

voorwaarden van de concessiecontracten. In de algemene voorwaarden van de concessie-
contracten wordt verwezen naar de verplichtingen van vruchtgebruiker en naakte eigenaar qua 
onderhoud en herstellingen, overeenkomstig art. 605 en 606 van het Burgerlijk Wetboek. 

 Art. 605 bepaalt dat de vruchtgebruiker de herstellingen tot onderhoud moet doen en de 
eigenaar de grove herstellingen (tenzij die werden genoodzaakt doordat de vruchtgebruiker 
heeft nagelaten de herstellingen tot onderhoud te doen, maar dat is nu niet relevant). 

 In art. 606 worden de bedoelde grove herstellingen opgesomd, zoals herstellingen aan muren, 
gewelven, vernieuwing van balken of hele daken, dijken, steun- en afsluitingsmuren. Alle 
andere soort herstellingen zijn dus ten laste van de vruchtgebruiker.  

 In de loods op Apron I is er geen verwarming aanwezig, zodat ook geen kosten kunnen 
worden aangerekend. 

 MK Airlines heeft de beloofde inrichting en inboedel van de loods gerealiseerd en is alle 
verplichtingen hieromtrent nagekomen. 

 De concessie voor de vrachtloods vervalt op 31 december 2008. Normaliter wordt deze 
concessie opnieuw verlengd voor een jaar. 

 De concessievergoeding voor het laatste kwartaal van 2008 werd vooraf betaald. 
 

b) De marktpositie van de luchthaven is niet zwak te noemen. De luchthaven Oostende wordt 
beschouwd als een belangrijke vrachtluchthaven voor ad hoc en point-to-point verkeer. De 
luchthaven is er de afgelopen jaren in geslaagd haar positie te vrijwaren niettegenstaande de 
haar beconcurrerende luchthavens Luik, Brussel en Frankfurt Hahn over meer mensen en 
middelen beschikken. De bijzondere voorwaarden in de milieuvergunning laten echter niet toe 
een integrator (genre DHL) aan te trekken die als motor zou kunnen fungeren bij het 
aantrekken van andere vrachtcarriers. Een integrator werkt immers voornamelijk op basis van 
nachtvluchten. 

 
c) De vracht op de luchthaven wordt gerapporteerd volgens de ICAO normen. 
 Voor de voorbije jaren, en wat 2008 betreft tot en met 30 november, waren de vrachtresultaten 

als volgt: 
 

Jaar  Luchtvracht in kilo        

  Vertrek Aankomst Totaal 
Waarvan 

transit   
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1998 49.456.616 38.411.636 87.868.252 1.039.859   
1999 67.752.477 40.232.468 107.984.945 1.219.870   
2000 45.221.631 48.250.111 93.471.742 956.921   
2001 40.491.202 48.286.646 88.777.848 1.043.704   
2002 23.617.834 33.512.900 57.130.734 2.139.237   
2003 46.639.411 31.426.983 78.066.394 24.054.272   
2004 54.426.731 43.155.319 97.582.050 28.504.868   
2005 54.245.434 54.014.641 108.260.075 26.387.922   
2006 54.645.343 43.879.819 98.525.162 22.776.979   
2007 57.561.731 51.391.634 108.953.365 12.283.400   
2008 39.623.057 33.631.464 73.254.521 11.433.099 t.e.m. 30/11/2008 

 
Het betreft hier uitsluitend via de lucht vervoerde vracht. 

 
2. a) De jaarrekeningen kunnen een belangrijke en nuttige informatiebron zijn voor de kandidaat-

exploitanten. 
De jaarrekeningen van 2004 tot en met 2007 werden steeds binnen de opgelegde termijn door 
de Luchthaven Oostende ingediend bij de afdeling Boekhouding en Begroting van het 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken., die ze na verificatie doorstuurde naar het 
Agentschap Accounting voor overmaking aan het Rekenhof. 
De jaarrekeningen 2004 werden door het Rekenhof afgesloten in oktober 2006. 
Begin 2007 werden op de luchthaven Oostende onregelmatigheden vastgesteld die betrekking 
hadden op vorige boekjaren.  Zolang de vastgestelde onregelmatigheden niet zijn verwerkt in 
de uitvoeringsstaten, worden door het Rekenhof geen jaarrekeningen meer gecontroleerd. 
Op vraag van het Rekenhof werden de uitvoeringrekeningen van de voorbije jaren aangepast 
aan de vastgestelde realiteit. 
De boekhoudkundige verwerking gebeurt bij de eindejaarsverrichtingen 2008. Dit zal het 
Rekenhof toelaten om de aangepaste jaarrekeningen voor de periode 2004 tot 2007 te 
controleren en af te sluiten. 
 

b) Met het oog op de beheershervorming van de luchthaven zal een inventaris van het onroerend 
en roerend goed worden opgemaakt. De bovenvermelde loods komt uiteraard op de inventaris. 

 
c) Deze post geeft de boekhoudkundige verwerking weer van de investeringsdotatie die de 

luchthaven ontvangt. 
 
d) Speciale voorwaarden en faciliteiten worden toegekend in toepassing van het ministerieel 

besluit van 17 december 2003 houdende vaststelling van de luchthavenvergoedingen van de 
luchthaven Oostende. Artikel 14 §1 van dit besluit machtigt de algemeen directeur om 
reducties toe te kennen. 

 De gevraagde informatie inzake speciale voorwaarden en faciliteiten behoort tot de 
commerciële informatie die, ter vrijwaring van de concurrentiële positie van de luchthaven, 
niet kan vrijgegeven worden. 

 
3. De luchtvaartmaatschappij Air Charter Express is gebaseerd op de luchthaven Oostende. 

Aangezien de luchthaven Oostende de thuisbasis is, kan men niet spreken van tussenstops. 
 ACE is opgericht in 2007. Alle trafiekrechten van deze carrier zijn tot op heden steeds 

goedgekeurd door het Directoraat-generaal Luchtvaart van de Federale Overheidsdienst Mobiliteit. 
 Het is mij niet bekend of hier militaire of economische redenen spelen.  
 Het is om commerciële redenen niet mogelijk om informatie vrij te geven over eventuele speciale 

vrijstellingen, gebruiksvoorwaarden of tarieven.  Binnen een normaal commercieel beleid kunnen 
home carriers die een zeker volume aan activiteit genereren, speciale condities bekomen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 144 
van 27 november 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Jaagpad Zonneputtragel Zwijnaarde   -   Afsluiting 
 
De Zonneputtragel langs de Bovenschelde en het Kanaal van Zwijnaarde wordt beheerd door de NV 
Waterwegen en Zeekanaal (W&Z). 
 
Reeds jaren wordt dit jaagpad, dat deel uitmaakt van diverse fietsroutes, onderbroken door afsluitingen 
ter hoogte van het baggerbedrijf Ghent Dredging. 
 
Dit openbaar jaagpad werd door de afdeling Bovenschelde van W&Z afgesloten, wegens “de 
uitermate slechte toestand van het wegdek, veroorzaakt door talloze diepe scheuren en het wegzakken 
van de oever, wat een reëel gevaar voor de veiligheid van de fietsers en voetgangers vormt”.  
 
W&Z onderzoekt naar verluidt de mogelijkheid om de betrokken zone te herstellen, maar er bestaan 
hiervoor nog geen concrete plannen. Deze situatie sleept nu echter al jaren aan, waardoor fietsers nog 
steeds geen gebruik kunnen maken van dit deel van de routes. 
 
Fietsers die via de knooppuntenkaarten willen genieten van dit traject komen van een frustrerende trip 
terug. Vele fietsers maken daar rechtsomkeer. Op die manier wordt duurzaam toerisme en duurzame 
recreatie niet gepromoot maar ontmoedigd. 
 
Ook in het Zwijnaards Overlegplatform zijn er vragen gesteld over dit jaagpad.  
 
1. Wat is de stand van zaken in dit dossier? Waar of bij wie ligt het probleem waardoor dit al zo lang 

blijft aanslepen? 
 
2. Tegen wanneer mag er een duurzame oplossing verwacht worden voor dat fietspad, dat een 

rechtstreekse verbinding vormt tussen Gent en Oudenaarde? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 144 van 27 november 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1. Het afsluiten van het jaagpad is gebeurd omwille van de onveilige situatie door het wegzakken 

van de oever. Eind 2006 zijn daarenboven nog twee kaaimuurmoten ingevallen. Momenteel 
wordt door W&Z een project voorbereid om hier een nieuwe kaai te bouwen en het jaagpad te 
herstellen. Omdat ook de stad Gent een nieuwe wegenis plant in de onmiddellijke omgeving van 
de kaaimuur, is het aangewezen beide projecten op elkaar af te stemmen.  

 
2. Het herbouwen van de kaaimuur te Zwijnaarde is op het indicatief meerjarenprogramma 

voorzien en zal in 2010 aanbesteed worden.  
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 152 
van 27 november 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Agentschap voor Natuur en Bos   -   Website 
 
Met de uitvoering van het project Beter Bestuurlijk Beleid (BBB) werden enkele jaren geleden de 
voormalige afdelingen Bos en Groen enerzijds en de afdeling Natuur anderzijds samengevoegd tot het 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB). 
 
Deze integratie-oefening is geen eenvoudige opdracht geweest, en is het nog steeds niet. Ik verwijs 
hierbij naar het proces van opdeling beleid-beheer-handhaving, waarover ik de minister onlangs 
interpelleerde. 
 
Voor zo’n proces is het van groot belang dat de communicatie naar de buitenwereld helder en 
gestroomlijnd is. Zeker met de grote herstructurering die het ANB doormaakt, is het van belang dat de 
externe communicatielijnen helder zijn. Een agentschap moet er “staan” en vooral aanspreekbaar zijn. 
 
Met het toenemende belang van digitale communicatie is een klantvriendelijke en overzichtelijke 
website voor de burger vaak een eerste kennismaking. Mensen moeten makkelijk hun weg vinden en 
snel met hun vragen terecht kunnen bij de bevoegde mensen. 
 
De website http://www.bosengroen.be/ is helaas niet overzichtelijk, noch klantvriendelijk. Na de 
openingspagina “ANB” komt men terecht bij de vroegere afdelingen “Natuur” en “Bos en Groen”. Het 
vraagt soms heel wat opzoekwerk om bij de juiste dienst of ambtenaar terecht te komen.  
 
Ook zijn sommige onderdelen van de website niet up-to-date. Er zijn ook links naar websites die 
intussen niet meer bestaan. Sommige onderdelen zijn zeer goed uitgewerkt, andere helemaal niet. 
 
Gelet op het voorgaande is mijn vraag welke initiatieven de minister zal nemen om de website van het 
Agentschap voor Natuur en Bos meer toegankelijk en up-to-date te maken. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 152 van 27 november 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
De door de Vlaamse volksvertegenwoordiger geformuleerde bedenkingen bij huidige website van het 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) zijn herkenbaar. Deze situatie heeft, zoals de vraagsteller 
aangeeft, uiteraard alles te maken met de fusie van de vroegere afdeling Natuur met de afdeling Bos en 
Groen. Door dit historisch gegeven zijn onafhankelijk van elkaar verschillende websites gegroeid. 
Deze zijn op een zo goed mogelijke manier samengevoegd maar blijven te weinig of niet geïntegreerd. 
Ook voor het ANB was het verhelpen van deze problemen met de website een grote prioriteit in 2008.  
  
Met de aanwerving van een voltijdse webmaster is er gekozen voor een duurzame oplossing voor de 
ANB-website. Een goede website is immers een levende website die permanent up to date wordt 
gehouden. Bij webdevelopment is toegankelijkheid, overzichtelijkheid ... een permanente zorg.  
 
In februari moet als resultaat hiervan de nieuwe website online zijn. Hiervoor wordt voorzien in 
opleidingen waarbij eigen medewerkers de nodige tools krijgen aangereikt om de website verder te 
onderhouden en vooral verder te voeden met informatie. De veelheid aan informatie van de bestaande 
websites wordt niet alleen geactualiseerd maar ook hertaald. Hierbij worden pogingen ondernomen om 
de leesbaarheid van het vaak technische jargon zo optimaal mogelijk te maken. Het herschrijven van 
de verschillende themapagina's gebeurt in nauw overleg met de gespecialiseerde medewerkers van het 
ANB om de inhoudelijke correctheid te bewaken. 
  
Tot slot willen we opmerken dat het verhaal van de website past binnen het toegenomen belang dat het 
ANB hecht aan externe (en interne) communicatie. Voor de versterking en de uitbouw van het 
communicatiebeleid is er in 2008 geïnvesteerd in de aanwerving van bijkomend personeel op het 
niveau van de Centrale Diensten (o.a. woordvoerder). Ook op de Provinciale Diensten is het voorziene 
personeelsequivalent optimaal ingevuld. In 2009 is voorzien in de opmaak en goedkeuring van een 
communicatiestrategie en -plan, die zullen gelden als leidraad voor een meerjarenbeleid inzake 
communicatie. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 185 
van 5 december 2008 
van JURGEN VERSTREPEN 
 
 
 
Sanering site Uco-Leon Declerq Deinze   -   Stand van zaken 
 
Ik verwijs naar het antwoord van de minister op schriftelijke vraag nr. 61 van 29 oktober 2008  
(Websitebulletin publicatiedatum 01-12-2008) en had ook graag voor de site Uco-Leon Declerq, 
gelegen aan Poelstraat 155, meer informatie verkregen. 
 
Er heerst inderdaad grote onrust bij de omwonenden rond deze site, meer bepaald in verband met de 
verontreiniging van het grondwater met VOCL’s (volgens OVAM). 
 
1. Zijn de percelen, gelegen in de woonzone rond de site Uco-Leon Declerq onderworpen geweest of 

zullen zij onderworpen worden aan een onderzoek vooral wat het gebruik van grondwater betreft? 
Werden er metingen gedaan en zo ja, tot welke resultaten heeft dit geleid? 

 
2. Er blijken een tiental gezinnen rond deze site gebruik te maken van grondwater. Zijn er 

gezondheidsrisico’s voor de omwonenden? 
 
3. Beschikt de minister over informatie m.b.t. de afbraakwerken en de saneringen die er uitgevoerd 

zullen worden? Beschikt zij over een timing? Klopt het dat de sanering vertraagd wordt door 
financiële problemen? 

 
Zijn er risico’s verbonden aan het verder uitstellen van de saneringswerken? 
 
Hoe groot is het risico dat de kernen van vervuiling zich verder verspreiding? 
 

4. Zijn de omwonenden reeds geïnformeerd door OVAM of het stadsbestuur van Deinze m.b.t. de 
saneringswerken, de timing, de duur van de werken en de nabestemming van de site (goedgekeurd 
BPA)? Zo neen, gebeurt dit alsnog? 

 
5. Welke gegevens worden er vermeld op de bodemattesten die afgeleverd worden voor de percelen 

die palen aan de site Uco-Leon Declerq? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 185 van 5 december 2008 
van JURGEN VERSTREPEN 
 
 
 
Er werd in 1999 een oriënterend bodemonderzoek uitgevoerd op onderstaande percelen:   
 
44054 DEINZE 3 AFD/PETEGEM-LEIE/ A 0538 Z 4 
44054 DEINZE 3 AFD/PETEGEM-LEIE/ A 0555 B 2 
44054 DEINZE 3 AFD/PETEGEM-LEIE/ A 0555 C 2 
 
Enkel op perceel 0538 Z 4 (Poelstraat 155) was er een noodzaak tot de uitvoering van een 
beschrijvend bodemonderzoek. Na de uitvoering van het beschrijvend bodemonderzoek in 2005 bleek 
dat een bodemsanering nodig zou zijn voor de historische bodemverontreinigingen. Een sanering was 
noodzakelijk voor de gechloreerde solventen (VOCl's) ter hoogte van RL 6 (opslag chemische 
producten en verven) en RL 7 (ververij) en voor minerale olie in het vaste deel van de aarde en in het 
grondwater ter hoogte van RL 1 (voormalige bovengrondse mazouttanks).  
 
Op het perceel 0538 Z 4 komen nog 3 andere puntverontreinigingen met minerale olie voor die 
decretaal niet gesaneerd moeten worden. Gezien de nabestemming van het terrein (woongebied) zullen 
ook deze kernen afgegraven worden tijdens de werken bij de herontwikkeling van het terrein. Deze 
afgravingswerken zijn niet opgenomen in het bodemsaneringsproject. 
 
Het bodemsaneringsproject stelt voor de verontreiniging met minerale olie te verwijderen met behulp 
van een afgraving, eventueel gevolgd door een pump & treat. Voor de verontreiniging met VOCl’s zal 
de kern behandeld worden door middel van airsparging en dubbele fase extractie. Daarna zal de 
natuurlijke attenuatie in de pluim opgevolgd worden aan de hand van 15 peilbuizen die om de 6 
maand gemonitord zullen worden en dit gedurende 2 jaar. 
 
Dit saneringsproject werd op 4 juli 2007 conform verklaard, de Openbare Vlaamse Afvalstoffen-
maatschappij (OVAM) ontving het kwaliteitsplan op 12 september 2007. 
 
In oktober 2007 werd een oriënterend bodemonderzoek uitgevoerd in kader van overdracht. Voor deze 
overdracht werd door UCO-LDC nv een financiële zekerheid gesteld voor een bedrag van 312.336, 75 
euro. Er werd ook een eenzijdige verbintenis ondertekend door UCO-LDC nv. De overdracht heeft 
rond juli 2008 plaatsgevonden. 
 
Op 14 november 2008 werd een eerste tussentijds rapport van de bodemsaneringswerken ingediend 
dat door OVAM goedgekeurd werd. Dit is de huidige stand van zaken: 

- Momenteel staan de gebouwen op het terrein leeg in afwachting van een goedkeuring van de 
sloopvergunning. 

- De sanering van de verontreiniging met minerale olie wordt - zoals voorzien in het 
saneringsproject - pas opgestart nadat de gebouwen op het terrein zijn gesloopt. 

- De sanering van de verontreiniging met VOCl’s werd opgestart in november 2007. De 
installatie draaide 6 maanden met een zeer lage concentratie aan influent. Om deze reden werd 
de installatie gedurende 3 maand stilgelegd met een reboundeffect tot gevolg. De installatie 
werd terug opgestart in september 2008 en op dit ogenblik wordt er een duidelijke vuilvracht-
verwijdering gemeten. In maart 2008 en september 2008 werd het grondwater bemonsterd 
waaruit bleek dat de concentraties aan verontreiniging duidelijk lager liggen dan voor de 
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sanering. De verontreiniging is nog steeds ingeperkt en er wordt geen verspreiding naar de 
buren toe geconstateerd. De verontreiniging is bovendien ook niet aan het uitzakken naar het 
diepere grondwater. 

 
Op de specifieke deelvragen luidt het antwoord als volgt. 
 
1. De verontreinigingen konden volledig op het bronperceel 0538 Z 4 zelf afgeperkt worden. Enkel 

ter hoogte van buurpercelen 0546 G 2 en 0546 F 2 komen de verontreinigingscontouren in de 
buurt van de perceelsgrens. Op deze plaats werden voldoende peilbuizen geplaatst om te 
constateren dat de verontreiniging met VOCl’s zich niet tot op die percelen verspreid heeft. Deze 
grenspeilbuizen werden en worden regelmatig gecontroleerd, net als een groot aantal peilbuizen 
op het bronperceel. Voor de overige buurpercelen buiten 0546 G 2 en 0546 F 2 is er geen enkele 
indicatie dat die verontreinigd zouden kunnen zijn: de verontreinigingscontour op het bronperceel 
bevindt zich immers op ruime afstand van de perceelsgrenzen. 

 Een oriënterend bodemonderzoek van oktober 2007 (uitgevoerd in kader van overdracht) wees uit 
dat de concentraties aan VOCl’s nog steeds in dezelfde grootteorde liggen als tijdens het 
beschrijvend bodemonderzoek. Tot zolang de concentraties niet aanzienlijk stijgen of tot zolang 
er geen indicaties zijn dat de verontreiniging zich in de richting van de buurpercelen verspreidt, 
zullen er geen metingen op de buurpercelen gebeuren. 

 
2. Hierbij verwijs ik eerst en vooral naar het antwoord op deelvraag 1. Volgens de rapporten van de 

erkende bodemsaneringsdeskundige komen er geen vergunde grondwaterwinningen in de 
bovenste watervoerende laag voor in de onmiddellijke nabijheid van het terrein. Ook heeft men 
geen weet van niet vergunde grondwaterwinningen in de onmiddellijke nabijheid van het terrein. 
Ik kan geen uitspraak doen over grondwaterwinningen die niet vergund zijn en waarvan derhalve 
ook niet geweten is op welke diepte grondwater onttrokken wordt. In dit geval is het de 
verantwoordelijkheid van de eigenaar van de grondwaterwinningsput zelf om te waken over de 
kwaliteit van het door hem opgepompte grondwater. 

 
3. Ik heb begin oktober 2008 aan de OVAM een stand van zaken gevraagd over het dossier en ben 

dus op de hoogte van de voorgestelde saneringswerken. 
 Er zijn geen vertragingen of financiële problemen gekend. Zoals hierboven al vermeld heeft de 

saneringsplichtige een financiële zekerheid gesteld voor de kostprijs van de volledige sanering. 
En zoals uit het tussentijds verslag blijkt, is de sanering volop aan de gang en loopt alles zoals het 
hoort. 

 Tot nu toe is er door de jaren heen nog geen significante verspreiding van de aanwezige 
verontreiniging waargenomen. Gezien er al sinds jaren geen bron voor bijkomende 
verontreiniging meer aanwezig is en gezien de sanering nu bijna een jaar aan de gang is, verwacht 
ik een verdere daling van de concentraties. 

 
4. Omdat het bodemsaneringsproject activiteiten omvat die milieuvergunningsplichtig zijn, legde de 

OVAM het bodemsaneringsproject, binnen 14 dagen na ontvangst, voor advies voor aan het 
college van burgemeester en schepenen van de gemeente waar de percelen gelegen zijn waarop 
de bodemsaneringswerken zullen worden uitgevoerd en aan de andere overheidsorganen die 
krachtens artikel 12 § 1 van het bodemsaneringsdecreet aangeduid zijn om advies uit te brengen 
over een milieuvergunningsaanvraag voor deze activiteiten. Binnen 5 dagen na ontvangst moet de 
burgemeester het bodemsaneringsproject bekend maken door aanplakking van een bericht op de 
plaats waar de bodemsaneringswerken gepland zijn en moet hij het bodemsaneringsproject 
gedurende dertig dagen ter inzage leggen bij de diensten van het gemeentebestuur. Tijdens deze 
periode van bekendmaking kan eenieder schriftelijke bezwaren en opmerkingen richten aan het 
college van burgemeester en schepenen. Na afloop van deze periode en ten laatste 50 dagen na 
ontvangst van het project deelt het college zijn advies mee aan OVAM. De andere 
overheidsorganen brengen eveneens advies uit aan de OVAM binnen een termijn van 50 dagen na 
ontvangst van het project. 
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 Omdat het bodemsaneringsproject werken omvat die krachtens artikel 42 van het decreet 

betreffende de ruimtelijke ordening vergunningsplichtig zijn, legde de OVAM het 
bodemsaneringsproject, binnen 14 dagen na ontvangst, voor advies voor aan de gemachtigde 
ambtenaar bedoeld in artikel 45 § 1 van voormelde wet. Deze brengt advies uit aan OVAM 
binnen een termijn van 50 dagen na ontvangst van het project. 

 
 Er werden geen ongunstige adviezen, schriftelijke bezwaren of opmerkingen bij de OVAM 

ingediend.   
 
 De OVAM brengt het conformiteitsattest van het saneringsproject per aangetekend schrijven ter 

kennis van: 
- de saneringsplichtige; 
- de eigenaars en gebruikers van de te saneren gronden en andere dan de te saneren gronden 

waarop werken zullen plaatsvinden die noodzakelijk zijn om de bodemsanering uit te 
voeren; 

- het college van burgemeester en schepenen; 
- de overheidsorganen die advies hebben uitgebracht. 

Op bevel van de burgemeester wordt het conformiteitsattest, binnen 5 dagen na ontvangst, 
bekendgemaakt door aanplakking van een bericht op de plaats waar de bodemsaneringswerken 
zijn gepland en gedurende 30 dagen ter inzage gelegd bij de diensten van het gemeentebestuur. 
 
Gezien de omwonenden geen eigenaars en gebruikers zijn van de te saneren gronden en andere 
dan de te saneren gronden waarop werken zullen plaatsvinden die noodzakelijk zijn om de 
bodemsanering uit te voeren, werden ze niet rechtstreeks door de OVAM op de hoogte gebracht. 
Op basis van bovenstaande werkwijze werden ze wel onrechtstreeks op de hoogte gebracht van 
de indiening en de conformverklaring van het project, konden ze het project inkijken en waren ze 
in de mogelijkheid bezwaren in te dienen. 
 
De saneringswerken, de timing, de duur van de werken en de nabestemming van de site staan 
allemaal duidelijk omschreven in het saneringsproject. 
 

5. Geen van de percelen die grenzen aan de site is verontreinigd. Gezien de OVAM bovendien geen 
gegevens bezit over deze percelen, zullen deze percelen bij aanvraag een “blanco” bodemattest 
krijgen. Op dit bodemattest wordt vermeld dat “De OVAM voor de betreffende grond niet over 
informatie beschikt met betrekking tot de bodemkwaliteit”. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 186 
van 9 december 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Waterverontreiniging Dender   -   Samenwerking met Waals Gewest 
 
Ik verwijs naar mijn voorgaande schriftelijke vragen omtrent dit onderwerp. 
 
In oktober verscheen opnieuw een bericht (Het Nieuwsblad 24-10-2008) over verontreiniging van de 
Dender waarbij de bron van vervuiling zich naar verluidt opnieuw stroomopwaarts op Waals 
grondgebied bevond (Lessines). De olievlek die enkele dagen oud was, werd in Overboelare ingedamd 
door de Geraardsbergse brandweer en civiele bescherming. 
 
Navraag bij verschillende instanties leerde dat er opnieuw geen melding geweest zou zijn vanuit de 
Waalse bevoegde instanties, dit ondanks de afspraken en vergaderingen waarnaar de minister in haar 
antwoord op mijn schriftelijke vraag verwees (nr. 826, Websitebulletin publicatiedatum 07-10-2008). 
 
1. Wat is ondertussen de voortgang binnen de Maas- en Scheldecommissies van de werkgroep die de 

procedures wenst te verfijnen en verbeteren? 
 
2. Werden de Vlaamse instanties ingelicht door hun Waalse collega’s naar aanleiding van de 

nakende verontreiniging in oktober 2008? 
 
3. Welke stappen zal de minister ondernemen tegen de Waalse bevoegde instanties indien blijkt dat 

de geëigende procedures door de Waalse bevoegde instanties niet werden opgevolgd, 
 

Ik verwijs ter zake naar volgende passage uit het antwoord van de minister op mijn schriftelijke 
vraag nr. 826: “Tot slot moet er op gewezen worden dat, nu de omzetting van de Europese richtlijn 
milieuschade zowel in het Vlaamse als in het Waalse Gewest voltooid is, de bevoegde instanties 
van beide gewesten in gevallen van milieuschade of dreigende milieuschade door Europa verplicht 
zijn om met elkaar samen te werken. In de eerste plaats moet de bevoegde instantie van de plaats 
waar de schade zich voordoet, voldoende informatie verstrekken aan de instanties van het gewest 
of het land dat mogelijk wordt getroffen. Stelt een bevoegde instantie dan toch schade vast die niet 
binnen zijn grenzen is veroorzaakt, kan zij dit aan alle betrokken instanties, waaronder eventueel 
de Europese Commissie, melden en kunnen aanbevelingen gedaan worden op het vlak van te 
nemen maatregelen en terug te vorderen kosten.” 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 186 van 9 december 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
1. Sinds de vorige schriftelijke vraag (nr. 826, Websitebulletin publicatiedatum 07/10/2008) is er op 

23/10/2008 een vergadering binnen de Internationale Maascommissie doorgegaan met als 
voornaamste doelstellingen:   

1. de uitbreiding van het Waarschuwings- en Alarmsysteem met de relevante 
grensoverschrijdende zijrivieren; 

2. een terugmelding van de voorbij alarmmeldingen, de ‘lessons learned’ en remediëring; 
3. het typeren van de evenementen; 
4. het opstellen van een handboek voor de hoofdwaarschuwingsposten met het herziene 

Waarschuwings- en Alarmsysteem.  
 

 Voor de hoofdwaarschuwingsposten zal een digitale gebruikskaart worden uitgewerkt met de 
mogelijkheid om het punt van de accidentele verontreiniging en de benedenstroomse waterlopen 
precies te lokaliseren samen met de vermelding van de betrokken beheerders.  

 
 Voor het Waarschuwings- en Alarmsysteem is een eerste inventarisatie gemaakt voor het netwerk 

van wateren die in de systemen kunnen worden betrokken teneinde het werkingsgebied uit te 
breiden met de grensoverschrijdende wateren die een vector kunnen zijn voor grensover-
schrijdende vervuiling. 

 
 Voor punt 3 en punt 4 worden de krachten van de Internationale Maascommissie en Interna-

tionale Scheldecommissie gebundeld om te komen tot geharmoniseerde producten en resultaten. 
 
2.  Er werd geen dreigende milieuschade gemeld aan mijn administratie. De Vlaamse 

Milieumaatschappij werd echter ook niet opgeroepen door een Vlaamse dienst/lokale overheid. 
Dat lijkt erop te wijzen dat het slechts ging om een geval met heel beperkte schade, wat mogelijk 
niet onder het toepassingsgebied van het Vlaamse Milieuschadedecreet en het Waalse ‘Décret 
modifiant le Livre Ier du Code de l’Environnement en ce qui concerne la prévention et la 
réparation des dommages environnementaux”’ viel.  

 Die zijn immers enkel van toepassing in geval van schade, waarmee bedoeld wordt een “meetbare 
negatieve verandering in de natuurlijke rijkdommen of een meetbare aantasting van een 
ecosysteemfunctie, die direct of indirect optreedt”, vereist3 en significant is.4 Die laatste vereiste 
wordt verder uitgelegd naargelang de betrokken schadecategorie. Voor schade aan water is een 
aanmerkelijke negatieve invloed op de ecologische toestand, het ecologisch potentieel of de 
chemische toestand vereist. Het zou kunnen dat het incident waarvan sprake is in de 
parlementaire vraag niet aan deze schadedrempel voldoet.  

 De toepassing van die decreten is van belang, omdat zij voorzien in de verplichting om andere 
gewesten of lidstaten te waarschuwen ingeval van grensoverschrijdende milieuschade. De 
Richtlijn Milieuschade, waarvan deze decreten de omzetting zijn, voorzag enkel in een dergelijke 
informatieverplichting bij (dreigende) grensoverschrijdende milieuschade. Bij de omzetting van 
de Richtlijn Milieuschade is er in België voor gekozen om de verplichting tot samenwerking 

                                                      
3 Artikel 1, §2 Richtlijn Milieuschade, Artikel 15.1.2° Decreet Algemeen Milieubeleid, Artikel D.94, 2° Code de l’Environnement. 
4 Zie Artikel 1, §1 Richtlijn Milieuschade, Artikel 15.1.6°, 7° en 13° Decreet Algemeen Milieubeleid en Artikel D.94 , 1° Code de 
l’Environnement.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -713- 
 
 

 

tussen lidstaten bij grensoverschrijdende (dreiging van) milieuschade5 uit te breiden tot de intern-
Belgische context, zodat de samenwerking tussen de lidstaten ook tussen de gewesten onderling 
en tussen de gewesten en de federale overheid geldt. Dit gebeurde door middel van de opname 
van een analoge clausule in hun respectieve implementatiewetgeving.6  
Deze analoge clausule voorziet dat wanneer milieuschade gevolgen heeft of dreigt te hebben voor 
een ander gewest (in casu: het Vlaamse Gewest) de bevoegde instantie (in casu: de Directeur-
Generaal van de Direction générale des Ressources naturelles et de l’environnement, of zijn 
afgevaardigden7) en dat andere gewest samenwerken, onder andere door een behoorlijke 
uitwisseling van informatie, teneinde ervoor te zorgen dat de nodige maatregelen met betrekking 
tot die milieuschade of onmiddellijke dreiging van milieuschade worden genomen. Wanneer zich 
gewestgrensoverschrijdende milieuschade voordoet, verstrekt de bevoegde instantie voldoende 
informatie aan de bevoegde instantie van het getroffen gewest.8  
Dat betekent dat indien deze decreten van toepassing waren, de Waalse instanties de Vlaamse 
instanties hadden moeten inlichten, wat in casu niet gebeurd is. Het is onmogelijk voor ons om 
met de gegevens waarover wij beschikken, een uitspraak te doen over de al dan niet 
toepasselijkheid van het Vlaamse en Waalse decreet inzake milieuschade. 

 
3. Dit was een verwijzing naar artikel 15.10.1, derde lid Decreet Algemeen Milieubeleid (zoals 

ingevoegd door het Decreet Milieuschade). Volgens dat artikel is het inderdaad zo dat wanneer de 
bevoegde instantie milieuschade vaststelt die van een ander gewest afkomstig is, zij dit kan 
melden aan de bevoegde instanties van het betrokken gewest en aanbevelingen kan doen inzake 
de nodige maatregelen en om terugbetaling kan verzoeken van de kosten van de genomen 
maatregelen.9 Daartoe moet de vervuiler dan wel gekend zijn. Aangezien het Vlaams Gewest 
geen kosten gemaakt heeft naar aanleiding van dit incident, stelt de vraag naar terugbetaling zich 
niet. 

 In casu kan door het Vlaams Gewest ook geen beroep gedaan worden op artikel 1382 B.W., 
aangezien er geen kosten werden gemaakt (geen schade) en het niet zeker is dat het Waalse 
Gewest een fout heeft begaan door de Vlaamse instantie niet te verwittigen (zie antwoord op 
deelvraag 2). 

 
 Bovendien wens ik nog op te merken dat, gelet op het antwoord op deelvraag 1, er tot op heden 

geen formele procedures van toepassing zijn op andere oppervlaktewateren dan de hoofdrivieren 
Schelde en Maas. In het kader van de verdere uitwerking ervan zal de nodige aandacht worden 
besteed aan de controle en opvolging van de toepassing ervan.   

                                                      
5 Artikel 15, eerste en tweede lid Richtlijn Milieuschade. 
6 Memorie van Toelichting bij Milieuschadedecreet, p. 68-69. 
7 ArtikelD.94, 22° Code de l’Environnement. 
8 Zie Artikel 15.10.1, eerste en tweede lid Decreet Algemeen Milieubeleid en Artikel D.135 en D.136 Code de l’Environnement. 
9 Artikel 15.10.1, derde lid Decreet Algemeen Milieubeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 191 
van 10 december 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Edingseweg Moerbeke   -   Zebrapaden 
 
Ruim zes maanden geleden kreeg een delegatie van buurtbewoners van de Edingseweg in Moerbeke 
de toezegging van de Vlaamse overheid dat bij hoogdringendheid zebrapaden zouden worden 
aangeled op de Edingseweg.  
 
Tot op vandaag zijn deze noodzakelijke werken om de weg veiliger te maken, niet uitgevoerd. 
 
1. Beschikt de minister over gegevens van verkeersongevallen op de Edingseweg in Moerbeke? 

Hoeveel ongevallen met gewonden waren er de afgelopen vijf jaar? Hoeveel ongevallen zonder 
gewonden waren er de afgelopen vijf jaar? Graag een overzicht per jaar. 

 
2. Wat is de timing voor de aanleg van de zebrapaden? 
 

 Welk budget is hiervoor voorzien? Hoe verklaart de minister de opgelopen vertraging? 
 
3. Is de minister van oordeel dat andere, bijkomende initiatieven nodig zijn om de verkeersveiligheid 

op de Edingseweg te verhogen? Zo ja, welke andere initiatieven plant de minister en welke timing 
is hiervoor voorzien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 191 van 10 december 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Een vraag tot het aanbrengen van zebrapaden op de gewestweg N495a (Edingseweg) te Moerbeke is 
behandeld in de Provinciale Commissie Verkeersveiligheid op 21 maart 2008.  
Het toen behandelde dossier omvatte naast de voetgangersoversteekplaatsen ook elementen over 
parkeervoorzieningen en openbare verlichting. Er werd beslist om de parkeersituatie te wijzigen, één 
zebrapad op te schuiven en een bijkomend zebrapad aan te brengen. 
 
1. Het Agentschap Wegen en Verkeer beschikt over statistische gegevens van geregistreerde 

ongevallen voor de periode 2004 – 2007 die slaan op de omgeving van het Moerbekeplein. 
 

Jaar Ongevallen met gekwetsten Ongevallen zonder gekwetsten 
2004 - 1 
2005 2 1 
2006 3 - 
2007 5 2 

 
2. De zebrapaden zullen in het voorjaar 2009 worden aangebracht, zodra de weersomstandigheden 

het toelaten.  
 Dit geschiedt in een lopende opdracht van markeringswerken. Niet zozeer de zebrapaden, maar 

wel de parkeerproblematiek heeft meegebracht dat de uitvoering nog niet is  doorgevoerd.  
 
3. Er zijn op korte termijn geen andere initiatieven gepland voor dit gedeelte van de Edingseweg. Ter 

zake verwijs ik ook naar mijn antwoord op de parlementaire vraag nr. 149 van 28 november 2008 
van mevrouw Vera Van Der Borght, waarbij ik benadruk dat het initiatief voor dergelijk project 
bij de stad ligt. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -717- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 196 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -   Overmere-Uitbergen 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de provincieweg Overmere-Uitbergen. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de provincieweg Overmere-Uitbergen dat deze 
inspecties vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de provincieweg Overmere-Uitbergen? Welke 
procedures zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? 
Wat zijn de gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 196 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De weg Overmere-Uitbergen, geselecteerd als lokale weg, is niet opgenomen in de bijlage 1 van het 
protocol en is bijgevolg niet overgedragen aan het gewest. 
 
In principe zal deze weg rechtstreeks door de provincie overgedragen worden aan de betrokken 
gemeente. 
 
1 en 2. 
Niet relevant aangezien de weg niet wordt overgedragen aan het gewest. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 197 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -   N444-N415 Gent - Hundelgem 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N444-N415 Gent - Hundelgem. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N444-N415 Gent - Hundelgem dat deze 
inspecties vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 

 



-722-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N444-N415 Gent - Hundelgem? Welke 
procedures zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? 
Wat zijn de gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 197 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
Het deel van de N444 ten zuiden van de R4 in Merelbeke en de N415, die als secundaire weg 
geselecteerd zijn, is opgenomen in de bijlage 1 van het protocol. Het deel van de N444 ten noorden 
van de R4, als lokale weg geselecteerd, is er niet in opgenomen. 
 
1. en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
In 2009 is de heraanleg van de Hundelgemsesteenweg (N444) in de doortocht Merelbeke voorzien, 
gecombineerd met rioleringswerken. De gemeente is aanbestedende overheid, de provincie is en blijft 
medefinancier. De werken zijn al gestart. 
 
Er zijn voorlopig geen andere investeringswerken op deze wegen voorzien. Ze zijn wel reeds 
opgenomen in het onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, 
o.a. gebaseerd op de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -725- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 198 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -   N494-N459 Oudenaarde - Deinze 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N494-N459 Oudenaarde - Deinze. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N494-N459 Oudenaarde - Deinze dat deze 
inspecties vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N494-N459 Oudenaarde - Deinze? Welke 
procedures zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? 
Wat zijn de gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 198 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
In de bijlage 1 van het protocol zijn opgenomen: 

- de N459 tussen Oudenaarde en Kruishoutem; 
- het deel van de N494 dat de aansluiting vormt op de verder lopende gewestweg N459 als 

verbinding tussen Oudenaarde en de E17 in Kruishoutem. 
 
1 en 2.  
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn voorlopig geen investeringswerken op deze wegen voorzien. Ze zijn wel reeds opgenomen in 
het onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. gebaseerd 
op de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 199 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -   N46 Aalst - Oudenaarde 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N46 Aalst - Oudenaarde. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N46 Aalst – Oudenaarde dat deze inspecties 
vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N46 Aalst - Oudenaarde? Welke procedures 
zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 199 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N46 Aalst-Oudenaarde is opgenomen in de bijlage 1 van het protocol. 
 
1 en 2 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn voorlopig geen andere investeringswerken op deze wegen voorzien behalve het herinrichten 
van twee kruispunten op het grondgebied Erpe-Mere (2010).  Deze wegen zijn wel reeds opgenomen 
in het onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. 
gebaseerd op de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 200 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -   N448 Ertvelde-Lembeke 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N448 Ertvelde-Lembeke. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N448 Ertvelde-Lembeke dat deze inspecties 
vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N448 Ertvelde-Lembeke? Welke procedures 
zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 200 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N448 Ertvelde-Lembeke is opgenomen in de bijlage 1 van het protocol. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn geen andere investeringswerken op deze wegen. De doortochten in Ertvelde en Oosteeklo zijn 
recent vernieuwd door de provincie. Deze wegen zijn opgenomen in het onderhoudsprogramma . In dit 
kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. gebaseerd op de resultaten van de al 
uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 201 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -   N36 Ronse-Berchem 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N36 Ronse-Berchem. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N36 Ronse-Berchem dat deze inspecties vóór 
de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N36 Ronse-Berchem? Welke procedures zijn 
ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 201 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N36 Ronse-Berchem is opgenomen in de bijlage 1 van het protocol. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn voorlopig geen andere investeringswerken op deze wegen. Ze zijn wel reeds opgenomen in het 
onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. gebaseerd op 
de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 202 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N407 Lokeren - Wetteren 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N407 Lokeren - Wetteren. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N407 Lokeren - Wetteren dat deze inspecties 
vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N407 Lokeren - Wetteren? Welke procedures 
zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 202 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N407 Lokeren-Wetteren is opgenomen in de bijlage 1 van het protocol. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn geen investeringswerken voorzien op deze weg. Die wel reeds opgenomen is in het 
onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. gebaseerd op 
de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 203 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N499 Eeklo - Aalter 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N499 Eeklo - Aalter. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N499 Eeklo - Aalter dat deze inspecties vóór 
de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N499 Eeklo - Aalter? Welke procedures zijn 
ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 203 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N499 Eeklo-Aalter, geselecteerd als lokale weg, is niet opgenomen in de bijlage 1 van het protocol 
en is bijgevolg niet overgedragen aan het gewest. 
 
In principe zullen de wegvakken van de N499 rechtstreeks door de provincie overgedragen worden 
aan de betrokken gemeenten (Eeklo, Knesselare, Maldegem en Aalter) 
 
1 en 2. 
Niet relevant aangezien de weg niet wordt overgedragen aan het gewest. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 204 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N48 Ronse - Doornik 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N48 Ronse - Doornik. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N48 Ronse - Doornik dat deze inspecties vóór 
de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N48 Ronse - Doornik? Welke procedures zijn 
ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 204 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N48 Ronse-Doornik, geselecteerd als lokale weg, is niet opgenomen in de bijlage 1 van het 
protocol en is bijgevolg niet overgedragen aan het gewest. 
 
In principe zullen de wegvakken van de N48 rechtstreeks door de provincie overgedragen worden aan 
de betrokken gemeenten. 
 
1 en 2. 
Niet relevant aangezien de weg niet wordt overgedragen aan het gewest. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 205 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N451 St.-Niklaas - Kieldrecht 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N451 St.-Niklaas - Kieldrecht. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N451 St.-Niklaas - Kieldrecht dat deze 
inspecties vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N451 St.-Niklaas - Kieldrecht? Welke 
procedures zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? 
Wat zijn de gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 205 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N451 Sint-Niklaas-Kieldrecht, geselecteerd als lokale weg, is niet opgenomen in de bijlage 1 van 
het protocol en is bijgevolg niet overgedragen aan het gewest. 
 
In principe zullen de wegvakken van de N451 rechtstreeks door de provincie overgedragen worden 
aan de betrokken gemeenten. 
 
1 en 2. 
Niet relevant aangezien de weg niet wordt overgedragen aan het gewest. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 206 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N445 Gent - Zele 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N445 Gent - Zele. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N445 Gent - Zele dat deze inspecties vóór de 
overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N445 Gent - Zele? Welke procedures zijn 
ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 206 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
Het deel van de N445 vanaf de R4 in Destelbergen tot Zele, is opgenomen in de bijlage 1 van het 
protocol en bijgevolg opgenomen in het gewestwegennet. 
 
Het deel van de N455 tussen Gent-Dampoort en de R4 in Destelbergen, geselecteerd als lokale weg, is 
niet overgedragen. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn voorlopig geen investeringswerken voorzien op het aan het gewest overgedragen deel dat wel 
reeds is opgenomen in het onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onder-
houdswerken, o.a. gebaseerd op de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 207 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N416 Dendermonde - Wetteren 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N416 Dendermonde - Wetteren. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N416 Dendermonde - Wetteren dat deze 
inspecties vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N416 Dendermonde - Wetteren? Welke 
procedures zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? 
Wat zijn de gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 207 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N416 Dendermonde-Wetteren, geselecteerd als secundaire weg, is opgenomen in de bijlage 1 van 
het protocol en is bijgevolg opgenomen in het gewestwegennet. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Momenteel worden in het gedeelte Wichelen-Dendermonde infrastructuurwerken uitgevoerd door 
Aquafin (collector Schoonaarde), in samenwerking met de Provincie. De afspraak voor werken in 
uitvoering was dat deze verder onder leiding van de provincie zouden worden uitgevoerd. 
 
Er zijn geen andere investeringswerken voorzien op deze weg, die wel reeds opgenomen is in het 
onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. gebaseerd op 
de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 208 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N403 St.-Niklaas - Hulst 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N403 St.-Niklaas - Hulst. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N403 St.-Niklaas - Hulst dat deze inspecties 
vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N403 St.-Niklaas - Hulst? Welke procedures 
zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? Wat zijn de 
gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 208 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N403 Sint-Niklaas-Hulst, geselecteerd als secundaire weg, is opgenomen in de bijlage 1 van het 
protocol en is bijgevolg opgenomen in het gewestwegennet. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
In 2009 zal de Provincie Oost-Vlaanderen nog instaan voor de herinrichting van de Plezantstraat, in 
samenwerking met de Stad Sint-Niklaas. 
 
Er zijn voorlopig geen andere investeringswerken voorzien op deze weg, die wel reeds opgenomen is 
in het onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. 
gebaseerd op de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 209 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Overdracht provinciewegen   -  N17 Dendermonde - Mechelen 
 
De overdracht van de provinciewegen naar het gewestelijke of gemeentelijke niveau werd op 25 april 
2003 afgesproken in het bestuursakkoord met de lokale overheden en de provincies. Ook in het 
regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven, verantwoordelijkheid nemen” is de overdracht van de 
provinciewegen expliciet opgenomen. 
 
Uit de Beleidsbrief Openbare Werken 2008-2009 blijkt dat het Vlaams Gewest vanaf 1 januari 2009 
een aantal van de provinciewegen zal overnemen, conform de afspraken in het regeerakkoord en het 
protocol dat wordt afgesloten met de verschillende provincies. Dit  protocol zou dit najaar met de 
verschillende provincies worden ondertekend. 
 
De problematiek van de overname van de provinciewegen werd opgenomen bij de 
begrotingsbesprekingen. Zo heeft de Vlaamse Regering in haar begroting voor 2008 10 miljoen euro 
voorzien voor de overname van een eerste reeks provinciewegen. De minister stelde in haar 
Beleidsbrief 2007-2008 dat dit in 2009 wordt opgetrokken naar een recurrent bedrag van 20 miljoen 
euro. In totaal zal 32 miljoen recurrent nodig zijn bij een volledige overdracht. 
 
We naderen ondertussen de eerste deadline van overdracht. Vandaar dat ik graag een stand van zaken 
had gekregen met betrekking tot de overdracht van de N17 Dendermonde - Mechelen. 
 
1. De minister laat verstaan dat de wegen in goede staat moeten zijn. 
 

a) In gelijkaardige dossiers werden controle-inspecties uitgevoerd om de staat van de weg vast te 
stellen.  

 
Zit het in de procedure van de overdracht van de N17 Dendermonde - Mechelen dat deze 
inspecties vóór de overdracht nog zullen plaatsvinden? 
 

b) Hebben deze inspecties al plaatsgevonden? Wat is het resultaat ervan? Heeft dit een impact op 
de volgorde van de overname van deze provincieweg? Moet de provincie voor deze weg nog 
zelf werken uitvoeren? 

 
c) Zijn er op korte termijn/lange termijn werken gepland aan deze weg? Waren er door de 

provincie wegenwerken gepland zoals herinrichtingen van doortochten, aanleg van rotondes? 
Wanneer en hoe worden deze ingepast in het meerjarenprogramma van de afdeling Wegen en 
Verkeer? In welke tijdspanne zullen deze gerealiseerd worden na de overname door de 
Vlaamse overheid? Blijft de door de provincie vooropgestelde timing gehandhaafd? 
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2. Wat is het voorziene tijdstip van overdracht van de N17 Dendermonde - Mechelen? Welke 
procedures zijn ondertussen al afgerond en welke procedures dienen nog doorlopen te worden? 
Wat zijn de gevolgen van een eventueel negatief gemeentelijk advies? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 209 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het protocol voor de overdracht van de aan het gewest over te dragen provinciewegen werd op 22 
december 2008 ondertekend. Alle provinciewegen, of deelvakken ervan, opgenomen in de bijlage 1 
van het protocol zijn vanaf 1 januari 2009 bij de gewestwegen ingedeeld. 
 
De N17 Dendermonde-Mechelen, geselecteerd als secundaire weg, is opgenomen in de bijlage 1 van 
het protocol en is bijgevolg opgenomen in het gewestwegennet. 
 
1 en 2. 
In het kader van de overdracht heeft de afdeling Wegenbouwkunde bij het Agentschap Wegen en 
Verkeer de toestand van de provinciewegen opgemeten. Het rapport werd zowel aan de territoriale 
wegenafdelingen als aan de provinciebesturen bezorgd. De resultaten van dit rapport hadden geen 
rechtstreeks verband met timing en volgorde van de overdracht. 
 
Er zijn voorlopig geen investeringswerken voorzien op deze weg, die wel reeds opgenomen is in het 
onderhoudsprogramma. In dit kader zullen voortaan de normale onderhoudswerken, o.a. gebaseerd op 
de resultaten van de al uitgevoerde inspecties, gebeuren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 210 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Complex A019/R008 Kortrijk 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2011 voor het project 1766 “Bouwen van complex A019/R008” 3.000.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 210 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project betreft het bouwen van een brug over de R8 en aanleggen van een af- en oprit van en 

naar de A19. Gelijktijdig worden weefzones op de A19 herzien om een betere mobiliteit en 
veiligheid te bewerkstelligen. 

 
2. Momenteel is de project MER opgemaakt. Deze kan slechts goedgekeurd worden na een MER 

screening, voor dit laatste zijn bijna alle adviezen binnen. 
 

Volgende procedures moeten nog doorlopen worden: goedkeuring project MER, RUP voor 
herziening BPA, onteigening, studie brug, milieuhygiënisch onderzoek, bouwvergunning, 
aanbesteding. 
 

3. Het bestek zou volgens planning klaar zijn tegen begin 2011. 
 

De werken kunnen half 2011 starten, indien de verschillende procedures tijdig kunnen worden 
afgerond. 

 
4. Er moet onteigend worden, maar het project is nog niet rijp voor de opmaak van een 

onteigeningsplan. 
 
5. Voor dit project zijn geen moduleteksten opgemaakt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 211 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N382 Waregem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 en 2010 voor het project 4977 “N382, structureel onderhoud” respectievelijk 350.000 en 
1.000.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 211 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit wegeniswerk beoogt een structureel onderhoud om het probleem van de spoorvorming 

gefaseerd aan te pakken. Ter hoogte van de spoorwegbrug op de N 382 is tevens een vernieuwing 
van het grondwaterbemalingssysteem noodzakelijk vastgesteld om de grondwatertafel op gewenst 
peil te houden. 

 
2. Het projectnummer 4977 ‘N 382 structureel onderhoud te Waregem’ staat vermeld op het 

voorgesteld indicatief driejarenprogramma AWV 2009-2010-2011 in 2009 en 2010 voor een 
bedrag van respectievelijk 350 000 euro en 1 000 000 euro. De ontwerpstudie ter vernieuwing de 
verlaging van het grondwaterbemalingssysteem is afgerond. Dit project zal afgestemd worden met 
het programma wegwerken der gevaarlijke punten,nl. thv het kruispunt N382/N43; N382/ 
Eikenlaan en aanpassing N43/Roterijstraat te Waregem.  

 
 De volgende procedures moeten nog doorlopen worden: procedure in het kader van Vlarem- 

wetgeving in verband met de exploitatievergunning, opmaak van het ontwerpdossier, de aanbeste-
dingsprocedure en de gunningprocedure. 

 Vooropgestelde timing: aanbesteding en vastlegging in de respectievelijke investeringsjaren 2009 
en 2010. 

 De effectieve datum van aanvang kan nog niet bepaald worden. 
 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. Er moeten geen modules ondertekend worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 212 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Kruispunt N36 Lendelede 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 voor het project 4647 “N36 Lendelede – kruispunt Izegemsestraat/N36” 250.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 212 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project heeft betrekking op het herinrichten van het kruispunt van de N36 met de Izegemse-

straat, de Sterrekensstraat en de Groenstraat. 
 Vermoedelijk worden er 2 rotondes aangelegd die in elkaar vloeien tot een ovaal. 
 
2. Stand van zaken 
 
 Er werden een 3-tal voorontwerpen uitgetekend. 
 
 De ontwerpen worden eerstdaags met het gemeentebestuur besproken. 
 Buiten de aanbestedingsprocedure moeten geen bijzondere procedures nog doorlopen worden. 
 De aanbesteding wordt voorzien in september 2009. 
 De werken zullen vermoedelijk in april-mei 2010 aanvatten. 
 
3. Er zal vermoedelijk lokaal moeten onteigend worden. 
 Het onteigeningsplan moet nog opgemaakt worden. 
 
4. Er worden geen modules ondertekend. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 213 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Kruispunt N32 Menen 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 voor het project 5005 “N32 Menen, Kruispunt Moorsledestraat” 300.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 213 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project betreft het aanpassen van het kruispunt met aanleg bypass naar ambachtelijke zone. 
 
2. De studie dient nog opgestart. 
 Vastlegging dienstnota aan GBC, onteigening eventueel volgens module 16. 
 Voorstel driejarenprogramma VIF BA 63.00  73.11  2009 – 2011 op het jaar 2010 
 De werken kunnen aanvatten voorjaar 2011. 
 
3. Er moet onteigend worden. 
 De onteigeningsplans moeten nog opgemaakt worden. 
 
4. Eventueel zal module 16 ondertekend worden. 
 Dit gaat over de heraanleg van kruispunten. 
 De procedure werd nog niet opgestart. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 214 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Geluidsscherm A14 Waregem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 voor het project 4968 “A14 – Geluidsscherm wijk Nieuwenhove” 600.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 214 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project heeft betrekking op het inplanten van een geluidsscherm langs de E17 ter hoogte van 

de wijk Nieuwenhove. 
 De dimensionering van het scherm is bepaald aan de hand van een geluidsstudie. 
 
2. Volgende procedures moeten nog doorlopen worden : bouwvergunning, goedkeuring module 5, 

aanbesteding. 
 De aanbesteding is ten vroegste voorzien tegen juni 2009. 
 De werken zullen ten vroegste in het voorjaar 2010 aanvatten. 
 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. Hiervoor zijn geen moduleteksten opgemaakt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 217 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   R8 aansluiting industriezone Kortrijk 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 het project 4901 “R8 Kortrijk, aansluiting van de R8 met de industriezone Kuurne” 1.250.000 
euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 217 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project heeft betrekking op de aansluiting van de Noordlaan op de R8, met bouw van een brug 

over de R8.  
 
2. De startnota wordt voor een tweede maal voorgelegd in de Provinciale Auditcommissie (PAC) van 

19 januari 2009. 
 

Volgende procedures moeten worden overlopen:  
Provinciale Auditcommissie, bouwvergunning, milieuhygiënisch onderzoek, studie brug, aanbe-
steding. 
De aanbesteding wordt ten vroegste eind 2009 voorzien, indien de verschillende procedures tijdig 
kunnen worden afgerond. 
De werken zullen in het voorjaar 2010 aanvatten. 

 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. Er zal hier een module 18 voor afgesloten worden voor de herinrichting van een kruispunt of 

(her)aanleg van een oversteekplaats op een gewestweg. 
 
De startnota van dit project werd op de Provinciale Auditcommissie van 7 juli 2008 niet conform 
verklaard en dient opnieuw voorgelegd te worden. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -785- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 218 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Brug R32 Roeselare 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 het project 4899 “R32 Roeselare, bouwen van een brug in de N32 over de N32” 2.000.000 euro 
voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 218 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project betreft de herinrichting van het kruispunt R32-N32 om een ongelijkgrondse kruising te 

verwezenlijken. 
 
2. De startnota is conform. De projectnota wordt voorgelegd in de Provinciale Auditcommissie 

(PAC) van februari 2009. 
 
 De volgende procedure moeten nog doorlopen worden: 
 Provinciale Auditcommissie, bouwvergunning, milieuhygiënisch onderzoek, studie brug, 

aanbesteding. 
 De aanbesteding wordt ten vroegste in het najaar 2009 voorzien indien de verschillende 

procedures tijdig kunnen worden afgerond.De werken zullen in het voorjaar 2010 aanvatten. 
 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. De koepelmodule 36006/17/18/A met module 17 en 18 is in opmaak en zal overgemaakt worden 

aan de gemeente Hooglede. 
 De startnota van dit project werd op de Provinciale Auditcommissie van 8 september 2008 

conform verklaard. 
 Module 17: verlichting van een gewestweg, geplaatst door het gewest 
 Module 18: herinrichting van een kruispunt of (her)aanleg van een oversteekplaats op een 

gewestweg. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 219 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N8 Avelgem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 en 2011 voor  het project 2395 “N8 Avelgem-Zwevegem tussen kmp 69,79 – 72,44” 
respectievelijk 850.000 en 1.000.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 219 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project heeft betrekking op het vernieuwen van de toplaag in de Stijn Streuvelslaan en het 

opbreken en vernieuwen van de verharding en de fundering van de rijweg in de Leynseelstraat. 
 
2. Stand van zaken: 
 
 De bestaande toestand moet nog opgemeten worden. 
 
 Buiten aanbestedingsprocedure moeten er geen procedures doorlopen worden. 
 De aanbesteding wordt voorzien in het 2de kwartaal van 2010, respectievelijk in het 2de kwartaal 

van 2011. 
 De werken zullen vermoedelijk begin 2011, respectievelijk begin 2012 aanvatten. 
 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. Er worden geen modules ondertekend. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 220 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N8 Zwevegem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 voor  het project 2396 “N8 Zwevegem tussen kmp 73,30 – 74,35 structureel onderhoud” 820.000 
euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 220 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project houdt het opbreken en vernieuwen in van de verharding en de fundering van de rijweg 

tussen de Souterrain en de Hellekenbos. 
 
2. De bestaande toestand is opgemeten. 
 
 De aanbestedingsprocedure moet nog doorlopen worden. 
 
 De aanbesteding wordt ten vroegste voorzien in het 2de kwartaal van 2010. 
 
 De werken zullen vermoedelijk in maart –april 2011 aanvatten. 
 
3. Voor structureel onderhoud wordt er niet onteigend. 
 
4. Er worden geen modules ondertekend. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 221 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N8 Zwevegem (2) 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 voor  het project 3273 “N8 Zwevegem 2de fase – heraanleg van de kanaalweg” 2.600.000 euro 
voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 



-792-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 221 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project houdt de opbraak en de vernieuwing van de verharding en van de fundering van de 

bestaande kanaalweg in en de aanleg van een vrijliggend dubbel richtingsfietspad tussen de 
Knokkebrug en de Otegemstraat. 

 
2. De aanbestedingsplans zijn zo goed als klaar. 
 
 De meetstaat wordt opgemaakt. 
 
 De onteigeningsplans, de aanbestedingsprocedure en de procedure voor de bouwvergunning 

moeten nog doorlopen worden. 
 
 De aanbesteding wordt ten vroegste voorzien in augustus 2009, indien de verschillende procedures 

tijdig kunnen worden afgerond 
 
 De werken zullen vermoedelijk in maart-april 2010 aanvatten. 
 
3. Er moet onteigend worden. 
 
 Het aangepast onteigeningsplan werd in juli 2008 aan het aankoopcomité overgemaakt. 
 Er wordt gewacht op de raming van het aankoopcomité om de onteigeningsprocedure verder te 

zetten 
 
4. Er worden geen modules ondertekend. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 222 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N32 Roeselare 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 en 2010 voor  het project 3250 “Roedelare, N32 Roeselare – Herinrichten n.a.v. aanleg openbare 
vervoercorridor Westlaan-Noordlaan” respectievelijk 1.800.000 en 2.500.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
opvraag nr. 222 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project betreft een herinrichting met aanleg van busvoorzieningen, fietspaden, voetpaden, 

middenberm met waar mogelijk openbaar groen. 
 
2. De projectnota wordt voorgelegd in Provinciale Auditcommissie (PAC) van 19 januari 2009. 
 Na de conformverklaring van de projectnota, moet er nog een bouwvergunning worden 

aangevraagd en dient het rioleringsdossier verder afgehandeld te worden (VMM). 
 De aanbesteding wordt ten vroegste in het najaar 2009 voorzien, indien de verschillende 

procedures tijdig kunnen worden afgerond. 
 De werken kunnen vanaf begin 2010 aanvatten. 
 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. De koepelmodule 36015/3/4/A met module 3 en 4 werd getekend door de stad Roeselare en ook 

getekend door de VVM. 
 De startnota van dit project werd op de Provinciale Auditcommissie van 11 juni 2007 conform 

verklaard. 
 Module 3 betreft de herinrichting van een doortocht – houdt de herinrichting van de gewestweg in 

met het oog op de verkeersveiligheid en de verkeersleefbaarheid van de bebouwde kom. 
 Module 4 betreft de aan de bebouwde omgeving aangepaste verlichting van een gewestweg, 

geplaatst door de lokale overheid – houdt het aanbrengen van een aangepaste wegverlichting in 
ter hoogte van de doortochten van de gewestwegen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 223 
van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N32d Wevelgem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 voor  het project 2380 “N32d Wevelgem, verbreding van de Ieperstraat” 250.000 euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 223 van 12 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project houdt het herinrichten van de gewestweg in om de verkeersveiligheid en de 

verkeersleefbaarheid van alle verkeersactoren te verbeteren. 
 
2. Het projectnummer 2380 ‘N 32d Wevelgem, verbreding van de Ieperstraat’ in het wegvak, tussen 

de kilometerpunten 0,0 en 1,45 is opgenomen op het indicatief investeringsprogramma AWV 
2009-2010-2011 in het investeringsjaar 2010 voor een bedrag van 250.000 euro. 

 
 De volgende procedures moeten nog doorlopen worden : opmeting bestaande toestand, de opmaak 

van de ontwerpstudie, de eventuele technische conformverklaring in verband met het milieu-
hygiënische bodemonderzoek, de eventuele onteigeningsprocedure, de eventuele bouwtoelating, 
de aanbestedingsprocedure en de gunningprocedure. 

 
 Vooropgestelde timing: aanbesteding en vastlegging en goedkeuring der kredieten in 2010. 
 
 De effectieve datum van aanvang kan nog niet bepaald worden. 
 
3. Het is nog niet gekend indien onteigeningen nodig zullen zijn. Een eventuele onteigening is 

afhankelijk van het definitief ontwerp. 
 
4.  De module 16 zal moeten ondertekend worden. Module 16 houdt de herinrichting van een weg 

(niet-doortocht) van een gewestweg in. 
 De module 16 zal moeten opgemaakt en ter ondertekening overgemaakt worden aan de gemeente 

Wevelgem. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 224 
van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N36 Doortocht Ingooigem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 voor het project 2398 “Anzegem, Doortocht Ingooigem” 1.175.000 euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 224 van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project houdt het herinrichten van de gewestweg in om de verkeersveiligheid en de 

verkeersleefbaarheid in de bebouwde kom te verbeteren. 
 
2. De startnota is conform verklaard. 
 Door het gemeentebestuur werd een studiebureau belast met het opmaken van het ontwerp. 
 Volgende procedures moeten nog doorlopen worden: de conform verklaring van de projectnota, de 

principiële belofte van subsidie voor de riolering, de eventuele onteigeningsprocedure, de 
aanbestedingsprocedure, de procedure voor het bekomen van de bouwvergunning. 

 
 De aanbesteding wordt ten vroegste voorzien in het 2de kwartaal van 2010. 
 
 De werken zullen vermoedelijk in april-mei 2011 aanvatten. 
 
3. Er zal vermoedelijk lokaal moeten onteigend worden 
 Dit hangt af van het uiteindelijk ontwerp. 
 
4. De modules 3 en 4 zullen moeten ondertekend worden. 
 De module 3 houdt de herinrichting van de gewestweg in met het oog op de verkeersveiligheid en 

de verkeersleefbaarheid van de bebouwde kom. 
 
 Module 4 houdt het aanbrengen van een aangepaste wegverlichting in ter hoogte van doortochten 

van gewestwegen. 
 
 De koepelmodule 34002/3/4/B met module 3 en 4 werd een eerste maal ter ondertekening 

overgemaakt aan de gemeente Anzegem op 29/06/2005. De nieuwe module teksten werden op 
14/08/2008 opnieuw ter ondertekening overgemaakt. Tot op heden hebben we nog niets ontvangen 
van de gemeente. 
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Vraag nr. 225 
van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N36 Doortocht Tiegem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 voor het project 2399 “Herinrichting doortocht Tiegem” 1.200.000 euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 225 van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Het project werd in het ontwerp-indicatief meerjarenprogramma 2009-2011 voor 2011 i.p.v. voor 
2010 voorzien. 
 
1. Dit project houdt het herinrichten van de gewestweg in om de verkeersveiligheid en de 

verkeersleefbaarheid in de bebouwde kom te verbeteren. 
 

2. De startnota is conform verklaard. 
Door het gemeentebestuur werd een studiebureau belast met het opmaken van het ontwerp. 
 
Volgende procedures moeten nog doorlopen worden: de conform verklaring van de projectnota, de 
principiële belofte van subsidie voor de riolering, de eventuele onteigeningsprocedure, de 
aanbestedingsprocedure, de procedure voor het bekomen van de bouwvergunning. 
 
De aanbesteding wordt ten vroegste voorzien in het 2de kwartaal van 2011. 
De werken zullen vermoedelijk in april-mei 2012 aanvatten. 
 

3. Er zal vermoedelijk lokaal moeten onteigend worden. 
Dit hangt af van het uiteindelijk ontwerp. 
 

4. De modules 3 en 4 zullen moeten ondertekend worden. 
De module 3 houdt de herinrichting van de gewestweg in met het oog op de verkeersveiligheid en 
de verkeersleefbaarheid van de bebouwde kom. 
 
Module 4 houdt het aanbrengen van een aangepaste wegverlichting in ter hoogte van doortochten 
van gewestwegen. 
 
De koepelmodule 34002/3/4/C met module 3 en 4 werd ter ondertekening overgemaakt aan de 
gemeente Anzegem op 29/05/2005. In de loop van 2009 zullen de nieuwe moduleteksten opnieuw 
ter ondertekening overgemaakt worden. 
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Vraag nr. 227 
van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N36 Lendelede 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 voor het project 4984 “N36 Lendelede, structureel onderhoud” 650.000 euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 227 van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project houdt structureel onderhoud in. 

De toplaag en de 1ste onderlaag wordt afgefreesd en heraangelegd. 
Indien uit de boringen blijkt dat de fundering onder gedimensioneerd is zal de volledige 
verharding en de fundering opgebroken en vernieuwd worden. 
 

2. De boringen zijn aangevraagd om de dikte van de bestaande verharding en fundering na te gaan. 
De aanbestedingsprocedure moet nog doorlopen worden. 
De timing zal afgestemd worden op het project 4647, de herinrichting van het kruispunt met de 
Izegemsestraat. 
De aanbesteding wordt voorzien in september 2009. 
De werken zullen vermoedelijk in april-mei 2010 aanvatten. 
 

3. Er wordt niet onteigend voor structureel onderhoud. 
 

4. Er moeten geen modules ondertekend worden. 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 229 
van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N43 Pottelberg Kortrijk 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2009 voor het project 1965 “Kortrijk: herinrichten Pottelberg t.h.v. R8 en het kruispunt 
Bruyningstraat/Engelse Wandeling” 1.250.000 euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 229 van 16 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De heraanleg van de doortocht langs de N43 ‘Pottelberg’ ter hoogte van de R8 en het kruispunt 

met de Bruyningstraat en de Engelse Wandeling  omvat een wegenis- en rioleringswerk met een 
aangepaste verkeerslichtenregeling in dit projectgebied. 

 
2. De start- en projectnota van module 3 werden conform verklaard respectievelijk op 14/2/2005 en 

op 8/10/2007. 
 Op het goedgekeurde investeringsprogramma 2008 en op het voorgestelde indicatief 

investeringsprogramma 2009-2010-2011 is een bedrag van 1 250 000 euro voorzien voor het 
aandeel van het Vlaams Gewest in de wegenis en de sloop van een gebouw. Dit aandeel is nog te 
verhogen met de subsidie die het Vlaams Gewest aan de Stad toekent voor de vernieuwing van de 
riolering. Een nauwkeuriger raming kan gegeven worden na de voltooiing van de rioleringsstudie. 
De totale raming alsook de raming van het aandeel ten laste van de stad Kortrijk is derhalve niet 
gekend. De bouwtoelating werd aangevraagd op 2/10/2008. De voorgestelde fasering en verkeers-
maatregelen werd besproken met veiligheidscoördinator ontwerp, Politie en stadsbestuur Kortrijk 
op 21/11/2008.  

 
 De volgende procedures moeten nog doorlopen worden: de ondertekening van de samenwerkings-

overeenkomst, opmaken ontwerp riolering door het stadsbestuur, de procedure voor subsidiëring 
bij de Vlaamse Milieumaatschappij in verband met de studie van de riolering, eventuele studie van 
de verlichting, de opmaak van het bestek, de aanbesteding, de technische conform verklaring in 
verband met het milieuhygiënisch bodemonderzoek, de bouwtoelating en de gunningsprocedure. 

 
 Vooropgestelde timing : aanbesteding in 2de helft 2009. 
 
 De effectieve datum van aanvang kan nog niet bepaald worden. 
 
3.  Er moet niet onteigend worden. 
 
4. De module 3 moet ondertekend worden. 

 
 De module 3 en 4 werden overgemaakt aan het stadsbestuur op 17/3/2005 dewelke niet werden 

ondertekend. De vernieuwde module 3 werd ter ondertekening overgemaakt aan het stadsbestuur 
op 14/2/2008. 

 
 De module 3 is nog niet ondertekend door het stadsbestuur. 
 
 Afhankelijk van de verlichtingsstudie kan eventueel module 17 (wegverlichting langs 

gewestwegen) ondertekend worden. 
 
 De procedures van module 4 ( en/of module 17) dienen eventueel nog doorlopen te worden. 
 Module 4 betreft: aan de bebouwde omgeving aangepaste verlichting van een gewestweg, 

geplaatst door de lokale overheid. 
 Module 17 betreft: verlichting van een gewestweg, geplaatst door het gewest. 
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Vraag nr. 235 
van 17 december 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
N70 Antwerpsesteenweg Oostakker   -   Gepland waterbekken 
 
Bij hevige regenval loopt het water van de Carrefoursite in Oostakker naar de lager gelegen 
Beelbroekstraat waardoor men daar in het verleden al meermaals met wateroverlast te kampen kreeg. 
In het najaar van 2009 worden Aquafinwerken uitgevoerd in de Beelbroekstraat; over de noodzaak van 
die werken kan geen twijfel bestaan. 
 
In het kader van die Aquafinwerken wil men op de hellende grasstrook tussen de gewestweg N70 en 
de oude arm van de Antwerpsesteenweg een langgerekt en diep waterbekken aanleggen. Het bekken is 
bedoeld om bij hevige regen het overtollige water dat van de enorme parking van de Carrefoursite 
komt, op te vangen. 
 
Er zou een akkoord zijn met het Vlaams Gewest over het gebruik van de grasstrook langs de 
gewestweg. Volgens de informatie van de stad Gent gaat het om een grachtbekken van 185 meter lang 
en bijna zes meter diep. Er zou permanent 30 tot 50 cm water in het bekken staan. De afstand ten 
opzichte van de N70 bedraagt 1,25 tot 1,75 meter en ten opzichte van de oude arm 2,55 tot 2,75 meter. 
Een haag van 1m hoog moet voldoende bescherming bieden. 
 
Er zouden volgens de stad Gent geen alternatieven zijn op of rond de Carrefoursite zelf. Nochtans 
wordt momenteel een gemeentelijk RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) voorbereid om de KMO-zone 
langs de Antwerpsesteenweg N70 uit te breiden met een aanzienlijk gebied, waaronder het huidige 
jeugd- en seniorenclubhuis, scoutsterrein, voetbalveld en tien huizen. 
 
1. Is er inderdaad een akkoord tussen de stad Gent en het Vlaams Gewest voor het gebruik van de 

grasstrook langs de N70 als waterbekken? Wat zijn de afspraken? 
 
2. Hoe zal het water van de grote verharde oppervlakte van de Carrefoursite overgebracht worden het 

waterbekken, aangezien dat niet tegenover de huidige site ligt?  
 
3. Werden er alternatieven voor de locatie bekeken? Zo ja, welke? Werd bekeken of er bij de 

toekomstige uitbreiding van de KMO-zone een bufferbekken kan worden gerealiseerd? 
 
4. Kan volgens de minister een bijna zes meter diep bufferbekken omgeven door een haag van 1m 

hoog, geen gevaar betekenen voor het zeer drukke verkeer langs de N70 en de vlakbijgelegen 
school?  Ik verwijs daarbij ook naar mijn schriftelijke vraag nr. 480 van 6 maart 2008 
(Websitebulletin publicatiedatum 24-04-2008). 

 
5. Zijn er voorbeelden van waterbekkens gelegen langs gewestwegen of zoals in dit geval, gelegen 

op de berm tussen twee wegen? Kan de minister ze meedelen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 235 van 17 december 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. Er is een principieel akkoord tussen het Vlaamse Gewest en de Stad Gent om gebruik te maken 

van de grasstrook langs de N70 voor de aanleg van een bufferbekken. Vóór de start van de werken 
zal er nog een beheersovereenkomst worden afgesloten tussen het Vlaams Gewest en de Stad 
Gent. 

 
2. Het regenwater van de Carrefoursite wordt via een aanpassing aan de bestaande riolering naar het 

nieuwe bufferbekken geleid.  
 
3. De aanleg van het waterbekken kadert in de heraanleg van stadswegenis en de realisatie van een 

gescheiden rioleringsstelsel. De technische studie werd dan ook uitgevoerd door TMVW 
(beheerder van het stedelijk rioleringsnet), in samenspraak met Aquafin. 

 
4. Een belangrijke opmerking is dat de diepte van het bufferbekken geen 6 meter bedraagt, maar 

slechts 2,7 meter (en 1,60 meter ten opzichte van de parallelle stadsweg). De afstand tot de rijweg 
bedraagt geen 1,25 tot 1,75 meter, maar wel 7 meter. In deze tussenruimte bevinden zich nog een 
fietspad, parkeerstrook en een groene berm met bomenrij (met opstand ten opzichte van de 
rijweg). Het bufferbekken wordt uitgevoerd als een brede gracht, met begroeide hellingen, en 
verschilt als dusdanig slechts weinig van de klassieke grachten langs (gewest)wegen. 

 
4. Volgens de code van goede praktijk moet het regenwater dat afkomstig is van verharde opper-

vlaktes maximaal worden gebufferd alvorens te worden geloosd in het rioleringsstelsel. Dit wordt 
vaak als voorwaarde in de bouwvergunning opgenomen. Klassieke toepassingen zijn de buffer-
bekkens die zijn aangelegd bij de bouw van aansluitingscomplexen op hoofdwegen of primaire 
wegen, bv. het Ovaal van Wippelgem op R4-west. 

 
 Aangezien de N70, met een grote verharde oppervlakte, een gewestweg is en gelet op de algemene 

afvoerproblemen in Oostakker, werd een passende oplossing uitgewerkt om de risico’s op 
overstromingen aldaar maximaal te beperken. 
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Vraag nr. 239 
van 17 december 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Afvalverwerking Limburg   -   Stand van zaken 
 
Onlangs vernam ik dat een privéspeler op de markt van afvalverbranding zijn pijlen op Limburg zou 
richten. Na wat verder onderzoek bleek dat de topman van Suez Environnement in een interview 
gezegd had dat Limburg 300.000 ton extra afvalverbrandingscapaciteit nodig had en dat hij die wou 
invullen met zijn bedrijf. De nuance dat de finale beslissing hierover uiteindelijk bij de overheid ligt, 
werd gelukkig gemaakt. Verder werd ook de ambitie om de hele Limburgse afvalcyclus te beheren, 
vermeld. 
 
Deze legislatuur is veelbelovend gestart met een debat over afvalbehandeling in Limburg, maar 
daarmee is het rond deze problematiek eigenlijk angstwekkend stil geworden. Desondanks lijkt het 
nodig dat er in het licht van dit soort verklaringen duidelijkheid wordt gecreëerd voor de bevolking. 
Deze noodzakelijke duidelijkheid is meervoudig, want vooraleer men zich gaat afvragen wie wat waar 
zal verbranden, moet eerst de keuze gemaakt worden of en hoeveel men mag verbranden. Verwerking 
van afval beperkt zich immers niet enkel tot verbranding, en de laatste jaren zijn de mooie 
verklaringen rond duurzaamheid in het afvalstoffenbeleid amper bij te houden. 
 
Tot een concreet en vooral volledig beleid, wat inhoudt dat zeer duidelijk wordt gesteld welk type 
installatie waar zal worden geplaatst en welke capaciteit die zal hebben, heeft dat echter nog niet 
geleid. Het soort verklaringen zoals dat van Suez Evironnement versterken alleen maar de 
onduidelijkheid voor de bevolking. 
 
1. Kan de minister verduidelijken waar men staat betreffende het dossier van de Limburgse 

afvalverwerking? In dat opzicht is de situatie van de verbrandingsoven in Houthalen belangrijk en 
mogelijke scenario’s voor de toekomst, indien die voorhanden zijn. 

 
2. Hoe staat de minister tegenover privéspelers op de Limburgse en bij uitbreiding Vlaamse 

afvalverwerkings- (en dus-verbrandings-)markt? 
 
3. Hoe up-to-date zijn de cijfers over de huidige en de toekomstige capaciteit (nodig en ter 

beschikking) waarover men beschikt? 
 



-808-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 239 van 17 december 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. Op basis van de meest recente gegevens (toelichting van Bionerga aan OVAM 19-12-2008): 

Bionerga plant een nieuwe installatie (RO – 2 lijnen) met een capaciteit van 290.000 ton/jaar 
(70.000 ton restafval + 20.000 ton grofvuil + 200.000 ton bedrijfsafval) op de site van de huidige 
installatie te Houthalen. De nieuwe installatie vervangt de huidige. Het te verbranden afval is 
hoofdzakelijk afkomstig uit de provincie Limburg en heeft een calorische waarde die varieert van 
8.000 tot 16.000 Mjoule/kg.  
Er is momenteel geen private partner bij het project betrokken. 
Timing: voorstudie goedgekeurd door Bionerga op 23-10-2008.  
Er wordt ingeschat dat de MER-procedure rond zal zijn tegen eind september van dit jaar. De 
milieu- en bouwvergunningsaanvraag zouden in de tweede helft van dit jaar ingediend worden. 
Bionerga denkt dat de installatie in de herfst van 2012 gerealiseerd kan zijn. 

 
2. Het huidige Uitvoeringsplan Milieuverantwoord Beheer van Huishoudelijke Afvalstoffen doet (in 

tegenstelling tot het vorige plan) geen uitspraak over de beste locatie voor nieuwe initiatieven voor 
eindverwerking. Het plan stelt echter wel dat een bestaande huisvuilverbrandingsinstallatie pas 
gesloten kan worden indien er duidelijkheid is waar het afval in de toekomst verwerkt zal worden. 
Bovendien moeten de lokale besturen betrokken worden bij het creëren van bijkomende capaciteit.  
Anderzijds ligt het initiatiefrecht voor extra verwerkingscapaciteit voor bedrijfsafval bij de private 
sector. In die zin past het initiatief voor Limburg in het aangehaalde Uitvoeringsplan. 

 
3. Bij de inschatting van nodige bijkomende verbrandingscapaciteit werd onder andere rekening 

gehouden met de hoeveelheden afval die naar stortplaatsen afgevoerd worden. Via de afwijkings-
aanvragen op het stortverbod voor brandbaar afval zijn recente gegevens beschikbaar om in te 
schatten welke hoeveelheid thermisch verwerkt zou kunnen worden. Als gevolg van de huidige 
economische situatie wordt vastgesteld dat er minder afval geproduceerd wordt en minder wordt 
afgevoerd naar Vlaamse stortplaatsen. Er wordt van uitgegaan dat deze verminderde aanvoer een 
tijdelijke situatie is en dat de voorziene capaciteit in de toekomst nog steeds noodzakelijk zal zijn.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 242 
van 18 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N50 Kortrijk 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 en 2011 voor het project 1126 “Kortrijk Spiere-Helkijn” 1.000.000 euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 242 van 18 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit wegeniswerk beoogt een structureel onderhoud van de N50. 
 
2. Het projectnummer 1126 ‘N 50 Kortrijk – Spiere-Helkijn. Structureel onderhoud tussen de 

kilometerpunten 48,647 en 59,9’ staat op het ontwerp indicatief driejarenprogramma AWV 2008-
2009-2010 door de minister op 18 april 2008 met een vermeld bedrag van 1.250.000 euro in de 
investeringsjaren 2008 en 2009.  

 Op het goedgekeurd investeringsprogramma AWV 2008 goedgekeurd door de minister op 28 april 
2008 was een begroting voorzien van 1.250.000 euro. Dit wegenisproject zal echter afgestemd 
worden met het programma voor het wegwerken van de gevaarlijke punten en wegvakken in 
Vlaanderen (kortweg TV3V)nl. Het gevaarlijk kruispunt TV3V nr 3121 van de N 50 met de 
Kreupelstraat/Bellegemstraat te Kortrijk. Het gevaarlijk kruispunt en het een structureel 
onderhoud op de N 50 werden aanbesteed in het 4de kwartaal van 2008. De N 50 Kortrijk 
(Bellegem) – Structureel onderhoud tussen de kilometerpunten 57,4 ( ongeveer ter hoogte van de 
Ooievaartnest/Aubettestraat) en 55,0 ( ongeveer ter hoogte de Puttensweg) werd aanbesteed op 
13/11/2008 en vastgelegd op 8/12/2008. Het aanvangsbevel dient nog gegeven te worden. 

 Aansluitend op dit project werd in de richting naar Spiere-Helkijn op het voorgestelde indicatief 
investeringsprogramma AWV 2009-2010-2011 voor 2010 en 2011 een bedrag van 1.000.000 euro 
voorzien.  

 
 De volgende procedures moeten nog doorlopen worden : het bestek en de plans, de aanbesteding, 

de technische conform verklaring in verband met het milieuhygiënisch bodemonderzoek, de 
goedkeuring van de aanbesteding en de definitieve vastlegging van de kredieten. 

 
 Vooropgestelde timing: aanbesteding in 2010 en 2011. 
 
 De effectieve datum van aanvang kan nog niet bepaald worden. 
 
3. Er dient niet onteigend te worden. 
 
4. Er dienen geen modules te worden ondertekend. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 243 
van 18 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N50 Zwevezele 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2001 voor het project 1369 “Zwevezele – Doortocht De Hille” 1.800.000 euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 243 van 18 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project betreft de herinrichting van een stuk van de N50 als doortocht van Zwevezele.  
 
2. De gemeente heeft een aantal studiebureaus aangeschreven voor de studie van de startnota. 

Aangezien het in de nieuwe procedure voorzien is dat de Vlaamse overheid dit voortaan ter hand 
neemt, zal de gemeente de aanbesteding van de studie overdragen aan AWV.  

 
 Volgende procedures moeten nog worden doorlopen: Provinciale Auditcommissie, bouw-

vergunning, milieuhygiënisch onderzoek, rioleringsdossier, aanbesteding. 
 
 De aanbesteding wordt ten vroegste tegen juni 2011 voorzien, indien de verschillende procedures 

tijdig kunnen worden afgerond. 
 
 De werken zullen ten vroegste in het najaar 2011 starten. 
 
3. Er moet niet onteigend worden. 
 
4. Hiervoor zijn geen moduleteksten opgemaakt. 
 
 Volgende modules zullen in toekomst afgesloten worden: 
 Module 3 - herinrichting van een doortocht - houdt de herinrichting van de gewestweg in met het 

oog op de verkeersveiligheid en de verkeersleefbaarheid van de bebouwde kom. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 251 
van 18 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N337 Beernem 
 
In het meerjarenprogramma 2009-2011 van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) werd voor 
2010 voor het project N337 “Beernem, structureel onderhoud gecombineerd met fietspad” 250.000 
euro voorzien.  
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 251 van 18 december 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project betreft de herstelling van de weg in het kader van de aanleg van een fietspad langs de 

N337.  
 
2. De startnota voor het fietspad is in opmaak. 
 Volgende procedures moeten nog worden doorlopen: Provinciale Auditcommissie fietspad, 

onteigeningen, bouwvergunning, aanbesteding. 
 De aanbesteding wordt ten vroegste tegen eind 2010 voorzien indien de verschillende procedures 

tijdig kunnen worden afgerond. 
 De werken zullen ten vroegste begin 2011 starten. 
 
3. Ja, er moet onteigend worden, maar deze zijn nog niet aangevat (het dossier is nog onvoldoende 

uitgewerkt). 
 
4. De koepelmodule met module 13 is nog niet opgemaakt. Dit zal gebeuren na de conform-

verklaring van de startnota in de Provinciale Auditcommissie. 
 Module 13 betreft de aanleg of verbetering van fietspaden langs gewestwegen door de lokale 

overheid 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 258 
van 19 december 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
Budgetmeters aardgas en elektriciteit   -   Stand van zaken 
 
Voor mensen in armoede, maar eigenlijk voor elke afnemer van stroom en gas, is een budgetmeter een 
nuttig instrument om op een bewuste wijze met zijn of haar energieverbruik om te gaan. 
 
Van belang is wel dat er in elke gemeente meerdere toegankelijke oplaadpunten zijn, niet enkel op 
mogelijk stigmatiserende locaties, zoals het OCMW, maar ook op courante plaatsen zoals 
bankautomaten en postkantoren. Belangrijk is ook dat de betaling zowel cash als met een bankkaart 
kan gebeuren. Budgetmeters moeten ook steeds zijn uitgerust met een stroombegrenzer. Zoniet, dan 
worden mensen in armoede, die hun budgetmeter al dan niet tijdelijk niet kunnen opladen, in de feiten 
afgesloten van het stroomnet, zonder dat iemand het weet. Dit alles geldt ook voor de nieuwe 
aardgasmeters die weldra ter beschikking komen. 
 
1. Hoe staat het met de beschikbaarheid van oplaadpunten voor budgetmeters in Vlaanderen? Graag 

ontving ik per gemeente het aantal oplaadpunten, de locatie (OCMW-kantoor,…) en de 
toegankelijkheid (tijdens welke uren van de dag en dagen van de week is het oplaadpunt 
toegankelijk). 

 
2. Hoeveel naakte budgetmeters, i.e. budgetmeters die niet met een stroombegrenzer zijn uitgerust, 

zijn in Vlaanderen geplaatst? Worden er momenteel nog steeds naakte budgetmeters geplaatst? Is 
er een verschil merkbaar in het beleid ter zake tussen de diverse netbeheerders? 

 
3. Wanneer worden de budgetmeters voor aardgas ingevoerd? Zullen dit enkel naakte budgetmeters 

zijn of wordt ook hier een of andere vorm van  minimumlevering gegarandeerd? 
 
4. Waar komen de oplaadpunten voor de aardgasbudgetmeters? Komen die op dezelfde locaties als 

de oplaadpunten voor de stroombudgetmeters? 
 
5. Waarom worden budgetmeters enkel voorbehouden voor mensen met betalingsmoeilijkheden en 

worden ze niet ter beschikking gesteld van iedere geïnteresseerde afnemer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 258 van 19 december 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
1. Momenteel zijn er verspreid over Vlaanderen 359 oplaadpunten operationeel.  

Daarnaast zijn er nog onderhandelingen lopend voor 5 bijkomende oplaadpunten in het gebied van 
EANDIS. Vanaf 1 februari 2009 zullen huishoudelijke afnemers uit het werkingsgebied van PBE 
bovendien kunnen opladen in alle publieke telefooncellen.  

 
 De lijsten met oplaadpunten per gemeente, de locatie en de toegankelijkheid zijn toegevoegd in 

bijlage 1 tot 6. 
 
2. In Vlaanderen staan er momenteel 6132 naakte budgetmeters. Er worden nog steeds stroom-

begrenzers uitgeschakeld, indien huishoudelijke afnemers hun budgetmeter niet opladen geduren-
de een lange periode. Het is wel belangrijk om hierbij op te merken dat een uitschakeling van de 
stroombegrenzer in de budgetmeter enkel mogelijk is na een advies van de Lokale Advies-
commissie. Er is geen merkbaar verschil tussen het beleid ter zake van de verschillende netbeheer-
ders.  

 
3. De invoering van de aardgasbudgetmeters is momenteel voorzien midden 2009. Een minimale 

levering van aardgas is omwille van technische en veiligheidsredenen niet mogelijk.  
 
4. De oplaadpunten voor aardgas zullen in de mate van het mogelijke op dezelfde locaties te vinden 

zijn als de oplaadpunten voor elektriciteit.  
 
5. Tot op heden bestaat er geen multivendorbudgetmetersysteem waardoor meerdere leveranciers via 

de budgetmeter elektriciteit kunnen leveren. De levering kan slechts gebeuren door een enkele 
leverancier, in casu de netbeheerder. Concreet betekent dit dat mensen enkel kunnen genieten van 
een budgetmeter op voorwaarde dat zij door de netbeheerder van elekriciteit worden voorzien.  

 
BIJLAGEN 
 
1. Oplaadpunten budgetmeter Infrax 
2. Openingsuren klantenkantoren 
3. Openingsuren klantenkantoren 
4. Oplaadpunten AGEM 
5. Oplaadpunten PBE in klantenkantoren 
6. Oplaadpunten Eandis 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/258/antw.258.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/258/antw.258.bijl.002.tif 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/258/antw.258.bijl.003.tif 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/258/antw.258.bijl.004.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/258/antw.258.bijl.005.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/258/antw.258.bijl.006.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 259 
van 19 december 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Milieuvergunningen varkensbedrijven   -   Stand van zaken 
 
1. Hoeveel milieuvergunningen voor grote varkensstallen werden aangevraagd sinds 1999? Graag de 

spreiding per gemeente. 
 
2. Hoeveel werden er effectief afgeleverd? Wat was/waren de reden(en) om een vergunning te 

weigeren? 
 
3. Wat is het totaalaantal varkens waarvoor een vergunning werd afgeleverd? Graag een overzicht 

per jaar sinds 1999. 
 
4. Hoeveel milieuvergunningen werden toegekend aan bedrijven met een buitenlandse 

rechtspersoon? Hoeveel aan eenmansbedrijven? Graag een overzicht per jaar sinds 1999. 
 
5. Kan de minister een inschatting geven van het effect op mestproductie? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 259 van 19 december 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1-4.  De afdeling Milieuvergunningen beschikt over geen informaticatoepassing waarmee statistische 

informatie tot op het door u gevraagde detailniveau kan worden opgevraagd en weergegeven. 
Deze gevraagde statistische gegevens zijn dan ook niet beschikbaar. Het manueel verzamelen 
ervan zou buitensporig veel tijd vergen voor de afdeling Milieuvergunningen die sowieso al 
zwaar belast is met de uitvoering van haar vele opdrachten en termijngebonden VLAREM-
taken. U zal aannemen dat ik de uitvoering van de kerntaken van deze afdeling niet in het 
gedrang wil brengen en dan ook geen opdracht geef de gevraagde statistische gegevens manueel 
in te zamelen. 

 
5. Door de Mestbank werd in het  kader van haar adviesopdracht inzake milieuvergunningen in het 

oude meststoffendecreet van 1991, een databank uitgebouwd om de evolutie van vergunde 
mestproductie op te volgen. Momenteel kan er echter geen personeel vrijgemaakt worden voor 
de gevraagde zeer uitgebreide statistische analyse, zonder andere kerntaken van de dienst 
Productie binnen de Mestbank, namelijk de behandelingen van de dossiers nutriëntenemissie-
rechten, te vertragen. Wel kunnen een aantal globale cijfers medegedeeld worden, waaruit blijkt 
dat er in feite geen toename mogelijk was van het totaal aantal vergunde varkens in de periode 
1999 tot en met 2007. Tussen 1999 en 2007 daalde de globale vergunde mestproductie trouwens 
met meer dan 5 miljoen kg P2O5. Dit was het gevolg van het gevoerde vergunningenbeleid in het 
oude mestdecreet. Tussen 2000 en 2003 gold een volledige vergunningenstop voor de veeteelt-
sector, waardoor het niet mogelijk was om een nieuwe milieuvergunning of een uitbreiding aan 
te vragen. Vanaf 2003 tot en met 2007 kon men enkel een milieuvergunning verplaatsen of 
samenvoegen met een bestaande milieuvergunning. Bij samenvoeging moest bovendien 25% 
van de vergunning ingeleverd worden. In die periode werden ook via een opkoopregeling heel 
wat bedrijven stopgezet en de bijhorende vergunningen ingetrokken. De landbouwers moesten 
bovendien ook nog beschikken over voldoende nutriëntenhalte om de dieren te mogen houden. 
Meer informatie en cijfermateriaal hierover vindt u terug in het voortgangsrapport 2007 van de 
Mestbank dat te raadplegen is op de website van de Vlaamse Landmaatschappij (www.vlm.be).  

  
 Sinds 2008 is het opnieuw mogelijk om nieuwe varkensstallen op te richten, doch  dankzij het 

systeem van nutriëntenemissierechten, wordt er over gewaakt dat de dierlijke productie niet 
opnieuw kan stijgen. Alleen indien de betrokken landbouwer aangetoond heeft dat hij de 
bijkomende productie kan verwerken, kan een bedrijf opnieuw groeien.  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 265 
van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
Particuliere energieproductie   -   Compensatieregeling 
 
Op 24 april 2007 stelde ik een vraag om uitleg aan de voorganger van de minister over de 
problematiek van de zogenaamde “terugdraaiende teller”. Particulieren die dankzij de installatie van 
PV-panelen of micro-warmtekrachtkoppeling (µWKK) zelf hun stroom produceren, worden daar in 
principe voor vergoed door middel van groenestroomcertificaten of WKK-certificaten en een 
terugdraaiende teller. Het technisch reglement van de VREG (Vlaamse Reguleringsinstantie voor de 
Elektriciteits- en Gasmarkt) stelt hierover hetvolgende (artikel 2.4.2): “Voor productie-installaties met 
een maximaal vermogen van 10 kilowatt moet op vraag van de distributienetgebruiker en op kosten 
van de distributienetbeheerder de meetinstallatie zodanig aangepast worden dat de elektrische 
productie van de installatie die geïnjecteerd wordt op het distributienet in mindering gebracht kan 
worden van de gemeten afname van de distributienetgebruiker (compensatie van afname en injectie).” 
 
Het technisch reglement van de VREG bepaalt met andere woorden dat de totale productie aan 
zelfopgewekte stroom in mindering gebracht moet worden van het totale verbruik. In de praktijk kan 
in het geval van een dag- en nachtmeter de te veel geproduceerde stroom overdag echter niet in 
mindering worden gebracht van het verbruik ’s nachts. 
 
Minister Peeters stelde destijds zijn antwoord op mijn eerdere vraag om uitleg dat er twee opties zijn 
om dit probleem te verhelpen. Ofwel moet naast de verbruiksmeter die er vandaag al staat, een 
injectiemeter worden geplaatst, zodat de totaal geïnjecteerde stroom in mindering kan worden gebracht 
van de totale afgenomen stroom die momenteel al wordt gemeten door de dag- en nachtmeter. Ofwel 
moet de dag- en nachtteller vervangen worden door een enkelvoudige teller. De eerste optie lijkt 
overigens te verkiezen boven de tweede, aangezien bij een enkelvoudig tarief het (resterende) nacht- 
en weekendverbruik aan een hoger tarief zal worden aangerekend dan wanneer men beschikt over een 
tweevoudige teller. 
 
Uit bovenvermelde bepaling uit het technisch reglement van de VREG leid ik tevens af dat de 
benodigde aanpassing van de meetinstallatie ten behoeve van compensatie bij kleine decentrale 
producenten moet gebeuren op kosten van de netbeheerder. In antwoord op mijn vraag stelde minister 
Peeters hier destijds dat volgens zijn informatie de kosten van de vervanging van een meter betaald 
zouden moeten worden door de netgebruiker. Omdat tijdens het debat bleek dat hier toch nog heel wat 
onduidelijkheid bleek over te bestaan, beloofde hij om nog eens extra na te gaan wie nu de kosten zou 
moeten betalen, de netgebruiker of de netbeheerder. 
 
Ondertussen verneem ik dat zowel Eandis als Infrax kosten aanrekenen voor de vervanging van een 
tweevoudige door een enkelvoudige teller. De netbeheerders stellen dat de regeling voor het kosteloos 
vervangen van een dag- en nachtteller niet expliciet is opgenomen in het technisch reglement. Volgens 
hen staat er in het technisch reglement wel dat er een compensatie moet zijn, maar niet hoe men moet 
compenseren. Volgens de netbeheerders is het dan ook voldoende dat de netgebruiker beschikt over 
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een elektriciteitsteller die het mogelijk maakt te compenseren (afname/injectie) over beide telwerken 
(dag/nacht). In de praktijk leidt dit echter niet tot een volledige compensatie van de geïnjecteerde 
stroom omdat de overdag teveel geproduceerde stroom niet in mindering wordt gebracht van het totale 
verbruik doch slechts het dagverbruik. 
 
Het is duidelijk dat er nog heel wat onduidelijkheden bestaan rond deze problematiek. 
 
1. Wanneer kan/wordt voor decentrale productie een injectiemeter geïnstalleerd? Kan dat op 

aanvraag en kosteloos volgens het technisch reglement? 
 
2. Zijn er leveranciers die zelf voor de compensatie zorgen? Zijn zij daartoe verplicht? Wordt 

dergelijke “verplichting” overwogen? 
 
3. Indien een klant gebruik maakt van de omschakeling naar een enkelvoudige meter om “volledige 

compensatie” van zelfgeproduceerde stroom te kunnen krijgen (wat een suboptimale oplossing is 
gezien dan voor het resterend nacht en weekendgebruik een hoger tarief zal aangerekend worden 
doordat met een enkelvoudig tarief gewerkt wordt), moet deze omschakeling volgens het 
technisch reglement dan niet ten koste van de DNB’s (distributienetbeheerders) gebeuren? Wat is 
de huidige gang van zaken hierin? Worden er effectief kosten aangerekend door de DNB’s? Zo ja, 
welke “tarieven” worden in deze gevallen door de DNB’s gehanteerd? 

 
4. Welke stappen heeft de minister reeds gezet om het principe van de volledige compensatie in de 

praktijk hard te maken? Zijn er reeds stappen gezet om het technisch reglement ter zake te 
verduidelijken? 

 
5. Werden er bij de VREG reeds klachten ingediend inzake deze problematiek? Heeft de minister 

weet van dergelijke klachten bij de ombudsdiensten van de netbeheerders? 
 
Het lijkt logisch dat er zo weinig mogelijk lasten worden gelegd bij de netgebruikers die tevens 
decentrale producenten zijn en dat deze gebruikers ook volledig gecompenseerd kunnen worden. Ik 
ben ervan overtuigd dat de toekomst van onze energiemarkt in een decentraal systeem ligt. 
particulieren die investeren in decentrale productie kunnen een belangrijke rol spelen in dit verhaal en 
dienen dan ook maximaal ondersteund te worden. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 265 van 23 december 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
1. Het gebruik van een aparte meting voor de in het distributienet geïnjecteerde stroom is verplicht 

voor productie-installaties met een geïnstalleerd maximaal vermogen van meer dan 10 kW. 
 
 Dit volgt uit Artikel IV.1.1.4 van het Technisch Reglement Distributie Elektriciteit (versie 04-04-

2007), dat luidt als volgt: “Met uitzondering van bestaande situaties op 1 november 2003 en van 
productie-installaties met een vermogen kleiner dan of gelijk aan 10 kW wordt aan een 
distributienetgebruiker die zowel energie injecteert op het distributienet als energie afneemt van 
het distributienet, een apart toegangspunt voor injectie en een voor afname toegekend.” 

 
 Hierbij impliceert een apart toegangspunt voor injectie ook een aparte meting (en bijgevolg: aparte 

verrekening met een elektriciteitsleverancier) van de geïnjecteerde stroom. Dit volgt ook uit de 
bepalingen van het Technisch Reglement. Een verklarende toelichting wordt gegeven door de 
mededeling MEDE-2007-2 van de VREG van 14 augustus 2007 met betrekking tot het al dan niet 
gebruiken van een compenserende kWh-meter voor de compensatie van de in het distributienet 
geïnjecteerde elektriciteit (te raadplegen via www.vreg.be -> beslissingen -> mededelingen) 

 
 De plaatsing/aanpassing van een kWh-meter die de in het distributienet geïnjecteerde stroom apart 

meet, wordt uitgevoerd door de distributienetbeheerder en is op kosten van de netgebruiker (= de 
producent). 

 
 Voor productie-installaties met een geïnstalleerd vermogen van maximaal 10 kW echter, 

waaronder quasi alle PV-installaties bij particulieren en in de toekomst misschien ook een groot 
aantal micro-WKK’s bij particulieren, heeft de netgebruiker recht op een compensatie van afname 
en injectie. Dit is in navolging van Art V.2.4.2 van het Technisch Reglement Distributie 
Elektriciteit, dat luidt als volgt, en dat ook wordt toegelicht in de mededeling MEDE-2007-2 van 
de VREG:  

 “Voor productie-installaties met een maximaal vermogen van 10 kW moet op verzoek van de 
distributienetgebruiker en op kosten van de distributienetbeheerder de meetinstallatie op zo'n 
wijze aangepast worden, dat de elektrische productie van de installatie die geïnjecteerd wordt op 
het distributienet, in mindering gebracht kan worden van de gemeten afname van de 
distributienetgebruiker (compensatie van afname en injectie).”  

 
 Dit betekent dat in dat geval het elektriciteitsverbruik van de netgebruiker, dat hij van het net 

afneemt en waarvoor hij door zijn elektriciteitsleverancier gefactureerd wordt, automatisch 
verminderd wordt met de elektriciteit die de netgebruiker zelf in het net injecteert. De kWh-meter 
draait achteruit als er injectie optreedt. De geïnjecteerde stroom moet dus niet apart verkocht 
worden, en dit is een voordelige situatie voor de netgebruiker. 

 Wanneer hiervoor een bestaande kWh-meter met aparte meting van afname en injectie zou moeten 
vervangen worden door een terugdraaiende kWh-meter, of eventueel een elektronische meter die 
kan geprogrammeerd worden om deze compensatie uit te voeren, draagt de netbeheerder hiervan 
de kosten in navolging van het Technisch Reglement. 

 
 Bovenstaand artikel in het Technisch Reglement Distributie Elektriciteit geeft echter geen volledig 

uitsluitsel over de vraag of de compensatie zover moet gaan dat een overschot aan geïnjecteerde 
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elektriciteit in één tariefperiode (bijvoorbeeld dagtarief) moet in mindering gebracht worden van 
het verbruik in een andere tariefperiode (nachttarief). Dit wordt verder toegelicht in het antwoord 
op deelvraag 3. 

 
2. Gezien de onder deelvraag 1 vermelde artikelen in het Technisch Reglement zijn leveranciers 

verplicht om toe te staan dat hun klanten, wanneer zij een eigen productie-installatie op hun adres 
hebben met een vermogen kleiner dan 10 kW, een compenserende meter gebruiken. Louter 
commercieel gezien zijn deze klanten waarschijnlijk minder aantrekkelijk voor leveranciers, 
omdat zij minder elektriciteit kopen van hun leverancier. Eventueel zouden leveranciers minder 
gunstige leveringsvoorwaarden kunnen stellen aan klanten met productie-installaties. In een 
extreem geval zouden ze er ook kunnen voor kiezen om dergelijke klanten niet te beleveren. 
Leveranciers zijn immers commerciële bedrijven en hebben niet de verplichting om stroom te 
leveren aan ieder die hun hierom verzoekt. De VREG heeft tot nu toe nog geen weet van 
leveranciers die klanten weigeren omdat ze een eigen productie-installatie hebben.  

 
 Eindafnemers met een eigen productie-installatie > 10 kW moeten de geïnjecteerde stroom apart 

verkopen aan een leverancier. Meestal is dit dezelfde leverancier als diegene die stroom levert aan 
deze eindafnemer, maar dit hoeft niet. De leverancier en producent/eindafnemer moeten hierover 
contractueel een prijs overeenkomen, die vrij te onderhandelen is. Mocht de leverancier bereid zijn 
om dezelfde prijs te betalen voor de elektriciteit die hij koopt van de producent/eindafnemer als de 
prijs die de producent/eindafnemer moet betalen voor de aan hem geleverde elektriciteit, dan is dit 
voor de producent/eindafnemer eigenlijk equivalent met een compenserende meter. Het is echter 
onwaarschijnlijk dat de leverancier hiertoe bereid zou zijn. De prijs die eindafnemers betalen, per 
kWh, aan hun leverancier, bevat immers behalve de energieprijs zelf ook een kost voor het 
gebruik van het distributie- en transmissienet, en heffingen, die de leverancier zelf moet 
doorstorten aan andere partijen. 

 
3. Het hierboven genoemde Art V.2.4.2 van het Technisch Reglement specificeert niet of de 

compensatie zover moet gaan dat een overschot aan geïnjecteerde elektriciteit in één tariefperiode 
(bijvoorbeeld dagtarief) moet in mindering gebracht worden van het verbruik in een andere 
tariefperiode (nachttarief). 

 
 Zoals u aanhaalt, interpreteren zowel Eandis als Infrax het bewuste artikel in de strikste zin, en 

staan zij enkel compensatie toe binnen eenzelfde tariefperiode, tenzij de netgebruiker zelf de 
omschakeling naar enkeltariefteller bekostigt. Los van het al dan niet hebben van een productie-
installatie heeft een netgebruiker krachtens het Technisch Reglement immers het recht om op 
eigen kosten om te schakelen van dubbeltarief naar enkeltarief of vice versa. 

 
 De houding van Eandis en Infrax is enerzijds te verklaren door het feit dat een compensatie over 

verschillende tariefperiodes - zonder daarbij de kWh-meter zelf te vervangen of aan te passen - 
ernstige aanpassingen zou vergen in hun informatiesystemen. Anderzijds is dit ook een houding 
die het dichtst aanleunt bij hoe de elektriciteitsmarkt werkelijk functioneert.  

 
 De productie en verkoop van elektriciteit gebeurt immers binnen een marktkader, waarbij in 

principe de prijs bepaald wordt door vraag en aanbod. De prijs voor elektriciteit wordt op 
kwartierbasis bepaald, en er zijn verdeelsleutels (namelijk: de “synthetische lastprofielen” of 
SLP’s) om deze kwartierwaarden te bepalen op basis van de metingen van een enkeltarief-, 
respectievelijk dubbeltariefteller. Het verrekenen van geïnjecteerde stroom overdag met verbrui-
ken 's nachts is hiermee niet in overeenstemming: het evenwicht moet immers op elk ogenblik 
gerespecteerd worden. Er kan niet meer geproduceerd worden dan verbruikt. Evenwichts-
verantwoordelijken worden hiertoe aangesteld. Als er een tekort is (vb. omdat de zon onverwacht 
niet schijnt die dag) moet er zeer dure stroom aangekocht worden bij een piekcentrale. 
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 Op termijn is het de ambitie - voor zover de kostprijs ervan redelijk zou zijn - dat bij elke 
elektriciteitsverbruiker het elektriciteitsverbruik per kwartier kan bepaald worden met behulp van 
zogenaamde “smart meters”, in plaats van te werken met de huidige draaischijfmeters (van het 
type enkelvoudig of dubbelvoudig tarief) die slechts éénmaal per jaar wordt uitgelezen en waarop 
nu vaste verdeelsleutels worden toegepast voor de bepaling van de kwartierwaarden. Deze “smart 
meters” zouden aan elektriciteitsverbruikers meer inzicht geven in zijn eigen verbruikspatroon, 
zodat inspanningen op het gebied van bijvoorbeeld rationeel energiegebruik, of bijvoorbeeld de 
afstemming van elektriciteitsverbruik op de eigen productie, veel doeltreffender zouden kunnen 
worden, en ook veel beter verenigbaar met de werking van de elektriciteitsmarkt zelf. 

 
 Dit is weliswaar een ambitie die niet van vandaag op morgen kan worden waargemaakt: het zou 

aanpassing van meetapparatuur vergen bij elke netgebruiker. In elk geval zou het uitbreiden van 
het huidige compensatieprincipe, en het hard maken van een volledige compensatie van nacht naar 
dag, wel een stap in de omgekeerde richting zijn.  

 
 Ik ben het vanzelfsprekend met u eens dat investeringen in milieuvriendelijke energieproductie 

moeten ondersteund worden. Milieuvriendelijke technologieën, zoals elektriciteitsproductie uit 
hernieuwbare energie of WKK krijgen daarom dan ook extra ondersteuning via groenestroom- of 
WKK-certificaten, maar het is wel de bedoeling dat de marktprincipes ook worden toegepast. De 
meerkost die gepaard gaat met de productie van elektriciteit uit hernieuwbare energiebronnen of 
WKK zou volledig moeten gedekt zijn door de certificatensteun, zodat de verkoop van elektriciteit 
zelf op een gelijk niveau komt als de “grijze” stoom.  

 
 Op die manier zal de milieuvriendelijke energieproductie voldoende gestimuleerd blijven om de 

nodige maturiteit en know-how te ontwikkelen, om zich te kunnen handhaven in een vrije 
elektriciteitsmarkt. Steun aan technologieën, bijvoorbeeld aan PV-installaties, heeft immers het 
meest zin als de steun er toe leidt dat deze technologie (en ook het gedrag van de gebruikers van 
die technologie) zich dermate verder blijft ontwikkelen zodat ze op een bepaald moment 
concurrentieel kan zijn met de klassieke technologie.  

 
 Het gebruik van een compenserende meting lokt echter een zekere passiviteit uit bij netgebruikers, 

en maakt hen niet bewust van hoe de elektriciteitsmarkt werkelijk in elkaar zit.  
 Compenserende metingen zijn dan ook enkel opportuun voor zeer kleine installaties waarbij de 

extra administratieve belasting (die gepaard gaat met een aparte injectiemeting) voor netgebruiker, 
netbeheerder en leverancier niet zou opwegen tegen de werkelijke impact op de elektriciteits-
markt. Het uitbreiden van het compensatieprincipe naar een verrekening over de tariefperiodes 
heen creëert echter wel een extra administratieve en IT-belasting, vooral bij de netbeheerders, en 
leidt mogelijk tot een ongewenste marktreactie. 

 
 Het feit dat netgebruikers nu hun dubbeltariefteller wensen om te schakelen naar een enkelvoudig 

tariefteller is een neveneffect van een bestaande steunmaatregel. Ik wijs er wel op dat de invoering 
van het weekendtarief, waarbij het verbruik in het weekend wordt opgemeten door de nachtteller, 
maakt dat de compensatie van de in het weekend geproduceerde groene stroom vanzelf al gebeurt 
op de nachtteller, zodat het voordeel van een omschakeling naar een enkeltariefteller op zich al 
niet meer zo groot is. 

 
4. Omwille van bovenstaande argumentatie is het niet opportuun om het principe van compensatie 

verder uit te breiden, er worden dus geen stappen gezet om het principe van volledige compensatie 
hard te maken.  

 In de eerstvolgende herziening van het Technisch Reglement zullen de hierboven vermelde 
artikelen duidelijker geformuleerd worden, zodat er geen uiteenlopende interpretaties mogelijk 
zijn. Een (algemene) herziening van het Technisch Reglement is voorzien voor eind 2009.  
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5. De VREG ontving inderdaad enkele klachten van netgebruikers, en stelt vast dat de verschillende 
netbeheerders de zaken verschillend aanpakken. Zo wordt de omschakeling van dubbeltariefteller 
naar enkelvoudig tariefteller in Eandis netgebied op een andere technische manier uitgevoerd dan 
in Infrax netgebied: Eandis vervangt de hele kWh-teller, terwijl Infrax de bestaande kWh-meter 
herconfigureert (de bedrading aanpast) zodat deze zich gedraagt als een enkelvoudig tariefteller. 

 
 De kosten voor de netgebruiker zijn dan ook verschillend afhankelijk van het netgebied. Deze 

situatie is ongewenst, en is een aandachtspunt bij de herziening van het Technisch Reglement. 
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 61 
van 23 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Rechtspositieregeling personeel lokale besturen   -   Nachtprestaties 
 
In verschillende gemeenten ontvangen personeelsleden reeds jaar en dag een vergoeding voor 
nachtprestaties (vanaf 22 uur ’s avonds tot 6 uur ’s morgens) zoals bijvoorbeeld cafetariapersoneel van 
een gemeenschapscentrum, zwembadpersoneel, personeel van sporthallen en dergelijke.  
 
Er zijn voorbeelden van gemeenten bekend waar de vergoedingen voor nachtprestaties aan 175 % 
worden verloond. Dit kon in het verleden op basis van een goedgekeurd gemeenteraadsbesluit zonder 
dat de toezichthoudende overheid zich hiertegen heeft verzet.  
 
Een strikte toepassing van het rechtspositiebesluit zou dit in de praktijk vanaf 1 januari 2009 niet 
langer toelaten. Hiervoor refereer ik aan Hoofdstuk III, afdeling I,  § 2, artikel 139. 
 
“Art. 139. §1. Naast de wettelijk voorgeschreven inhaalrust krijgt het personeelslid: 
1° per uur nachtprestaties tussen 22 uur en 6 uur ofwel: 
a)  één kwartier extra inhaalrust; 
b)  een toeslag op het uursalaris die gelijk is aan 25% van het uursalaris. 
2° per uur prestaties tussen 0 en 24 uur op een zondag of een feestdag ofwel: 
a)  één uur extra inhaalrust; 
b)  een toeslag op het uursalaris die gelijk is aan 100% van het uursalaris. 
3° per uur prestaties tussen 0 en 24 uur op een zaterdag ofwel: 
a) extra inhaalrust van maximaal één uur; 
b) een toeslag op het uursalaris van maximaal 100% van het uursalaris. 
Als berekeningsbasis voor de toeslag geldt het bruto-uursalaris, eventueel verhoogd met de haard- of 
standplaatstoelage, de toelage voor het waarnemen van een hogere functie of de gegarandeerde 
salarisverhoging na bevordering.  
 
§2. De extra inhaalrust of de toeslag voor prestaties op zaterdag bedraagt in voorkomend geval nooit 
meer dan de extra inhaalrust of de toeslag voor prestaties op zondag.  
De raad kan bepalen dat de extra inhaalrust of de toeslag voor nachtprestaties cumuleerbaar is met de 
extra inhaalrust of de toeslag voor prestaties op zaterdagen, zondagen of feestdagen.” 
 
Concreet betekent dit dat nachtprestaties vanaf 1 januari 2009 maximaal aan 125 % zouden mogen 
worden verloond. Voor heel wat personeelsleden (veelal op het reeds laag verloond E- en D-niveau) is 
dit plotsklaps een verschil van tientallen euro’s per maand minder. Er dient wel opgemerkt te worden 
dat het rechtspositiebesluit dergelijke overgangsmaatregel uitdrukkelijk toelaatbaar stelt voor het 
zogenaamde “vuil en ongezond” werk.   
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1. Welke concrete initiatieven neemt de minister opdat deze toegekende vergoedingen voor 
nachtprestaties in de toekomst op basis van een gemeenteraadsbesluit verder zouden kunnen 
worden uitbetaald? 
Enkel op deze manier kan de autonomie van lokale besturen gerespecteerd worden en zal het 
vertrouwen van de personeelsleden in hun relatie met het lokaal bestuur niet in het gedrang 
komen. 

 
2. Heeft de minister enig idee van het aantal gemeenten dat in het verleden volgens deze 

gemeenteraadsbesluiten werkte en aan hoeveel procent de uitbetalingen voor nachtprestaties in de 
verschillende gemeenten gebeurden? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 61 van 23 december 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende de minimale voorwaarden voor 
de personeelsformatie, de rechtspositieregeling en het mandaatstelsel van het gemeentepersoneel en 
het provinciepersoneel en houdende enkele bepalingen betreffende de rechtspositie van de secretaris 
en ontvanger van de openbare centra voor maatschappelijk welzijn (hierna BVR RPR genoemd) kwam 
tot stand na uitvoerige onderhandelingen binnen het daartoe bevoegde comité C1.  
Dat overleg gebeurt met grote betrokkenheid van de vertegenwoordigers van de werkgevers en de 
werknemers, in uitvoering van een samenwerkingsovereenkomst tussen de Vlaamse Regering, de 
vertegenwoordigers van de lokale en de provinciale besturen en de representatieve vakbonden. Dit 
betekent in concreto dat de regeling, zoals thans opgenomen in artikel 139 van het BVR RPR, het 
resultaat is van het overleg met de werkgevers, vertegenwoordigd door de VVSG en de VVP en de 
werknemers, vertegenwoordigd door de drie representatieve vakbonden, namelijk ACV-od, ACOD en 
VSOA. Het is een compromis waarbij zo veel als mogelijk rekening werd gehouden met de desiderata 
van alle partijen, werkgevers, werknemers en de Vlaamse Regering die zich inhoudelijk eerder 
terughoudend opstelt bij de besprekingen. 
Met het BVR RPR werd, in uitvoering van het gemeente- en provinciedecreet, een rechtsbasis 
gecreëerd ten aanzien van de gemeenten en provincies. Bij de gewone wet van 16 juli 1993 tot 
vervollediging van de federale staatsstructuur werd de vroegere bevoegdheid van de Koning om regels 
inzake toelagen en vergoedingen uit te vaardigen voor het gemeentepersoneel immers uit de Nieuwe 
Gemeentewet geschrapt. Tot aan de invoering het BVR RPR bestond daardoor een rechtsvacuüm.  
Sinds de invoering van de zogenaamde krachtlijnen Kelchtermans in 1993 en verschillende sectorale 
akkoorden die daarop volgden, hebben mijn ambtsvoorgangers via omzendbrieven nog wel richtlijnen 
uitgevaardigd voor de lokale besturen. Die sectorale akkoorden hadden een vrij wankele rechtsgrond, 
gelet op de ontbrekende bevoegdheid om ze om te zetten in regelgevende besluiten. De opeenvolgende 
sectorale akkoorden waren daardoor eerder aanbevelingen, die juridisch moeilijk afdwingbaar waren. 
Toch hebben veruit de meeste lokale besturen die sectorale afspraken, zoals tot stand gekomen in het 
comité C1, gevolgd.    
Met het BVR RPR is er vandaag een degelijke rechtsgrond voorhanden. Als resultaat van de 
onderhandelingen in het bevoegde Comité C1 bevat het BVR RPR een aantal dwingende bepalingen 
waarvan de besturen niet kunnen afwijken. Die dwingende bepalingen zijn niet in strijd met de 
autonomie van de gemeenten. Artikel 116 van het gemeentedecreet bepaalt dat de Vlaamse Regering 
de minimale voorwaarden voor de rechtspositie moet vaststellen. Ook de Raad van State heeft 
geoordeeld dat de lokale autonomie niet geschonden wordt door de manier waarop het begrip 
“minimale voorwaarden” van het BVR RPR door de Vlaamse Regering werd ingevuld. 
Formeel kregen deze minimale voorwaarden vorm op de volgende manieren: 

- door dwingende bepalingen; 
- door de vaststelling van wat de raad minstens moet regelen; 
- door de vaststelling van een welomschreven set van mogelijkheden; 
- door de vaststelling van een maximumgrens, van een bedrag of van een onder- of bovengrens; 
- door de vaststelling van ruimte voor afwijking of aanvulling van een dwingende bepaling.  

De grenzen en beperkingen, vastgesteld in het BVR RPR hebben kracht van wet, zodat de lokale 
besturen ze moeten respecteren.  
 
Artikel 139 van het BVR RPR behoort tot deze dwingende bepalingen. Dit artikel regelt onder andere 
de nachtprestaties: per uur nachtprestaties tussen 22 en 6 uur ontvangt het personeelslid ofwel één 
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kwartier extra inhaalrust ofwel een toeslag op het uursalaris die gelijk is aan 25% van het uursalaris. 
Daarvan kan niet worden afgeweken. Deze percentages zijn na vele discussies binnen het comité C1 
bepaald en behoren tot de dwingende bepalingen die vanaf 1 januari 2009 gelden. Personeelsleden 
kunnen evenmin aanspraak maken op een hogere toelage of op meer extra inhaalrust. Er zijn in het 
BVR RPR geen specifieke overgangsmaatregelen voorzien voor besturen die in het verleden 
misschien toch een hoger percentage zouden hebben toegekend.  
Ik ben niet van plan om de afspraken die hierover in het comité C1 gemaakt zijn opnieuw ter discussie 
te stellen.  
Tot slot beschik ik niet over gegevens met betrekking tot het aantal gemeenten dat in het verleden een 
andere regeling toegepast zou hebben voor de nachtprestaties. Het overgrote deel van de gemeenten 
bleef zich baseren op het oude koninklijk besluit van 15 januari 1975 tot vaststelling van de algemene 
bepalingen betreffende de toekenning van een toelage voor nachtwerk aan sommige personeelsleden 
van de provincies, de gemeenten, de agglomeraties van gemeenten en de federaties van gemeenten. De 
percentages die werden gehanteerd in dit KB waren trouwens ongeveer dezelfde als die van het BVR 
RPR. 
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KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 220 
van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Het Vlaamse gelijkekansenbeleid stelt zich tot doel achterstand(en) te voorkomen of te compenseren. 
Het richt zich daarbij in het bijzonder op het bestrijden van achterstellings- en 
uitsluitingsmechanismen die veroorzaakt worden door gender, seksuele oriëntatie en 
ontoegankelijkheid. Het wil deze zichtbaar en bespreekbaar maken, ze bestrijden en de totstandkoming 
van nieuwe dergelijke mechanismen voorkomen. 
 
De Vlaamse overheid past in het Vlaamse gelijkekansenbeleid de open coördinatiemethode toe. De 
diverse actieplannen worden om de twee jaar vastgelegd. Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe 
actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en met 31 december 2009) opgemaakt zijn. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de nieuwe actieplannen – die tegen december 2007 

opgemaakt moesten zijn – die betrekking hebben op zijn/haar beleidsdomein?  
 
2. Hoeveel middelen voorziet de minister hiervoor (per actieplan)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 173, 

Vandenbroucke nr. 292, Anciaux nr. 160, Bourgeois nr. 121, Keulen nr. 187, Van Brempt nr. 220, 
Vanackere nr. 245, Crevits nr. 758 en Ceysens nr. 92). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 220 van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Minister Dirk Van Mechelen 
 
1&2. Hierbij vindt u een overzicht van de nieuwe actieplannen (2008-2009) en de middelen die 

hiervoor werden voorzien. 
 
Strategische doelstelling: 
 
Het nastreven van integrale toegankelijkheid, wat betekent dat alle voorzieningen voor leven, wonen 
en werken effectief bereikbaar, toegankelijk en bruikbaar zijn voor iedereen. 
 
Operationele doelstelling 1: 
 
Het verhogen van de integrale toegankelijkheid van de publieke infrastructuur die verbonden is aan 
specifieke beleidsdomeinen. 
 
Naam initiatief Verantwoorde

lijke entiteit  
Concrete actie Middelen 

Stedenbouwkundig
e verordening 
toegankelijkheid 

Departement 
RWO 

Een van de belangrijkste hefbomen 
inzake integrale toegankelijkheid is een 
goede normering. In dat verband 
engageren de Vlaamse minister van 
Ruimtelijke Ordening en de Vlaamse 
minister van Gelijke Kansen zich ertoe 
om in onderling overleg een aanpassing 
van de bestaande regelgeving op de 
toegankelijkheid van de publieke ruimte 
uit te werken. De regelgeving die 
vandaag in Vlaanderen nog van kracht 
is, dateert immers van 1975. De criteria 
die erin worden aangereikt zijn 
verouderd en voldoen bijgevolg niet aan 
de eisen van integrale toegankelijkheid. 
Het opstellen van een 
stedenbouwkundige verordening is voor 
de Vlaamse Regering een prioriteit, 
aangezien het een essentieel instrument 
is om toegankelijkheid te kunnen 
afdwingen. Zonder dergelijk instrument 
gebeurt alles via sensibilisatie en op 
vrijwillige basis. Om de 
afdwingbaarheid van de bepalingen 
vervat in de verordening te kunnen 
garanderen, moet het elementen 

Financiering 
gebeurt binnen de 
bestaande 
middelen 
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betreffen die controleerbaar zijn op de 
plannen gevoegd bij een aanvraag om 
een stedenbouwkundige vergunning. 
Een dergelijke wettelijke verplichting 
zal de verwezenlijking van een 
toegankelijke omgeving ongetwijfeld in 
een stroomversnelling brengen. Voor 
wat echter de niet planmatig 
verifieerbare aspecten van integrale 
toegankelijkheid betreft, dient er werk 
gemaakt te worden van sensibilisering 

 
Operationele doelstelling 2: 
 
In eerste instantie wordt voor de  operationalisering van de strategische doelstelling prioriteit gegeven 
aan de integrale toegankelijkheid van de permanente infrastructuur. 
 
De Vlaamse minister bevoegd voor Monumenten en Landschappen zal een selectie van monumenten, 
landschappen en archeologisch erfgoed op hun toegankelijkheid laten screenen. 
 
Hij zal de resultaten van deze analyses op laten nemen in de databank Toegankelijk Vlaanderen. 
 
 
Naam initiatief Verantwoorde

lijke entiteit  
Concrete actie Middelen 

De Vlaamse 
minister bevoegd 
voor Monumenten 
en Landschappen 
zal een selectie van 
monumenten, 
landschappen en 
archeologisch 
erfgoed op hun 
toegankelijkheid 
laten screenen. 

VIOE  Samenstellen en uitgeven van een 
brochure in samenspraak met de het 
agentschap RO-Vlaanderen, cel 
Onroerend Erfgoed en de vzw ENTER, 
Vlaams Expertisecentrum 
Toegankelijkheid. 
 
Organiseren van verplichte 
voorlichtings- en rollenspelsessies voor 
de erfgoedconsulenten van het 
agentschap RO-Vlaanderen 

3000 € 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 103 
van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Vlaams-Brabant 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in 
de provincie Vlaams-Brabant tijdens deze legislatuur (2004-2009), die onder zijn/haar bevoegdheid 
vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. gratis abonnement De Lijn, 
2. flitspalen, 
3. nieuwe buslijnen, 
4. busbanen, 
5. gelijke kansen, 
6. sociale economie. 
 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 60, Van Mechelen nr. 

58, Vandenbroucke nr. 115, Anciaux nr. 72, Keulen nr. 53, Van Brempt nr. 103, Vanackere nr. 
111, Crevits nr. 189, Ceysens nr. 37). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 103 van 10 december 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Inzake het domein Gelijke Kansen werden volgende projecten sinds het begin van deze legislatuur met 
Vlaamse overheidssteun gerealiseerd in de provincie Vlaams-Brabant. Het overzicht omvat alle 
projecten die als specifieke radius Vlaams-Brabant behelsden.  
 
Provinciale Gelijkekansenwerking (Provincie Vlaams-Brabant) 
 
Provinciaal Steunpunt Toegankelijkheid 

Jaar van betoelaging: 2004-2008 

Verkregen subsidie: jaarlijks 49.605 € 

Beschrijving initiatief: De Provinciale Steunpunten Toegankelijkheid zijn opgericht via een convenant 
tussen de Vlaams minister bevoegd voor het Gelijkekansenbeleid en de vijf provinciebesturen. De 
steunpunten werden in de eerste plaats opgericht om de efficiëntie en de interne samenhang van het 
toegankelijkheidsbeleid van de diverse Vlaamse overheden positief te beïnvloeden. Daarnaast willen 
zij eveneens op een overtuigende manier de toegankelijkheidswerking in het middenveld bevorderen, 
waardoor een bijdrage wordt geleverd aan een coherent, inclusief en resultaatsgericht toegankelijk-
heidsbeleid. 
 
Provinciale emancipatiecoördinator 

Jaar van betoelaging:   2005-2009 

Verkregen subsidie:  2005-2006: jaarlijks 12.395 € 
2007-2009: jaarlijks 24.795 € 

Beschrijving initiatief: De provinciale emancipatiecoördinatoren hebben als opdracht een 
gecoördineerd gelijkekansenbeleid uit te bouwen rond het thema ‘gender’ en bij uitbreiding 
(facultatief) de holebithematiek. Dit met specifieke focus op de ondersteuning van het lokale beleid en 
op de sensibilisering van het brede publiek. 
 
Diensten aangepast vervoer  

Beschrijving initiatief: Vanuit het Vlaamse gelijkekansenbeleid worden vervoersdiensten 
gesubsidieerd die aangepast vervoer organiseren voor mensen die omwille van een handicap geen 
gebruik kunnen maken van het reguliere openbaar vervoer. In Vlaams-Brabant zijn 2 gesubsidieerde 
diensten werkzaam: 
 
DAV Grimbergen-Halle-Vilvoorde (vzw Eigen Thuis)  

Jaar van betoelaging:  Verkregen subsidie: 

 2005 148.000 € 
 2006 148.000 € 
 2007 148.000 € 
 2008 158.500 € 
 

DAV Leuven – Hageland (vzw Mobiel) 
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Jaar van betoelaging:  Verkregen subsidie: 

 2005 131.000 € 
 2006 131.000 € 
 2007 131.000 € 
 2008 140.300 € 
 
Lokale politiek. Iets voor mij? (Provincie Vlaams-Brabant) 

Jaar van betoelaging: 2005 

Verkregen subsidie: 12.385 € 
 
Wat mijn bevoegdheid Sociale Economie betreft kan u in bijlage de tabellen vinden van de 
verschillende projecten voor de gevraagde jaren. 
 
Deze tabellen bevatten de gegevens voor: 
 
Lokale diensteneconomie, subsidies sociale economie, opstartsubsidie voor gezinsvriendelijk initiatief, 
tewerkstellingspremie voor invoegbedrijven, de lokale diensteneconomie, subsidies voor beschutte 
werkplaatsen en de sociale werkplaatsen. 
 
Wat mijn bevoegdheid Mobiliteit betreft kan de heer volksvertegenwoordiger onderstaande gegevens 
vinden. 
 
1. Gratis abonnementen:  

 - 100% tussenkomst op de abonnementen voor ambtenaren van de Vlaamse Overheid.  
 
2. Hieronder een overzicht van de kruispunten die in de vermelde jaren met roodlichtcamera’s 

werden uitgerust. Het betreft hier geen subsidiëring maar een investering van de Vlaamse 
overheid. De kostprijs om een kruispunt voor de hoofdrichting uit te rusten met roodlichtcamera’s 
mag geraamd worden op dertig- tot veertigduizend euro (exclusief btw). De camera zelf kost ook 
nog eens veertigduizend euro (exclusief btw). 

 

Gemeente Gewestweg Dwarsende weg In dienst 
  nr. kmpt. straatnaam nr. straatnaam   

 
2004 

Aarschot N19f   Langedorspsesteenweg R25 Oostelijke 
Ring/Gijmelsesteenweg 

09-jun-04

Aarschot R25 4,42 Ring Aarschot N10 Liersesteenweg 30-mrt-04
Aarschot R25 5,98 Oostelijke 

Ring/Gijmelsesteenweg
N19f Langedorpsesteenweg 09-jun-04

Aarschot R25   Ring Aarschot N10a Verbinding R25-N19 30-mrt-04
Affligem N9 20,5 Brusselbaan   Kerkstraat 17-mrt-04
Asse N9 16,5 Gentsesteenweg   Kapellestraat 09-jun-04
Galmaarden N272   Repingenstraat N255 Ninoofsesteenweg 17-mrt-04
Gooik N28 27,7 Ninoofsesteenweg N285 Edingsesteenweg 17-mrt-04
Gooik N285   Edingsesteenweg N28 Ninoofsesteenweg 17-mrt-04
Herent N26 1,35 Mechelsesteenweg   Bijlokstraat 14-apr-04
Holsbeek N223 3,5 Rijksweg   Sint Lambertusstraat 09-jun-04
Leuven N3   Tervuursesteenweg R23 Tervuursevest / Renessingel 21-apr-04
Leuven N3   Tiensestraat / 

Tiensesteenweg 
R23 Geldenaaksevest / Tiensevest 21-apr-04

Leuven R23 2,86 Geldenaaksevest / N3 Tienseln / Blijde Inkomstr / 21-apr-04
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Tiensevest Tiensesteenwg 
Leuven R23 5,62 Tervuursevest / 

Renessingel 
N3 Tervuursesteenweg 21-apr-04

Linter N3 52,6 St Truidensesteenweg N279 Helenbosstraat / Landenstraat 31-mrt-04
Pepingen N28 23,3 Ninoofsesteenweg   Palokenstraat 25-mei-

04
Tienen N29 57,27 Vinckenboschvest / 

Moespik 
  Bostsestraat 31-mrt-04

 
 

2005 
Machelen N211 1,41 Luchthavenlaan N278 Steenweg naar Peutie 13-jun-05
Tienen N221 1,7 Groot Overlaar R27 Zuidelijke Ring 28-jun-05
Tienen R27 3,88 Zuidelijke Ring N221 Groot Overlaar 28-jun-05

 
 

2006 
Herent N26 2,67 Omleiding   Wijgmaalsesteenweg / 

Onze-Lieve-Vrouwstraat 
15-jun-

06
Leuven N2 25,05 Diestsesteenweg   RerumNovarumstraat / 

Borstelstraat 
16-mei-

06
Leuven N26 0,13 Nieuwe 

Mechelsesteenweg 
R23 Den Boschsingel 

(binnenring) 
15-jun-

06
Leuven N26 0,14 Nieuwe 

Mechelsesteenweg 
R23 Den Boschsingel 

(buitenring) 
15-jun-

06
Meise A12 12,5 Boomsesteenweg   Kerkhofstraat 07-jun-

06
Roosdaal N8 18,24 Ninoofsesteenweg   Tenzuivenenstraat / 

Tombergstraat 
16-mei-

06
Steenokkerzeel N21 12,9 - N227 - 25-jul-06
Tervuren N227 23,9 Tervuursesteenweg N3 Sint-Jansbergsesteenweg 14-mrt-

06
Vilvoorde N1 5,46 Schaarbeeklei   Broekstraat 14-mrt-

06
Zaventem N2 4,9 Leuvensesteenweg   Bevrijdingslaan 25-jul-06
Zaventem N2 7,1 Leuvensesteenweg   Lozenberg 25-jul-06

 
2007 

Aarschot     Rillaarsebaan N223 Rijksweg Aarschot-Tienen 28-nov-
07

Aarschot N223 1,7 Rijksweg Aarschot-
Tienen 

  Rillaarsebaan 28-nov-
07

Affligem N9 19,95 Brusselbaan   Fosselstraat 28-nov-
07

Halle N203a 1,2   N28 Nijvelsesteenweg 22-feb-
07

Herent N26 1,75     Mechelsesteenweg 28-nov-
07

Overijse N253 18,39 Terhulpensesteenweg E411 Op- en afrit 07-jun-
07

Roosdaal N8 17,5 Ninoofsesteenweg   KoningAlbertstraat / De 
Vidtslaan 

07-jun-
07

Sint-Pieters-
Leeuw 

N6 6,46 Bergensteenweg   V.Cotthem / Groot 
Bijgaardenstraat 

07-jun-
07

Zaventem N2 6,1 Leuvensesteenweg   Sint Stefaanstraat 22-feb-
07

Zaventem N2 10,35 Leuvensesteenweg N227 Mechelsesteenweg 22-feb-
07
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Zaventem N227   Mechelsesteenweg N2 Leuvensteenweg 22-feb-
07

 
2008 

Aarschot N10 34,1 Liersesteenweg   Oude Mechelse Baan 12-feb-
08

Haacht N21 26,32     Wijgmaalsesteenweg 23-jul-08
Lennik N8 15,2 Ninoofsesteenweg   Kleemstraat/Openluchtweg 21-feb-

08
Leuven R23 3,55 Naamsevest / Ruelensvest   Parkstraat / 

Geldenaaksebaan 
21-feb-

08
Meise N211 11,96 Stationsstraat/Vilvoordse

steenweg 
N277 Nieuwe laan /  A12 12-feb-

08
Meise N211 12,02     Plasstraat / A12 12-feb-

08
Sint-Genesius-
Rode 

N5 9,2 Waterloosesteenweg   Zoniënwoudlaan / St. 
Michielsdreef 

03-sep-
08

Zaventem N227 8,99 Mechelsesteenweg   Op- en afrit E40 07-jul-08
Zemst N227 4,57 Tervuursesteenweg N267 Schumanlaan / Trianondreef 26-aug-

08
Zemst N267   Schumanlaan / 

Trianondreef 
N227 Tervuursestwg 26-aug-

08
 

Hieronder een overzicht van de geplaatste snelheidscamera’s in de vermelde jaren. Het betreft hier 
geen subsidiëring maar een investering van de Vlaamse overheid. De kostprijs voor een opstelling met 
snelheidscamera mag geraamd worden op vijftien- tot achttienduizend euro (exclusief btw). De camera 
zelf kost ook nog eens veertigduizend euro (exclusief btw). 
 

Gemeente Nr_weg Straatnaam_weg 
kmpt 
van 

2004 
Aarschot R25 -Ring Aarschot 1,892 
Aarschot R25 -Ring Aarschot 2,014 
Tienen N64 -Hannuitsesteenweg 39,65 
Tienen N64 -Hannuitsesteenweg 39,724 

 
2005 

Galmaarden N255 -Ninoofsesteenweg 7,793 
Galmaarden N255 -Ninoofsesteenweg 8,512 

 
2006 

Lennik N282 Brusselstraat 8,4 
Lennik N282 Brusselstraat 9,2 

 
2008 

Bekkevoort N29   71 
Bekkevoort N29   71,45 
Bertem E40   16,35 
Glabbeek N29   61 
Glabbeek N29   61,2 
Glabbeek N29   64,2 
Glabbeek N29   64,5 
Tienen N29   58,5 
Wezembeek-Oppem R0   27,95 
Zaventem R0   30,125 
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Zoutleeuw N3 -Grote Steenweg 56,95 
    

 
Het programma 2009 voor flitspalen wordt definitief voorgesteld begin maart 2009.  Een hele reeks 
locaties zijn gekend en dienen enkel nog te worden geprioritiseerd. 
 
3.  Nieuwe buslijnen - De Lijn Vlaams-Brabant 
 

 

 

  * Raming budget  
 

Projecten 
Convenanten Jaar Opstart Meerkost exploitatie

In K€ Omschrijving 

    

Nachtvervoer 
Leuven 2004 371 Nachtvervoer op vrijdag- en zaterdagnacht 

Projecten 
Basismobiliteit Jaar Opstart Meerkost 

exploitatie Omschrijving 

    

Regio 
Vilvoorde 2004 1.749  Frequentieverhoging + belbus 

Regio Diest 2004 1.065 Stadsbus 1 & 2 Diest  

Regio Tervuren 2004 1.920 Herstructurering + bediening metrostation 
Kraainem + sneldienst 410 + druivenlijn 830  

Regio 
Londerzeel 2004 3.547 Herstructurering + nieuwe lijnen  

Regio Leuven 2004 2.461 Frequentieverhoging + weekendbediening 

Regio Haacht 2005 2.289 Herstructurering  

Regio Halle 2006 1.500 Herstructurering en opwaardering + nieuwe 
lijnen + nieuwe schoolbusverbindingen. 

Regio 
Pajottenland 2006 825 Spitsuren zaterdag : Uitbreiding fase 1  

+ Overige weekendbediening : via belbussen 
Regio 
Liedekerke 2006 418 Herstructurering + nieuwe lijnen. 

Projecten 
Netmanagement Jaar Opstart Meerkost exploitatie

In K€ Omschrijving 

    

Herstructurering 
lijn 16 2007 1.026 Omvorming tot lijnenbundel 3 - 385 - 585 - 

685 
Verlenging lijn 
630 2007 710 Verlenging bestaande lijn tot bedrijvenzone 

Haasrode 
Ringbus Leuven  2008 714 Busverbinding op ring Leuven 
212 Brussel - 
Aalst 2009 1.257 Uitbreiding snelbus en streeklijnen + Nieuwe 

toevoerlijnen 
461 Brussel - 
Boom 2009 1.200 *  Uitbreiding bestaande snelbus via nieuwe 

variant  
Nachtvervoer 
Leuven 2009 1.314 * Uitbreiding bestaande nachtaanbod 

Projecten 
START 

Jaar 
Opstart Meerkost exploitatie Omschrijving 
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Op 5 januari 2009 worden volgende START-projecten opgestart. Hiervoor is een totaal budget van 
8.126 K€ voorzien.  
 
Rechtstreekse verbindingen naar de luchthaven 
o Lijn 830 Groenendaal – Tervuren – Zaventem – Machelen 
o Lijn 272 Bonheiden – Keerbergen – Haacht – Cargo – Luchthaven (fase 2) 
 
Frequentieverhoging op bepaalde streeklijnen van en naar Brussel 
o Lijn 116 Brussel – Itterbeek - Ternat 
o Lijn 117 Brussel – Itterbeek – Dilbeek, Rondenbos 
o Lijn 118 Brussel – Itterbeek - Schepdaal 
o Lijn 126 Snelbus Brussel – Ninove 
o Lijn 127 Brussel – Liedekerke - Ninove   
o Lijn 128 Brussel – Ninove 
o Lijn 136 Alsemberg – Groot-Bijgaarden 
o Lijn 137 Alsemberg - Dilbeek 
o Lijn 141 Brussel, Kapellekerk – Lennik - Leerbeek 
o Lijn 142 Brussel Kapellekerk - Gaasbeek - Leerbeek 
o Lijn 170 Brussel, Kapellekerk – Sint-Pieters-Leeuw – Halle 
o Lijn 171 Halle – Brukom – Brussel  
o Lijn 213 Brussel – Asse – Ternat - Teralfene - Aalst 
o Lijn 214 Brussel – Asse - Aalst 
o Lijn 230 Brussel – Grimbergen - Humbeek 
o Lijn 231 Brussel – Het Voor – Grimbergen – Beigem 
o Lijn 232 Grimbergen, Verbrande Brug - Brussel 
o Lijn 355 Brussel, Noord – Ternat – Liederkerke 

    

Buslijn 
652 2006 2.659 Leuven – Herent – Kortenberg – Luchthaven – Cargo 

Buslijn 
682 2006 2.428 Mechelen – Zemst – Perk – Cargo - Luchthaven 

Buslijn 
272 2006 583 Brussel N. –Evere – Keiberg – Luchthaven – Cargo 

(fase 1) 
Buslijn 
820 2007 1.389 Dilbeek – Jette – Vilvoorde – Zaventem 

Buslijn 
821 2007 1.206 Merchtem – Grimbergen – Vilvoorde – Zaventem 

Buslijn 
621 2007 1.826 Kapelle o/d Bos – Grimbergen – Vilvoorde – 

Luchthaven  
Buslijn 
681 2007 2.428 Mechelen – Bonheiden – Boortmeerbeek – Cargo – 

Luchthaven 
Buslijn 
683 2007 1.879 Mechelen – Zemst – Vilvoorde – Cargo – Luchthaven 

Buslijn 
616 2007 2.628 Leuven – Bertem – Moorsel – Sterrebeek – 

Luchthaven – Cargo 
Buslijn 
651 2007 2.393 Leuven – Everberg – Kortenberg – Cargo – 

Luchthaven 
Buslijn 
659 2007 1.624 Roodebeek – Luchthaven – Cargo 

Buslijn 
272 2007 537 Bonheiden – Haacht – Cargo – Luchthaven (fase 1) 

Buslijn 
272 - 
471 

2007 1.200 Brussel N. – Evere – Keiberg – Luchthaven (fase 2) 



-844-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

 
Lokale bediening rond GEN-autobusstations 
o Lijn 462 Brussel – Londerzeel – Breendonk – Puurs – Bornem 
o Lijn 655 Steenhuffel – Londerzeel – Kapelle-op-den-Bos 
 
De totale kapitaalsubsidies (eenmalig) voor de aangekochte bussen bedraagt 15.149 K€. 
 
4. Hieronder een overzicht van de busbanen die in de vermelde jaren werden gerealiseerd. Het betreft 

hier geen subsidiëring maar een investering van de Vlaamse overheid. Omdat de meeste van deze 
busbanen deel uitmaakten van een groter project of door bijna uitsluitend door middel van 
markeringen en signalisatie gerealiseerd werden, is het zeer moeilijk de kostprijs van deze 
busbanen afzonderlijk te bepalen. Bij de vermelde bedragen moet opgemerkt worden dat 
gelijktijdig met de uitvoering van het busbanenproject noodzakelijke werken van structureel 
onderhoud aan de gewestweg werden uitgevoerd. 
 

gemeente gewestweg van 
(kmpt)

tot 
(kmpt)

richting kruisende weg 

2004 
Hoeilaart - 
Oudergem 

A004000 E411 3,700 5,000 Brussel Hermann-
Dubrouxviaduct 
(BOB op het 
Brussels gewest) 

Oudergem - 
Overijse 

N004000 Brusselsesteenweg 6,400 6,700 Brussel A4/E411 

Kampenhout N021000 Haachtsesteenweg 20,450 20,570 Haacht N26 - 
Leuvensesteenweg 
(rotonde) 

Kampenhout N021000 Haachtsesteenweg 20,570 20,800 Brussel N26 - 
Leuvensesteenweg 
(rotonde) 

Kampenhout N026000 Leuvensesteenweg 10,350 10,420 Mechelen N21 - 
Haachtsesteenweg 
(rotonde) 

Kampenhout N026000 Leuvensesteenweg 10,730 10,850 Leuven N21 - 
Haachtsesteenweg 
(rotonde) 

Vilvoorde N211000 Vuurkruisenstraat 3,600 4,400 Vilvoorde-
centrum 

Tuchthuisstraat 
(rotonde) 

 
2005 

Sint-Pieters-
Leeuw 

N006000 Bergensesteenweg 5,645 6,385 Brussel grens BHG - Van 
Cotthemstraat 

Halle N006000 Brusselsesteenweg 12,500 13,500 Halle-centrum Lariëllestraat 
Vilvoorde N211000 Stationslei 3,420 3,420 Mechelen N1 - Nowélei 

 
2006 

Halle N006000 Demaeghtlaan 14,925 15,280 N28 Zuster 
Bernardastraat 
(VRI) 

 
2007 

Zaventem N002000 Leuvensesteenweg 7,600 8,700 Leuven N262 - Grote 
Daalstraat 

Leuven N002000 Diestsesteenweg 25,400 27,000 Leuven-station Heidebergstraat 
(€2.652.091,16) 

Dilbeek N009000 Nieuwe 4,500 5,000 Brussel grens BHG 
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Gentsesteenweg (€612.240,75) 
Machelen N021000 Haachtsesteenweg 7,250 8,300 R22 Watertorenlaan 
Kampenhout N026000 Leuvensesteenweg 10,240 10,350 Mechelen N21 - 

Haachtsesteenweg 
(rotonde) 

Drogenbos N261000 Verlengde 
Stallestraat 

5,900 6,300 beide 
richtingen 

Grote Baan 

Diest R026000 Koningin Astridlaan 3,000 3,300 N2 Sint-Jansstraat 
 

2008 
Overijse A004000 E411 6,000 13,500 Brussel Omvormen 

pechstrook tot 
spitsbusstrook 
(€1.093.852,41) 

Halle N006000 Demaeghtlaan 14,000 14,280 Halle-centrum Brusselsesteenweg 
Overijse N004000 Graaf de 

Meeusstraat 
0,000 0,400 Brussel  (€825.435,51) 

 
Busbanen op gewestwegen die op korte termijn aangelegd zullen worden : 

• Busdoorsteek "Berg Tabor" tussen GHB en  N3, Tervuursesteenweg - Leuven 
• Busbanenproject Kampenhout - Steenokkerzeel 
• BOB op N3, Leuvensesteenweg te Tervuren (richting Brussel) 
• BOB op N1, Hendrik I-lei te Vilvoorde (richting centrum) 
• BOB op N211 Vilvoordsesteenweg te Grimbergen (richting Vilvoorde) 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 104 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
  
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
 
 
1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 

departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
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publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 104 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 105 
van 10 december 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Busverbinding Mol-Balen-Leopoldsburg   -   Uurregeling 
 
Soms kunnen uurregelingen van busverbindingen tot sociale problemen leiden.   
 
Een specifieke situatie in de uurregeling van de busverbinding tussen Mol en Balen-Leopoldsburg 
zorgt voor overlast en problemen rond het station in Mol. De busverbinding is namelijk een 
belangrijke verbinding voor werknemers van de beschutte werkplaats “De Lidwinastichting”. 
Aangezien de werktijden niet aansluiten bij de uurregeling van de busverbinding – de wachttijd loopt 
op tot 30 minuten – ontstaan er een aantal sociale problemen. 
 
Zo wordt er melding gemaakt van pesterijen en is er sprake van onvrijwillige overlast in een 
plaatselijke taverne waar sommige wachtende werknemers naartoe trekken.  
 
Om de pesterijen en de overlast te vermijden, wordt door sommige werknemers nu de belbus gebruikt.  
Daardoor ontstaat er dan weer een overbevraging van de belbus. 
 
Dit soort antisociaal gedrag binnen het openbaar vervoer is allicht geen uitzondering. 
 
1. Wordt een wijziging van de uurregeling in functie van de beschutte werkplaats overwogen in de 

planning van De Lijn?  
 

Is er in de nabije toekomst een wijziging voorzien bij de busverbindingen tussen Mol en Balen of 
Leopoldsburg?  

 
2. Heeft De Lijn ervaring met dit soort problematiek?  Hoe heeft men dit in het verleden aangepakt? 
 
3. Zijn er nog initiatieven gepland om antisociaal gedrag in het openbaar vervoer aan te pakken?   
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 105 van 10 december 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
1.  Zowel lijn 20 Tessenderlo – Meerhout – Mol  als lijn 307 Leuven – Geel – Mol – Hamont hebben 

een variante die volledig afgestemd is op de werktijden van de Lidwina stichting in Mol.   Voor 
lijn 170 Beringen – Balen – Mol is dit  niet  het geval. Deze lijn bedient de Lidwina-stichting niet 
en is dan ook niet afgestemd op de werktijden van deze beschutte werkplaats. 

 
De Lijn heeft tot nu toe geen melding ontvangen waaruit blijkt dat dit een probleem zou zijn, noch 
van de Lidwina stichting, noch van de reizigers zelf.  De Lijn heeft voorlopig dan ook niet de 
intentie om de dienstregeling van lijn 170 bij te sturen in functie van deze beschutte werkplaats.   
 
In de regio Mol- Balen-Leopoldsburg  werd zeer recent – in december 2008 – een nieuwe lijn 
opgestart, nl lijn 170 Beringen- Balen – Mol. Ook belbus Balen werd volledig gereorganiseerd. 
Beide aanpassingen werden doorgevoerd in het kader van netmanagement. Op korte termijn is er 
in deze regio geen verdere uitbreiding of wijziging van het aanbod voorzien. .  Het is ook zo dat de 
dienstregeling van lijn 170 is afgestemd op de treinen in de stations van Mol, Balen en Korspel en 
op de belbus in Balen.  Deze aansluitingen moeten gegarandeerd blijven, anders komt een grote 
groep scholieren en pendelaars in de kou te staan. Dit  neemt niet weg dat er geen kleine 
aanpassingen in de dienstregeling kunnen doorgevoerd worden. Dit kan echter enkel op basis van 
een grondig onderzoek waaruit blijkt dat de gevraagde wijzigingen een structurele verbetering 
inhouden voor een grotere groep reizigers.  
De Lijn zal contact opnemen met de Lidwina stichting om concrete informatie in te winnen over 
het probleem. 

 
2.  Om overlast op en aan het openbaar vervoer aan te pakken heeft De Lijn 3 concrete dossiers/ 

campagnes ontwikkeld:  
a. Overlastboetes: sedert 1 april 2007 kunnen er door De Lijn ‘overlastboetes’ opgelegd 

worden. Zo kan bijvoorbeeld voor het misbruiken van de belbus, maar ook voor het 
bevuilen van een voertuig, het roken op een voertuig, …  een overlastboete opgelegd 
worden.  

b. Hoffelijkheidscampagne: door De Lijn is een hoffelijkheidcampagne uitgewerkt. De 
campagne, met de naam ‘Ge zijt nen engel’, werd gelanceerd begin 2008. In deze 
campagne worden een 6-tal gedragsregels gecommuniceerd:  

i. Geen traject zonder geldig betaalbewijs 
ii. De infrastructuur, installaties en apparatuur van De Lijn niet beschadigen 
iii. Laat de chauffeur tijdig weten dat je wil dat het voertuig een halte maakt.  
iv. Hinder andere reizigers niet met uw bagage of schooltas.  
v. Afval en andere spullen niet achterlaten.  
vi. Maak niet te veel lawaai (gebabbel, GSM, Ipod, …) 

c. Samenwerking met scholen: in het kader van samenwerking met scholen 
(Trammelantacties, medewerking aan schooladoptieplan, Geïntegreerde Aanpak van 
JongerenOverlast, …) wordt de pestproblematiek besproken en aangepakt.  

 
3.  Midden 2009 zal een herhaling van de ‘Ge zijt nen engel’- campagne plaatsvinden.  
 Samenwerking met scholen blijft belangrijk voor De Lijn in het kader van de aanpak van de 

sociale veiligheidsthematiek. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 107 
van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Gewestoverschrijdende buslijnen   -   Afspraken 
 
Sinds september exploiteert de vervoermaatschappij TEC enkele nieuwe buslijnen vanuit Wallonië 
naar het Brusselse Hoofdstedelijke gewest en het Vlaamse gewest. Om werknemers uit Wallonië 
makkelijker naar hun job in Brussel of in Vlaanderen te vervoeren, heeft de Waalse 
vervoermaatschappij TEC deze nieuwe buslijnen ingelegd. De busdiensten moeten dus de mobiliteit 
van werknemers en werkzoekenden stimuleren. 
 
Uit het artikel “Waar blijven de reizigers” van Het Nieuwsblad van 2 december blijkt echter dat 
welgeteld één persoon op de nieuwe buslijn vanuit Henegouwen naar Oudenaarde zat. Een 72-jarige 
die uit nostalgie de rit meemaakte. Alhoewel er tot 7 december kosteloos naar de bedrijventerreinen 
Meersbloem en De Bruwaan in Oudenaarde kan worden gereisd, waren er op deze eerste proefdag 
geen potentiële klanten aan boord van de geel-rode bussen van de Waalse vervoermaatschappij TEC.  
 
Het is essentieel dat zowel reizigers als werkgevers op de hoogte zijn van het aanbod. De publiciteit 
van de lijnen in Wallonië is natuurlijk de bevoegheid van de TEC. Toch waren de dienstregeling en 
het netplan aan de bushalte bij het treinstation van Ronse niet voorhanden.  
 
Of de exploitatie haalbaar is en hoe de behoeftes aan deze nieuwe verbindingen evolueren, analyseert 
TEC-Hainaut op de voet. Toch lijkt het niet aangewezen om de evaluatie af te wachten. Vlaanderen 
kan ook een inspanning doen om deze lijnen bij werkgevers en mogelijke (ook Vlaamse) gebruikers 
bekend te maken.  
 
1. In welke mate is dit initiatief afgestemd met de Vlaamse vervoermaatschappij De Lijn? Wat zijn 

de concrete afspraken die gemaakt zijn tussen De Lijn en de TEC met betrekking tot de uitbating 
van deze lijnen? 

 
2. Mogen dienstregelingen van de TEC bekendgemaakt/bevestigd worden op palen/borden van De 

Lijn? Moet de TEC zelf voorzien in infrastructuur? 
 
3. Kunnen reizigers gebruik maken van deze lijnen om zich te verplaatsen tussen twee haltes die zich 

op Vlaams grondgebied bevinden? Kan dit met een vervoerbewijs/abonnement van De Lijn? 
 
4. Heeft De Lijn gelijkaardige initiatieven gepland? In uitvoering? Op welke manier wordt dit 

overlegd met de TEC en gepromoot? 
 
5. Is er overleg geweest met De Lijn om vlotte overstappen mogelijk te maken van de lijnen van de 

TEC naar buslijnen van De Lijn? 
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6. Is er, nu er meer en meer “grensoverschrijdende” projecten gelanceerd worden, bijkomend 
structureel overleg met de TEC nodig? Zo neen, op welke manier overleggen beide 
vervoermaatschappijen met elkaar? 

 
7. Heeft De Lijn maatregelen genomen om deze nieuwe lijnen, bijvoorbeeld de lijnen Blaton-

Oudenaarde en Aat-Oudenaarde bij gebruikers (ook Vlaamse) en werkgevers bekend te maken? 
Zo ja, welke en gebeurt dit in samenwerking met de TEC? Zo neen, zal De Lijn alsnog campagnes 
starten?  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 107 van 12 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De beschreven buslijn van de TEC maakt deel uit van een reeks initiatieven die zijn genomen in 

het kader van de intergewestelijke banenconferentie. De mobiliteitsvragen die daarbij aan de orde 
zijn gesteld, hebben het voorwerp uitgemaakt van overleg tussen de betrokken gewestministers, de 
betrokken vervoermaatschappijen en de sociale partners van de verschillende gewesten. Wat de 
busverbindingen betreft, zijn c.q. worden volgens de op de banenconferentie gemaakt afspraken 
zowel vanuit Wallonië als vanuit Vlaanderen projecten op stapel gezet. De beschreven verbinding 
wordt beheerd en uitgevoerd door de TEC, die daarmee verantwoordelijk was voor de ganse 
ontwikkeling.  

 
2. a)  Ja. Gezien de dienstregelingen bekend moeten gemaakt worden aan de reizigers, is het niet 

meer dan normaal dat ze uitgehangen worden aan de betrokken haltes.  Indien de gemeente 
een faciliteitengemeente is, moet de taalwet gerespecteerd worden. 

 
b)  Het is De Lijn die instaat voor zowel het plaatsen van de haltepaal als het uithangen van de 

dienstregelingen. De publiek te maken informatie moet wel aan De Lijn bezorgd worden door 
de voor de exploitatie verantwoordelijke operator.   

 
3. a)  Het is vanzelfsprekend dat elke reiziger, ongeacht zijn herkomst of woonplaats, kan gebruik 

maken van het aanbod van het openbaar vervoer. Dit geldt natuurlijk enkel voor de bussen die 
stoppen aan de halte, wat op zich afhankelijk is van de afspraken die gemaakt zijn tussen TEC 
en De Lijn, zie hiervoor antwoord op vraag 1. 

b)  Neen, vervoerbewijzen van De Lijn zijn niet geldig op de voertuigen van de TEC.  De 
reizigers dienen zich dus een vervoerbewijs van de TEC aan te schaffen. Gecombineerde 
abonnementen TEC-De Lijn behoren theoretisch wel tot de mogelijkheden. Deze abonne-
menten worden aangemaakt en uitgereikt door de TEC. Hierover dienen de vervoer-
maatschappijen echter afspraken te maken, wat in dit geval nog niet gebeurd is. 

 
4. Vanuit Vlaanderen worden onder beheer van De Lijn proefprojecten voorbereid voor de 

verbindingen Doornik – Kortrijk, Sint–Truiden – Luik en Sint–Truiden – Hoei. Voor de praktische 
uitvoering zullen werkafspraken gemaakt worden tussen de betrokken vervoermaatschappijen en 
entiteiten, respectievelijk tussen De Lijn West-Vlaanderen en TEC Hainaut en tussen De Lijn 
Limburg en TEC Liège-Verviers. Op dit ogenblik wordt van werkgeverszijde nog de nodige 
informatie ingewacht met betrekking tot de meest effectief te bedienen tewerkstellingspolen en de 
engagementen. Om de proefprojecten zo effectief mogelijk te laten starten, vraagt De Lijn 
overigens ook een engagement vanuit de bedrijfswereld voor wat de promotie en het stimuleren 
van het gebruik ervan betreft. 

 
5. De Lijn formuleerde een reiswegvoorstel via Oudenaarde Station om daar bus/trein- en bus/bus-

overstappen te voorzien. Dit voorstel is echter niet behouden in de planning door TEC; bijgevolg 
fungeert enkel Ronse Station als overstappunt. 

 
6. Met de TEC is – net als met de MIVB – regelmatig overleg voorzien in het kader van de Belgische 

Vereniging voor het Gemeenschappelijk Stads- en Streekvervoer. Zoals vermeld onder 1) is 
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specifiek over het gewestgrensoverschrijdend woon – werkverkeer ook afzonderlijk overleg 
georganiseerd in het kader van de intergewestelijke banenconferentie. 

 
7. Op dit ogenblik heeft De Lijn nog geen maatregelen genomen om hiervoor campagne te voeren 

aangezien de betrokken lijnen vanuit Ronse Station rechtstreeks naar de Oudenaardse industrie-
parken rijden. Er zijn wel contacten gelegd tussen De Lijn en het VOKA teneinde te bespreken of 
er gezamenlijke communicatie mogelijk is. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 116 
van 19 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Belbus   -   Rolstoelgebruikers 
 
In 2006 werden in het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse 
gelijkekansenbeleid voor de periode 2006-2007 101 actieplannen goedgekeurd.  
 
Uit de verslagfiche van het actieplan “Verhogen van de toegankelijkheid van het openbaar vervoer” 
blijkt in 2007 dat in 4 van de 5 provincies 22.957 ritten werden aangevraagd voor de belbus door 525 
unieke klanten die zich verplaatsen met een hulpmiddel (in hoofdzaak een manuele of elektrische 
rolstoel). Dit komt neer op een gemiddelde van 44 ritten per klant en per jaar.  
 
Daarnaast blijkt uit de verslagfiche dat rolstoelgebruikers een plaats op streeklijnen kunnen reserveren 
via de belbuscentrale. 
 
1. Hoeveel aanvragen van rolstoelgebruikers zijn er deze legislatuur via de belbuscentrales 

binnengekomen om een plaats op een streeklijn te reserveren? Graag een overzicht per jaar en 
provincie.  

 
Wat gebeurt er indien De Lijn niet tegemoet kan komen aan de vraag van de rolstoelgebruiker om 
een rit op een streeklijn te maken? 

 
2. Hoeveel ritten zijn er voor de belbus door klanten, die zich verplaatsen met een hulpmiddel (in 

hoofdzaak een manuele of elektrische rolstoel), voor de vijfde provincie aangevraagd?  
 

Hoeveel ritten zijn er voor de belbus door klanten, die zich verplaatsen met een hulpmiddel (in 
hoofdzaak een manuele of elektrische rolstoel), voor de vijfde, provincie uitgevoerd? Kan de 
minister ook weergeven over welke provincie het gaat?  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 116 van 19 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het project toegankelijkheid op het regulier vervoer is in de provinciale entiteiten van De Lijn op 

verschillende tijdstippen opgestart. Over  de ritaanvragen van rolstoelgebruikers op het regulier 
vervoer (streeklijnen) zijn nog geen globale cijfergegevens beschikbaar.  

 Een aantal rolstoelgebruikers maakt ook gebruik van het openbaar vervoer zonder reservatie. 
Gegevens hierover zullen niet beschikbaar zijn. Ook al vraagt de procedure dat er gereserveerd 
moet worden (wat De Lijn sterk aanmoedigt), dan nog zal De Lijn al het mogelijke doen om de 
rolstoelgebruikers die niet reserveren maximaal te helpen en zal de chauffeur - mits toelating van 
de dispatching - de rolstoelgebruiker laten meerijden als de bus toegankelijk is, de voorbehouden 
rolstoelplaats vrij is, de op- en afstaphalte toelaat om een oprijdplaat uit te klappen en de rit in 
veilige omstandigheden kan verlopen. 

 
 Indien er een vraag komt van een rolstoelgebruiker voor een rit op een streeklijn (regulier vervoer, 

dus niet de belbus) wordt nagegaan of: 
 

1. Op die rit een toegankelijke bus rijdt (voorzien van oprijdplaat en rolstoelplaats) 
2. De rolstoelplaats nog vrij is. 
3. De op- en afstaphalten toegankelijk zijn 
4. De afmetingen en het gewicht van de rolstoel de vooropgestelde grenzen niet over-

schrijden 
5. De rolstoelgebruiker zich in tegen-rij-richting kan parkeren op de bus om gebruik te 

kunnen maken van de veiligheidsgordel. 
 
In het geval dat er niet voldaan wordt aan deze criteria, wordt er in toegankelijke stadsgebieden 
waar een vervoersgarantie voorzien is, een aangepast voertuig of taxi gestuurd om de verplaatsing 
te realiseren. 
 
In landelijke gebieden waar gereden wordt met streekbussen moet een reservatie minstens 24 uur 
op voorrand gebeuren zodanig dat De Lijn een toegankelijke bus kan inschakelen op die lijn 
(indien beschikbaar). Als dan aan de andere criteria voldaan wordt, kan de rit gereden worden. 
Indien niet aan de criteria voldaan wordt, kan de rolstoelgebruiker geen gebruik maken van de 
streeklijn en moet er een oplossing gezocht worden bij diensten van aangepast vervoer.  
 
Het probleem van niet-toegankelijke bussen zal zich met de tijd oplossen. Volgens de huidige 
planning zullen in 2012 alle bussen van De Lijn toegankelijk zijn. De bussen van de exploitanten 
zullen volgens diezelfde planning tegen 2018 alle toegankelijk zijn. 
 
Een systematische aanpak van de infrastructuur van de halteplaatsen, die een bevoegdheid is van 
steden en gemeenten en waarbij De Lijn als adviserend orgaan functioneert, zou binnen een 
redelijke termijn de toegankelijkheid sterk moeten kunnen verbeteren.  

 
2. In 2007 werd een nieuw software programma voor registratie van de belbusgegevens uitgetest in de 

provincie Antwerpen (d.i. de vijfde provincie). Het programma voldeed echter niet aan de 
verwachtingen en er werd terug overgeschakeld op het oude systeem. Daardoor is het niet mogelijk 
om de gegevens voor die provincie te verstrekken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 122 
van 7 januari 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
De Lijn   -   Onderzoek mobiliteitsontwikkeling 
 
In de notulen van de raad van bestuur van De Lijn van 19 november 2008 vinden we het volgende 
terug: “Een bestuurder stelt dat vanuit administratie er recent onderzoek is gebeurd naar 
mobiliteitsontwikkeling, daar kwam uit naar voor dat alternatieve modi (…) uiteindelijk maar matig 
succes kennen, zeker wat betreft woon-werkverkeer”. 
 
Over welk onderzoek gaat het? Wat zijn de resultaten van dat onderzoek? Kan de minister ze 
meedelen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 122 van 7 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Het enige onderzoek rond modal-split dat momenteel bij de administratie loopt, is het onderzoek 
verplaatsingsgedrag. Ik veronderstel dat de bestuurder dit onderzoek bedoelt. 
 
Op dit moment is dit onderzoek nog lopende. De gegevens moeten nog gecontroleerd, gevalideerd en 
verwerkt worden, waardoor er nog geen conclusies kunnen worden getrokken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 123 
van 9 januari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Jaarverslagen 2007   -   Kostprijs en informatisering 
 
In opvolging van de resolutie betreffende het rationeel inzetten van overheidsmiddelen voor de 
opmaak van jaarverslagen van Vlaamse overheidsinstellingen (Stuk 753 (2005-2006) – Nr. 3), pols ik 
ook dit jaar graag naar de jaarverslagen 2007 die onder de bevoegdheid van de minister vallen. 
 
1. Kan de minister een volledig overzicht geven van de kosten voor de aanmaak en druk van de 

jaarverslagen 2007 die onder zijn/haar bevoegdheid vallen (incl BTW)? Kan de minister ook 
meedelen om hoeveel gedrukte exemplaren het telkens ging? 

 
2. Voorziet de minister intussen in een sobere, uniforme en duidelijk kostenbesparende opmaak en 

druk van jaarverslagen, zodat ernaar gestreefd wordt om de huidige kostprijs te halveren? 
 
3. Heeft de minister, vanuit de principes van toegankelijkheid en kostenefficiëntie, alle jaarverslagen 

overzichtelijk en per beleidsdomein raadpleegbaar gemaakt op www.vlaanderen.be? 
 
4. Verving de minister intussen het automatisch toezenden van jaarverslagen in de VOI’s maximaal 

door de melding dat het jaarverslag beschikbaar blijft op de website en dat op verzoek een 
papieren versie kan worden verkregen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 78, Van Mechelen nr. 70, 

Vandenbroucke nr. 137, Anciaux nr. 82, Keulen nr. 67, Van Brempt nr. 123, Crevits nr. 282, 
Ceysens nr. 45, Heeren nr. 134). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 123 van 9 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de minister-president van de Vlaamse 
Regering, Kris Peeters. 
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PATRICIA CEYSENS, 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, 

 ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE HANDEL 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 29 
van 20 november 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Vlaams-federaal overleg   -   Dossiers 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke dossiers binnen de bevoegdheidsdomeinen van de 
minister momenteel het voorwerp uitmaken van overleg of onderhandeling met het federale niveau en 
welke vorm dit aanneemt (interministeriële conferentie, bi- of multilaterale overlegmomenten, ...).  
 
Ik denk hierbij zowel aan : 
 
1. dossiers door Vlaanderen aangestuurd waarin op eigen initiatief overlegd wordt met de federale 

overheid;  
 
2. dossiers door Vlaanderen aangestuurd waarin op vraag van de federale overheid wordt overlegd; 
 
3. dossiers aangestuurd door de federale overheid waarin op federaal initiatief overlegd wordt met 

Vlaanderen; 
 
4. dossiers aangestuurd door de federale overheid waarbij op vraag van Vlaanderen wordt overlegd;  
 
5. andere.  
 
Kan de minister in het antwoord ook deze indeling hanteren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 46, Van Mechelen nr. 43, 

Vandenbroucke nr. 94, Anciaux nr. 50, Keulen nr. 37, Van Brempt nr. 80, Vanackere nr. 87, 
Crevits nr. 118, Ceysens nr. 29). 

 



-866-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 29 van 20 november 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 35 
van 5 december 2008 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Flanders Language Valley   -   Stand van zaken 
 
Eind 2007 werd de site van Flanders Language Valley (FLV) verkocht aan de firma Punch 
International. De nieuwe koper had de bedoeling om er een technologiepark uit te bouwen waar hij 
bollebozen uit de hele wereld zou aantrekken om er rond nieuwe technologieën te werken. 
 
Sinds de verkoop van de FLV-site aan Punch International blijft het stil in de oude gebouwen van 
FLV. In Het Laatste Nieuws stond dat de zaakvoerder reeds liet uitschijnen dat hij niet naar Ieper komt 
als hij geen fiscale gunstregeling krijgt voor de buitenlandse experts die hij hier aan het werk wil 
zetten. 
 
1. Wat is de stand van zaken in het dossier rond de oude gebouwen van FLV? 
 
2. Welke onderhandelingen heeft de Vlaamse overheid met de nieuwe eigenaar gevoerd over het 

gebruik van de oude FLV-site? 
 
3. Welke stappen heeft de Vlaamse overheid reeds ondernomen om de site economisch nieuw leven 

in te blazen?  
 

Welke initiatieven zijn er nog gepland in dit dossier? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 35 van 5 december 2008 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. De stand van zaken rond de oude gebouwen van FLV 
 

1.1 Historiek tot en met 200210 
 

Het ontstaan van de site FLV moet gezien worden vanuit de Ieperse context. Ieper kreeg een 
steeds betere ontsluiting via nieuwe infrastructuren: Rijsel met de HST en een luchthaven, de 
kanaaltunnel, de luchthaven van Wevelgem met eventuele verbindingen naar New York via 
Heathrow. Deze infrastructuren hebben een belangrijke invloed op het lokaal stedelijk gebied. 
L&H motiveerde de keuze van de vestigingsplaats ondermeer met het argument dat je vanuit New 
York sneller in Ieper bent dan in Wemmel. 
 
Ieper heeft een kernachtig stadsdeel en een grote industriële uitloper langs het kanaal. Het idee om 
een grote industriële site te ontwikkelen bestaat reeds lang (B.P.A. Boezinge uit de jaren vijftig): 
men wilde de achtergestelde Westhoek via betere ontsluiting en goed uitgebouwde industrie-
terreinen vooruit helpen. In het gewestplan van de jaren 70 werd in Ieper een groot industrieterrein 
ingekleurd, en het gedeelte aansluitend op de ring werd heel vlug in gebruik genomen. De 
ontwikkeling van de deelzones gebeurde stelselmatig in B.P.A.’s (periode ’80-’94). Zo was er een 
B.P.A. voor de zone Ieperleekanaal, voor een recreatiezone met een golfterrein, voor reservezones 
voor vervuilende en hoogtechnologische industrie.  
 
L&H was oorspronkelijk gevestigd in een containergebouw op de T-zone waar ze een aantal jaren 
van fiscale voordelen genoten. Ze zochten een nieuwe locatie met meer uitstraling, dichter bij de 
stadskern, en waar clustervorming mogelijk was (bedrijfsgebouwen gecombineerd met horeca, 
hotel…).  
 
In 1994 lanceerden L&H het idee om een campus uit te bouwen rond spraaktechnologie. De idee 
van een campus was relatief nieuw en onbekend in projectontwikkeling: rond de technologie van 
één vooraanstaand bedrijf zou een clustering van hoogtechnologische spin-offs ruimtelijk 
gegroepeerd worden op één campus. Om deze formule te laten slagen, moest aan een aantal 
voorwaarden voldaan worden. Om het nodige inzicht te verkrijgen werden studiereizen 
ondernomen naar Stockley Park en naar Silicon Valley. 
 
Drie pijlers 
- creëren van een intellectuele ruimte: samenzetten van ter zake gespecialiseerde “brains”. De 

intellectuele ruimte om die specifieke combinatie van linguïstiek en informatica te vormen is 
aanwezig in Vlaanderen. Vlaanderen heeft een bekend potentieel aan mensen met een grote 
taalvaardigheid en heeft ook de nodige informaticaspecialisten. 

- creëren van een financiële ruimte: er is risico-/basiskapitaal nodig. Het financiële draagvlak 
werd gecreëerd door de oprichting van een FLV-fund. Een 30-tal spraaktechnologische 
bedrijfjes hebben risicokapitaal geïnvesteerd. De bedrijfjes moesten 1/3 zelf investeren terwijl 

                                                      
10 Bron: VRP, verslag seminarie 07 – Flanders Language Valley – 12.12.2000 
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de rest door FLV werd ingezet. 
- creëren van de fysische ruimte: de FLV campus. 

 
Keuze van de vestigingsplaats Ieper 
Van doorslaggevend belang hierin was de stakeholder L&H. Het uitgangspunt was dat de mensen 
en de kennis aanwezig waren, dat de site goed bereikbaar was en dat de nodige ruimte voor 
inplanting aanwezig was. Voor de “charismatische” voormannen van L&H was een inplanting in 
de eigen streek van doorslaggevend belang. 
 
Site: 
Er diende een deelzone afgebakend te worden aangezien een klassieke vorm van bedrijventerrein 
(mix van secundaire, tertiaire, industriële activiteiten) moeilijk verenigbaar was met het concept en 
karakter dat voor FLV vooropgesteld werd. 
 
Rol van de Intercommunale als ontwikkelaar: 
Specifiek hier was dat het geen project was van de Intercommunale alleen maar dat er grote 
betrokkenheid was van een private partner: het ging om een sterke PPS. 
 
Stappen naar realisatie: 
Allereerst moest een locatie worden gezocht die geschikt was voor een specifiek campusmodel. 
Vervolgens moest over de mogelijke inplanting van een campus worden nagedacht. Hier werd de 
nodige creativiteit op losgelaten o.a. door de mensen van L&H zelf. De inplanting moest een 
gefaseerde realisatie toelaten en deelzones voorzien. Het inplantingsconcept groeide stelselmatig 
met de ambities en de economische evolutie van het bedrijf. De ambitie was om voor L&H en de 
spin-offs een campus te realiseren waar ook voorzieningen aanwezig zijn zoals allerlei diensten, 
opleidingsfaciliteiten, bedrijven niet rechtstreeks aan L&H gekoppeld… Het basisconcept van de 
inplanting werd gelegd door het uittekenen van de vorm van het menselijk oor op het terrein. Het 
oor stond symbool voor spraak en taal. De spiraalvormige lus mondt uit in het centrale gebouw 
waar de auditoria, ontvangst en diensten zich bevinden. De lus vormt verder de ontsluiting van de 
terreinen waar volgens een radiaal patroon bedrijvenmodules kunnen gebouwd worden. Aan het 
geheel wordt dan verder de nodige landscaping toegevoegd: wandelpaden, beplanting met 
parkachtige atmosfeer aan de randen, bufferbekkens voor de opvang van water… . 
 
Het totale gebied werd opgedeeld in 2 delen. Eén deel werd beheerd door FLV. Dit wil zeggen dat 
FLV daar bouwde en de gebouwen verhuurde. Op het andere deel konden bedrijven in eigen 
beheer bouwen. 
 
Het beheer gaat verder dan het louter uitgeven van gronden. Er werd een pakket van basisdiensten 
aangeboden aan de bedrijven dat bestond uit verplichte diensten (domeinbeheer) en vrijblijvende 
diensten zoals bv boekhouding, personeelsadministratie, informaticadépannagedienst, … .In het 
inrichtingsplan was het concept van de lus reeds ingetekend. De sterkte van het project lag in de 
vrijheid om mee te evolueren met de ambitie van het project. Detailintekeningen van het 
inrichtingsplan waren relatief vrij en werden in optimale omstandigheden – d.i. zonder beperkende 
B.P.A. voorschriften zoals verplichte dakhoogtes, enz … - ingevuld. 
 
Uitvoering: 
De uitvoering gebeurde in een samenwerking tussen een privépartner (FLV) en een publieke 
partner (Intercommunale/Stad Ieper). FLV zorgde voor de centrale modules, het dienstengebouw 
en bedrijfsgebouwen klaar voor verhuur zodat geïnteresseerde bedrijven zeer snel van start konden 
gaan. De Intercommunale en de stad Ieper zorgden voor de grondverwerving en het grondbeheer, 
de landscaping en de infrastructuur. Het geheel werd zeer snel gerealiseerd (’98-’99) wat een 
krachttoer en een zeer leerrijke ervaring was qua projectontwikkeling, realisatie en coördinatie. Er 
werd grondig nagedacht over de formulering en afbakening van openbaar domein (in beheer van 
de stad) en semi-publiek terrein (voor gebruikers van de campus). 
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De nutsvoorzieningen voor datacommunicatie waren een belangrijk onderdeel van het project 
waarbij het uitspelen van verschillende providers tegenover elkaar een nieuwe ervaring was. Wat 
betreft de landscaping werd gestreefd naar een kwalitatief park waar recreatie naast werken 
voldoende aan bod kan komen. Gezien de hoge densiteit aan mensen die daar werken is het echt 
nodig om voldoende open ruimte te bewaren zelfs bij een stijgende vraag aan gebouwen. Er 
werden grondige studies gemaakt omtrent verkeersafwikkeling, signalisatie en openbaar vervoer.  
Tenslotte werd ook een commissie opgericht die elk kandidaat bedrijf beoordeelde op conformiteit 
met het inhoudelijk en ruimtelijk concept van de campus. 
 
Aanleiding tot opmaak van het Provinciaal Ruimtelijk Uitvoeringsplan 
De voorschriften van de bestemmingsplannen waren, na het failliet van het bedrijf Lernhout & 
Hauspie te eng gericht op de ontwikkeling van de computer en electronicasector. Hierdoor was het 
aantrekken van nieuwe bedrijven buiten de vernoemde sector onmogelijk en bestond de kans dat 
een deel van de gebouwen leeg zouden blijven staan. Het was toen de vraag van alle 
belanghebbenden uit de regio om een verbreding van de huidige voorschriften binnen het 
bestaande BPA en inrichtingsplan door te voeren. Hierdoor kon de bestaande site in de toekomst 
een rol blijven spelen als bedrijvenpark waar zowel productie als onderzoek, opleiding en 
dienstverlening hun plaats hebben. Dit impliceerde een wijziging van het bestemmingsplan en de 
bijhorende voorschriften. 

 
1.2 Historiek na 2002 

 
2003. Het provinciaal Ruimtelijk Uitvoeringsplan dat een verruimde invulling toelaat, werd op 

27 augustus 2003 goedgekeurd; 
2004. De verruimde invulmogelijkheden moeten nu zo snel mogelijk gebruikt worden. Dit 

gebeurt mede via een promotiecampagne die door de POM West-Vlaanderen in samen-
werking met wvi en stad Ieper wordt getrokken; 

2005. Website is klaar: www.ieper-bizz.be. Procedure voor “geobjectiveerde verkoop” van het 
Auriscentrum en de modules mislukt; 

2006. Verderzetting promotiecampagne en investeringsseminaries in Europa; 
2007. Promotiecampagne werd afgesloten. Openbare verkoop der gebouwen wordt voorbereid 

en vindt plaats in het najaar. Aanzet nieuw marketingplan; 
2008. In november werd de verkoop aan Punch International definitief afgerond. 

 
1.3 Huidige stand 

 
Punch International is nu eigenaar van het kantorenpark. Dit alles bestaat uit:  

  
- De footprint van het kantorenpark incl. de grond onder het Auriscentrum, excl. gebruik 

van parking; 
- Auriscentrum; 
- Opheliagebouw (annex van Auriscentrum); 
- 18 kantoormodules met elk een kantooroppervlakte van 600 m², opdeelbaar in kantoren 

van 150 of 300 m². 
 

Kijken we naar de huidige bezetting van het kantorenpark dan kunnen volgende bedrijven worden 
opgesomd die er een gebouw/unit huren: 

 
Auriscentrum en Opheliagebouw 

1. VDAB (Ophelia) 
2. Syntra West (Auris) 

 
De 18 kantoormodules 
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1. Transics neemt 2 modules in (Module 49 en 72) 
2. Cardfon neemt 2 modules in (Module 47 en 48) 
3. CCV neemt één module in + ¼ van andere module (70) 
4. IMEC neemt ¼ van module 44 in 
5. e-BO Enterprises neemt ¾ in van module 63 
6. HIT-services neemt ¼ in van module 63 
 

Eindresultaat: van de totale oppervlakte aan kantoorruimte (10.800 m²) wordt op heden 3900 m² 
benut. Overige delen staan te huur. 

 
De overige gebouwen op de FLV-site worden ingenomen door: 

- Picanol 
- Ypsilon 
- Gaselwest 
- Transics 

 
Kijken we naar de vrije percelen op zone 1 “bedrijvenzone” (binnen het Provinciaal RUP) dan 
kunnen volgende 3 clusters van vrije percelen worden onderscheiden: 

 
1. Vrij perceel van ongeveer 2,2 ha. gelegen in het noordwesten van de site langs de Pilkemse-

weg. Hiervan is nog slechts één gebruiksperceel beschikbaar van 1.022m². Alle andere werden 
al bebouwd of zijn in opbouw: 

• 8190 m² bebouwd door Picanol (aktedatum 2002); 
• 6537 m² in opbouw door Politiezone Arro Ieper (aktedatum 2006); 
• 6291 m² aangekocht door e-BO Enterprises (aktedatum 2008) bouwplannen 

ingediend. 
 

2. Vrij perceel van ongeveer 9,3 ha. volledig ten oosten van de site. Hiervan is nog 7,8 ha. 
beschikbaar. Overige gebruikspercelen werden bebouwd door: 

 
• 11263 m² bebouwd door het vroegere Advantra, nadien overgenomen door Punch 

Property International. Gebouw wordt nu verhuurd aan Gaselwest en Ypsilon 
(aktedatum 2004); 

• 3776 m² bebouwd door Transics (aktedatum (2003). 
 

1.4 Geplande initiatieven  
 

Punch International wil in eerste instantie werk maken van een “rebranding” van de ganse site. 
Hierbij wordt intern zelfs gedacht aan een volledige nieuwe naam voor de site. Weg met FLV of 
Ieper Business Park.  
Deze “rebranding” houdt ook in dat er signalen moeten worden uitgestuurd naar de buitenwereld. 
Signalen naar de lokale bevolking alsook op Vlaams niveau. Punch wil dat de mensen letterlijk en 
figuurlijk zien dat er een heropleving plaatsvindt, dat er actief nieuwe huurders komen,… . 

 
Zij zijn van mening dat ze, ter realisatie van deze “rebranding” , behoorlijk wat tegenwind ervaren 
zowel op gemeentelijk als Vlaams niveau. Voorbeelden zijn: 

 
- Het is niet toegestaan om publicitaire of uithangborden, logo’s of affiches op het perceel 

of op de door de koper opgerichte gebouwen aan te brengen. Het is tevens niet toegelaten 
om licht- of neonreclames aan te brengen op of aan het gebouw. 

- Volgens Punch International worden zij verhinderd in het snel vinden van nieuwe 
kandidaat-huurders. Punch liet weten dat, wanneer zij een kandidaat-huurder vinden, deze 
kandidaat eerst “gescreend” moet worden door WVI die hiervoor 14 dagen de tijd heeft.  
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Hierdoor vraagt Punch International naar een synergie tussen hen en ondermeer de Vlaamse 
overheid, gemeente en WVI.  

 
Naast de verzuchtingen van de huidige eigenaar zijn er de verzuchtingen van de huidige huurders. 
Die zijn van mening dat de gevraagde huurprijzen veel te hoog liggen. De prijzen zijn dermate 
hoog dat sommigen er zelf aan denken te verhuizen. Dit is, volgens hen, niet alleen nadelig voor 
de herontwikkeling van de FLV-site, maar ook nadelig voor de promotie van de regio. 

 
Punch International wil op korte termijn haar afdeling Punch-Telematix uit Wervik overbrengen 
naar de site. Waar deze afdeling precies zal komen is nog niet duidelijk. Indien VDAB en/of 
Syntra West vertrekken, wat Punch liever niet wil, dan zou de afdeling naar het Opheliagebouw 
gaan met een voorkeur voor het Auriscentrum. Verdere uitspraken over een eventuele bezetting 
van 1/3 of 2/3, van de kantoorunits, wordt niet bevestigd door Punch International. De toekomst 
zal dit uitwijzen. 

 
Tot slot zijn zowel eigenaar als huurders voorstanders van een nieuwe promotiecampagne rond de 
FLV-site. Huurders voegen er aan toe dat deze campagne enkel zin heeft indien Punch de 
huurprijzen laat zakken.  

 
2. De Vlaamse overheid heeft geen onderhandelingen gevoerd met Punch International omtrent het 

gebruik van de site. Alle onderhandelingen werden gevoerd met de lokale overheden (gemeente, 
WVI). 

 
De enige onderhandeling die in het verleden heeft plaatsgevonden tussen de Vlaamse overheid en 
Punch International had niets te maken met het gebruik van de site, maar wel met hun R&D 
activiteiten.  

 
3. De ganse FLV-site werd in het verleden door de Vlaamse overheid, op basis van het subsidie-

besluit bedrijventerreinen, gesubsidieerd voor de aanleg van het openbaar domein. 
 

De subsidieprocedure werd verder gezet en afgerond na het faillissement. Vermits deze 
investeringen in handen bleven van de overheid (waarschijnlijk de stad Ieper) werd ervoor 
geopteerd om de verdere aanleg van het terrein niet te verhinderen of te bemoeilijken door bv de 
subsidieprocedure stop te zetten.  

 
Naast de Vlaamse overheid werden ook stappen ondernomen vanuit de lokale overheid.  

 
Na het wegvallen van L&H en daaraan gelinkte bedrijven, startte de POM West-Vlaanderen 
samen met de WVI en de stad Ieper een project om de bedrijvenzone zelf en de regio te promoten. 
Dit project genoot zowel Europese als Vlaamse steun binnen het 5b Phasing Out-programma 
Westhoek. 

 
De promotiecampagne voor Ieper Business Park had tot doel het aantrekken van ondernemingen 
naar de regio Ieper en naar de bedrijvenzone Ieper Business Park.  

 
De doelgroep was drieledig: 

- buitenlandse hightech bedrijven met expansieplannen in Europa; 
- lokale bedrijven met een belangrijke R&D afdeling; 
- zakelijke dienstverleners.  

 
Dit project moest bijdragen tot de verhoging van de kenniseconomie, meer innovatie en 
vernieuwing, wat economische prioriteiten zijn voor West-Vlaanderen. Het project startte in 2004 
en liep tot eind 2007. In het kader van de promotiecampagne werden volgende stappen 
ondernomen: 
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1. Een eerste belangrijke stap was de functieverbreding van het park. Hierdoor werd het 

mogelijk dat niet enkel bedrijven met activiteiten gelinkt aan de spraaktechnologie plaats 
konden nemen op het bedrijvenpark. Door de functieverbreding werd het bedrijvenpark 
omgedoopt tot een “zone voor hoogwaardige dienstverlening binnen een kantoorachtige 
omgeving”.  

2. Een volgende belangrijke stap was de naamswijziging van Flanders Language Valley in 
Ieper Business Park, dit om alle negatieve connotaties met het voormalige Flanders 
Language Valley en L&H te vermijden. Tegelijkertijd werd ook een bijpassend logo 
ontwikkeld dat zorgt voor uniformiteit in de communicatie.  

3. Vervolgens werd werk gemaakt van een informatieve website waarop het bedrijvenpark 
uitgebreid wordt voorgesteld: www.ieper-bizz.be. Op de site wordt een overzicht gegeven 
van de infrastructuur, de locatie, de troeven, de filosofie, contactgegevens, … De site ging 
begin 2005 online. Aan de site was ook een nieuwsbrief gelinkt.  

4. Daarnaast werd het Ieper Business Park verschillende malen voorgesteld aan een 
internationaal publiek. De eerste maal gebeurde dit op een investeringsseminarie in Brussel. 
Op dit seminarie (29/09/2005) werd West-Vlaanderen, en in het bijzonder Ieper en het Ieper 
Business Park, voorgesteld als mogelijke investeringslocatie aan een publiek van zakelijke 
dienstverleners, consultants en ambassades. 

5. Op 24 november 2005 werd er in Dublin een seminarie georganiseerd. De organisatie van 
dit seminarie gebeurde in samenwerking met Flanders Investment & Trade, the Belgian 
Luxembourg Chamber of Commerce in Ireland, Deloitte, the Dublin Chamber of Commerce 
en the Embassy of Belgium. De doelgroep van dit seminarie bestond uit Ierse bedrijven die 
interesse hebben in Vlaanderen en Ierse investeerders/vastgoedmakelaars die wensen te 
investeren in Vlaanderen.  

6. Tot slot werd het Ieper Business Park ook voorgesteld tijdens een investeringsseminarie op 
de MIPIM-beurs te Cannes (maart 2006). De internationale vastgoedbeurs MIPIM in 
Cannes is het trefpunt voor alle professionelen uit de vastgoedsector. Ook de Belgische 
investeringsgroepen zijn traditioneel sterk vertegenwoordigd op deze beurs.  

 
Tot slot werd bij beslissing van de Vlaamse Regering van 23 maart 2007, genomen na de positieve 
beschikking N 745/2006 van de Europese Commissie, de stad Ieper opgenomen in de regionale 
steunkaart voor de periode 2007-2013. Daarmee heeft de Vlaamse overheid de mogelijkheid 
geschapen om naast de kleine en middelgrote ondernemingen, ook investeringssteun toe te kennen 
aan grote ondernemingen die op het grondgebied van de stad Ieper investeringen realiseren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 38 
van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsleden met arbeidshandicap 
 
De dienst Emancipatiezaken lanceerde in mei 2008 de sensibiliserings- en informatiecampagne “Maak 
werk van diversiteit”. Op deze manier wil men de leidinggevenden bij de Vlaamse overheid helpen om 
meer diversiteit op de werkvloer te creëren. 
 
De campagne past in het overkoepelende plan “Wervend Werven van kansengroepen”, een plan met 
30 maatregelen gericht op een verhoogde instroom van allochtonen en personen met een 
arbeidshandicap in de Vlaamse overheid. Het actieplan Wervend Werven trad, na goedkeuring door de 
Vlaamse Regering in december 2006, in werking begin 2007 en stopt eind 2009.  
 
Enkele van de maatregelen die de Vlaamse overheid uitwerkte rond de tewerkstelling van personen 
met een arbeidshandicap zijn: 
  
- de loonsubsidie die sinds begin 2007 bestaat. Dit is een rendementsondersteuning voor de 

leidinggevenden van de Vlaamse overheid wanneer zij bepaalde personen met een 
arbeidshandicap aanwerven;  

- de subdatabank bij de VDAB waaruit men werkzoekenden met een handicap gericht kan werven, 
die sinds september 2007 operationeel is en specifiek voor de diensten van de Vlaamse overheid is 
opgericht;  

- het nieuwe personeelsstatuut dat sinds juni 2008 van kracht is en waarin de maatregel van de 
voorbehouden betrekkingen is opgenomen voor mensen met een (zwaardere) handicap. 

 
Drie maatregelen/instrumenten die het voor het management veel makkelijker moeten maken om 
personen met een arbeidshandicap aan te werven. 
 
En toch blijft het aantal personen met een arbeidshandicap al een aantal jaren op rij rond 0,7 % 
hangen. Binnen de Vlaamse overheid zijn er echter streefcijfers voor de verschillende doelgroepen van 
het gelijkekansenbeleid. De Vlaamse Regering keurde een algemeen streefcijfer goed van 4,5 % 
personeelsleden met een handicap, te behalen in 2010. Op maat van iedere entiteit worden onder de 
verantwoordelijkheid van de leidend ambtenaren en iedere minister meer concrete streefcijfers 
vastgelegd.  
 
Aangezien er nu sterke instrumenten bestaan die de knelpunten van het verleden in belangrijke mate 
opheffen, lijkt het hoog tijd om te peilen naar resultaten en naar de inspanningen de minister al heeft 
gedaan of nog wil doen. 
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1. Kan de minister per dienst van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: 
departementen, IVA zonder rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de 
publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel 
van de strategische adviesraden en voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor 
Watervoorziening, het Universitair Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, een overzicht 
bezorgen van het streefcijfer dat in de beheersovereenkomst is opgenomen, alsook van het huidige 
percentage van tewerkstelling van personen met een arbeidshandicap? 

 
2. Welke inspanningen heeft de minister gedaan om het streefcijfer te behalen voor de diensten van 

de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst?  

 
Wat zijn de resultaten van deze inspanningen? 

 
3. Welke bijkomende inspanningen plant de minister om het streefcijfer te behalen voor de diensten 

van de Vlaamse overheid (DVO)  waarvoor hij/zij bevoegd is: departementen, IVA zonder 
rechtspersoonlijkheid, IVA met rechtspersoonlijkheid, de publiekrechtelijk vormgegeven extern 
verzelfstandigde agentschappen, het secretariaatspersoneel van de strategische adviesraden en 
voor de bevoegde minister de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening, het Universitair 
Ziekenhuis Gent en het Gemeenschapsonderwijs, rekening houdende met het feit dat iedere 
entiteit een beheersovereenkomst op maat van de eigen entiteit heeft met een streefcijfer 
opgenomen in de beheersovereenkomst? 

 
4. Hoe ondervangt de minister de inkrimping van het aantal functies op kortgeschoold niveau met het 

feit dat dit een sterke impact heeft op de groep van personen met een arbeidshandicap, die 
gemiddeld een veel lagere scholing hebben? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 61, Van Mechelen nr. 59, 

Vandenbroucke nr. 116, Anciaux nr. 73, Keulen nr. 54, Van Brempt nr. 104, Vanackere nr. 112, 
Crevits nr. 190, Ceysens nr. 38). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 38 van 10 december 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009  -879- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 39 
van 17 december 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
Economische missies   -   China 
 
In het kader van de promotiecampagnes die de Vlaamse overheid heeft opgezet om de Vlaamse 
economie in China te promoten, werden tijdens deze legislatuur tot op heden door verschillende 
Vlaamse ministers diverse missies naar China ondernomen. 
 
1. Kan de minister een oplijsting geven van deze reizen met hun kosten per reis? 
 
2. Kan de minister meedelen welke reizen er nog in dat kader voorzien zijn? 



-880-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 39 van 17 december 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
1. Overzicht economische missies naar China met kosten per reis: 
 

- China – Prinselijke handelsmissie Fientje Moerman + delegatie kabinet (20-28 november 
2004) 
20.900,87 euro aangerekend op het begrotingsprogramma van het departement Economie, 
Wetenschap en Innovatie 

 
- China en Singapore – Fientje Moerman + delegatie kabinet (5-16 november 2005) 

53.299,46 euro aangerekend op het begrotingsprogramma van het departement Economie 
Wetenschap en Innovatie 

 
- China – Prinselijke handelsmissie Fientje Moerman + delegatie kabinet (19-27 juni 2007) 

21.901,93 euro aangerekend op het begrotingsprogramma van departement Internationaal 
Vlaanderen 
3.827,11 euro aangerekend op de begroting van Flanders Investment & Trade 

 
2. Er worden geen economische missies naar China voorzien tot aan het einde van deze legislatuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 40 
van 18 december 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Bedrijventerreinen   -   Investeringen 2008 
 
Graag verneem ik van de minister een antwoord op volgende vragen over investeringen in 
bedrijventerreinen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de investeringen in bedrijventerreinen die de Vlaamse 

Regering sinds 1 januari 2008 heeft goedgekeurd, met vermelding van het begrote budget per 
bedrijventerrein? 
 

2. Graag ook een stand van zaken van de voortgang van de onder 1 vermelde projecten. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 40 van 18 december 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1. Een overzicht van de investeringen in bedrijventerreinen die sinds 1 januari 2008 toegekend 

werden.  
 

Prov. Gemeente Terrein Begunstigde Investering 
Subsidiebedr
ag 

W-Vl Wingene 
Verrekijker uitbr 
f 1 Wingene nutsleidingen 9.755,15 

W-Vl Lichtervelde Zone I WVI groen 13.998,37 

W-Vl Brugge 
Kazerne 
Lissewege WVI nutsleidingen 41.434,48 

W-Vl Waregem Transvaal WVI 
nutsleidingen 
+ groen 80.882,38 

W-Vl Lendelede Ex site Nelca Leiedal voortraject 16.125,53 
W-Vl Oostrozebeke Spookkasteel WVI basis 526.617,70 

W-Vl Blankenberge 
Ambachtelijke 
zone uitbreiding WVI basis (saldo) 127.948,61 

W-Vl Roeselare 
Schaapbrugge 
fase 2 WVI water 31.400,67 

W-Vl Roeselare 
Schaapbrugge 
fase 1 WVI basis (saldo) 54.935,42 

W-Vl Menen 
Menen Oost 
Uitbreiding WVI groen 26.033,70 

W-Vl Zwevegem De Blokken Leiedal basis 2.263.206,10 

Lim Genk 
Waterschei fase 1  
grondwerken Genk basis 295.966,61 

Lim Genk 
Genk-Waterschei 
Fase 2 Genk nutsleidingen 1.235.588,11 

Lim Genk 
Waterschei Fase 
2 Genk basis 2.922.124,48 

Lim Lommel 
Kristalpark III 
fase A Lommel basis 709.255,10 

Lim Genk 
Genk-Zuid 
Westerring Genk basis 1.340.458,45 

Lim Lommel 
Kristalpark Fase 
III B Lommel basis 18.186.115,03 

O-Vl Waasmunster Zone Manta Land v Waas basis 68.968,57 
O-Vl Waasmunster Zone Manta Land v Waas water 705,83 
O-Vl Zulte Dries Veneco basis 511.843,29 
O-Vl Assenede AKMO II Veneco basis 602.838,30 
O-Vl Nevele Ter Mote Veneco basis 309.163,18 
O-Vl Lede Heiplas Lede basis 302.252,00 
O-Vl Erembodegem  Zuid IV Solva basis 60.853,34 
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Ant Willebroek 

De Wille 
Antwerp South 
Logisitics 

NV 
Braschaat 
financial 
Holding basis 9.634.544,71 

Ant Lier Duwijck 
POM 
Antwerpen basis (saldo) 4.425,92 

Ant Grobbendonk Beverdonk 
NV De 
Scheepvaart basis 3.182.144,85 

Ant Turnhout Frac IOK water 29.986,07 
Vl-
Br Leuven RP Haasrode Interleuven basis (saldo) 1.275.028,21 
    Totaal 43.864.600,16 

 
2. Opvolging van deze dossiers. 
 

De bedrijventerreinen waarvoor een subsidie werd toegekend voor de investering “basis (saldo)” 
zijn terreinen die nagenoeg volledig zijn aangelegd en waarvoor een bijkomende vastlegging 
nodig was om de volledige subsidie op basis van het eindafrekeningsdossier te kunnen uitbetalen. 
 
De terreinen met de vermelding “nutsleidingen, groen, water” zijn eveneens terreinen die in de 
eindfase van de aanleg van de infrastructuurwerken verkeren. 
 
De terreinen waarvoor enkel “basis” vermeldt staat, zijn terreinen waarvan de aanleg pas gestart is 
of waarvoor de aanleg zelfs nog moet beginnen. 
De opvolging van de evolutie van de werken op de gesubsidieerde bedrijventerreinen gebeurt via 
het indienen van dossiers bestaande uit een bestek van de werken met een gedetailleerde raming, 
waarna het aanbestedingsdossier wordt ingestuurd en achteraf een voorschot en een saldo wordt 
uitbetaald op basis van de facturen en de vorderingsstaten.    
 
De gesubsidieerde terreinen zullen na realisatie en ingebruikname ook geïnspecteerd worden op de 
uitvoering van de werken en op de naleving van de subsidievoorwaarden.    
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 41 
van 18 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Micro-ondernemingen   -   Financieringsproblemen 
 
Naar goede gewoonte hebben het Kenniscentrum voor de Financiering van de KMO (Kefik) en de 
Universiteit Antwerpen cijfers gepubliceerd over hoe Belgische KMO’s de financiering van hun 
activiteiten ervaren.  Tegenover de resultaten die in juli van dit jaar werden bekendgemaakt, zijn de 
cijfers minder gunstig voor de KMO’s.  De wereldwijde financiële crisis is hier natuurlijk niet vreemd 
aan. 
 
Het percentage KMO’s dat veel of zeer veel problemen ondervindt bij het aantrekken van 
bankfinanciering, bedroeg in november 10,7 %, of bijna 2 % meer dan in juli. 
 
Uit het rapport blijkt dat micro-ondernemingen (ondernemingen met minder dan 10 werknemers en 
een jaarlijks balanstotaal van maximaal 2 miljoen euro) tweemaal zo veel  problemen ondervinden met 
het aantrekken van kapitaal dan andere KMO’s.  Micro-ondernemingen krijgen ook dubbel zo vaak te 
maken met een weigering voor een bankkrediet dan andere ondernemingen.  De voornaamste redenen 
die aangehaald worden voor de kredietweigering zijn: onvoldoende waarborgen, te weinig eigen 
vermogen en onvoldoende terugbetalingscapaciteit.  Een kwart van eigenaars van de micro-
ondernemingen werd zelf gedwongen om persoonlijk borg te staan voor de uitstaande schulden. 
 
Deze gegevens zijn verontrustend aangezien micro-ondernemingen meer dan 90 procent van de 
bedrijven uitmaken. 
 
1. Is de minister zich bewust van de specifieke problemen die micro-ondernemingen vandaag de dag 

ondervinden bij het aantrekken van kapitaal? 
 
2. Gaat de minister naar aanleiding van de resultaten van dit onderzoek, specifieke maatregelen 

treffen om micro-ondernemingen te helpen in hun financieringsbehoeften? 
 



-886-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.5 - Februari 2009
 
 

 

PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 41 van 18 december 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
1. Ik ben mij bewust van het feit dat micro-ondernemingen meer problemen ondervinden bij het 

aantrekken van bankfinanciering. Daarom heb ik ook verschillende maatregelen getroffen om het 
micro-ondernemingen gemakkelijker te maken om financiering te vinden.  

 
Sinds september 2006 is de winwinlening operationeel. Met de winwinlening wil de Vlaamse 
overheid particulieren aanmoedigen om geldmiddelen ter beschikking te stellen van startende 
ondernemingen. Het voordeel is dat startende ondernemers voordelig kunnen lenen. Tot op heden 
werden er 793 winwindossiers goedgekeurd. 

 
Een andere maatregel is de waarborgregeling. De waarborgregeling biedt de bank of krediet-
verschaffer meer zekerheid wanneer een ondernemer een krediet wil om te investeren maar 
onvoldoende garanties kan voorleggen. Het voorbije jaar werden er in totaal 708 waarborgen 
toegekend. Uit een evaluatie blijkt dat liefst de helft van de aangemelde dossiers kwam van 
starters, goed voor 40% van het totaal verbruikte waarborgbedrag. Dat is een toename in aantal 
met zowat één derde in een jaar tijd. Dat wijst erop dat steeds meer starters hun weg vinden naar 
de waarborgregeling als hulpmiddel bij het verkrijgen van een startlening, zelfs voor beperkte 
bedragen. Naar aanleiding van de crisis heb ik de waarborgregeling zelfs uitgebreid en versoepeld. 
Volgende aanpassingen zijn goedgekeurd:  

1. Verhoging van het waarborgregelingbudget: van 180 miljoen euro naar 240 miljoen euro 
in 2008, en van 180 miljoen euro naar 300 miljoen euro in 2009. 

2. Verhoging van het waarborgbedrag, waarvoor een eenvoudige aanmeldingsprocedure 
volstaat, van 500.000 euro naar 750.000 euro per dossier. 

3. Extra zekerheden, bovenop de door de bank gevraagde zekerheden, zijn niet langer 
vereist.  

4. Ook korte termijnkredieten kunnen voortaan worden gewaarborgd.  
 

In 2007 werd er zelfs een oproep georganiseerd, specifiek gericht op projecten rond geïntegreerde 
financiering. Deze projecten bieden een traject aan, met als bedoeling de ondernemer sneller en 
beter gewapend naar de juiste financieringskanalen te verwijzen. Er werden 11 projecten 
ingediend in de oproep. Uiteindelijk werden vijf projecten geselecteerd binnen de grenzen van het 
beschikbare budget.  

 
2. Door de Vlaamse Regering werden op 23 januari 2009 verdere maatregelen ter bevordering van de 

financiering van ondernemingen goedgekeurd. Het betreft ondermeer de volgende instrumenten: 
 

• Het instrument Vinnof verstrekt risicokapitaal aan innovatieve starters in Vlaanderen en 
beschikt daarvoor vandaag over 25 miljoen euro. Ik beoog een verdubbeling van het fonds 
in omvang en tegelijkertijd een toespitsing ervan op investeringen in de opstart en groei 
van innovatieve ondernemingen.  

 
• Het verstrekken van achtergestelde leningen (“Incubatiefinanciering”), gekoppeld aan een 

KMO-haalbaarheidsstudie zal overgelaten worden aan het IWT. Het maximale bedrag aan 
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achtergestelde leningen dat het IWT zal kunnen toekennen, gekoppeld aan een KMO-
haalbaarheidsstudie, bedraagt voor starters (KO’s jonger dan 6 jaar) 50.000. 

 
• Binnen de Participatiemaatschappij Vlaanderen zal een nieuwe pijler opgericht worden. 

PMV Mezzanine zal achtergestelde leningen verschaffen om de financiële structuur van 
ondernemingen te verbeteren.  

 
Het federaal participatiefonds heeft verschillende instrumenten voor de financiering van kleine 
ondernemingen. Zoals in het Vlaams Regeerakkoord 2004 staat, dring ik aan op de regionalisering 
van het federaal participatiefonds (www.fonds.org), om zo het Vlaams overheidsinstrumentarium 
voor de financiering van de ondernemingen te vervolledigen en op elkaar af te stemmen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 43 
van 23 december 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Onderzoeksmiddelen   -   West-Vlaanderen 
 
Naast de onderwijsfunctie heeft het hoger onderwijs ook een onderzoeksopdracht en een 
dienstverlenende opdracht. Onderzoek wordt voor de kenniseconomie die we willen steeds 
belangrijker. De middelen die de Vlaamse overheid voor onderzoek vrijmaakt, worden verdeeld aan de 
hand van een aantal vaste O&O-indicatoren (onderzoek en ontwikkeling) en via enkele instrumenten, 
zoals Hercules, PWO, FWO, Tetrafonds, enzovoort. 
 
Wie van naderbij de verdeling van de onderzoeksmiddelen in Vlaanderen bekijkt, stelt vast dat hiervan 
slechts 1,4 % in West-Vlaanderen ingezet wordt. Dit valt natuurlijk te verklaren door de 
bovenvermelde indicatoren. Toch lijkt dit percentage zeer laag en niet legitiem. Indien we de oefening 
doen en andere indicatoren gebruiken zoals het aantal studenten, het aantal inwoners of het aantal 
financieringspunten, stellen we immers een verhouding tot 18 % ten opzichte van het Vlaamse 
gemiddelde vast. 
 
Omdat onderzoek zo nauw verbonden is met innovatie en economische dynamiek, lijkt het toch 
relevant de frustratie van heel wat West-Vlaamse onderwijsactoren ernstig te nemen. 
 
1. Is er inderdaad een ongelijke verdeling van onderzoeksmiddelen over de verschillende provincies? 

Wat is daarvoor de verklaring? 
 
2. Erkent de minister dat deze verdeling volgens de bestaande indicatoren in het geval van West-

Vlaanderen niet als legitiem ervaren wordt? Zo ja, welke initiatieven plant de minister om hieraan 
tegemoet te komen? 

 
3. Heeft de minister reeds overleg gehad hieromtrent met West-Vlaamse actoren uit onderzoek of 

onderwijs? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 43 van 23 december 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1. De geografische spreiding van de instellingen uit het hoger onderwijs biedt een eenvoudige 

verklaring voor de verdeling van de onderzoeksmiddelen per provincie.  
 
Op de Campus Kortrijk van de Leuvense universiteit na (waarvan de onderzoeksresultaten in de 
totale cijfers voor de KULeuven opgenomen worden) kent West-Vlaanderen geen universitaire 
onderwijsinstellingen, dit in tegenstelling met alle andere Vlaamse provincies.  De universiteiten 
waren in 2007 goed voor ongeveer 90% van de totale O&O uitgaven voor het hoger onderwijs. 
Deze O&O uitgaven worden gefinancierd via de diverse instrumenten vermeld in de vraag. 
Daarnaast is er echter ook onderzoeksfinanciering via contractonderzoek met bedrijven of 
gefinancierd door Europese of internationale organisaties.  
 
West-Vlaanderen heeft 3 hogescholen op een totaal van 22 voor Vlaanderen. Uit de meest recente 
O&O gegevens blijkt dat de 3 Westvlaamse hogescholen, 11,6% van de totale O&O uitgaven voor 
alle Vlaamse hogescholen uit 2007 vertegenwoordigen. Dit geeft een beduidend genuanceerder 
beeld dan de 1,4% waarvan in de vraag melding gemaakt wordt, maar waarbij vooral rekening 
gehouden wordt met financieringsbronnen die voornamelijk voor de universiteiten zijn bestemd en 
die zoals hierboven vermeld, in West-Vlaanderen ontbreken.   

 
Wij benadrukken dat voor beleidsdoeleinden of bij internationale (regionale) vergelijkingen van 
O&O-uitgaven beter geen uitsplitsing gemaakt wordt op provinciaal niveau omdat dit een te 
vertekend beeld geeft door geografische concentraties van instellingen. Dit geldt zowel voor 
instellingen uit de non-profit (publieke onderzoekscentra, hoger onderwijs, particulier non-
profitorganisaties) als voor de bedrijven. De O&O-intensiteit wordt daarom ook nooit berekend op 
een niveau dat lager ligt dan dat van het Vlaamse Gewest. 

 
2. De structuur van het hoger onderwijs en de geografische spreiding van de instellingen bepalen de 

geografische spreiding van de onderzoeksmiddelen. De berekening resulteert hierdoor inderdaad 
in een laag cijfer voor West-Vlaanderen. Meerdere nuances en verklaringen hierbij zijn echter van 
belang.  

 
Een deel van de financieringsinstrumenten zijn allereerst niet of nog niet zo lang toegankelijk voor 
de hogescholen én het beeld houdt bovendien ook geen rekening met contractonderzoek en 
middelen afkomstig van buitenlandse organisaties. Zoals ook gesteld in het antwoord op vraag 1, 
toont het aandeel van de Westvlaamse hogescholen (11,6% voor 2007) in de totale O&O uitgaven 
voor alle Vlaamse hogescholen een genuanceerder beeld aan. Dit toont aan dat West-Vlaanderen 
toch wel beter scoort bij financieringsbronnen toegespitst op de hogescholen en bij bronnen zoals 
contractonderzoek met de bedrijven of middelen afkomstig van de EU. Niettemin blijft het een 
aandachtpunt dat er overal in Vlaanderen een belangrijke interactie tussen de onderwijs- en de 
onderzoeksactoren nodig is. 

 
Door de hervorming van het hoger onderwijs en de rol van de associaties neemt het onderzoek aan 
de hogescholen aan belang toe. Tussen 2002 en 2007 zijn de uitgaven voor onderzoek aan de 
hogescholen ongeveer verdubbeld en deze beweging zal ook verder toenemen. De hogescholen 
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krijgen door deze hervorming immers meer toegang tot nieuwe financieringskanalen naast andere 
bestaande kanalen zoals bijvoorbeeld het Tetrafonds.  
 
Studies tonen aan dat heel wat Westvlaamse studenten in Gent of Leuven een academische 
opleiding volgen of volgden en er na hun opleiding blijven wonen, werken of onderzoek 
uitvoeren. Diverse betrokken actoren uit de onderzoeks- of onderwijswereld wezen meermaals op 
dit probleem van ‘braindrain’ hiermee verbonden. Het Bologna-decreet is een eerste belangrijke 
stap geweest in een beter regionale verdeling van de toegang tot de opleidingen zonder hiervoor 
nog nieuwe academische instellingen te moeten organiseren in West-Vlaanderen. Een onderwijs-
systeem dat meer opleidingmogelijkheden biedt binnen West-Vlaanderen zal op termijn zeker ook 
een positief effect hebben op de onderzoeksactiviteiten van het hoger onderwijs daar binnen de 
associaties meer aandacht besteed wordt aan de samenwerking tussen hogescholen en 
universiteiten op het vlak van onderwijs en onderzoek. 

 
3. Er is dagelijks overleg tussen de minister en haar kabinet met actoren uit onderzoek en/of 

onderwijs. Overleg dat toespitst op een Vlaamse Provincie heeft niet plaatsgevonden, noch van 
West-Vlaanderen, noch van een andere Vlaamse Provincie. 
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II. 
 

VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN WAAROP NOG NIET WERD GEANTWOORD 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 6) 
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NIHIL 
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III. 
VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN DIE OP VERZOEK VAN DE VRAAGSTELLERS WERDEN OMGEZET 

IN VRAGEN OM UITLEG 
 

(REGLEMENT ARTIKEL 81, 4) 
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